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یکشنبه ۱۹ مرداد ۱۳۹۹

 
August 9, 2020

هجدهم ذیحجه ۱۴۴۱

مناسبت ها

۱۸ مرداد عید سعید غدیر خم [ ١٨ ذوالحجه ]
۲۰ مرداد ولادت امام موسی کاظم علیه السلام [ ٢٠ ذوالحجه ]

[ August 13 ] ۲۳ مرداد روز جهانی چپ دست ها



 

1- اخبار مشروح 13 یکشنبه، 19 مرداد 99 - شبکه خبر

2- طرح استیضاح وزیر نفت و با اعلام چند اشتباره و خسارت بر صنعت نفت - بورس پرس

3- استیضاح «زنگنه» در مجلس کلید خورد+ محور هاي استیضاح - جوان آنلاین

4- راهبردهاي جلوگیري از کاهش جمعیت/ دلایل به تعویق انداختن فرزندآوري - خبرگزاري مهر

5- احداث چندین طرح در استان با سرمایه گذاري سه هزار میلیاردي - روزنامه همدان پیام

6- جشنواره فرهنگی، هنري و ادبی "آینده روشن من" برگزار می شود - ایسنا

7- علی نژاد: استخدام مدال آوران مصوبه هیئت وزیران است - باشگاه خبرنگاران جوان

8- بودجه پژوهشی همواره برگشت می خورد - بسیج نیوز

9- کشف بیش از 58 تن گندم قاچاق در شهرستان سلطانیه - بسیج نیوز

10- تقدیر مدیر سازمان بسیج کارمندان از مدیر و پرسنل بانک کشاورزي سیستان و بلوچستان - بسیج نیوز

11- پایش 25000 واحد صنعتی کوچک و متوسط و کمک به احیاء 2500 واحد - بسیج نیوز

12- روحانی:دوران کرونا را باید تا 6 ماه آینده در نظر بگیریم - ریشه

13- ایجاد 36 هزار شغل در روستاها/ طلب 1800 میلیارد تومانی بانک توسعه تعاون از خزانه - فصل اقتصاد

14- پرداخت 33 میلیارد تسهیلات کارآفرینی در سبزوار - روزنامه قدس

15- گزارش فعالیت هاي برگزار شده در هفته ملی مهارت و کارآفرینی دانشگاه فنی و حرفه اي خراسان رضوي - اخبار علمی

16- ایجاد 36 هزار شغل در روستاها/ طلب 1800 میلیارد تومانی بانک توسعه تعاون از خزانه - تسنیم

17- اشتغال 7 هزار و 600 نفر در واحدهاي صنعتی احیا شده - پانا

18- از تولید کیت تشخیص ویروس کرونا در 55 دقیقه تا ساخت دستگاه ازن ژنراتور ویژه ضدعفونی هوا - وزارت علوم تحقیقات و
فناوري

19- ورود فولاد صنعت بناب به بورس در سال جهش تولید - روزنامه نوآوران

20- 6 زندانی گلستانی به کمک واقفان آزاد شدند - رکنا

21- جمع آوري امضا براي استیضاح زنگنه در مجلس - کرد پرس

22- قاچاق باعث ناسالم شدن اقتصاد کشور می شود - خودروکار

23- در ترم جدید 2هزار دانشجو در استان پذیرش می شوند - اقتصاد بازار

24- قاضی زرگر: 54 هزار وسیله نقلیه بدون رعایت قانون وارد کشور شده است - روزنامه آرمان ملی

25- دستگاه ها بر قیمت خودروسازان نظارت داشته باشند/ دولت مدیران ناکارآمد و بی انگیزه را مرخص کند - ایلنا

26- نخستین جلسه رسیدگی به پرونده خودروهاي قاچاق برگزار شد - شبکه ایران

27- سرمایه گذاري 10 هزار میلیارد ریالی در معادن آذربایجان غربی - روزنامه آراز آذربایجان

28- احیاي دریاچه ارومیه و مراتع حوضه آبریز آن بعنوان الگویی براي احیاي سایر دریاچه ها و تالابهاي کشور - روزنامه آراز
آذربایجان

29- دانش آموزان آموزش مجازي را اثربخش تر می دانند - آریا نیوز



30- اشتغال 7 هزار و 600 نفر در واحدهاي صنعتی احیا شده - فصل اقتصاد

31- پیگیري اجراي تفاهم نامه تأمین 5 هزار واحد مسکونی ایثارگران کرمانشاه - بنیاد شهید و امور ایثارگران

32- فارس من| اشتغال 7 هزار و 600 نفر در واحدهاي صنعتی احیا شده/ اولویت راه اندازي 1500 واحد صنعتی - خبرگزاري
فارس

33- زیباسازي اصفهان با کمک دانشگاه دانش پژوهان پیشرو - ایمنا

34- از زباله و ویرانی تا خشم مردم از سیاستمداران فاسد - روزنامه کارون

35- تعاونی هاي آسیب دیده از کرونا 19 میلیارد تومان تسهیلات گرفتند - ایرنا

36- طلب 1800 میلیارد تومانی بانک توسعه تعاون از خزانه/ پرداخت 19 میلیارد تومان براي رونق تعاونی ها - بلاغ

37- مرکز درمان ناباروري آذربایجان شرقی به 20 هزار نفر خدمات می دهد - تسنیم

38- آغاز به کار جشنواره دانشجویی حرکت در دانشگاه الزهرا(ع) - تسنیم

39- چند میدي دنبالت کنن؟ - عصر ایران

40- پرویز فتاح : در کاخ مرمر آسانسور و جکوزي نصب کرده اند/اجاره بهاي مدرسه آقاي حدادعادل برایشان به صرفه

نخواهد بود/خاتمی ملک بنیاد باران را پس داد/نخستین کار انقلابی زاکانی تخلیه مرکز پژوهش ها ... - عصر ایران

41- قاچاق باعث ناسالم شدن اقتصاد کشور می شود - آریا نیوز

42- اهداي 5 هزار سري جهیزیه به خانواده هاي مناطق محروم - آریا نیوز

43- اشتغال 7 هزار و 600 نفر در واحد هاي صنعتی احیا شده - آریا نیوز

44- ایجاد 36 هزار اشتغال جدید به بخش روستایی - آریا نیوز

45- صعود از تعمیر به تولید - اترك نیوز

46- 286 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی در ایلام پرداخت شد - ایرنا

47- قاچاقچیان خودرو محاکمه شدند - ماشین نیوز

48- آصفري: هپکو را براي بدهی خود به تامین اجتماعی قربانی کردند - ایران خبر

49- فعالیت 120 صندوق محله براي زنان روستایی در آذربایجانغربی - خبرگزاري صدا و سیما

50- دانش آموزان آموزش مجازي را اثربخش تر می دانند - شبکه خبر

51- جلسه کمیته جذب حداکثري دانشجوي مهارتی در دانشگاه جامع علمی کاربردي استان آذربایجان شرقی برگزار شد -
دانشگاه جامع علمی کاربردي

52- به مناسبت روز خبرنگار: خبرنگاران قوچانی تقدیر شدند - توریسم پرس

53- ایجاد 36 هزار اشتغال جدید به بخش روستایی - خبرگزاري صدا و سیما

54- مدیران از دانشگاه فنی و حرفه اي حمایت کنند - خبرگزاري فارس

55- انفجار بندر بیروت یک سناریوي از قبل تعیین شده است/ غرب به دنبال حذف حزب االله از صحنه سیاسی لبنان است - موج

56- دولت باید به مجلس در باره خصوصی سازي ویرانگر و غارتگرانه پاسخ دهد - موج

57- اراده فولادمبارکه برحمایت حداکثري از صنایع کوچک و داخلی است - موج

58- قاچاقچیان خودرو محاکمه شدند - ناطقان

59- طرح دوباره استیضاح زنگنه در مجلس | عضو کمیسیون امنیت ملی: این وزیر نمی تواند صنعت نفت را حل و فصل کند -
همشهري



60- خطر بزرگ واي فاي رایگان - ملیت

61- ورود فولاد صنعت بناب به بورس - بنکر

62- قاچاقچیان خودرو محاکمه شدند - دانشجو

63- اجمالی بر مقایسه ایران و ترکیه در پیشرفت همه جانبه (1) - ترابر نیوز

64- فتاح: کاخ مرمر سال ها در تملک آقاي هاشمی رفسنجانی بود / وضعیت املاك در اختیار روساي جمهور سابق و اسبق -
دانشجو

65- اشتغال 7 هزار و 600 نفر در واحدهاي صنعتی احیا شده - جهان معدن

66- اشتغال 7 هزار و 600 نفر در واحدهاي صنعتی احیا شده - خبرگزاري مهر

67- تلاش براي رفع مشکل اشتغال فرزندان شاهد و ایثارگر - خبرگزاري دفاع مقدس

68- چهار جمله که هرگز از زبان ثروتمندان واقعی نمی شنوید! - نواندیش

69- زمینه اشتغال 850 نفر در بخش صنعت استان سمنان فراهم می شود - خبرگزاري مهر

70- ورود فولاد صنعت بناب به بورس در سال جهش تولید/ شروع به کار پروژه بزرگ ذوب و نورد - تابناك

71- اشتغال 7 هزار و 600 نفر در واحدهاي صنعتی احیا شده - میزان

72- بررسی سوال از وزیر راه و شهرسازي در کمیسیون اجتماعی مجلس - برنا نیوز

73- هپکو قربانی بدهی هاي دولت شد - با اقتصاد

74- بازاریابی و فروش مهمترین مشکل تولیدکنندگان صنایع دستی است - ایسنا

75- واگذاري 27 بناي تاریخی براي توسعه گردشگري و رونق اقتصادي - خبرگزاري هنر

76- ورود فولاد صنعت بناب به بورس در سال جهش تولید/ شروع به کار پروژه بزرگ ذوب و نورد - کیوسک خبر

77- ورود فولاد صنعت بناب به بورس در سال جهش تولید - ایستانیوز

78- ورود فولاد صنعت بناب به بورس در سال جهش تولید/ شروع به کار پروژه بزرگ ذوب و نورد - خبر ایران

79- جلوگیري از خروج ارز براي تامین نیازها از مواهب صنعت پتروشیمی است - اقتصاد تهران

80- 5 ایده در رویداد ملی مجازي «مسئله پردازي و کارآفرینی مسائل کرونا و پساکرونا» برتر شدند - آنا

81- دانش آموزان آموزش مجازي را اثربخش تر می دانند/ افزایش امکانات "شاد" به بیش از 30 ویژگی - جاهد خبر

82- جهاد کشاورزي زنجیره تولید تا عرضه محصولات را بازتعریف کند - خبر اقتصادي

83- دوره دوم ذخیره سازي میگو در سایت هاي پرورش میگوي هرمزگان آغاز شد - روزنامه صبح ساحل

84- در کاخ مرمر سونا و جکوزي ساخته اند/سپاه ملک 200 میلیاردي در جماران را پس نمی دهد/ احمدي نژاد باید زمین

ولنجک را برگرداند - مردمی ها

85- عضو هیأت مدیره بانک سپه خبر داد؛ حمایت بانک سپه از بنگاه هاي آسیب دیده ناشی از کرونا - سرمد نیوز

86- پرداخت 11 هزار فقره تسهیلات کرونایی توسط بانک صادرات - سرمد نیوز

87- حمایت بانک سپه از بنگاه هاي آسیب دیده ناشی از کرونا - سرمد نیوز

88- تبدیل لکه هاي صنعتی استان البرز به شهرك و ناحیه - روزنامه جمله

89- عضو هیات مدیره بانک قرض الحسنه مهر ایران اعلام کرد: رشد 300 درصدي منابع بانک مهر ایران در 3 سال - روزنامه
جمله

90- مدیرعامل بانک توسعه تعاون عنوان کرد: آمار عملکرد 11 ساله بانک، نویددهنده آینده اي درخشان - روزنامه جمله



91- پیام مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران به مناسبت روز خبرنگار - روزنامه جمله

92- اشتغال 7 هزار و 600 نفر در واحدهاي صنعتی احیا شده/ اولویت گذاري براي راه اندازي مجدد 1500 واحد صنعتی در

شهرك هاي صنعتی در سال 99 - برنا نیوز

93- طلب 1800 میلیارد تومانی بانک توسعه تعاون از خزانه/ پرداخت 19 میلیارد تومان براي رونق تعاونی ها - خبرگزاري فارس

94- قالیشویی خوب شمال تهران - فرارو

95- 33 میلیارد ریال تسهیلات کارآفرینی در سبزوار پرداخت شد - ایرنا

96- استیضاح «زنگنه» در مجلس کلید خورد - صراط نیوز

97- نیکوکار دهلرانی 4 میلیارد ریال به نیازمندان این شهرستان کمک کرد - تابناك

98- بیکاري مشکل اصلی شهرستان محروم ملکشاهی/ بیمارستان 22 تختخوابی ملکشاهی 60 درصد پیشرفت فیزیکی دارد -
شبستان

99- خداحافظی صنعت خودرو با موتورهاي پرمصرف - خودروکار

100- مرکز نیکوکاري مدیریت شهري محمدشهر راه اندازي می شود - برنا نیوز

101- واکنش روحانی به نامه پزشکان به مراجع درباره محرم - انصاف نیوز

102- قیمت طلا اصلاح می شود - فرادید

103- محمد مسعود؛ قربانی شماره 35 - فرادید

104- مرحله دوم رزمایش مواسات و همدلی در خراسان رضوي آغاز شد - ایرنا

105- ورود فولاد صنعت بناب به بورس در سال جهش تولید - بانکداري ایرانی

106- کرمانشاه مقصد گردشگران سلامت از کشور عراق / 4 پروژه بزرگ گردشگري سلامت در استان اجرا می شود - تسنیم

107- صنایع کوچک پل مواصلاتی توسعه صنعتی و رونق اقتصادي - گیل سداد

108- جشنواره فرهنگی، هنري و ادبی "آینده روشن من " برگزار می شود - برنا نیوز

109- کارآفرین خیالی فضاي مجازي به دام افتاد - ایرنا

110- راه اندازي کارگاه گوهر تراشی براي ایجاد مشاغل خانگی - بازار کار

111- طرح «هر روستا یک محصول» موجب سوق دادن روستاها به سمت اشتغالزایی می شود - بازار کار

112- 839 ضمانتنامه سرمایه گذاري صنایع کوچک صادر شد - میزان

113- برنامه ریزي ما در دوره کرونا باید بلندمدت باشد - خبرگزاري صدا و سیما

114- تبدیل لکه هاي صنعتی استان البرز به شهرك و ناحیه - حزب االله نیوز

115- صدور و تمدید 839 ضمانتنامه در صنایع کوچک - خبرگزاري صدا و سیما

116- کرونا چه تاثیري روي بازار کار گذاشت؟/اقتصاد تا پایان 99 درگیر است - حزب االله نیوز

117- کارگروه تسهیل در اجراي تفاهمنامه اشتغال ایثارگران در صنایع و معادن البرز تشکیل شد - بنیاد شهید و امور ایثارگران

118- بیکاري یکی از دغدغه هاي اصلی جامعه ایثارگري است - بنیاد شهید و امور ایثارگران

119- استیضاح «زنگنه» در مجلس کلید خورد/ محورهاي استیضاح کنندگان - حزب االله نیوز

120- افشاگري فتاح علیه مردمی ها! - خرداد

121- آماده سازي 27 بناي تاریخی خراسان شمالی براي واگذاري - ایسنا

122- کاهش 50 درصدي فروش شیرینی/ کرونا کام مردم را تلخ کرد - بیتوته



123- دانش آموزان آموزش مجازي را اثربخش تر می دانند/ افزایش امکانات "شاد" به بیش از 30 ویژگی - ملیت

124- استفاده از ظرفیت دریا در راستاي ایجاد اشتغال - خبرگزاري دفاع مقدس

125- نمایشگاه مجازي دوازدهمین جشنواره بین المللی حرکت آغاز به کار کرد - دانشجو

126- 31 مرد اد ، آخرین مهلت ثبت نام د انش آموزان فارس د ر جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی - روزنامه خبر
جنوب

127- رشیدپور باز هم خبرساز شد/ از تکذیب عجیب مشاور مدیر شبکه یک تا آغاز یک «اتفاق» دیگر در شبکه سه - آنا

128- چطور از شکست درس بگیریم و آن را به موفقیت تبدیل کنیم؟ - آخرین خبر

129- 72 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال در خراسان جنوبی پرداخت شد - ایرنا

130- مدیران دستگاه هاي اجرایی در توسعه استان بوشهر موانع را برطرف کنند - تین نیوز

131- خطر بزرگ واي فاي رایگان و عمومی در کمین کاربران - شهرآرا آنلاین

132- کرونا چه تاثیري روي بازار کار گذاشت؟/اقتصاد تا پایان 99 درگیر است - جماران

133- حمایت بانک سپه از بنگاه هاي آسیب دیده ناشی از کرونا - فصل اقتصاد

134- پرداخت 11 هزار فقره تسهیلات کرونایی توسط بانک صادرات - فصل اقتصاد

135- فعالیت 14 فن بازار منطقه اي با عاملیت سازمان صنایع کوچک - فصل اقتصاد

136- سود لحظه اي یا سرمایه گذاري براي آینده صنعت روانکارها؟ - فصل اقتصاد

137- تایرهاي تولید داخل چند نرخی شدند! - فصل اقتصاد

138- ناگفته هاي نماینده دادستان درباره سقوط آنتونف 140 - فصل اقتصاد

139- حمایت بانک سپه از مشاغل آسیب دیده از کرونا - بنکر

140- شناسایی و تعیین کاربرد معادن جدید در پژوهشگاه مواد و انرژي - روزنامه پیام سپیدار

141- ضرورت اصلاح ساختار حقوقی انجمن هاي علمی – دانشجویی - ایسنا

142- بررسی تأثیر قاچاق منسوجات بر بهره وري در صنعت نساجی و پوشاك ایران - رادیو اقتصاد

143- تشکیل 90 پرونده اشتغال روستایی با یک دیدار مردمی در آذربایجان غربی - ایرنا

144- شناسایی و تعیین کاربرد معادن جدید در پژوهشگاه مواد و انرژي - خبرگزاري فارس

145- آقا و خانم دانشمند! - خبرگزاري مهر

146- افتتاح 200 طرح صنعتی پیشران تا پایان سال - اقتصاد تهران

147- بانک صادرات چقدر تسهیلات کرونایی داد؟ - نفت ما

148- توسعه اشتغال مددجویان با گسترش صنایع روستادوست - رادیو گفت و گو

149- حذف "ته لنجی" در سایه اشتغال پایدار میسر است - رادیو گفت و گو

150- طرح ممنوعیت صدور و تمدید هر نوع پروانه اشتغال براي شاغلین یا بازنشستگان - خبرگزاري فارس

151- «کرونا» جمعیت بیکاران کشور را به 7 میلیون نفر رساند/ لزوم حمایت دولت از کارگران - صبح الوند

152- سناریوهاي بازگشایی مدارس از زبان وزیر - ملیت

153-  پرداخت 11 هزار فقره تسهیلات بانک صادرات ایران - بورس نیوز

154- امروز 19مرداد / دوشنبه 20و سه شنبه 21 مرداد با حضور وزیر امور خارجه در کمیسیون برنامه وبودجه و محاسبات

بررسی استرداد پولهاي بلوك شده ایران در کشورهاي دیگر/حضور شریعتمداري وزیر تعاون و رفاه ... - آرا نیوز



155- سناریوهاي بازگشایی مدارس از زبان وزیر - حزب االله نیوز

156- نحوه فعالیت مجازي نمایشگاه جشنواره حرکت اعلام شد - ایرنا

157- 72 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی در خراسان جنوبی پرداخت شد - ایرنا

158- قرض الحسنه نقش مهمی در رشد تولید ایفا می کند/ بانک ملی با اخذ پایین ترین سود بهترین نقش را داشته است - بسیج
نیوز

159- تامین تبلت براي دانش آموزان مناطق کم برخوردار توسط دستگاه ها - ایلنا

160- کارآفرینی که صف مدافعان سلامت را طولانی کرد/ فعالیت جهادي براي سلامت شهروندان گناباد - تسنیم

161- ایجاد چهار شهرك جدید صنعتی در شهرستان آران و بیدگل امکان سنجی می شود - بازار کار

162- کاهش 50 درصدي فروش شیرینی/ کرونا کام مردم را تلخ کرد - خبرگزاري فارس

163- نان کارآفرینی در سفره بانوان/ سرپرستان خانواري که کاربلد می شوند - خبرگزاري فارس

164- سناریوهاي آموزشی مدارس در سال تحصیلی جدید - جماران

165- آخرین اخبار از سرنوشت تحصیلی دانش آموزان در دوران کرونایی از زبان وزیر - جماران

166- بازگشت 5/2 میلیارد دلار ارز صادراتی به اقتصاد کشور - روزنامه عصر ایرانیان

167- بازگشت 5/2 میلیارد دلار ارز صادراتی به اقتصاد کشور - روزنامه عصر ایرانیان

168- پرداخت 10 هزار میلیارد ریال تسهیلات توسط بانک توسعه تعاون استان اصفهان - روزنامه عصر ایرانیان

169- سند یک سقوط - تین نیوز

170- بورس و اثرات مثبت و منفی آن - تیتر برتر

171- سردبیر بهایی اتاق خبر و عاشق سینه چاك رُبع پهلوي! - شهداي ایران

172- تولید بذر هیبرید گام بلندي در تأمین امنیت غذایی کشور است - ایسکا

173- حل مشکل اشتغال ایثارگران نیازمند نگاه ریشه اي است - بنیاد شهید و امور ایثارگران

174- یکی براي همه یا همه براي یکی؟! - روزنامه سایه

175- دانش آموزان آموزش مجازي را اثربخش تر می دانند/ افزایش امکانات ''شاد'' به بیش از 30 ویژگی - تسنیم

176- وصول 164 میلیارد ریال حقوق دولتی - خبرگزاري صدا و سیما

177- مالیات را به سمت رآمد و سرمایه ها بردیم - شعار سال

178- سرمایه گذاري 900 میلیارد تومانی بخش خصوصی در مجتمع بندري نگین - اتحاد خبر

179- 6 طرح بزرگ صنعتی استان بوشهر امسال به بهره برداري می رسد - اتحاد خبر

180- سناریوهاي بازگشایی مدارس - آفتاب

181- آخرین جزئیات از پرداخت تسهیلات کرونایی به تعاونی هاي درگیر با کرونا - خبر داغ

182- مدیر تعاون روستایی استان: - روزنامه ولایت قزوین

183- ارایه آموزش هاي مهارتی رمز موفقیت سمنان در پیکار با بیکاري - فصل اقتصاد

184- مهاجرت معکوس، رهاورد توسعه زیرساخت روستاها - فصل اقتصاد

185- عدم تامین مواد اولیه موجب ایجاد موج بیکاري خواهد شد - فلزات آنلاین

186- فتاح: احمدي نژاد در ملک 1800 متري بنیاد مستضعفان در ولنجک مستقر است / این ملک 200 میلیارد تومان ارزش

دارد / انتظار داریم این ملک به بنیاد برگردد تا آن را بفروشیم - انتخاب



187- تکیه بر فروش نفت و منافع پشت پرده آن براي برخی دولتمردان/ جاي خالی محصولات کشاورزي استان فارس در

بورس - شیرازه

188- زنان سرپرست خانوار چگونه کارآفرین می شوند - خبرگزاري فارس

189- کرونا کوتاه قامتان را به میدان آورد - خبرگزاري فارس

190- فقط 6 درصد از درآمد نفتی مورد انتظار محقق شده است - تابناك خوزستان

191- کشورهاي خاورمیانه با ریسک هاي بالاي حوادث و بلایاي طبیعی مواجه هستند - ایرنا

192- هر خیابان یک موکب علوي/ همسایه هایی که به هم عیدي دادند - بلاغ

193- زنجان در هفته اي که گذشت - ایرنا

194- همدان در چند قدمی تبدیل به شهر خلاق صنایع دستی؟ - روزنامه سپهر غرب

195- راهکار کاربردي امام موسی کاظم (ع) براي زندگی امروز - روزنامه سپهر غرب

196- 15 طرح عمرانی و اقتصادي هفته دولت در آبدانان افتتاح می شود - روزنامه سپهر غرب

197- دستاوردهاي ارزشمند دولت علی رغم تنگناهاي اقتصادي - روزنامه سپهر غرب

198- شرکت دانش بنیان همدانی؛ موفق در مقابله با کرونا - روزنامه سپهر غرب

199- رویدادهاي خبري گلستان در هفته گذشته - ایرنا

200- همت جهادگران، آسیب هاي ناشی از کرونا را کاهش می دهد/ بازار کمک هاي گروه هاي جهادي داغ تر از تب کرونا+

فیلم - تسنیم



 

اخبار مشروح 13 یکشنبه، 19 مرداد 99

منبع: شبکه خبرشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/05/19

سخنان رئیس جمهور در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا، درباره جریمه و مجازات ناقضان دستورالعمل هاي کرونایی، خبر
رئیس مجلس از بررسی طرحی مهم در شوراي عالی هماهنگی اقتصادي قوا، از جمله مهمترین عناوین اخبار مشروح 13

امروز است.

سخنان رئیس جمهور در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا، درباره جریمه و مجازات ناقضان دستورالعمل هاي کرونایی، خبر رئیس

 
مجلس از بررسی طرحی مهم در شوراي عالی هماهنگی اقتصادي قوا، از جمله مهمترین عناوین اخبار مشروح 13 امروز است. 

 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، ناقضان دستورالعمل هاي کرونایی؛ جریمه و مجازات می شوند. 

رئیس جمهور در نشست ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: دستورالعمل هاي مجازات هفته بعد در وزارت کشور تهیه و اعمال خواهد شد.
آقاي روحانی خطاب به مردم گفت: بالا و پایین رفتن آمار کرونا بسته به رفتار و اعمال خود شماست. رئیس جمهور تداوم محدودیت
هاي شدید را ناممکن دانست و افزود: باید حد وسط را مراعات کنیم. آقاي روحانی با تاکید بر لزوم برگزاري مراسم عزاداري محرم، از

 
مسئولان مربوطه خواست از امروز هماهنگی لازم براي اجراي دستورالعمل هاي بهداشتی را آغاز کنند. 

 
 

 
کد ویدیو دانلود فیلم اصلی 

رئیس مجلس گفت: تحقق آینده اي خوب را از مسیري سخت، ممکن می دانیم، اما نباید توقع حل مشکلات را در هفته و ماه داشت.
قالیباف در نطق پیش از دستور با اشاره به این که این روز ها درباره گشایش اقتصادي سؤالاتی در جامعه مطرح است افزود: اثر
اقدامات، در فصل هاي پیش رو دیده خواهد شد. رئیس مجلس از بررسی طرح مهمی در شوراي عالی هماهنگی اقتصادي قوا خبر داد
که می تواند بر اقتصاد تأثیر ملموسی بگذارد. آقاي قالیباف به مردم اطمینان داد مجلس با بررسی نظر کارشناسان، براي تأمین منافع

 
مردم تلاش خواهد کرد. 

رئیس مجلس با اشاره به آزمون دکتري و ارشد گفت: آزمون کارشناسی ارشد بهتر از دکتري برگزار شد، اما بر اساس برخی گزارش ها
همچنان مشکلاتی داشت. رؤساي کمیسیون هاي بهداشت و آموزش و معاون نظارت مجلس، در مدت 48 ساعت در جلسه اي با

 
حضور وزراي بهداشت و علوم براي رفع این مشکلات برنامه ریزي کنند. 
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مجلس، شرکت ملی نفت را به تأمین یک میلیون تن قیر براي آسفالت راه هاي روستایی و شهرهاي زیر 50 هزار نفر مکلف کرد. 

 
 

 
کد ویدیو دانلود فیلم اصلی 

مبارزه اي که میدان دارش کروناست و آنانی که رعایت نمی کنند؛ مبارزه اي که تا اینجاي کار جان 18 هزار و 264 هموطن ما را
گرفته. در این مبارزه اگر رعایت نکنیم، انگار داریم آتش توپخانه کرونا را تهیه می کنیم و علیه هموطنان، پزشکان و پرستاران می

 
جنگیم؛ پزشکان و پرستارانی که فداکارانه علیه کرونا می جنگند. 

 
 

 
کد ویدیو دانلود فیلم اصلی 

 
شمار مبتلایان به کرونا در جهان در آستانه 20 میلیون. بیش از 729 هزار نفر جان خود را از دست داده اند. 

 
 

 
کد ویدیو دانلود فیلم اصلی 

 
سهام عدالت 

وزیر اقتصاد تاکید کرد: هیچ بانکی اجازه ندارد، کمتر از ارزش بازار بورس سهام عدالت را خریداري کند. آقاي دژپسند تاخیر در واریز
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پول فروش سهام عدالت را ناشی از اشتباهی دانست که در محاسبات ارزش بازار بورس صورت می گیرد. 

 
خبر دیگر اینکه از امروز همه دارندگان سهام عدالت می توانند 60 درصد سهام خود را معامله کنند. 

 
 

 
کد ویدیو دانلود فیلم اصلی 

 
سهام عدالت وثیقه وام بانکی می شود. 

معاون امور بانکی وزیر اقتصاد گفت : با وثیقه 50 درصد ارزش روز سهام عدالت، مشمولان می توانند از شبکه بانکی وام دریافت کنند.

 
فرایند اعطاي تسهیلات در برخی بانک ها به روش کاملا الکتریکی و بدون مراجعه حضوري خواهد بود. 

 
سود تسهیلات وام ودیعه مسکن اعلام شد. 

مدیرکل اعتبارات بانک مرکزي گفت: نرخ تسهیلات یک ساله وام ودیعه مسکن, 13 درصد و تسهیلات سه ساله 12 درصد است.
میرمحمد صادقی افزود: با رعایت ملاحظات شرعی این تسهیلات در قالب عقد مرابحه خرید کالا و خدمات و به دو روش یک و سه
ساله به افراد مشمول پرداخت خواهد شد. به گفته مدیرکل اعتبارات بانک مرکزي افرادي که وزارت راه و شهرسازي آن ها را تائید می

 
کند، براي جلوگیري از ازدحام به تدریج براي تکمیل مدارك و تودیع وثیقه به بانک ها معرفی خواهند شد. 

بنا بر اعلام وزارت راه و شهرسازي متقاضیان واجد شرایط وام کمک ودیعه مسکن از 21 مرداد به بانک معرفی می شوند تا پرونده خود

 
را تکمیل کنند. 

 
چین بانک هاي خود را به فاصله گرفتن از سوئیفت فراخواند. 

با تشدید تنش بین چین و آمریکا، پکن از بانک هاي خود خواست از سامانه تبادل مالی فرامرزي چینی به نام "سی آي پی اس"
استفاده کنند. بانک مرکزي چین اعلام کرد؛ فاصله گرفتن از سوئیفت و انجام مبادلات با یوان و سامانه پرداختی چین موجب می شود
آمریکا داده هاي کمتري از مبادلات مالی چین در اختیار داشته باشد. چین 5 سال پیش این سامانه پرداخت بین بانکی را که مبادلات

 
در آن با یوان چین انجام می شود، ایجاد کرد. حدود 100 کشور با سامانه پرداختی بانکی یوان چین همکاري دارند. 

افزایش تدابیر امنیتی براي محافظت از سعد الجبري، مشاور پیشین بن سلمان، در کانادا. سعد الجبري، پیش تر از تلاش بن سلمان
براي ترورش در کانادا، به شیوه قتل خاشقجی، خبر داده بود. سعد الجبري، جعبه سیاه خاندان سعودي و اطلاعات و اسنادش براي بن

 
سلمان خطرناك است. 

 
مراسم یادبود جان باختگان حمله اتمی آمریکا به ناکازاکی ژاپن برگزار شد. 

امسال، به علت شیوع کرونا، جمعیت محدودتري، در هفتاد و پنجمین سالگرد حمله مرگبار آمریکا، حاضر شدند. شینزو آبه، نخست
وزیر ژاپن، با حضور در شهر ناکازاکی، به قربانیان این حمله مرگبار، اداي احترام کرد. شینزو آبه، سه روز پیش هم، در پارك ملی صلح
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هیروشیما، حضور یافت و یاد جان باختگان این شهر را هم، گرامی داشت. 75 سال پیش، آمریکا در دو حمله اتمی، شهر هاي

 
هیروشیما و ناکازاکی را، بمباران کرد. این حمله، به کشته شدن دویست و بیست هزار نفر از مردم ژاپن، منجر شد. 

تولید سالانه صد لنج باري و شناور هاي فایبر گلاس در جنوب غرب خوزستان. تولیدکنندگان این شناور ها در خوزستان توانسته اند
با تولید سالانه 100 فروند شناور و انواع قایق هاي تندرو، فرصت اشتغال را براي ده ها نفر در استان ایجاد کنند.



طرح استیضاح وزیر نفت و با اعلام چند اشتباره و خسارت بر صنعت نفت

منبع: بورس پرسشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/05/19

عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس از طرح استیضاح وزیر نفت و اعلام چند اشتباره و خسارت بر صنعت نفت خبر داد.

به گزارش پایگاه خبري بورس پرس، به نقل از فارس، محمدابراهیم رضایی اعلام کرد: امروز به همراه تعدادي از نمایندگان طرح
استیضاح وزیر نفت را کلید زدیم. نماینده هاي پیگیر طرح استیضاح معتقدند خام فروشی نفت بدترین استفاده از منبع باارزش نفت
بود و باید ساخت پالایشگاه و تبدیل نفت به فرآورده نفتی و ایجاد ارزش افزوده و اشتغال در دستور کار وزارت نفت قرار میگرفت که

 
اینطور نشد و عملکرد آقاي زنگنه در این حوزه قابل قبول نیست. 

وي افزود: در سال هاي گذشته شاهد بودیم که اسناد و برنامه هاي جامع انرژي توسط وزارت نفت تدوین نشده و این کار بسیار مهم
در دوره ایشان روي زمین مانده است. وقتی این سند به طور دقیق و جزئی تدوین نشده باشد در نتیجه ایشان هم نمی تواند از منابع

 
فسیلی کشور به صورت برنامه ریزي شده بهترین استفاده را کند. 

این نماینده مجلس تاکیدکرد: وزارت نفت نه تنها اقدام به احداث پالایشگاه نکرده بلکه در همان حوزه خام فروشی نیز اقدامی براي

 
ارتقاي جایگاه ایران در اوپک نداشته است و شاهد بودیم چگونه رقبا در بازار نفت جایگزین ایران شدند. 

رضایی ادامه داد: به طور کلی هم در بازار نفت و هم در بازار گاز ایران در حال حذف شدن از بازار است که این موضوع حاکی از ضعف
عملکرد وزارت نفت در حوزه دیپلماسی انرژي است. این ضعف دیپلماسی باعث شده است که متاسفانه در سال هاي گذشته

 
محکومیت هایی در مجامع بین المللی داشته باشیم. 

وي گفت: در حوزه صادرات و تجارت گاز نیز اوضاع فعلی ایران خوب نیست. قرارداد صادرات گاز به پاکستان کاملا رها شده است و
ظرفیت هایی براي سوآپ گازي و صادرات گاز به کشورهاي همسایه وجود دارد که وزارت نفت نسبت به آن بی توجه است. همچنین

 
موضوع کرسنت نیز که قرار بود در دولت فعلی حل شود هنوز مبهم باقی مانده است. 

رضایی افزود: یکی از اشتباهات دیگر وزیر نفت که خسارات کلانی وارد کرد ناظر به حذف سهمیه بندي بنزین در سال 94 و بی اعتبار
کردن کارت هاي سوخت بود. زنگنه دوباره در سال 98 سهمیه بندي و کارت سوخت را احیا کرد. در نتیجه در این چهارسال آمار
مصرف بنزین دوباره شیب صعودي زیادي به خود گرفت و خسارت ناشی از افزایش بی رویه مصرف بنزین در این سال ها بر عهده

 
ایشان است. 
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انتهاي پیام



استیضاح «زنگنه» در مجلس کلید خورد+ محور هاي استیضاح

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/05/19

نماینده مردم دشتستان از جمع آوري امضا براي استیضاح وزیر نفت در مجلس خبر داد.

سرویس سیاسی جوان آنلاین: ابراهیم رضایی از جمع آوري امضا در مجلس شوراي اسلامی براي استیضاح «بیژن زنگنه» وزیر

 
نفت خبر داد. 

وي با اشاره به محور هاي این استیضاح، گفت: مشکلات بسیار زیادي در صنعت نفت وجود دارد که عملکرد وزیر نفت هم نشان می

 
دهد که وي نمی تواند این مشکلات را حل و فصل کند. 

نماینده مردم دشتستان در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: خام فروشی نفت یکی از محور هاي اصلی استیضاح وزیر نفت است
چرا که معتقدیم جلوگیري از خام فروشی و توسعه صنایع پایین دستی نفت باعث رشد اقتصادي و ایجاد اشتغال و در نهایت جهش

 
تولید می شود، اما این مسئله مطابق با انتظار تاکنون پیش نرفته است. 

رضایی بیان کرد: همچنین ما شاهد بر زمین ماندن اسناد کلان نظام، چون سند اقتصاد مقاومتی و سیاست هاي کلی ابلاغی مقام
معظم رهبري در صنعت نفت هستیم و از سوي دیگر زنگنه نتوانسته از نفت و گاز به عنوان یک ثروت ملی و فرصتی براي سرمایه

 
گذاري مولد در سطح ملی و بین المللی در جهت منافع کشور و رفاه مردم استفاده کند. 

وي متذکر شد: ارتقا جایگاه ایران در تولید نفت اوپک جز برنامه هاي وزیر نفت در سال هاي 92 و 96 بود، اما وي عملکرد موفقیت

 
آمیزي در این زمینه نداشته است و به همین دلیل شاهد جایگزینی بازار نفت و گاز ایران در منطقه توسط کشور هاي رقیب هستیم. 

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با بیان اینکه ضعف عملکرد زنگنه در دیپلماسی انرژي از دیگر محور هاي
استیضاح وي است، افزود: این مسئله منجر به افت جایگاه ایران در حوزه اقتصاد انرژي شده است و از سوي دیگر ما شاهد عدم توجه
به ظرفیت هاي پالایشگاهی و پتروپالایشگاهی هستیم و عملکرد وزارت نفت در این زمینه مطابق با انتظار نبوده است و بسیاري از

 
ظرفیت ها در این حیطه روي زمین مانده است. 

رضایی تأکید کرد: در زمینه فروش نفت هم امروز با مشکلات زیادي مواجه هستیم و متأسفانه تدبیر لازم براي فروش نفت از سوي

 
زنگنه وجود ندارد. 

وي با اشاره به عدم اتخاذ دیپلماسی انرژي فعال، گفت: این مسئله باعث شده است که ما در دادگاه هاي بین المللی محکوم شویم و
همچنین بسیاري از قرارداد هاي بین المللی مانند انتقال گاز به پاکستان و قرارداد با کشورهایی، چون هند و ترکیه در این دوره روي

 
زمین مانده و به نتیجه مطلوب نرسیده است. 

نماینده مردم دشتستان در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اینکه مسائلی، چون کرسنت هم هنوز حل و فصل نشده است، تصریح



کرد: عدم بهره گیري و استفاده از ظرفیت هاي داخلی در اجراي پروژه هاي کلان صنعت نفت از دیگر محور هاي استیضاح زنگنه است
و اعتماد لازم به توان داخلی را در این وزارتخانه شاهد نیستیم و اعتماد اشتباهی به بیگانگان شده است که باعث شده ما در برخی از

 
زمینه ها متضرر شویم. 

رضایی یادآور شد: انتظار داشتیم مخازن بزرگی براي ذخیره سازي نفت احداث شود که متأسفانه در این زمینه هم عقب ماندیم و

 
علاوه بر این در زمینه صنایع پایین دستی نفت و تولید فرآورده هاي نفتی هم به جایگاه مطلوبی نرسیدیم. 

وي با بیان اینکه در توسعه میدان استراتژي پارس جنوبی هم متأسفانه عقب ماندیم، اظهار داشت: حذف کارت سوخت که در سال 94

 
اتفاق افتاد و دوباره در سال 98 و با یک هزینه کلان از جیب ملت بازگردانده شد، از محور هاي دیگر استیضاح وزیر نفت است. 

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس خاطرنشان کرد: مجموعه این عوامل باعث شد که جمعی از نمایندگان مجلس
شوراي اسلامی طرح استیضاح وزیر نفت را کلید بزنند چرا که ما معتقدیم لازم است در رأس وزارت نفت تغییراتی به وجود بیاید که

این تغییر قطعاً به نفع منافع ملی است.



راهبردهاي جلوگیري از کاهش جمعیت/ دلایل به تعویق انداختن فرزندآوري

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/05/19

نشست تخصصی جمعیت با حضور مریم اردبیلی کارشناس مسائل زنان و خانواده و حسین مروتی، پژوهشگر حوزه جمعیت
برگزار شد.

نشست تخصصی جمعیت با حضور مریم اردبیلی کارشناس
مسائل زنان و خانواده و حسین مروتی، پژوهشگر حوزه

 
جمعیت برگزار شد. 

به گزارش خبرنگار مهر، اولین نشست تخصصی جمعیت
صبح روز سه شنبه چهاردهم مرداد 1399 در محل
پژوهشکده دفتر قم برگزار شد. در این نشست مریم
اردبیلی کارشناس مسائل زنان و خانواده و حسین مروتی،
پژوهشگر حوزه جمعیت حضور داشتند و به بررسی مسائلی
از قبیل آخرین وضعیت نرخ رشد، سطح جانشینی، نرخ

باروري و زاد و ولد و مرگ و میر براساس آمارهاي رسمی در کشور، اخذ الگو هاي مطلوب در راستاي سیاستهاي جمعیتی، راهبردهاي
افزایش نرخ باروري، خرافه هاي بار شده از طرف نهاد هاي سیاستی و بهداشتی بر جامعه که باعث کاهش جمعیت شده، پارادایم هاي

 
حاکم برنگاه افزایش فرزندآوري و در آخر مبحثی راجع به زنان پرداختند. در ادامه گزارشی از این نشست را می خوانید؛ 

مروتی در خصوص ارزیابی آخرین وضعیت نرخ رشد، سطح جانشینی، نرخ باروري و زاد و ولد و مرگ و میر براساس آمارهاي رسمی
در کشور گفت: اولین سرشماري جمعیت در سال 355 انجام گرفت و بعد از آن تا سال 1385 هر 10 سال یک سرشماري داشتیم. در
سال 1345مشخص شد که رشد جمعیت1/3 دهم درصد است. اگر رشد جمعیت1/3 دهم درصد بوده باشد در سال 1355 رشد
جمعیت میرسد به 7/2 دهم درصد که مقداري از آن بر میگردد به شروع کنترل جمعیت در برهه اي از طاغوت.در سرشماري سال
1345تعداد فرزندي که هر مادر به دنیا می آورد، 1/6 دهم فرزند محاسبه شد و در بازه 1345- 1350 به 7/5 فرزند می رسد.در برهه
انقلاب، کنترل جمعیت تاحدودي متوقف می شود ولی در سال 1365 باز با افزایش باروري مواجه هستیم و نرخ باروري به 4/6 فرزند
می رسد و رشد جمعیت هم به 9/3 می رسد. از این تعداد، خود متخصصین قائل هستند که 7 تا 8 دهم آن مربوط به مهاجرین بوده
و درواقع پناهندگان افغانی و معاودین عراقی یعنی ایرانیانی که ساکن عراق بودند و صدام قبل از جنگ آنها را از عراق بیرون کرد. اگر
این 7 دهم درصد را کم کنیم می رسیم به همان 1/3 درصد که قبل از انقلاب هم سابقه داشته و بسیاري از حرفهایی که راجع به

 
انفجار جمعیتی مطرح می شود را نمی توان به تغییر خاص باروري مادران ایرانی برگرداند بلکه همان نرخ سابق است. 

وي افزود: در سال1370 هم یک نیمچه سرشماري انجام شد. در سال 1368 تصمیم گرفته بودند که رشد 4/6 را به 4 بچه به ازاي هر
مادر تا سال 90 برسانند؛ ولی خیلی زود به هدفی که خواستند رسیدند و در سال 1371 این چهار فرزند محقق شد و بعد از این، این
افق را کمتر کردند و رساندند به 3 فرزند که قانون تنظیم خانواده در همین زمان تصویب شد و تصمیم گرفته شد به فررزند سوم
دفترچه بیمه داده نشود. در سال 1373 عده اي از دولت ایران در گروه ) icpdکنفرانس بین المللی جمعیت و توسعه( قاهره شرکت
می کنند و در آنجا ایران تعهد میکند که رشد جمعیت را به صفر برساند و این در صورتی محقق می شود که هر زن در طول بارداري



خود کمتر از 1/2 فرزند به دنیا بیاورد. در سال 1379 این خواسته محقق می شود و نرخ باروري به حد جانشینی یعنی 1/2 می رسد
و این شروعی است بر ورود به فاز بحران جمعیت و متأسفانه کسی تذکر نمی دهد.از سال 1994 تا 2004 یک بازه 20 ساله قرارداد
icpd اعتبار داشته. از سال 2000 که صندوق توسعه هزاره هست 15 سال اعتبار داشته و تا 2015 ادامه پیدا کرده و همه اینها
بخاطر صندوق توسعه پایدار 2030 از 2015 تا 2030 دوباره تمدید می شود. خود این صندوق پایدار 2030 در همه جریان کنفرانس
توسعه جمعیت قاهره است و همه کسانی که در این برهه زمانی در ایران مسئول بودند کمتر بچه داشتن را به نفع توسعه و یک

 
مطلوبیت ذاتی براي ایران قلمداد می کردند. 

مروتی ادامه داد: در سرشماري سال 1395 رشد جمعیت ایران رسید به 24/1 صدم درصد یعنی سالانه یک درصد به جمعیت کشور
اضافه می شد. دراین سال نرخ رشد جمعیت به 8/1 دهم تا 9/1 دهم رسید. هر چند مرکز آمار نرخ رشد جمعیت را از سال1390 تا
1395، 1/2 صدم اعلام کرده بود (با 1/2 دهم اشتباه نشود) که باز هم زیر حد جانشینی است. یعنی یک زوج خودشان را هم
جایگزین نمیکنند و به مرور زمان طبق حرف جمعیت شناسان ظرف دو نسل رشد جمعیت ایران به صفر و بعد از آن منفی خواهد
شد.بعد از سر شماري سال 1395 رشد جمعیت به شدت کم شد و الان رشد جمعیت کمتر از 1 درصد است و نرخ باروري هم به 7/1
دهم فرزند رسیده است و علی القاعده بحث کرونا هم این مسئله را تشدید خواهد کرد و شرایط را بدتر از آن که هست خواهد
کرد.راجع به مرگ و میر سالانه فکر کنم قریب به 300 هزار نفر باشد و تعداد زاد و ولد نیز در سال 1394 از یک و نیم میلیون نفر رد
شد و الان رسیده به کمتر از یک میلیون و دویست هزار نفر که این نشان میدهد که ظرف 4 سال 400 هزار نفر از موالید در
کشورمان کم شده و این شیب خیلی تندي براي کم شدن موالید در کشورمان است.دلایل کم شدن موالید: دلایل متعددي در این
زمینه وجود دارد، ولی یکی از دلایل مهمش بحث اقتصادي است که خانواده ها به همین دلیل بحث فرزند آوري را به تعویق می
اندازند و امسال هم علی القاعده بدتر خواهد شد. از جمله شواهد متقن بر این مسئله گواهی داروسازها است بر هجوم خرید قرص هاي

 
ضد بارداري از طرف مردم ایران. 

در ادامه اردبیلی ضمن اشاره به روندهاي جهانی نرخ رشد جمعیت گفت: ما یک کشور منفک از روند جهانی نبودیم و کند بودن رشد
جمعیت یک روند جهانی است و در 100 سال و یا شاید 150 سال اخیر در تمام کشورهاي دنیا که می توانیم ارتباط دهیم با توسعه
مدرنیستی که اتفاق افتاده و اولین بار از این کشورها آغاز گردید و با افزایش شاخص هاي سلامت و رفاه، در اولین قدم مرگ و میرها
کم شد و در ابتدا نرخ رشد جمعیت بالا رفت و بعد از این هم خود این موضوع و هم خود سبک زندگی که همراه با مدرنیته آمد به
همراه نگاه امانیستی به انسان و لذت جویی مادي، حضور زنان در بازارهاي اشتغال، تحصیلات زنان، بالا رفتن رفاه، سبک زندگی و ...
جوامع را به سمت کاهش نرخ باروري سوق داد تا جایی که با شروع 7 تا 5 فرزند رسید به زیر دو فرزند. اتفاق ویژه اي که براي کشور
ما افتاد، این بود که سرعت این روند در کشور ما خیلی زیاد بود و اگر ما یک روندشناسی مناسبی داشتیم وقتی می دیدیم که خود

 
کشور دارد به سمت کاهش جمعیت پیش می رود نمی بایست سیاست هاي سفت و سخت کاهش جمعیتی را اجراء می کردیم. 

وي افزود: درست است که سرشماري 1365 نسبت به 1355 نشان داد که علی الظاهر 50 درصد رشد جمعیت ایجاد شده، ولی شروع
کاهش نرخ باروري از سال 63-64 آغاز شده بود و ما تازه سیاستهاي ضد باروري را از سال 68-69 شروع کردیم. انگار ما یک گپ
(شکاف) 5 ساله از اتفاقی که دارد در جمعیت می افتد عقب بودیم. اگر ما آن اتفاق را درك می کردیم و تطبیق می دادیم با آنچه که
در دنیا اتفاق افتاده اصلا نیازي نبود که ما وارد این حجم سیاست هاي سنگین کاهش باروري شویم. در این مقایسه، ما تقریبا و بلکه
تحقیقا رکورد بالاترین کاهش نرخ باروري را در جهان داریم؛ یعنی این اتفاقی که متوسط فرزندآوري یک خانم از حدود هفت فرزند
برسد به زیر نرخ جایگزین در خیلی کشورها اتفاق افتاده ولی در کشورهاي دیگر 70 تا 100 سال زمان برده، ولی در کشور ما در
حدود یک دهه بلکه 15 سال نرخ باروري کشور ما از 8/6 به حدود 2 و بعد از آن به زیر دو رسید.این سرعت کاهش شدید رشد
باروري دو چیز را نشان میدهد؛ یکی اینکه سیاست گذار ما در حالی که داشت سیل می آمد شروع کرد و موتور هاي کشتی را هم به
جریان انداخت و این سرعت رکوردي خیلی سریع باعث میشود که شاید ما در آینده اي نزدیک یکی از بدترین انواع حرم سنّی



جمعیت را تجربه کنیم که شاید هیچ کشوري تا حالا به این شکل تجربه نکرده است. خیلی کشور ها هستند که به سالمندي رسیدند
و حرم سنی آنها در مقاطعی به هم خورده، ولی به خاطر سرعت شدید کاهش نرخ باروري در کشور ما این باعث می شود که ما خیلی
بیشتر از کشورهایی که گذار جمعیتی را پشت سر گذاشتند این قضیه خیلی شدیدتر است. نکته دیگر اینکه، وقتی ما به سیاست هاي
کاهش جمعیتی در سال 69-70 شروع کردیم، در همان سال به سیاستهاي کاهش جمعیتی رسیدیم و به خاطر اینکه این سیاستها
در کشور ما خطی است و یک هوشمندي سیاستی اتفاق نیفتاده، سیاستهایی که واقعا زمان مند بوده و مستند به یک شاخصی هستند
را زمان مند نمی دانیم. مقام معظم رهبریم مثالی زدند به این منظور که شما وقتی شیر آب را باز می کنید سدتان که پر شد باید شیر
آب را ببندید. ما وقتی که شیر آب را باز کردیم با بارندگی خود سد پر شده بود ولی شیر آب را کسی نبست و 20 سال بعد از آن شیر

 
آب باز ماند. کاري که باید کرد این است که این زمان بندي سیاستی و این هوشمندي سیاستی را باید رعایت کنیم. 

اردبیلی ادامه داد: نکته بعدي کرونا است؛ آماري که الان اعلام شده نرخ باروري سال 1398 را با روش هایی که الان به تفصیل وارد
آن نمی شویم 7/1 اعلام کردند و من با اطمینان عرض می کنم که ما حتما زیر 7/1 و حتی ممکن است زیر 6/1 باشیم؛ چون تصویر
فرزند آوري زوجین ما از شواهدي که از جامعه بدست می آید، از اسفند ماه 1398 حتی تصمیم هاي قطعی فرزند آوري به تعویق
افتاده است. بعضی معتقدند، چه اشکال دارد ما تصمیم فرزند آوري مان کاهش پیدا کرده ولی این در کلیت سنی جبران می شود. به
این معنی که، در کشوري یک بحرانی اتفاق می افتد ولی سال بعدش موالید بیشتر می شود می گویند اینها که می خواستند فرزند
بیاورند امسال نمی آورند ولی سال آینده دو برابر می آورند. اما پیک جمعیت سنی ما بچه هاي نیمه اول دهه 1360 (دهه اولی هاي
60 یعنی61، 62و 63اي ها)هستند و این پیک جمعیتی است که ما امید ویژه اي براي تعدیل حرم سنی در آینده به آنها داریم؛ همه
اینها در آستانه چهل سالگی هستند. اینها اگر تصمیم فرزند آوري خود را دو سال به تعویق بیندازند به منزله کنسل شدن فرزند آوري
آنهاست علاوه بر اینکه بالاي 40 سال شانس فرزند آوري خانم ها یک مقدار کم می شود. ماجراي کرونا ممکن است 18 ماه تا دو سال

 
طول بکشد. 

وي در خصوص دلایل اصلی به تعویق انداختن فرزند آوري توضیح داد: یکی بحث اقتصادي است. خیلی از مشاغل یا در آمدشان کم
شده و یا مشاغل با ثبات پایین کسب و کارشان به هم ریخته و از طرف دیگر عدم اطمینانی است که نسبت به پیش آمد هاي 6 ماه
آینده دارند گرچه ترجیع می دهند کارهایی که مستلزم سرمایه گذاري بلند مدت و ثبات است مثل فرزند آوري را به تعویق بیندازند.
علت دوم، ذهنیتی که راجع به بارداري زن و حضور در مراکز درمانی هست براي پیگیري هاي حین بارداري. هر دوي اینها با سیاست
گذاري صحیح و مشارکت هاي مردمی راه حل دارد. ولی می خواهم این نکته را عرض کنم که اگر ما تصور می کردیم در طی چهار
سال گذشته 370 هزار از موالیدمان کم شده به صورت سالانه تقریبا 100 هزار امروزه خیلی سریعتر دارد اتفاق می افتد و این از
اتفاقاتی است که صداي آن بعدا در می آید. از آذر و دي امسال ما با کاهش موالید روبرو خواهیم شد و براي امسال یک انعکاس سه
ماهه دارد ولی در سال 1400 انعکاس عجیب و غریبی خواهد داشت و اگر آن موقع بخواهیم سیاست گذاري کنیم، نوش داروي بعد از

 
مرگ سهراب است. 

این کارشناس مسائل خانواده ادامه داد: کشورهایی که در تعدیل نرخ رشد باروي خود موفق بودند، تمام شاهکارهایی که انجام دادند
باعث شده که نرخ رشد جمعیتشان برسد به حدود 2 و بهترین آنها فرض بفرمایید که ایرلند و فرانسه باشد. بنابراین اگر ما تمام
تلاشمان را هم که انجام دهیم این نرخ رشد در آستانه 5/1 درصد شدن کشورمان را برسانیم بالاي 2؛ در نتیجه اگر دولت ما در این
زمینه کوتاهی نداشته باشد و مشکلات قانونی هم وجود نداشته باشد، ثبات شغلی و بیمه بیکاري وجود داشته باشد. اگر به ازاي هر
فرزند خانه بدهیم و یا حقوق بدهیم به ازاي هر فرزند تازه می رسیم به نیمه بام نه تمام بام. کشورهاي موفق نزدیک به دو دهه است
که به یک ثباتی رسیدند در حدود 9/1 تا 2 و تعدیلی که در این کشورها اتفاق افتاد، در دوران کرونا آمدند و به سرعت ایجاد ثبات
اقتصادي کردند و به همه خانواده ها و خصوصا به زوج هاي جوان و خانواده هاي فرزنددار حقوقی را معین کردند (حتی با وجود
قرنطینه و خانه نشینی) و شرایطی را فراهم کردند که براي مادران باردار جهت حضور در محیطهاي بیمارستانی مشکلی پیش نیاید



مثل خدمات پرستاري و مامایی 9 ماهه در منزل براي مادرانی که مشکلی ندارند.این اتفاقات در کشورهاي اروپایی در کشور ما هم
قابلیت وقوع دارد هم با سیاست گذاري سریع دستگاه هاي اجرایی و هم با مشارکت هاي مردمی و این الان باید اتفاق بیافتد و اگر دیر

 
شود این چند ماه را از دست خواهیم داد. 

سپس مروتی در خصوص کشورهاي موفق در زمینه سیاستهاي جمعیتی گفت: کشوري مانند ایرلند توانسته نرخ باروري را از 5/1
درصد برساند به 9/1 و حداقل به رشد جانشینی برسد و در این کشورها رشد جمعیت حرکت سینوسی دارد و بالا و پایین می رود و
نهایتا ½ فرزند می رسد و خود این یکی از معضلات بزرگ غرب است و چون نمی توانند با رشد نرخ جمعیت مشکل جمعیت شان را
حل بکنند، روي به مهاجر پذیري آوردند و عمده رشد جمعیتی که در اروپا اتفاق می افتد و جمعیت شان منفی نمی شود، ناشی از
همین مهاجرپذیري است. نکته اي که خوب است اشاره شود در ماجراي کرونا، آسیبی است که کشورهاي سالخورده دیدند. یعنی
بسیاري از جمعیت شناسان در دنیا، آمار مرگ و میر به شدت زیاد برخی از کشورها را متناسب با ساختار سنی این کشورها می دانند
مثل آماري که در مقایسه مرگ و میر دو کشور ایتالیا و کره جنوبی وجود دارد که زیاد بودن مرگ و میر در ایتالیا را به ساختار سنّی
به شدت سالخورده تر این کشور بر می گرداند و این نشان می دهد که کشورهایی که نوعی از توسعه یافتگی را دارند با چنین آسیب

 
پذیري بزرگی روبرو می شوند. 

وي افزود: نکته دیگر اینکه کشورهاي غربی بر اساس فرهنگ خودشان مشوق هایی را اعمال می کنند. در فرهنگ مادي گرا نمی توان
از خدا و پیغمبر حرف زد و گفت فرزند آوري داشته باشید و همین مسئله هم باعث شده که نهایت سقف فرزند آوري اینها همین حد
جانشینی باشد یعنی 1/2 یعنی دو فرزند. بسیاري از اینها هم اصلا تشکیل خانواده نمی دهند و اگر کشوري مثل آمریکا دو فرزند به
طور متوسط در هر خانواده به دنیا می آید به خاطر این است که قریب 30 درصد از آمریکایی ها در طول زندگی اصلا ازدواج نمی
کنند. بسیاري از خانواده ها، خانواده ي قانونی نیستند و در سبک زندگی آنها خیلی کمتر فرزند آوري اتفاق می افتد. با وجود آمار
مفاسد اخلاقی و هم جنس بازي، نرخ رشد جمعیت شان مثبت است. پس در سطح خانواده، فرزند آوري آنها به مراتب بیشتر از ما
ایرانی هاست. هر چند که مشوقهاي فرزند آوري قرار دادند و موفق نبودند و ناچار به مهاجر پذیري روي آوردند. اما ما ظرفیت هاي
خیلی خوبی داریم مثل فرهنگ سازي راجع به عبارت «هر آن کس که دندان دهد نان دهد». اگر همین آموزه ها در ادبیات ما وجود
نداشت، می بایست 100 تا 200 میلیارد هزینه می کردیم که در ادبیات و فرهنگ ما وارد شود و از آن استفاده کنیم که نرخ رشد
باروري بالا برود. من معتقدم که اگر یک کار فرهنگی دقیق صورت بگیرد و یک حس مثبت نسبت به آینده کشور به وجود بیاید و یک
امیدي در کشور ایجاد شود واقعا ایران ظرفیت این را دارد که تا حدود سه فرزند در هر خانواده برسد. اینجاست که نشان می دهد آیا
اسلام راه کار دارد براي این مسئله یا ندارد و به عقیده من براي این مسئله راه کار وجود دارد. فرهنگ اسلامی و ایرانی درون خودش

 
این ظرفیت را دارد که ما به نرخ هاي باروري بالاتري برسیم و مقداري ترمز سال خورده شدن جمعیت را بکشیم. 

مروتی گفت: مهاجرت در کشورهاي غربی یک راهبرد است که هر چند خیلی زودتر از این مسئله استفاده کردند، ولی از کاهش نرخ
رشد جمعیت پیشگیري کردند. خیلی از باروري هاي کشورهایی مثل کشورهاي آمریکاي شمالی و کانادا نرخ رشد بسیار پایین باروري
را تجربه نکردند، چون از سال ها پیش دو کار انجام دادند. یکی اینکه سیاستهاي کنترل جمعیتی هیچ وقت با این حدت و شدتی که
در کشورهاي جهان سوم ایجاد شد و دارد انجام می شود، در این کشورها اتفاق نیافتاد یعنی هرگز با این الزام و اجبار و با این سطح
گستردگی رایگان بودن لوازم پیش گیري اتفاق نیافتاد. البته در مقطعی براي سرخ پوستان این سیاست اتفاق افتاد، ولی براي عموم
جمعیت اتفاق نیافتاده است.دوم اینکه، اینها داستان مهاجرت پذیري با گرین کارت و و تصویرسازي مثبت از سطح زندگی امریکایی را
سالهاست که روي آن سرمایه گذاري کردند. بوق و کرناي رسانه اي آنها جهان را گرفته و موجی که از کشورهاي جهان سومی به
سمت آنها جاري و ساري بوده و آنها آنجا نشستند با منت انتخاب می کنند این جوان نخبه، این آقاي پول دار، یا به قولی ژن خوب ها

 
را جدا می کنند. 



پژوهشگر حوزه جمعیت تصریح کرد: به غیر از این دو اتفاقی که افتاده، هم مهاجر پذیري آنها و هم تصویرسازي مثبت از سطح
زندگی، یک اتفاق دیگر هم اضافه کنیم که آن فرزند آوري هاي نامشروع و خارج از چارچوب خانواده است که این عدد و رقم در
بعضی کشورهاي اروپایی و برخی از کشورهاي امریکاي لاتین (ایسلند) به 60 درصد موالید یک سال می رسد. یعنی نه تنها به
رسمیت شناختند، بلکه یک جور قهرمان سازي کردند. الان در کشورهاي اروپایی سینگل مام بودن یک قدرت براي زن است. یعنی
اگر در یک مجتمع آپارتمانی یک خانمی هست که 2 یا 3 فرزند دارد و اینها را دارد به صورت سینگل مام (تک والد) بزرگ می کند،
به عنوان یک زن قدرت مند است که هم دولت حمایتش می کند و احساس می کنند او خیلی کار بزرگی کرده است. نه تنها تابو
نیست و کسی خجالت نمی کشد که اینطوري است. اینها از سیاست هایی هست که ما در کشورمان نمی توانیم داشته باشیم و از آن
استفاده کنیم در نتیجه ما بیشتر باید روي سیاستهاي حمایت از خانواده برنامه پذیري کنیم.بخشی از سیاست هایی که به صورت
جهانی استفاده می شود، در کشور ما و نه تنها در کشور ما بلکه در بعضی از کشورهاي شرق و جنوب شرق آسیا هم دارند از این
سیاست استفاده می کنند مثل سیاست فرزند خارج از چارچوب خانواده؛ آنجا تابو است نه به اندازه کشور اسلامی ما ولی لااقل ارزش
نیست. اینها متوقف شدند و سیاست هاي افزایش باروري را شش دانگ اجراء می کنند. کشوري مانند کره جنوبی مگر کم هزینه می
کند روي افزایش باروري فرزند؟ اینها موفق نمی شوند. اینها در تله ي ناباروري پایین گیر کردند. بله ما باید چشممان قاعدتا به
تجارب جهانی باشد؛ تجربه جهانی یک وجه مثبت براي ما دارد؛ ما بدانیم چه سیاستی اثر کرده در چه بافتی و در چه شرایطی و چه
سیاستی اثر نکرده است. چه سیاستی بیشتر اثر می کند و چه سیاستی کمتر اثر می کند و اگر ما انرژي خود را بگذاریم، کنشگران
جمعیت تمام انرژي خود را بگذاریم روي فضایی که در تمام دنیا بیشتر از 1 دهم درصد جمعیت را تکان نداده است، این یعنی واقعا

 
اسراف تمام انرژي و هزینه. 

وي افزود: اما از طرف دیگر هم بدانیم که ما در بسیاري از راه کارهاي آنها یا ممنوعیت داریم و اصلا نمی خواهیم وارد شویم و یا نمی
توانیم وارد شویم. هر دوي اینها را اگر حذف کنیم تازه می فهمیم که ما باید راه کارهاي بومی خودمان و متناسب با فرهنگ اسلامی
خودمان را چگونه پیدا کنیم و نوآورانه و با ادبیات نو آورانه ي اجتماعی دست به یک حرکت بزنیم. مثل ایده هاي استارتاپی باید براي
جمعیت اتفاق بیافتد؛ ایده هایی که باید بعدا در کتب جهانی نوشته شود که این ایده ها اولین بار در این کشور اجرا شد و گرنه ما می
رویم در فضایی که خیلی از کشورها در تله ناباروري پایین گیر کردند، گیر می کنیم. الان هم خیلی دور نیستیم از آن فضا و نزدیکیم
به ناباروري خیلی پایین. درباره مهاجرت پذیري اینکهاولا، این زندگی رویایی آمریکایی که براي اکثر مردم دنیا متصور شده را که ما
ناگهان نمی توانیم پیش روي مردم دنیا بگذاریم و یا چنین سطحی از رسانه در اختیار نداریم و یا نمی خواهیم چنین تصویر کاذبی را
براي مردم دنیا بوجود آوریم. در بحث مهاجر پذیري دو اتفاق در مهاجرت وجود دارد که درمان کامل درد ما نیست: زیرا اولا، مهاجرها
عموما در دنیا ممکن است شما مهاجر کشوري باشید که زاد و ولد در آنجا بالاست. در یمن الان نرخ باروري 8 است؛ ما بگوییم خیلی
خوب، اگر یمنی ها بیایند اینجا، افغانستانی ها بیایند اینجا، ما دیگر مشکلمان حل خواهد شد. در حالیکه، در دنیا دقیقا ثابت شده که
مهاجرهایی که می آیند داخل بافت یک کشور بعد از یک نسل از الگوي باروري همان کشور و حتی گاهی پایین تر تبعیت می کنند.
ما خودمان این تجربه را در کشورمان داشتیم و در اروپا هم دیده شده، طرف از کشوري با نرخ باروري 8 می آید ولی نسل بعدش تنها
یک فرزند می آورد و از خود کشور آمریکا کمتر فرزند می آورد. ثانیا، یک جریان مهاجرت جهانی ما را تحت تأثیر قرار می دهد و
مهاجرین ما که به یک سطح اجتماعی اقتصادي بالایی می رسند عموما از الگوي مهاجرت برخی از نخبگان غرب زده ما تبعیت می
کنند و به مهاجرت دوم دست می زنند. یعنی مهاجري که می آید اینجا و به لحاظ اجتماعی، اقتصادي و تحصیلی رشد می کند، اینجا
نمی ماند و مهاجرت دوم می کند به اروپا و ... .ثالثا، این اصل کلی گفته می شود که مهاجرپذیري ممکن است سال مندي یک جامعه
را به تأخیر بیاندازد اما فقط آن را به تأخیر می اندازد و درمان نمی کند. مثلا اتفاقی که بنا بود یک سالی بیافتد با انبوهی از
مهاجرپذیري ممکن است فقط یک دهه به تعویق بیافتد. ولی این درمان نمی کند. تازه جالب است، وقتی نرخ باروري اینها کاهش
شدید پیدا می کند، بعد از دو دهه و سه دهه که اینها به سن سال مندي می رسند، بچه هاي خودشان از عهده اینها بر نمی آیند و
سنگینی آن دوباره روي کشور ما می افتد براي تدبیر سالمندي مهاجرهایی که پذیرفتیم ولی تعداد فرزندانشان کم است.رابعا، بخش
فرهنگی این قضیه خیلی جدي است. یکی از دوستان در اطریش می گفت: شما اصلا نمی فهمید مهاجرپذیري چه دردسرهایی دارد!



وقتی در کشورتان بعد از مدتی یک لهجه اصیل کشور خودتان نشنیدید تازه می فهمید مهاجرپذیري چیه؛ شما اصلا تصوري از این

 
ندارید که مثلا سه تا خیابان رد شوید و تلفظ فارسی نشنوید. نمی توانید بفهمید که چه غربتی آدم را می گیرد. 

مروتی با ارائه راهبردي براي جلوگیري از کاهش جمعیت گفت: اتفاق اصلی که باید بیافتد افزایش نرخ باروري است. تنها در صورتی
که مردم کشور ما بخواهند و فرزند بیشتري به دنیا بیاورند مانع می شود که کشور ما سال خوده شود. درست است که دهه شصتی ها
20 میلیون هستند ولی وقتی به سن سالخوده گی برسد ما بیش از 30 میلیون جمعیت سال خورده خواهیم داشت. حالا این سی
میلیون از 80 میلیون یا از 120 میلیون. آنچه مهم است سهم افراد سال خوده در جمعیت است که تعیین کننده سال خودگی
جمعیت است نه تعدادشان.سوال اینجاست که چکار کنیم که نرخ باروري افزایش پیدا کند؟ باید بگوییم اگر بین اقتصاد و فرهنگ
ناچار به انتخاب باشیم کدام اولویت دارد و البته ناچار به انتخاب نیستیم و مجموعه اي از سیاست ها نیاز است که هم زوایاي اقتصادي
دارند و هم زوایاي فرهنگی. ولی اگر بخوانیم بدانیم کدام اولویت دارد به دلایل متعدد باید بگوییم فرهنگ اولویت دارد چرا چون
بسیاري از خانواده ها که ثروتمند هستند و هیچ مشکل درآمدي ندارند از متوسط سطح جامعه فرزند آوري کمتري دارند. هر چند به
خاطر مشکلات اقتصادي سال اخیر مردم فرزند آوري را به تعویق انداختند. مشکل اقتصادي گره ذهنی مردم هست تا حقیقت علت

 
کم فرزند آوري آنها. 

وي افزود: علت اصلی که باعث شده ما از 5/6 فرزند برسیم به 5/2 فرزند، بحث فرهنگی است. یک مطالعه اي که در سال 1399
پژوهشکده آمار انجام داد از زوجینی که کلاسهاي قبل از ازدواج را شرکت می کردند می پرسیدند که شما چه مقدار فرزند دوست
دارید خانمها گفته بودند 2/2 دهم فرزند و آقایان گفته بودند 4/2 دهم فرزند و کسانی که بیش از 0 سال از زندگی آنها گذشته بود به
طور متوسط 8/2 دهم فرزند می خواستند. حالا ما اگر حد وسط را در نظر بگیریم میشود 5/2 فرزند حالا اگر شما تمام مشکلات
اقتصادي را حل کنید اقتصادتان خیلی خوب شود و ناباروري صفر شود، طلاق صفر شود. سدي به نام سزاریان وجود نداشته باشد براي
کسانی که می خواهند بیش از سه فرزند سزاریانی بوجود بیاورند، تمام اینها که حل کنید 5/2 فرزند محقق می شود (چنین چیزهایی
محال است) و این 5/2 مانع سال خوردگی کشور ما نخواهد شد. یعنی بسیاري از راه کارهایی که تأکید می شود بر آن روي مسئله
جمعیت و ما اصرار داریم بر آنها همین 8/1 دهم تا 9/ 1دهم فعلی را پر می کند تا 5/2 فرزند را. اما آن اتفاق اصلی که باید بیافتد این
است که این 5/2 تکان بخورد یعنی مردم تعداد فرزند بیشتري بخواهند و تا این اتفاق نیافتد، تمام تلاش هاي ما از 8/1 دهم تا 5/2
ثمر داده و این کار را به جایی نمی رساند. من یک تقسیم بندي کاملا ذهنی و به قول علماء ارتکازي انجام دادم که سه گروه از
عواملی که در افزایش نرخ باروري تأثیر داشته را دسته بندي کرده است؛ یک گروه راه کارهایی است که که امکان تحقق 5/2 فرزند را
فراهم می کند مثلا وضع اقتصادي خوب شود امکان تحقق این فراهم می شود و یا سزاریان برداشته شود امکان تحقق نرخ باروري به
5/2 فرزند فراهم می شود.گروه دوم راه کارها، راهکارهایی است که واقعا منجر به تحقق همین 5/2 فرزند می شوند. مثلا ناباروري را ما
به هر میزان بتوانیم حل بکنیم کمک می کند به تحقق همین 5/2 فرزند. چون کسانی که 5/2 فرزند را می خواهند و مشکلشان حل
می شود باعث تحقق این 5/2 فرزند می شود.راهکارهاي گروه سوم این است که، خود این 5/2/ فرزند را ارتقاء می دهد و کاري می

 
کند که مردم تعداد فرزند بیشتري را بخواهند. 

مروتی اضافه کرد: اما اولویت با همین گروه سوم است ذیل گروه سوم مقابله با تک فرزندي تعریف می شود چون کسانی که فرزند می
خواستند و تک فرزندي هستند با همانها شدیم 5/2 فرزند اگر شما مضرات تک فرزندي را به آنها بگویید تعداد بچه بیشتري می
خواهند و این 5/2 ارتقاء پیدا می کند. پس زدن تک فرزندي و کار فرهنگی در این زمینه خیلی محسنات دارد و یا سقط جنین که
ریشه اي ترین دلیلش در کشور ما بحث باروري ناخواسته هست و همین الان در کشور ما 20 درصد بچه هایی که به دنیا می آیند،
باعثش باروري ناخواسته است و این به برکت این است که در فرهنگ ما سقط جنین یک جنایت به حساب می آید و می شود گفت
که عموم مردم نسبت به سقط جنین موضع منفی دارند. تا این مسئله حل نشود، حل مسئله سال خوردگی جمعیت محال است. در
ذیل این مبحث بنده یک سري راه کار فرهنگی دارم که نیاز به مطالعه دارد. در حدود 10 سالی که مسئله کاهش جمعیت مطرح



هست ما هنوز هیچ مطالعه اي نداریم که بدانیم علت کم فرزند خواهی مردم چیست؟ چه نگرشی در آنها بوجود آمده که فرزند کمتر
براي آنها مطلوب شده. است چه چیز باعث شده که داشتن 2 فرزند یا 3 فرزند تبدیل به ضد ارزش شود. یک نگرش سنجی سطحی و
یک مطالعه ي خوبی در این زمینه اتفاق نیافتاده است. یک پرسشنامه نداریم که بسنجیم فرهنگ باروري در بین ایرانی ها چگونه
است. تعریفی از فرهنگ باروري نداریم. من مطالعه اي ندیدم که در سطح کشور انجام گرفته باشد که از دل آن بتوانیم اولویت کار
فرهنگی را استخراج کنیم. می شود الان صدها کار فرهنگی ذیل موضوع بحث جمعیت تعریف کرد. چنین چیزهایی دغدغه هاي

 
پژوهشی هست که متأسفانه جامعه دانشگاهی ما به دلایلی به این سمت نرفته است. 

اردبیلی سپس در ادامه بحث گفت: دو پیشران اصلی از بین تمام پیشران هایی که داریم را می توانیم بگوییم پیشران هاي مهم تري
هستند به خاطر اینکه آینده جمعیتی ما را شکل می دهند و برآن مؤثرند یکی پیشران اقتصادي است، یکی هم پیشران فرهنگی و
سبک زندگی.بحث اقتصادي را نمی توانیم نادیده بگیریم. نگرانی در بین زوجین جوان ما مبنی بر اینکه از عهده مخارج فرزند بر بیایند
یا نه، وضعیتشان با ثبات باشد، مسکن داشته باشند یا نداشته باشند و یا حداقل به صورت استیجاري برایشان تأمین باشد. شما حالا
ببینید این واقعیت جامعه است. صاحب خانه به چند فرزندي خانه اجاره نمی دهد. صاحب خانه ایده آلش زوج جوان است . نهایتش با
یک فرزند. حتی گاهی شرط می کنند در قرارداد که اگر فرزند شما شد دو فرزند باید خانه را خالی کنی. اتفاقی که در خانه ها افتاده
خیلی جالب است در همین قم خانه هایی که به هم متصل بوده و چهار خوابه بوده تفکیک کردند و دو یا سه واحد کردند تا بتوانند به
زوجین جوان فقط اجاره بدهند.پس پیشران اقتصادي مهم است. من وقتی میرم مجلس و با مجلسی ها صحبت می کنم به آنها می
گویم ببخشید شما الان به پیشران اقتصادي فکر کنید فرهنگ با ما خانواده ها. شما یک کاري کنید و تسهیل کنید این قضیه را براي
مردم. چرا خانواده هاي ما 6/2 فرزند می خواهند ولی 7/1 محقق می شود. یک فرزند خیلی حرف می زند. چرا دولت شرایطی را

 
فراهم نمی کند که مردم همان تعداد فرزندي که می خواهند محقق کنند. 

وي افزود: در کشورهاي اروپایی گپ بین فرزند خواسته و فرزند محقق شده بسیار ناچیز است و حتی ما کشور داریم که فرزند محقق
شده بیشتر از فرزند خواسته است. یعنی طرف 7/2 فرزند می خواسته ولی سیاست هاي تشویقی چنان اینها را موج داده که 3 فرزند
آورده است. این داستان مهمی است. این را ما نباید از آن غافل شویم همین الان ما بیست سال از سیاست هاي مشوق فرزند آوري
عقب هستیم. بیست سال در بهترین فرصت پنجره جمعیتی مان بودیم و هیچ سیاست درست و حسابی براي تشویق مردم نداشتیم.
تشویق اقتصادي را عرض می کنم همه هم نیاز نیست که بگوییم دولت پول ندارد.ن فت چنین است و چنان است. زیرا کشوري مثل
سنگاپور آمده و سیاست هاي مشوق اقتصادي را به تأخیر انداخته و گفته شما بچه را به دنیا بیاور ما هزینه هاي دبیرستان و دانشگاه
فرزند شما را می دهیم. ما هم بیاییم بگوییم هر بچه اي که امسال به دنیا آمد، هزینه هاي شهریه بچه سوم و چهارم به بالاي آن
رایگان است در این صورت ملت می روند به سمت فرزند آوري.سیاست هایی که کوتاه مدت هستند و فقط اسم فرزند آوري را مقطعی
نشانه می گیرند، اینها کمترین تأثیر را در دنیا داشتند. سیاست هاي بلند مدت تر، طولانی تر و غیر مستقیم تر اتفاقا بیشتر اثر داشته
است. یعنی شما بودجه اي که می گذارید براي حمایت از خانواده مثلا براي انعطاف محیط کار و خانه براي خانم ها اینکه بتوانند پاره
وقت کاري کنند این بیشتر اثر دارد تا سیاست هاي مشوق جمعیتی. پیشران فرهنگی مهمتر است و خیلی هم مهمتر است ولی این
نباید معنایش این بشود براي سیاست گذار که بگوید فرهنگتان را درست کنید مردم می روند به سمت فرزند آوري. این نمی شود باید
یک اقداماتی در سیاستهاي اقتصادي ما اتفاق بیافتد مثل تأمین مسکن. مگر ما چند خانواده ي بالاي پنج فرزند داریم. دولت بگوید
که ما تضمین می کنیم که ما خانواده هاي بالاي 4 فرزند را با مکانیزم هاي مختلف مانند وام و ملک دادن، در اختیار قرار دادن زمین
در شهرستان و ... ظرف ده سال آینده صاحب مسکن می کنیم. ولی به جاي این سیاست ها، سیاست هاي ضد جمعیتی هم می
بینیم. در دنیا هم دیده نشده که دولت بگوید که ما یارانه بالاي سه فرزندها را نمی دهیم یا به سختی می دهیم.سیاست اقتصاي مهم
است به نظر من با این عقب ماندگی که داریم، قانون گذار و مجري انرژي عمده خود را باید بگذارند روي مشوق اقتصادي و به جد و
جهد این را تأمین کنند. پیشران فرهنگی هم مهم است، زمینه است براي پیشران اقتصادي؛ هر چه سیاست اقتصادي شما محقق
کنید و پیشران فرهنگی فراهم نباشد یعنی الان بالاتر از این 7/2 که مردم می خواهند محقق نمی شود حقیقتا مگر اینکه فرهنگ را



 
تغییر دهیم. 

این کارشناس مسائل خانواده گفت: چرا می گوییم فرهنگ پیش نیاز است چون همان طبقه اجتماعی اقتصادي بالا دهک بالاي
اقتصادي کمترین فرزند را دارد می آورد و این نشان می دهد که همه اقتصاد هم اگر فراهم باشد لزوما منجر به فرزند آوري نمی شود.
در واقع این مطلوبیت فرزند آوري، زیبایی فرزند آوري است. یا برعکس، بعضی خانواده ها فرزندشان را دوست دارند ولی دچار فرزند
هراسی شده اند. برخی از زوجین جوان ما یعنی این قدر در بحث فرزند پروري کمال گرا شده که می ترسند به سراغش بروند. وقتی
شما از زوجین می پرسی چه جور بچه اي می خواهی می گوید من همه چیز براش فراهم می کنم. کاري که خودم و خانمم به خواب
ندیدیم می خواهم براي بچه ام فراهم کنم. خوب چرا بچه نمی آورید؟ خوب هنوز نمی تونیم آن کاخ رویاهاي خودمان براي بچه را
فراهم کنیم. این قدر کمال گرایی افراطی الان رواج پیدا کرده که دچار فرزند هراسی شده ایم. بچه هم که به دنیا می آید پس از
مدتی می بیند که پدر و مادرش دچار فرزند هراسی هستند. یک دوري بر می دارد و یک سلطنتی می کند که پدر و مادر از آوردن

 
بچه دوم رسما پشیمان شوند. 

وي افزود: بحث تصویر از تعداد فرزند. اصلا یادشان رفته زوجین جوان ما که امکان پذیر است که در خانه بالاي سر فرزند ببینند. 2
فرزند را تصویر دارند و به زور 3 فرزند و بالاي 3 هیچ تصویري در ذهنشان نیست شما اگر بگویید پنج فرزند دارم یا بگویید 45 فرزند
دیگر فرقی نمی کند کلا شما موجود عجیب الخلقه اي هستی. تصویر محتمل و ممکن خیلی روي تصمیم ما اثر می گذارد. نهایت
تصمیم من دوتا است حالا من یکی را می آورم.خرافه هایی که به عنوان فکت علمی وارد جامعه ما داده شده از سیستم بهداشت، از
روان شناس و از جاهاي مختلف رفرنس می دهند در حالی که در دنیا پذیرفته نیست.چه کسی گفته که ازدواج باید در این سن اتفاق
بیافتد الان دغدغه یک مملکت ما باید این شود که ازدواجهاي ما سنش پایین است در صورتی که عمده ازدواجهاي ما در این دهک
اتفاق میافتد.اینکه به دختران گفته می شود که تحصیلت را باید تمام کنی بعد ازداوج کنی. در سنگاپور جالب است که نوشته بودند
که کار و تحصیلت را چرا با زوجت شروع نمی کنی؟ ما حمایتت می کنیم. دل تو دل جوان باید گذاشت که اتفاقا در شروع دانشگاه
برو و همسرت را انتخاب کن. اتفاقا تو در طول دانشگاه برو و بچه ات را به دنیا بیاور ما حمایتت می کنیم هر کدام از زوجین دانشجو
بچه دار شدند، ما به او خانه می دهیم.خرافه بعدي این است که، شما ازدواج کردي چهار یا پنج سال بعد از ازداوج باید فرزند بیاورید.
دقیقا در همین چهار پنج سال است که بیشترین طلاق اتفاق می افتد و ثابت شده در پژوهشها زوجینی که در پنج سال اول بچه به
دنیا می اورند کمتر طلاق می گیرند و زوجینی که بچه نمی آورند و دارند بررسی می کنند که اوضاع چگونه است طلاق در آنها بیشتر
است.بحث بعدي فاصله بین فرزندان است. این هم خرافه هست. بله باید توجه داشت به ذخایر بدن مادر به وضعیت تغذیه مادر اینها

 
مهم است ولی چه کسی گفته که فاصله بین دو فرزند بالاي پنج سال به سلامت مادر و فرزند کمک می کند. 

اردبیلی تصریح کرد: جالب است ما در جامعه اي زندگی می کنیم که از دهه 1350 تا حالا امید به زندگی از 50 و چند سال رسیده
به 70 و چند سال. 20 سال طول زندگی آدمها زیاد شده ولی این 35 ساله تکان نمی خورد. معلوم هست که یک ماجرایی است و این
واقعا یک خرافه است. این داستان داستان ساده اي نیست. این پنج خرافه اي که من خدمتتان عرض کردم، تمام دنیا سن باروري
مادران را 5 تا 45 سال نوشتند حالا ما اغماض می کنیم می گوییم 8 تا 40. کمترین سن ازدواج دختران در ایران 27 سال است و ما
این را تبدیل کردیم به 31 یا 32 سال با همین خرافات طرف 27 سالگی ازدواج می کند و چهار سال هم باید بگردد که ببیند اوضاع
چطور است فردا صبحش هم که باردار شود میشود 31 سال. 35 سالگی هم که باید از بچه داري جلوگیري کنند میشه چهار سال و
در این چهار سال خیلی که هنرمند باشند داراي دو بچه می شوند. الان نیز در جامعه ما طوري رایج شده که زوجین جوان قائلند که
باید بچه اول به مدرسه برود تا بچه دوم لطمه نخورد در حالی که بدترین نوع بچه داري را دارند براي خودشان انتخاب می کنند.
خانمی که می خواهد تحصیلات داشته باشد و یا شغل داشته باشد معلوم است که دو بچه هم زمان برایش راحت تر است تا یک بچه
تک فرزند که 24 ساعته آویزان پدر و مادر است. وقتی می گویند که بچه ي ما برود مدرسه و بعد دومی را بیاوریم فاصله دو بچه می
شود 8 سال و از نظر روان شناسی هشت سال اختلاف، تجربه دو تا تک فرزند است چون فاصله آنها طوري است که نمی توانند به



صورت چند فرزندي با هم رشد کنند. زنان جامعه ما سخت ترین نوع فرزند آوري را هم انتخاب می کنند و بعد هم خسته می شوند و
بعد نمی خواهند بچه داشته باشند. آنچه که راجع بع 27 سال سن ازدواج گفتم الگوي زوجین ما در کلان شهر هاست. آقایان بالاي
30 سال هم حتی رسیده و خانم ها 27 سال. در کل کشور آقایان 27 یا 28 سال است و خانمها 23 یا 24 سال ولی باز هم وقتی که
چهار سال گشتند و فاصله 4 سال اول تا دوم را که حساب کنیم باز به سختی اینها دو فرزند می آورند. اینها خرافه هایی است با پک

 
علمی. این خرافه ها شانس خانم ها را در باروري کاهش می دهد. 

وي در خصوص موضوع سقط جنین توضیح داد: سقط جنین در کشور ما غیر قانونی هست ولی تابو نیست. 350 هزار سقط جنین.
همین الان در کشور ما هزار جنین سقط می شود. بدون دلیل پزشکی و بدون دخالت پزشک و با تصمیم شخصی اختیاري، دل
بخواهی یک زوج. در هر جاي جهان اگر هزار بچه بمیرد عزاي عمومی اعلام می شود ولی در کشور ما هیچ اتفاقی زخ نمی دهد چرا
چون عبارت قتل نفس تبدیل شده به انداختن بچه. حتی از زوج هایی که نسبتا متدین هم هستند می شنویم که بچه را انداختیم.
توبه هم کردیم بعدش. چرا؟ ما می خواستیم سال بعد بچه دار شویم. در جامعه ما تابو شکسته و فرهنگ شده، عادي شده است. فرض
کنید خانمی که حامله است و کنکور دکتري داره تمام دوستاش به او می گویند بابا برو بیانداز خراب میشه امتحانت. به این راحتی با
عبارت بیانداز. بحث ناباروري بحث خیلی مهمی است ما حدود15 تا 20 درصد زوجهاي جوانمان بچه می خواهند ولی نابارورند. ما
تکنولوژي ها و فناوري هایی که ناباروري را کاهش می دهد و مراکز ناباروي ما تقریبا هر زوجی را می توانند بچه دار کنند ولی این
قدر هزینه هاي آن سرسام آور است و این قدر شرایط سختی به آنها تحمیل می شود. 5 تا 20 درصد از زوجهاي ما می خواهند بچه
بیاورند ولی بیمه ها پوشش نمی دهد. بله مصوب کردند پوشش بیمه را فقط براي یک بچه که آن هم درست و حسابی اجراء نمی

 
شود. ما خیلی از تولدهاي فرزندانمان را این طوري از دست می دهیم. 

مروتی در ادامه این برنامه گفت: در زمینه اینکه حقیقت مشکلات اقتصادي است اظهر من الشمس است. تردیدي در این که مشکلات
اقتصادي وجود دارد نیست. یک جلسه اي داشتم در سال 93 و صحبت می کردم راجع به جمعیت براي خانم هاي یکی از مناطق
شهرداري تهران. خانم هاي کارمند گله کردند از وضعیت اقتصادي که هم خودم کار می کنم و هم همسرم و از پس مخارج خانه بر
نمی آییم و در یک خانه 40 متري زندگی می کنیم با این وضعیت می شود فرزند دوم آورد؟ بعدش هم کلی گله کردند از شرایط
جمعیتی. من از آنها یک سوال پرسیدم گفتم مشکلات را هم که خودم هم دارم و همه را هم مطلع هستم ولی من یک سوال می
پرسم منصفانه جواب بدهید اگر تعداد فرزندانتان تکمیل است حالا یکی دارید دو تا دارید و یا سه تا و می گویید دیگه بچه نمی
خواهم توي قرعه کشی شرکت می کنید و برنده خوشبخت 300 میلیون پول نقد می شوید کدام یک از شما بعد از گرفتن این پول به
این فکر می کند که الان می توانم یک بچه اضافه کنم همه کسانی که در حال غر زدن بودند به فکر فرو رفتند و یکی از آنها گفت به
ما یک میلیاد هم بدهند دیگر بچه نمی آوریم. من به آنها گفتم شما این پول را می گیرید و می روید ماشینی که دارید را تبدیل به
احسن می کنید این پول آهن می شود ولی بچه نمی شود. خانه ات را بزرگتر میکنی، آجر می شود ولی بچه نمی شود. مبلمان منزلت
رو عوض می کنی، چوب می شود ولی بچه نمی شود. من هنوز هم معتقدم همین مسئله است تا ضد ارزش بودن فرزند بیش از دو
سه تا شکسته نشود ما هر چه قدر در مسئله اقتصاد پیشرفت کنیم اتفاقی قرار نیست بیافتد اگر صاحب خانه ها به کسانی که بیشتر از
سه فرزند داشته باشند خانه نمی دهند عمده ي آن ناشی از مسائل فرهنگی است چرا؟ چون فرض آن شخص 5 فرزند داشته باشد آن
5 تا فرزند 3 تاش بزرگند آنها که سر و صدایی ندارند و آزاري ندارند و همان یک بچه کوچک است که در خانه می دود و سر و صدا
می رود در طبقه پایین. پس طرف چه 5 تا بچه داشته باشد چه دو تا فقط یکیش می خواهد بدود و سر و صدا کند پس همه ي اینها
بر میگردد به مسائل فرهنگی. همان طور که خانم دکتر فرمودند، ما وقتی با مسئولین فرهنگی که می نشینیم راجع به فرهنگ با آنها
بحث می کنیم. خواهشی که از آنها داریم این است که در مسائل فرهنگی ورود نکنند. ما در آنجا بحث از مسائل اقتصادي می کنیم و
می گوییم مشکل اقتصاد مردم را حل کنید به گونه اي که در راستاي سیاست هاي جمعیتی باشد. تا حدي فرموده ي خانم دکتر در
این مسئله درست است خیلی از مشوقهایی که لازم است نیاز به هزینه اي ندارد مانند زمینهایی که دولت می تواند در اختیار مردم
قرار دهد. به نظر من مشوق هاي اقتصادي با کار و ساز فرهنگی اثر می گذارد. چرا؟ کشوري مثل فرانسه می آید 5 درصد از تولید



ناخالص ملی خودش را اختصاص می دهد در جهت سیاست هاي جمعیتی؛ ما نه کشور توسعه یافته هستیم، قدرت اقتصادي فرانسه را
نداریم و مسئولین ما چنین عزمی در مسئله جمعیت ندارند و برفرض هم که اختصاص دهیم چقدر از هزینه بچه پوشش داده می
شود. یعنی این نیست که دولت توان این را داشته باشد که تمام هزینه بچه را بر عهده بگیرد این مشوق هایی که یک کشور غیر
توسعه یافته می تواند در نظر بگیرد صرفا امید می دهد به مردم یعنی با ساز و کار فرهنگی اثر بخش است مشوق هایی که یک دولت
اسلامی براي مردم در نظر می گیرد مشوق ساز است و می تواند نظر مردم را نسبت به فرزند آوري تغییر دهد پس عمده بحث اقتصاد
از معبر مسائل فرهنگی است اگر بخواهد کار را به ثمر برساند باز می گویم تمام مشکلات اقتصادي که وجود دارد تمام مردم همه
مشکلات را در حد 2 فرزند تحمل می کنند. و در مورد آن 7/2 هم که خانم دکتر فرمودند را تکمیل کنم در آن مطالعه زوجینی که
رجوع کردند 2/2 و 4/2 بودند. خانم هاي 15 تا 49 ساله شوهردار متوسطشان 8/2 است که اکثر اینها می شوند جمعیتی که 35 سال
تا 49 سال دارند که اینها با تفکر کنترل جمعیت بزرگ نشدند و ممکن است تفکر بیشتر فرزند خواهی را تا حدودي حفظ کرده باشند
با همه اینها ما شدیم 8/2 یعنی 3/2 که متوسط زوجین است به واقعیت فرزند خواهی مردم الان نزدیک تر است و ما با اغماض گفتیم
5/2 همین هم گفتم در بازه 90 تا 95 دو تاش موفق شده و میماند این نیم فرزند که با توجه به اینکه طلاق و ناباروري صفر شدنش
محال است همه اینها را که در نظر بگیریم 3/2 بچه است و این باعث می شود که در مرور زمان نرخ رشد جمعیت ما صفر نشود ولی

 
هیچ خاصیتی در زمینه جلوگیري از سالخودگی جمعیت ندارد. 

وي افزود: یک نکته اي هم در حضور خانم دکتر مطرح کنم آن آمار 15 الی 20 درصد نابارور بودن زیر سوال است. مطالعاتی که در
زمینه جمعیتی صورت گرفته کسانی که از ابتداي زندگی تا انتهاي باروري باردار نشدند و الان از سن بارداري خارج شدند قریب 5
درصدشان نابارورند.این15 تا 20 درصد جمع ناباروري اولیه و ثانویه است. با چه تعریفی با تعریف پزشکی مسئله. ما یک قراداد داریم و
می گوییم اگر زوجین یک سال اقدام کردند براي باروري و باردار نشدند بعد از یک سال رجوع کنند به پزشک. عمده خاصیت این
مسئله این است که چه موقع طرف باید به پزشک مراجعه کند ولی براي سیاست گذاري در سطح جامعه کشورهاي مختلف دنیا
تعریف هاي دیگري ارائه می دهند و می گویند در صورتی باید دولت حمایت بکند که 3 یا 4 سال اقدام کرده باشند چون بسیاري از
افرادي که در لیست 15 تا 20 درصد هستند بدن هیچ درمانی سال بعد باردار می شوند. من مطالعه اي دیدم که در آمریکا براي 7

سال سنجیده بودند یعنی معیار ناباروري را 7 سال اقدام براي فرزند دار شدت دانسته بودند.



احداث چندین طرح در استان با سرمایه گذاري سه هزار میلیاردي

منبع: روزنامه همدان پیامشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/05/19

 
سه هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري هزینه احداث چند طرح بزرگ شده که در سال جهش تولید بهره برداري می شود. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت همدان از سرمایه گذاري صنعتی در این استان خبر داد و گفت: در 2 سال اخیر با وجود شدت
تحریم ها حجم سرمایه گذاري در بخش صنعت استان افزایش چشمگیري یافته و این نشان از اعتماد بخش خصوصی براي هزینه

 
سرمایه هاي خود در زمینه اشتغال و تولید داخلی است. 

به گزارش ایرنا، حمیدرضا متین با اشاره به سه هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري در سال جاري اضافه کرد: این میزان سرمایه گذاري
با مشارکت بخش خصوصی و بانکها براي چند طرح بزرگ و متوسط صنعتی انجام شده و تا پایان سال در مناسبت هاي ملی بهره

 
برداري می شود. 

پتروشیمی هگمتانه، ذوب آهن راد، فروسیلیس آذرخش و کارخانه کاغذ نمونه هایی از طرح هاي مهم استان هستند که رییس سازمان

 
صنعت، معدن و تجارت همدان به آنها اشاره کرد و افزود: بخشی از سرمایه هاي یاد شده براي راه اندازي این صنایع هزینه شده است. 

متین با اشاره به اینکه پتروشیمی هگمتانه در آستانه بهره برداري قرار دارد گفت: این صنعت بزرگ با تولید پلاستیک پزشکی که یک

 
محصول وارداتی است از خروج ارز جلوگیري کرده و سود مناسبی را نصیب سرمایه گذاران می کند. 

به گفته وي کارخانه ذوب آهن واقع در شهرك صنعتی ویان با هدف تامین مواداولیه مجتمع فولاد راد با ظرفیت تولید 550 هزار تن

 
احداث و آماده بهره برداري است. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت همدان به وضعیت کارخانه فروسیلیس آذرخش اشاره کرد و گفت: طرح توسعه این واحد

 
معدنی نیز به مراحل پایانی رسیده و به زودي وارد چرخه تولید می شود تا ارزش افزوده چشمگیري را نصیب استان کند. 

متین خاطرنشان کرد: این واحد صنعتی نخستین واحد تولید فروسیلیس 20 هزار تنی کشور محسوب می شود که با 200 میلیارد

 
تومان آورده بخش خصوصی و 40 میلیارد تومان تسهیلات بانکی ساخته شده است. 

وي با بیان اینکه کارخانه مهان کاغذ سومین تولیدکننده کاغذ پشت سفید و طوسی در کشور محسوب می شود افزود: این واحد
صنعتی در شهرستان تویسرکان در حال احداث است که با ورود به چرخه تولید در سال جاري بخشی از نیاز داخلی را تامین می کند.

رییس سازمان صنعت،معدن و تجارت همدان تحریم را موتور محرکه تولید دانست و یادآوري کرد: طرح هاي یادشده بخشی از جهش

 
صورت گرفته در زمینه سرمایه گذاري هاي صنعتی است که در شرایط تشدید تحریم ها محقق شده است. 



متین تاکید کرد: در سالهاي 86 تا 88 بیش از 80 درصد اعتبار لازم براي اجراي طرح هاي صنعتی توسط بانک و مابقی از طریق
آورده شخصی تامین می شد که اکنون این تناسب تغییر کرده و تنها 20 درصد سرمایه موردنیاز طرح ها از منابع بانکی اختصاص می

یابد.



جشنواره فرهنگی، هنري و ادبی "آینده روشن من" برگزار می شود

منبع: ایسناشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/05/19

مدیرکل کانون پرورش فکري کودکان و نوجوانان استان کهگیلویه و بویراحمد گفت: جشنواره فرهنگی، هنري و ادبی " آینده
روشن من" با رویکرد معرفی مشاغل در استان کهگیلویه و بویراحمد برگزار می شود.

"کبري اخلاقی نیا" افزود: به همت مدیریت امور شعب
بانک کارآفرینی امید و کانون پرورش فکري کودکان و
نوجوانان استان کهگیلویه و بویراحمد جشنواره فرهنگی،

 
هنري آینده روشن من برگزار می شود. 

وي تصریح کرد: این دو ارگان قصد دارند این جشنواره

 
فرهنگی _ هنري را به رویکرد معرفی مشاغل برگزار کنند. 
مدیرکل کانون پرورش فکري کودکان و نوجوانان استان
کهگیلویه و بویراحمد اظهار کرد: آشنایی کودکان و
نوجوانان با مشاغل گوناگون، ایجاد انگیزه و تقویت حس
جستجوگرانه پیرامون دنیاي شغلی، اهمیت وجود مشاغل
در جامعه، گسترش دامنه اطلاعات کودکان و نوجوانان
درباره مشاغل و هدف گذاري و امید به آینده شغلی در بین
کودکان و نوجوانان از محورهاي اصلی این جشنواره می

 
باشد. 

اخلاقی نیا تاکید کرد: این جشنواره در دو بخش کودك و
بزرگسال برگزار می شود و به 3 اثر برگزیده در بخش
کودکان و 12 اثر برگزیده در بخش نوجوانان و بزرگسالان

 
جوایز نقدي تعلق می گیرد. 

به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی کانون پرورش
فکري کودکان ونوجوانان استان کهگیلویه و بویراحمد، وي بیان کرد: علاقه مندان می توانند از اول 20 مردادماه تا 20 شهریورماه
1399 آثار خود را که می تواند شامل : ( عکس، تولید کلیپ ( معرفی شخصیت کارآفرینان برتر استانی و بومی ) انیمیشن، نقاشی،
دلنوشته ) باشد؛ با ذکر نام و نام خانوادگی، سن و شماره همراه به شماره واتساپ 09304100561 یا آدرس ایمیل

 
kboyer@kpf.ir ارسال نمایند. 

انتهاي پیام



علی نژاد: استخدام مدال آوران مصوبه هیئت وزیران است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/05/19

معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه اي گفت: باید طبق مصوبه هیئت وزیران مدال آوران استخدام دستگاه دولتی شوند.

به گزارش خبرنگار کشتی و رزمی گروه ورزشی باشگاه
خبرنگاران جوان، مهدي علی نژاد معاون توسعه ورزش
قهرمانی و حرفه اي وزارت ورزش و جوانان در حاشیه
مراسم رونمایی از اپلیکیشن تخصصی فدراسیون تکواندو
بیان کرد: استخدام مدال آوران در دستگاه دولتی جزو
مصوبه هیئت وزیران است. در واقع ورزشکارانی که در

المپیک، بازي هاي آسیایی و قهرمانی جهان در رده هاي سنی بزرگسالان و جوانان اول تا سوم شده اند، در صورت داشتن مدرك

 
تحصیلی فوق دیپلم یا لیسانس می توانند بدون آزمون در مراکز دولتی استخدام شوند. 

او عنوان کرد: ما بر اساس همین قانون 87 نفر را در وزارت ورزش استخدام کرده ایم که البته اولویت هم با کسانی است که صاحب نام
تر هستند. در این خصوص سایر دستگاه ها همکاري نکرده اند و فقط وزارت ورزش اقدام را انجام داده است. من از سایر دستگاه ها

 
می خواهم که براي اجراي این مصوبه به حمایت از قهرمانان کمک کنند تا دغدغه اشتغال آن ها از بین برود. 

علی نژاد درباره صدرو مجوز براي فعالیت اردو هاي تیم ملی تکواندو اظهار کرد: مجوز آغاز تمرینات تیم ملی باید در جلسه تخصصی
فدراسیون پزشکی ورزشی صادر شود. همچنین براي تشکیل اردوي تیم ملی تکواندو باید وزارت بهداشت و ستاد ملی مبارزه با کرونا
نظر خودشان را نیز مطرح کنند. تاکنون مجوزي صادر نشده است و در هفته هاي قبل براي تشکیل اردوي تیم ملی کشتی درخواست

 
دادیم که جوابی براي ما ارسال نشده است. 

او در ادامه گفت: بعید می دانم در مهر ماه رقابتی برگزار شود. اگر برگزاري مسابقه اي قطعی شود طبق آن مجوز هاي لازم را صادر

 
می کنیم. 

علی نژاد بیان کرد: از ابتداي سال جاري کمک هایی را به فدراسیون ها داشته ایم. البته این کمک مالی بیشتر در زمینه حقوق و
دستمزد بوده است. هر وقت شرایط برگزاري اردو ها مشخص شود تمرینات تیم ملی هم آغاز می شود. قطعا با رایزنی با سازمان برنامه
می توانیم حمایت بیشتري از فدراسیون ها داشته باشیم. تاکنون کمیته المپیک 25 درصد از بودجه را به فدراسیون ها داده است.

 
حمایت هاي مالی پس از تشکیل اردو ها بیشتر خواهد شد. 

 
بیشتر بخوانید 



- پولادگر: با اپلیکیشن تخصصی نیاز هاي خانواده تکواندو را برطرف می کنیم



بودجه پژوهشی همواره برگشت می خورد

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/05/19

سیدعزیز موسوي سرپرست جهاددانشگاهی عنوان کرد: یک و نیم میلیارد تومان بودجه پژوهشی استان همواره برگشت می
خورد.

به گزارش سرویس اساتید خبرگزاري بسیج، سیدعزیز موسوي به مناسبت فرارسیدن روز خبرنگار با حضور در دفتر استانی
خبرگزاري تسنیم ضمن قدردانی از تلاش این رسانه در انعکاس رویدادها و اخبار استان اظهارداشت: امروز نقش رسانه در افکار
عمومی، مسیر سیاسی و تعیین عملکردها بسیار مهم است و رسانه سبب شده تا مدیران متوجه وجود ابزار مهمی شوند که البته از آن

 
بهره نمی برند. 

وي افزود: مهم ترین رسالت رسانه ها در نظام جمهوري اسلامی
ایران مطالبات مردم است و رسانه هایی می توانند نقش خود را

 
به خوبی ایفا کنند که استقلال داشته باشند. 

وي ادامه داد: هرگاه نگاه تخریبی کنار گذاشته شود نقش مطالبه
گري پررنگ تر خواهد شد، مدیران باید انتقادپذیر باشند و البته

 
رسانه ها هم باید شخصیت حقیقی و حقوقی افراد را حفظ کنند. 

سرپرست جهاد دانشگاهی گلستان با بیان اینکه این نهاد حلقه واسط میان دانشگاه، جامعه و صنعت است، گفت: جهاد دانشگاهی در
کنار رسانه ها به مطالبات دانشجویان می پردازد و بنیانگذار دفاع از دانش بنیان است، همچنین می توانیم در سواد رسانه اي دخیل

 
باشیم و با اشاعه فرهنگ، استفاده درست از رسانه را نشان دهیم. 

موسوي با اشاره به چهلمین سالگرد تاسیس جهاد دانشگاهی در کشور، بیان داشت: زمانی که گره اي برا اثر تحریم هاي ناجوانمردانه
به وجود می آید نخستین افرادي که ورود می کنند پژوهشگران جهاد دانشگاهی هستند، به طور مثال نخستین پژوهشکده اي که

 
تولید کیت آزمایشگاهی براي کرونا را انجام داد در جهاد دانشگاهی بود. 

وي اضافه کرد: نگاه ها به جهاد دانشگاهی در دولت هاي مختلف متفاوت بوده اما همواره بازویی براي حل مشکلات کشور بوده ایم در

 
حالی که بسیاري از مدیران وظایف ذاتی جهاد دانشگاهی را نمی دانند. 

موسوي با بیان اینکه وظیفه دانشگاه تولید علم و دانشجو است و ایجاد اشتغال نیست، خاطرنشان کرد: جهاد دانشگاهی یک نهاد
انقلابی عمومی غیردولتی است، انتظاري از دولت نداریم اما براي حل چالش ها باید هزینه کرد که در این مسیر نیاز به کمک خیران

 
است. 



وي افزود: یکی از اقدامات ما بسترسازي براي ایجاد اشتغال است و باید نیازها را احصا و پژوهش کنیم، یک و نیم میلیارد تومان بودجه

 
پژوهشی استان همواره برگشت می خورد و براي حل یک چالش نیاز به پژوهش است و یک مدیر نباید شخصا نظر بدهد. 

سرپرست جهاد دانشگاهی گلستان با اشاره به تعهد این نهاد براي ایجاد دو هزار و 500 شغل، گفت: دوره هایی را برگزار می کنیم که
منجر به اشتغال شود، 70 درصد دوره هاي طرح زنان سرپرست خانوار انجام شده و تا اواسط پاییز به پایان می رسد. جهاد دانشگاهی
در فرآیند شناسایی و اتصال به پیشران ها، آموزش و توانمندسازي و تولید و اتصال به بازار، کنار این افراد بوده و در حوزه هایی مانند

 
خیاطی، صنایع دستی و قالیبافی این اتفاق رخ داده است. 

موسوي افزود: همچنین طرح اشتغال پنح روستاي آسیب دیده از سیل در آق قلا و طرح ملی توسعه مشاغل خانگی از دیگر طرح

 
هایی است که جهاد دانشگاهی در آن نقش آفرین بوده و از پیشران ها به عنوان افراد کارآفرین حمایت خواهیم کرد. 

 
انتهاي پیام/ 

منبع: روابط عمومی جنبش استادي بسیج استان گلستان



کشف بیش از 58 تن گندم قاچاق در شهرستان سلطانیه

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/05/19

فرمانده انتظامی شهرستان سلطانیه از توقیف 3 دستگاه خودرو و کشف 58 تن و430 کیلو گرم گندم قاچاق در این
شهرستان خبر داد.

به گزارش خبرگزاري بسیج زنجان؛ سرهنگ حسین اصانلو در تشریح این خبر گفت: در راستاي اجراي طرح مبارزه با قاچاق کالا
و ارز ، عوامل انتظامی شهرستان حین گشت زنی و کنترل خودروهاي عبوري در طی 48 ساعت گذشته 3دستگاه تریلی و یک دستگاه

 
خودرو نیسان حامل بار گندم را جهت بررسی متوقف کردند. 

وي افزود: ماموران در بازرسی از خودروها ي مذکور 58 تن و 430 کیلوگندم فاقد هرگونه مدارك و مجوز قانونی کشف که ارزش آن

 
برابر نظر کارشناسان، یک میلیارد و 800 میلیون ریال برآورد شده است . 

فرمانده انتظامی شهرستان سلطانیه در ادامه با اشاره به تحویل گندم به سیلوهاي دولتی و معرفی متهمان به مرجع قضائی ، اظهار
داشت: عزم پلیس در برخورد با پدیده زیانبار ورود و خروج غیرمجاز کالا جدي است که در این رابطه از مردم می خواهیم به جهت
حذف عوامل کاهش زمینه هاي اشتغال و توسعه تولیدات داخلی هرگونه اطلاعات از فعالیت هاي غیرمجاز اقتصادي را به پلیس اطلاع

دهند .



تقدیر مدیر سازمان بسیج کارمندان از مدیر و پرسنل بانک کشاورزي سیستان و

بلوچستان

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/05/19

مدیر سازمان بسیج کارمندان سپاه سلمان استان سیستان و بلوچستان از فعالیت هاي چشم گیر پرسنل بانک کشاورزي
استان در زمینه کمک هاي مؤمنانه و تحقق منویات رهبر معظم انقلاب، قدردانی کرد.

به گزارش خبرنگار بسیج از زاهدان، سرهنگ پاسدار علی بیک نژاد، مدیرسازمان بسیج کارمندان سپاه
سلمان استان سیستان و بلوچستان در نشستی که به مناسبت هفته امامت و ولایت و اعیاد سعید قربان و غدیرخم با رعایت پروتکل
هاي بهداشتی در سالن اجتماعات بانک کشاورزي استان برگزار شد، با امیرحسام قزلباش، مدیر شعب استان و جمعی از همکاران بانک

 
کشاورزي دیدار کردند. 

سرهنگ بیک نژاد در این دیدار از فعالیت هاي چشم گیر پرسنل بانک کشاورزي استان در زمینه کمک هاي مؤمنانه و تحقق منویات

 
رهبر معظم انقلاب، قدردانی کرد. 

مدیر سازمان بسیج کارمندان سپاه سلمان استان سیستان و بلوچستان با اشاره به کمک هاي پرسنل بانک کشاورزي به سیل زدگان
استان(به ارزش شش میلیارد و پانصد میلیون ریال)، تلاش براي ایجاد اشتغال پایدار و حمایت از کسب کار هاي کوچک جهت حفظ
استقلال مالی خانوارها، تهیه بسته هاي غذایی، طبخ و توزیع غذاي گرم در مناطق محروم استان و ... تلاش مدیران و پرسنل بانک

 
کشاورزي استان را در ترویج و تسري فرهنگ همدلی ارزشمند دانست. 

در این نشست مدیر سازمان بسیج کارمندان و فرمانده حوزه مقاومت بسیج ادارت صاحب الزمان، از دو نفر از پرسنل خانم و آقاي بانک
کشاورزي؛ الگو در زمینه حفظ حجاب و عفاف اسلامی، تجلیل کردند.



پایش 25000 واحد صنعتی کوچک و متوسط و کمک به احیاء 2500 واحد

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/05/19

در راستاي نهضت جهش تولید تفاهم نامه اي فی مابین بسیج مهندسین صنعتی و سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي
صنعتی ایران با حضور مدرس خیابانی وزیر صمت روز سه شنبه 21 مردادماه ساعت 10 صبح در محل وزارت صمت منعقد

می گردد.

به گزارش سرویس بسیج مهندسین صنعت خبرگزاري بسیج، در راستاي نهضت جهش تولید تفاهم نامه اي فی مابین بسیج
مهندسین صنعتی و سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران با حضور مدرس خیابانی وزیر صمت روز سه شنبه 21

 
مردادماه ساعت 10 صبح در محل وزارت صمت منعقد می گردد. 

 
موضوعات مورد تفاهم عبارتند از: 

 
1 - ارتقاء توانمندي و افزایش قابلیت در بنگاه هاي اقتصادي و توسعه فضاي کسب و کار از طریق 

 
1 - 1 - انجام مطالعات عارضه یابی و تعیین راهکارهاي بهبود و توانمند سازي 

 
2 - 1- تهیه گزارشات توجیهی فنی و اقتصادي راهکارهاي بهبود و توانمندسازي 

 
3 - 1- اجراي راهکارهاي بهبود و توانمندسازي 

 
2 - فرهنگ سازي در موضوع ارتقاء توانمندي و افزایش قابلیت در بنگاه هاي اقتصادي و توسعه فضاي کسب و کار از طریق 

 
1 - 2 - ایجاد بستر فرهنگی مناسب جهت دسترسی به اهداف طرح هاي توانمندسازي 

 
2 - 2 - همکاري در برگزاري تورهاي صنعتی جهت بازدید از واحدهاي صنعتی موفق(در حال انجام است) 

 
3 - 2 - همکاري در برگزاري دوره ها و کارگاه هاي آموزشی مدیران و کارکنان واحدهاي تولیدي(در حال انجام است) 

 
4 - 2 - همکاري در برگزاري کارگاههاي آموزشی مدیران و کارکنان واحدهاي تولیدي و عوامل کلینیک هاي صنعتی بسیج 

5 - 2 - انجام مطالعات کاربردي با رویکرد کارآفرینی متناسب با مزیتهاي استانی با تاکید بر مناطق کم برخوردار و روستایی(متناسب

 
با موضوع تفاهم نامه ماده یک نمی باشد) 

6 - 2 - حمایت و پشتیبانی لازم جهت ایجاد، توسعه و رونق نواحی صنعتی در مناطق روستایی و انجام مطالعات و امکان سنجی و
ارائه گزارشات توجیهی نواحی صنعتی(از اهداف تفاهم نامه نمی باشد) 



 
2-7- همکاري در تجاري سازي ایده هاي برگزیده رویدادهاي استارت آپی حوزه توسعه SMEها 

انتهاي پیام/



روحانی:دوران کرونا را باید تا 6 ماه آینده در نظر بگیریم

منبع: ریشهشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/05/19

رئیس جمهور گفت: نمی توانیم فعالیت هاي آمورشی و اقتصادي را به صورت کامل تعطیل کینم و نه می توانیم بگوییم باید
مثل سابق باشد، باید در این جهت مسیر اعتدالی داشته باشیم.

رئیس جمهور گفت: نمی توانیم فعالیت هاي آمورشی و
اقتصادي را به صورت کامل تعطیل کینم و نه می توانیم
بگوییم باید مثل سابق باشد، باید در این جهت مسیر

 
اعتدالی داشته باشیم. 

پایگاه خبري ریشه: حجت الاسلام حسن روحانی رئیس
جمهور در جلسه امروز ستاد ملی کرونا طی سخنانی ضمن

تبریک ایام عید غدیر اظهار داشت: از مردم عزیزمان تشکر می کنم که در این ایام انفاق مومنانه اي را در سراسر کشور انجام دادند و
یکی از ویژگی هاي امیرالمومنین(ع) دستگیري از فقرا و انفاق است. امیرالمومنین(ع) در شب و روز به صورت سرّي و علنی انفاق می

 
کرد و مردم ما نیز همان راه امیرالمومنین(ع) را تبعیت کردند. 

وي افزود: به ایام ماه محرم نزدیک می شویم و ممکن است شکل نذورات مردم مقداري تغییر کند ولی حتما باید از لحاظ بهداشتی

 
رعایت شود. 

رئیس جمهور گفت: امروز در جلسه مطرح شد که در استان ها، مردم در مرحله اول به خوبی مراعات کرده، کادر درمانی در مرحله
دوم مجاهدت شبانه روزي داشتند و مسئولین استانی و ناظرین نیز در مرحله سوم کار خود را بخوبی انجام دادند؛ مردم، کادر درمانی
و مسئولین این بار را بر دوش گرفتند. نمودارهاي استان ها که از پیک پایین می آیند، خصوصا مناطقی که شیب تندي دارند،

 
خوشحال کننده است. 

روحانی با بیان اینکه از اوایل مرداد ماه تغییر محسوسی اغاز شده و این تغییرات را تا الان شاهد هستیم و امیدواریم تا پایان مرداد
شاهد روزهاي بهتري باشیم، اظهار داشت: زمانی بود که مراعات مردم 77 درصد بود و در سایه رعایت ها توانستیم از عدد فوتی هاي
سه رقمی به دو رقم برسیم ولی بعد از آن، رعایت ها به 17 درصد رسید و وقتی این مراعات کم شد و مردم سهل گرفته و فکر کردند
دوران بیماري تمام شده، دوباره دچار موج شدیم. البته در کشورهاي دیگر نیز موج دوم را می بینیم؛ آنجا هم شاید رعایت ها هم شده

 
باشد. 

وي ادامه داد: یکی از کشورهاي اروپایی که نخست وزیر آن در روزهاي گذشته می خواست اختیار قرنطینه براي دومین بار را از
مجلس آن کشور بگیرد، این اوضاع بعد از شرایطی رخ داد که همه پروتکل ها آزاد شده بود ولی با فشار تشدید بیماري مجبور  به

 
اعمال دوباره محدودیت ها شدند. 



رئیس جمهور بیان کرد: ما هم با موج دوم روبرو شدیم و شاید این بالا و پایین رفتن ها به اعمال و رفتار ما مسئولین و چه مردم
عزیزمان باز می گردد. وقتی همه مراعات و توجه می کنیم، به حالت ثبات می رسیم ولی وقتی رعایت ها رها می شود، آمار بالا می
رود. باید بدانیم تخت بیمارستانی، پزشک و امکانات درمانی ما محدود است و فشار روانی بر کادر درمانی خسته کننده است ولی وقتی

 
کادر درمانی ببیند 30 درصد تخت ها خالی شد، نشاط و روحیه می گیرد. 

روحانی خاطر نشان کرد: ما در هفته هاي اخیر هم در کشور خودمان و هم در دنیا شاهد افت و خیز این بیماري بودیم و این بیماري
در برخی مناطق اوج و در مناطقی هم افت داشت. ما تا الان تقریبا 6 ماه است که با این ویروس مواجه هستیم؛ شاید روز اول می
گفتیم این ویروس را براي یک یا دو هفته در نظر نگیرید و بحث ماه و سال مطرح است، آن زمان برخی می گفتند تا یک ماه دیگر
این بیماري را از پا در می آوریم. کار بخش درمانی ما خوب بوده و بخش تولید و بخش علمی ما به خوبی عمل کرده و مردم عزیزمان

 
هم همراهی کردند. 

وي افزود: باید حداقل در نظر بگیریم که 6 ماه دیگر نیز این اوضاع را داریم، البته شاید بیشتر شود ولی باید در نظر بگیریم 6 ماه دیگر
با این اوضاع روبرو خواهیم بود. تا روزي که واکسنی به دست ما برسد و موثر باشد و به اندازه کافی در اختیار قرار بگیرد و مردم

 
استفاده کنند، آن زمان شرایط جدیدي حاکم می شود؛ همه ما باید تا آن زمان مراعات کنیم. 

رئیس جمهور در ادامه گفت: زمانی بود که عده اي نامه می نوشتند که چرا می خواهید محدودیت ها را افزایش دهید زیرا ماه محرم و
عزاداري در پیش است؛ عده اي هم می گویند امسال محرم معنا ندارد؛ عده اي به من نامه نوشتند امسال حج واجب برگزار نشد، چرا
بر عزاداري که مستحب است اصرار می کنید؟ عده اي می گفتند باید مغازه ها بسته باشد و مردم از خانه ها خارج نشوند. نمی شود
فعالیت هاي اقتصادي، آموزشی و فرهنگی را به طور کامل تعطیل کنیم و هم چنین نمی توان این فعالیت ها را مانند سابق اجرایی

 
کرد. باید حد وسط که همان مراعات است، عمل شود. 

روحانی با تأکید بر اینکه ادامه محدودیت هاي شدید امکان پذیر نیست زیرا جامعه را دچار التهاب و اضطراب می کند، اظهار داشت:
وقتی می گوییم باید سلامتی در جامعه حاکم باشد، منظور فقط سلامت جسم نیست و سلامت روح هم مهم است؛ مردم باید آرامش

 
داشته باشند. 

وي اضافه کرد: هرکس در دنیا تند عمل کرد و هرکس که پروتکل ها را رها کرد، موفق نبود و دچار گرفتاري شد. ما باید معتدلانه
رفتار کنیم و بدانیم این ویروس براي مدتی هست و  خود را آماده کنیم، یکسال براي زندگی، سازگاري و تعامل با این ویروس برنامه
ریزي کنیم. زندگی، اشتغال، تولید، کالاهاي اساسی و مواد بهداشتی برقرار وجود دارد ولی اگر با پروتکل همراه نباشد ما را دچار

 
مشکل می کند. اعتدال این است که هم فعالیت باشد و پروتکل نیز اجرا شود. 

رئیس جمهور گفت: اگر پروتکل ها را رها کنیم، بیماري جامعه را فرا می گیرد و مردم هم اذیت می شوند و تلفات زیادي می دهند و

 
غیر قابل قبول است. 

روحانی تصریح کرد: تأکید می کنم که کسی فکر نکند این ویروس دو یا ده روز دیگر خواهد رفت، این ویروس با ما هست و باید
برنامه ریزي بلند مدت شش ماهه ویا یکساله داشته باشیم. اینکه مرتبا بگوییم این ماسک خسته کننده است و سختی دارد، بله

 
درست است ولی چاره اي جز این نداریم و باید به گونه خاصی زندگی کنیم. 

وي خاطر نشان کرد: دوستان در جلسه گفتند که دستورالعمل ها را تحت عنوان «شفا» مطرح کنیم؛ حرف «شین» همان شستشو و



بهداشت و نظافت فردي است؛ حرف «ف» فاصله گذاري است که همه باید رعایت کنیم؛ «الف» اول استفاده از ماسک، «الف» دوم
اجتناب از ترددهاي غیر ضروري و «الف» سوم اجتناب از تجمعات بزرگ است. اگر شستن دست ها، فاصله گذاري، ماسک، کاهش

 
تردد و عدم اجتماعات بزرگ را در کنار هم قرار دهیم، ما را از مشکلاتی که داریم نجات می دهد. 

رئیس جمهور با بیان اینکه بیماریابی یکی از مسائل مهم است، افزود: بیماریابی دوگونه است، یکی اینکه بیمار با علائم سراغ کادر
درمان می آید و دیگري اینکه ما سراغ بیمار می رویم. بعد از اینکه وقتی بیماري یافته شد، باید سراغ کسانی برویم که با بیمار ارتباط
داشته اند و از آنها باید تست گرفته شود. وقتی به بیمار گفته می شود باید 14 روز خود را حصر کند، او باید این مراعات را انجام دهد
و اگر مراعات نکرد، طبق دستورالعمل هاي مجازاتی که آقاي رحمانی فضلی هفته بعد به ستاد می آورد، اگر کسی مراعات نکرد باید با

 
او برخورد شود زیرا دیگران را مبتلا می کند. 

روحانی گفت: اعمال قانون نکته دیگري بود که در جلسه امروز مورد تأکید قرار گرفت؛ عمدتا نیازي نبوده که از مجازات استفاده کنیم
ولی همیشه افرادي هستند که نیازمند تنبیه و یا مجازات می باشند و نباید بگذاریم تخلفات صورت بگیرد. اعمال قانون براي ما مهم
است و امروز نیز مواردي از آن مورد بحث قرار گرفت و قوانین و دستورالعمل ها براي ادارات، اصناف و جامعه در جلسه بعدي نهایی و

 
ابلاغ خواهد شد. 

وي افزود: خیلی مهم است که باید بپذیریم از پایان بهمن سال گذشته زنگی به صدا در آمد و به ما گفت باید سبک زندگی اجتماعی
شما تا اطلاع ثانوي تغییر کند و هرکس این زنگ را نشنید، ضرر کرده است. رفت وآمد، مهمانی، عروسی و عزا و تردداي غیر ضرور
مانند قبل امکان پذیر نیست. همه می دانیم که فصل تابستان است و بچه ها خسته شده اند؛ مدارس تعطیل شد و بچه ها به مدرسه
نرفتند و این خستگی روحی ایجاد کرده ولی باید بدانیم در شرایط ویژه اي هستیم و اگر سفر ضروري هم وجود دارد، دستورالعمل ها

 
باید رعایت شود. 

رئیس جمهور با بیان اینکه باید فکر جداگانه اي براي سالمندان و کسانی که بیماري زمینه اي دارند، داشته باشیم، خاطر نشان کرد:
جزو وظایف ماست که باید وضعیت این افراد را بررسی کنیم، خصوصا جاهایی که در خانه سالمندان و مانند آن هستند و باید مراقبت

 
بیشتري انجام بگیرد. 

روحانی تصریح کرد: نظام دیجیتال باید توسعه فزاینده و روزافزون داشته باشد؛ وضع ما نسبتا خوب است ولی نسبت به شرایطی که
داریم، مقداري کُند هستیم. تا حد امکان باید از سیستم دیجیتال استفاده شود تا رفت و آمدها کاهش یابد. یکبار دیگر گفتم اگر انجام
کاري از طریق الکترونیک امکان دارد و مسئل اداري می گوید که افراد باید به اداره مراجعه کنند، انفصال از خدمت با زمان لازم باید
براي او اعمال شود. موارد مشخص بوده و به مسئولین تذکر دادم که کاري که امکان داشته از طریق سیستم فضاي مجازي انجام
بگیرد، مسئولین مربوطه گفتند افراد باید مراجعه حضوري داشته باشد و یک فرد چهار روز براي انجام این کار به سفر رفته و مبتلا

 
شده، مسئول اداري که مردم را زجر می دهد مستحق یک یا سه ماه انفصال از خدمت است. 

وي یادآور شد: این هفته جلسه ویژه اي با افرادي که در زمینه دارو و واکسن کرونا تلاش می کنند خواهیم داشت و دولت آماده
هرگونه کمک است. یافتن دارو و واکسن براي ما اولویت دارد و در این زمینه اشکالی هم ندارد که کار موازي صورت بگیرد تا زودتر به

 
نتیجه برسیم. 

رئیس جمهور گفت: اگر بگوییم نباید عزاداري ماه محرم انجام شود، نادرست است و قابل تحمل نیست و مردم را مغموم می کند، غیر
از اینکه خود مصائب عاشورا غم آور است ولی اینکه مراسم نباشد مردم را دلگیر می کند. ما می توانیم با جمعیت هاي کمتر عزاداري



کنیم؛ قرار بوده در یک حسینیه 1000 نفر عزاداري کنند ولی در شرایط فعلی 100 نفر بیایند و مابقی از طریق فضاي مجازي مراسم
را مشاهده و عزاداري کنند. نذورات مردم را می توان ادا کرد و الان می گوییم نمی شود مانند سال هاي قبل سفره انداخت ولی می

 
شود در یک بسته بهداشتی به مردم ارائه کرد. 

روحانی تصریح کرد: سلامت مردم با سوگواري باید کنار هم باشد و شدنی هم هست؛ دستورالعمل ها تهیه و ابلاغ شده است. همه باید
بدانند چکار باید بکنند؛ برخی در جلسه از دستورالعمل ها بی خبر بودند و ما به محرم نزدیک شده ایم و همه باید بدانند باید چه
کنند. باید اطلاع رسانی صورت بگیرد و براي مردم توضیح داده شود که عزادري و سلامت قابل جمع و امکان پذیر است. این کار باید

 
از طریق صدا و سیما  و سایر رسانه ها انجام شود و هماهنگی هاي لازم از امروز صورت بگیرد. 

وي ادامه داد: هم چنین باید هماهنگی لازم بین ناظرین، برگزارکنندگان مراسم ها، استانداران و مسئولین استانی وجود داشته باشد.
ان شاالله ماه محرم خوبی داشته باشیم و ممکن است روزها و یا ساعات عزاداري کمتر باشد. اعلام می کنیم که در مکان هایی که

 
عزاداري انجام می گیرد، پذیرایی با شربت، چاي و خرما ارائه نشود. 

رئیس جمهور بیان کرد: کسانی براي جلسه هفته بعد نهایی می کنیم کسانی که از دستورالعمل ها تخلف کرده و آن را زیر پا می

 
گذارند باید مجازات بشوند و دستورالعمل ها را در سه بخش براي ادارات، اصناف و در سطح جامعه آماده کردیم که ابلاغ خواهد شد. 

روحانی در پایان اظهار داشت: امیدواریم همگی دست به دست دهیم و از سلامت خود و جامعه حراست کرده و بیمارستان ها، تخت

 
هاي بیمارستانی و بخش هاي «آي سی یو»ها را خالی کنیم و ما می توانیم این کار را انجام دهیم. 

 
منبع: خبرگزاري تسنیم 

انتهاي پیام



ایجاد 36 هزار شغل در روستاها/ طلب 1800 میلیارد تومانی بانک توسعه

تعاون از خزانه

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/05/19

فصل اقتصاد - مدیرعامل بانک توسعه تعاون درباره اشتغال زایی بانک توسعه تعاون در طرح اشتغال روستایی گفت: تا کنون با
پرداخت 2500میلیارد تومان تسهیلات براي اشتغال حدود 36 هزار شغل جدید در بخش تعاون با تسهیلات بانک توسعه

تعاون ایجاد شده است.

فصل اقتصاد - مدیرعامل بانک توسعه تعاون درباره اشتغال
زایی بانک توسعه تعاون در طرح اشتغال روستایی گفت: تا
کنون با پرداخت 2500میلیارد تومان تسهیلات براي
اشتغال حدود 36 هزار شغل جدید در بخش تعاون با

 
تسهیلات بانک توسعه تعاون ایجاد شده است. 

به گزارش فصل اقتصاد، حجت االله مهدیان، مدیرعامل بانک
توسعه تعاون در نشست خبري با اصحاب رسانه با اشاره به تأسیس این بانک از سال 88 گفت: سرمایه بانک توسعه تعاون در حال
حاضر 1000 میلیاردتومان است که از محل تجدید ارزیابی دارایی ها قرار است 1500 میلیارد تومان به آن افزوده شود, مطابق قانون
بودجه در سال هاي 98 و 99 هر ساله می بایست 900میلیارد تومان به سرمایه بانک افزوده می شد که تا کنون محقق نشده است.
اگر رقم 1800 میلیارتومان از بودجه به بانک تخصیص یابد, سرمایه بانک مجموعاً به 4 هزار و 300 میلیارد تومان افزایش خواهد

 
یافت. 

مهدیان همچنین در مورد گلایه اتاق تعاون مبنی بر تسهیلات گرانقیمت در بخش تعاون گفت: بانک توسعه تعاون 100درصد دولتی
است و چون بانک توسعه اي است باید متکی به منابع ارزان دولتی و صندوق توسعه ملی باشد، اما چون عمده منابع آن از سپرده هاي

 
مردمی تأمین می شود بنابر این نمی توانیم تسهیلات ارزان تر براي بخش تعاون تهیه کنیم. 

وي درپاسخ به سوال تسنیم مبنی بر پرداخت تسهیلات اشتغال روستایی با بیان اینکه مطابق اساسنامه باید 70 درصد تسهیلات این
بانک به بخش تعاون و 30 درصد به سایر مشتریان اختصاص یابد گفت: این بانک در طرح هاي مختلف مانند اشتغال روستایی نقش
داشته است. این طرح از بهمن 96 شروع شده و 4 بانک و مؤسسه به عنوان عامل طرح شامل بانک توسعه تعاون، بانک کشاورزي،
پست بانک و صندوق کارآفرینی امید معرفی شدند که کل تسهیلات در این قالب باید به 20 هزار میلیارد تومان برسد. از این رقم 4
هزار میلیارد تومان سهم بانک توسعه تعاون است که تا کنون در 4 مرحله 2500 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی و عشایر

 
پرداخت کردیم و در مرحله پنجم باید 1500 میلیارد تومان دیگر بپردازیم.  

مدیرعامل بانک توسعه تعاون همچنین گفت: براي تأمین این تسهیلات 750 میلیارد تومان از منابع ریالی صندوق توسعه ملی به

 
علاوه 750 میلیارد تومان از منابع داخلی بانک و جمعا 1500میلیارد تومان باید تهیه کرده و در اختیار اشتغال اختصاص دهیم.  

وي همچنین گفت: تا کنون با پرداخت 2500میلیارد تومان تسهیلات براي اشتغال حدود 36 هزار شغل جدید در بخش تعاون با

 
تسهیلات بانک توسعه تعاون ایجاد شده است. 

 
4 اقدام براي حمایت از کسب وکارهاي تعاونی 



مدیرعامل بانک توسعه تعاون در مورد حمایت از کسب و کارهاي تعاونی در ایام کرونا گفت: در این زمینه 4 اقدام مهم انجام دادیم
یکی تفاهم نامه جامع بانک توسعه تعاون و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و صندوق ضمانت تعاون و صندوق کارآفرینی امید با
حجم تسهیلات 100میلیارد تومان امضاء شد که تا کنون 263 شرکت تعاونی به بانک توسعه تعاون معرفی شده و حجم تسهیلات
درخواستی آنها 119 میلیارد تومان است که تا کنون 19 میلیارد تومان پرداخت شده و تا آخر سال 80 میلیارد تومان دیگر در قالب

 
جنبش بخش تعاون علیه کرونا پرداخت می شود. 

وي همچنین اقدام دوم را یک بسته حمایتی هزار میلیارد تومانی از محل منابع داخلی بانک توسعه تعاون با نرخ 14 تا 18 درصد

 
عنوان کرد و گفت: حداکثر بازپرداخت این تسهیلات دو ساله است که تا امروز 50 میلیارد تومان آن پرداخت شده است. 

مهدیان درباره پرداخت تسهیلات وام ازدواج گفت: تکلیف سوم بانک توسعه تعاون را در مورد تسهیلات قرض الحسنه ازدواج است که
48 هزار فقره تسهیلات تعهد این بانک است . تا کنون 55 میلیارد تومان از اقساط تسهیلات قرض الحسنه مربوط به اسفند، فروردین
و اردیبهشت امحال شده و سررسید آنها سه ماه اضافه شده است. چهارمین اقدام درباره اعطاي تسهیلات یک میلیون تومانی به

 
سرپرستان خانوار یارانه بگیر بود که 35 میلیارد تومان در این زمینه پرداخت شده است. 

مهدیان درباره مطالبات غیرجاري بانک گفت: درحال حاضر این مطالبات 8 درصد است که کمتر از رقم 11 درصد میانگین مطالبات

 
غیرجاري شبکه بانکی است و این را هم گفت قرار است این رقم در سال جاري به 5 درصد کاهش پیدا کند.  

وي همچنین در مورد واگذاري تصدي هاي بانک توسعه تعاون گفت: پارسال 63 مزایده برگزار شد و 419 ملک توسط مدیریت شعب
استان ها به مزایده گذاشته شد. میزان واگذاري 72 میلیارد تومان بوده و سال جاري 106 فقره مزایده شامل 24 فقره اموال به مبلغ 7

 
میلیارد تومان به فروش رسید و 24 فقره دیگر به مبلغ 24 میلیارد تومان در فرآیند تشریفات اداري قرار دارد. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون در مورد پرداخت وام ازدواج گفت: یکی از تسهیلات تکلیفی و حمایتی بانک توسعه تعاون است که
عملکرد این بانک بالاي 85 درصد بوده پارسال 300 میلیارد تومان تکلیف بانک بود امسال به 600 میلیارد تومان رسیده که در 4

 
ماهه امسال 96 میلیارد تومان تسهیلات ازدواج پرداخت کرده ایم.  

 
وضعیت پیگیري مساله موسسات مالی و اعتباري 

در این نشست سیدباقر فتاحی عضو هیأت مدیره بانک درباره حل مشکل تعاونی هاي اعتبار و تعاونی هاي مسکن گفت: در دو سال
اخیر سلسله نشست هایی قبل از کرونا با معاون تعاون وزارت کار داشته ایم و براي حل مشکل تعاونی هاي مشکل دار اقدام شده است
و بعد از کرونا از طریق ویدئو کنفرانس این نشست ها برگزار می شود و مشکلاتی مانند مهلت دادن به وام ها، بخشودگی جرائم، در

 
این جلسات با کمترین بروکراسی تصمیم گیري می شود.  

فتاحی در مورد فروش سهام عدالت گفت: بانک توسعه تعاون تقاضایی براي فروش سهام عدالت مردم نداشته است اما در عین حال
برخی از مردم در سفارش براي فروش بخشی از سهام عدالت خود به بانک ها این گلایه را داشتند که سهام آنها به قیمت پایین تر به

 
فروش رسیده است.  

مهدیان همچنین در بخش دیگري از سخنان خود در مورد تکالیف اجتماعی بانک توسعه تعاون گفت: در مورد سیل، زلزله، خرید
تضمینی گندم و حمایت از مددجویان نهادهاي حمایتی مانند کمیته امداد و بهزیستی و سرپرستان خانوارها هر سال اقدامات مهمی
انجام می دهد در بخش خرید تضمینی گندم 500 میلیارد تومان تکلیف این بانک است سال قبل هم همین رقم تکلیف بانک بود.
همچنین در مورد پرداخت وام ازدواج امسال 600 میلیارد تومان تکلیف بانک است که تا کنون 96 میلیارد تومان تسهیلات ازدواج
پرداخت شده است. در مورد اقساط تحت پوشش کمیته امداد 25 میلیارد تومان پرداخت شد براي سیل 350 میلیارد تومان در سال

 
گذشته تسهیلات پرداخت کردیم.  

انتهاي پیام/



پرداخت 33 میلیارد تسهیلات کارآفرینی در سبزوار

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/05/19

رییس صندوق کارآفرینی امید سبزوار گفت: با پرداخت 33میلیارد ریال تسهیلات کارآفرینی در این شهرستان طی سالجاري
200 فرصت شغلی ایجاد شده است.

رییس صندوق کارآفرینی امید سبزوار گفت: با پرداخت
33میلیارد ریال تسهیلات کارآفرینی در این شهرستان طی

 
سالجاري 200 فرصت شغلی ایجاد شده است. 

به گزارش قدس آنلاین، قاسم کیقبادي اظهار کرد: این
میزان تسهیلات اشتغال به 105 طرح در بخش هاي
تولیدي، خدماتی، قالیبافی، تابلوفرش، گردشگري، پوشاك

 
و گیاهان دارویی به متقاضیان پرداخت شده است. 

وي ادامه داد: افزون بر 90 درصد تسهیلات اشتغال صندوق
کارآفرینی امید در سبزوار به متقاضیان کار و کارآفرینان

 
مناطق روستایی پرداخت شده است. 

رییس صندوق کارآفرینی امید سبزوار گفت: تسهیلات این صندوق با کارمزد چهار درصد و با هدف ایجاد اشتغال پایدار در بخش هاي

 
خوداشتغالی، کارآفرینی و کارفرمایی به متقاضیان پرداخت می شود. 

وي افزود: همچنین طی دو سال گذشته تاکنون 283 میلیارد ریال تسهیلات براي اجراي 500 طرح با اشتغال زایی براي یک هزار و
800 نفر در این شهرستان پرداخت شده است. منبع: ایرنا



گزارش فعالیت هاي برگزار شده در هفته ملی مهارت و کارآفرینی دانشگاه

فنی و حرفه اي خراسان رضوي

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/05/19

دانشگاه فنی و حرفه اي



ایجاد 36 هزار شغل در روستاها/ طلب 1800 میلیارد تومانی بانک توسعه

تعاون از خزانه

منبع: تسنیمشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/05/19

مدیرعامل بانک توسعه تعاون درباره اشتغال زایی بانک توسعه تعاون در طرح اشتغال روستایی گفت: تا کنون با پرداخت
2500میلیارد تومان تسهیلات براي اشتغال حدود 36 هزار شغل جدید در بخش تعاون با تسهیلات بانک توسعه تعاون ایجاد

شده است.

مدیرعامل بانک توسعه تعاون درباره اشتغال زایی بانک
توسعه تعاون در طرح اشتغال روستایی گفت: تا کنون با
پرداخت 2500میلیارد تومان تسهیلات براي اشتغال حدود
36 هزار شغل جدید در بخش تعاون با تسهیلات بانک

 
توسعه تعاون ایجاد شده است. - اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري تسنیم، حجت االله
مهدیان، مدیرعامل بانک توسعه تعاون در نشست خبري با
اصحاب رسانه با اشاره به تأسیس این بانک از سال 88
گفت: سرمایه بانک توسعه تعاون در حال حاضر 1000
میلیاردتومان است که از محل تجدید ارزیابی دارایی ها
قرار است 1500 میلیارد تومان به آن افزوده شود, مطابق
قانون بودجه در سال هاي 98 و 99 هر ساله می بایست
900میلیارد تومان به سرمایه بانک افزوده می شد که تا
کنون محقق نشده است. اگر رقم 1800 میلیارتومان از
بودجه به بانک تخصیص یابد, سرمایه بانک مجموعاً به 4

 
هزار و 300 میلیارد تومان افزایش خواهد یافت. 

مهدیان همچنین در مورد گلایه اتاق تعاون مبنی بر
تسهیلات گرانقیمت در بخش تعاون گفت: بانک توسعه

تعاون 100درصد دولتی است و چون بانک توسعه اي است باید متکی به منابع ارزان دولتی و صندوق توسعه ملی باشد، اما چون

 
عمده منابع آن از سپرده هاي مردمی تأمین می شود بنابر این نمی توانیم تسهیلات ارزان تر براي بخش تعاون تهیه کنیم. 

وي درپاسخ به سوال تسنیم مبنی بر پرداخت تسهیلات اشتغال روستایی با بیان اینکه مطابق اساسنامه باید 70 درصد تسهیلات این
بانک به بخش تعاون و 30 درصد به سایر مشتریان اختصاص یابد گفت: این بانک در طرح هاي مختلف مانند اشتغال روستایی نقش
داشته است. این طرح از بهمن 96 شروع شده و 4 بانک و مؤسسه به عنوان عامل طرح شامل بانک توسعه تعاون، بانک کشاورزي،
پست بانک و صندوق کارآفرینی امید معرفی شدند که کل تسهیلات در این قالب باید به 20 هزار میلیارد تومان برسد. از این رقم 4
هزار میلیارد تومان سهم بانک توسعه تعاون است که تا کنون در 4 مرحله 2500 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی و عشایر



 
پرداخت کردیم و در مرحله پنجم باید 1500 میلیارد تومان دیگر بپردازیم. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون همچنین گفت: براي تأمین این تسهیلات 750 میلیارد تومان از منابع ریالی صندوق توسعه ملی به

 
علاوه 750 میلیارد تومان از منابع داخلی بانک و جمعا 1500میلیارد تومان باید تهیه کرده و در اختیار اشتغال اختصاص دهیم. 

وي همچنین گفت: تا کنون با پرداخت 2500میلیارد تومان تسهیلات براي اشتغال حدود 36 هزار شغل جدید در بخش تعاون با

 
تسهیلات بانک توسعه تعاون ایجاد شده است. 

 
4 اقدام براي حمایت از کسب وکارهاي تعاونی 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون در مورد حمایت از کسب و کارهاي تعاونی در ایام کرونا گفت: در این زمینه 4 اقدام مهم انجام دادیم
یکی تفاهم نامه جامع بانک توسعه تعاون و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و صندوق ضمانت تعاون و صندوق کارآفرینی امید با
حجم تسهیلات 100میلیارد تومان امضاء شد که تا کنون 263 شرکت تعاونی به بانک توسعه تعاون معرفی شده و حجم تسهیلات
درخواستی آنها 119 میلیارد تومان است که تا کنون 19 میلیارد تومان پرداخت شده و تا آخر سال 80 میلیارد تومان دیگر در قالب

 
جنبش بخش تعاون علیه کرونا پرداخت می شود. 

وي همچنین اقدام دوم را یک بسته حمایتی هزار میلیارد تومانی از محل منابع داخلی بانک توسعه تعاون با نرخ 14 تا 18 درصد

 
عنوان کرد و گفت: حداکثر بازپرداخت این تسهیلات دو ساله است که تا امروز 50 میلیارد تومان آن پرداخت شده است. 

مهدیان درباره پرداخت تسهیلات وام ازدواج گفت: تکلیف سوم بانک توسعه تعاون را در مورد تسهیلات قرض الحسنه ازدواج است که
48 هزار فقره تسهیلات تعهد این بانک است . تا کنون 55 میلیارد تومان از اقساط تسهیلات قرض الحسنه مربوط به اسفند، فروردین
و اردیبهشت امحال شده و سررسید آنها سه ماه اضافه شده است. چهارمین اقدام درباره اعطاي تسهیلات یک میلیون تومانی به

 
سرپرستان خانوار یارانه بگیر بود که 35 میلیارد تومان در این زمینه پرداخت شده است. 

مهدیان درباره مطالبات غیرجاري بانک گفت: درحال حاضر این مطالبات 8 درصد است که کمتر از رقم 11 درصد میانگین مطالبات

 
غیرجاري شبکه بانکی است و این را هم گفت قرار است این رقم در سال جاري به 5 درصد کاهش پیدا کند. 

وي همچنین در مورد واگذاري تصدي هاي بانک توسعه تعاون گفت: پارسال 63 مزایده برگزار شد و 419 ملک توسط مدیریت شعب
استان ها به مزایده گذاشته شد. میزان واگذاري 72 میلیارد تومان بوده و سال جاري 106 فقره مزایده شامل 24 فقره اموال به مبلغ 7

 
میلیارد تومان به فروش رسید و 24 فقره دیگر به مبلغ 24 میلیارد تومان در فرآیند تشریفات اداري قرار دارد. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون در مورد پرداخت وام ازدواج گفت: یکی از تسهیلات تکلیفی و حمایتی بانک توسعه تعاون است که
عملکرد این بانک بالاي 85 درصد بوده پارسال 300 میلیارد تومان تکلیف بانک بود امسال به 600 میلیارد تومان رسیده که در 4

 
ماهه امسال 96 میلیارد تومان تسهیلات ازدواج پرداخت کرده ایم. 

 
وضعیت پیگیري مساله موسسات مالی و اعتباري 

در این نشست سیدباقر فتاحی عضو هیأت مدیره بانک درباره حل مشکل تعاونی هاي اعتبار و تعاونی هاي مسکن گفت: در دو سال



اخیر سلسله نشست هایی قبل از کرونا با معاون تعاون وزارت کار داشته ایم و براي حل مشکل تعاونی هاي مشکل دار اقدام شده است
و بعد از کرونا از طریق ویدئو کنفرانس این نشست ها برگزار می شود و مشکلاتی مانند مهلت دادن به وام ها، بخشودگی جرائم، در

 
این جلسات با کمترین بروکراسی تصمیم گیري می شود. 

فتاحی در مورد فروش سهام عدالت گفت: بانک توسعه تعاون تقاضایی براي فروش سهام عدالت مردم نداشته است اما در عین حال
برخی از مردم در سفارش براي فروش بخشی از سهام عدالت خود به بانک ها این گلایه را داشتند که سهام آنها به قیمت پایین تر به

 
فروش رسیده است. 

مهدیان همچنین در بخش دیگري از سخنان خود در مورد تکالیف اجتماعی بانک توسعه تعاون گفت: در مورد سیل، زلزله، خرید
تضمینی گندم و حمایت از مددجویان نهادهاي حمایتی مانند کمیته امداد و بهزیستی و سرپرستان خانوارها هر سال اقدامات مهمی
انجام می دهد در بخش خرید تضمینی گندم 500 میلیارد تومان تکلیف این بانک است سال قبل هم همین رقم تکلیف بانک بود.
همچنین در مورد پرداخت وام ازدواج امسال 600 میلیارد تومان تکلیف بانک است که تا کنون 96 میلیارد تومان تسهیلات ازدواج
پرداخت شده است. در مورد اقساط تحت پوشش کمیته امداد 25 میلیارد تومان پرداخت شد براي سیل 350 میلیارد تومان در سال

گذشته تسهیلات پرداخت کردیم.



اشتغال 7 هزار و 600 نفر در واحدهاي صنعتی احیا شده

منبع: پاناشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/05/19

ً تهران (پانا) - معاون سازمان صنایع کوچک می گوید از ابتداي سال 1399 تا پایان هشتم مرداد جاري، 432 واحد مجددا
احیاء شد که تعداد هفت هزار و 600 نفر اشتغال را دربر می گیرد.

تهران (پانا) - معاون سازمان صنایع کوچک می گوید از
ابتداي سال 1399 تا پایان هشتم مرداد جاري، 432 واحد
مجدداً احیاء شد که تعداد هفت هزار و 600 نفر اشتغال را

 
دربر می گیرد. 

به گزارش وزارت صنعت، معدن و تجارت، اصغر مصاحب
اظهار کرد: در هفته صنایع کوچک یک روز به عنوان صنایع

 
کوچک، کارآفرینی و اشتغال نامگذاري شده که نشان از اهمیت موضوع اشتغال در این بخش است. 

وي اضافه کرد: برخی به دلیل همپوشانی کارآفرینی و اشتغال، آن ها را یک موضوع در نظر می گیرند، درحالی که مقوله جدایی

 
هستند و در صنایع کوچک پکیج کارآفرینی داریم و در این مجموعه فعالیت هاي متفاوتی انجام می شود. 

عضو هیأت مدیره و معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران ادامه داد: سال گذشته چهار هزار و 62
دوره آموزشی براي 92 هزار نفر از شاغلان واحدهاي صنعتی برگزار شد، همچنین 302 تور صنعتی براي بازدید 6 هزار و 400 نفر
برگزار شد تا از این طریق واحدهاي صنعتی با واحدهاي موفق آشنا شوند و انتقال تجارب واحدهاي مختلف فعال در یک رسته فراهم

 
شود. 

مصاحب یادآور شد: از سال 91 تا پایان سال گذشته 8 هزار و 636 واحد صنعتی غیرفعال، مجدداً راه اندازي و براي 123 هزار و 514

 
نفر شغل ایجاد شد. 

وي اضافه کرد: در سال 1398 تجارب موفق کارآفرینی در سطح کشور احصاء شد و 25 تجربه موفق کارآفرینی در رشته هاي مختلف

 
مستندسازي شد و در اختیار دیگران قرار گرفت. 

عضو هیأت مدیره و معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران در خصوص برنامه هاي این سازمان براي
ایجاد اشتغال، بیان کرد: یکی از اقدامات این سازمان، بازفعال سازي و راه اندازي مجدد واحدهاي صنعتی غیرفعال است. بر این اساس

 
مشاوران کلینیک هاي کسب و کار به واحدهاي صنعتی مشاوره می دهند. 

مصاحب افزود: در این کلینیک ها سه مقوله مشاوره، طرح هاي عارضه یابی و پروژه بهبود دنبال می شود و ماحصل آن افزایش



 
ظرفیت و ارتقا فنآوري است که منجر به اشتغال می شود و در هر سه مرحله از واحدهاي تولیدي حمایت می کنیم. 

وي اضافه کرد: بر اساس اقدامات انجام شده، از ابتداي سال 1399 تا پایان هشتم مرداد جاري، 432 واحد مجدداً احیا شد که تعداد

 
هفت هزار و 600 نفر اشتغال را دربر می گیرد که در استان هاي تهران، قم و اصفهان بیشترین واحدهاي اقتصادي احیا شده اند. 

عضو هیأت مدیره و معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران تصریح کرد: برنامه ما براي امسال این
است که 1200 تا 1500 واحد احیا شود، که با توجه به شرایط شیوع بیماري کرونا، احیا 432 واحد در چهار ماه نخست عملکرد قابل

 
قبولی بوده است. 

معاون سازمان صنایع کوچک اصغر مصاحب صنایع کوچک شاغلان واحدهاي صنعتی



از تولید کیت تشخیص ویروس کرونا در 55 دقیقه تا ساخت دستگاه ازن

ژنراتور ویژه ضدعفونی هوا

شماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/05/19
منبع: وزارت علوم تحقیقات و

فناوري

دکتر سیداحمد معتمدي رئیس دانشگاه صنعتی امیرکبیر، فعالیت هاي پژوهشی این دانشگاه در رویارویی با بحران جاري
کرونا را اعلام کرد.

به گزارش اداره کل روابط عمومی وزارت علوم به نقل از
دانشگاه صنعتی امیرکبیر، همه گیري ویروس کرونا در
ایران سیر تصاعدي به خود گرفته و روزانه صدها نفر به
دلیل ابتلاء به این ویروس جان خود را از دست می دهند.
کشورهاي جهان براي مقابله با توسعه این ویروس در حال
آماده باش هستند. ایران نیز از این امر مستثنی نبوده و
آمار مبتلایان به شدت رو به افزایش است. این شرایط در

 
حالی است که کل کشور بویژه مراکز علمی، تحقیقاتی و دانشگاه هاي کشور جهت مقابله با این ویروس خطرناك بسیج شده اند. 

دانشگاه صنعتی امیرکبیر نیز به عنوان یکی از بازوهاي علمی پر توان کشور توسط محققان و شرکت هاي فناور خود به ارائه محصولات
در زمینه پیشگیري و تشخیص این بیماري پرداخته است. اقدامات صورت گرفته در این حوزه در دانشگاه صنعتی امیرکبیر در دو
بخش توسعه محصولات فناورانه در شرکت هاي دانش بنیان تابعه و اقدامات پژوهشی در دانشکده هاي دانشگاه متمرکز است. آنچه در

 
پی می آید گزارشی از فعالیت هاي انجام گرفته از زبان دکتر معتمدي رئیس این دانشگاه است. 

 
اقدامات در حوزه محصولات فناورانه 

یکی از بخش هاي دانشگاه صنعتی امیرکبیر که از شرکت هاي فناور فعال در دوران بیماري کرونا حمایت می کند، مدیریت فناوري و

 
توسعه نوآوري است که زیر مجموعه معاونت پژوهش و فناوري دانشگاه می باشد. 

مدیریت فناوري و توسعه نوآوري دانشگاه صنعتی امیر کبیر با هدف تبدیل نوآوري ها و دستاوردهاي علمی به فناوري ها و محصولات
مورد نیاز کشور و شکل دهی شرکت هاي دانش بنیان ایجاد شده است و این مدیریت از سه بخش مراکز نوآوري و کارآفرینی، مرکز
رشد و مرکز هدایت شرکت هاي دانش بنیان تشکیل یافته و ضمن ترویج فرهنگ کارآفرینی در سطح دانشگاه تلاش می کند تا با
شناسایی نخبگان و صید ایده هاي ناب و انجام حمایت هاي مادي و معنوي، مقدمات لازم براي تبدیل آن ها به شرکت دانش بنیان

 
موفق را فراهم آورد. 

مدیریت فناوري و توسعه نوآوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر در حال حاضر 227 واحد فناور، 5 مرکز نوآوري تخصصی در دانشکده هاي

 
مرتبط، 4 شتابدهنده خصوصی و 10 مرکز تحقیق و توسعه زیر مجموعه خود دارد. 

با توجه به توان شرکت هاي دانش بنیان این مدیریت در راستاي پیشگیري از بیماري کنترل کرونا، 28 شرکت فناور هم راستا با
پزشکان و پرستاران و در راستاي رفع نیازهاي کشور و با استفاده از فناوري هاي جدید و کاربردي در دو زمینه اصلی مقابله با بیماري
کووید -19 و پیشگیري از انتقال ویروس کرونا و تشخیص بیماري ناشی از ویروس کرونا به فعالیت و ارائه محصولات خود پرداخته اند.
علاوه بر این، برخی از شرکت هاي مستقر در این مدیریت با فراهم آوردن زیرساخت لازم از جمله نرم افزار وبینار و …، مسئولیت



اجتماعی خود را در خصوص مقابله با بیماري کووید -19 انجام داده اند و با ایجاد امنیت روانی براي جامعه تأثیر اجتماعی مناسبی در
این زمینه داشته اند به عنوان نمونه، برآورد موجود در این خصوص نشان می دهد که فعالیت غیر مستقیم شرکت هاي تابعه دانشگاه
صنعتی امیرکبیر، از ابتداي اسفند 1398 تا پایان اردیبهشت 1399 نیاز به بیش از 2,500,000 سفر شهري را در کل کشور از بین

 
برده است. 

نمونه اي از محصولات شرکت هاي تابعه مدیریت فناوري و توسعه نوآوري دانشگاه در زمینه مقابله و پیشگیري از انتقال ویروس کرونا
شامل محصول شرکت کیتوتک اسپري و فوم ضدعفونی کننده، ماسک سوپاپدار با فیلتر نانومحلول مولتی اکسیدانت سورولیت و
سوروکت با نام تجاري Sorolyt و Sorokat و اسپري ضدعفونی کننده (هایپرکلین) دست بر پایه بنز الکونیم با نام تجاري
Hyperclean دستگاه ضدعفونی کننده سطوح و کالاها با استفاده از تکنولوژي ازن با نام تجاري ppt-oz 100، دستگاه ازن
،GSN-Fev101 ژنراتور ویژه ضدعفونی هوا، دستگاه ازنایزر جهت تولید آب ازن دار، تب سنج سبک و دستی با دقت با نام تجاري

 
تب سنج لیزري مادون قرمزو پالس اکسیمتر انگشتی می باشند. 

گفتنی است کیت تشخیص ویروس کرونا محصول شرکت سلامت یار دایان (Realtime PCR kit) توانایی تشخیص این ویروس در
55 دقیقه را داشته که در نوع خود منحصر به فرد است. این محصول داراي موافقت اولیه از انستیتو پاستور بوده و در صورت اخذ
حمایت هاي لازم، شرکت قابلیت تولید تا 50000 کیت در روز را دارد. این کیت هم اکنون به گروه هتل هاي هما معرفی شده و

 
جندین تولید کننده خارجی محصولات مرتبط نیز به دنبال گرفتن لیسانس مربوطه از شرکت می باشند. 

 
نمونه اي از پژوهش هاي مرتبط با بیماري کرونا در دانشکده ها 

در دانشکده هاي دانشگاه صنعتی امیرکبیر نیز تحقیق بر روي محصولاتی با قابلیت تجاري شدن و مرتبط با ویروس کووید -19 در

 
حال پیگیري است. 

نمونه اي از این تحقیقات شامل سامانه هوشمند تشخیص بیماري کرونا و سامانه نمونه گیري مخاط دستگاه تنفسی انتهاي ناي است
و در پی اپیدمی بیماري کرونا، تیم تحقیقاتی آزمایشگاه هوش محاسباتی دانشکده مهندسی برق، پس از مطالعات اولیه و امکان
سنجی به این نتیجه رسیدند که با بهره گیري از الگوریتم هاي یادگیري ماشین و شبکه هاي عمیق در هوش مصنوعی می توان
سیستمی جهت تشخیص بیماران مبتلا به کرونا بر پایه شناسایی الگو ها در عکس هاي CT و X-Ray ریه افراد مشکوك به این

 
بیماري ارائه کرد. 

این سیستم هم اکنون با بررسی بیش از 2000 تصویر در یافتی از کشورهاي اروپایی و آمریکا، مورد آموزش و آزمایش قرار گرفته

 
است. 

با توجه به اپیدمی ناشی از کرونا ویروس 2019 در سطح جهان و عدم شناخت کافی از این ویروس، از راه هاي مؤثر در کنترل این

 
بیماري، تشخیص به موقع و زود هنگام مبتلایان است. 

یکی از مشکلات موجود در روش هاي تشخیص قطعی، عدم اطمینان بالا در نتایج تست هاي کیت PCR است. در انجام این آزمایش
مهم ترین موضوع نحوه و محل جمع آوري ترشحات مخاطی است. بر این اساس در حال حاضر نمونه گیري به وسیله swab با

 
پوشش هاي کتانی از حلق و بینی افراد مشکوك به بیماري، صورت می گیرد. 

یکی از اصلی ترین راه هاي افزایش اطمینان از نتایج تست، جمع آوري نمونه از قسمت هاي پایین ناي و ابتداي ریه است. با توجه به
موضوعات فوق و نیاز کادر درمانی به یک روش سریع ارزان و مؤثر براي نمونه گیري از مخاط انتهایی ناي، در این طرح پیشنهاد

 
جدیدي جهت اندازه گیري ارائه شده است. 

تجهیزات مورد استفاده براي هر شخص شامل لوله تراشه با سایز مناسب، کاتیتر ادراري دوراهی با سایز مناسب (به طوري که قطر

 
خارجی کاتیتر از قطر داخلی لوله تراشه کمتر باشد) و پوشش کتانی قابل نصب بر روي قسمت باد شونده کاتیتر می باشد. 

روش استفاده بدین گونه است که ابتدا پوشش کتانی مصنوعی بر روي قسمت باد شونده کاتیتر نصب می گردد. سپس لوله تراشه
براي ایجاد یک مسیر عاري از مخاط هاي بالایی ناي در گلوي فرد قرار گرفته و هم زمان کاتیتر از داخل آن به انتهاي مسیر هواي

 
وارد می شود. در انتهاي ناي به کمک سرنگ، تو پی انتهاي کاتیتر باد شده و پوشش کتانی را در تماس با جداره ناي قرار می دهد. 



می توان با کشیدن کاتیتر به میزان چند میلیمتر از جمع آوري مخاط اطمینان حاصل کرد. بعد از تماس پوشش کتانی با جداره ناي،
هواي درون توپی کاتیتر تخلیه شده، به میزان چند سانتیمتر به داخل لوله تراشه کشیده می شود تا از پوشش کتانی آغشته به مخاط
محافظت شود. در انتها هر دو لوله خارج شده و پوشش کتانی به مخاط انتهاي ناي، به عنوان نمونه براي تست PCR مورد استفاده

 
قرار می گیرد. 

س. س 51/ ل. م 54/  ع. ع 57



ورود فولاد صنعت بناب به بورس در سال جهش تولید

منبع: روزنامه نوآورانشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/05/19

مدیرعامل مجتمع فولاد صنعت بناب اعلام کرد؛ ورود فولاد صنعت
بناب به بورس در سال جهش تولید مدیرعامل مجتمع فولاد صنعت
بناب اعلام کرد: پروژه بزرگ ذوب و نورد در مجموع با ظرفیت 2
میلیون تن وهمچنین 5 کارخانه توسعه اي فروآلیاژي با اعتباري بالغ
بر یک میلیارد یورو با تامین از محل صندوق توسعه ملی در سال

 
جاري به اجرا درخواهد آمد. 

نوآوران آنلاین- به گزارش روابط عمومی گروه مالی گردشگري، بابک علیزاد شهیر در جمع خبرنگاران گفت: در سال جهش تولید
شاهد یکی از بزرگترین پروژه هاي در حال احداث کشور خواهیم بود که می تواند سهم بسزایی را در تولید محصولات فولادي و

 
اشتغال واقتصاد منطقه داشته باشد. 

وي از افزایش تولید در سال جاري خبر داد و افزود : در خرداد ماه امسال توانستیم رکورد تولید در 10 سال اخیر را بهبود داده و در
جهت دستیابی به تولید بالاي یک میلیون تن گام برداریم که هم در ذوب و هم در نورد رکورد تولید شکسته شد که در چند سال

 
اخیر بی سابقه بود. 

علیزاد شهیر ادامه داد: همچنین به منظور بالا بردن میزان تولید و افزایش بهره وري اقدامات لازم در فرآیند تولید انجام گرفته و بر
اساس پیش بینی و برنامه ریزي انجام شده بیش از 150 هزار تن محصول فولادي به خارج از کشور صادرخواهد شد که می تواند

 
نقش بسزایی در ارزآوري و افزایش صادرات غیرنفتی در کشور داشته باشد. 

عضو هیات مدیره فولاد صنعت بناب از ورود این مجتمع به بورس در سال جهش تولید خبر داد و گفت: تا پایان امسال در بورس
حضور خواهیم داشت و سهام مجتمع فولاد صنعت بناب نیز عرضه خواهد شد که می تواند تاثیر مثبتی در روند پیشبرد اهداف این

 
مجتمع داشته باشد. 

وي امسال را براي فولاد صنعت بناب سال پاك عنوان کرد و افزود : با اصلاح نحوه مصرف مواد اولیه در واحد هاي ذوب شاهد کاهش
چشمگیر آلایندگی بودیم که به این منظور در کوره ي ذوب قوس شارژ آهن اسفنجی به 100 درصد رسیده و در کوره هاي القائی نیز

 
شارژ 85 درصدي آهن اسفنجی را داریم که باعث کاهش محسوس آلایندگی شده است . 

بر اساس این گزارش، مجتمع فولاد صنعت بناب با برخورداري از دو واحد ذوب و ریخته گري و 7 خط نورد توان تولید سالانه به
ظرفیت اسمی 2 میلیون و 450 هزارتن را داراست که براي رسیدن به این ظرفیت گام بر می دارد تا محصولات فولادي خود را با

کیفیت بالا با حضوري پرنگ تر در بازارهاي داخلی و خارجی تجربه کند.



6 زندانی گلستانی به کمک واقفان آزاد شدند

منبع: رکناشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/05/19

حوادث رکنا: واقفان گلستان 6 زندانی جرایم غیرعمد را آزاد کردند.

مدیرکل اوقاف و امور خیریه گلستان گفت که 6 زندانی
جرایم غیرعمد این استان با کمک مالی واقفان و مساعدت
اداره کل زندان ها به مناسبت عیدغدیر خم آزادشده و به

 
آغوش خانواده هاي خود بازگشتند. 

به گزارش رکنا، حجت الاسلام روح االله سلیمانی فرد افزود:

 
مجموع بدهی این زندانیان 250 میلیون ریال بود و برخی از آن ها به خاطر بدهی 35 میلیون ریالی بیش از 5 سال در حبس بودند. 

به گفته وي آزادي زندانیان جرایم غیرعمد از جمله برنامه هاي فرهنگی این اداره کل است که مورد استقبال واقفان نیک اندیش

 
استان قرار دارد. 

وي همچنین از تهیه و توزیع 30 هزار پرس غذا به عنوان تبرکات علوي(ع) با رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی ستاد استانی کرونا

 
همزمان با عید غدیرخم خبر داد. 

حجت الاسلام سلیمانی فرد به واقفین پیشنهاد کرد: اموال خود را براي کمک به حادثه دیدگان بلایاي طبیعی از جمله سیل و زلزله،
بیماران، اشتغال و ازدواج جوانان، یتیمان و مستمندان و زندانیان جرایم غیرعمد وقف کنند تا در رفع مشکلات اجتماعی تاثیرگذار

 
باشند. 

به گفته وي این استان پنج هزار و 500 موقوفه با 70 هزار رقبه دارد که حدود 85 تا 90 درصد آن ها با نیت اطعام دهی و عزاداري

 
امام حسین (ع) وقف شده است. 

مطابق گزارش اخیر مسوولان دادگستري گلستان، 233 زندانی جرایم غیرعمد و مالی در زندان هاي استان چشم انتظار کمک خیران
براي آزادي هستند.



جمع آوري امضا براي استیضاح زنگنه در مجلس

منبع: کرد پرسشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/05/19

به گزارش کُرد پرس به نقل از تسنیم، ابراهیم رضایی،
نماینده دشتستان در مجلس شوراي اسلامی از جمع آوري
امضا براي استیضاح زنگنه وزیر نفت در مجلس خبر داد و
گفت: جمع آوري امضا براي استیضاح آقاي زنگنه ادامه

 
دارد و هنوز نهایی نشده است. 

وي با اشاره به برخی محور هاي استیضاح زنگنه، اظهارداشت: امروز مشکلاتی در صنعت نفت و نارضایتی هایی به واسطه مدیریت

 
آقاي زنگنه ایجاد شده است. 

نماینده دشتستان در مجلس، عدم جلوگیري از خام فروشی براي ایجاد اشتغال و جهش تولید را نتیجه نامطلوب دوره وزارت آقاي
زنگنه بر وزارت نفت دانست و افزود: در دوره آقاي زنگنه سند اقتصاد مقاومتی و سیاست هاي کلان انرژي محقق نشده است، آقاي

 
زنگنه نتوانسته از صنعت نفت و گاز براي منافع ملی و عزت کشور استفاده کند. 

رضایی، یکی دیگر از محور هاي استیضاح وزیر نفت را افت جایگاه ایران در اوپک عنوان کرد و گفت: امروز شرایط طوري است که بازار

 
نفت ایران به دست دیگران افتاده است. 

وي اضافه کرد: در دوره آقاي زنگنه از ظرفیت پالایشگاه ها استفاده نشده است؛ در این سال ها فرصت هاي سرمایه گذاري در داخل

 
کشور که به دلیل اعتماد به غرب بوده از دست رفته است و در فروش نفت نیز با مشکلاتی روبه رو هستیم. 

عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس همچنین ضعف در دیپلماسی انرژي را یکی دیگر از محور هاي استیضاح زنگنه اعلام کرد و گفت:

 
ضعف در دیپلماسی انرژي موجب شده تا پرونده هایی مثل کرسنت هنوز حل و فصل نشده باشد. 

رضایی اضافه کرد: عدم استفاده از ظرفیت هاي داخلی براي پیشبرد طرح هاي نفتی که ناشی از اعتماد بیش از حد به غرب بوده است

 
و ضرر هایی را متوجه کشور کرده از دیگر محور هاي استیضاح آقاي زنگنه است. 

وي، عدم توسعه صنایع پایین دستی نفت و نیز عدم به کارگیري شیوه هاي مقابله با تحریم را از مهم ترین محور هاي استیضاح وزیر

 
نفت اعلام کرد. 

نماینده مردم دشتستان در مجلس همچنین حذف کارت سوخت و احیاي مجدد آن را موجب تحمیل هزینه هاي گزافی به کشور



دانست و در پایان خاطرنشان کرد: تأخیر در توسعه پارس جنوبی نیز نارضایتی هایی را ایجاد کرده و ما از این بابت ضرر هاي کلانی را
شاهد بودیم.



قاچاق باعث ناسالم شدن اقتصاد کشور می شود

منبع: خودروکارشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/05/19

قاضی زرگر: مهم ترین عاملی که باعث ناسالم شدن اقتصاد کشور می شود، قاچاق است و اگر در کشور قاچاق باشد، تمامی
موجب ایجاد مشکلاتی اعم از فقر و بیکاري خواهد شد.

به گزارش خودروکار، اولین جلسه رسیدگی به اتهامات متهمان
پرونده شرکت هاي نگین خودرو، ایرتویا، آریتا، نگین خودروي ایرسا
صبح امروز در شعبه دوم دادگاه ویژه رسیدگی به جرایم اخلالگران

 
در نظام اقتصادي کشور به ریاست قاضی زرگر برگزار شد. 

قاضی زرگر در ابتداي جلسه دادگاه با تشریح اهمیت موضوع اقتصاد
در جامعه اسلامی، بیان کرد: یکی از ارکان مهم پیشرفت کشور،
داشتن اقتصاد سالم است، براي اینکه اقتصاد سالم در کشور به وجود

 
آید باید عواملی را که می تواند اقتصاد را سالم کند به وجود بیاوریم و موانع را نیز از بین ببریم. 

وي افزود: مهم ترین عاملی که باعث ناسالم شدن اقتصاد کشور می شود قاچاق است و اگر در کشور قاچاق باشد، تمامی موجب ایجاد

 
مشکلاتی اعم از فقر و بیکاري خواهد شد. 

 
قاضی در ادامه از وهاب نماینده دادستان خواست تا ضمن قرارگیري در جایگاه کیفرخواست را قرائت کند. 

نماینده دادستان ضمن قرارگیري در جایگاه و گرامیداشت عیدغدیر و روز خبرنگار بیان کرد: پرونده اي در دادسراي بندرعباس
تشکیل و به شعبه دوم ارجاع شد که پس از آن تحقیقاتی انجام شد. هر دو پرونده به دادسراي کارکنان دولت ارسال شد و در خصوص

 
متهمان ردیف اول و ردیف دوم قرار جلب به دادرسی صادر و هر دو ادغام شد که در نهایت مشروح آن را قرائت می کنم. 

وي در ادامه با اشاره به معضلات ناشی از قاچاق در کشور، عنوان کرد: پدیده قاچاق یکی از چالش هاي اصلی کشور است که پیامد
هاي منفی گوناگونی به ویژه کاهش اعتماد عمومی نسبت به حاکمیت را در بر دارد، این پدیده باعث رانت خواري و بهم ریختگی

 
تولید می شود و می تواند ضربه مهلکی به ابعاد گوناگون جامعه وارد کند. 

نماینده دادستان افزود: سوداگران اقتصادي که قاچاق را پیش می گیرند با وارد کردن کالا هاي قاچاق به سود هاي کلان دست پیدا
می کنند و رواج قاچاق کالا موجب می شود که سیاست گذاري در امر تولید و اشتغال ناکارآمد باشد و در نتیجه تولیدات ملی آسیب

 
می بیند. 

وهاب خاطرنشان کرد: قاچاق کالا در عمل باعث کاهش درآمد هاي دولت می شود و به طور غیرمستقیم باعث کاهش درآمد هاي
مالیاتی دولت نیز می شود، از بعد اقتصادي نیز قاچاق کالا هزینه هاي سنگینی را به اقتصاد جامعه وارد می کند و عوامل ذکر شده

 
باعث تضعیف اقتصاد و بنیان هاي فکري و اعتقادي مردم می شود. 



نماینده دادستان تصریح کرد: با ورود کالا هاي قاچاق تولید ملی ضربه می خورد و کاهش سودآوري و سرمایه گذاري را در تولید

 
داخلی به وجود می آورد، قاچاق کالا باعث خروج سرمایه از کشور و از بین رفتن صنایع و منافع ملی می شود. 

وهاب اذعان کرد: روند رو به گسترش قاچاق اثرات سویی بر قیمت ارز گذاشته و کشور را براي خارجیان به ارزان ترین بازار دنیا تبدیل

 
می کند. 

وهاب اظهار کرد: متاسفانه در سال هاي اخیر با پیشرفت فناوري در صنعت، ساز و کار هاي اقتصاد اسلامی مناسب و نظارتی به معناي
واقعی کلمه شکل نگرفته است که می توان به عدم شفافیت مقررات مربوط، عدم اجراي صحیح و نظارت دقیق بر فرایندها، وجود

 
امضاي طلایی، فساد برخی مدیران و سواستفاده از موقعیت شغلی اشاره کرد. 

 
خبر در حال تکمیل است... 

 
منبع: صدا و سیما 

انتهاي پیام/



در ترم جدید 2هزار دانشجو در استان پذیرش می شوند

منبع: اقتصاد بازارشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/05/19

 
 

شهرام عروف زاد، رئیس دانشگاه فرهنگیان استان اصفهان در نشستی با رسانه ها در گرامیداشت 17 مرداد، روز خبرنگار، خبرنگاران را

 
چشم بیناي جامعه توصیف کرد و گفت: نگاه باریک اندیش خبرنگار بستري براي رشد و... 

شهرام عروف زاد، رئیس دانشگاه فرهنگیان استان اصفهان در نشستی با رسانه ها در گرامیداشت 17 مرداد، روز خبرنگار، خبرنگاران را
چشم بیناي جامعه توصیف کرد و گفت: نگاه باریک اندیش خبرنگار بستري براي رشد و تحول و بالندگی اجتماعی را فراهم می آورد و

 
چشم بینا و دانش خبرنگار است که می تواند زمینه نقد سازنده در عرصه هاي مختلف اجتماعی را ایجاد کند. 

به گزارش اقتصاد بازار، رئیس دانشگاه فرهنگیان استان اصفهان با اشاره به رسالت هاي دانشگاه فرهنگیان بعنوان یک دانشگاه
حاکمیتی، اذعان داشت: این دانشگاه به عنوان یک دانشگاه ماموریت گرا، مسیر تعالی خود را حفظ می کند. همچنین، با توجه به
سونامی بازنشستگی که پشت سر می گذاریم و با حدود 600هزار آموزگار بازنشسته در 3 سال گذشته و 3سال آینده، از طرفی کاهش
نرخ رشد جمعیت، ماموریت تولید معلم کاهش می یابد ولی مرحله ارتقاي استانداردها را در پیش خواهیم داشت که طیق

 
استانداردهاي جهانی، باید طرفیت کلاس به 18 دانش آموز ارتقا یابد. 

وي در صحبت از برگزاري آزمون هاي ترم گذشته بصورت مجازي، گفت: با توجه به شیوع کرونا، ترم آینده نیز به صورت مجازي
برگزار خواهد شد و بستر مناسب در این زمینه فراهم شده است. همچنین، براي ترم آینده در هیچکدام از پردیس ها به دلیل

 
جلوگیري از انتقال کرونا، خوابگاه دانشجویان ارائه نخواهد شد. 

مدیرامور پردیس هاي دانشگاه فرهنگیان استان اصفهان، از پذیرش 1300 دانشجوي کارشناسی پیوسته در 11 رشته و حدود 800
دانشجوي ماده 28 براي ترم تحصیلی جدید خبر داد و افزود: در حال حاضر تعداد دانشجویان دانشگاه فرهنگیان اصفهان 3هزار و
992 نفر است که حدود 2 هزار دانشجوي جدید شامل کارشناسی و ماده 28 در سال تحصیلی جدید اضافه خواهد شد، البته امکان

 
کاهش یا افزایش تعداد پذیرش دانشجویان با توجه به شرایط وجود دارد. 



عروف زاد با بیان اینکه وجود و ماهیت دانشگاه به دانشجو باز می گردد و دانشجویان دانشگاه فرهنگیان امکان اشتغال دارند، اظهار

 
کرد: همچنین براي سال تحصیلی جدید، 2 دوره کارشناسی ارشد اضافه می شود. 

به گفته رئیس دانشگاه فرهنگیان استان اصفهان، میزان پذیرش دانشجو در کل کشور 20 هزار نفر براي سال تحصیلی جدید است که
اختصاص 2 هزار دانشجو به استان اصفهان با توجه به شرایط و امکانات دانشگاه در استان مناسب است. وي از فارغ التحصیلی حدود

 
600 دانشجو معلم از دانشگاه فرهنگیان استان اصفهان در سال جاري خبر داد. 

شهرام عروف زاد به برنامه هاي پیش روي دانشگاه اشاره کرد و امضاي تفاهم نامه هاي متعدد با دستگاه هاي اجرایی مختلف استان به
منظور افزایش بهره وري، اجراي سامانه کارورزي دانشجویان از طریق شبکه شاد به منظور غنی سازي این سامانه و افزایش ظرفیت
هیئت علمی را از جمله این موارد برشمرد و افزود: سامانه کارورزي در اصفهان با همکاري آموزش پرورش طراحی شده و درصدد ملی

 
کردن این طرح هستیم. 

وي همچنین در مورد وضعیت بورسیه دانشجو معلمان در دانشگاه فرهنگیان، گفت: دانشجویان دانشگاه فرهنگیان بورسیه می شوند و
به آنها شهریه پرداخت می شود، پس از پایان تحصیل و احراز شرایط مناسب، استخدام رسمی می شوند و سنوات خدمت دوران

 
دانشجویی آنها حساب می شود. 

عروف زاد از پیگیري دانشگاه در تخصیص بودجه بیشتر براي رفع مشکلات دانشجو معلمان دانشگاه فرهنگیان خبر داد و گفت: به

 
منظور عملیاتی کردن طرح 10031، در استان اصفهان مکانی در بهارستان براي این طرح جانمایی شده و دردست اجرا است. 

وي با بیان اینکه دانشگاه هرسال حدود 15 تا 30 هزار دانشجو جذب می کند، یادآور شد: ظرفیت پذیرش وجود دارد و دانشگاه
فرهنگیان با بیشترین ظرفیت فعالیت می کند تا کمبود معلم را جبران کند، اما از طرفی مشکل خوابگاه و امکانات وجود دارد که در

 
پروسه 1403 برنامه راهبردي 10 ساله تعریف شده است تا شروعی براي ارتقا باشد. 

 
در حال بارگذاري پخش کنند چند رسانه اي ... 
لیست چندرسانه اي ها تصویر عنوان توضیحات

 
 
 
 



قاضی زرگر: 54 هزار وسیله نقلیه بدون رعایت قانون وارد کشور شده است

منبع: روزنامه آرمان ملیشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/05/19

اولین جلسه رسیدگی به اتهامات متهمان پرونده شرکت هاي نگین خودرو، ایرتویا، آریتا، نگین خودروي ایرسا صبح امروز در
شعبه دوم دادگاه ویژه رسیدگی به جرایم اخلالگران در نظام اقتصادي کشور به ریاست قاضی زرگر برگزار شد.

برگزاري اولین جلسه دادگاه متهمان پرونده خودروهاي قاچاق قاضی
زرگر: 54 هزار وسیله نقلیه بدون رعایت قانون وارد کشور شده است
اولین جلسه رسیدگی به اتهامات متهمان پرونده شرکت هاي نگین
خودرو، ایرتویا، آریتا، نگین خودروي ایرسا صبح امروز در شعبه دوم
دادگاه ویژه رسیدگی به جرایم اخلالگران در نظام اقتصادي کشور به

 
ریاست قاضی زرگر برگزار شد. 

آرمان ملی- به گزارش آرمان ملی به نقل از ایسنا ، قاضی زرگر در
ابتداي جلسه دادگاه با تشریح اهمیت موضوع اقتصاد در جامعه اسلامی، بیان کرد: یکی از ارکان مهم پیشرفت کشور، داشتن اقتصاد
سالم است، براي اینکه اقتصاد سالم در کشور به وجود آید باید عواملی را که می تواند اقتصاد را سالم کند به وجود بیاوریم و موانع را

 
نیز از بین ببریم. 

وي افزود: مهم ترین عاملی که باعث ناسالم شدن اقتصاد کشور می شود قاچاق است و اگر در کشور قاچاق باشد تمامی موجب ایجاد

 
مشکلاتی اعم از فقر و بیکاري خواهد شد. 

 
قاضی در ادامه از وهاب نماینده دادستان خواست کیفرخواست را قرائت کند. 

نماینده دادستان ضمن حضور در جایگاه و گرامیداشت عیدغدیر و روز خبرنگار بیان کرد: پرونده اي در دادسراي بندرعباس تشکیل و
به شعبه دوم ارجاع شد که پس از آن تحقیقاتی انجام شد. هر دو پرونده به دادسراي کارکنان دولت ارسال شد و در خصوص متهمان

 
ردیف اول و ردیف دوم قرار جلب به دادرسی صادر و هر دو ادغام شد که در نهایت مشروح آن را قرائت می کنم. 

وي در ادامه با اشاره به معضلات ناشی از قاچاق در کشور، عنوان کرد: پدیده قاچاق یکی از چالش هاي اصلی کشور است که
پیامدهاي منفی گوناگونی به ویژه کاهش اعتماد عمومی نسبت به حاکمیت را در بر دارد، این پدیده باعث رانت خواري و بهم ریختگی

 
تولید می شود و می تواند ضربه مهلکی به ابعاد گوناگون جامعه وارد کند. 

نماینده دادستان افزود: سوداگران اقتصادي که قاچاق را پیش می گیرند با وارد کردن کالاهاي قاچاق به سودهاي کلان دست پیدا می
کنند و رواج قاچاق کالا موجب می شود که سیاست گذاري در امر تولید و اشتغال ناکارآمد باشد و در نتیجه تولیدات ملی آسیب می

 
بیند. 



وهاب خاطرنشان کرد: قاچاق کالا در عمل باعث کاهش درآمدهاي دولت می شود و به طور غیرمستقیم باعث کاهش درآمدهاي
مالیاتی دولت نیز می شود، از بعد اقتصادي نیز قاچاق کالا هزینه هاي سنگینی را به اقتصاد جامعه وارد می کند و عوامل ذکر شده

 
باعث تضعیف اقتصاد و بنیان هاي فکري و اعتقادي مردم می شود. 

نماینده دادستان تصریح کرد: با ورود کالاهاي قاچاق تولید ملی ضربه می خورد و کاهش سودآوري و سرمایه گذاري را در تولید

 
داخلی به وجود می آورد، قاچاق کالا باعث خروج سرمایه از کشور و از بین رفتن صنایع و منافع ملی می شود. 

وهاب اذعان کرد: روند رو به گسترش قاچاق اثرات سویی بر قیمت ارز گذاشته و کشور را براي خارجیان به ارزان ترین بازار دنیا تبدیل

 
می کند. 

وهاب اظهار کرد: متاسفانه در سال هاي اخیر با پیشرفت فناوري در صنعت، ساز و کارهاي اقتصاد اسلامی مناسب و نظارتی به معناي
واقعی کلمه شکل نگرفته و می توان به عدم شفافیت مقررات مربوط، عدم اجراي صحیح و نظارت دقیق بر فرایندها، وجود امضاي

 
طلایی، فساد برخی مدیران و سواستفاده از موقعیت شغلی اشاره کرد. 

نماینده دادستان ادامه داد: اگرچه اعمال سیاست هاي نادرست و غیرکارشناسی در بروز آشفتگی بازار موثر بوده، اما فعالیت مجرمانه
بعضی از افراد حقیقی و اشخاص حقوقی غیردولتی موجب گردیده که این افراد با سوء استفاده از امتیازات تخصیص داده شده و خلأ
هاي قانونی و عدم نظارت صحیح، خواسته یا ناخواسته به عنوان پیاده نظام دشمن با اهداف دشمن همراهی نموده و با منفعت طلبی

 
ظالمانه و حریصانه و با مال اندوزي هاي نامشروع خود، زمینه را براي ایجاد شرایط حساس کنونی فراهم آورند. 

وي افزود: مسلماً اخلال در نظام اقتصادي کشور به فعالیت مجرمانه یک شخص واحد ختم نمی شود. تحقیقات اولیه نشان از آن دارد
که افراد متعددي در ماه هاي اخیر در این بخش فعال بودند، اگرچه همه آن ها به یک میزان نقش نداشتند، ولی عملکرد هر یک از

 
آن ها به نوعی موجب اخلال در نظام اقتصادي کشور شده است. 

نماینده دادستان گفت: دادسراي عمومی و انقلاب تهران به عنوان پیشانی دستگاه قضا از تمام ظرفیت هاي قانونی خویش استفاده
نموده تا ضمن حمایت از تولید و سرمایه گذاري سالم در کشور با شناسایی عوامل مخرب و ناسالم در اقتصاد کشور در هر رده و
مقامی که باشند در اسرع وقت با تعقیب مجرمین، تحقیقات مقدماتی را با همکاري ضابطین قضایی در این پرونده ها تکمیل کند و با
ارسال پرونده ها به دادگاه ویژه رسیدگی به جرایم اقتصادي درخواست مجازات افرادي را که موجب اخلال در نظام اقتصادي کشور

 
شدند را ارائه کند. 

 
وي اسامی متهمان را به شرح زیر اعلام کرد: 

یک: ناصر حدادزاده فرزند غلامرضا متولد 1327 اهل تهران، ساکن لواسانات، داراي مدرك تحصیلی کارشناسی و شاغل در واردات

 
خودرو، متاهل، ایرانی داراي سابقه کیفري، بازداشت به لحاظ صدور قرار تامین کیفري. 

دو: حسین حدادزاده، فرزند ناصر، متولد 1354 اهل تهران، ساکن لواسانات، داراي مدرك تحصیلی کارشناسی، مدیرعامل شرکت

 
دنیش استار، متاهل، ایرانی، داراي سابقه کیفري، بازداشت به لحاظ صدور قرار تامین کیفري. 



 
در کیفرخواست اولیه عنوان اتهامی و تعداد خودروها به شرح ذیل اعلام گردیده است: 

اخلال در نظام اقتصادي کشور به صورت گسترده و با علم به موثر بودن آن در مقابل با نظام جمهوري اسلامی ایران از طریق مشارکت
در قاچاق سازمان یافته تعداد 424 دستگاه انواع خودرو خارجی شامل رنو داستر، رنو کولئوس، تالیسمان، تویوتا رافورد و تویوتا
پریوس، به نام شرکت هاي نگین خودرو، ایر تویا و آریتا به ارزش ریالی 390 میلیارد و 56 میلیون و 971 هزار و 966 تومان با

 
استفاده و از طریق اظهار کالا و اسناد خلاف واقع و مجعول. 

وي ادامه داد: اما متعاقب آن با توجه به تحقیقات انجام شده از سوي شعبه دوم دادگاه ویژه رسیدگی به جرایم اخلالگران در نظام

 
اقتصادي به شرح ذیل اصلاح شده است: 

اخلال در نظام اقتصادي کشور به صورت گسترده و با علم به موثر بودن آن در مقابله با نظام از طریق مشارکت در قاچاق سازمان یافته
تعداد 54 هزار و 323 دستگاه انواع خودرو خارجی به نام شرکت هاي نگین خودرو، ایر تویا، آریتا و نگین خودرو ایرسا، در بازه زمانی

 
سال هاي 90 تا 97 از طریق وارکالا با اسناد و مجوزهاي جعلی. 

سه: جمشید حسینی فرزند فریدون متولد 1352، ساکن محله نیاوران تهران، رئیس و عضو هیئت مدیره شرکت نگین خودرو ایرسا،
متاهل، ایرانی، داراي سابقه کیفري، آزاد لحاظ تودیع وثیقه متهم است به اخلال در نظام اقتصادي کشور به صورت گسترده با قائل به
موثر بودن آن در مقابله با نظام جمهوري اسلامی ایران از طریق مشارکت در قاچاق سازمان یافته 227 دستگاه انواع خودرو خارجی از
تعداد 424 دستگاه رنو داستر، کولئوس و تالیسمان به نام شرکت نگین خودرو ایرسا به ارزش ریالی 18 میلیارد و 221 میلیون و 575
هزار و 764 تومان با استفاده از اسناد و خلاف واقع و مجعول. عنوان اتهامی تغییر نکرده است، ولی تعداد خود با توجه به تحقیقات

 
انجام شده از سوي دادگاه تغییر کرد. 

چهار؛ احمد محمدعلی خاکی فرزند ابوالقاسم، متولد 1346، مدیرعامل شرکت آریتا متعلق به هلدینگ ناصر، متاهل، ایرانی، فاقد
سابقه کیفري، آزاد به لحاظ صدور قرار قبولی وثیقه، اهل و ساکن تهران، متهم است به اخلال در نظام اقتصادي کشور به صورت
گسترده و با علم به موثر بودن آن در مقابله با نظام جمهوري اسلامی ایران از طریق قاچاق سازمان یافته 197 دستگاه انواع خودرو
خارجی از تعداد 424 دستگاه یاد شده به نام شرکت هاي آریتا و ایرتویا به ارزش ریالی 20 میلیارد و 835 میلیون و 395 هزار و 220

 
تومان از طریق اظهار کالا با اسناد خلاف واقع و مجعول. 

وهاب ادامه داد: اما مشخصات متهمان موضوع کیفرخواست صادره از دادسراي عمومی و انقلاب شهرستان بندرعباس به این قرار است؛
مشخصات متهمان و نوع اتهام انتسابی عینا از کیفرخواست مربوطه اخذ و درج می شود و نکته حائز اهمیت این است که تغییرات
حادث شده از جهت تعداد خودروهاست که با توجه به تحقیقات دادگاه محترم اخذ گردیده، شامل این دسته از متهمان نیز خواهد

 
بود. 

پنج: مجید شکرانه فرزند علی 37 ساله و متاهل فاقد سابقه محکومیت کیفري آزاد با صدور قرار قبولی وثیقه متهم است به معاونت در
قاچاق سازمان یافته 424 دستگاه خودرو به ارزش ریالی 39 میلیارد و 56 میلیون و 971 هزار و 966 تومان که با اقدامات خود در

 
راستاي تسهیل ورود غیر قانونی این خودروها به کشور نقش داشته است. 

شش: نادر حنیفه پور فرزند بهروز، 37 ساله، فاقد سابقه محکومیت کیفري، مجرد، آزاد به لحاظ صدور قرار قبولی وثیقه متهم است
مشارکت در قاچاق سازمان یافته 424 دستگاه خودرو و ارزش ریالی بالغ بر 390 میلیارد ریال و جعل گواهی امضا در این خصوص و



 
استفاده از آن در گمرك. 

هفت: سهند محمود ساده فرزند جاسم 23 ساله فاقد سابقه محکومیت کیفري مجرد و آزاد با لحاظ صدور قرار قبولی وثیقه متهم به
معاونت در قاچاق سازمان یافته 404 دستگاه خودرو به ارزش ریالی بالغ بر 390 میلیارد ریال که با اقدامات خود در زمینه جعل

 
گواهی مبدا خودروها، در راستاي تسهیل ورود غیرقانونی خودروها به کشور موثر بوده است. 

هشت: سیاوش خراسی فرزند ابراهیم 24 ساله، فاقد سابقه محکومیت کیفري مجرد و آزاد با صدور قرار قبولی وثیقه متهم است به

 
جعل سند گمرکی، گواهی مبدا و لیبل هاي مشخصات خودروها. 

نه: خانم مهدیس یگانه بختیاري فرزند یوسف متولد 1368 فاقد سابقه محکومیت کیفري متهم است به مشارکت در جعل اسناد

 
گمرکی و فاکتور کالا با مرحوم همایون کاشانی و خانم مهسا مسعودي. 

ده: محمد کوهکن متولد 1363 فاقد سابقه محکومیت کیفري، متاهل، متهم است به مشارکت در قاچاق سازمان یافته خودرو به تعداد
197 دستگاه تویوتا به ارزش ریالی 208 میلیارد و 340 میلیون و 650 هزار و 200 ریال همچنین مشارکت در جعل اسناد گمرکی به

 
همراه خانم غلامی و صمدي. 

یازده؛ خانم مهسا مسعودي فرزند پرویز متولد 1367 فاقد سابقه محکومیت کیفري مجرد متهم است و مشارکت در جعل اسناد
گمرکی فاکتور کالاها با مرحوم همایون کاشانی و مهدیس یگانه بختیاري و مخفی کردن ادله جرم که همان فاکتورهاي خام دنیش

 
استار و سایر سربرگ هاي خام می باشد. 

دوازده، شرکت تجارت نگین خودرو با نمایندگی آقاي رحیمی و همچنین سیزده، شرکت ایرتویا با نمایندگی آقاي رحیمی، جملگی
دایر بر مشارکت در قاچاق سازمان یافته 424 دستگاه خودرو به ارزش ریالی بالغ بر 390 میلیارد ریال که البته تعداد خود را با توجه

 
به تحقیقات انجام شده از سوي شعبه دوم دادگاه ویژه اخلالگران نظام اقتصادي تغییر کرده است. 

پس از قرائت عناوین اتهامی متهمان پرونده از سوي نماینده دادستان، قاضی زرگر گفت: زمانی که پرونده از بندرعباس به شعبه ما

 
ارجاع شد در ارتباط با 424 خودرو بود که آنجا در فضاي باز نگهداري می شدند. 

وي افزود: براساس تصمیم صورت گرفته، مقرر شد کسانی که کامل پول خود را داده بودند خودرو به آن ها تحویل داده شود و کسانی
که بخشی از پول را داده بودند به قیمت روز باقیمانده پول را بدهند و خودرو را تحویل بگیرند. بقیه خودروها هم که براي شرکت

 
مربوط است، باید فروخته شود و به حساب دادگستري واریز شود.کار به خوبی انجام گرفت؛ 

قاضی در رابطه با علت رسیدگی به این پرونده در تهران بیان داشت: عنوان کردیم آن کسانی که در بندرعباس تخلف می کردند،
هرچه از تهران به آن ها فرمان می دادند را انجام می دادند. ما در تهران با تحلیل کارشناس هاي قوي، موضوع را بررسی و پیگیري

کردیم و خوشبختانه به 54 هزار وسیله نقلیه رسیدیم که بدون رعایت قانون وارد کشور شده اند.



دستگاه ها بر قیمت خودروسازان نظارت داشته باشند/ دولت مدیران ناکارآمد

و بی انگیزه را مرخص کند

منبع: ایلناشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/05/19

نماینده رودبار تاکید کرد: از دستگاه هاي نظارتی درخواست پیگیري و نظارت بر قیمت خودروسازان را دارم و امیدوارم دولت
در اولویت به این مشکلات، هر چه سریع تر اقدام عاجل به عمل بیاورد.

نماینده رودبار تاکید کرد: از دستگاه هاي نظارتی
درخواست پیگیري و نظارت بر قیمت خودروسازان را دارم
و امیدوارم دولت در اولویت به این مشکلات، هر چه سریع

 
تر اقدام عاجل به عمل بیاورد. 

به گزارش خبرنگار ایلنا، مهرداد گودرزوند چگینی در
جلسه علنی امروز (یکشنبه، 19مرداد) مجلس شوراي
اسلامی در نطق میان دستور خود گفت: مجلس شوراي
اسلامی طبق اصول متعدد قانون اساسی از جمله اصول

57، 58، 71، 72 و 73 در عموم مسائل می تواند قانون وضع کند و همه طرح ها و لوایح از مسیر مجلس شوراي اسلامی عبور می

 
کند. امروز وضع معیشتی مردم خوب نیست مردم انتظار دارند با وضع قوانین متناسب وضع زندگی اقتصادي شان تغییر کند. 

نماینده رودبار در مجلس ادامه داد: مجلس شوراي اسلامی در برابر خداوند و مردمی که در همه حال پشتیبان هستند و در همه
صحنه ها حضور دارند، مسئول است، با وجود اینکه مجلس یازدهم تمام توان خود را براي حل مشکلات مردم به کار برده اما کافی
نیست. مردم منتظر اقدامات عملیاتی و جلوگیري از رشد بی حد و حصر قیمت ها هستند، دولت باید توان خود را مضاعف کند،
مدیران ناکارآمد، ناتوان و بی انگیزه را مرخص کند، این حداقل انتظار وضعیت فعلی است، مدیرانی که در سطح ملی و استانی به کار
بگیرند که با وضعیت مردم آشنا باشند، درد کشیده باشند، مشکلات را لمس کنند، توانایی برنامه ریزي و سازماندهی در امور محوله را

 
داشته باشند، از باند بازي و گروه گرایی به دور باشد، قدرت پیش بینی، نظارت و کنترل داشته باشند. 

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس بیان داشت: نسبت به وضع پیش آمده پاسخگو باشند، بسیاري از مشکلاتی که امروز
در کشور وجود دارد ناشی از بی مسئولیتی و ناتوانی بخشی از مدیران و عدم توانایی در پیش بینی آنها است، کشور امروز نیاز به
مدیران متعهد، متخصص و میدانی دارد، در استان گیلان و خصوصا در شهرستان دیار صلح و دوستی رودبار مظلوم و عزیزم، کشاورزان
نیاز به حمایت دارند از وزارت نیرو و مسئولین محلی انتظار داریم همراه با کشاورزان در تامین آب کشاورزي که در فصل نتیجه دهی

 
محصولات کشاورزي است، به وظایف و مسئولیت هاي خود عمل کنند. 

این نماینده مجلس گفت: همچنین آب شرب روستاها و شهرهاي شهرستان رودبار در وضعیت بسیار اسفناکی قرار دارد، متاسفانه
مدیریت آب و فاضلاب استان گیلان در خواب ناز قرار گرفته است، با وجود استان آبی در بسیاري از شهرها و روستاها مردم از حداقل

 
آب شرب برخوردار نیستند. 



گودرزوند چگینی در ادامه نطق خود تصریح کرد: در گام دوم انقلاب هستیم، قابل قبول نیست کسانی در مسندهایی در حوزه آب و
فاضلاب مسئولیت بگیرند که هیچ وقعی به حداقل خواسته هاي مردم نداشته باشند، درك مشکلات و مسائل شهري و روستایی
نیازمند مدیرانی متخصص، توانمند، به دور از مسائل حاشیه اي و باند بازي هستند. از وزارت نیرو و شرکت آب و فاضلاب کشور و

 
دستگاه هاي نظارت مسئول درخواست پیگیري و نظارت بر مشکلات عدیده که آب و فاضلاب استان دارد را دارم. 

وي افزود: در حوزه اشتغال، شهرستان رودبار با توجه به سوابق اش و وجود صنایع تعطیل و نیمه تعطیل و همچنین معادن از
وزارتخانه هاي مرتبط درخواست رسیدگی به مشکلات صنعتگران را دارم، توجه به معیشت فرهنگیان، بازنشستگان، مستمري بگیران،
از وزراي آموزش و پروش، رفاه اجتماعی و سازمان تامین اجتماعی در خواست رسیدگی به شرایط اقتصادي این قشر را دارم، امروز
توان و قدرت مردم با توجه به گرانی و تورم تحلیل رفته است انتظار است کسانی که عمر خود را در راه خدمت به مملکت گذاشته اند

 
مورد توجه ویژه قرار بگیرند. 

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس تاکید کرد: از دستگاه هاي نظارتی درخواست پیگیري و نظارت بر قیمت
خودروسازان را دارم و امیدوارم دولت در اولویت به این مشکلات، هر چه سریع تر اقدام عاجل به عمل بیاورد.



نخستین جلسه رسیدگی به پرونده خودروهاي قاچاق برگزار شد

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/05/19

نخستین جلسه رسیدگی به اتهامات متهمان پرونده شرکت هاي نگین خودرو، ایرتویا، آریتا، نگین خودروي ایرسا در شعبه
دوم دادگاه ویژه رسیدگی به جرایم اخلالگران در نظام اقتصادي کشور به ریاست قاضی زرگر برگزار شد.

نخستین جلسه رسیدگی به اتهامات متهمان پرونده شرکت
هاي نگین خودرو، ایرتویا، آریتا، نگین خودروي ایرسا در
شعبه دوم دادگاه ویژه رسیدگی به جرایم اخلالگران در

 
نظام اقتصادي کشور به ریاست قاضی زرگر برگزار شد. 

به گزارش مرکز رسانه قوه قضاییه، قاضی زرگر در ابتداي
جلسه دادگاه با تشریح اهمیت موضوع اقتصاد در جامعه
اسلامی، اظهارداشت: یکی از ارکان مهم پیشرفت کشور،
داشتن اقتصاد سالم است، براي اینکه اقتصاد سالم در
کشور به وجود آید باید عواملی را که می تواند اقتصاد را

 
سالم کند به وجود بیاوریم و موانع را نیز از بین ببریم. 

وي افزود: مهم ترین عاملی که باعث ناسالم شدن اقتصاد کشور می شود قاچاق است و اگر در کشور قاچاق باشد، موجب ایجاد

 
مشکلاتی اعم از فقر و بیکاري خواهد شد. 

 
قاضی در ادامه از وهاب نماینده دادستان خواست تا ضمن قرارگیري در جایگاه کیفرخواست را قرائت کند. 

نماینده دادستان ضمن قرارگیري در جایگاه و گرامیداشت عیدغدیر و روز خبرنگار افزود: پرونده اي در دادسراي بندرعباس تشکیل و
به شعبه دوم ارجاع شد که پس از آن تحقیقاتی انجام شد. هر دو پرونده به دادسراي کارکنان دولت ارسال شد و در خصوص متهمان

 
ردیف اول و ردیف دوم قرار جلب به دادرسی صادر و هر دو ادغام شد که در نهایت مشروح آن را قرائت می کنم. 

وي با اشاره به معضلات ناشی از قاچاق در کشور گفت: پدیده قاچاق یکی از چالش هاي اصلی کشور است که پیامدهاي منفی
گوناگونی به ویژه کاهش اعتماد عمومی نسبت به حاکمیت را در بر دارد، این پدیده باعث رانت خواري و بهم ریختگی تولید می شود و

 
می تواند ضربه مهلکی به ابعاد گوناگون جامعه وارد کند. 

نماینده دادستان گفت: سوداگران اقتصادي که قاچاق را پیش می گیرند با وارد کردن کالاهاي قاچاق به سودهاي کلان دست پیدا می
کنند و رواج قاچاق کالا موجب می شود که سیاست گذاري در امر تولید و اشتغال ناکارآمد باشد و در نتیجه تولیدات ملی آسیب می

 
بیند. 

وهاب خاطرنشان کرد: قاچاق کالا در عمل باعث کاهش درآمدهاي دولت می شود و به طور غیرمستقیم باعث کاهش درآمدهاي



مالیاتی دولت نیز می شود، از بعد اقتصادي نیز قاچاق کالا هزینه هاي سنگینی را به اقتصاد جامعه وارد می کند و عوامل ذکر شده

 
باعث تضعیف اقتصاد و بنیان هاي فکري و اعتقادي مردم می شود. 

نماینده دادستان اضافه کرد: با ورود کالاهاي قاچاق تولید ملی ضربه می خورد و کاهش سودآوري و سرمایه گذاري را در تولید داخلی

 
به وجود می آورد، قاچاق کالا باعث خروج سرمایه از کشور و از بین رفتن صنایع و منافع ملی می شود. 

وهاب افزود: روند رو به گسترش قاچاق اثرات سویی بر قیمت ارز گذاشته و کشور را براي خارجیان به ارزان ترین بازار دنیا تبدیل می

 
کند. 

نماینده دادستان گفت: متاسفانه در سال هاي اخیر با پیشرفت فناوري در صنعت، ساز و کارهاي اقتصاد اسلامی مناسب و نظارتی به
معناي واقعی کلمه شکل نگرفته و می توان به عدم شفافیت مقررات مربوط، عدم اجراي صحیح و نظارت دقیق بر فرایندها، وجود

 
امضاي طلایی، فساد برخی مدیران و سواستفاده از موقعیت شغلی اشاره کرد. 

ادامه دارد...



سرمایه گذاري 10 هزار میلیارد ریالی در معادن آذربایجان غربی

منبع: روزنامه آراز آذربایجانشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/05/19

آراز آذربایجان- معاون امور معادن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت آذربایجان غربی گفت: 485 معدن در این
استان فعال است که حجم سرمایه گذاري انجام شده روي آنها به 10 هزار و 220 میلیارد ریال می رسد.پریسا عابدپور با بیان

اینکه در این استان تاکنون 186 پروانه اکتشاف صادر شده، افزود: هم اکنون 38 ...

آراز آذربایجان- معاون امور معادن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت آذربایجان غربی گفت: 485 معدن در این

 
استان فعال است که حجم سرمایه گذاري انجام شده روي آنها به 10 هزار و 220 میلیارد ریال می رسد. 

پریسا عابدپور با بیان اینکه در این استان تاکنون 186 پروانه اکتشاف صادر شده، افزود: هم اکنون 38 گواهینامه کشف نیز داریم که

 
همه آنها به مرور تبدیل به پروانه بهره برداري خواهد شد. 

وي ادامه داد: ذخیره قطعی معادن آذربایجان غربی 16 میلیارد تن بوده که در این بخش براي هشت هزار نفر به صورت مستقیم در

 
بخش معدن استان اشتغال فراهم شده است. 

معاون امور معادن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت آذربایجان غربی ادامه داد: 80 درصد معادن استان فعال هستند و
باقی معادن از طریق اجراي طرح احیا و فعال سازي صنایع و معادن کوچک از سال 1398 با رفع مشکلاتی نظیر سرمایه گذاري،

 
هزینه ماشین آلات و احداث واحد فرآوري فعال می شوند. 

عابدپور در خصوص مشکلات معادن آذربایجان غربی نیز گفت: شرایط اقلیمی و آب و هوایی در این استان باعث شده بسیاري از
معادن استان سه تا چهار ماه در سال به خاطر بارش و سرماي هوا توان فعالیت نداشته باشد که این امر در کنار خام فروشی از جمله

 
مهمترین مشکلات به شمار می رود. 

وي بیان کرد: امروزه معادن و مواد معدنی موجود در کشور به اصلی ترین عامل توسعه اقتصادي تبدیل شده که آهن و فولاد نیز از

 
مهمترین مواد معدنی براي توسعه اقتصادي، ثروت آفرینی، اشتغالزایی و افزایش ارزش افزوده است. 

آذربایجان غربی از جمله استان هاي غنی در حوزه معدنی است ولی کمبود واحدهاي فرآوري، موجب فروش خام بسیاري از این مواد
معدنی می شود.



احیاي دریاچه ارومیه و مراتع حوضه آبریز آن بعنوان الگویی براي احیاي

سایر دریاچه ها و تالابهاي کشور

منبع: روزنامه آراز آذربایجانشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/05/19

مجید نوجوان اصغریپریا خداویردي قسمت:اول گروه جامعه: سالهاست که دریاچه ي ارومیه قدم به قدم به سوي نابودي پیش
میرود. در سالهاي اخیر تلاشهایی براي احیاي آن بعمل آمده و طرحهایی نیز ارائه شده است.به گزارش اراز اذربایجان ، اغلب

این طرحها شامل انتقال آب شیرین و قابل استفاده در بخش کشاورزي و (...)

 
مجید نوجوان اصغري 

 
پریا خداویردي 

 
قسمت:اول 

گروه جامعه: سالهاست که دریاچه ي ارومیه قدم به قدم به سوي نابودي پیش میرود. در سالهاي اخیر تلاشهایی براي احیاي آن بعمل

 
آمده و طرحهایی نیز ارائه شده است. 

به گزارش اراز اذربایجان ، اغلب این طرحها شامل انتقال آب شیرین و قابل استفاده در بخش کشاورزي و ریختن آن به دریاچه و شور
کردن آن می باشد. این طرحها در حالی ارائه میشود که به علت خشکسالی شدید نیازمندي به آب شیرین در روستاها و مناطق

 
کشاورزي وجود داشته و شور نمودن آنها قبل از استفاده در بخش کشاورزي و روستایی منطقی به نظر نمی رسد. 

در نتیجه این اقدام کشاورزان و باغداران حق استفاده از آبهاي جاري را از دست داده و براي برداشت آبهاي زیرزمینی هجوم خواهند
برد. زیرا آنها باغات و مزارع خود را در خطر خشک شدگی و احشام خود را در معرض تلف شدگی خواهند یافت. از آنجا که آب و
علوفه براي زندگی خود و احشام وجود نخواهد داشت، بناچار روستاها و زمین هاي خود را ترك کرده و براي حاشیه نشینی در شهرها

 
پناه خواهند برد. 

نتیجه این خواهد شد که سطح منابع آبهاي زیرزمینی پایین رفته و فرونشست دشتهاي کشور را شاهد خواهیم بود. واقعیتی که هم
اکنون در بعضی دشتهاي کشور خودش را در عمل نشان داده است. قابل توجه است که بعضی افراد غیر متخصص پر کردن چاه هاي
باغات را براي علاج این پدیده پیشنهاد کرده اند. درحالی که باغ و چاه آب از زمانهاي بسیار قدیم همیشه با هم بوده و بدون وجود

 
یکی از آنها دیگري نمی تواند وجود داشته باشد. 

عده اي هم با احداث سدها مخالفت کرده و آنها را عامل اصلی و اثرگذار در خشک شدن دریاچه دانسته و گفته اند که با کاهش سطح
آب دریاچه اثر آن در تعدیل آب و هواي منطقه نیز کاهش می یابد. ولی آنان مجموع سطح دریاچه هاي پشت سدها را در نظر نمی
گیرند که می توانند بطور نسبی در تعدیل آب و هواي منطقه اثرگذار باشند. بعلاوه اثر سدها در تامین آب شرب شبکه هاي آبیاري
شهري و آبزي پروري را نباید نادیده گرفت. مهمتر از همه اثرهاي روانی، سیاسی و امنیتی آنها در شرایط حساس خشکسالی حائز

 
اهمیت است. 

احداث سدها فواید دیگري هم دارد در اثر بارش هاي سنگین آبها به طور سیل آسا به طرف دشتهاي پایین دستی سرازیر شده و در
حین حرکت خاکهاي سطح مراتع و جنگلها را شسته و بصورت گل و لاي در بستر دریاچه سدها و تالاب ها ته نشین شده و آنها را پر

 
میکنند. 

باید گفت که این رسوبات که به آن گل ولاي میگویند، درواقع خاکهاي بسیار حاصلخیزي هستند که به علت داشتن 50-60 درصد
کلوئیدهاي معدنی و آلی، مقادیر زیادي از کاتیونها و آنیونها را در سطوح باردار خود جذب کرده و نگاه می دارند و در واقع این
رسوبات خاك رسی هستند که وقتی سد پر شود میتوان آنها را به عنوان کود معدنی استخراج و در کیسه هاي بسته بندي شده براي

 
فروش در بازار عرضه کرد. پس این رسوبات هم مثل جنگلها و خاکها ثروتهاي ملی محسوب می شوند. 



براي این کار باید از کشتی هاي لاروبی بسیار پرقدرت وبا توان مکشی بالا استفاده شود. یا میتوان دو سد متوالی ساخت که به طور
متناوب در حالی که یکی از آب پر می شود، دیگري را لاروبی کرد و بالعکس. اخبار حاکی از آن است که اکنون در استان خوزستان
مقداري از خاکهاي حاصلخیز را یکی از کشورهاي حاشیه خلیج فارس خریداري میکند. حتی پیشنهاد شده است که رودخانه کارون را

 
در مقابل بهره برداري از رسوبات بستر بطور مجانی لاروبی کنند. 

چون از این رسوبات می توان بصورت کود استفاده کرد و حتی فلزات سنگین و شبه فلزات نیز استخراج کرد. با لاروبی سدها، عمر
مفید آنها را میتوان اضافه کرد. اگر اینکار انجام نگیرد، سدها دیگر قابل استفاده نشده و رسوبات آنها بلااستفاده تا ابد باقی خواهد ماند.

 
پس از این ثروت ملی باید بخوبی استفاده شود. 

تالاب ها و مردابها، هم که پر شوند، در زمان خشکی ذرات ریز کلوئیدهاي رسی آنها منبع ریزگردها می گردند. در اثر باد و توفان

 
ریزگردها بلند شده و هواي شهرهاي دور و نزدیک را آلوده ساخته و سبب ناراحتی هاي تنفسی و امراض گوناگون میگردند. 

تالابها، مردابها، رودخانه ها و نهرها را هم باید در موقع خشک شدن آنها لاروبی نمود تا آب بیشتري در آنها جمع شود و موقع حرکت
آب در رودخانه ها، کانالها و نهرها آب سرریز نشده و مزارع و روستاها غرق آب نشوند. البته این نکته را باید افزود که تالاب و مرداب
خیلی زود پس از آبگیري، حالت طبیعی خود را به دست آورده و به حالت تعادل و کلیماکس پایدار می رسد و ضرري به محیط

 
زیست آن وارد نمی شود. 

کوچک کردن موقتی سطح دریاچه در صورتی که خشکسالی سالیان متمادي ادامه یابد، از جمله مسایلی است که کمتر به آن

 
پرداخته شده است. 

این کار را می توان از سمت سواحل شرقی و قسمتهاي از سواحل غربی که شوره زارهاي مسطح زیادي دارند، انجام داد. در هلند و
ژاپن چندین کیلومتر آب دریا و اقیانوس را به عقب رانده و به زمین هاي زراعی تبدیل کرده اند. دراثراین کار آبها در مناطق عمیق
جمع شده، سطح دریاچه کم شده و به تبع آن سطح تبخیر نیز کم میشود. این طرح را میتوان بطور موقتی تا پایان خشک سالی با
ساخت دیوارسیمانی و یا ایجاد خاکریز انجام داد. البته در این مورد باید اکولوژي دانها نظر کارشناسی بدهند و متخصصین مهندسی

 
آب و خاك طرح جامع آنرا تهیه و ارائه نمایند. 

درآن صورت زمینهاي وسیعی آزاد میشود که میتوان به کشت گیاهان دارویی شورپسند و علوفه اي اختصاص داد. قابل ذکر است که
در شوره زارهاي سواحل دریاچه ارومیه چند گونه گیاه دارویی شورپسند مثل سالیکورنیا و سودا و چندگونه علوفه اي میرویند که به

 
آن محیط دشوار سازش یافته اند. بعضی قسمتها را میتوان به آبزي پروري اختصاص داده و ماهی ها و میگوهاي شورآبی پرورش داد. 

با اجراي این طرح ها میتوان براي تعدادي ازجوانان تحصیل کرده ي بیکار که در این زمینه ها تخصص دارند، اشتغال ایجاد کرد. البته

 
در بیرون از دریاچه و در حاشیه آن باید این کار را انجام داد. 

جاري شدن سیل هاي سهمگین و مخرب پدیده اي است که از سالیان بسیار دور تا به امروز در کشور ما اتفاق افتاده و عده اي از
هموطنان مظلوم و بی پناه ما را بی خانمان نموده و جان عزیزان زیادي را گرفته است. ولی کمتر اتفاق افتاده که از استادان،
دانشمندان و پژوهشگران دعوت شده باشد تا علل وقوع این بلایاي طبیعی را بررسی نمایند و براي جلوگیري از خسارت جانی و مالی
در آینده تدبیري بیندیشند. اگر هم گاهگاهی جلساتی تشکیل شده و طرحهایی ارائه شده باشد، عملی نشده و بعدها به بوته فراموشی

 
سپرده شده است. 

باید گفت که زلزله یک بلاي طبیعی است که زمان وقوع آنرا نمی توان پیش بینی کرده و از وقوع آن جلوگیري نمود ولی با مقاوم
سازي ساختمانها و منازل میتوان از خسارت جانی و مالی آن کاست. مثل ژاپن که سالانه صدها زلزله در آن کشور اتفاق می افتد ولی
ساختمان ها به گونه اي ساخته شده اند که در برابر آن مقاوم هستند. مهمتر از همه آن که ساختمانهاي مجاور از همدیگر فاصله

 
دارند تا در حد امکان از خسارت زلزله کاسته شود. 

در جامعه ژاپن این مسایل به فرهنگ تبدیل شده و نهادینه گردیده اند. باید توجه داشت که جلو سیل را میتوان با تدابیر قبلی گرفت
و آبهاي خروشان را از طریق کانالهاي عریض و عمیق که از پیش ساخته شده اند به داخل رودخانه هاي محلی هدایت کرد تا به
تالابها، دریاچه ها و مردابهاي منطقه سرازیر شوند. در ضمن همه ساله باید تمام مسیرهاي سیلابی را پاکسازي و لاروبی کرد. یعنی

 
علاج واقعه را قبل از وقوع باید کرد. 



باران نعمتی آسمانی است، بخصوص براي کشور ما که در منطقه ي خشک و نیمه خشک قرار داشته و کویرهاي مرکزي را در خود
دارد، اما وقتی باران میبارد این نعمت آسمانی تبدیل به سیل ویرانگر میشود. چرا از آن همه آب استفاده بهینه نمیشود؟ چرا دریاچه

 
ها، سدها و تالابهاي ما از گل و لاي پر می شوند؟ 

چرا وقتی دریاچه ها و تالابها و مردابها خشک میشوند، مشکل ریز گردها پیدا شده و سلامتی میلیونها نفر از هم وطنان ما به خطر می
افتد؟ کلید حل این مشکل را در مراتع و جنگلهاي ارتفاعات باید جستجو کرد. از سالیان بسیار دور، روستائیان ناآگاه مراتع را شخم
زده و درختان جنگلها را قطع کرده اند. در نتیجه پوشش گیاهی آنها نیز از بین رفته است. به طوري که بعد از بارندگی آبهاي گل آلود
به صورت سیل از ارتفاعات حرکت کرده و دریاچه ها و تالابها را بتدریج پر کرده اند. این مشکل امروزه به صورت آشکار در دریاچه

 
ارومیه مشاهده می شود. تصور میرود که یکی از دلایل خشک شدن دریاچه ارومیه همین امر است. 

سالها قبل وزارت کشاورزي کشت گندم را استراتژیک اعلام کرده در نتیجه، این موضوع بهانه اي شد براي اینکه کشاورزان بی مهابا در
سطح بسیار وسیعی مراتع را شخم بزنند تا گندم دیم بکارند. با این دستور استراتژیکی کشت گندم پوشش گیاهی مراتع از بین رفت و
در عرض دو سه سال خاکهاي حاصلخیز سطح مراتع و جنگلها شسته شده و سنگ مادر نمایان میشود. چراي بیش از حد حیوانات

 
اهلی از مراتع و جنگلها نیز مزید بر علت گردید و باقیمانده پوشش گیاهی را از بین برد. 

ادامه در شماره آینده



دانش آموزان آموزش مجازي را اثربخش تر می دانند

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/05/19

خبرگزاري آریا- معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و
پرورش : 70 درصد دانش آموزان به آموزش هاي مجازي
دسترسی داشتند و دانش آموزان آموزش مجازي را

 
اثربخش تر می دانند. 

به گزارش خبرگزاري آریا، آقاي علیرضا کمرئی، افزود:
کیفیت آموزش هاي مجازي ارائه شده به دانش آموزان در
بستر شبکه «شاد» در مقابل آموزش هاي تلویزیونی که به

طور قطع دربرگیري بیشتري دارد و در نهایت این موضوع که آیا آموزش هاي مجازي در یادگیري دانش آموزان مؤثرتر بوده است یا
آموزش هاي تلویزیونی؛ گلوگاه ها و مشکلات آموزش مجازي و اینکه کدام گروه از دهک هاي جامعه از دسترسی به شاد و آموزش
مجازي محروم ماندند، برنامه ها و تدابیر آموزش و پرورش در سال تحصیلی جدید براي شناسایی و رفع مشکلات و گستراندن چتر

 
آموزش بر سر تمام دانش آموزان دو محور اصلی این مصاحبه بود. 

معاون وزیر آموزش و پرورش گفت: موضوع آموزش مهارت به دانش آموزان دبیرستانی که سالهاست از سوي مسؤولان تراز کشور از
جمله رهبر معظم انقلاب و رئیس جمهوري به عنوان یک انتظار از آموزش و پرورش مطرح می شود و اینکه چرا با تمام این تأکیدات
همچنان شاهد غفلت از موضوع مهارت و کارآفرینی در مدارس و تمرکز بر ارائه دروس تئوري هستیم که در نهایت پس از دانش

 
آموختگی ردي از آن را نه در زندگی روزمره و نه در حافظه ذهنی دانش آموزان خواهیم یافت! 

آقاي کمره اي ادامه داد: با شروع کرونا در اواخر سال 98 آموزش و پرورش تصمیم گرفت از وقفه اي که در آموزش ایجاد شده است،
ممانعت و جریان آموزش و تربیت را پیگیري کند و اجازه ندهد فاصله اي در یادگیري دانش آموزان ایجاد شود بنابراین بلافاصله ورود

 
پیدا کرده و با همراهی صداوسیما آموزش هاي تلویزیونی را ارائه کردیم. 

وي خاطرنشان کرد: آموزش هاي تلویزیونی چند کارکرد مهم داشت و نشان می داد حاکمیت به موضوع تعلیم و تربیت و آموزش و
پرورش بها می دهد و در این شرایط بلاتکلیفی دانش آموزان و نگرانی خانواده ها، آموزش وپرورش مسیري را براي ادامه آموزش ها
طراحی کرده است و از این طریق تلاش می کند یادگیري دانش آموزان را استمرار بخشد. آموزش هاي تلویزیونی علاوه بر کارکرد
آموزش و یادگیري، نگاه حاکمیت به مسأله تعلیم و تربیت را نشان داد و باعث شد خانواده ها از نگرانی خارج شوند و این احساس را
داشته باشند، نظام آموزشی سعی دارد از طریق آموزش هاي تلویزیونی وقفه اي در یادگیري دانش آموزان اتفاق نیفتد و در کنار

 
آنهاست. 

معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش افزود: تقریبا تمام دروس را در آموزش هاي تلویزیونی پوشش دادیم. 185 عنوان
درسی در دوره متوسطه دوم، 36 عنوان درسی در متوسطه اول و شایستگی هاي غیرفنی شاخه کاردانش و فنی و حرفه اي و بخشی
از دروس مهارتی دانش آموزان را از طریق تلویزیون آموزش دادیم، در دروس هنرستانی که نیاز به کارگاه نداشت مانند حسابداري و

 
مباحث کامپیوتر کار آموزش از طریق تلویزیون جریان یافت. 

وي گفت: بخش دوم آموزش ها از طریق فضاي مجازي ارائه شد که ابتدا به صورت خودجوش از جانب معلمان رقم خورد و در دهه
دوم اسفند شاهد آن بودیم که معلمان براساس تعهدي که به آموزش و یادگیري دانش آموزان داشتند آموزش ها را در فضاي مجازي



ارائه دادند البته به دلیل فراهم نبودن زیرساخت ها در آموزش و پرورش، استقرار یک شبکه آموزشی مستقل براي این وزارتخانه چند
ماه طول کشید و در نهایت اردیبهشت شبکه آموزشی دانش آموزان «شاد» راه اندازي و از آن طریق تلاش شد که همه دانش آموزان

 
علاوه بر آموزش هاي تلویزیونی در فضاي مجازي هم حضور داشته و آموزش را از معلم خود دریافت کنند. 

معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش اضافه کرد: فضاي مجازي از نظر اثربخشی با آموزش تلویزیونی تفاوت هایی دارد،
آموزش هاي تلویزیون ماهیت تعامل ندارد و گاهی دانش آموز الزام هم نمی بیند تا آموزش را دریافت کند همچنین نقش تسهیل
گري معلم در کلاس درس و فضاي مجازي که جریان یادگیري را هدایت می کند در آموزش تلویزیونی وجود ندارد به همین دلیل
براي ما اهمیت داشت که ارتباط دانش آموز با معلم خود و در محیط نسبتاً تعاملی که البته تعامل مبتنی بر متن، فیلم و عکس بود

 
رخ دهد و به تدریج امکانات شاد را بهینه می کنیم. 

 
معلمان، آموزش مجازي، دانش آموزان، وزارت آموزش و پرورش. 

آقاي کمره اي گفت: درصد بالایی از دانش آموزان نرم افزار (اپلیکیشن) شاد را نصب کردند بیش از 99 درصد مدارس آن را را نصب
کردند به جهت اینکه سال تحصیلی رو به پایان بود، یک ماه فرصت داشتیم که از این امکان جدید براي دانش آموزان سراسر کشور

 
که اینترنت و ابزار مورد نیاز را در اختیار داشتند بهره ببریم. 

وي ادامه داد: در نهایت آموزش هاي مجازي را ارائه دادیم و دانش آموزان در شبکه شاد فعال شدند، بخشی از مدارس و دانش آموزان
به جهت اینکه چند ماه قبل از آن با پیام رسان هاي دیگر مأنوس شده بودند در شبکه «شاد» حضور پیدا کردند و پذیرفتند در یک
سامانه اختصاصی آموزش و پرورش ورود پیدا کنند که همه جهات ایمنی براي دانش آموزان و جریان تربیت لحاظ شده است و نظارت
صورت می گیرد البته «شاد» در برخی مواقع مشکلاتی هم داشت، با این وجود مدارس در این بستر قرار گرفتند و آموزش ها کامل
شد، ارزیابی نهایی از آموزش ها این بود که دانش آموزان آموزش مبتنی بر فضاي مجازي را که به اضطرار پذیرفتند و جنبه تعاملی

 
دارد را سودمندتر و اثربخش تر می دانند. این ارزیابی در همه پژوهش هایی که انجام دادیم نسبت به سایر روش ها محسوس بود. 

معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش گفت: سعی کردیم براي دانش آموزانی که به «شاد» دسترسی نداشتند از طریق
«درس نامه ها» شرایطی را فراهم کنیم تا درس نامه هایی که ماهیت خودآموز براي آن ها دارد دریافت کنند، در هر صورت سال
پرتنش و دشواري را پیش رو داشتیم، اما شرایط اضطرار ما را به این سمت کشاند و طبیعی است اقناع مخاطبانی که تمایل داشتند
آموزش باکیفیت بالاتر دریافت کنند دشوار است البته همه جامعه و رسانه ها کمک کردند پیام رسان اختصاصی آموزش و پرورش
(شاد) به عنوان یک محیط امن براي دانش آموزان مستقر و معرفی شود و امروز با آمادگی بیشتري به سال تحصیلی 1399-1400
ورود خواهیم کرد بویژه زیرساخت هاي بهتري را آماده کردیم که از جمله در شبکه «شاد» قابلیت هاي جدیدي فراهم شده است تا

 
معلم راحت تر بتواند با آن کار کند. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از صدا و سیما، وي افزود: در قراردادهایمان بیش از 30 ویژگی را هدف گذاري کردیم که در شبکه
«شاد» قابلیت ها ایجاد شود و بخش هایی از آن داراي اهمیت است که کار معلمان را ساده تر می کند و امکانات خوبی در اختیار آن

ها قرار می دهد.



اشتغال 7 هزار و 600 نفر در واحدهاي صنعتی احیا شده

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/05/19

فصل اقتصاد - معاون سازمان صنایع کوچک گفت: از ابتداي سال 1399 تا پایان هشتم مرداد جاري، 432 واحد مجدداً احیاء
شد که تعداد هفت هزار و 600 نفر اشتغال را دربر می گیرد.

فصل اقتصاد - معاون سازمان صنایع کوچک گفت: از
ابتداي سال 1399 تا پایان هشتم مرداد جاري، 432 واحد
مجدداً احیاء شد که تعداد هفت هزار و 600 نفر اشتغال را

 
دربر می گیرد. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از وزارت صنعت، معدن و
تجارت، اصغر مصاحب اظهار داشت: در هفته صنایع کوچک

 
یک روز به عنوان صنایع کوچک، کارآفرینی و اشتغال نامگذاري شده که نشان از اهمیت موضوع اشتغال در این بخش است. 

وي اضافه کرد: برخی به دلیل همپوشانی کارآفرینی و اشتغال، آن ها را یک موضوع در نظر می گیرند، درحالی که مقوله جدایی

 
هستند و در صنایع کوچک پکیج کارآفرینی داریم و در این مجموعه فعالیت هاي متفاوتی انجام می شود. 

عضو هیأت مدیره و معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران ادامه داد: سال گذشته چهار هزار و 62
دوره آموزشی براي 92 هزار نفر از شاغلان واحدهاي صنعتی برگزار شد، همچنین 302 تور صنعتی براي بازدید 6 هزار و 400 نفر
برگزار شد تا از این طریق واحدهاي صنعتی با واحدهاي موفق آشنا شوند و انتقال تجارب واحدهاي مختلف فعال در یک رسته فراهم

 
شود. 

مصاحب یادآور شد: از سال 91 تا پایان سال گذشته 8 هزار و 636 واحد صنعتی غیرفعال، مجدداً راه اندازي و براي 123 هزار و 514

 
نفر شغل ایجاد شد. 

وي اضافه کرد: در سال 1398 تجارب موفق کارآفرینی در سطح کشور احصاء شد و 25 تجربه موفق کارآفرینی در رشته هاي مختلف

 
مستندسازي شد و در اختیار دیگران قرار گرفت. 

عضو هیأت مدیره و معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران در خصوص برنامه هاي این سازمان براي
ایجاد اشتغال، بیان کرد: یکی از اقدامات این سازمان، بازفعال سازي و راه اندازي مجدد واحدهاي صنعتی غیرفعال است. بر این اساس

 
مشاوران کلینیک هاي کسب و کار به واحدهاي صنعتی مشاوره می دهند. 

مصاحب افزود: در این کلینیک ها سه مقوله مشاوره، طرح هاي عارضه یابی و پروژه بهبود دنبال می شود و ماحصل آن افزایش

 
ظرفیت و ارتقا فنآوري است که منجر به اشتغال می شود و در هر سه مرحله از واحدهاي تولیدي حمایت می کنیم. 

وي اضافه کرد: بر اساس اقدامات انجام شده، از ابتداي سال 1399 تا پایان هشتم مرداد جاري، 432 واحد مجدداً احیا شد که تعداد

 
هفت هزار و 600 نفر اشتغال را دربر می گیرد که در استان هاي تهران، قم و اصفهان بیشترین واحدهاي اقتصادي احیا شده اند. 

عضو هیأت مدیره و معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران تصریح کرد: برنامه ما براي امسال این
است که 1200 تا 1500 واحد احیا شود، که با توجه به شرایط شیوع بیماري کرونا، احیا 432 واحد در چهار ماه نخست عملکرد قابل

قبولی بوده است.





پیگیري اجراي تفاهم نامه تأمین 5 هزار واحد مسکونی ایثارگران کرمانشاه

شماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/05/19
منبع: بنیاد شهید و امور

ایثارگران

معاون تعاون و امور اجتماعی بنیاد شهید و امور ایثارگران به منظور پیگیري اجراي تفاهم نامه تأمین 5000 واحد مسکونی
ایثارگران کرمانشاه به این استان سفر کرد.

به گزارش «ایثار»، محمود پاکدل در سفر به استان کرمانشاه براي پیگیري روند اجرایی تفاهم نامه تأمین زمین و ساخت 5000

 
واحد مسکونی ایثارگران این استان از زمین هاي واگذارشده به ایثارگران در مناطق ظفر و دولت آباد کرمانشاه بازدید کرد. 

وي در ادامه با حضور در استانداري کرمانشاه و در دیدار با هوشنگ بازوند استاندار کرمانشاه با بیان اینکه این طرح عظیم می تواند
آمار افراد بدون مسکن در استان را به طور چشم گیري کاهش دهد، خواستار فراهم شدن بسترهاي لازم در جهت واگذاري و ساخت

 
زمین هاي اختصاص یافته به جامعه ایثارگري استان شد. 

معاون تعاون و امور اجتماعی بنیاد شهید و امور ایثارگران تأکید کرد: نگاه موجود در ساخت این واحدهاي مسکونی تجمعی است که
امیدواریم با توجه به تفاهم نامه اي که در این خصوص از سوي بنیاد شهید و امور ایثارگران و نیز استانداري کرمانشاه منعقد شده

 
است، این مهم هر چه سریع تر در استان کرمانشاه چهره عملیاتی به خود بگیرد. 

هوشنگ بازوند استاندار کرمانشاه نیز با ابراز خرسندي از حضور مسئولان بنیاد شهید و امور ایثارگران در استان کرمانشاه اظهار داشت:

 
بنیاد کرمانشاه در طی روزهاي گذشته اطلاعات لازم در زمینه مسکن ایثارگران را در اختیار اداره کل راه و شهرسازي قرار داده است. 

وي افزود: تلاش ما در جهت رفع هر چه سریع تر مشکلات جامعه ایثارگري به ویژه در حوزه مسکن است و استانداري کرمانشاه نیز به
نوبه خود رایزنی هایی را در این زمینه با مسئولان مربوطه به انجام رسانده که امیدواریم به یاري خداي متعال این پروژه عظیم در

 
استان عملیاتی و به سرانجام مقصود برسد. 

گفتنی است در این نشست که با حضور خداکرم کولیوند مدیرکل مسکن و امور گلزارهاي بنیاد شهید و امور ایثارگران، حجت الاسلام
هادي عسگري مدیرکل بنیاد استان کرمانشاه، مهرداد سالاري معاون عمرانی استانداري کرمانشاه، مسعود شریفی مدیرکل راه و
شهرسازي و جمعی از مسئولان استان کرمانشاه برگزار شد، حاضران به بیان دیدگاه ها، راهکارها و مسائل پیرامون این موضوع

 
پرداختند و تصمیماتی در این خصوص اتخاذ شد. 

پاکدل همچنین با حضور در نشست روساي ادارات تعاون بنیاد شهید و امور ایثارگران کرمانشاه ضمن اشاره به مسئله اشتغال در
جامعه ایثارگري اظهار داشت: مسئولان بنیاد شهید و امور ایثارگران از دو مسیر استخدام دولتی و کارآفرینی با جدیت در پی انجام

 
اقدامی مؤثر در خصوص حل مسئله اشتغال ایثارگران هستند. 

معاون تعاون و امور اجتماعی بنیاد شهید و امور ایثارگران ادامه داد: یکی از اقداماتی که هم اکنون در بحث اشتغال ایثارگران در حال
انجام است انعقاد 5 تفاهم نامه با وزارت خانه هاي تعاون، کار و رفاه اجتماعی، بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، جهاد سازندگی،
صنعت، معدن و تجارت، میراث فرهنگی و معاونت علمی و فن آوري رییس جمهور و شهرداري هاست که امید می رود این اقدام گام
مثبتی در حوزه اشتغال این عزیزان باشد. به موازات این اقدام تلاش کرده ایم که با بخش خصوصی نیز وارد گفت وگو و انعقاد تفاهم

 
نامه شویم و بخشی از ایثارگران جویاي کار را به این سمت هدایت کنیم. 

وي در بخش دیگري از صحبت هاي خود در خصوص حوزه مددکاري گفت: مددکاري و مشاوره در بنیاد شهید و امور ایثارگران از
بخش هاي محوري است. با توجه به شیوع بیماري کرونا و پرهیز از دیدارهاي رودررو باید تلاش کنیم این تماس ها از طریق راه هاي

 
مجازي و تلفنی انجام شود. 



پاکدل همچنین در خصوص حوزه بخش پذیرش و امور اداري بنیاد شهید و امور ایثارگران اظهار داشت: سعی کردیم با تقویت این

 
حوزه به فعالیت هاي آنان تحرك بخشیده و رسیدگی به پرونده ها را سرعت ببخشیم. 

حجت الاسلام عسگري مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان کرمانشاه نیز از اشتغال به عنوان یکی از مهم ترین دغدغه هاي
ایثارگران یاد کرد و اظهار داشت: اجراي تفاهم نامه ها گامی بسیار مهم در تحرك بخشی به ایجاد اشتغال و کارآفرینی ایثارگران است.
پاکدل همچنین با حضور در منزل خانواده دانشجوي شهید «عبدالرضا کرمی» از شهداي عملیات نصر 7 و جانباز «محمد طالبی»،
گفت: خانواده هاي معظم شهدا افتخار نظام و سرمایه گران بهاي انقلاب و کشور هستند. به همین دلیل رهبري معظم انقلاب در دیدار
با مسئولان کشور بارها بر این امر تأکید داشته اند که مسئولان همیشه و در همه حال باید به فکر خانواده هاي معظم شهدا باشند و

 
دیدار و سرکشی با این گنج هاي معنوي را هرگز فراموش نکنند. 

انتهاي پیام/



فارس من| اشتغال 7 هزار و 600 نفر در واحدهاي صنعتی احیا شده/ اولویت

راه اندازي 1500 واحد صنعتی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/05/19

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري فارس، کاربران
سامانه «فارس من» با ثبت سوژه اي با عنوان «استفاده از
تولیدات داخلی گامی در جهش تولید» حمایت از
تولیدکنندگان داخلی را لازمه تحقق جهش تولید دانستند
و تقویت تولیدات داخلی و مبارزه با قاچاق را خواستار

 
شدند. 

اصغر مصاحب درباره ایجاد اشتغال در صنایع کوچک و
متوسط افزود: در هفته صنایع کوچک یک روز به عنوان صنایع کوچک، کارآفرینی و اشتغال نامگذاري شده که نشان از اهمیت موضوع

 
اشتغال در این بخش است. 

وي اضافه کرد: برخی به دلیل همپوشانی کارآفرینی و اشتغال، آن ها را یک موضوع در نظر می گیرند، درحالی که مقوله جدایی

 
هستند و در صنایع کوچک بستهکارآفرینی داریم و در این مجموعه فعالیت هاي متفاوتی انجام می شود. 

عضو هیأت مدیره و معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران ادامه داد: سال گذشته 4 هزار و 62 دوره
آموزشی براي 92 هزار نفر از شاغلان واحدهاي صنعتی برگزار شد. همچنین 302 تور صنعتی براي بازدید 6 هزار و 400 نفر برگزار

 
شد تا از این طریق واحدهاي صنعتی با واحدهاي موفق آشنا شوند و انتقال تجارب واحدهاي مختلف فعال در یک رسته فراهم شود. 

مصاحب یادآور شد: از سال 91 تا پایان سال گذشته 8 هزار و 636 واحد صنعتی غیرفعال، مجدداً راه اندازي و براي 123 هزار و 514

 
نفر شغل ایجاد شد. 

وي اضافه کرد: در سال گذشته تجارب موفق کارآفرینی در سطح کشور احصاء شد و 25 تجربه موفق کارآفرینی در رشته هاي مختلف

 
مستندسازي شد و در اختیار دیگران قرار گرفت. 

عضو هیأت مدیره و معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران در خصوص برنامه هاي این سازمان براي
ایجاد اشتغال بیان کرد: یکی از اقدامات این سازمان، بازفعال سازي و راه اندازي مجدد واحدهاي صنعتی غیرفعال است. بر این اساس

 
مشاوران کلینیک هاي کسب و کار به واحدهاي صنعتی مشاوره می دهند. 

مصاحب افزود: در این کلینیک ها سه مقوله مشاوره، طرح هاي عارضه یابی و پروژه بهبود دنبال می شود و ماحصل آن افزایش

 
ظرفیت و ارتقاء فنآوري است که منجر به اشتغال می شود و در هر سه مرحله از واحدهاي تولیدي حمایت می کنیم. 



وي اضافه کرد: بر اساس اقدامات انجام شده، از ابتداي سال جاري تا پایان هشتم مرداد 432 واحد مجدداً احیاء شد که تعداد هفت

 
هزار و 600 نفر اشتغال را در بر می گیرد که در استان هاي تهران، قم و اصفهان بیشترین واحدهاي اقتصادي احیاء شده اند. 

عضو هیأت مدیره و معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران تصریح کرد: برنامه ما براي امسال این
است که 1200 تا 1500 واحد احیاء شود، که با توجه به شرایط شیوع بیماري کرونا، احیاء 432 واحد در چهار ماه نخست عملکرد

 
قابل قبولی بوده است. 

انتهاي پیام/



زیباسازي اصفهان با کمک دانشگاه دانش پژوهان پیشرو
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دانشگاه دانش پژوهان پیشرو براي طراحی سه بعدي خطوط عابرپیاده و زیباسازي خیابان هاي شهر اصفهان با شهرداري
منطقه 13 اصفهان همکاري می کند.

 
زیباسازي اصفهان با کمک دانشگاه دانش پژوهان پیشرو 

 دانشگاه دانش پژوهان پیشرو براي طراحی سه بعدي خطوط

 
عابرپیاده و زیباسازي خیابان هاي شهر اصفهان با شهرداري منطقه 13 اصفهان همکاري می کند. 

به گزارش ایمنا، زیباسازي معابر و خیابان ها ازجمله موضوع هایی است که در سطح شهر باید به آن ها توجه کرد. عملیات زیباسازي
فرایندي است که به توسعه کیفی فضاي شهر و ارتقاي کیفیت زندگی شهري می پردازد تا به شکل گیري شهر سالم، فرهنگی و انسان

 
مدار برسد. 

بخشی از سلامت و شادي انسان ها درگرو کیفیت فضاهاي شهري، تعامل و ارتباطات اجتماعی روانی ناشی از تأثیرات زیباشناختی
است؛ زیباسازي شهري یک کار چندبعدي و در یک فضاي هماهنگ طبق چند عامل است که یکی از این عوامل طراحی محیط، سیما

 
و منظر شهري است. 

همه ما بارها از روي خط کشی عابر پیاده عبور کرده ایم و به دفعات هم شنیده ایم عابر پیاده باید سعی کند از محل خط کشی عابر
پیاده عبور کند؛ وقتی حکم یک راننده را داریم، براي توقف، پیش از خط کشی عابر پیاده متوقف بشویم و وقتی عابر از روي خط

 
کشی عابر پیاده عبور می کند، اولویت و حق تقدم عبور را به او بدهیم. 



 
 

تمامی این موضوع ها به معناي افزایش ضریب ایمنی در هنگام عبور و مرور با استفاده از خط کشی عابر پیاده است. اینجا است که
خط کشی سه بعدي عابر پیاده به کار می آید و رانندگان در خیابان هاي فرعی و چهارراه هاي کوچک و غیر اصلی هم سرعت مجاز و

 
حق تقدم را رعایت می کنند. 

به همین دلیل، خط کشی سه بعدي عابرپیاده نقش فراوانی در کاهش تصادفات و تلفات ایفا می کند؛ پروژه طرح سه بعدي خط کشی
خطوط عابرپیاده توسط تیم دانشجویی معماري و شهرسازي و مکانیک مؤسسه آموزش عالی دانش پژوهان پیشرو با همکاري

 
شهرداري منطقه 13 شهر اصفهان در تاریخ 23 خرداد 1399 آغاز شد. 

 
 

یکی از رسالت هاي دانشگاه، ایجاد فضاي کارآفرینی با محوریت علمی پژوهشی در قالب طرح هاي دانش بنیان با حضور دانشجویان و

 
اساتید است که دانشگاه دانش پژوهان پیشرو به خوبی توانسته در این مسیر گام بردارد. 

ایده اصلی اجراي این طرح، بعد از تعطیلات نوروز سال 99 توسط دپارتمان معماري و شهرسازي مؤسسه آموزش عالی دانش پژوهان

 
پیشرو به شهرداري منطقه 13 پیشنهاد شد و با کمک ها و حمایت شهرداري اجراي این طرح به سرانجام رسید. 

این طرح با استقبال بی نظیر دانشجویان و شهروندان مواجه شد. پروژه طرح سه بعدي خط کشی خطوط عابرپیاده در ورودي چهارراه
مفتح به سمت سه راه سیمین، مقابل مؤسسه آموزش عالی دانش پژوهان پیشرو روي خط عابر پیاده اجرا شد.



از زباله و ویرانی تا خشم مردم از سیاستمداران فاسد

منبع: روزنامه کارونشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/05/19

گروه سیاسی: در بیروت فاجعه زده، مردم و امدادگران همچنان به امید یافتن زنده هاي احتمالیِ انفجارهاي هولناك سه
شنبه، آوارهاي سنگین ساختمان هاي ویران شده را می شکافند.

در این وضعیت، خشم مردم لبنان بیش از هر زمان دیگري متوجه مسئولان سیاسی کشور شده است.لبنانی ها دولتمردان
کنونی و پیشین را به یک چوب می رانند و همه آن ها را ناکارآمد، بی لیاقت و «مشتی فاسد که کوچک ترین ارزشی براي جان ملت
خود قائل نیستند»، لقب می دهند. خشم و نارضایتی مردم لبنان در حالی تشدید شده که آن ها در اعتراض هاي دو سال اخیر نیز
مسئولان و سیاستمداران را به فساد متهم می کردند و آنان را عامل بروز بحران وخیم اقتصادي کشور معرفی می کردند.در اولین

 
اعتراض پس از انفجار مهیب بیروت، تظاهرکنندگان در این شهر به خیابان ها آمده و با نیروهاي امنیتی درگیر شدند. 

بیروت شاهد درگیري میان ده ها معترض و نیروهاي امنیتی بود که قصد جلوگیري از حرکت معترضان به سمت مقر پارلمان این
کشور را داشتند. برخی از معترضان موتورسوار اقدام به پرتاب سنگ به سمت نیروهاي امنیتی کردند و برخی دیگر با آتش زدن تایر
خیابان ها را مسدود کردند.این نخستین اقدام اعتراضی شهروندان لبنانی پس از انفجار بیروت بود و به درخواست فعالان برگزار
شد.لیندا داوود، زن 45ساله ساکن بیروت، می گوید: «دشمنان کشور همین سیاستمداران اند. آن ها آرزوها و حتی آینده ما را بر باد
دادند. لبنان بهشت بود، اما آن ها این سرزمین را به جهنم روي زمین براي ما مبدل کرده اند».ولید عاصی، ساکن بیروت و کارگر یک
پیتزافروشی،هم گفت: «بهت اولیه بعد از این فاجعه حالا جاي خود را به خشم عمیق داده است. چرا مردم بی گناه و بی دفاع باید
تاوان این حاکمان بی لیاقت را بدهند. جان ما این قدر بی ارزش است؟»رونی ابوسعد، صاحب یک ساندویچی در محله الجمیزه، نیز
گفت: «مسئولان چه کاري کرده اند جز آن که تنها مرگ ما را نزدیک کرده اند؟ کارشان نتیجه اي غیر از این نداشته که بگوییم انگار
تنها خواهان مرگ و نیستی ما هستند».این جوان ایستاده بر تلی از خرده شیشه هاي صدها ساختمان ویران اطراف و آهن هاي مچاله
کسب وکار کوچکش می گوید: شاهد کشته شدن کارگرش در زیر آوار عصر شوم سه شنبه بود.محله الجمیزه، تا پیش از این مصیبت
و با وجود بلاهاي اقتصادي بعد از کرونا، هنوز یکی از مراکز تفریح بیروت بود.رونی ابوسعد گفت: «حالا کشور دقیقاً مانند حاکمانش
شده؛ زباله و ویرانی در خیابان ها تصویر حقیقی آن هاست». رونی افزود:هر کسی که بتواند، دیگر از این خاك بلازده می رود، آخرین
امیدهاي ما بر باد رفت، این مملکت شاید دیگر درست شدنی نباشد. کامل ترابی، مفسر سیاسی لبنانی، نیز معتقد است: تصاویري که
در کوي و برزن بیروت می بینید، شبیه جنگ داخلی سال هاي 1975 تا 1990 است. چنین حجم ویرانی و فلاکت در خیابان ها از
آن زمان دیده نشده بود.حبیب مدور، صاحب ساختمانی در الجمیزه که دو تن از مستاجرانش در آن کشته شده اند، بر یک صندلی
پلاستیکی زردرنگ نشسته و چشم به دریاي مدیترانه دوخته است در حالی که ویرانی و مرگ و بوي سوختگی، بیش از گرماي روز
آزاردهنده است.او می گوید: حتی نمی خواهد تکانی به خود بدهد و خرده شیشه ها را جمع کند.این مرد 65 ساله به تیم گزارشگران
رویترز گفته که خشم عمیقی از مسئولان و همه دولتی هاي پیشین در وجودش احساس می کند، زیرا آن ها به عمق فاجعه اي که
پیش رو بود، واقف بودند. حتماً می دانستند این انبار چه مخاطرات عظیمی دارد، اما کاري نکردند و گذاشتند همچنان این همه ماده
خطرناك در کنار خانه هاي ما باقی بماند. پی یر مراد، رئیس مرکز درمانی در الجمیزه، اشک می ریزد و می گوید: این مرکز به کل
ویران شده، دو تن از پرستارها جان دادند، همه مریض ها را به اماکن دیگر منتقل کردیم، باید همه چیز را از نو بسازیم. دیگر چه
چیزي براي گفتن باقی مانده است؟پروفسور فیصل ایتانی نیز در نیویورك تایمز نوشت: «اهمال، فساد و فرار از مسئولیت در بروکراسی
لبنانی به فرهنگ ریشه دار در حکومت این کشور مبدل شده است».به نوشته این مدرس خاورمیانه در در دانشگاه جرج تاون
واشنگتن، مردم لبنان حق دارند که سیاستمداران را به درستی فاقد توانایی و کسانی بنامند که جان و مال و منافع ملت را بی ارزش
می دانند. آن ها همواره اهمال کرده، از مسئولیت گریخته و فرافکنی کرده اند. فیصل ایتانی افزوده است: تابستان هاي خود او در



دوران نوجوانی در دهه نود میلادي با کار در این بندر سپري می شد، اما آن زمان هنوز امیدي وجود داشت که بعد از جنگ هاي
داخلی طولانی، وضع بهتر شود و کشور قد علم کند. به نوشته این استاد دانشگاه، کشوري که حتی سرمایه دارانش آن را «وامانده و
ویرانه» می نامند، دیگر یاراي مدیریت این ابعاد از فاجعه جدید را ندارد... حالا لبنانی ها بیش از آن که به پیشرفت فکر کنند، درگیر
تقلا براي بقا هستند.نیویورك تایمز هشتگ هایی مانند «آن ها (مسئولین) را اعدام کنید» یا «می دانیم تو باعث ویرانی هستی» را که
در روزهاي گذشته در میان مردم لبنان ترند شده است، نشان خشم عمیق مردم از حاکمان لبنان می داند. این روزنامه نوشته که
عصبانیت عمیق مردم هنگام حضور سعد حریري، نخست وزیر پیشین، در میان ویرانه هاي بیروت یک روز پس از فاجعه آشکار بود.
یواس اي تودي هم نوشته است: لبنان پیش از این مصیبت بزرگ نیز وضعیت عادي نداشت و در آستانه فروپاشی بود. زینا کرم،
گزارشگر آسوشیتدپرس، نوشته است : تزلزل اقتصادي، مؤسساتی که یکی پس از دیگري بسته می شوند، ابرتورم، فقر فزاینده همراه با
کرونا، لبنان را با گام هاي شتابان به سوي نقطه غیرقابل بازگشت می کشاند.تنها یک روز پیش از انفجار مهیب بیروت، ناصیف حِتّی،
وزیر خارجه لبنان، دلیل استعفایش را نبود اراده واقعی براي اصلاحات و مبدل شدن لبنان به «کشور شکست خورده» اعلام کرده
بود.به نوشته آسوشیتدپرس، تا قبل از این مصیبت نیز هر روز نشانه هاي تاریک تري از آینده لبنان دیده می شد که در بحران هاي
گذشته به چنین حدي سقوط نکرده بود: اخراج هاي دسته جمعی، تهدید بیمارستان ها به بسته شدن، مغازه ها و رستوران هایی که
یکی پس از دیگري درهاي خود را قفل می کردند، افزایش جرم و جنایت ناشی از نومیدي و نداري، نظامی که حتی دیگر نمی تواند
خوراك سربازان را تأمین کند و مصادره انبارهایی که مرغ هاي تاریخ مصرف گذشته را می فروختند. به نوشته زینا کرم، ملتی که
نمادي از تنوع و مقاومت در جهان عرب بود، در هم شکسته است و دمل هرج و مرج سر گشوده است. فلاکت جاري و نبود امید نه
تنها به روحیه کار و کارآفرینی لطمه می زند بلکه ممکن است به تغییر هویت آن بینجامد.فلاکت اقتصادي لبنان به ویژه در یک سال
اخیر وخیم تر شد، با بحران کرونا در هم آمیخت و نیمی از لبنانی ها را به زیر خط فقر کشاند؛ لیر تا 80 درصد ارزش خود را از دست
داد و تورم چنان افزایش یافت که اقشار متوسط نیز دیگر توان خرید کالاهاي اساسی را ندارند. خرید نان در ماه هاي اخیر یکی از
مصائب روزانه براي مردم بود و حالا فروپاشی سیلوي عظیم در لنگرگاه بیروت که تمامی گندم هاي سه ماه اخیر لبنان در آن ذخیره
شده بود، وضع را فلاکت بارتر می کند.خسارات عظیم بر پیکره بیروت تا 15 میلیارد دلار و حتی بیش تر برآورد شده است.مسئولان
گفته اند حتی اگر کشورشان شرایط عادي داشت و سرشار از منابع مالی بود، جبران خسارات مالی و ساخت بندر و تأسیسات جدید

 
حداقل چهار سال طول می کشید. 

مرکز زمین شناسی و لرزه نگاري آلمان شدت این انفجار را تا حد یک زمین لرزه به بزرگی سه و نیم ریشتر اعلام کرده است. خرابی
هایی که این انفجار به بار آورده به میزان خسارتی است که 15 سال جنگ داخلی در نیمه دوم قرن بیستم به بیروت وارد کرده است.
محققان در دانشگاه شفیلد بریتانیا نیز قدرت تخریب این انفجار را برابر با 1000 تا 1500 تن تی ان تی، معادل یک دهم قدرت بمب
اتمی برآورد می کنند که آمریکا در جریان جنگ جهانی دوم بر شهر هیروشیماي ژاپن انداخت.در فاصله سال هاي 2014 تا 2017
تقاضاهایی براي باز پس فرستادن محموله نیترات آمونیوم به آدرس فرستنده یا فروش آن به یک شرکت لبنانی فعال در زمینه تولید

 
مواد منفجره مطرح شده اما مسئولان دولتی به آنها اعتنایی نکرده اند. 

 
تعویق اعلام حکم دادگاه متهمان ترور حریري 

اعلام حکم دادگاه رسیدگی کننده به پرونده متهمان ترور رفیق حریري، نخست وزیر اسبق لبنان تا روز هجدهم اوت (28 مرداد) به
تعویق افتاد.پیش از این گفته شده بود که حکم دادگاه این متهمان روز جمعه اعلام می شود. بنابراین چهار مردي که متهم به دست

 
داشتن در ترور رفیق حریري هستند براي آنکه متوجه شوند گناهکار هستند یا خیر، باید تا روز هجدهم اوت صبر کنند. 

این تصمیم با انفجار مهیب در بیروت در روز سه شنبه هم زمان شده است و دلیل این تعویق، احترام به قربانیان این حادثه عنوان

 
شده است. 

 
نصراالله: هیچ ارتباطی با بندر بیروت نداریم 

دبیر کل حزب االله لبنان درباره انفجار بندر بیروت هرگونه ارتباط این حزب با این بندر را قاطعانه تکذیب و تاکید کرد حزب االله هیچ
گونه انبار مهمات یا موشک یا نیترات در این بندر ندارد. سیدحسن نصراالله گفت: متاسفانه در لبنان از ساعات اولیه این فاجعه برخی
رسانه هاي محلی و عربی و برخی گروه هاي سیاسی پیشدستی کرده و از قبل این داستان را بافتند که در بندر انبار موشک ها و



مهمات حزب االله بوده است. براي این ها اصلا مهم نیست که این یک حادثه بوده یا آتش سوزي بوده یا یک انفجار برنامه ریزي شده
بوده است براي این ها تنها این مسئله مهم است که حزب االله مسئولیت آن را برعهده بگیرد. هدف از چنین مواضعی تحریک مردم
لبنان علیه حزب االله است و این سطح بسیار بالایی از ظلم و جنایت است. وي گفت: حزب االله بخشی از مردمی است که به خاطر این
فاجعه مصیبت زده شده اند. ما به صورت قاطعانه تاکید می کنیم که هیچ چیزي در بندر بیروت نداریم نه انبار سلاحی نه تفنگی نه
نیتراتی نه الان و نه هیچ زمان دیگري. بدترین دروغ ها را به کار بردند تا مردم آن ها را باور کنند و این مظلومیت بزرگی است.
تحقیقات نشان خواهد داد که ما هیچ موادي در بندر نداریم و آنچه گفته می شود فریب کاري ظالمان است. نصراالله تاکید کرد: ما

 
بندر را اداره نمی کنیم و مداخله اي در آن نداریم و نمی دانیم چه چیزي در داخل بندر است. 

 
80 هزار کودك از انفجار بیروت تاثیر گرفتند 

صندوق کودکان سازمان ملل متحد (یونیسف) گزارش کرد: حدود 80 هزار کودك لبنانی به دلیل انفجار مهیب بندر بیروت و
پیامدهاي آن، تحت تاثیر قرار گرفته و آسیب دیده اند. یونیسف در گزارش خود آورده است: برخی از کودکان همچنان مفقود هستند

 
و اما نجات یافتگان دچار آسیب هاي روانی می شوند. 

 
ترامپ: خیلی زود با ایران توافق می کنم 

رئیس جمهور ایالات متحده، می گوید: اگر در این کشور انتخابات پیش رو نبود، ایران، چین و کره شمالی در همان روز اول و طی 24

 
ساعت براي رسیدن به توافقی با واشنگتن وارد مذاکره می شدند. 

دونالد ترامپ از دیدارهاي خود با رهبر کره شمالی دفاع کرد و گفت: اگر هیلاري کلینتون، رقیب انتخاباتی وي در سال 2016، رئیس

 
جمهور می شد الان آمریکا درگیر جنگ با کره شمالی بود. 

وي اظهار داشت: «این جنگ احتمالا طولانی می شد، یا پایان یافته بود و شاید هم نه، اما درگیر جنگ با کره شمالی بودیم.» ترامپ

 
تاکنون سه دور مذاکره با کیم جونگ اون، رهبر کره شمالی، داشته است، اما از این دیدارها نتیجه اي حاصل نشده است. 

پیونگ یانگ می گوید: مادامی که آمریکا به خواسته هاي این کشور توجه نکند و تحریم ها را برندارد، پاي میز مذاکره برنمی گردد.با
این حال ترامپ تاکید دارد که اگر فایده اي داشته باشد، باز هم آماده دیدار با رهبر کره شمالی است. وي افزود : پیونگ یانگ منتظر
نتیجه انتخابات آمریکا است.قرار است انتخابات ریاست جمهوري آمریکا روز 13 آبان سال جاري برگزار شود. رقیب انتخاباتی دونالد
ترامپ نیزجو بایدن از حزب دموکرات است.ترامپ قبلا به ایران توصیه کرده بود که منتظر این انتخابات نباشند و اگر این مدت با
واشینگتن وارد مذاکره شوند به توافق بهتري دست خواهند یافت، خواسته اي که ایران تاکنون آن را رد کرده است.در همین حال
رئیس جمهور آمریکا گفت: ایران «مشتاق» است او در انتخابات شکست بخورد، اما براي دستیابی به توافق با ایالات متحده لحظه

شماري می کند و در صورت پیروزي مجدد خیلی زود توافق حاصل خواهد شد.



تعاونی هاي آسیب دیده از کرونا 19 میلیارد تومان تسهیلات گرفتند

منبع: ایرناشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/05/19

تهران - ایرنا - مدیرعامل بانک توسعه تعاون گفت: تعداد 263 شرکت تعاونی آسیب دیده به بانک توسعه تعاون براي دریافت
تسهیلات کرونا معرفی شده اند که تاکنون 19 میلیارد تومان پرداخت شده است.

تهران - ایرنا - مدیرعامل بانک توسعه تعاون گفت: تعداد
263 شرکت تعاونی آسیب دیده به بانک توسعه تعاون براي
دریافت تسهیلات کرونا معرفی شده اند که تاکنون 19

 
میلیارد تومان پرداخت شده است. 

حجت اله مهدیان روز یکشنبه در نشست خبري با اصحاب
رسانه افزود: براي حمایت از کسب و کارهاي تعاونی در ایام
کرونا، یکی از اقدام ها، امضاي تفاهم نامه جامع بانک
توسعه تعاون، وزارت تعاون، صندوق ضمانت تعاون و

 
صندوق کارآفرینی امید بود. 

به گفته وي، براساس این تفاهم نامه مقرر شد 100 میلیارد تومان به تعاونی هاي آسیب دیده با نرخ سود چهار درصد پرداخت شود
که تا کنون 263 شرکت تعاونی به بانک توسعه تعاون معرفی شده و 19 میلیارد تومان پرداخت شده و تا آخر سال 80 میلیارد تومان

 
دیگر در قالب جنبش بخش تعاون علیه کرونا پرداخت می شود. 

مهدیان در پاسخ به پرسش ایرنا در ارتباط با افزایش سرمایه این بانک، گفت: براساس بودجه سال هاي 98 و 99 افزایش سرمایه 900

 
میلیاردتومانی درنظر گرفته شده که با وصول آن سرمایه بانک چهار هزار و 200 میلیاردتومان می شود. 

وي اضافه کرد: اکنون سرمایه این بانک یک هزار میلیارد تومان است و مقرر شده بزودي از محل تجدید ارزیابی دارایی یکهزار و 500

 
میلیارد تومان نیز به سرمایه آن اضافه شود. 

مهدیان توضیح داد: مطابق قانون بودجه 98 و 99 سالیانه 900 میلیارد تومان براي افزایش سرمایه بانک در نظر گرفته شده که
چنانچه این رقم اختصاص یابد، در مجموع یکهزار و 800 میلیارد تومان جدید به سرمایه بانک اضافه و این رقم به چهار هزار و 200

 
میلیارد تومان افزایش خواهد یافت. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون درباره ارائه تسهیلات گرانقیمت به تعاونی ها، اضافه کرد: بانک توسعه تعاون، بانکی توسعه اي است که
نباید متکی به سپرده هاي مردم باشد و باید از منابع توسعه ملی بهره مند شود و تسهیلات ارزان قیمت در اختیار تعاونی ها قرار دهد،
اما با توجه به اینکه عمده منابع ما از سپرده هاي مردمی تامین می شود، بنابراین نمی توانیم تسهیلات ارزان قیمت به تعاونی ها

پرداخت کرد. 



 
جزئیات پرداخت تسهیلات کرونایی 

مهدیان درباره چهار اقدام این بانک براي حمایت از کسب و کارهاي تعاونی در ایام کرونا، گفت: یکی از اقدام ها امضاي تفاهم نامه

 
جامع بانک توسعه تعاون، وزارت تعاون، صندوق ضمانت تعاون و صندوق کارآفرینی امید بود. 

وي افزود: براساس این تفاهم نامه مقرر شد 100میلیارد تومان به تعاونی هاي آسیب دیده با نرخ سود چهار درصد پرداخت شد که تا
کنون 263 شرکت تعاونی به بانک توسعه تعاون معرفی شده و 19 میلیارد تومان پرداخت شده است و تا آخر سال 80 میلیارد تومان

 
دیگر در قالب جنبش بخش تعاون علیه کرونا پرداخت می شود. 

این مقام بانکی گفت: یک بسته حمایتی یکهزار میلیارد تومانی ازمحل منابع داخلی بانک با نرخ 14 تا 18 درصد درنظر گرفته شد که

 
حداکثر بازپرداخت این تسهیلات دو ساله است و تا کنون 50 میلیارد تومان آن پرداخت شده است. 

مهدیان اضافه کرد: براساس تکلیف بانک مرکزي سه ماه به سررسید اقساط اضافه شد و در واقع تسهیلات اسفند، فروردین و
اردیبهشت دریافت نشد و اقدام آخر پرداخت وام یک میلیون تومانی سرپرست خانوار بود که در نتیجه آن 35 میلیارد تومان تسهیلات

 
پرداخت شد. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون در پاسخ به سوالی درباره مطالبات غیرجاري این بانک گفت:مطالبات غیرجاري بانک هشت درصد است
که کمتر از رقم 11 درصد میانگین مطالبات غیرجاري شبکه بانکی است و تلاش می شود این رقم را امسال به پنج درصد کاهش یابد.

وي درباره واگذاري تصدي هاي بانک توسعه تعاون گفت: سال گذشته 63 مزایده، 419 ملک توسط مدیریت شعب استان ها به مزایده
گذاشته شد ومیزان واگذاري 72 میلیارد تومان بود و امسال 106 فقره مزایده شامل 24 فقره اموال به مبلغ هفت میلیارد تومان به

 
فروش رسید و 24 فقره دیگر به مبلغ 24 میلیارد تومان درفرآیند تشریفات اداري قرار دارد. 

مهدیان درباره تسهیلات بانک توسعه تعاون در طرح اشتغال روستایی و عشایري، گفت: این طرح از بهمن 96 شروع شده و بانک هاي
توسعه تعاون، کشاورزي، پست بانک و صندوق کارآفرینی امید به عنوان عامل معرفی شدند و کل تسهیلات باید به 20 هزار میلیارد

 
تومان برسد. 

وي افزود: چهار هزار میلیارد تومان از این رقم سهم بانک توسعه تعاون است که تا کنون در چهار مرحله دو هزار و 500 میلیارد تومان

 
تسهیلات اشتغال روستایی و عشایر پرداخت شده و در مرحله پنجم باید یکهزار و 500 میلیارد تومان دیگر بپردازیم. 

به گفته مدیرعامل بانک توسعه تعاون، براي تأمین این تسهیلات 750 میلیارد تومان از منابع ریالی صندوق توسعه ملی به علاوه 750

 
میلیارد تومان از منابع داخلی بانک و جمعا یکهزار و 500 میلیارد تومان باید تهیه کرد و در اختیار اشتغال اختصاص داد. 

وي گفت:تاکنون با پرداخت دو هزار و 500 میلیارد تومان تسهیلات براي اشتغال حدود 36 هزار شغل جدید در بخش تعاون با

 
تسهیلات بانک توسعه تعاون ایجاد شده است. 

 
برچسب ها 



 
- ویروس کرونا 

 
- اشتغال زایی 

- بانک توسعه تعاون



طلب 1800 میلیارد تومانی بانک توسعه تعاون از خزانه/ پرداخت 19 میلیارد

تومان براي رونق تعاونی ها

منبع: بلاغشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/05/19

به گزارش بلاغ به نقل ازحجت االله مهدیان مدیرعامل بانک توسعه تعاون امروز به مناسبت روز خبرنگار و یازدهمین سالگرد
تأسیس بانک توسعه تعاون، گفت: در حال حاضر سرمایه این بانک هزار میلیارد تومان است و قرار است از محل تجدید ارزیابی دارایی
1500 میلیارد تومان نیز به سرمایه آن به زودي اضافه شود، اما در قانون بودجه 98 و 99 دولت هر سال 900 میلیارد تومان تعهد
کرده بود که براي افزایش سرمایه بانک اختصاص دهد که اگر این رقم اختصاص یابد، جمعا 1800 میلیارد تومان جدید به سرمایه

 
بانک اضافه و این رقم به 4 هزار و 300 میلیارد تومان افزایش خواهد یافت. 

مهدیان همچنین در مورد گلایه اتاق تعاون مبنی بر تسهیلات گرانقیمت در بخش تعاون گفت: این اعتراض وارد است به خاطر اینکه
بانک توسعه تعاون 100درصد دولتی است و چون بانک توسعه اي است باید متکی به منابع ارزان دولتی و صندوق توسعه ملی باشد

 
اما چون عمده منابع آن از سپرده هاي مردمی تأمین می شود بنابر این نمی توانیم تسهیلات ارزان تر براي بخش تعاون تهیه کنیم. 

وي همچنین گفت: بانک توسعه تعاون در 15 مرداد 88 تأسیس شد در حال حاضر 400 شعبه و 48 باجه در کشور دارد و کارکنان
رسمی، قراردادي و شرکتی آن به 5 هزار نفر می رسد طبق اساسنامه باید 70 درصد تسهیلات این بانک به بخش تعاون و 30 درصد

 
به سایر مشتریان اختصاص یابد. 

مهدیان همچنین در مورد نقش بانک توسعه تعاون در طرح اشتغال روستایی و عشایري گفت: این طرح از بهمن 96 شروع شده و 4
بانک و مؤسسه به عنوان عامل طرح شامل بانک توسعه تعاون، بانک کشاورزي، پست بانک و صندوق کارآفرینی امید معرفی شدند که
کل تسهیلات در این قالب باید به 20 هزار میلیارد تومان برسد. از این رقم 4 هزار میلیارد تومان سهم بانک توسعه تعاون است که تا
کنون در 4 مرحله 2500 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی و عشایر پرداخت کردیم و در مرحله پنجم باید 1500 میلیارد

 
تومان دیگر بپردازیم. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون همچنین گفت: براي تأمین این تسهیلات 750 میلیارد تومان از منابع ریالی صندوق توسعه ملی به

 
علاوه 750 میلیارد تومان از منابع داخلی بانک و جمعا 1500میلیارد تومان باید تهیه کرده و در اختیار اشتغال اختصاص دهیم. 

وي همچنین گفت: تا کنون با پرداخت 2500میلیارد تومان تسهیلات براي اشتغال حدود 36 هزار شغل جدید در بخش تعاون با

 
تسهیلات بانک توسعه تعاون ایجاد شده است. 

 
4 اقدام براي حمایت از کسب وکارهاي تعاونی 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون همچنین در مورد حمایت از کسب و کارهاي تعاونی در ایام کرونا گفت: در این زمینه 4 اقدام مهم انجام
دادیم یکی تفاهم نامه جامع بانک توسعه تعاون و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و صندوق ضمانت تعاون و صندوق کارآفرینی امید
با حجم تسهیلات 100میلیارد تومان امضاء شد که تا کنون 263 شرکت تعاونی به بانک توسعه تعاون معرفی شده و حجم تسهیلات
درخواستی آنها 119 میلیارد تومان است که تا کنون 19 میلیارد تومان پرداخت شده و تا آخر سال 80 میلیارد تومان دیگر در قالب

 
جنبش بخش تعاون علیه کرونا پرداخت می شود. 

وي همچنین اقدام دوم را یک بسته حمایتی هزار میلیارد تومانی از محل منابع داخلی بانک توسعه تعاون با نرخ 14 تا 18 درصد

 
عنوان کرد و گفت: حداکثر بازپرداخت این تسهیلات دو ساله است که تا امروز 50 میلیارد تومان آن پرداخت شده است. 

مهدیان تکلیف سوم بانک توسعه تعاون را در مورد تسهیلات قرض الحسنه ازدواج دانست که 48 هزار فقره تسهیلات تعهد این بانک
است و تا کنون 55 میلیارد تومان از اقساط تسهیلات قرض الحسنه مربوط به اسفند، فروردین و اردیبهشت امحال شده و سررسید
آنها سه ماه اضافه شده است. تضمین چهارم نیز در مورد اعطاي تسهیلات یک میلیون تومانی به سرپرستان خانوار یارانه بگیر بود که



 
35 میلیارد تومان در این زمینه پرداخت شده است. 

مهدیان همچنین مطالبات غیرجاري بانک توسعه تعاون را 8 درصد عنوان کرد که کمتر از رقم 11 درصد میانگین مطالبات غیرجاري

 
شبکه بانکی است و این را هم گفت قرار است این رقم در سال جاري به 5 درصد کاهش پیدا کند. 

وي همچنین در مورد واگذاري تصدي هاي بانک توسعه تعاون گفت: پارسال 63 مزایده برگزار شد و 419 ملک توسط مدیریت شعب
استان ها به مزایده گذاشته شد. میزان واگذاري 72 میلیارد تومان بوده و سال جاري 106 فقره مزایده شامل 24 فقره اموال به مبلغ 7

 
میلیارد تومان به فروش رسید و 24 فقره دیگر به مبلغ 24 میلیارد تومان در فرآیند تشریفات اداري قرار دارد. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون در مورد پرداخت وام ازدواج گفت: یکی از تسهیلات تکلیفی و حمایتی بانک توسعه تعاون است که
عملکرد این بانک بالاي 85 درصد بوده پارسال 300 میلیارد تومان تکلیف بانک بود امسال به 600 میلیارد تومان رسیده که در 4

 
ماهه امسال 96 میلیارد تومان تسهیلات ازدواج پرداخت کرده ایم. 

 
آخرین وضعیت پیگیري مساله موسسات مالی و اعتباري 

در این نشست سیدباقر فتاحی عضو هیأت مدیره بانک در پاسخ به پرسش خبرنگار فارس مبنی بر حل مشکل تعاونی هاي اعتبار و
تعاونی هاي مسکن گفت: در دو سال اخیر سلسله نشست هایی قبل از کرونا با معاون تعاون وزارت کار داشته ایم و براي حل مشکل
تعاونی هاي مشکل دار اقدام شده است و بعد از کرونا از طریق ویدئو کنفرانس این نشست ها برگزار می شود و مشکلاتی مانند مهلت

 
دادن به وام ها، بخشودگی جرائم، در این جلسات با کمترین بروکراسی تصمیم گیري می شود. 

فتاحی در مورد فروش سهام عدالت گفت: بانک توسعه تعاون تقاضایی براي فروش سهام عدالت مردم نداشته است اما در عین حال
برخی از مردم در سفارش براي فروش بخشی از سهام عدالت خود به بانک ها این گلایه را داشتند که سهام آنها به قیمت پایین تر به

 
فروش رسیده است. 

مهدیان همچنین در بخش دیگري از سخنان خود در مورد تکالیف اجتماعی بانک توسعه تعاون گفت: در مورد سیل، زلزله، خرید
تضمینی گندم و حمایت از مددجویان نهادهاي حمایتی مانند کمیته امداد و بهزیستی و سرپرستان خانوارها هر سال اقدامات مهمی
انجام می دهد در بخش خرید تضمینی گندم 500 میلیارد تومان تکلیف این بانک است سال قبل هم همین رقم تکلیف بانک بود.
همچنین در مورد پرداخت وام ازدواج امسال 600 میلیارد تومان تکلیف بانک است که تا کنون 96 میلیارد تومان تسهیلات ازدواج

 
پرداخت شده است. 

در مورد اقساط تحت پوشش کمیته امداد 25 میلیارد تومان پرداخت شد براي سل 350 میلیارد تومان در سال گذشته تسهیلات

 
پرداخت کردیم. 

بلاغ: انتشار مطالب و اخبار تحلیلی سایر رسانه هاي داخلی و خارجی لزوما به معناي تایید محتواي آن نیست و صرفا جهت اطلاع
کاربران از فضاي رسانه اي منتشر می شود.



مرکز درمان ناباروري آذربایجان شرقی به 20 هزار نفر خدمات می دهد

منبع: تسنیمشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/05/19

گروه استان ها - رئیس جهاد دانشگاهی آذربایجان شرقی با اشاره به اینکه مرکز درمان ناباروري جهاد دانشگاهی آذربایجان
شرقی سالانه به 20 هزار نفر خدمات ارائه می دهد گفت: 20 درصد خانواده ها با مشکل فرزندآوري مواجه هستند که باید

بیمه ها حمایت کنند.

گروه استان ها - رئیس جهاد دانشگاهی آذربایجان شرقی با
اشاره به اینکه مرکز درمان ناباروري جهاد دانشگاهی
آذربایجان شرقی سالانه به 20 هزار نفر خدمات ارائه می
دهد گفت: 20 درصد خانواده ها با مشکل فرزندآوري
مواجه هستند که باید بیمه ها حمایت کنند. - اخبار

 
استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از تبریز، جعفر محسنی در
نشست خبري چهلمین سالروز تأسیس جهاد دانشگاهی، با
اشاره به اینکه جهاد دانشگاهی یک مرکز فرهنگی، علمی و

آموزشی است اظهار داشت: ابتداي انقلاب دانشگاه هاي ما دانشگاه نسل اول بودند ولی نیاز روز کشور، ارتقا به دانشگاه هاي نسل سه

 
بود که جهاد دانشگاهی چهل سال قبل در این فضا راه اندازي شد و اکنون به بلوغ رسیده است. 

وي رسالت جهاد دانشگاهی را حرکت در مرزهاي دانش دانست و گفت: جهاد دانشگاهی وظیفه دارد تا علم را به محصول تبدیل کند
که شرکت هاي دانش بنیان را در این راستا حمایت می کنیم. با همین شرکت هاي دانش بنیان بسیاري از ملزوماتی را که وارد کننده

 
بودیم به صادر کننده تبدیل شدیم. 

رئیس جهاد دانشگاهی آذربایجان شرقی، آموزش هاي کوتاه مدت و بلند مدت را در مرکز علمی کاربردي جهاد دانشگاهی استان
یادآور شد، افزود: در آموزش هاي کوتاه مدت و بلند مدت، بیشتر بر روي کسب و کار و مهارت محوري تمرکز داریم تا افراد با آموزش

 
مهارتِ لازم، به دنبال کارآفرینی باشند. 

 
آیین چهلمین سالگرد تشکیل جهاددانشگاهی برگزار شد 

 
سرپرست جهاددانشگاهی گلستان در دفتر استانی تسنیم: بودجه پژوهشی همواره برگشت می خورد 

 
ضرورت توجه به بیانیه گام دوم انقلاب در 40 سال دوم فعالیت جهاددانشگاهی 

 
قطع وابستگی کشور در فناوري هاي مختلف با رونمایی از طرح هاي جهاددانشگاهی 

 
آخرین وضعیت 31 طرح فناورانه جهاددانشگاهی 

محسنی طرح هاي توانمندسازي زنان بی سرپرست را هم از جمله طرح هاي موفق جهاد دانشگاهی استان در حوزه آموزش مهارت
عنوان کرد و ابراز داشت: آموزش هاي مهارتی ما به درآمدزایی این افراد منجر شده و توانستیم تعداد قابل توجهی از افراد را هم که



 
تحت پوشش برخی از نهادهاي حمایتی بودند، خودکفا سازیم. 

وي با اشاره به اینکه در ایام کرونا، جهاد دانشگاهی حجم انبوهی از ماسک را با راه اندازي کارگاه هاي تولید ماسک، در استان توزیع
کرد، گفت: همچنین در ایام کرونا 40 هزار نفر از زیرساخت ها و سامانه هاي آموزش مجازي این مرکز استفاده کرده اند که کمک

 
خوبی به تداوم آموزش در این ایام بود. 

رئیس جهاد دانشگاهی آذربایجان شرقی، با بیان اینکه مرکز علوم انسانی جهاد دانشگاهی استان، از معدود پژوهشکده هاي کشور در
حوزه علوم انسانی کشور است، ابراز داشت: سه گروه پژوهشی در حوزه مدیریت توسعه و... در حال پژوهش هستند که باید از خروجی

 
پژوهش ها بهره گیري شود. معتقدیم پژوهش هاي حوزه علوم انسانی هم به عنوان یک علم باید به ثروت تبدیل شود. 

وي با اشاره به اینکه در زمینه درمان ناباروري هم مرکز درمان ناباروري جهاد دانشگاهی آذربایجان شرقی سالانه به 20 هزار نفر
خدمات ارائه می دهد، تصریح کرد: تلاش می کنیم در این مرکز شانس موفقیت باروري را به بیش از موفقیت کسب شده در دنیا
برسانیم. برخی ناباروري را بیماري حساب نمی کنند و عیب می دانند اما باید به عنوان یک بیماري به دنبال درمان آن باشیم تا آسیب

 
هاي ناشی از آن به حداقل ممکن برسد. 

محسنی با بیان اینکه در کشوري که رشد باروري منفی است و این حجم ناباروري داریم، باید با قانون حمایت کرده و تحت پوشش
بیمه قرار گیرند، خاطر نشان کرد: 20 درصد خانواده ها با مشکل فرزندآوري مواجه هستند که اغلب کم درآمد هستند و باید بیمه ها

حمایتشان کنند.



آغاز به کار جشنواره دانشجویی حرکت در دانشگاه الزهرا(ع)

منبع: تسنیمشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/05/19

دوازدهمین دوره جشنواره دانشجویی بین المللی حرکت، به صورت مجازي آغاز به کار کرد.

دوازدهمین دوره جشنواره دانشجویی بین المللی حرکت،

 
به صورت مجازي آغاز به کار کرد. - اخبار سیاسی - 

به گزارش خبرنگار گروه دانشگاه خبرگزاري تسنیم،
دوازدهمین دوره جشنواره دانشجویی بین المللی حرکت،
به منظور معرفی و انتخاب برترین آثار دانشجویان ایرانی و
128 کشور جهان در دانشگاه الزهرا (س) به صورت مجازي

 
آغاز به کار کرد. 

آثار انجمن هاي علمی دانشجویی طی سه روز در حوزه
هاي انجمن برتر، فعالیت خلاقانه، نشریه، مسابقه، محتواي دیجیتال، کارآفرینی، بخش ویژه، کتاب، اختراع، دانشگاه و بخش انجمن

 
پویا، در این جشنواره داوري می شوند. 

 
دانشگاهها و مراکز آموزش عالی از امروز غرفه هاي مجازي خود در دانشگاه الزهرا (س) در معرض دید قرار داده اند. 

 
جشنواره هاي دانشجویی حرکت و رویش مجازي برگزار می شود 

165 اثر از دانشگاه هاي خارجی در بخش نمایشگاهی این جشنواره براي ارائه پوستر انتخاب شده است. در کنار غرفه هاي دانشگاهی،
چهار بخش ویژه اتحادیه هاي انجمن علمی دانشجویی، بخش بین الملل، انجمن پویا و بخش ایده شو نیز به نمایش گذاشته شده

 
است. 

 
سامانه مجازي نمایشگاه این جشنواره به آدرس festival.isic.ir از امروز افتتاح شده است. 

مراسم اختتامیه جشنواره سه شنبه به صورت برخط برگزار شده و برگزیدگان جشنواره در بخشهاي بین الملل و داخلی معرفی می
شوند.



چند میدي دنبالت کنن؟

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/05/19

افراد سعی می کنند تعداد فالور یا دنبال کننده هاي صفحه هایشان را به اندازه یک فوتبالیست یا سلبریتی بالا ببرند تا
بگویند براي خودشان کسی هستند.

افراد سعی می کنند تعداد فالور یا دنبال کننده هاي صفحه هایشان را به اندازه یک فوتبالیست یا سلبریتی بالا ببرند تا بگویند

 
براي خودشان کسی هستند. 

بعد از حضورش در یک برنامه تلویزیونی، تماس فعالان فضاي
مجازي با او شروع می شود؛ از فروشنده صفحه با دنبال کننده
هاي بالا گرفته تا افزایش فالوور و پشتیبانی از صفحه هایش در
شبکه هاي اجتماعی؛ هر کدام هم بسته هاي قیمتی خودشان را

 
عرضه می کنند. 

به گزارش عصر ایران به نقل از ایسنا؛ هیاس حسینی مدرك
درجه یک هنري دارد و دوره هاي تکنیک نوین شیشه گري را زیر نظر اساتید شیشه ایتالیا گذرانده است. او اخیرا در یک برنامه
تلویزیونی استعدادیابی شرکت کرده و بعد از حضور در این برنامه، فعالان مجازي بسیاري با او براي افزایش فالوور یا فروش صفحه با

 
دنبال کننده هاي بالا تماس گرفته اند. 

100K اما این هنرمند به ایسنا می گوید به افزایش فالوور خریدنی اعتقادي ندارد: «یکی با من تماس گرفت و گفت یک صفحه با
فالوور براي فروش دارم. فکر می کنم حدود 6 میلیون تومان هم قیمت داد که من نپذیرفتم. اما تعداد فالوورهاي صفحه ام بعد از
پخش دومین اجرایم در این برنامه تلویزیونی استعدادیابی به صورت هدفمند افزایش پیدا کرد. گرچه قبلا برخی صفحه ام را گذري
فالو می کردند و بعد از مدتی پشیمان می شدند اما حالا آنهایی که فالو می کنند، پست هاي مختلفم را می بینند، لایک می کنند و
حتی سوال هم می پرسند. یعنی آنهایی که می دانند چه می خواهند صفحه ام را پسندیده اند و من حدود 3000 پیام از طرف

 
کسانی که فالوام کرده اند، داشتم.» 

او ادامه می دهد: «به عقیده من هر کسی با یک دیدگاه وارد برنامه هاي استعدادیابی می شود چون معمولا این برنامه ها پربیننده اند.
اما بعد از حضور در این برنامه ها تماس ها شروع می شوند. افرادي که در فضاي مجازي فعالیت می کنند؛ از فروشنده صفحه در
شبکه هاي اجتماعی گرفته تا افزایش دنبال کننده و پشتیبانی از صفحه شرکت کننده هاي یکی از برنامه هاي تلویزیونی در برابر هک
و ... . معمولا قیمت بسته هاي خود را از طریق پیامک ارسال می کنند. تعدادشان هم زیاد است و فکر می کنم به این علت سراغ
شرکت کننده هاي این برنامه می آیند چون جامعه ما سلبریتی محور شده است و این پیام را می دهند که فقط به فکر خودت باش

 
چون اگر سلبریتی شوي به هر طریقی می توانی براي خودت درآمدزایی کنی.» 



این هنرمند معتقد است: «وقتی یک شاخ اینستاگرام یا سلبریتی ساده به راحتی می تواند از فضاي مجازي پول دربیاورد پس در کنار
آن شغل هایی هم براي فروش ممبر و این دست کارها رواج پیدا می کند و زیاد می شود. می بینیم که بسیاري از سلبریتی هاي
معروف یک استوري را مثلا 20 میلیون تومان می فروشند و تبلیغ می کنند. وقتی در یک جامعه، رشد علمی و صنعتی اهمیت زیادي
نداشته باشد این اتفاق ها زیاد می افتد زیرا آدم ها معمولا دوست دارند یک جا بنشینند و راحت پول در بیاورند. جامعه هم این روش

 
را به آدم ها یاد می دهد.» 

او اعتقاد دارد که «تمایل ما ایرانی ها براي پول درآوردن راحت، پیشینه تاریخی دارد و مربوط به حالا نمی شود. جامعه ما کمتر به
صنعتی شدن فکر کرده است و بیشتر به فکر فروش یک شیء کاذب بوده است تا از طریق آن پول دربیاورد. بخشی از کار فضاي

 
مجازي هم همین موضوع است. به همین دلیل هم به سمت افزایش فالوور می روند.» 

این هنرمند، افزایش دنبال کننده ها در فضاي مجازي را باعث ایجاد غرور کاذب می داند و می گوید: «براي مثال من با یکی از شرکت
کننده هاي همین برنامه استعدادیابی تلویزیونی تماس گرفتم و گفتم شماره مربی تان را ندارم، بگو با من تماس بگیرد کارش دارم. دو
روز بعد شماره مربی اش را برایم فرستاد و نوشت او گفته اگر کارش داري خودت تماس بگیر. این موضوع نشان می دهد فرد بعد از
شرکت در یک برنامه تلویزیونی دچار توهمی شده است که حتی حاضر نیست یک تماس ساده برقرار کند چون فکر می کند غرورش

 
آسیب می بیند.» 

او پیش از حضورش در تلویزیون هم پیشنهادهایی براي افزایش فالوور داشته است: «یکی از دوستانم به من پیشنهاد داد که تعداد
فالورهایم را افزایش دهم زیرا نمایش یک عدد بزرگ در صفحه ام بار روانی دارد! اما من نپذیرفتم چون دوست ندارم به مخاطبانم
دروغ بگویم. من همینم که هستم. قطعا همه ما ایراداتی داریم اما در این زمینه دوست ندارم به مخاطبانم دروغ بگویم. از طرفی رشته
اي که من در آن فعالیت می کنم، ظرفیت خاص خودش را دارد. اما معتقدم آنهایی که تماس می گیرند، مخاطبان خود را می
شناسند و خیلی خوب می دانند با چه کسانی تماس بگیرند که براي این کار راحت تر هزینه کنند. به عقیده من کسانی که این کار را
انجام می دهند تیمی قوي از کارشناسان و روانشناسان دارند. «پیر بوردیو» جامعه شناس فرانسوي کتابی با عنوان «تمایز: نقد جامعه
شناختی قضاوت دربارهٔ سلایق» دارد که در آن می گوید همه مردم و قشر پایین سعی می کنند خودشان را به قشر بالاتر نزدیک
کنند. به همین دلیل روي پوشش و گفتارشان کار می کنند و حتی به ظاهر، خودشان را شبیه بالاشهري ها می کنند. در فضاي
مجازي هم چنین است. افراد سعی می کنند تعداد فالور یا دنبال کننده هاي صفحه هایشان را به اندازه یک فوتبالیست یا سلبریتی
بالا ببرند تا بگویند براي خودشان کسی هستند. بیشتر افرادي که در برنامه هاي استعدادیابی تلویزیونی شرکت می کنند یک آهنگ یا
کار را با تکرار زیاد انجام می دهند و ایده و اندیشه اي براي گسترش و بسط دادن آن ندارند. خودشان هم می دانند بعد از مدتی

 
استعدادي که دارند تکراري یا تمام می شود و به عبارتی ماندگار نیست.» 

این هنرمند اضافه می کند: «به عقیده من افرادي به سمت خرید و افزایش فالوور می روند که می دانند دانششان ظرف و اندازه دارد و
باید از همین طریق پول دربیاورند و نمی توانند کارشان را ارتقاء دهند. برخی از کارها هم نمی تواند براي یک جامعه مفید باشد. مگر
یک خواننده چند نفر را می تواند مشغول به کار کند؟ استعداد واقعی را کسی دارد که بتواند در جامعه اش حرکت مثبتی انجام دهد و

 
اشتغال زایی کند یا نگاه جدیدي به جامعه خود بدهد.» 

صفحه هاي فروش مربوط به خرید ممبر فیک و واقعی، اد اجباري و ویوي ایرانی و خارجی کم نیستند و هر کدام هم قیمت خاص
خودشان را دارند. این صفحه ها با یک سرچ ساده قابل دسترسند و پکیج هاي قیمت خود را عرضه می کنند. مثلا قیمت فالوور ارزان
از 17 هزار تومان شروع می شود و به 340 هزار تومان هم می رسد. قیمت فالوورهاي خارجی و ایرانی هم فرق می کند. 5000 فالوور



خارجی 320 هزار تومان و 10 هزار فالوور، 640 هزار تومان است. 5000 فالوور ایرانی هم 240 هزار تومان قیمت دارد و این رقم به
تناسب افزایش تعداد فالوورها بیشتر می شود و به 450 هزار تومان می رسد. البته برخی از سایت ها قیمت هاي پایینی هم دارند و

 
براي 1000 فالوور فیک 13 هزار تومان یا براي 500 فالوور فیک 7000 تومان می گیرند و حتی براي آن، فالوور هدیه هم دارند! 

اما نکته اي که وجود دارد این است که هیچکدام از سایت هاي عرضه کننده این امکانات، شماره تماس یا آدرسی از خود ننوشته اند و
تنها راه دسترسی مشتري بعد از واریز مبلغ، یک آي دي تلگرام یا اي میل است. البته یکی دو موردي هم پیدا می شوند که از طریق

 
پیامک، مشتري هایشان را پشتیبانی می کنند. 

معمولا افراد با این تفکر فالوور می خرند که یک شبه، راه صدساله را بروند تا فروششان بیشتر شود و به سود کلانی برسند و معتقدند
کاربران، جذب کانال ها یا صفحه هایی با فالوور پایین نمی شوند. برخی از خریدارهاي فالوور که صفحه هایشان کاري است هم در
فروش یا کسب و کار خود نتیجه خاصی احساس نکرده اند و معتقدند بعد از مدتی فالوورهایی که خریده اند ریزش داشته است. یکی

 
از آنها به ایسنا می گوید: «چند بار براي تبلیغ صفحه ام هزینه کردم. حتی فالوور هم خریدم اما نتیجه خاصی نداشت.» 

پویا لشگري که لیسانس الکترونیک دارد و در حال حاضر در حوزه آي تی با یکی از شرکت هاي اپراتور تلفن همراه کار می کند،
درباره راه هاي افزایش فالوور به ایسنا می گوید: «از چند راه می توان فالوورها یا همان دنبال کننده هاي صفحه را افزایش داد. در
واقع این کار یک قرارداد نانوشته است. برخی تبادل می کنند و صفحه یکدیگر را تبلیغ می کنند که شخصی است و فردي که
فالوورهاي زیادي دارد اگر دوست داشته باشد یک صفحه را تبلیغ می کند. برخی دیگر هم با اي میل یا شماره هاي مختلف، اکانت
هاي زیادي می سازند و با استفاده از آن تعداد دنبال کننده هاي یک صفحه را بالا می برند در حالی که این اکانت ها هیچ فعالیتی
ندارند. در واقع این کار به درد کسی می خورد که کارش را در اینستاگرام تازه شروع کرده است. روش دیگري که وجود دارد ساخت
صفحه هاي تقلبی مختلف به اسم یک برنامه تلویزیونی یا هر چیز پرطرفدار است. افراد هم بدون آنکه صفحه اصلی را از غیر اصلی
بررسی کنند، شروع به فالو می کنند و این کار موجب می شود ناخواسته تعداد فالوورهاي یک صفحه تقلبی هم بالا برود و بعد از
مدتی که آن صفحه فروش می رود، مطالب دیگري جایگزین می شود. آنهایی هم که فالو کرده اند، قطعا یک یا دو صفحه را دنبال
نمی کنند و صفحه هاي زیادي را هر روزه می بینند و اصلا متوجه نمی شوند صفحه اي که قبلا فالو کرده اند اکنون چه محتوایی
بارگذاري می کند. حتی برخی از صفحه هایی که با فالوورهاي بالا به فروش می رسند، با بارگذاري عکس یا فیلم هاي غیراخلاقی

 
دنبال کننده جمع می کنند.» 

او ادامه می دهد: «اگر دقت کرده باشید برخی اکانت ها با عکس هاي غیراخلاقی کامنت هاي غیرمرتبطی در صفحه شخصیت هاي
معروف یا خبرگزاري هایی که دنبال کننده زیادي دارند، می گذارند و از این طریق فالوور جمع می کنند. اکثر این صفحه ها هم بعد
از مراجعه بسته اند و باید درخواست داد تا صاحب صفحه شما را فالو کند. براي افزایش فالوور راه هاي درستی هم وجود دارد و به
فعالیت افراد بستگی دارد. مثلا با فالو کردن صفحه هاي مورد علاقه تان، اینستاگرام صفحه فرد را به دیگران پیشنهاد می کند. صفحه
هایی که ریپورت ها یا گزارش هاي کمی دارند یا زیاد لایو یا همان برنامه هاي زنده را دارند در سرچ هاي اینستاگرام بیشتر دیده می

 
شوند.» 

لشگري می گوید: «بیشتر افرادي که طرفدار شبکه هاي اجتماعی اند هم تعداد دنبال کننده برایشان مهم است. از طرفی صفحه افراد
در شبکه هاي اجتماعی نوعی ویترین براي آنها محسوب می شود بویژه اگر صفحه اي باشد که فرد با آن کار می کند. افراد هم بعد از
ورود به هر صفحه اولین چیزهایی که می بینند عکس پروفایل و تعداد دنبال کننده هاست. این روزها مردم منتظرند یک موضوع
عجیب و غریب ببینند تا آن صفحه را فالو کنند و با عکس ها و فیلم هایی که منتشر می شود سرگرم شوند. از طرفی اینستاگرام منبع
خوبی براي کسب درآمد است و برخی سلبریتی ها از تبلیغات در این فضا درآمدهاي خوبی دارند. چند وقت پیش هم تصاویر برخی از



آنها و درآمدهایشان در شبکه هاي اجتماعی دست به دست می شد. تبلیغات هم به سفارش دهنده بستگی دارد. اگر فرد سلبریتی
خودش در تبلیغ حضور داشته باشد، قطعا قیمت هم افزایش پیدا می کند. این کار آنقدر پرسود و درآمد است که برخی از آنها مدیر
برنامه و تبلیغات دارند! البته برخی از سلبریتی ها با خلاقیت و طنازي از این کار پول درمی آورند و براي آن زحمت می کشند و مثل
برخی نیستند که با انتشار مطالب غیراخلاقی فالوور جمع کنند یا از این طریق درآمدزایی داشته باشند. پیش از این اپلیکیشن هایی
وجود داشتند که از طریق آنها می شد شماره هاي مجازي کشورهاي مختلف را به صورت رایگان براي خود کرد که این کار بعد از

 
افزایش تقاضا متوقف شد.» 

گرچه بعد از فیلترینگ تلگرام خرید و فروش ممبر در این پیام رسان بی رونق شده اما به نظر می رسد تب و تاب خرید و فروش
فالوور در اینستاگرام همچنان بالاست و به گفته لشگري حتی برخی از سلبریتی ها و بازیگران هم براي این کار تمایل نشان می دهند.
اما یکی از راه هاي شناخت فالوورهاي فیک از اصلی در اینستاگرام تطبیق لایک هاي یک پُست با تعداد فالوورهاست و اصولش این

 
است که از هر 4000 فالوور حداقل 1500 نفر یک پُست را لایک کنند؛ در غیر این صورت فالوورهاي صاحب صفحه، تقلبی است. 
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ملک ما را محترمانه تخلیه کنند و پس بدهند.

 
ملک ما را محترمانه تخلیه کنند و پس بدهند. 

رئیس بنیاد مستضعفان تاکید کرد در مسیر شفافیت، بورس و محرومیت زدایی،

 
پایداریم و در سال 98، همه اهداف و برنامه ها محقق شده است. 

به گزارش عصر ایران به نقل از صدا و سیما؛ پرویز فتاح در استودیو نگاه یک
شبکه اول سیما افزود: تحقق برنامه هاي تدوین شده بنیاد مستضعفان در سال
98 حدوداً 11 درصد نسبت به برنامه مصوب بالاتر بوده و 37 درصد نسبت به

 
برنامه هاي سال 97 رشد داشته است. 

او در خصوص وضعیت خرید و فروش هاي بنیاد مستضعفان در سال 98 گفت: بنیاد به صورت شرکتی اداره می شود این در حالی
است که بنیاد داراي 169 شرکت یا زیر مجموعه می باشد طبیعتاً جمع بندي و حسابرسی این تعداد شرکت در پایان سال انجام می

 
شود و آن وقت می توان آمار خرید و فروش و تولیدات زیر مجموعه هاي بنیاد را اعلام کرد. 

فتاح افزود: آنچه در پایان سال و پس از حسابرسی هاي 169 شرکت اعلام می شود نتیجه عملکرد تلفیقی تجمیعی بنیاد خواهد بود
البته در حال حاضر هنوز مجمع بنیاد مستضعفان به دلیل مقوله کرونا برگزار نشده، اما تا این لحظه بنا بر تخمین هاي اولیه، کل

 
میزان فروش بنیاد در سال 98 حدود 36 هزار میلیارد تومان برآورد شده این رقم حاصله از فروش ملک، کالا یا خدمات است. 

او ادامه داد: با تفریق هزینه هاي بنیاد از 36 هزار میلیارد تومان، حدود هفت هزار میلیارد تومان سود ناخالص بنیاد محسوب می شود،
البته طبق سنوات گذشته احتمال می رود باید حدود هزار میلیارد تومان مالیات پرداخت کنیم و 6 هزار میلیارد تومان باقیمانده به
طور 60 درصد و 40 درصد میان ما و سایر سهام داران تقسیم خواهد شد پس از تقسیم سود سهم بنیاد حدود سه هزار و 600

 
میلیارد تومان می شود. 

رئیس بنیاد مستضعفان در خصوص ادعاي عدم شفافیت این بنیاد گفت: طبق سنوات گذشته، نتایج تمامی مجمع هاي 169 شرکت
زیر مجموعه بنیاد پس از بررسی و پایان کار، چاپ می شود و در دسترس همگان قرار می گیرد علاوه بر آن تمامی صورت هاي مالی
سال گذشته و جاري در سایت بنیاد به نمایش گذاشته می شود علاوه بر آن حتی سازمان بازرسی کل کشور هم براي بررسی هاي

 
تکمیلی ورود پیدا می کند و حضور 33 شرکت از زیر مجموعه هاي بنیاد در بورس، بیانگر شفافیت عملکرد بنیاد مستضعفان است. 

فتاح با بیان اینکه، اولویت اول ما، تامین نیاز جامعه و مردم است، افزود: در برخی از موارد پس از تولید مازاد، اقدام به صادرات مازاد



 
تولیدمی شود مثلا در بحث فولاد و سیمان و برخی از نهاد هاي کشاورزي مجاز به صادرات هستیم. 

او تصریح کرد:  صادرات بنیاد در سال قبل چیزي حدود 500 تا 600 میلیون دلار بوده که البته این میزان از طریق سامانه نیما به

 
کشور بازگشت داشته است. 

رئیس بنیاد مستضعفان با اشاره به پرداخت شدن مالیات 670 میلیارد تومان سال 97 بنیاد مستضعفان ادامه داد: بنیاد جزء خوش
حساب هاي مالیاتی محسوب می شود، چنانچه شرکتی از زیر مجموعه هاي بنیاد مستضعفان، مالیات پرداخت نکرده باشد، ما تاوان

 
آن را می پردازیم. 

 
وي گفت: سهم بنیاد از سود حاصله از در آمد شرکت هاي متبوع صرف محرومیت زدایی در کشور می شود. 

 
فتاح تصریح کرد: امسال بیش از سه هزار و 600 میلیارد تومان صرف محرومیت زدایی و مناطق هدف در کشور خواهیم کرد. 

رئیس بنیاد مستضعفان با بیان اینکه در حال حاضر در سال اول از برنامه مدون پنج ساله هستیم، افزود: یکی از راهبرد هاي ما کاهش
تعداد شرکت هاي زیر مجموعه بنیاد می باشد روند کاهش ها یا به صورت فروش بلوکی در بورس، واگذاري سهام ها در بورس یا

 
منحل شدن شرکت ها خواهد بود. 

او ادامه داد: قصد و هدف از واگذاري شرکت ها، فراهم کردن عرصه براي فعالیت بخش خصوصی بوده و از سوي بنیاد باید در پروژه
هاي کلان فعالیت خود را گسترش دهد که براي مثال می توان به رسیدگی به پروژه هاي نفتی به جا مانده از جا زدن پیمانکاران

 
خارجی اشاره کرد. 

در حال حاضر سخت ترین کار ها که خارجی ها فکر می کردند فقط در انحصار و مونوپول آن هاست در میادین نفتی جنوب کشور
توسط نیرو هاي ایرانی در حال انجام است و بنیاد مستضعفان در موقعیت هایی حضور می یابد که خلاء نیرو هاي خارجی محسوس

 
باشد البته در این راستا طعنه اي هم به دولت نخواهیم زد. 

فتاح در خصوص واگذاري شرکت ها افزود: بنیاد، واگذاري هایش را به درستی و دقیق انجام می دهد و نمی گذارد شرکت هاي

 
واگذاري شده به سرنوشت هفت تپه و هپکو دچار شوند. 

او ادامه داد: تا سال 97، سی و یک شرکت از شرکت هاي زیر مجموعه بنیاد ضرر ده بودند که البته این تعداد به مرور زمان کم شد در

 
ضمن یکی از شرایط بورسی شدن شرکت هاي بنیاد، سود ده بودن شرکت ها به مدت سه سال متمادي است. 

فتاح با بیان اینکه در حال حاضر 33 شرکت بنیاد، بورسی هستند، افزود:  امسال حدود 20 شرکت دیگر وارد بورس خواهند شد البته

 
امیدواریم تا پایان سال بیش از 50 شرکت بورسی داشته باشیم. 

او تصریح کرد:  در صورت مشاهده هر گونه تخلف در حوزه حسابرسی و مفاصا حساب از سمت شرکت هاي تابع، برخورد شدید و بعضاً

 
قضایی با آن ها صورت خواهد گرفت. 

فتاح ، گفتگو و پاسخ دهی به مردم را یکی از ابزار شفاف سازي بیان کرد و افزود:  در مورد شرکت بنیاد در بورس املاك و مستغلات،



حضور پررنگی خواهیم داشت زیرا، بورس قبل از راه اندازي این بخش با ما مذاکرات تکمیلی و دقیقی صورت داده و گفتنی است دولت
و بنیاد املاك بسیاري دارند که راه اندازي بورس املاك و مستغلات فرصت مناسبی براي جریان یافتن نقدینگی مردم در این حوزه

 
است. 

بازپس گیري املاك از افراد خاص رئیس بنیاد مستضعفان در خصوص بازپس گیري و مستغلات تحت تملک افراد خاص گفت: در روز
معارفه بنده در این سمت گفته بودم که براي بازپس گیري این املاك و مستغلات اقدام خواهم کرد و به طرق قانونی، در این باره قبل
از آنکه ما وارد مراحل قانونی شویم برخی مانند خبرگزاري ایرنا و دانشکده خبر خودجوش اقدام به واگذاري املاك نمودند، اما برخی

 
هم از راه و روند همکاري فاصله گرفته اند. 

فتاح در خصوص باز پس گیري کاخ مرمر بیان کرد:  این بنا سال ها در تملک آقاي هاشمی رفسنجانی و سپس در دست تشخیص
مصلحت بود و زمانی که دولت قصد بهره برداري دیگري از این ملک را داشت با همکاري آقاي روحانی کاخ مرمر باز پس گرفته و با

 
همکاري سازمان میراث فرهنگی قرار شد این بنا تبدیل به موزه گردد. 

بازسازي هاي لازم انجام شد، اما هنوز هم آثار دردناکی در این کاخ خود نمایی می کند، زیرا در این کاخ آسانسور نصب کرده اند،
حمام و جکوزي برقرار کرده اند و ...، حال سوال اینجاست زمانی که این اتفاق می افتاده چرا خبري از میراث فرهنگی نبوده و اقدامی

 
صورت نپذیرفته است؟ 

رئیس بنیاد مستضعفان به بازپس گیري مدرسه آقاي حداد عادل اشاره کرد و افزود: ایشان براي احداث مدرسه فرهنگ در خیابان
فرشته بنایی را اجاره نمودند و این اجاره چندین نوبت تمدید شد البته این اجاره بها با ملاحظات بوده و مشمول نرخ روز نمی شد، در
حال حاضر موعد اجاره به سر رسیده است و باید تخلیه شود یا اجاره بها به نرخ روز تنظیم گردد که البته با توجه به گرانی آن منطقه

 
احتمالاً تمدید اجاره بانرخ روز براي ایشان به صرفه نخواهد بود. 

او با بیان اینکه ارزش ریالی ملک مدرسه فرهنگ در حال حاضر 200 میلیارد تومان برآورده می شود، افزود: قطعاً پس از باز پس

 
گیري این ملک به فروش می رسد و پول حاصله، صرف محرومیت زدایی خواهد شد. 

رئیس بنیاد مستضعفان ادامه داد: آقاي حداد عادل علاوه بر مدرسه فرهنگ، زمین دیگري براي ساخت مدرسه دریافت کرده بود که
البته موفق به دریافت مجوز نشد، زیرا این زمین به متراژ 8 هزار متر و منطقه هروي و بر روي گسل قرار دارد به همین دلیل آقاي
حداد عادل این ملک 400 میلیارد تومانی را به ما تحویل داد و بدون شک هزینه این ملک هم پس از فروخته شدن، صرف محرومان و

 
محرومیت زدایی خواهد شد. 

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: تاکنون هزار و 800 میلیارد تومان صرف خدمت رسانی و ارائه تسهیلات کرونایی به محرومان شده است

 
و این روند ادامه دارد. 

 
کد ویدیو دانلود فیلم اصلی 

پرویز فتاح در ادامه برنامه «نگاه یک» افزود:  ساختمان مرکز مطالعات و تحقیقات زنان سال ها و با مجوز در اختیار عده اي از بانوان از
جمله خانم ابتکار، مولاوردي و بقیه بود که پیش از تصدي مسئولیت بنده در بنیاد، آن را تخلیه کردند و مدعی بودند که همچنان باید

 
این ساختمان در اختیار آن ها باشد، اما از نظر حقوقی، بنیاد مستضعفان توانست آن ها را قانع و ساختمان را تخلیه کند. 



وي ادامه داد: آن ها بابت تخلیه با توافق بنیاد در همان زمان، پنج میلیارد تومان می گیرند و پس از بررسی ها مشخص بود خلاف بود
و کسی که ملک بنیاد مستضعفان در اختیار او بوده است باید اجرت المثل هم بپردازد و امیدواریم این مبلغ برگردد و مشکل حقوقی و

 
قضایی پیدا نکند. 

فتاح افزود: ملکی هم در اختیار رئیس جمهور اسبق براي موسسه باران بوده است که پیش از تصدي مسئولیت بنده در بنیاد، تخلیه
شده بود و در ایام کرونا با هماهنگی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، آن جا را به محل قرنطینه بیماران تبدیل کردیم و

 
اکنون هم در اختیار آن هاست، اما پس از این مرحله، آن جا را می فروشیم. 

رئیس بنیاد مستضعفان اضافه کرد: در کشور ما ضابطه اي وجود ندارد که رئیس جمهور ها پس از پایان کار خود، کجا مستقر شوند و
باید چاره اي براي این منظور اندیشیده شود، زیرا اکنون همین مسئله را با آقاي احمدي نژاد رئیس جمهور سابق داریم و با مجوز در

 
ملک مربوط به بنیاد مستضعفان با مساحت حدود هزار و 800 متر مربع در منطقه ولنجک براي چند سال مستقر است. 

وي گفت: البته پیامی داده که آماده است به مرکز شهر منتقل شود، اما ملکی را با آن شرایط نداشتیم که تحویل دهیم، اما این

 
موضوع هم باید مدت دار و محدود به زمان باشد. 

فتاح افزود: از روحیه مردمی آقاي احمدي نژاد انتظار داریم تا این مال بیت المال به بنیاد برگردد و آن را بفروشیم که بیش از 200

 
میلیارد تومان ارزش دارد. 

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: یکی از ملک هاي بسیار خوب و ارزشمند ما در ضلع جنوبی کاخ نیاوران است که در اختیار مجمع
تشخیص مصلحت نظام و زمین آن متعلق به بنیاد بوده است و 12 طبقه در آن ساخته شد و مجمع آن را تخلیه کرد و اکنون مرکز

 
پژوهش هاي مجلس در آن جا مستقر است. 

وي افزود: حتما سراغ آقاي زاکانی رئیس جدید این مرکز می رویم و باید اجاره بپردازد. با توجه به شخصیت ارزشی و بسیجی آقاي

 
زاکانی انتظار داریم که نخستین کار انقلابی او، تخلیه این مکان باشد تا آن جا را بفروشیم و خرج محرومان و مستضعفان کنیم. 

فتاح اضافه کرد : در کنار آن زمین دیگري متعلق به بنیاد مستضعفان بود که مجمع تشخیص مصلحت نظام، مرکز تحقیقات
استراتژیک را در آن جا در 9 طبقه ساخته است. آن جا را تحویل گرفتیم، اما ساختمان آن، مجوز، پایان کار و پروانه ساخت از

 
شهرداري ندارد و حتی حریم یک مالک خصوصی هم تصرف و اشغال شده است. 

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: آن جا را تحویل گرفتیم و به کسی اجازه نمی دهیم آن جا برود و نسبت به آن ادعا داریم و اگر لازم شد

 
مرجع قضایی باید درباره آن حکم صادر کند. 

وي با بیان اینکه  ده ها پرونده تشکیل دادیم که در قوه قضاییه در حال رسیدگی است، افزود: اگر با این روش ها به نتیجه نرسیم،

 
کوتاه نخواهیم آمد مگر بنده از بنیاد مستضعفان بروم، زیرا این اموال متعلق به مستضعفان است. 

فتاح اضافه کرد: یکی از جا هایی که حریف او نمی شویم نیرو هاي مسلح هستند، زیرا قانوناً نمی توانیم علیه آن ها شکایت کنیم
اکنون یک جاي خوب بنیاد در کوهک در اختیار نیروي دریاي ارتش است و مقام معظم رهبري فرمانده کل قوا هم فرموده است، آقاي



 
سرلشکر باقري فرمانده ارتش هم امضا کرده است، اما نمی روند و پیگیري هاي ما به در بسته خورده است. 

رئیس بنیاد مستضعفان با تاکید بر اینکه این مکان ها مال مردم است و باید به مستضعفان برگردد، افزود: حتی یکی از املاك خوب ما
در منطقه جماران در دست سپاهِ ولی امر است، اما آن را به بنیاد پس نمی دهند و بنده را در این ملک راه ندادند. ارزش این ملک

 
بیش از 200 میلیارد تومان است و از آن استفاده هم نمی شود، اما به کجا شکایت ببریم؟ 

وي با بیان اینکه بنده در بنیاد، حافظ منافع مستضعفان هستم و کوتاه نخواهم آمد، اضافه کرد: برخی ها مرا متهم به اقدامات

 
پوپولیستی براي انتخابات 1400 می کنند. این ها را بگویند، اما ملک ما را محترمانه تخلیه کنند و پس بدهند. 

 
فتاح با اشاره به اینکه علیه این بنیاد فضا سازي می کنند از مردم و رسانه ها خواست، حمایت کنند. 

رئیس بنیاد مستضعفان افزود: آقاي رئیسی رئیس قوه قضاییه، همه ظرفیت هاي این قوه را به کار گرفته است و شعبه خاصی براي
بنیاد در نظر گرفت و آراي خوبی صادر شده است و محکم ترین پشتوانه ما هم رهبر معظم انقلاب است، زیرا مطمئن هستم ایشان از

 
پیگیري هاي ما حمایت می کنند. 

وي گفت: محل فعلی بنیاد که در آن مستقر هستیم جاي خیلی خوبی است و 19 هکتار وسعت دارد که خدمت آقاي جهانگیري
معاون اول رئیس جمهور رفتم و از او خواستم این جا را از ما براي دولت بخرد و شهردار تهران را هم دعوت کردیم، اما نتوانستیم به

 
توافق برسیم. 

فتاح افزود: اکنون هم اعلام می کنیم هر کسی که خریدار این ملک است به قیمت روز آن را می فروشیم و قول می دهیم همه پول

 
آن را خرج محرومان و مستضعفان می کنیم. 

رئیس بنیاد مستضعفان اضافه کرد: در دهه فجر براي نخستین بار چندین کتاب شامل دفاتر اسناد املاك رضا خان را رونمایی کردم
که دستنویس و شامل چندین هزار روستا و قنات است که اکنون با اذن مقام معظم رهبري، عزم راسخ داریم تا این اموال به مردم

 
برگردد. 

وي ادامه داد: قبلاً حدود 81 هزار فقره به مردم برگردانده شد و 11 هزار فقره را هم در طول یک سال گذشته به مردم برگرداندیم و

 
10 هزار فقره را نیز آماده کردیم که برگردانیم و به نام مردم کنیم. 

 
فتاح گفت: این مردم جزو محرومان و نیازمندان هستند که تقریباً رایگان در اختیار آن ها قرار دادیم. 

وي افزود: حدود 11 هزار پرونده داریم که در 60 درصد آن، بنیاد شاکی است و در بقیه موارد، طرف مقابل شاکی است و ما تابع حکم

 
قطعی قضایی هستیم و آن را اجرا می کنیم. 

رئیس بنیاد مستضعفان در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به اینکه بنیاد، مالک 100 درصد بانک سینا بود، گفت: بر اساس
قوانین بانک مرکزي، یک مالک نمی تواند بیش از 33 درصد سهم را در بانک داشته باشد و با توجه به اینکه سهم ما اکنون در بانک
سینا 72 درصد است پس متخلف هستیم و در مدت 20 روز آینده در دو مرحله هر کدام 9 درصد را در بورس عرضه می کنیم که

 
سهم ما کاهش می یابد و دوباره بخشی از آن ها را می فروشیم تا سهم بنیاد در بانک سینا به 33 درصد برسد. 



وي افزود: در زمانی که مالک 33 درصد این بانک شدیم از کجا معلوم که بقیه شرکاي ما حاضر باشند که ما به صورت قرض الحسنه

 
عمل کنیم، زیرا بانکداري خصوصی در پی سود است، اما قرض الحسنه سودي ندارد. 

فتاح اضافه کرد: توصیه بانک مرکزي این بود که بخشی از سرمایه بانک سینا را در حسابی به عنوان قرض الحسنه اختصاص دهیم، اما

 
بررسی کارشناسان ما نشان داد پاسخ لازم را از این راهکار نمی گیریم. 

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: ما می خواهیم پول خودمان را در قرض الحسنه مختص خود قرار دهیم و از این محل به مردم

 
تسهیلات قرض الحسنه بدهیم. 

وي افزود: براي حمایت از مستضعفان در شرایط کرونایی، حدود 600 میلیارد تومان تسهیلات دادیم که 150 میلیارد تومان آن براي
تامین ودیعه مسکن افراد تحت پوشش کمیته امداد و سازمان بهزیستی بود و 450 میلیارد تومان هم براي وام قرض الحسنه اقشار

 
مختلف بوده است. 

فتاح ادامه داد: هزار و 200 میلیارد تومان هم به صورت نقد و کالایی به محرومان اختصاص داده شد یعنی تاکنون هزار و 800 میلیارد

 
تومان از منابع مالی این بنیاد صرف خدمت رسانی و تسهیلات کرونایی محرومان شده است و این روند ادامه دارد. 

 
وي اضافه کرد: این منابع از طریق فروش سهام، ملک و سود هاي بانکی و سود شرکت هاي بنیاد مستضعفان تامین شده است. 

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: راه ما راه سردار شهید سلیمانی است و حاضریم جان خود را در راه مردم بدهیم و این روند خدمت

 
رسانی را با قدرت و سرعت و بی محابا انجام می دهیم و به حرف هایی که درباره ما می زنند توجه نمی کنیم. 

فتاح افزود: کار محرومیت زدایی و انتخاب محدوده هدف در «قلعه گنج» استان سیستان و بلوچستان آغاز شده است و رهبر معظم
انقلاب، رئیس جمهور و وزیر کشور به اقدامات بنیاد در این منطقه نظر مثبت دارند و اکنون این منطقه به الگو تبدیل شده است و نرخ

 
بیکاري در آن جا کاهش و مسائل اجتماعی، بهبود یافته است. 

وي گفت: الگوي «قلعه گنج» با بررسی ضعف ها و نقاط قوت توسعه یافته است و در جنوب سیستان و بلوچستان و منطقه زابل و بقیه
مناطق هدف نیز اقدامات محرومیت زدایی را انجام دادیم که به 25 مورد رسیده است و در هر استان حداقل یک مورد را انجام

 
خواهیم داد و براي مناطق محروم ایجاد اشتغال می کنیم. 

 
رئیس بنیاد مستضعفان اضافه کرد: پس از رد شدن از مرحله کرونا، به مسائل زیر ساختی و زیر بنایی توسعه هم خواهیم پرداخت. 

فتاح در بخش دیگري از سخنان خود درباره ساختمان پلاسکو گفت: در ساخت این ساختمان, 64 درصد پیشرفت داشتیم و به حدود

 
300 نفر کسبه این ساختمان قول دادیم که تا پایال سال بهره برداري شود. 

وي ادامه داد: مطلبی نقل می شد که بنیاد در زمینه ساختمان پلاسکو با شهرداري اختلاف دارد. مسائل پلاسکو در سال هاي 96 و
97 در سطح ملی از جمله معاون اول و شوراي عالی امنیت ملی مطرح و موضوع آن به مسئله ملی و مردمی تبدیل شد. اکنون تفاهم
کردیم و کار به شوراي عالی شهر سازي و معماري کشید و در آن جا حد وسط را گرفتند، زیرا پلاسکو نمی توانست پارکینگ داشته



 
باشد، چون مغازه ها کم می شد. 

فتاح تاکید کرد:  همه مغازه هاي پلاسکو را می سازیم و تحویل می دهیم و شهرداري و شوراي عالی شهرسازي هم تایید کردند و

 
موظف شدیم پارکینگی را که در آن نزدیکی قرار دارد مقاوم و بازسازي کنیم. 

وي ادامه داد: بر اساس اعلام شهردار منطقه 12، در مدت یک ماه، پروانه آن جا صادر می شود و امیدواریم تا پایان سال به تعهدات

 
خود در پلاسکو عمل کنیم. 

 
رئیس بنیاد مستضعفان افزود: قطعه 2 آزاد راه تهران - شمال هم تا پایان سال آینده به بهره برداري می رسد. 

asriran.com/0036uX :لینک کوتاه



قاچاق باعث ناسالم شدن اقتصاد کشور می شود

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/05/19

خبرگزاري آریا- قاضی زرگر: مهم ترین عاملی که باعث
ناسالم شدن اقتصاد کشور می شود، قاچاق است و اگر در
کشور قاچاق باشد، تمامی موجب ایجاد مشکلاتی اعم از

 
فقر و بیکاري خواهد شد. 

به گزارش خبرگزاري آریا، اولین جلسه رسیدگی به اتهامات
متهمان پرونده شرکت هاي نگین خودرو، ایرتویا، آریتا،
نگین خودروي ایرسا صبح امروز در شعبه دوم دادگاه ویژه
رسیدگی به جرایم اخلالگران در نظام اقتصادي کشور به

 
ریاست قاضی زرگر برگزار شد. 

قاضی زرگر در ابتداي جلسه دادگاه با تشریح اهمیت موضوع اقتصاد در جامعه اسلامی، بیان کرد: یکی از ارکان مهم پیشرفت کشور،
داشتن اقتصاد سالم است، براي اینکه اقتصاد سالم در کشور به وجود آید باید عواملی را که می تواند اقتصاد را سالم کند به وجود

 
بیاوریم و موانع را نیز از بین ببریم. 

وي افزود: مهم ترین عاملی که باعث ناسالم شدن اقتصاد کشور می شود قاچاق است و اگر در کشور قاچاق باشد، تمامی موجب ایجاد

 
مشکلاتی اعم از فقر و بیکاري خواهد شد. 

 
قاضی در ادامه از وهاب نماینده دادستان خواست تا ضمن قرارگیري در جایگاه کیفرخواست را قرائت کند. 

نماینده دادستان ضمن قرارگیري در جایگاه و گرامیداشت عیدغدیر و روز خبرنگار بیان کرد: پرونده اي در دادسراي بندرعباس
تشکیل و به شعبه دوم ارجاع شد که پس از آن تحقیقاتی انجام شد. هر دو پرونده به دادسراي کارکنان دولت ارسال شد و در خصوص

 
متهمان ردیف اول و ردیف دوم قرار جلب به دادرسی صادر و هر دو ادغام شد که در نهایت مشروح آن را قرائت می کنم. 

وي در ادامه با اشاره به معضلات ناشی از قاچاق در کشور، عنوان کرد: پدیده قاچاق یکی از چالش هاي اصلی کشور است که پیامد
هاي منفی گوناگونی به ویژه کاهش اعتماد عمومی نسبت به حاکمیت را در بر دارد، این پدیده باعث رانت خواري و بهم ریختگی

 
تولید می شود و می تواند ضربه مهلکی به ابعاد گوناگون جامعه وارد کند. 

نماینده دادستان افزود: سوداگران اقتصادي که قاچاق را پیش می گیرند با وارد کردن کالا هاي قاچاق به سود هاي کلان دست پیدا
می کنند و رواج قاچاق کالا موجب می شود که سیاست گذاري در امر تولید و اشتغال ناکارآمد باشد و در نتیجه تولیدات ملی آسیب

 
می بیند. 

وهاب خاطرنشان کرد: قاچاق کالا در عمل باعث کاهش درآمد هاي دولت می شود و به طور غیرمستقیم باعث کاهش درآمد هاي
مالیاتی دولت نیز می شود، از بعد اقتصادي نیز قاچاق کالا هزینه هاي سنگینی را به اقتصاد جامعه وارد می کند و عوامل ذکر شده

 
باعث تضعیف اقتصاد و بنیان هاي فکري و اعتقادي مردم می شود. 

نماینده دادستان تصریح کرد: با ورود کالا هاي قاچاق تولید ملی ضربه می خورد و کاهش سودآوري و سرمایه گذاري را در تولید

 
داخلی به وجود می آورد، قاچاق کالا باعث خروج سرمایه از کشور و از بین رفتن صنایع و منافع ملی می شود. 

وهاب اذعان کرد: روند رو به گسترش قاچاق اثرات سویی بر قیمت ارز گذاشته و کشور را براي خارجیان به ارزان ترین بازار دنیا تبدیل



 
می کند. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از صدا و سیما، وهاب اظهار کرد: متاسفانه در سال هاي اخیر با پیشرفت فناوري در صنعت، ساز و
کار هاي اقتصاد اسلامی مناسب و نظارتی به معناي واقعی کلمه شکل نگرفته است که می توان به عدم شفافیت مقررات مربوط، عدم

اجراي صحیح و نظارت دقیق بر فرایندها، وجود امضاي طلایی، فساد برخی مدیران و سواستفاده از موقعیت شغلی اشاره کرد.



اهداي 5 هزار سري جهیزیه به خانواده هاي مناطق محروم
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خبرگزاري آریا- رئیس ستاد اجرایی فرمان امام (ره) , از
اهداي 5 هزار سري جهیزیه به ارزش 70 میلیارد تومان به
خانواده هاي کمتر برخوردار در مناطق محروم کشور خبر

 
داد. 

به گزارش خبرگزاري آریا، آقاي محمد مخبر با اعلام این
خبر افزود: سه مسئله مهم براي افزایش ازدواج در بین
جوانان، اشتغال، مسکن و جهیزیه است و ما در هر سه

 
مورد، تلاش کرده ایم تا بتوانیم به جوانان کمک کنیم. 

وي گفت: در بحث مسکن، توانسته ایم حدود 40 هزار مسکن در اختیار بخش محروم جامعه قرار دهیم ضمن اینکه در حال ساخت

 
50 هزار مسکن ارزان قیمت در سراسر کشور هستیم. 

مخبر اضافه کرد: در بحث اشتغال که محوري ترین فعالیت ستاد است هم اکنون در حال اجراي روزانه 300 طرح که هر کدام حداقل

 
هزار اشتغال در پی دارد را در دست اجرا داریم. 

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام (ره) گفت: یکی دیگر از فعالیت هاي ستاد، بحث تهیه جهیزیه است که ما در مدت یکسال گذشته،
توانسته ایم 12 هزار سري جهیزیه را در اختیار خانواده هاي کمتر برخوردار قرار دهیم و امروز هم در مراسمی، پنج هزار جهیزیه آماده
شده که هر کدام از آن ها بین 10 تا 14 قلم کالا ست و ارزش تقریبی هر کدام از آنها، حدود 14 میلیون تومان است که مجموعه آن

 
70 میلیارد تومان می شود. 

آقاي مخبر افزود: پنج هزار جهیزیه تهیه شده، امروز توسط سه هزار و 500 گروه جهادي در سراسر کشور توزیع خواهد شد و ستاد،

 
برنامه دارد که امسال تا سقف 10 هزار سري جهیزیه در اختیار قشر محروم جامعه قرار دهد. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از صدا و سیما، وي افزود: برنامه ما این است که هر تعداد جهیزیه که از طرف خیرین به سازمان ما
براي اهدا سپرده شود ما نیز به همان تعداد جهیزیه تهیه کنیم و تا پایان سال حداکثر تا سقف 10 هزار سري جهیزیه در اختیار

خانواده هاي محروم کشور قرار دهیم.



اشتغال 7 هزار و 600 نفر در واحد هاي صنعتی احیا شده
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خبرگزاري آریا- معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك
هاي صنعتی ایران : در 4 ماه نخست امسال، هفت هزار و 600 نفر در

 
432 واحد صنعتی احیاء شده کوچک و متوسط جذب شدند. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از وزارت صمت، آقاي اصغر مصاحب با
اعلام این خبر درباره ایجاد اشتغال در صنایع کوچک و متوسط افزود:
در هفته صنایع کوچک یک روز به عنوان "صنایع کوچک، کارآفرینی و

 
اشتغال" نامگذاري شده که نشان از اهمیت موضوع اشتغال در این بخش است. 

وي اضافه کرد: برخی به دلیل همپوشانی کارآفرینی و اشتغال، آن ها را یک موضوع درنظر می گیرند، درحالی که مقوله جدایی

 
هستند و در صنایع کوچک پکیج کارآفرینی داریم و در این مجموعه فعالیت هاي متفاوتی انجام می شود. 

عضو هیئت مدیره و معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران ادامه داد: سال گذشته چهار هزار و 62
دوره آموزشی براي 92 هزار نفر از شاغلان واحد هاي صنعتی برگزار شد. همچنین 302 تور صنعتی براي بازدید 6 هزار و 400 نفر
برگزار شد تا از این طریق واحد هاي صنعتی با واحد هاي موفق آشنا شوند و انتقال تجارب واحد هاي مختلف فعال در یک رسته

 
فراهم شود. 

مصاحب گفت: از سال 91 تا پایان سال گذشته 8 هزار و 636 واحد صنعتی غیرفعال، مجدداً راه اندازي و براي 123 هزار و 514 نفر

 
شغل ایجاد شد. 

وي افزود: در سال 98 تجارب موفق کارآفرینی در سطح کشور احصاء شد و 25 تجربه موفق کارآفرینی در رشته هاي مختلف

 
مستندسازي شد و در اختیار دیگران قرار گرفت. 

عضو هیئت مدیره و معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران در خصوص برنامه هاي این سازمان براي
ایجاد اشتغال گفت: یکی از اقدامات این سازمان، بازفعال سازي و راه اندازي مجدد واحد هاي صنعتی غیرفعال است. بر این اساس

 
مشاوران کلینیک هاي کسب و کار به واحد هاي صنعتی مشاوره می دهند. 

مصاحب افزود: در این کلینیک ها سه مقوله مشاوره، طرح هاي عارضه یابی و پروژه بهبود دنبال می شود و ماحصل آن افزایش

 
ظرفیت و ارتقاء فنآوري است که منجر به اشتغال می شود و در هر سه مرحله از واحد هاي تولیدي حمایت می کنیم. 

وي اضافه کرد: بر اساس اقدامات انجام شده، از ابتداي سال 99 تا پایان هشتم مرداد جاري، 432 واحد مجدداً احیاء شد که تعداد

 
هفت هزار و 600 نفر اشتغال را دربر می گیرد که در استان هاي تهران، قم و اصفهان بیشترین واحد هاي اقتصادي احیاء شده اند. 

عضو هیئت مدیره و معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران تصریح کرد: برنامه ما براي امسال این
است که 1200 تا 1500 واحد احیاء شود، که با توجه به شرایط شیوع بیماري کرونا، احیاء 432 واحد در چهار ماه نخست عملکرد

قابل قبولی بوده است.



ایجاد 36 هزار اشتغال جدید به بخش روستایی
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خبرگزاري آریا- مدیرعامل بانک توسعه تعاون از ایجاد 36
هزار شغل جدید با اختصاص چهار هزار میلیارد تومان

 
تسهیلات به بخش توسعه روستایی خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري آریا، حجت االله مهدیان در نشست
خبري امروز به مناسبت یازده سالگی تاسیس این بانک
افزود: طرح ملی اشتغال پایدار روستایی از سال 96 شروع
شده است که چهار بانک توسعه تعاون، کشاورزي، پست
بانک و صندوق کارآفرینی با اختصاص 20 هزار میلیارد
تومان تسهیلات مسئول اجراي آن هستند که سهم بانک

 
توسعه تعاون پرداخت تسهیلات تا سقف چهار هزار میلیارد تومان است. 

وي با بیان اینکه بانک توسعه تعاون مرحله اخر اختصاص این تسهیلات را به زودي انجام خوهد داد گفت: تاکنون دو هزار و 500

 
میلیارد تومان ازاین تسهیلات پرداخت شده است و هزار و 500 میلیارد تومان آن نیز آماده پرداخت است. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون در رابطه به شیوع کرونا و مشکلات ایجاد شده در کسب و کار ها افزود: در این راستا چهار گام مهم
برداشته شده است که امضاي تفاهم نامه چهار جانبه با وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، صندوق کار آفرینی و صندوق ضمانت
سرمایه گذاري یکی از این فعالیت هاست که در قالب آن صد میلیارد تومان تسهیلات با نرخ چهار درصد به متقاضیانی که از طریق

 
وزارت کار معرفی می شوند پرداخت خواهد شد. 

آقاي مهدیان گفت: هزار میلیارد تومان نیز در قالب یک بسته حمایتی از محل منابع داخلی با نرخ 14 تا 18 درصد پرداخت می شود

 
که مدت زمان بازپرداخت آن حداکثر دو سال است و تا امروز 50 میلیارد تومان آن پرداخت شده است. 

وي با اشاره به تکلیف مشخص شده از سوي بانک مرکزي در ارتباط با تسهیلات قرض الحسنه ادامه داد: 48 هزار فقره تسهیلات به
مشتریان به مبلغ 55 میلیارد تومان پرداخت شده است اقساط اسفند، فروردین و اردیبهشت آنان دریافت نشد و به قسط هاي آنان در

 
ماه هاي بعدي اضافه شده است. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون گفت: فعالیت چهارم انجام شده اعطاي تسهیلات 10 میلیون ریالی تا سقف 35 میلیارد تومان به

 
متقاضیان است. 

آقاي مهدیان در خصوص فروش اموال این بانک افزود: از ابتداي سال 99 تاکنون 106 فقره مزایده برگزار شده که 34 فقره به ارزش
هفت میلیارد تومان منجر به واگذاري و 24 فقره معادل 24 میلیارد تومان نیز برنده هاي مزایده مشخص شده و در حال انجام

 
تشریفات اداري است. 

وي در خصوص تسهیلات ارائه شده گفت: سال 98، 300 میلیارد تومان پرداخت کردیم و امسال نیز باید 600 میلیارد تومان پرداخت

 
کنیم که تاکنون 96 میلیارد آن پرداخت شده و 504 میلیارد تومان آن نیز تا پایان سال پرداخت خواهد شد. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از صدا و سیما، مدیرعامل بانک توسعه تعاون با بیان اینکه این بانک یک بانک توسعه اي است و نباید
به سپرده هاي مردمی متکی باشد افزود: بانک هاي توسعه اي باید در قانون بودجه دیده شوند و یا از صندوق توسعه ملی اعتبار



دریافت کنند این در حالی است که بانک توسعه تعاون متکی به اعتبارات مردمی است و به همین دلیل نمی تواند به خوبی به تعهدات

 
تخصصی خود عمل کند. 

آقاي مهدیان در خصوص انجام مسئولیت هاي اجتماعی گفت: اختصاص 500 میلیارد تومان براي خرید تضمینی گندم، 600 میلیارد
تومان براي ازدواج و 25 میلیارد تومان به بخش بهزیستی و کمیته امداد که تا آخر تیر ماه پرداخت شده است.



صعود از تعمیر به تولید

منبع: اترك نیوزشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/05/19

کارآفرینی از اهالی روستاي خرق ازتوابع شهرستان فاروج، استان خراسان شمالی با پشتکار و تلاش از تعمیر دستگاه ها و
ادوات کشاورزي به تولید این دستگاه ها رسیده است.

کارآفرینی از اهالی روستاي خرق ازتوابع شهرستان فاروج، استان خراسان شمالی با پشتکار و تلاش از تعمیر دستگاه ها و ادوات

 
کشاورزي به تولید این دستگاه ها رسیده است. 

 
 

به گزارش صبح فاروج، در گوشه و کنار شهرها کارگاه هاي بزرگ و کوچکی وجود دارد که هر کدام بخشی از تولید کشور را بر عهده
داشته و نیازهاي هر منطقه را رفع و رجوع می کنند. یکی از این کارگاه ها در روستاي خرق از توابع شهرستان فاروج است که علاوه

 
بر راه انداختن بخشی از چرخ اقتصاد، تعدادي از واجدان شرایط کار را مشغول کرده است. 

علی یعقوبی کارآفرین فاروجی در گفتگو با خبرنگار صبح فاروج گفت: در سال 1348 در روستاي خرق به دنیا آمدم، تحصیلات
ابتدایی را در روستا وراهنمایی ودبیرستان را در مشهد و در رشته ریاضی گذراندم و بعد از گرفتن دیپلم به سربازي رفتم و بعد آن

 
ازدواج کرده و مشغول کار شدم. 

وي افزود: من از سال 72 کارم را با تعمیر دستگاه و حداقل سرمایه شروع کردم و کم کم به سمت مونتاژ دستگاه و اداوات مختلف

 
رفتم و بعد از سال ها کار کردن به این فکر افتادم به جاي مونتاژ، شروع به تولید این دستگاه ها بکنم. 

این کارآفرین افزود: براي شروع کار موتور، لاستیک، و تیغ جلوي دستگاه را خریداري کرده و بقیه دستگاه را خودم ساختم و به مرور

 
زمان ایراداتی که در دستگاه بود را اصلاح کرده و سعی بر این داشتم دستگاه هاي تولیدي هر بیشتر کم عیب و نقص باشد. 

علی یعقوبی ادامه داد: در حال حاضر دستگاه دروگر و تیلر تولیدي که داراي ضمانت نیز هست به سرتا سر استان و اقصی نقاط کشور

 
مانند مشهد و شیراز و... ارسال می کنم و هم چنین بنا به نیاز منطقه دستگاه گردو و بادام پوست کن نیز تولید می کنم. 



 
 

وي با اشاره به مقوله اشغالزایی اظهار داشت: ابتدا خودم و یک شاگرد مشغول کار شدیم اما اکنون 4 نفر بطور دائم و 2 نفر هم در
ایامی که سفارش زیاد است در کارگاه مشغول کار هستند و علاوه بر این 4 نفر هم در کنار کارگاه بنده به امر تعمیر موتور دستگاه ها

 
مشغول هستند. 

این کار آفرین در پایان با اشاره به آمار بیکاري و وضعیت اشتغال گفت: به جوان ها توصیه می کنم در حوزه اقتصاد واشتغال تلاش
کنند، ازشکست نترسند ودرمسیري که در آن مهارت وتوانمندي دارند گام بردارند و بدانند هر کس در هررشته کار پژوهشی

 
وتحقیقاتی داشته باشد و با استفاده از علوم روز وشناخت نیاز حوزه کاري خود، عمل کند قطعا موفق خواهد شد. 

انتهاي پیام/م.شادکام



286 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی در ایلام پرداخت شد

منبع: ایرناشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/05/19

ایلام - ایرنا - مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی ایلام گفت: تاکنون 286 میلیارد تومان تسهیلات به چهار هزار و 534
طرح اشتغال روستایی در استان پرداخت شده است.

ایلام - ایرنا - مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی ایلام
گفت: تاکنون 286 میلیارد تومان تسهیلات به چهار هزار و

 
534 طرح اشتغال روستایی در استان پرداخت شده است. 

شکراله شیرخانی روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
اظهار داشت: این تسهیلات توسط بانک هاي توسعه تعاون،
کشاورزي، پست بانک و صندوق کارآفرینی امید پرداخت

 
شده است. 

وي با بیان اینکه این طرح ها زمینه اشتغالزایی 6 هزار و
811 نفر در استان را فراهم کرده است، افزود: 38 میلیارد تومان اشتغال فراگیر نیز به 137 طرح با اشتغال 454 نفر توسط بانک هاي

 
عامل تجارت، توسعه تعاون، رفاه کارگران، سپه، صادرات، ملت و کشاورزي پرداخت شده است. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی ایلام یادآور شد: در بخش تعاون نیز از ابتداي سال گذشته تاکنون 83 تعاونی تشکیل، 980

 
فرصت شغلی ایجاد و 899 نفر عضو در تعاونی ها جذب شدند. 

شیرخانی از پرداخت 65 میلیارد تومان تسهیلات به تعاونی هاي استان در مدت یاد شده(ابتداي سال گذشته تاکنون) خبر داد و اضافه
کرد: همچنین در این مدت چهار هزار و 193 مشاوره، توانمندسازي، ساماندهی، و ایجاد بستر اشتغال براي کارجویان بخش تعاون

 
صورت گرفته است. 

وي اضافه کرد: از ابتداي سال گذشته تاکنون 85 مکاتبه با وزارتخانه براي تسهیلات و سایر مشکلات، 12 بازدید و بررسی مشکلات
تعاونی ها، 96 مورد کمک به بهسازي و نوسازي شرکت هاي تعاونی و 13 مورد کمک به تعاونی هاي متعارف متشکل از سه دهه اول

 
درآمدي جامعه انجام شده است. 

شیرخانی، کمک به تعاونی هاي فرش دستباف و گلیم، نظارت بر برگزاري مجامع و بازدید مالی و بررسی صورت هاي مالی را از دیگر

 
اقدامات حوزه تعاون در استان در مدت یاد شده(ابتداي سال گذشته تاکنون) بیان کرد. 

 
برچسب ها 

- ایلام 



 
- تسهیلات بانکی 

 
- اشتغال زایی 

- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی



قاچاقچیان خودرو محاکمه شدند

منبع: ماشین نیوزشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/05/19

اولین جلسه رسیدگی به اتهامات متهمان پرونده شرکت هاي نگین خودرو، ایرتویا، آریتا، نگین خودروي ایرسا در شعبه دوم
دادگاه ویژه رسیدگی به جرایم اخلالگران در نظام اقتصادي کشور برگزار شد.

اولین جلسه رسیدگی به اتهامات متهمان پرونده شرکت هاي نگین خودرو، ایرتویا، آریتا، نگین خودروي ایرسا در شعبه دوم

 
دادگاه ویژه رسیدگی به جرایم اخلالگران در نظام اقتصادي کشور برگزار شد. 

به گزارش ماشین نیوز ؛اولین جلسه رسیدگی به اتهامات متهمان پرونده شرکت هاي نگین خودرو، ایرتویا، آریتا، نگین خودروي ایرسا

 
صبح امروز در شعبه دوم دادگاه ویژه رسیدگی به جرایم اخلالگران در نظام اقتصادي کشور به ریاست قاضی زرگر برگزار شد. 

قاضی زرگر در ابتداي جلسه دادگاه با تشریح اهمیت موضوع اقتصاد در جامعه اسلامی، بیان کرد: یکی از ارکان مهم پیشرفت کشور،
داشتن اقتصاد سالم است، براي اینکه اقتصاد سالم در کشور به وجود آید باید عواملی را که می تواند اقتصاد را سالم کند به وجود

 
بیاوریم و موانع را نیز از بین ببریم. 

وي افزود: مهم ترین عاملی که باعث ناسالم شدن اقتصاد کشور می شود قاچاق است و اگر در کشور قاچاق باشد تمامی موجب ایجاد

 
مشکلاتی اعم از فقر و بیکاري خواهد شد. 

 
قاضی در ادامه از وهاب نماینده دادستان خواست تا ضمن قرارگیري در جایگاه کیفرخواست را قرائت کند. 

نماینده دادستان ضمن قرارگیري در جایگاه و گرامیداشت عید غدیر و روز خبرنگار بیان کرد: پرونده اي در دادسراي بندرعباس
تشکیل و به شعبه دوم ارجاع شد که پس از آن تحقیقاتی انجام شد. هر دو پرونده به دادسراي کارکنان دولت ارسال شد و در خصوص

 
متهمان ردیف اول و ردیف دوم قرار جلب به دادرسی صادر و هر دو ادغام شد که در نهایت مشروح آن را قرائت می کنم. 

وي در ادامه با اشاره به معضلات ناشی از قاچاق در کشور، عنوان کرد: پدیده قاچاق یکی از چالش هاي اصلی کشور است که
پیامدهاي منفی گوناگونی به ویژه کاهش اعتماد عمومی نسبت به حاکمیت را در بر دارد، این پدیده باعث رانت خواري و بهم ریختگی

 
تولید می شود و می تواند ضربه مهلکی به ابعاد گوناگون جامعه وارد کند. 

نماینده دادستان افزود: سوداگران اقتصادي که قاچاق را پیش می گیرند با وارد کردن کالاهاي قاچاق به سودهاي کلان دست پیدا می
کنند و رواج قاچاق کالا موجب می شود که سیاست گذاري در امر تولید و اشتغال ناکارآمد باشد و در نتیجه تولیدات ملی آسیب می

 
بیند. 

وهاب خاطرنشان کرد: قاچاق کالا در عمل باعث کاهش درآمدهاي دولت می شود و به طور غیرمستقیم باعث کاهش درآمدهاي
مالیاتی دولت نیز می شود، از بعد اقتصادي نیز قاچاق کالا هزینه هاي سنگینی را به اقتصاد جامعه وارد می کند و عوامل ذکر شده

 
باعث تضعیف اقتصاد و بنیان هاي فکري و اعتقادي مردم می شود. 



نماینده دادستان تصریح کرد: با ورود کالاهاي قاچاق تولید ملی ضربه می خورد و کاهش سودآوري و سرمایه گذاري را در تولید

 
داخلی به وجود می آورد، قاچاق کالا باعث خروج سرمایه از کشور و از بین رفتن صنایع و منافع ملی می شود. 

وهاب اذعان کرد: روند رو به گسترش قاچاق اثرات سویی بر قیمت ارز گذاشته و کشور را براي خارجیان به ارزان ترین بازار دنیا تبدیل

 
می کند. 

وهاب اظهار کرد: متأسفانه در سال هاي اخیر با پیشرفت فناوري در صنعت، ساز و کارهاي اقتصاد اسلامی مناسب و نظارتی به معناي
واقعی کلمه شکل نگرفته و می توان به عدم شفافیت مقررات مربوط، عدم اجراي صحیح و نظارت دقیق بر فرایندها، وجود امضاي

 
طلایی، فساد برخی مدیران و سوءاستفاده از موقعیت شغلی اشاره کرد. 

برچسب ها:اخلال در نظام اقتصادي, ایرتویا, قاچاقچیان خودرو, نگین خودرو, نگین خودروي ایرسا



آصفري: هپکو را براي بدهی خود به تامین اجتماعی قربانی کردند

منبع: ایران خبرشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/05/19

نماینده مردم اراك در مجلس با بیان اینکه مصوبه هیات وزیران در واگذاري هپکو به سازمان تامین اجتماعی براي حل
مشکل کارگران نبود، تاکید کرد: آنها به دنبال پرداخت بدهی خود به تامین اجتماعی بودند و هپکو را قربانی این تصمیم

کردند.

نماینده مردم اراك در مجلس با بیان اینکه مصوبه هیات وزیران در واگذاري هپکو به سازمان تامین اجتماعی براي حل مشکل

 
کارگران نبود، تاکید کرد: آنها به دنبال پرداخت بدهی خود به تامین اجتماعی بودند و هپکو را قربانی این تصمیم کردند. 

به گزارش ایران خبر، محمد حسن آصفري نماینده مردم اراك در نطق
میان دستور جلسه علنی امروز مجلس گفت: امروز مردم به این مجلس
امیدوار هستند. ما وظیفه داریم با کار و تلاش و بدون نگاه حزبی و
جناحی این امید را به یاس تبدیل نکنیم. مجلس انقلابی باید انقلابی
بودن را از خود شروع کند و باید اولویت ها را به طرح هایی اختصاص

 
دهد که هدف آن حل مشکلات و مسائل معیشتی و اقتصادي است. 

وي افزود، مردم می پرسند دلیل نوسان قیمت ارز چه بوده؟ چه کسانی در این موضوع دست دارند و نقش دولت در این باره چیست؟
انقلابی بودن مجلس در این است که از دولت درباره تعطیلی کارخانه ها و خیل چند میلیونی جوانان بیکار سوال بپرسد. دولت باید

 
درباره این خصوصی سازي پاسخ دهد. 

آصفري ادامه داد: امروز مردم از ما در مورد حقوق نجومی و املاك نجومی سوال دارند که چه اقدامی براي بازگشت آنها به بیت المال

 
صورت گرفت؟ 

نایب رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها عنوان کرد: در راس امور بودن مجلس یعنی اینکه تعارف و مصلحت اندیشی را کنار
بگذاریم. این موضوع در راس امور بودن در ابعاد گوناگون قابل بررسی است ولی بعدي که بیشتر مورد توجه بود و عامل مشاجره هاي
سیاسی شده است عبارت است از میزان قدرت مجلس در برخورداري از ابزارهاي نظارتی مانند سوال و استیضاح در راستاي دفاع از

 
حقوق مردم است که اگر اینگونه نباشد این مسئولیت ما به عطسه بزي هم نمی ارزد. 

آصفري عنوان کرد: وظایف مجلس با بی تحرکی سازگاري ندارد. جنس کار مجلس از نوع خلاقیت و ابتکار، رصد کردن آینده، قدرت
پیشتازي و هموار سازي مسیر می باشد. نگذارید مجلس دچار روزمرگی بشود. روزمرگی یعنی فاقد چشم اندازي براي آینده کشور
بودن. اگر می خواهیم پیشتاز باشیم نباید تابع لوایح دولت باشیم چرا که قانونگذاري باید بر مبناي مطالعات علمی باشد که جزئی از

 
ضروریات مجلس است. 



نماینده مردم اراك عنوان کرد: اکنون مردم از شعار خسته شده اند، کاهش ارزش پول ملی، افزایش بی رویه قیمت ها و بی ثباتی
اقتصادي آرامش را از جامعه ربوده است. مردم مسائلی را مطرح می کنند که زیبنده این ملت بزرگ نیست. این دولت با گذشت هفت
سال از دوره مسئولیت خود همچنان از عبارت باید فلان شود استفاده می کند؛ در حالی که مجري این بایدها خود شما هستید. شما
بودید که توافق با غرب را پذیرفتید و هفت سال تمام توان قوه مجریه را وقف این توافق کرده اید و حاصل آن بگو و بخندها یک لگد
ترامپ به برجامی شد که فرجامش نه چرخ سانتریفیوژ را چرخاند و نه چرخ اقتصاد کشور، آقاي رئیس جمهور پیشنهاد می کنم که در
سال آخر فقط به کار پرداخته و از امید به بیگانگان دل بکنید و با استفاده از ظرفیت هاي داخلی براي حل معضلات اقتصادي کشور

 
آستین همت بالا بزنید. 

وي ادعا کرد: مطابق آمار رسمی فساد مالی در هیچ یک از دولت هاي پیشین به گرد پاي این دولت نمی رسد. بر اساس گزارش تفریغ
بودجه سال 97، 1.8 میلیارد دلار ارز دولتی براي کالاهاي ضروري به اشخاصی داده شد که در ازاي آن هیچ کالایی وارد کشور نشد و

 
این دلارها در بازار فردوسی با قیمت 22 هزار تومان به فروش رسید. 

نایب رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها عنوان کرد: امروز باید در جهت تحقق الزامات کشور همچون جهش تولید، رونق
تولید، اشتغال جوانان و همسان سازي حقوق کارکنان و بازنشستگان تلاش کرد. مصوبه هیات وزیران در واگذاري هپکو به سازمان
تامین اجتماعی براي حل مشکل کارگران نبود، بلکه به دنبال پرداخت بدهی خود به تامین اجتماعی بودند و هپکو را قربانی این

تصمیم کرده اند. در جهت رفع مشکل کارخانه هاي آذرآب و واگن پارس اقدام کنید تا سرنوشتی چون کارخانه هپکو پیدا نکنند.



فعالیت 120 صندوق محله براي زنان روستایی در آذربایجانغربی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/05/19

به گزارش خبرگزاري صدا وسیما مرکز مهاباد؛ مدیر صندوق کارآفرینی امید آذربایجانغربی گفت: 120 صندوق خرد محله زنان

 
روستایی در استان فعال است که حدود سه هزار و 600 نفر از زنان روستایی استان در آن عضو هستند. 

علیرضا آخوندزاده افزود: هر صندوق حدود 25 تا 30 نفر عضو
فعال دارد تا با بهره مندي از خدمات صندوق هاي خرد محلات

 
زنان روستایی معیشت خانواده ها و بانوان روستایی افزایش یابد. 

آخوندزاده گفت: براي توانمندسازي بانوان استان 34 میلیارد و
400 میلیون ریال تسهیلات درقالب 118 فقره پرونده اشتغالزایی
در دو سال گذشته تاکنون به صندوق هاي خرد محلات زنان

 
روستایی استان پرداخت شده است. 

وي گفت: در مرحله نخست به هر نفر از اعضاي درخواست کننده 500 میلیون ریال تسهیلات کم بهره پرداخت می شود و در مراحل

 
بعدي نیز با توجه به اعتبار صندوق خرد، طی هر مرحله به اعضاي آن تسهیلات اختصاص می یابد. 

مدیرصندوق کارآفرینی امید آذربایجا نغربی،با بیان اینکه اعضاي هر صندوق خرد محله زنان روستایی می توانند از تسهیلات این
صندوق بهره مند شوند، افزود: این صندوق ها ماهیت توسعه دارد و علاوه بر تأمین منابع مالی باعث توانمندسازي اجتماعی زنان

 
روستایی می شود. 

آخوندزاده اضافه کرد: بالا بردن سطح معیشتی خانواده ها در روستاها و همچنین افزایش سطح درآمد خانوارهاي روستایی از دیگر
اهداف راه اندازي صندوق هاي خرد محله زنان روستایی است.



دانش آموزان آموزش مجازي را اثربخش تر می دانند

منبع: شبکه خبرشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/05/19

معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش با اشاره به دسترسی 70 درصد دانش آموزان به آموزش هاي مجازي گفت:
دانش آموزان آموزش مجازي را اثربخش تر می دانند.

معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش با اشاره به دسترسی 70 درصد دانش آموزان به آموزش هاي مجازي گفت:

 
دانش آموزان آموزش مجازي را اثربخش تر می دانند. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، آقاي علیرضا کمره اي، افزود: کیفیت آموزش هاي مجازي ارائه شده به دانش آموزان در
بستر شبکه «شاد» در مقابل آموزش هاي تلویزیونی که به طور قطع دربرگیري بیشتري دارد و در نهایت این موضوع که آیا آموزش
هاي مجازي در یادگیري دانش آموزان مؤثرتر بوده است یا آموزش هاي تلویزیونی؛ گلوگاه ها و مشکلات آموزش مجازي و اینکه کدام
گروه از دهک هاي جامعه از دسترسی به شاد و آموزش مجازي محروم ماندند، برنامه ها و تدابیر آموزش و پرورش در سال تحصیلی

 
جدید براي شناسایی و رفع مشکلات و گستراندن چتر آموزش بر سر تمام دانش آموزان دو محور اصلی این مصاحبه بود. 

معاون وزیر آموزش و پرورش گفت: موضوع آموزش مهارت به دانش آموزان دبیرستانی که سالهاست از سوي مسئولان تراز کشور از
جمله رهبر معظم انقلاب و رئیس جمهوري به عنوان یک انتظار از آموزش و پرورش مطرح می شود و اینکه چرا با تمام این تأکیدات
همچنان شاهد غفلت از موضوع مهارت و کارآفرینی در مدارس و تمرکز بر ارائه دروس تئوري هستیم که در نهایت پس از دانش

 
آموختگی ردي از آن را نه در زندگی روزمره و نه در حافظه ذهنی دانش آموزان خواهیم یافت! 

آقاي کمره اي ادامه داد: با شروع کرونا در اواخر سال 98 آموزش و پرورش تصمیم گرفت از وقفه اي که در آموزش ایجاد شده است،
ممانعت و جریان آموزش و تربیت را پیگیري کند و اجازه ندهد فاصله اي در یادگیري دانش آموزان ایجاد شود بنابراین بلافاصله ورود

 
پیدا کرده و با همراهی صداوسیما آموزش هاي تلویزیونی را ارائه کردیم. 

وي خاطرنشان کرد: آموزش هاي تلویزیونی چند کارکرد مهم داشت و نشان می داد حاکمیت به موضوع تعلیم و تربیت و آموزش و
پرورش بها می دهد و در این شرایط بلاتکلیفی دانش آموزان و نگرانی خانواده ها، آموزش وپرورش مسیري را براي ادامه آموزش ها
طراحی کرده است و از این طریق تلاش می کند یادگیري دانش آموزان را استمرار بخشد. آموزش هاي تلویزیونی علاوه بر کارکرد
آموزش و یادگیري، نگاه حاکمیت به مسأله تعلیم و تربیت را نشان داد و باعث شد خانواده ها از نگرانی خارج شوند و این احساس را
داشته باشند، نظام آموزشی سعی دارد از طریق آموزش هاي تلویزیونی وقفه اي در یادگیري دانش آموزان اتفاق نیفتد و در کنار

 
آنهاست. 

معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش افزود: تقریبا تمام دروس را در آموزش هاي تلویزیونی پوشش دادیم. 185 عنوان
درسی در دوره متوسطه دوم، 36 عنوان درسی در متوسطه اول و شایستگی هاي غیرفنی شاخه کاردانش و فنی و حرفه اي و بخشی
از دروس مهارتی دانش آموزان را از طریق تلویزیون آموزش دادیم، در دروس هنرستانی که نیاز به کارگاه نداشت مانند حسابداري و

 
مباحث کامپیوتر کار آموزش از طریق تلویزیون جریان یافت. 

وي گفت: بخش دوم آموزش ها از طریق فضاي مجازي ارائه شد که ابتدا به صورت خودجوش از جانب معلمان رقم خورد و در دهه
دوم اسفند شاهد آن بودیم که معلمان براساس تعهدي که به آموزش و یادگیري دانش آموزان داشتند آموزش ها را در فضاي مجازي
ارائه دادند البته به دلیل فراهم نبودن زیرساخت ها در آموزش و پرورش، استقرار یک شبکه آموزشی مستقل براي این وزارتخانه چند
ماه طول کشید و در نهایت اردیبهشت شبکه آموزشی دانش آموزان «شاد» راه اندازي و از آن طریق تلاش شد که همه دانش آموزان

علاوه بر آموزش هاي تلویزیونی در فضاي مجازي هم حضور داشته و آموزش را از معلم خود دریافت کنند. 



معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش اضافه کرد: فضاي مجازي از نظر اثربخشی با آموزش تلویزیونی تفاوت هایی دارد،
آموزش هاي تلویزیون ماهیت تعامل ندارد و گاهی دانش آموز الزام هم نمی بیند تا آموزش را دریافت کند همچنین نقش تسهیل
گري معلم در کلاس درس و فضاي مجازي که جریان یادگیري را هدایت می کند در آموزش تلویزیونی وجود ندارد به همین دلیل
براي ما اهمیت داشت که ارتباط دانش آموز با معلم خود و در محیط نسبتاً تعاملی که البته تعامل مبتنی بر متن، فیلم و عکس بود

 
رخ دهد و به تدریج امکانات شاد را بهینه می کنیم. 

 
معلمان، آموزش مجازي، دانش آموزان، وزارت آموزش و پرورش 

آقاي کمره اي گفت: درصد بالایی از دانش آموزان نرم افزار (اپلیکیشن) شاد را نصب کردند بیش از 99 درصد مدارس آن را را نصب
کردند به جهت اینکه سال تحصیلی رو به پایان بود، یک ماه فرصت داشتیم که از این امکان جدید براي دانش آموزان سراسر کشور

 
که اینترنت و ابزار مورد نیاز را در اختیار داشتند بهره ببریم. 

وي ادامه داد: در نهایت آموزش هاي مجازي را ارائه دادیم و دانش آموزان در شبکه شاد فعال شدند، بخشی از مدارس و دانش آموزان
به جهت اینکه چند ماه قبل از آن با پیام رسان هاي دیگر مأنوس شده بودند در شبکه «شاد» حضور پیدا کردند و پذیرفتند در یک
سامانه اختصاصی آموزش و پرورش ورود پیدا کنند که همه جهات ایمنی براي دانش آموزان و جریان تربیت لحاظ شده است و نظارت
صورت می گیرد البته «شاد» در برخی مواقع مشکلاتی هم داشت، با این وجود مدارس در این بستر قرار گرفتند و آموزش ها کامل
شد، ارزیابی نهایی از آموزش ها این بود که دانش آموزان آموزش مبتنی بر فضاي مجازي را که به اضطرار پذیرفتند و جنبه تعاملی

 
دارد را سودمندتر و اثربخش تر می دانند. این ارزیابی در همه پژوهش هایی که انجام دادیم نسبت به سایر روش ها محسوس بود. 

معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش گفت: سعی کردیم براي دانش آموزانی که به «شاد» دسترسی نداشتند از طریق
«درس نامه ها» شرایطی را فراهم کنیم تا درس نامه هایی که ماهیت خودآموز براي آن ها دارد دریافت کنند، در هر صورت سال
پرتنش و دشواري را پیش رو داشتیم، اما شرایط اضطرار ما را به این سمت کشاند و طبیعی است اقناع مخاطبانی که تمایل داشتند
آموزش باکیفیت بالاتر دریافت کنند دشوار است البته همه جامعه و رسانه ها کمک کردند پیام رسان اختصاصی آموزش و پرورش
(شاد) به عنوان یک محیط امن براي دانش آموزان مستقر و معرفی شود و امروز با آمادگی بیشتري به سال تحصیلی 1399-1400
ورود خواهیم کرد بویژه زیرساخت هاي بهتري را آماده کردیم که از جمله در شبکه «شاد» قابلیت هاي جدیدي فراهم شده است تا

 
معلم راحت تر بتواند با آن کار کند. 

وي افزود: در قراردادهایمان بیش از 30 ویژگی را هدف گذاري کردیم که در شبکه «شاد» قابلیت ها ایجاد شود و بخش هایی از آن
داراي اهمیت است که کار معلمان را ساده تر می کند و امکانات خوبی در اختیار آن ها قرار می دهد.



جلسه کمیته جذب حداکثري دانشجوي مهارتی در دانشگاه جامع علمی

کاربردي استان آذربایجان شرقی برگزار شد

شماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/05/19
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان آذربایجان شرقی - جلسه کمیته جذب حداکثري دانشجوي مهارتی و نحوه تبلیغات پذیرش دوره هاي مهر ماه
1399 با حضور دکتر قالیچی، رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان و تعدادي از روساي مراکز آموزشی صبح روز

یکشنبه مورخ 19مرداد 99 در سالن جلسات واحد استانی برگزار شد.

دکتر قالیچی، رئیس دانشگاه علمی کاربردي استان؛ ضمن تبریک عید غدیر گفت: امیدواریم با شکست ویروس منحوس کرونا

 
بار دیگر شاهد برپایی مراسمات و جشن هاي ملی و مذهبی در کشور باشیم. 

وي با اشاره به اهداف تشکیل کمیته جذب حداکثري دانشجوي مهارتی بیان کرد: تبلیغات پذیرش دانشجو باید منطبق بر اهداف

 
مهارتی دانشگاه بوده و در راستاي معرفی کارآفرینی و شغل محوري باشد. 

قالیچی ضمن تاکید بر اهمیت انجام تبلیغات صحیح گفت: باید مراکز آموزشی در تبلیغات و معرفی دانشگاه نهایت دقت عمل را داشته

 
باشند و به صورت هدفمند و برنامه ریزي شده به این امر اقدام نمایند. 

در ادامه جلسه هر یک از اعضاي حاضر نظرات و پیشنهادات خود را در زمینه تبلیغات بیان نمودند در پایان با توجه به موارد و مباحث

 
مطرح شده، راه کارهاي تبلیغاتی کوتاه مدت بیان و تصمیمات مقتضی اتخاذ شد. 

 
 



 
 

 
 



به مناسبت روز خبرنگار: خبرنگاران قوچانی تقدیر شدند

منبع: توریسم پرسشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/05/19

به مناسبت روز خبرنگار: خبرنگاران قوچانی تقدیر شدند اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی قوچان مراسم تقدیر
از خبرنگاران این شهرستان را میزبانی کرد. به گزارش روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی

خراسان رضوي  جواد رجبی اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی قوچان در این ...

به مناسبت روز خبرنگار: خبرنگاران قوچانی تقدیر
شدنداداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی
قوچان مراسم تقدیر از خبرنگاران این شهرستان را میزبانی

 
کرد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی،
گردشگري و صنایع دستی خراسان رضوي  جواد رجبی
اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی قوچان در

 
این باره گفت: به مناسبت 17 مرداد روز خبرنگار حدود 20 نفر از خبرنگاران این شهرستان مورد تقدیر قرار گرفتند. 

او با اشاره به نقش اثر گذار خبرنگاران در توسعه گردشگري، حفظ میراث فرهنگی و ترویج صنایع دستی این شهرستان گفت: در این

 
برنامه خبرنگاران از بوم گردي در حال احداث «شمشاد یک» در این شهرستان بازدید کردند. 

رجبی با بیان این که فرماندار شهرستان، مدیر اداره کار و رفاه اجتماعی، مدیر کمیته اممداد و مدیر صندوق کارآفرینی امید شهرستان
نیز در این بازدید خبرنگاران را همراهی کردند، افزود: در پایان این بازدید حدود 20 خبرنگار شهرستان توسط فرماندار مورد تقدیر

 
قرار گرفتند. 

او ادامه داد:  شهرستان قوچان داراي 2منطقه نمونه گردشگري و 15 روستاي هدف گردشگري و تفریحی است که مهم ترین آن ها

 
شامل دره شمخال ، سدتبارك ، دربادام وشارك ، یدك و دره عمارت است  هم اکنون 9 اقامتگاه بوم گردي در حال احداث است. 

 
قوچان در فاصله 125کیلومتري مشهد مرکز استان خراسان رضوي قرار دارد. 

 
منبع : اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان رضوي 

 
مطالب دیگر در حوزه میراث فرهنگی ها را در توریسم پرس دنبال کنید 

برچسب ها: اداره کل میراث فرهنگیبه مناسبت روز خبرنگارجواد رجبیخبرنگاران قوچانی تقدیر شدندگردشگري و صنایع دستی
خراسان رضوي



ایجاد 36 هزار اشتغال جدید به بخش روستایی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/05/19

به گزارش خبرنگار گروه اقتصادي خبرگزاري صدا و سیما،
حجت االله مهدیان در نشست خبري امروز به مناسبت یازده
سالگی تاسیس این بانک افزود:  طرح ملی اشتغال پایدار
روستایی از سال 96 شروع شده است که چهار بانک توسعه
تعاون، کشاورزي، پست بانک و صندوق کارآفرینی با
اختصاص 20 هزار میلیارد تومان تسهیلات مسئول اجراي
آن هستند که سهم بانک توسعه تعاون پرداخت تسهیلات

 
تا سقف چهار هزار میلیارد تومان است. 

وي با بیان اینکه بانک توسعه تعاون مرحله اخر اختصاص
این تسهیلات را به زودي انجام خوهد داد گفت: تاکنون دو

 
هزار و 500 میلیارد تومان ازاین تسهیلات پرداخت شده است و هزار و 500 میلیارد تومان آن نیز آماده پرداخت است. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون در رابطه به شیوع کرونا و مشکلات ایجاد شده در کسب و کار ها افزود:  در این راستا چهار گام مهم
برداشته شده است که امضاي تفاهم نامه چهار جانبه با وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، صندوق کار آفرینی و صندوق ضمانت
سرمایه گذاري یکی از این فعالیت هاست که در قالب آن صد میلیارد تومان تسهیلات با نرخ چهار درصد به متقاضیانی که از طریق

 
وزارت کار معرفی می شوند پرداخت خواهد شد. 

آقاي مهدیان گفت: هزار میلیارد تومان نیز در قالب یک بسته حمایتی از محل منابع داخلی با نرخ 14 تا 18 درصد پرداخت می شود

 
که مدت زمان بازپرداخت آن حداکثر دو سال است و تا امروز 50 میلیارد تومان آن پرداخت شده است. 

وي با اشاره به تکلیف مشخص شده از سوي بانک مرکزي در ارتباط با تسهیلات قرض الحسنه ادامه داد: 48 هزار فقره تسهیلات به
مشتریان به مبلغ 55 میلیارد تومان پرداخت شده است اقساط اسفند، فروردین و اردیبهشت آنان دریافت نشد و به قسط هاي آنان در

 
ماه هاي بعدي اضافه شده است. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون گفت:  فعالیت چهارم انجام شده اعطاي تسهیلات 10 میلیون ریالی تا سقف 35 میلیارد تومان به

 
متقاضیان است. 

آقاي مهدیان در خصوص فروش اموال این بانک افزود: از ابتداي سال 99 تاکنون 106 فقره مزایده برگزار شده که 34 فقره به ارزش
هفت میلیارد تومان منجر به واگذاري و 24 فقره معادل 24 میلیارد تومان نیز برنده هاي مزایده مشخص شده و در حال انجام

 
تشریفات اداري است. 

وي در خصوص تسهیلات ارائه شده گفت: سال 98، 300 میلیارد تومان پرداخت کردیم و امسال نیز باید 600 میلیارد تومان پرداخت

 
کنیم که تاکنون 96 میلیارد آن پرداخت شده و 504 میلیارد تومان آن نیز تا پایان سال پرداخت خواهد شد. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون با بیان اینکه این بانک یک بانک توسعه اي است و نباید به سپرده هاي مردمی متکی باشد افزود: بانک
هاي توسعه اي باید در قانون بودجه دیده شوند و یا از صندوق توسعه ملی اعتبار دریافت کنند این در حالی است که بانک توسعه

 
تعاون متکی به اعتبارات مردمی است و به همین دلیل نمی تواند به خوبی به تعهدات تخصصی خود عمل کند. 



آقاي مهدیان در خصوص انجام مسئولیت هاي اجتماعی گفت: اختصاص 500 میلیارد تومان براي خرید تضمینی گندم، 600 میلیارد
تومان براي ازدواج و 25 میلیارد تومان به بخش بهزیستی و کمیته امداد که تا آخر تیر ماه پرداخت شده است.



مدیران از دانشگاه فنی و حرفه اي حمایت کنند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/05/19

به گزارش خبرگزاري فارس از سمنان، عباس گلرو ظهر
امروز در دیدار با رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان
سمنان با اشاره به توجه به اصل مهارت و استعدادیابی
دانش آموزان از دوران ابتدایی در کشورهاي توسعه یافته
بیان کرد: متأسفانه در کشور ما درس فقط به عنوان هدف
در نظر گرفته شده است؛ در صورتی که درس وسیله اي

 
براي رسیدن به یک هدف بزرگ تر باشد. 

وي گفت: جامعه اي موفق است که تولید محور و عمل گرا باشد؛ دانشگاه فنی و حرفه اي نیروي تولیدکننده و مولد تحویل جامعه می

 
دهد و در سال جهش تولید وظیفه خطیري را عهده دار است. 

نماینده مردم سمنان، مهدي شهر و سرخه در مجلس ضمن حمایت از دانشگاه فنی و حرفه اي عنوان کرد: از این دانشگاه حمایت

 
خواهم کرد و درخواست تأمین اعتبار و تجهیزات به صورت کتبی به نهاد مربوطه ارائه می شود تا پیگیري هاي لازم صورت گیرد. 

رضا نقدي، رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان هم اظهار کرد: دانشگاه فنی و حرفه اي در اشتغال زایی بسیار موفق عمل
کرده و 63 درصد از دانشجویان این دانشگاه پس از فارغ التحصیلی شاغل می شوند که این عدد بالاي اشتغال بسیار قابل تأمل و مهم

 
است. 

وي گفت: در استان سمنان چهار دانشکده فنی و حرفه اي وجود دارد که دو دانشکده در سمنان به تفکیک جنسیت و دو دانشکده در
شهرستان هاي شاهرود و امیرآباد دامغان تأسیس شده است که در مجموع با چهار هزار دانشجو و 500 عضو هیأت علمی و استاد حق

 
التدریس خدمت ارائه می کند. 

نقدي ادامه داد: دانشگاه فنی و حرفه اي در کل کشور داراي سه هزار و 200 کارگاه و آزمایشگاه بوده که سهم استان سمنان، 60

 
کارگاه و آزمایشگاه است. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان خاطرنشان کرد: آموزش هاي مهارتی امروزه نقش مهم و ارزشمندي در ایجاد فرصت
هاي شغلی دارد؛ چراکه این آموزش ها علاج بیکاري و همتی اثربخش براي رسیدن به شغل است که در هریک از بخش هاي مختلف
صنعت، کشاورزي و خدمات براي مهارت آموزان فرصت هاي شغلی ایجاد می کند و کلید اشتغال، مهارت آموزي همراه با نگاه

 
کارآفرینی است که این امر در دانشگاه فنی و حرفه اي کاملاً ملموس و قابل رؤیت است. 



نقدي، بیکاري را از مهم ترین مشکلات و چالش هاي امروز دانست و افزود: آموزش هاي مهارتی بسترساز اشتغال و راهکاري براي
رهایی از مشکل بیکاري است، چراکه رفع بیکاري در گرو تغییر فرهنگ اشتغال، ترویج آموزش هاي مهارتی و ترغیب جوانان به
فراگیري از این آموزش هاست و بدون توجه به مهارت و حرفه آموزي دستیابی به اشتغال در همه عرصه ها با مشکل مواجه می شود و

 
در این میان، تقویت مهارت آموزش هاي مهارتی راهکاري مهم براي دستیابی به شغل است که باید بیش ازپیش ترویج شود. 

او با اشاره به اهمیت تربیت نیروي ماهر و آماده کار در دانشگاه ها، تصریح کرد: خوداشتغالی، کارآفرینی و کمک به بهره وري نیروي

 
کار، هدف اصلی دانشگاه فنی و حرفه اي است و رسالت این دانشگاه را تربیت تکنسین ماهر و پنجه هاي کارآمد توصیف کرد. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان اضافه کرد: آمار اشتغال دانش آموختگان نشان می دهد دانشگاه فنی و حرفه اي
متناسب با نیاز صنعت رشته هاي تحصیلی را ارائه می دهد تا دانشجویان بعد از فارغ التحصیلی دغدغه اشتغال نداشته باشند و چون
60 درصد دروس دانشگاه فنی و حرفه اي به صورت کارگاهی ارائه می شود، دانشجویان در کنار درس تئوري، مهارت انجام کار را نیز

 
فرا خواهند گرفت. 

نقدي ادامه داد: نسبت دانشجو به هیأت علمی در دانشگاه فنی و حرفه اي بسیار پایین است که نیازمند پیگیري در مراجع مرتبط و

 
تحقیق ردیف استخدام کشوري است. 

وي ادامه داد: اعضاي هیئت علمی در استان سمنان یک به 300 است که یک معضل بسیار بزرگ است که تا دو ماه دیگر با توجه به
بازنشسته شدن چهار نفر از این اعضا، یک به 400 می شود. همچنین کمبود نیروي انسانی به عنوان کارمند از دیگر مشکلات این

 
دانشگاه است. 

نقدي گفت: با توجه به اینکه 60 درصد دروس به صورت کارگاهی است با کمبود تجهیزات و کمبود فضاي کارگاهی مواجه هستیم و

 
تجهیزات کارگاهی ما در کل کشور به صورت قدیمی بوده و درخواست بودجه به صورت کشوري را خواستاریم. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان در خصوص رشته هاي جدید دانشگاه فنی حرفه اي گفت: دانشگاه فنی و حرفه اي
دولتی است و تحصیل در مراکز این دانشگاه رایگان است و در سال جدید مجوز اخذ رشته هاي طراحی لباس در مقطع کارشناسی
پیوسته، کارشناسی مهندسی مکانیک خودرو و حسابداري به صورت ناپیوسته و رشته هاي کاردانی مانند انرژي تجدیدپذیر
خورشیدي، تبرید، گرافیک، تربیت بدنی، معماري، هنرهاي تجسمی-نقاشی، تولید و بهره برداري گیاهان دارویی و معطر، از وزارت

 
علوم تحقیقات فناوري اخذ شده است. 

انتهاي پیام/74003/م/



انفجار بندر بیروت یک سناریوي از قبل تعیین شده است/ غرب به دنبال حذف

حزب االله از صحنه سیاسی لبنان است

منبع: موجشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/05/19

کارشناس سیاست خارجی گفت: انفجار لبنان نتیجه وجود

 
یک سناریوي از پیش تعیین شده است. 

حسن هانی زاده کارشناس مسائل سیاست خارجی در
گفتگو با خبرنگار سیاسی خبرگزاري موج، با اشاره به
اتفاقات اخیر در لبنان و سفر ماکرون به این کشور، اظهار
داشت: اگرچه بنظر می رسد یک اتفاق عادي در بندرگاه
بیروت رخ داده و نتیجه سهل انگاري مقامات این بندر
است اما تجزیه و تحلیل رخدادهاي بعدي نشان می دهد

 
که این حوادث نتیجه دخالت هاي انسانی بوده است. 

وي با بیان اینکه طبق گزارشات منتشر شده در رسانه ها و وجود 2 هزار و 750 تن نیترات آمونیوم خطرزا که از سال 2004 تاکنون
در این بندر وجود داشته، نشان می دهد عامل انسانی در این رخداد دست داشته است، ادامه داد: با توجه به اطلاعات دقیقی که رژیم
صهیونیستی و آمریکا از وجود این مقدار مواد اشتغال زا داشته اند، با استفاده از پهپادهاي کوچک و رادار گریز و پرتاب کننده اشعه

 
لیزر به انبار، حمله لیزري انجام شده که منجر به ایجاد انفجار شده است. 

کارشناس سیاست خارجی با اشاره به سفر رییس جمهور فرانسه به بیروت، افزود: آقاي ماکرون با اظهارات نسنجیده و غیردیپلماتیک،

 
فضاي التهاب آمیزي را علیه محور مقاومت و حزب االله ایجاد کرد لذا این انفجار نتیجه وجود یک سناریوي از پیش تعیین شده است. 

هانی زاده با اشاره به تظاهرات مردم در لبنان، گفت: متاسفانه در این اعتراضات مجموع انگشت اتهام به جاي اینکه به سمت سعد

 
حریري باشد بیشتر متوجه حزب االله شده است. 

 
وي تصریح کرد: سفر ماکرون باعث شد برخی طوایف که نظر مثبتی نسبت به حزب االله ندارند شعارهایی را علیه آن مطرح کنند. 

کارشناس سیاست خارجی با بیان اینکه سناریوهاي بعدي همچون برگزاري انتخابات زود هنگام علیه محور مقاومت طراحی شده
است، ادامه داد: رژیم صهیونیستی و آمریکا به دنبال برگزاري انتخابات زودهنگام در لبنان هستند تا با فشار بر حزب االله، دولتی به

 
ریاست سعد حریري تشکیل شود. 

وي با بیان اینکه غرب به دنبال حذف حزب االله از صحنه سیاسی لبنان است، تصریح کرد: بنابراین اگر حزب االله مقاومت کند قطعا



فشارها و جریان سازي ها علیه آن افزایش می یابد تا موضوع در دستور کار سازمان ملل قرار گیرد و در نتیجه یک اجماع بین المللی
علیه حزب االله تشکیل شود تا همانند آنچه که در لیبی و عراق رخ داد براي لبنان هم رخ دهد.



دولت باید به مجلس در باره خصوصی سازي ویرانگر و غارتگرانه پاسخ دهد

منبع: موجشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/05/19

عضو کمیسیون شوراها و امور داخلی گفت: امروز مردم از
ما در باره حقوق هاي نجومی و املاك نجومی سؤال دارند
که چه اقدامی براي بازگشت اموال به بیت المال انجام

 
گرفته است. 

به گزارش خبرنگار سیاسی خبرگزاري موج، محمدحسن
آصفري در نطق میان دستور خود در نشست علنی امروز
مجلس اظهار داشت: ما وظیفه داریم با کار و تلاش و بدون
نگاه هاي حزبی و جناحی این امید مردم را به یاس و

 
ناامیدي تبدیل نکنیم. 

نماینده مردم اراك در مجلس شوراي اسلامی با باین اینکه امروز ملت ایران به این مجلس امیدوار است، اظهار داشت: مجلس انقلابی
بایستی انقلابی بودن را از خود شروع کند، یعنی این که اولویت را به طرح ها و لوایحی بدهد که راهگشاي مشکلات اقتصادي و
معیشت مردم باشد. مردم از مجلس انتظار دارند که از دولت بپرسد چرا قیمت ارز ثابت نیست و چه کسانی از این نوسان قیمت ها

 
سود می برند و نقش دولت در این افزایش قیمت ها چیست. 

وي افزود: امروز انقلابی بودن مجلس در این است که از دولت در باره علت تعطیلی کارخانه ها و خیل عظیم چند میلیونی جوانان
بیکار سؤال کند. دولت باید به مجلس در باره خصوصی سازي ویرانگر و غارتگرانه پاسخ دهد. امروز مردم از ما در باره حقوق هاي

 
نجومی و املاك نجومی سؤال دارند که چه اقدامی براي بازگشت اموال به بیت المال انجام گرفته است. 

آصفري خاطرنشان کرد: در راس امور بودن مجلس یعنی این که تعارف و مصلحت اندیشی را کنار بگذاریم. در راس امور بودن یک
شعار نیست، بلکه یک تحلیل عمیق سیاسی از ساختار قدرت و کارکرد اجرایی نظام جمهوري اسلامی است. در راس امور بودن از ابعاد
گوناگون قابل بررسی است اما آن بعدي که بیشتر قابل توجه قرار گرفته و بعضا عامل مشاجره هاي سیاسی شده است، عبارت است از
میزان قدرت مجلس و برخورداري این قوه از ابزارهاي نظارتی مانند سؤال و استیضاح در راستاي دفاع از حقوق مردم که اگر این گونه

 
نباشد این مسؤولیت ها به عطسه بزي هم نمی ارزد. 

نماینده مردم اراك در مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: وظایف و مسؤولیت هاي مجلس با انفال و بی تحرکی سازگاري ندارد و
جنس کار مجلس از نوع خلاقیت، ابتکار، نگاه بلندمدت و قابلیت رصد کردن آینده با قدرت پیشتازي و هموارسازي مسیر است.
نگذارید مجلس دچار روزمرگی شود. روزمرگی یعنی فاقد چشم انداز براي آینده کشور. اگر می خواهیم پیشتاز و پیشرو باشیم باید

 
تابع لوایح ارسالی از دولت نباشیم. قانون گذاري بر مبناي مطالعات علمی جزو ضروریت هاي مجلس است. 



وي افزود: مردم از شعار خسته شده اند، برخلاف وعده هاي دولت کاهش بهت انگیز ارزش پول ملی، افزایش بی رویه قیمت ها و بی
ثباتی اقتصادي آرامش و نشاط را از جامعه ربوده است. مردم در مراجعات حضوري مشکلاتی را مطرح می کنند که زیبنده این ملت

 
بزرگ نیست. با این دولت ناکارآمد و بی تدبیر، ما شرمنده این ملت نجیب هستیم. 

آصفري خاطرنشان کرد: رئیس جمهور محترم! با گذشت 7 سال از دوره مسؤولیت خود همچنان از عبارت باید فلان شود استفاده می
کنید. آقاي رئیس جمهور! اولا مجري این بایدها شما هستید. شما توافق با غرب را به هر قیمتی پذیرفتید و 7 سال تمام توان قوه
مجریه را وقف توافقی با کشورهاي غربی کردید و حاصل آن بگو و بخندها، یک لگد ترامپ بر برجامی شد که فرجامش نه چرخ

 
سانتریفیوژها چرخید و نه چرخ اقتصاد کشور. 

نماینده مردم اراك در مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: آقاي رئیس جمهور! به شما پیشنهاد می کنم که در سال آخر دولت تان
سکوت کنید و فقط به کار بپردازید و از امید به بیگانگان دل بکنید و با استفاده از ظرفیت هاي داخلی براي حل معضلات اقتصادي

 
کشور آستین همت بالا بزنید. 

وي افزود: مطابق آمارهاي رسمی فساد مالی در هیچ یک از دولت هاي پیشین به گرد این دولت نمی رسد. بر اساس گزارش تفریغ
بودجه سال 97، 4.8 میلیارد دلار ارز دولتی براي کالاهاي ضروري به اشخاصی داده شد و هیچ کالایی در ازاي آن به کشور وارد نشد و

 
این دلارها در بازار فردوسی با قیمت 22 هزار تومان به فروش رسید. 

آصفري خاطرنشان کرد: امروز الزامات فوري کشور عبارت است از جهش تولید، رونق تولید، اشتغال جوانان، اصلاح و همسان سازي

 
حقوق کارکنان و بازنشستگان. براي بهبود وضع معیشت کشور باید تلاش کرد. 

نماینده مردم اراك در مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: آقاي رئیس جمهور! مصوبه هیأت وزیران در واگذاري شرکت هپکو به
سازمان تأمین اجتماعی براي حل مشکلات کارگران نبود، بلکه شما به دنبال بدهی خود به سازمان اجتماعی بودید و هپکو را قربانی
این تصمیم کردید. شرکت هاي آذرآب و واگن پارس امروز نیاز به تنفس مصنوعی دارند. تا دیر نشده بجنبید تا مانند کارخانه هپکو به

 
کما نروند. 

نماینده مردم اراك در مجلس شوراي اسلامی در پایان با اشاره به دیگر مشکلات حوزه انتخابیه خود در بخش هاي مختلف از
مسؤولان خواستار رسیدگی به این مشکلات و حل آنها شد.



اراده فولادمبارکه برحمایت حداکثري از صنایع کوچک و داخلی است

منبع: موجشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/05/19

مدیرعامل فولادمبارکه به مناسبت روز حمایت از صنایع
کوچک گفت: اراده فولادمبارکه برحمایت حداکثري از

 
ظرفیت هاي ارزشمند صنایع کوچک و داخلی است. 

به گزارش خبرگزاري موج اصفهان، حمیدرضا عظیمیان
بیان داشت: صنایعی که نقش آن ها در رونق اقتصادي و
جهش تولید اگر بیشتر از صنایع بزرگ نباشد، به طور قطع
کمتر نیست. بخش اعظمی از صنایع کوچک کشور را

واحدهاي صنعتی تشکیل می دهند که هریک از آن ها در شرایط فعلی می توانند نقش فزاینده اي در استمرار حرکت چرخ اقتصادي

 
کشور داشته باشند. 

وي افزود: ازآنجا که راه اندازي پروژه هاي بزرگ و سنگین در شرایط فعلی که با مشکلاتی نظیر تحریم ها و کمبود نقدینگی مواجهیم
به سختی امکان پذیر است، ایجاد و یا تقویت صنایع کوچک در شهرستان هاي مختلف بهترین راهکار براي ایجاد فضاي تولید و
اشتغال است. همچنین نباید از نظر دور داشت که صنایع کوچک از توانایی هاي خاص خود در کمک به صنایع دیگر برخوردارند؛
بنابراین نوسازي و بازسازي صنایع کوچک به همراه تقویت استارت آپ ها و صنایع روستایی و شهرك هاي صنعتی و همچنین ایجاد

 
مشوق هایی براي آن ها می تواند براي کل چرخه صنعت کشور کارگشا باشد. 

این مقام مسئول بیان داشت: صنایع کوچک به لحاظ اینکه عمدتا توسط بخش خصوصی تأسیس و اداره می شوند از چابکی خاصی
برخوردارند و در صورت حمایت می توانند تأمین مواد اولیه صنایع بزرگ تر و همچنین فروش و صادرات بسیاري از کالاهاي مهم را با

 
استفاده از ظرفیت هاي بالفعل خود به خوبی تسهیل کنند. 

عظیمیان گفت:صنایع کوچک بهترین محل براي حضور بخش خصوصی است؛ آوردگاهی که اقتصاد و فضاي کسب و کار و اشتغال

 
کشور ما امروز بیش از هر زمان دیگر به آن نیازمند است. 

وي ادامه داد: باید در نظر داشته باشیم اطلاع رسانی و آگاهی از ظرفیت هاي هریک از این صنایع می تواند به حل مشکلات سایر

 
صنایع کمک کند. 

فولاد مبارکه با اتخاذ استراتژي بلندمدت درخصوص حمایت از صنایع کوچک و استارت آپ ها و شرکت هاي دانش بنیان، شرایطی
فراهم کرده است تا این بخش از صنعتگران کشور که خوشبختانه کم تعداد هم نیستند، بتوانند با همکاري با فولاد مبارکه و البته با
نگاهی بلندمدت و خیالی آسوده از سرمایه گذاري مطمئن در کنار بزرگ ترین فولادساز کشور، بزرگ ترین فولادساز خاورمیانه و



 
منطقه منا و همچنین بزرگ ترین تولیدکننده آهن اسفنجی دنیا به کار و فعالیت اقتصادي خود ادامه دهند. 

وجود 2800 تأمین کننده خدمات و کالا با حدود 82 درصد ساخت داخل در زنجیره تأمین فولاد مبارکه، حضور حدود 1000 کارخانه
و کارگاه به طور مستقیم و 3000 کارخانه و کارگاه به طور غیرمستقیم در شبکه گسترده مشتریان این شرکت و همچنین حمایت این
شرکت از معادن کوچک مقیاس، مؤید اراده فولاد مبارکه در حمایت و استفاده حداکثري از ظرفیت هاي ارزشمند صنایع کوچک و

 
داخلی است. 

باشد تا با چنین اقداماتی در سراسر کشور عزیزمان شاهد رشد و شکوفایی هرچه بیشتر اقتصاد و ایجاد زمینه هاي مناسب براي
اشتغال جوانان باشیم.



قاچاقچیان خودرو محاکمه شدند

منبع: ناطقانشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/05/19

اولین جلسه رسیدگی به اتهامات متهمان پرونده شرکت هاي نگین خودرو، ایرتویا، آریتا، نگین خودروي ایرسا در شعبه دوم
دادگاه ویژه رسیدگی به جرایم اخلالگران در نظام اقتصادي کشور برگزار شد.

ناطقان: اولین جلسه رسیدگی به اتهامات متهمان پرونده شرکت هاي نگین خودرو، ایرتویا، آریتا، نگین خودروي ایرسا صبح

 
امروز در شعبه دوم دادگاه ویژه رسیدگی به جرایم اخلالگران در نظام اقتصادي کشور به ریاست قاضی زرگر برگزار شد. 

قاضی زرگر در ابتداي جلسه دادگاه با تشریح اهمیت موضوع اقتصاد در جامعه اسلامی، بیان کرد: یکی از ارکان مهم پیشرفت کشور،
داشتن اقتصاد سالم است، براي اینکه اقتصاد سالم در کشور به وجود آید باید عواملی را که می تواند اقتصاد را سالم کند به وجود

 
بیاوریم و موانع را نیز از بین ببریم. 

وي افزود: مهم ترین عاملی که باعث ناسالم شدن اقتصاد کشور می شود قاچاق است و اگر در کشور قاچاق باشد تمامی موجب ایجاد

 
مشکلاتی اعم از فقر و بیکاري خواهد شد. 

 
قاضی در ادامه از وهاب نماینده دادستان خواست تا ضمن قرارگیري در جایگاه کیفرخواست را قرائت کند. 

نماینده دادستان ضمن قرارگیري در جایگاه و گرامیداشت عید غدیر و روز خبرنگار بیان کرد: پرونده اي در دادسراي بندرعباس
تشکیل و به شعبه دوم ارجاع شد که پس از آن تحقیقاتی انجام شد. هر دو پرونده به دادسراي کارکنان دولت ارسال شد و در خصوص

 
متهمان ردیف اول و ردیف دوم قرار جلب به دادرسی صادر و هر دو ادغام شد که در نهایت مشروح آن را قرائت می کنم. 

وي در ادامه با اشاره به معضلات ناشی از قاچاق در کشور، عنوان کرد: پدیده قاچاق یکی از چالش هاي اصلی کشور است که
پیامدهاي منفی گوناگونی به ویژه کاهش اعتماد عمومی نسبت به حاکمیت را در بر دارد، این پدیده باعث رانت خواري و بهم ریختگی

 
تولید می شود و می تواند ضربه مهلکی به ابعاد گوناگون جامعه وارد کند. 

نماینده دادستان افزود: سوداگران اقتصادي که قاچاق را پیش می گیرند با وارد کردن کالاهاي قاچاق به سودهاي کلان دست پیدا می
کنند و رواج قاچاق کالا موجب می شود که سیاست گذاري در امر تولید و اشتغال ناکارآمد باشد و در نتیجه تولیدات ملی آسیب می

 
بیند. 

وهاب خاطرنشان کرد: قاچاق کالا در عمل باعث کاهش درآمدهاي دولت می شود و به طور غیرمستقیم باعث کاهش درآمدهاي
مالیاتی دولت نیز می شود، از بعد اقتصادي نیز قاچاق کالا هزینه هاي سنگینی را به اقتصاد جامعه وارد می کند و عوامل ذکر شده

 
باعث تضعیف اقتصاد و بنیان هاي فکري و اعتقادي مردم می شود. 

نماینده دادستان تصریح کرد: با ورود کالاهاي قاچاق تولید ملی ضربه می خورد و کاهش سودآوري و سرمایه گذاري را در تولید



 
داخلی به وجود می آورد، قاچاق کالا باعث خروج سرمایه از کشور و از بین رفتن صنایع و منافع ملی می شود. 

وهاب اذعان کرد: روند رو به گسترش قاچاق اثرات سویی بر قیمت ارز گذاشته و کشور را براي خارجیان به ارزان ترین بازار دنیا تبدیل

 
می کند. 

وهاب اظهار کرد: متأسفانه در سال هاي اخیر با پیشرفت فناوري در صنعت، ساز و کارهاي اقتصاد اسلامی مناسب و نظارتی به معناي
واقعی کلمه شکل نگرفته و می توان به عدم شفافیت مقررات مربوط، عدم اجراي صحیح و نظارت دقیق بر فرایندها، وجود امضاي

طلایی، فساد برخی مدیران و سوءاستفاده از موقعیت شغلی اشاره کرد.



طرح دوباره استیضاح زنگنه در مجلس | عضو کمیسیون امنیت ملی: این وزیر

نمی تواند صنعت نفت را حل و فصل کند

منبع: همشهريشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/05/19

نماینده مردم دشتستان از جمع آوري امضا براي استیضاح وزیر نفت در مجلس خبر داد.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از مهر  ابراهیم رضایی از
جمع آوري امضاء در مجلس شوراي اسلامی براي استیضاح

 
«بیژن زنگنه» وزیر نفت خبر داد. 

وي با اشاره به محورهاي این استیضاح، گفت: مشکلات
بسیار زیادي در صنعت نفت وجود دارد که عملکرد وزیر
نفت هم نشان می دهد که وي نمی تواند این مشکلات را

 
حل و فصل کند. 

نماینده مردم دشتستان در مجلس شوراي اسلامی تصریح
کرد: خام فروشی نفت یکی از محورهاي اصلی استیضاح وزیر نفت است چرا که معتقدیم جلوگیري از خام فروشی و توسعه صنایع
پائین دستی نفت باعث رشد اقتصادي و ایجاد اشتغال و در نهایت جهش تولید می شود اما این مسئله مطابق با انتظار تاکنون پیش

 
نرفته است. 

رضایی بیان کرد: همچنین ما شاهد بر زمین ماندن اسناد کلان نظام چون سند اقتصاد مقاومتی و سیاست هاي کلی ابلاغی مقام
معظم رهبري در صنعت نفت هستیم و از سوي دیگر زنگنه نتوانسته از نفت و گاز به عنوان یک ثروت ملی و فرصتی براي سرمایه

 
گذاري مولد در سطح ملی و بین المللی در جهت منافع کشور و رفاه مردم استفاده کند. 

وي متذکر شد: ارتقاء جایگاه ایران در تولید نفت اوپک جز برنامه هاي وزیر نفت در سال هاي 92 و 96 بود اما وي عملکرد موفقیت

 
آمیزي در این زمینه نداشته است و به همین دلیل شاهد جایگزینی بازار نفت و گاز ایران در منطقه توسط کشورهاي رقیب هستیم. 

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با بیان اینکه ضعف عملکرد زنگنه در دیپلماسی انرژي از دیگر محورهاي
استیضاح وي است، افزود: این مسئله منجر به افت جایگاه ایران در حوزه اقتصاد انرژي شده است و از سوي دیگر ما شاهد عدم توجه
به ظرفیت هاي پالایشگاهی و پتروپالایشگاهی هستیم و عملکرد وزارت نفت در این زمینه مطابق با انتظار نبوده است و بسیاري از

 
ظرفیت ها در این حیطه روي زمین مانده است. 

رضایی تأکید کرد: در زمینه فروش نفت هم امروز با مشکلات زیادي مواجه هستیم و متأسفانه تدبیر لازم براي فروش نفت از سوي

 
زنگنه وجود ندارد. 

وي با اشاره به عدم اتخاذ دیپلماسی انرژي فعال، گفت: این مسئله باعث شده است که ما در دادگاه هاي بین المللی محکوم شویم و



همچنین بسیاري از قراردادهاي بین المللی مانند انتقال گاز به پاکستان و قرارداد با کشورهایی چون هند و ترکیه در این دوره روي

 
زمین مانده و به نتیجه مطلوب نرسیده است. 

نماینده مردم دشتستان در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اینکه مسائلی چون کرسنت هم هنوز حل و فصل نشده است، تصریح
کرد: عدم بهره گیري و استفاده از ظرفیت هاي داخلی در اجراي پروژه هاي کلان صنعت نفت از دیگر محورهاي استیضاح زنگنه است
و اعتماد لازم به توان داخلی را در این وزارتخانه شاهد نیستیم و اعتماد اشتباهی به بیگانگان شده است که باعث شده ما در برخی از

 
زمینه ها متضرر شویم. 

رضایی یادآور شد: انتظار داشتیم مخازن بزرگی براي ذخیره سازي نفت احداث شود که متأسفانه در این زمینه هم عقب ماندیم و

 
علاوه بر این در زمینه صنایع پائین دستی نفت و تولید فرآورده هاي نفتی هم به جایگاه مطلوبی نرسیدیم. 

وي با بیان اینکه در توسعه میدان استراتژي پارس جنوبی هم متأسفانه عقب ماندیم، اظهار داشت: حذف کارت سوخت که در سال 94

 
اتفاق افتاد و دوباره در سال 98 و با یک هزینه کلان از جیب ملت بازگردانده شد، از محورهاي دیگر استیضاح وزیر نفت است. 

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس خاطرنشان کرد: مجموعه این عوامل باعث شد که جمعی از نمایندگان مجلس
شوراي اسلامی طرح استیضاح وزیر نفت را کلید بزنند چرا که ما معتقدیم لازم است در رأس وزارت نفت تغییراتی به وجود بیاید که

این تغییر قطعاً به نفع منافع ملی است.



خطر بزرگ واي فاي رایگان

منبع: ملیتشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/05/19

هنگام استفاده از واي فاي عمومی با توجه به ضریب امنیت بسیار پایین و ریسک هاي متعدد، باید احتیاط کرد و البته
کارشناسان توصیه می کنند تا جایی که می شود سعی کنید از شبکه هایی که داراي کلمه عبور اختصاصی هستند، استفاده

کنید.

به گزارش ملیت به نقل از ایسنا، امروزه از اینترنت واي فاي و بی سیم در بسیاري از مکان هاي عمومی استفاده می شود.
رستوران ها، هتل ها، کافی شاپ ها و فرودگاه ها مجهز به این فناوري هستند و به مشتریان خود اینترنت رایگان ارائه می دهند. اما
خطر بزرگ واي فاي هاي عمومی این است که اطلاعاتی که فرد رد و بدل می کند، براي تمام کسانی که از آن استفاده می کنند،

 
قابل مشاهده است. 

نکته اي که تقریبا همه کاربران از آن بی اطلاع هستند، ضریب امنیت بسیار پایین و ریسک هاي متعددي است که واي فاي رایگان در
اماکن عمومی براي آن ها به وجود می آورد که ممکن است هرگز از تبعات منفی آن در آینده باخبر نشوند و تنها از حساب هاي

 
کاربري آنها براي اهداف و انگیزه هاي شوم و غیراخلاقی هکرها و مجرمان سایبري سوءاستفاده شود. 

اتصال به اینترنت وایرلس یا واي فاي رایگان با اینکه فواید زیادي از جمله اتصال نامحدود به اینترنت در هر لحظه و مکان را دارد، اما
چون سیستمی عمومی و همگانی است و تمامی کاربران از یک نام کاربري و رمز عبور استفاده می کنند، ناخودآگاه کاربران را به
سمت ناامنی در آن مکان پیش می برد و افزایش کلاهبرداري هاي مختلف نظیر حملات سایبري، بدافزاري، باج افزاري و فیشینگ را

 
براي آنها در پی خواهد داشت. 

به همین سبب کارشناسان امنیتی همواره به کاربران توصیه می کنند در صورتی که می خواهند در همه جا دسترسی به اینترنت
داشته باشند و از خدمات آن بهره ببرند، بهترین راهکار آن است که از اپراتور مخابراتی مربوطه سیم کارت خود، بسته هاي اینترنتی با
حجم و زمان مورد نیاز خود را تهیه و خریداري کرده و بدین ترتیب علاوه بر عدم نیاز به اتصال به واي فاي اماکن عمومی با ضریب

 
امنیتی پایین، در هر مکانی که خواستند، به اینترنت متصل شده و به انجام کارهاي مورد نظر خود بپردازند. 

 
مراحل محافظت در استفاده از واي فاي عمومی 

قابلیت دسترسی به اینترنت در مکان هاي متعدد، امکان ارتباط و دورکاري (اشتغال از راه دور ) را فراهم آورده است، هر چند اتصال
به شبکه هاي عمومی به امنیت و سهولت واي فاي خانگی نیست. به دلیل عدم شناخت از هویت ایجادکننده واي فاي عمومی و عدم

 
آگاهی از هویت کاربران مشترك، این گونه از اتصالات، ضریب امنیتی پایین تري نسبت به نوع خانگی آن دارد. 

براي امنیت سایبري، پلیس فتا نیز به مواردي اشاره کرده که رعایت آنها ضروري است. به خاطر داشته باشید امنیت در واي فاي
عمومی وجود ندارد، خطر تهدیدات بالقوه از دو ناحیه (صاحب شبکه و کاربران متصل) در کمین است، بنابراین تا جاي ممکن از

 
کمترین تعداد واي فاي عمومی استفاده کنید یعنی به اتصالات قبلی بسنده کنید. 



با استفاده از پروتکل HTTPS به هنگام وب گردي، خود را در برابر سرقت اطلاعات و رصد ترافیک تبادلی بین خود و سرور اصلی
ایمن کنید و هرگز از طریق پروتکلHTTP وارد هیچ سایتی نشوید. همچنین حتی در صفحات معتبر، از وارد کردن اطلاعات شخصی

 
خود مانند آدرس منزل، ایمیل، شماره تماس، گذرواژه و شماره کارت بانکی در بستر واي فاي عمومی خودداري کنید. 

قبل از اتصال به واي فاي عمومی از مسدود کردن تمامی گزینه هاي مربوط به "اشتراك گذاري (file sharing)" در تنظیمات
تبلت، رایانه و گوشی هوشمند خود مطمئن شوید. در صورت وجود هرگونه پیش شرط در استفاده از واي فاي عمومی، حتماً با
هوشیاري مطالعه و از پذیرش عجولانه آن خودداري کنید. گاهی به محض برقراري اتصال، پیغام نصب یک یا چندین نرم

 
افزار(اپلیکشین) روي گوشی مشاهده می شود اما تحت هیچ عنوان آن ها را نصب نکنید. 

همچنین می توانید هنگام اتصال به اینترنت واي فاي، از وي پی ان استفاده کنید، زیرا وي پی ان قادر به کدگذاري اطلاعات تبادلی
بین دستگاه و سرور بوده و از سرقت ترافیکی جلوگیري می کند. هرچند بهترین روش جلوگیري از هرگونه سوءاستفاده از واي فاي
عمومی، استفاده نکردن از آن است. بنابراین اگر به نقاط دورافتاده می روید، قبلاً اطلاعات مورد نیاز خود را دانلود کنید و در صورت

اجبار فقط از اینترنت سیم کارت استفاده کنید.



ورود فولاد صنعت بناب به بورس

منبع: بنکرشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/05/19

به گزارش بنکر (Banker)،به نقل از روابط عمومی گروه مالی گردشگري، بابک علیزاد شهیر در جمع خبرنگاران گفت: در
سال جهش تولید شاهد یکی از بزرگترین پروژه هاي در حال احداث کشور خواهیم بود که می تواند سهم بسزایی را در تولید

 
محصولات فولادي و اشتغال واقتصاد منطقه داشته باشد. 

وي از افزایش تولید در سال جاري خبر داد و افزود : در خرداد ماه امسال توانستیم رکورد تولید در 10 سال اخیر را بهبود داده و در
جهت دستیابی به تولید بالاي یک میلیون تن گام برداریم که هم در ذوب و هم در نورد رکورد تولید شکسته شد که در چند سال

 
اخیر بی سابقه بود. 

علیزاد شهیر ادامه داد: همچنین به منظور بالا بردن میزان تولید و افزایش بهره وري اقدامات لازم در فرآیند تولید انجام گرفته و بر
اساس پیش بینی و برنامه ریزي انجام شده بیش از 150 هزار تن محصول فولادي به خارج از کشور صادرخواهد شد که می تواند

 
نقش بسزایی در ارزآوري و افزایش صادرات غیرنفتی در کشور داشته باشد. 

عضو هیات مدیره فولاد صنعت بناب از ورود این مجتمع به بورس در سال جهش تولید خبر داد و گفت: تا پایان امسال در بورس
حضور خواهیم داشت و سهام مجتمع فولاد صنعت بناب نیز عرضه خواهد شد که می تواند تاثیر مثبتی در روند پیشبرد اهداف این

 
مجتمع داشته باشد. 

وي امسال را براي فولاد صنعت بناب سال پاك عنوان کرد و افزود : با اصلاح نحوه مصرف مواد اولیه در واحد هاي ذوب شاهد کاهش
چشمگیر آلایندگی بودیم که به این منظور در کوره ي ذوب قوس شارژ آهن اسفنجی به 100 درصد رسیده و در کوره هاي القائی نیز

 
شارژ 85 درصدي آهن اسفنجی را داریم که باعث کاهش محسوس آلایندگی شده است . 

بر اساس این گزارش، مجتمع فولاد صنعت بناب با برخورداري از دو واحد ذوب و ریخته گري و 7 خط نورد توان تولید سالانه به
ظرفیت اسمی 2 میلیون و 450 هزارتن را داراست که براي رسیدن به این ظرفیت گام بر می دارد تا محصولات فولادي خود را با

کیفیت بالا با حضوري پرنگ تر در بازارهاي داخلی و خارجی تجربه کند.



قاچاقچیان خودرو محاکمه شدند

منبع: دانشجوشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/05/19

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، اولین جلسه رسیدگی به اتهامات متهمان پرونده شرکت هاي نگین خودرو،
ایرتویا، آریتا، نگین خودروي ایرسا صبح امروز در شعبه دوم دادگاه ویژه رسیدگی به جرایم اخلالگران در نظام اقتصادي کشور

به ریاست قاضی زرگر برگزار شد. قاضی زرگر در ابتداي جلسه دادگاه با تشریح اهمیت ...

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، اولین جلسه
رسیدگی به اتهامات متهمان پرونده شرکت هاي نگین
خودرو، ایرتویا، آریتا، نگین خودروي ایرسا صبح امروز در
شعبه دوم دادگاه ویژه رسیدگی به جرایم اخلالگران در

 
نظام اقتصادي کشور به ریاست قاضی زرگر برگزار شد. 

قاضی زرگر در ابتداي جلسه دادگاه با تشریح اهمیت
موضوع اقتصاد در جامعه اسلامی، بیان کرد: یکی از ارکان
مهم پیشرفت کشور، داشتن اقتصاد سالم است، براي اینکه
اقتصاد سالم در کشور به وجود آید باید عواملی را که می

 
تواند اقتصاد را سالم کند به وجود بیاوریم و موانع را نیز از بین ببریم. 

وي افزود: مهم ترین عاملی که باعث ناسالم شدن اقتصاد کشور می شود قاچاق است و اگر در کشور قاچاق باشد تمامی موجب ایجاد

 
مشکلاتی اعم از فقر و بیکاري خواهد شد. 

 
قاضی در ادامه از وهاب نماینده دادستان خواست تا ضمن قرارگیري در جایگاه کیفرخواست را قرائت کند. 

نماینده دادستان ضمن قرارگیري در جایگاه و گرامیداشت عید غدیر و روز خبرنگار بیان کرد: پرونده اي در دادسراي بندرعباس
تشکیل و به شعبه دوم ارجاع شد که پس از آن تحقیقاتی انجام شد. هر دو پرونده به دادسراي کارکنان دولت ارسال شد و در خصوص

 
متهمان ردیف اول و ردیف دوم قرار جلب به دادرسی صادر و هر دو ادغام شد که در نهایت مشروح آن را قرائت می کنم. 

وي در ادامه با اشاره به معضلات ناشی از قاچاق در کشور، عنوان کرد: پدیده قاچاق یکی از چالش هاي اصلی کشور است که
پیامدهاي منفی گوناگونی به ویژه کاهش اعتماد عمومی نسبت به حاکمیت را در بر دارد، این پدیده باعث رانت خواري و بهم ریختگی

 
تولید می شود و می تواند ضربه مهلکی به ابعاد گوناگون جامعه وارد کند. 

نماینده دادستان افزود: سوداگران اقتصادي که قاچاق را پیش می گیرند با وارد کردن کالاهاي قاچاق به سودهاي کلان دست پیدا می
کنند و رواج قاچاق کالا موجب می شود که سیاست گذاري در امر تولید و اشتغال ناکارآمد باشد و در نتیجه تولیدات ملی آسیب می

 
بیند. 



وهاب خاطرنشان کرد: قاچاق کالا در عمل باعث کاهش درآمدهاي دولت می شود و به طور غیرمستقیم باعث کاهش درآمدهاي
مالیاتی دولت نیز می شود، از بعد اقتصادي نیز قاچاق کالا هزینه هاي سنگینی را به اقتصاد جامعه وارد می کند و عوامل ذکر شده

 
باعث تضعیف اقتصاد و بنیان هاي فکري و اعتقادي مردم می شود. 

نماینده دادستان تصریح کرد: با ورود کالاهاي قاچاق تولید ملی ضربه می خورد و کاهش سودآوري و سرمایه گذاري را در تولید

 
داخلی به وجود می آورد، قاچاق کالا باعث خروج سرمایه از کشور و از بین رفتن صنایع و منافع ملی می شود. 

وهاب اذعان کرد: روند رو به گسترش قاچاق اثرات سویی بر قیمت ارز گذاشته و کشور را براي خارجیان به ارزان ترین بازار دنیا تبدیل

 
می کند. 

وهاب اظهار کرد: متأسفانه در سال هاي اخیر با پیشرفت فناوري در صنعت، ساز و کارهاي اقتصاد اسلامی مناسب و نظارتی به معناي
واقعی کلمه شکل نگرفته و می توان به عدم شفافیت مقررات مربوط، عدم اجراي صحیح و نظارت دقیق بر فرایندها، وجود امضاي

طلایی، فساد برخی مدیران و سوءاستفاده از موقعیت شغلی اشاره کرد.



اجمالی بر مقایسه ایران و ترکیه در پیشرفت همه جانبه (1)

منبع: ترابر نیوزشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/05/19

 
ترابر نیوز: فراز و نشیب هاي پیشرفت ایران 

 
نویسنده: مرتضی خانجانی 

مطابق سیاست هاي کلی سند چشم انداز سال 1404 ایران می بایست به جایگاه اول اقتصادي، علمی و فناوري در سطح منطقهی
آسیاي جنوب غربی (شامل آسیاي میانه، قفقاز، خاورمیانه و کشورهاي همسایه) با تأکید بر جنبش نرم افزاري و تولید علم، رشد
پرشتاب و مستمر اقتصادي، ارتقاء نسبی سطح درآمد سرانه و رسیدن به اشتغال کامل دست یابد. همچنین ایران می بایست کشوري
امن، مستقل و مقتدر با سامان دفاعی مبتنی بر بازدارندگی همه جانبه و پیوستگی مردم و حکومت. باشد و برخوردار از سلامت، رفاه،
امنیت غذایی، تأمین اجتماعی، فرصت هاي برابر، توزیع مناسب درآمد، نهاد مستحکم خانواده به دور از فقر، فساد، تبعیض و بهره مند

 
از محیط زیست مطلوب. 

بر این اساس مطابق نسبت سنجی ذیل میان دو کشور جمهوري اسلامی ایران و ترکیه میزان دست یابی به اهداف این سند مورد
ارزیابی قرار گرفته است. دلیل انتخاب ترکیه در میان کشورهاي منطقه به دلیل رشد همه جانبه و قابل توجه آن در مؤلفه هاي مورد

 
بحث است. در واقع ترکیه کشوري داراي دموکراسی و اقتصاد روبه پیشرفت و همچنین بهره مند از استقلال سیاسی نسبی است. 

پیش از ورود در بحث لازم است دانسته شود که هرچند دو کشور ایران و ترکیه مدعی سیادت سیاسی و اقتصادي در منطقه اند اما
باید دانست که نه نقطه ي عزیمت و نه مسیر حرکت رو به پیشرفت دو کشور شرایط یکسانی نداشته است. در واقع جمهوري اسلامی
وارث یکی از فاسدترین رژیم هاي سیاسی جهان است که حتی متحدین غربی او همانند امریکا نیز ضرورت اصلاحات گسترده را در
همه ي زمینه ها به رژیم پهلوي گوشزد کرده بودند. در حالی که این پیشینه براي طرف ترك وجود ندارد و شرایط ترکیه از هر جهت
وضعیت بهتري از ایران را داشته است. در واقع حجم بالاي فروش نفت در دهه ي پایانی رژیم پهلوي به او امکان تحرك بیشتري را در
فضاي سیاسی و نظامی منطقه داده بود، هر چند که اتکاي بیش از حد رژیم پهلوي علاوه بر باقی گزاردن میراثی تخریب شده براي

 
جمهوري اسلامی در اقتصاد، با وابسته کردن عمده درآمد کشور به نفت امکان رشد چشمگیر اقتصادي را از ملّت سلب نموده بود. 

از سوي دیگر حاکمیت دولت سکولار بر ترکیه و عدم تقید به موازین شرعی موجب کسب درآمدهاي گسترده اي از طریق «توریسم
نامشروع» یا «توریسم جنسی» در ترکیه شده است. در واقع صنعت فحشا در ترکیه امروز آن را به قطب گردشگري زنان و مردان غیر
مسلمان غربی و اروپایی بدل کرده است. اهمیت این موضوع براي رهبران لائیک به دلیل اغتشاش ترویسم جنسی و توریسم طبیعت و
درآمد 30 میلیارد دلاري صنعت توریسم است(1) که در مقایسه با درآمد احتمالی 48 میلیارد دلاري ایران از نفت در سال 97(2)،
بسیار چشمگیر می باشد. همچنین تحمیل طولانی ترین جنگ قرن بیستم بر ایران و اتخاذ سیاست تحریم همه جانبه ي غرب علیه
ایران که شدیدترین تحریم هاي تاریخ بشر محسوب می شود، در کنار همه ي دذشمنی هاي غرب با جمهوري اسلامی سبب شده
است بخش مهمی از توان اقتصادي و سیاسی ایران مصروف مقابله با با این پیشامدها شود. در عین حال مقایسه دو کشور نکات قابل
توجهی در باب پیشرفت جمهوري اسلامی را روشن می نماید. بر همین اساس در مقایسه دو کشور صرفاً از آمارهاي بانک جهانی یا

سازمان ملل متحد بهره گرفته خواهد شد. 



شاخص توسعه انسانی مطابق این ملاك که مهمترین شاخص پیشرفت در جهان محسوب می شود، سه موضوع: سطح معیشت
استاندارد، دسترسی به بهداشت، دسترسی به علم و علم آموزي به عنوان مبنایی براي توسعه ي زیست انسانی در نظر گرفته شده
است. بر این اساس مقایسه دو کشور ایران و ترکیه در این آمار بر اساس داده هاي سازمان ملل متحد حکایت از رشد بیشتر و سبقت

 
ایران از ترکیه در این امر دارد:(3) 

 
 

 
 

بر این اساس سرانه هر ایرانی در دسترسی به امور سه گانه از کشور ترکیه وضعیت بهتري دارد. به عبارت دیگر ثروت تولیدي در ایران
به نحو مطلوب تري نسبت به ترکیه در سه بخش معیشت، آموزش و بهداشت میان عموم افراد جامعه توزیع شده و بهره مندي عمومی
به معناي واقعی در ایران اتفاق افتاده است. این در حالی است که مطابق امار در رژیم پهلوي عمده ي امکانات و مواهب در اختیاري
مناطق مرفه نشین پایتخت قرار داشت. مطابق همین ایران بیشترین نرخ رشد جهان در چهل سال اخیر را در شاخص توسعه انسانی

 
داراست. 

ثروت تولیدي در ایران به نحو مطلوب تري نسبت به ترکیه در سه بخش معیشت، آموزش و بهداشت میان عموم افراد جامعه توزیع
شده و بهره مندي عمومی به معناي واقعی در ایران اتفاق افتاده است. این در حالی است که مطابق امار در رژیم پهلوي عمده ي
امکانات و مواهب در اختیاري مناطق مرفه نشین پایتخت قرار داشت. مطابق همین ایران بیشترین نرخ رشد جهان در چهل سال اخیر

 
را در شاخص توسعه انسانی داراست. 

شاخص فقر مطلق فقر مطلق به معناي ناتوانی در تهیه یا استمرار ضروریات زندگی مثل خوراك، پوشاك و سرپناه است. بر این اساس
مطابق آمارهاي بانک جهانی فقر مطلق بر اساس شاخص 3.2 دلار در روز، از مبدأ سال 1986 میلادي (1365 شمسی) تا سال 2014
(1393 شمسی) در ترکیه از 10.9 درصد به 2.4 درصد رسیده است، در حالی که در جمهوري اسلامی این رقم از 20.4 به 2.5 رسیده

 
است. بنابراین به سادگی می توان دریافت که جمهوري اسلامی بیش از 2 برابر ترکیه فقر مطلق را در کشور کاهش داده است.(4) 



 
 

این دو شاخص مهم در حالی نسبت به ترکیه براي ایران بهبود یافته است که جمعیّت ایران رشد بیشتري از ترکیه داشته است. به
عبارت دیگر در حالی که جمعیت ترکیه در مبدأ سال 1979 در حدود 43 میلیون نفر بوده است اکنون به 80.7 میلیون نفر رسیده و
جمعیت ایران در همان فاصله زمانی از 37 میلیون نفر بالغ بر 81.1 میلیون نفر شده است. این نکته ابعاد بیشتري از توسعه ي سریعتر

 
جمهوري اسلامی در مقایسه با ترکیه را نمایان می کند. 

شاخص تولید ناخالص داخلی بر اساس این ملاك که ارزش کل کالا و خدمات تولیدي در کشور مورد بررسی قرار می گیرد. بر این
اساس رشد ترکیه بسیار بهتر از ایران بوده است و از عدد 89.34 بیلیون دلار در سال 1979 به رقم 851.5 بیلیون دلار در سال

 
2017 رسیده است. این امار براي ایران به ترتیب 90.3 و 454 بیلیون دلار است.(5) 

البته در این میان نباید از کاهش بسیار شدید فروش نفت ایران در قبل از انقلاب (بیش از 6 میلیون بشکه در روز) و سال اخیر (97)
به دلیل اعمال تحریم هاي نفتی غافل شد. در واقع سهم نفت در تولید ناخالص داخلی ایران به یک سوم کاهش پیدا کرده است.(6) با
این وجود اما عقب ماندگی نسبت به ترکیه نشان می دهد که امر تولید در کشور مغفول مانده است و باید انچنان که مورد تاکید قرار

 
گرفته است به دان پرداخت عملی نیز بشود. 

 
 

مطابق آمارهاي بانک جهانی فقر مطلق بر اساس شاخص 3.2 دلار در روز، از مبدأ سال 1986 میلادي (1365 شمسی) تا سال 2014
(1393 شمسی) در ترکیه از 10.9 درصد به 2.4 درصد رسیده است، در حالی که در جمهوري اسلامی این رقم از 20.4 به 2.5 رسیده



 
است. بنابراین به سادگی می توان دریافت که جمهوري اسلامی بیش از 2 برابر ترکیه فقر مطلق را در کشور کاهش داده است. 

شاخص نرخ تورم شاخص اقتصادي دیگري که می تواند گویاي وضعیت معیشتی دو کشور یاشد، نرخ تورم سالیانه است. مطابق این
شاخص، تغییرات تورم در سال هاي گوناگون با وجود مشکلات بغرنج ایران همچون جنگ و تحریم دامنه ي افزایش کمتري را نسبت

 
به ترکیه داشته است. در حالی که تغییرات قیمت در ترکیه بسیار عجیب و غیرعادي است.(7) 

 
 

 
 

براین اساس دو کشور ایران و ترکیه در انتهاي سال 2017 داراي تورمی به ترتیب: 9.9 و 11.1 بوده اند. البته تغییرات نرخ دلار و
کاهش ارزش پول ملی در هر دو کشور در سال 2018 میلادي موجب تورم فزاینده و کاهش ارزش پول ملی شده است. بر این اساس

 
مطابق اطلاعات سایت tradingeconomics.com نرخ تورم این کشور در اکتبر 2018 (مهرماه) از مرز 25% گذشت.(8) 



 
 

البته در مدت مشابه با توجه به خروج ترالمپ از برجام و اعمال چندین مرحله تحریم دیگر بر اقتصاد ایران، تورم به مرز 40 درصد

 
رسیده است.(9) 

 
 

اما در مجموع مطابق آمارهاي بین المللی مثل بانک جهانی نمودار تورم در ایران وضعیت بسیار بهتري نسبت به ترکیه را نشان می

 
دهد که در نمودار بانک جهانی به ان اشاره شد. 

تغییرات تورم در سال هاي گوناگون با وجود مشکلات بغرنج ایران همچون جنگ و تحریم دامنه ي افزایش کمتري را نسبت به ترکیه

 
داشته است. در حالی که تغییرات قیمت در ترکیه بسیار عجیب و غیرعادي است 

شاخص ضریب جینی این نرخ به بررسی نسبت درآمد فقیرترین و ثروتمندترین طبقات اقتصادي در کشورها می پردازد و هرچه عدد
آن به صفر نزدیکتر باشد حکایت از توزیع بهتر ثروت در کشور است. بر این اساس جمهوري اسلامی توزیع ثروت یا عدالت اقتصادي
بسیار بهتري را نسبت به ترکیه داشته است. بر اساس اطلاعات بانک جهانی نرخ ضریب جینی براي ایران در مبدأ سال 1986 میلادي
(1364 شمسی) عدد 47.4 است که در سال 2014 به 38.8 رسیده است. این نرخ براي ترکیه به ترتیب اعداد 43.5 و 41.2 را در

 
همان بازه زمانی نشان می دهد.(10) 



 
 

 
 

بر این اساس فاصله ي طبقاتی به طرز محسوسی در ایران نسبت به ترکیه کاهش داشته است و این از بهترین دستآوردهاي انقلاب
اسلامی محسوب می شود.



فتاح: کاخ مرمر سال ها در تملک آقاي هاشمی رفسنجانی بود / وضعیت املاك

در اختیار روساي جمهور سابق و اسبق

منبع: دانشجوشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/05/19

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، سید پرویز فتاح رئیس بنیاد مستضعفان با حضور در برنامه ''نگاه یک'' شبکه
سیما گفت: در مسیر شفافیت، بورس و محرومیت زدایی، پایداریم و همه اهداف و برنامه هاي 1398 محقق شده است.

عملکرد بنیاد مستضعفان نسبت به سال 1397 حدود 35 تا 37 درصد رشد داشته است و توانستیم ...

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، سید پرویز
فتاح رئیس بنیاد مستضعفان با حضور در برنامه "نگاه یک"
شبکه سیما گفت: در مسیر شفافیت، بورس و محرومیت
زدایی، پایداریم و همه اهداف و برنامه هاي 1398 محقق
شده است. عملکرد بنیاد مستضعفان نسبت به سال 1397
حدود 35 تا 37 درصد رشد داشته است و توانستیم به

 
همه اهداف خود برسیم. 

فتاح افزود: تحقق برنامه هاي تدوین شده بنیاد مستضعفان در سال 98 حدوداً 11 درصد نسبت به برنامه مصوب بالاتر بوده و 37

 
درصد نسبت به برنامه هاي سال 97 رشد داشته است. 

 
میزان فروش و سود خالص بنیاد مستضعفان در سال 98 

وي در خصوص وضعیت خرید و فروش هاي بنیاد مستضعفان در سال 98 گفت: بنیاد به صورت شرکتی اداره می شود این در حالی
است که بنیاد داراي 169 شرکت یا زیر مجموعه می باشد طبیعتاً جمع بندي و حسابرسی این تعداد شرکت در پایان سال انجام می
شود و آن وقت می توان آمار خرید و فروش و تولیدات زیر مجموعه هاي بنیاد را اعلام کرد. آنچه در پایان سال و پس از حسابرسی
هاي 169 شرکت اعلام می شود نتیجه عملکرد تلفیقی تجمیعی بنیاد خواهد بود البته در حال حاضر هنوز مجمع بنیاد مستضعفان به
دلیل مقوله کرونا برگزار نشده، اما تا این لحظه بنا بر تخمین هاي اولیه، کل میزان فروش بنیاد در سال 98 حدود 36 هزار میلیارد
تومان برآورد شده این رقم حاصله از فروش ملک، کالا یا خدمات است. با تفریق هزینه هاي بنیاد از 36 هزار میلیارد تومان، حدود
هفت هزار میلیارد تومان سود ناخالص بنیاد محسوب می شود، البته طبق سنوات گذشته احتمال می رود باید حدود هزار میلیارد
تومان مالیات پرداخت کنیم و 6 هزار میلیارد تومان باقیمانده به طور 60 درصد و 40 درصد میان ما و سایر سهام داران تقسیم خواهد

 
شد پس از تقسیم سود سهم بنیاد حدود سه هزار و 600 میلیارد تومان می شود. 

رئیس بنیاد مستضعفان در خصوص ادعاي عدم شفافیت این بنیاد گفت: طبق سنوات گذشته، نتایج تمامی مجمع هاي 169 شرکت
زیر مجموعه بنیاد پس از بررسی و پایان کار، چاپ می شود و در دسترس همگان قرار می گیرد علاوه بر آن تمامی صورت هاي مالی
سال گذشته و جاري در سایت بنیاد به نمایش گذاشته می شود علاوه بر آن حتی سازمان بازرسی کل کشور هم براي بررسی هاي



 
تکمیلی ورود پیدا می کند و حضور 33 شرکت از زیر مجموعه هاي بنیاد در بورس، بیانگر شفافیت عملکرد بنیاد مستضعفان است. 

 
صادرات بنیاد مستضعفان در سال 98 حدود 500 تا 600 میلیون دلار بوده است 

فتاح با بیان اینکه، اولویت اول ما، تامین نیاز جامعه و مردم است، افزود: در برخی از موارد پس از تولید مازاد، اقدام به صادرات مازاد
تولیدمی شود مثلا در بحث فولاد و سیمان و برخی از نهاد هاي کشاورزي مجاز به صادرات هستیم. صادرات بنیاد در سال قبل چیزي

 
حدود 500 تا 600 میلیون دلار بوده که البته این میزان از طریق سامانه نیما به کشور بازگشت داشته است. 

رئیس بنیاد مستضعفان با اشاره به پرداخت شدن مالیات 670 میلیارد تومان سال 97 بنیاد مستضعفان ادامه داد: بنیاد جزء خوش
حساب هاي مالیاتی محسوب می شود، چنانچه شرکتی از زیر مجموعه هاي بنیاد مستضعفان، مالیات پرداخت نکرده باشد، ما تاوان
آن را می پردازیم. سهم بنیاد از سود حاصله از درآمد شرکت هاي متبوع صرف محرومیت زدایی در کشور می شود. امسال بیش از سه

 
هزار و 600 میلیارد تومان صرف محرومیت زدایی و مناطق هدف در کشور خواهیم کرد. 

وي با بیان اینکه در حال حاضر در سال اول از برنامه مدون پنج ساله هستیم، افزود: یکی از راهبرد هاي ما کاهش تعداد شرکت هاي
زیر مجموعه بنیاد می باشد روند کاهش ها یا به صورت فروش بلوکی در بورس، واگذاري سهام ها در بورس یا منحل شدن شرکت ها
خواهد بود. قصد و هدف از واگذاري شرکت ها، فراهم کردن عرصه براي فعالیت بخش خصوصی بوده و از سوي بنیاد باید در پروژه
هاي کلان فعالیت خود را گسترش دهد که براي مثال می توان به رسیدگی به پروژه هاي نفتی به جا مانده از جا زدن پیمانکاران
خارجی اشاره کرد. در حال حاضر سخت ترین کار ها که خارجی ها فکر می کردند فقط در انحصار و مونوپول آن هاست در میادین
نفتی جنوب کشور توسط نیرو هاي ایرانی در حال انجام است و بنیاد مستضعفان در موقعیت هایی حضور می یابد که خلاء نیرو هاي

 
خارجی محسوس باشد البته در این راستا طعنه اي هم به دولت نخواهیم زد. 

فتاح در خصوص واگذاري شرکت ها افزود: بنیاد، واگذاري هایش را به درستی و دقیق انجام می دهد و نمی گذارد شرکت هاي
واگذاري شده به سرنوشت هفت تپه و هپکو دچار شوند. تا سال 97، سی و یک شرکت از شرکت هاي زیر مجموعه بنیاد ضرر ده بودند
که البته این تعداد به مرور زمان کم شد در ضمن یکی از شرایط بورسی شدن شرکت هاي بنیاد، سود ده بودن شرکت ها به مدت سه

 
سال متمادي است. 

وي با بیان اینکه در حال حاضر 33 شرکت بنیاد، بورسی هستند، افزود:  امسال حدود 20 شرکت دیگر وارد بورس خواهند شد البته
امیدواریم تا پایان سال بیش از 50 شرکت بورسی داشته باشیم. در صورت مشاهده هر گونه تخلف در حوزه حسابرسی و مفاصا حساب

 
از سمت شرکت هاي تابع، برخورد شدید و بعضاً قضایی با آن ها صورت خواهد گرفت. 

فتاح، گفتگو و پاسخ دهی به مردم را یکی از ابزار شفاف سازي بیان کرد و افزود:  در مورد شرکت بنیاد در بورس املاك و مستغلات،
حضور پررنگی خواهیم داشت زیرا، بورس قبل از راه اندازي این بخش با ما مذاکرات تکمیلی و دقیقی صورت داده و گفتنی است دولت
و بنیاد املاك بسیاري دارند که راه اندازي بورس املاك و مستغلات فرصت مناسبی براي جریان یافتن نقدینگی مردم در این حوزه

 
است. 

 
بازپس گیري املاك تحت تملک افراد خاص 

رئیس بنیاد مستضعفان در خصوص بازپس گیري و مستغلات تحت تملک افراد خاص گفت: در روز معارفه بنده در این سمت گفته



بودم که براي بازپس گیري این املاك و مستغلات اقدام خواهم کرد و به طرق قانونی، در این باره قبل از آنکه ما وارد مراحل قانونی
شویم برخی مانند خبرگزاري ایرنا و دانشکده خبر خودجوش اقدام به واگذاري املاك نمودند، اما برخی هم از راه و روند همکاري

 
فاصله گرفته اند. 

فتاح در خصوص باز پس گیري کاخ مرمر بیان کرد:  این بنا سال ها در تملک آقاي هاشمی رفسنجانی و سپس در دست تشخیص
مصلحت بود و زمانی که دولت قصد بهره برداري دیگري از این ملک را داشت با همکاري آقاي روحانی کاخ مرمر باز پس گرفته و با
همکاري سازمان میراث فرهنگی قرار شد این بنا تبدیل به موزه گردد. بازسازي هاي لازم انجام شد، اما هنوز هم آثار دردناکی در این
کاخ خود نمایی می کند، زیرا در این کاخ آسانسور نصب کرده اند، حمام و جکوزي برقرار کرده اند و ...، حال سوال اینجاست زمانی که

 
این اتفاق می افتاده چرا خبري از میراث فرهنگی نبوده و اقدامی صورت نپذیرفته است؟ 

رئیس بنیاد مستضعفان به بازپس گیري مدرسه آقاي حداد عادل اشاره کرد و افزود: ایشان براي احداث مدرسه فرهنگ در خیابان
فرشته بنایی را اجاره نمودند و این اجاره چندین نوبت تمدید شد البته این اجاره بها با ملاحظات بوده و مشمول نرخ روز نمی شد، در
حال حاضر موعد اجاره به سر رسیده است و باید تخلیه شود یا اجاره بها به نرخ روز تنظیم گردد که البته با توجه به گرانی آن منطقه

 
احتمالاً تمدید اجاره بانرخ روز براي ایشان به صرفه نخواهد بود. 

وي با بیان اینکه ارزش ریالی ملک مدرسه فرهنگ در حال حاضر 200 میلیارد تومان برآورده می شود، افزود: قطعاً پس از باز پس

 
گیري این ملک به فروش می رسد و پول حاصله، صرف محرومیت زدایی خواهد شد. 

رئیس بنیاد مستضعفان ادامه داد: آقاي حداد عادل علاوه بر مدرسه فرهنگ، زمین دیگري براي ساخت مدرسه دریافت کرده بود که
البته موفق به دریافت مجوز نشد، زیرا این زمین به متراژ 8 هزار متر و منطقه هروي و بر روي گسل قرار دارد به همین دلیل آقاي
حداد عادل این ملک 400 میلیارد تومانی را به ما تحویل داد و بدون شک هزینه این ملک هم پس از فروخته شدن، صرف محرومان و

 
محرومیت زدایی خواهد شد. 

 
صرف 1800 میلیارد تومان براي خدمت رسانی کرونایی محرومان 

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: تاکنون هزار و 800 میلیارد تومان صرف خدمت رسانی و ارائه تسهیلات کرونایی به محرومان شده است

 
و این روند ادامه دارد. 

فتاح در ادامه برنامه «نگاه یک» افزود:  ساختمان مرکز مطالعات و تحقیقات زنان سال ها و با مجوز در اختیار عده اي از بانوان از جمله
خانم ابتکار، مولاوردي و بقیه بود که پیش از تصدي مسئولیت بنده در بنیاد، آن را تخلیه کردند و مدعی بودند که همچنان باید این
ساختمان در اختیار آن ها باشد، اما از نظر حقوقی، بنیاد مستضعفان توانست آن ها را قانع و ساختمان را تخلیه کند. آن ها بابت
تخلیه با توافق بنیاد در همان زمان، پنج میلیارد تومان می گیرند و پس از بررسی ها مشخص بود خلاف بود و کسی که ملک بنیاد

 
مستضعفان در اختیار او بوده است باید اجرت المثل هم بپردازد و امیدواریم این مبلغ برگردد و مشکل حقوقی و قضایی پیدا نکند. 

 
وضعیت املاك در اختیار روساي جمهور سابق و اسبق 

فتاح افزود: ملکی هم در اختیار رئیس جمهور اسبق براي موسسه باران بوده است که پیش از تصدي مسئولیت بنده در بنیاد، تخلیه
شده بود و در ایام کرونا با هماهنگی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، آن جا را به محل قرنطینه بیماران تبدیل کردیم و



 
اکنون هم در اختیار آن هاست، اما پس از این مرحله، آن جا را می فروشیم. 

رئیس بنیاد مستضعفان اضافه کرد: در کشور ما ضابطه اي وجود ندارد که رئیس جمهور ها پس از پایان کار خود، کجا مستقر شوند و
باید چاره اي براي این منظور اندیشیده شود، زیرا اکنون همین مسئله را با آقاي احمدي نژاد رئیس جمهور سابق داریم و با مجوز در
ملک مربوط به بنیاد مستضعفان با مساحت حدود هزار و 800 متر مربع در منطقه ولنجک براي چند سال مستقر است. البته پیامی
داده که آماده است به مرکز شهر منتقل شود، اما ملکی را با آن شرایط نداشتیم که تحویل دهیم، اما این موضوع هم باید مدت دار و
محدود به زمان باشد. از روحیه مردمی آقاي احمدي نژاد انتظار داریم تا این مال بیت المال به بنیاد برگردد و آن را بفروشیم که بیش

 
از 200 میلیارد تومان ارزش دارد. 

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: یکی از ملک هاي بسیار خوب و ارزشمند ما در ضلع جنوبی کاخ نیاوران است که در اختیار مجمع
تشخیص مصلحت نظام و زمین آن متعلق به بنیاد بوده است و 12 طبقه در آن ساخته شد و مجمع آن را تخلیه کرد و اکنون مرکز
پژوهش هاي مجلس در آن جا مستقر است. حتما سراغ آقاي زاکانی رئیس جدید این مرکز می رویم و باید اجاره بپردازد. با توجه به
شخصیت ارزشی و بسیجی آقاي زاکانی انتظار داریم که نخستین کار انقلابی او، تخلیه این مکان باشد تا آن جا را بفروشیم و خرج
محرومان و مستضعفان کنیم. در کنار آن زمین دیگري متعلق به بنیاد مستضعفان بود که مجمع تشخیص مصلحت نظام، مرکز
تحقیقات استراتژیک را در آن جا در 9 طبقه ساخته است. آن جا را تحویل گرفتیم، اما ساختمان آن، مجوز، پایان کار و پروانه ساخت
از شهرداري ندارد و حتی حریم یک مالک خصوصی هم تصرف و اشغال شده است. آن جا را تحویل گرفتیم و به کسی اجازه نمی

 
دهیم آن جا برود و نسبت به آن ادعا داریم و اگر لازم شد مرجع قضایی باید درباره آن حکم صادر کند. 

وي با بیان اینکه  ده ها پرونده تشکیل دادیم که در قوه قضاییه در حال رسیدگی است، افزود: اگر با این روش ها به نتیجه نرسیم،

 
کوتاه نخواهیم آمد مگر بنده از بنیاد مستضعفان بروم، زیرا این اموال متعلق به مستضعفان است. 

فتاح اضافه کرد: یکی از جا هایی که حریف او نمی شویم نیرو هاي مسلح هستند، زیرا قانوناً نمی توانیم علیه آن ها شکایت کنیم
اکنون یک جاي خوب بنیاد در کوهک در اختیار نیروي دریاي ارتش است و مقام معظم رهبري فرمانده کل قوا هم فرموده است، آقاي

 
سرلشکر باقري فرمانده ارتش هم امضا کرده است، اما نمی روند و پیگیري هاي ما به در بسته خورده است. 

رئیس بنیاد مستضعفان با تاکید بر اینکه این مکان ها مال مردم است و باید به مستضعفان برگردد، افزود: حتی یکی از املاك خوب ما
در منطقه جماران در دست سپاه، ولی امر است، اما آن را به بنیاد پس نمی دهند و بنده را در این ملک راه ندادند. ارزش این ملک

 
بیش از 200 میلیارد تومان است و از آن استفاده هم نمی شود، اما به کجا شکایت ببریم؟ 

وي با بیان اینکه بنده در بنیاد، حافظ منافع مستضعفان هستم و کوتاه نخواهم آمد، اضافه کرد: برخی ها مرا متهم به اقدامات

 
پوپولیستی براي انتخابات 1400 می کنند. این ها را بگویند، اما ملک ما را محترمانه تخلیه کنند و پس بدهند. 

 
فتاح با اشاره به اینکه علیه این بنیاد فضا سازي می کنند از مردم و رسانه ها خواست، حمایت کنند. 

رئیس بنیاد مستضعفان افزود: آقاي رئیسی رئیس قوه قضاییه، همه ظرفیت هاي این قوه را به کار گرفته است و شعبه خاصی براي
بنیاد در نظر گرفت و آراي خوبی صادر شده است و محکم ترین پشتوانه ما هم رهبر معظم انقلاب است، زیرا مطمئن هستم ایشان از

 
پیگیري هاي ما حمایت می کنند. 



 
تلاش براي فروش ساختمان فعلی بنیاد مستضعفان 

وي گفت: محل فعلی بنیاد که در آن مستقر هستیم جاي خیلی خوبی است و 19 هکتار وسعت دارد که خدمت آقاي جهانگیري
معاون اول رئیس جمهور رفتم و از او خواستم این جا را از ما براي دولت بخرد و شهردار تهران را هم دعوت کردیم، اما نتوانستیم به
توافق برسیم. اکنون هم اعلام می کنیم هر کسی که خریدار این ملک است به قیمت روز آن را می فروشیم و قول می دهیم همه پول

 
آن را خرج محرومان و مستضعفان می کنیم. 

رئیس بنیاد مستضعفان اضافه کرد: در دهه فجر براي نخستین بار چندین کتاب شامل دفاتر اسناد املاك رضا خان را رونمایی کردم
که دستنویس و شامل چندین هزار روستا و قنات است که اکنون با اذن مقام معظم رهبري، عزم راسخ داریم تا این اموال به مردم
برگردد. قبلاً حدود 81 هزار فقره به مردم برگردانده شد و 11 هزار فقره را هم در طول یک سال گذشته به مردم برگرداندیم و 10
هزار فقره را نیز آماده کردیم که برگردانیم و به نام مردم کنیم. این مردم جزو محرومان و نیازمندان هستند که تقریباً رایگان در

 
اختیار آن ها قرار دادیم. 

وي افزود: حدود 11 هزار پرونده داریم که در 60 درصد آن، بنیاد شاکی است و در بقیه موارد، طرف مقابل شاکی است و ما تابع حکم

 
قطعی قضایی هستیم و آن را اجرا می کنیم. 

 
تا 20 روز آینده بخشی از سهام بنیاد مستضعفان در بانک سینا را در بورس عرضه می کنیم 

رئیس بنیاد مستضعفان در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به اینکه بنیاد، مالک 100 درصد بانک سینا بود، گفت: بر اساس
قوانین بانک مرکزي، یک مالک نمی تواند بیش از 33 درصد سهم را در بانک داشته باشد و با توجه به اینکه سهم ما اکنون در بانک
سینا 72 درصد است پس متخلف هستیم و در مدت 20 روز آینده در دو مرحله هر کدام 9 درصد را در بورس عرضه می کنیم که
سهم ما کاهش می یابد و دوباره بخشی از آن ها را می فروشیم تا سهم بنیاد در بانک سینا به 33 درصد برسد. در زمانی که مالک 33
درصد این بانک شدیم از کجا معلوم که بقیه شرکاي ما حاضر باشند که ما به صورت قرض الحسنه عمل کنیم، زیرا بانکداري خصوصی
در پی سود است، اما قرض الحسنه سودي ندارد. توصیه بانک مرکزي این بود که بخشی از سرمایه بانک سینا را در حسابی به عنوان
قرض الحسنه اختصاص دهیم، اما بررسی کارشناسان ما نشان داد پاسخ لازم را از این راهکار نمی گیریم. ما می خواهیم پول خودمان

 
را در قرض الحسنه مختص خود قرار دهیم و از این محل به مردم تسهیلات قرض الحسنه بدهیم. 

وي افزود: براي حمایت از مستضعفان در شرایط کرونایی، حدود 600 میلیارد تومان تسهیلات دادیم که 150 میلیارد تومان آن براي
تامین ودیعه مسکن افراد تحت پوشش کمیته امداد و سازمان بهزیستی بود و 450 میلیارد تومان هم براي وام قرض الحسنه اقشار
مختلف بوده است. هزار و 200 میلیارد تومان هم به صورت نقد و کالایی به محرومان اختصاص داده شد یعنی تاکنون هزار و 800
میلیارد تومان از منابع مالی این بنیاد صرف خدمت رسانی و تسهیلات کرونایی محرومان شده است و این روند ادامه دارد. این منابع از

 
طریق فروش سهام، ملک و سود هاي بانکی و سود شرکت هاي بنیاد مستضعفان تامین شده است. 

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: راه ما راه سردار شهید سلیمانی است و حاضریم جان خود را در راه مردم بدهیم و این روند خدمت

 
رسانی را با قدرت و سرعت و بی محابا انجام می دهیم و به حرف هایی که درباره ما می زنند توجه نمی کنیم. 

فتاح افزود: کار محرومیت زدایی و انتخاب محدوده هدف در «قلعه گنج» استان سیستان و بلوچستان آغاز شده است و رهبر معظم
انقلاب، رئیس جمهور و وزیر کشور به اقدامات بنیاد در این منطقه نظر مثبت دارند و اکنون این منطقه به الگو تبدیل شده است و نرخ



 
بیکاري در آن جا کاهش و مسائل اجتماعی، بهبود یافته است. 

وي گفت: الگوي «قلعه گنج» با بررسی ضعف ها و نقاط قوت توسعه یافته است و در جنوب سیستان و بلوچستان و منطقه زابل و بقیه
مناطق هدف نیز اقدامات محرومیت زدایی را انجام دادیم که به 25 مورد رسیده است و در هر استان حداقل یک مورد را انجام
خواهیم داد و براي مناطق محروم ایجاد اشتغال می کنیم. پس از رد شدن از مرحله کرونا، به مسائل زیر ساختی و زیر بنایی توسعه

 
هم خواهیم پرداخت. 

 
آخرین وضعیت بازسازي ساختمان پلاسکو 

فتاح در بخش دیگري از سخنان خود درباره ساختمان پلاسکو گفت: در ساخت این ساختمان، 64 درصد پیشرفت داشتیم و به حدود
300 نفر کسبه این ساختمان قول دادیم که تا پایان سال بهره برداري شود. مطلبی نقل می شد که بنیاد در زمینه ساختمان پلاسکو
با شهرداري اختلاف دارد. مسائل پلاسکو در سال هاي 96 و 97 در سطح ملی از جمله معاون اول و شوراي عالی امنیت ملی مطرح و
موضوع آن به مسئله ملی و مردمی تبدیل شد. اکنون تفاهم کردیم و کار به شوراي عالی شهر سازي و معماري کشید و در آن جا حد
وسط را گرفتند، زیرا پلاسکو نمی توانست پارکینگ داشته باشد، چون مغازه ها کم می شد. همه مغازه هاي پلاسکو را می سازیم و
تحویل می دهیم و شهرداري و شوراي عالی شهرسازي هم تایید کردند و موظف شدیم پارکینگی را که در آن نزدیکی قرار دارد مقاوم
و بازسازي کنیم. بر اساس اعلام شهردار منطقه 12، در مدت یک ماه، پروانه آن جا صادر می شود و امیدواریم تا پایان سال به تعهدات

 
خود در پلاسکو عمل کنیم. 

رئیس بنیاد مستضعفان افزود: قطعه 2 آزاد راه تهران - شمال هم تا پایان سال آینده به بهره برداري می رسد.



اشتغال 7 هزار و 600 نفر در واحدهاي صنعتی احیا شده

منبع: جهان معدنشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/05/19

... اصغر مصاحب با اعلام این خبر درباره ایجاد اشتغال در صنایع کوچک و متوسط افزود: در هفته صنایع کوچک یک روز به
عنوان "صنایع کوچک، کارآفرینی و اشتغال" نامگذاري شده که نشان از اهمیت موضوع اشتغال در این بخش است. ...

... اصغر مصاحب با اعلام این خبر درباره ایجاد اشتغال در صنایع کوچک و متوسط افزود: در هفته صنایع کوچک یک روز
به عنوان "صنایع کوچک، کارآفرینی و اشتغال" نامگذاري شده که نشان از اهمیت موضوع اشتغال در این بخش است. ...



اشتغال 7 هزار و 600 نفر در واحدهاي صنعتی احیا شده

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/05/19

معاون سازمان صنایع کوچک گفت: از ابتداي سال 1399 تا پایان هشتم مرداد جاري، 432 واحد مجدداً احیاء شد که تعداد
هفت هزار و 600 نفر اشتغال را دربر می گیرد.

معاون سازمان صنایع کوچک گفت: از ابتداي سال 1399
تا پایان هشتم مرداد جاري، 432 واحد مجدداً احیاء شد

 
که تعداد هفت هزار و 600 نفر اشتغال را دربر می گیرد. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از وزارت صنعت، معدن و
تجارت، اصغر مصاحب اظهار داشت: در هفته صنایع کوچک
یک روز به عنوان صنایع کوچک، کارآفرینی و اشتغال
نامگذاري شده که نشان از اهمیت موضوع اشتغال در این

 
بخش است. 

وي اضافه کرد: برخی به دلیل همپوشانی کارآفرینی و اشتغال، آن ها را یک موضوع در نظر می گیرند، درحالی که مقوله جدایی

 
هستند و در صنایع کوچک پکیج کارآفرینی داریم و در این مجموعه فعالیت هاي متفاوتی انجام می شود. 

عضو هیأت مدیره و معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران ادامه داد: سال گذشته چهار هزار و 62
دوره آموزشی براي 92 هزار نفر از شاغلان واحدهاي صنعتی برگزار شد، همچنین 302 تور صنعتی براي بازدید 6 هزار و 400 نفر
برگزار شد تا از این طریق واحدهاي صنعتی با واحدهاي موفق آشنا شوند و انتقال تجارب واحدهاي مختلف فعال در یک رسته فراهم

 
شود. 

مصاحب یادآور شد: از سال 91 تا پایان سال گذشته 8 هزار و 636 واحد صنعتی غیرفعال، مجدداً راه اندازي و براي 123 هزار و 514

 
نفر شغل ایجاد شد. 

وي اضافه کرد: در سال 1398 تجارب موفق کارآفرینی در سطح کشور احصاء شد و 25 تجربه موفق کارآفرینی در رشته هاي مختلف

 
مستندسازي شد و در اختیار دیگران قرار گرفت. 

عضو هیأت مدیره و معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران در خصوص برنامه هاي این سازمان براي
ایجاد اشتغال، بیان کرد: یکی از اقدامات این سازمان، بازفعال سازي و راه اندازي مجدد واحدهاي صنعتی غیرفعال است. بر این اساس

 
مشاوران کلینیک هاي کسب و کار به واحدهاي صنعتی مشاوره می دهند. 

مصاحب افزود: در این کلینیک ها سه مقوله مشاوره، طرح هاي عارضه یابی و پروژه بهبود دنبال می شود و ماحصل آن افزایش

 
ظرفیت و ارتقا فنآوري است که منجر به اشتغال می شود و در هر سه مرحله از واحدهاي تولیدي حمایت می کنیم. 



وي اضافه کرد: بر اساس اقدامات انجام شده، از ابتداي سال 1399 تا پایان هشتم مرداد جاري، 432 واحد مجدداً احیا شد که تعداد

 
هفت هزار و 600 نفر اشتغال را دربر می گیرد که در استان هاي تهران، قم و اصفهان بیشترین واحدهاي اقتصادي احیا شده اند. 

عضو هیأت مدیره و معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران تصریح کرد: برنامه ما براي امسال این
است که 1200 تا 1500 واحد احیا شود، که با توجه به شرایط شیوع بیماري کرونا، احیا 432 واحد در چهار ماه نخست عملکرد قابل

قبولی بوده است.



تلاش براي رفع مشکل اشتغال فرزندان شاهد و ایثارگر

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/05/19

به گزارش خبرنگار حماسه و جهاد دفاع پرس، جلسه هم
اندیشی پیرامون کارآفرینی براي خانواده ایثارگران با حضور
مریم مجتهدزاده رئیس سازمان نشر آثار و ارزش هاي
مشارکت زنان در دفاع مقدس و دکتر نگین نماینده وزارت

 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی تشکیل شد. 

مجتهدزاده در این جلسه اظهار داشت: ایثارگران تبلور
ایمان، عمل صالح و جهاد و ایثار هستند و باید این ارزش
ها در انقلاب اسلامی آنگونه که شایسته است، ارج نهاده

 
شوند. 

وي با بیان اینکه یکی از مشکلات جامعه ایثارگران مسأله اشتغال است، بر لزوم رسیدگی به امور ایثارگران و به ویژه اشتغال خانواده

 
شهدا تاکید کرد. 

رئیس سازمان نشر آثار و ازش هاي مشارکت زنان در دفاع مقدس ادامه داد: براي اداي دین نسبت به جانفشانی خانواده معظم شهدا و
ایثارگران همه مسئولان متولی باید رفع مشکلات جامعه هدف، مخصوصا اشتغال فرزندان شهدا و ایثارگران را در راس امور کاري خود

 
قرار دهند. 

مجتهدزاده تصریح کرد: داشتن شغل پایدار نقش بسیار مهمی در نحوه گذران زندگی دارد و در ترفیع جایگاه و منزلت اجتماعی افراد
نقشی اساسی ایفا می کند، بنابراین در این زمینه همه مسئولان باید نهایت همکاري را بر رفع مشکلات اشتغال خانواده ایثارگران

 
داشته باشند. 

در این جلسه مقرر شد افراد موثر در حوزه اشتغال و کارآفرینی در قالب کارگروهی در زیرمجموعه کارگروه هاي چهلمین سالگرد

 
بزرگداشت دفاع مقدس، راهکار هاي خود را جهت رفع موانع اشتغال خانواده ایثارگران مورد بحث و بررسی قرار دهند. 
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چهار جمله که هرگز از زبان ثروتمندان واقعی نمی شنوید!

منبع: نواندیششماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/05/19

به نان و ماستی که می خورم قانع هستم: فراتر از طبقه متوسط، این یک اعتقاد فراگیر در بین توده هاست که باید نسبت به
وضع موجود رضایت داشت؛ زیرا فرد قانعی بودن یک ارزش مثبت است. گویا یک باور عمومی هست که کارآفرینی یک

خصلت ژنتیک است و هر کسی قادر به ثروتمند شدن نیست.

 
نواندیش: رازهایی که در نگرش افراد طبقه متوسط با ثروتمندان وجود دارد. 

به گزارش آریا سعادتمند از سرویس بین الملل نواندیش، یورونیوز با اشاره به رازهاي ثروتمندان نوشت: تفاوت بسیاري از افراد طبقه
متوسط با ثروتمندان کارآفرین ریشه در باورهاي فردي آنها دارد، که می توان آن را از بیان و به زبان نیاوردن چهار تکیه کلام

 
تشخیص داد: 

1- مشکل من نداشتن سرمایه است: از اکثر افرادي که در طبقه متوسط اقتصادي قرار دارند مدام می شنویم که ایده هاي درخشانی
داشته و دارند که تنها به دلیل کمبود سرمایه و پولِ لازم براي اجرایی کردن آنها، ثروتمند نشده و عطاي کارآفرینی را به لقاي یک

 
درآمد ثابت بخشیده اند. 

اما در مقابل، یک کارآفرین اگر به ایده خود ایمان داشته باشد، ریسک استقراض، دریافت وام و جذب سرمایه گذار را به جان می خرد
تا ایده خود را عملی کند و به سوددهی برسانند. ولی بسیاري از افراد داراي درآمد متوسط همواره تکرار می کنند که تحمل زیر بار

 
قرض و وام رفتن و شریک شدن با شخص دیگري را ندارند. 

2- به نان و ماستی که می خورم قانع هستم: فراتر از طبقه متوسط، این یک اعتقاد فراگیر در بین توده هاست که باید نسبت به وضع
موجود رضایت داشت؛ زیرا فرد قانعی بودن یک ارزش مثبت است. گویا یک باور عمومی هست که کارآفرینی یک خصلت ژنتیک است

 
و هر کسی قادر به ثروتمند شدن نیست. 

با این حال، بررسی احوال کارآفرینان موفق جهان نشان می دهد که چه بسیارند افرادي که فقیر و بی بضاعت بوده اند ولی با هدف
حل مشکل دیگران و رفع نقص موجود در جامعه، خالق کسب و کارهاي بزرگی شده اند که آنها را بدل به ثروتمندان مورد احترام

 
مردم کرده است. به باور آنها هر کسی لیاقت و توانایی تحقق رویاهایش را دارد و می تواند ثروتمند شود. 

3- ورشکست نشوم: اکثر مردم نگران از دست دادن پول و ثروت خود هستند و در مواجهه با هر پیشنهاد سرما یه گذاري ناگهان این

 
جمله معترضه را تکرار می کنند که مبادا ورشکست شوم! 

 
همین ترس عمومی مانع بسیاري از سرمایه گذاري ها می شود. 

اما کارآفرینان داراي یک پیش فرض ذهنی هستند که همانقدر که احتمال کسب درآمدهاي محاسبه نشده وجود دارد، ریسک از



 
دست دادن پول هم وجود دارد ولی مهم این است که همیشه فرصت هاي جبران ضررها هست. 

4- از شغلم متنفرم: اکثر افراد حاضر در طبقه متوسط، شغلی را براي خود انتخاب کرده اند که بتواند درآمد مناسبی را تا رسیدن آنها

 
به سن بازنشستگی تامین کند. شغلی که در بسیاري از موارد علاقه اي به آن ندارند و حتی در برخی موارد از آن متنفرند. 

اما کارآفرینان موفق معتقدند که اشتیاق به کار راز اصلی ثروتمند شدن است و بدون عشق و علاقه به کاري که می کنند، خلق ثروت
ممکن نیست. البته فکر کردن همانند یک کارآفرین ثروتمند به خودي خود کسی را پولدار نمی کند؛ ولی حداقل این حسن را دارد

که به شما اطمینان می دهد در مسیر درستی گام بر می دارید.



زمینه اشتغال 850 نفر در بخش صنعت استان سمنان فراهم می شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/05/19

سمنان- رئیس سازمان صمت استان سمنان از افتتاح پنج طرح صنعتی و معدنی تا پایان سال جاري در استان خبر داد و
گفت: با این اقدام زمینه اشتغال 850 نفر در بخش صنعت فراهم می شود.

سمنان- رئیس سازمان صمت استان سمنان از افتتاح پنج
طرح صنعتی و معدنی تا پایان سال جاري در استان خبر
داد و گفت: با این اقدام زمینه اشتغال 850 نفر در بخش

 
صنعت فراهم می شود. 

به گزارش خبرنگار مهر، علی تشنه دل ظهر یک شنبه در
گفتگو با خبرنگاران به میزبانی اداره کل صمت سمنان
ضمن بیان اینکه در سال جهش تولید همه نگاه ها باید به
سمت ارتقا تولید و اشتغال و به طبع آن رونق اقتصادي
استان معطوف شود، ابراز داشت: بر اساس شعار «تولید –

 
تداوم امید» پنج طرح صنعتی و معدنی تا پایان سال جاري در استان سمنان به بهره برداري می رسد. 

وي ضمن بیان اینکه براي افتتاح این طرح ها هفت هزار و 700 میلیارد ریال اعتبار براي سرمایه گذاري پیش بینی شده است، افزود:
در سطح کشور بر طبق همین شعار 200 طرح بزرگ پیشران ملی در بخش صنعت و معدن به ارزش 170 هزار میلیارد تومان افتتاح

 
خواهد شد. 

رئیس سازمان صمت استان سمنان بابیان اینکه اشتغال مستقیم 41 هزار نفر در قالب رونق تولید تا پایان سال به صورت کشوري

 
پیش بینی شده است، افزود: این میزان اشتغال براي بخش صنعت استان با تعداد طرح مذکور معادل 850 نفر است. 

تشنه دل در ادامه تصریح کرد: جهش تولید، تکمیل زنجیره ارزش، کاهش واردات، افزایش صادرات، فناوري بالا و توسعه مناطق کمتر
برخوردار از مهم ترین دستاوردها و پیامدهاي بهره برداري طرح هاي استانی به شمار می رود که تا پایان امسال به بهره برداري

 
خواهند رسید. 

وي افزود: شرکت تولیدکننده مس کاتدي، انواع یخچال و فریزر، کنسانتره مس سولفیدي، پارچه هاي سیستم پنبه اي و الیاف
مصنوعی و طب پلاستیک ازجمله پنج طرح مذکور را شامل می شوند.



ورود فولاد صنعت بناب به بورس در سال جهش تولید/ شروع به کار پروژه

بزرگ ذوب و نورد

منبع: تابناكشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/05/19

مدیرعامل مجتمع فولاد صنعت بناب اعلام کرد: پروژه بزرگ ذوب و نورد در مجموع با ظرفیت 2 میلیون تن وهمچنین 5
کارخانه توسعه اي فروآلیاژي با اعتباري بالغ بر یک میلیارد یورو با تامین از محل صندوق توسعه ملی در سال جاري به اجرا

درخواهد آمد.

مدیرعامل مجتمع فولاد صنعت بناب اعلام کرد: پروژه
بزرگ ذوب و نورد در مجموع با ظرفیت 2 میلیون تن
وهمچنین 5 کارخانه توسعه اي فروآلیاژي با اعتباري بالغ
بر یک میلیارد یورو با تامین از محل صندوق توسعه ملی

 
در سال جاري به اجرا درخواهد آمد. 

به گزارش روابط عمومی گروه مالی گردشگري، بابک علیزاد
شهیر در جمع خبرنگاران گفت: در سال جهش تولید شاهد
یکی از بزرگترین پروژه هاي در حال احداث کشور خواهیم

 
بود که می تواند سهم بسزایی را در تولید محصولات فولادي و اشتغال واقتصاد منطقه داشته باشد. 

وي از افزایش تولید در سال جاري خبر داد و افزود : در خرداد ماه امسال توانستیم رکورد تولید در 10 سال اخیر را بهبود داده و در
جهت دستیابی به تولید بالاي یک میلیون تن گام برداریم که هم در ذوب و هم در نورد رکورد تولید شکسته شد که در چند سال

 
اخیر بی سابقه بود. 

علیزاد شهیر ادامه داد: همچنین به منظور بالا بردن میزان تولید و افزایش بهره وري اقدامات لازم در فرآیند تولید انجام گرفته و بر
اساس پیش بینی و برنامه ریزي انجام شده بیش از 150 هزار تن محصول فولادي به خارج از کشور صادرخواهد شد که می تواند

 
نقش بسزایی در ارزآوري و افزایش صادرات غیرنفتی در کشور داشته باشد. 

عضو هیات مدیره فولاد صنعت بناب از ورود این مجتمع به بورس در سال جهش تولید خبر داد و گفت: تا پایان امسال در بورس
حضور خواهیم داشت و سهام مجتمع فولاد صنعت بناب نیز عرضه خواهد شد که می تواند تاثیر مثبتی در روند پیشبرد اهداف این

 
مجتمع داشته باشد. 

وي امسال را براي فولاد صنعت بناب سال پاك عنوان کرد و افزود : با اصلاح نحوه مصرف مواد اولیه در واحد هاي ذوب شاهد کاهش
چشمگیر آلایندگی بودیم که به این منظور در کوره ي ذوب قوس شارژ آهن اسفنجی به 100 درصد رسیده و در کوره هاي القائی نیز

 
شارژ 85 درصدي آهن اسفنجی را داریم که باعث کاهش محسوس آلایندگی شده است . 

بر اساس این گزارش، مجتمع فولاد صنعت بناب با برخورداري از دو واحد ذوب و ریخته گري و 7 خط نورد توان تولید سالانه به
ظرفیت اسمی 2 میلیون و 450 هزارتن را داراست که براي رسیدن به این ظرفیت گام بر می دارد تا محصولات فولادي خود را با

کیفیت بالا با حضوري پرنگ تر در بازارهاي داخلی و خارجی تجربه کند.



اشتغال 7 هزار و 600 نفر در واحدهاي صنعتی احیا شده

منبع: میزانشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/05/19

معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران گفت: در 4 ماه نخست امسال هفت هزار و 600 نفر
در 432 واحد صنعتی احیاء شده کوچک و متوسط جذب شدند.

خبرگزاري میزان ـ اصغر مصاحب با بیان اینکه در 4 ماه نخست
امسال هفت هزار و 600 نفر در 432 واحد صنعتی احیاء شده
کوچک و متوسط جذب شدند، اظهار کرد: در هفته صنایع کوچک
یک روز به عنوان "صنایع کوچک، کارآفرینی و اشتغال" نامگذاري

 
شده که نشان از اهمیت موضوع اشتغال در این بخش است. 

وي اضافه کرد: برخی به دلیل همپوشانی کارآفرینی و اشتغال، آن ها
را یک موضوع درنظر می گیرند، درحالی که مقوله جدایی هستند و

 
در صنایع کوچک پکیج کارآفرینی داریم و در این مجموعه فعالیت هاي متفاوتی انجام می شود. 

عضو هیأت مدیره و معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران ادامه داد: سال گذشته چهار هزار و 62
دوره آموزشی براي 92 هزار نفر از شاغلان واحد هاي صنعتی برگزار شد. همچنین 302 تور صنعتی براي بازدید 6 هزار و 400 نفر
برگزار شد تا از این طریق واحد هاي صنعتی با واحد هاي موفق آشنا شوند و انتقال تجارب واحد هاي مختلف فعال در یک رسته

 
فراهم شود. 

مصاحب یادآور شد: از سال 91 تا پایان سال گذشته 8 هزار و 636 واحد صنعتی غیرفعال، مجدداً راه اندازي و براي 123 هزار و 514

 
نفر شغل ایجاد شد. 

وي اضافه کرد: در سال 1398 تجارب موفق کارآفرینی در سطح کشور احصاء شد و 25 تجربه موفق کارآفرینی در رشته هاي مختلف

 
مستندسازي شد و در اختیار دیگران قرار گرفت. 

عضو هیأت مدیره و معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران در خصوص برنامه هاي این سازمان براي
ایجاد اشتغال بیان کرد: یکی از اقدامات این سازمان، بازفعال سازي و راه اندازي مجدد واحد هاي صنعتی غیرفعال است. بر این اساس

 
مشاوران کلینیک هاي کسب و کار به واحد هاي صنعتی مشاوره می دهند. 

مصاحب افزود: در این کلینیک ها سه مقوله مشاوره، طرح هاي عارضه یابی و پروژه بهبود دنبال می شود و ماحصل آن افزایش

 
ظرفیت و ارتقاء فنآوري است که منجر به اشتغال می شود و در هر سه مرحله از واحد هاي تولیدي حمایت می کنیم. 

وي اضافه کرد: بر اساس اقدامات انجام شده، از ابتداي سال 1399 تا پایان هشتم مرداد جاري، 432 واحد مجدداً احیاء شد که تعداد



 
هفت هزار و 600 نفر اشتغال را دربر می گیرد که در استان هاي تهران، قم و اصفهان بیشترین واحد هاي اقتصادي احیاء شده اند. 

عضو هیأت مدیره و معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران تصریح کرد: برنامه ما براي امسال این
است که 1200 تا 1500 واحد احیاء شود، که با توجه به شرایط شیوع بیماري کرونا، احیاء 432 واحد در چهار ماه نخست عملکرد

 
قابل قبولی بوده است. 

 
- بیشتر بخوانید: 

- تکمیل و راه اندازي 13هزار طرح صنعتی بالاي 60 درصد پیشرفت فیزیکی انتهاي پیام/



بررسی سوال از وزیر راه و شهرسازي در کمیسیون اجتماعی مجلس

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/05/19

اعضاي کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی این هفته به بررسی سوال دو نفر از نمایندگان از وزیر راه و شهرسازي
خواهند پرداخت.

بررسی سوال از وزیر راه و شهرسازي در کمیسیون
اجتماعی مجلس اعضاي کمیسیون اجتماعی مجلس
شوراي اسلامی این هفته به بررسی سوال دو نفر از

 
نمایندگان از وزیر راه و شهرسازي خواهند پرداخت. 

به گزارش گروه خبر خبرگزاري برنا، به نقل از خانه ملت،
نشست این هفته کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي
اسلامی روزهاي یکشنبه و سه شنبه (نوزدهم و بیست و

 
یکم مردادماه) برگزار خواهد شد. 

 
دستورکار نشست این هفته کمیسیون اجتماعی به شرح زیر است: 

 
-رسیدگی به سوالات آقایان صباغیان و بابایی کارنامی از وزیر محترم راه و شهرسازي 

-بررسی طرح اصلاح ماده الحاقی مصوب 13/6/1397 به قانون تعیین تکلیف استخدامی معلمین حق التدریس و آموزش یاران نهضت

 
سوادآموزي در وزارت آموزش و پروش مصوب 15/7/1388 و اصلاخات و الحاقات بعدي (کمیسیون فرعی) 

-انتخاب 13 نفر به منظور عضویت در کمیسیون مشترك - طرح استفساریه ماده (113) قانون مدیریت خدمات کشوري مصوب سال

 
 1386

 
-بررسی عضویت آقاي محمد یاري در کمیسیون اجتماعی 

-اعلام و بررسی نمایندگان ناظر در کمیته هماهنگی اشتغال استان ها



هپکو قربانی بدهی هاي دولت شد

منبع: با اقتصادشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/05/19

نماینده اراك در مجلس اعطاي هپکو از دولت به تامین اجتماعی بابت بدهی را اشتباه اعلام کرد.

به گزارش پایگاه خبري بااقتصاد، محمد حسن آصفري
نماینده مردم اراك در نطق میان دستور جلسه علنی امروز
مجلس گفت: امروز مردم به این مجلس امیدوار هستند. ما
وظیفه داریم با کار و تلاش و بدون نگاه حزبی و جناحی
این امید را به یاس تبدیل نکنیم. مجلس انقلابی باید
انقلابی بودن را از خود شروع کند و باید اولویت ها را به
طرح هایی اختصاص دهد که هدف آن حل مشکلات و

 
مسائل معیشتی و اقتصادي است. 

وي افزود، مردم می پرسند دلیل نوسان قیمت ارز چه بوده؟ چه کسانی در این موضوع دست دارند و نقش دولت در این باره چیست؟
انقلابی بودن مجلس در این است که از دولت درباره تعطیلی کارخانه ها و خیل چند میلیونی جوانان بیکار سوال بپرسد. دولت باید

 
درباره این خصوصی سازي پاسخ دهد. 

آصفري ادامه داد: امروز مردم از ما در مورد حقوق نجومی و املاك نجومی سوال دارند که چه اقدامی براي بازگشت آنها به بیت المال

 
صورت گرفت؟ 

نایب رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها عنوان کرد: در راس امور بودن مجلس یعنی اینکه تعارف و مصلحت اندیشی را کنار
بگذاریم. این موضوع در راس امور بودن در ابعاد گوناگون قابل بررسی است ولی بعدي که بیشتر مورد توجه بود و عامل مشاجره هاي
سیاسی شده است عبارت است از میزان قدرت مجلس در برخورداري از ابزارهاي نظارتی مانند سوال و استیضاح در راستاي دفاع از

 
حقوق مردم است که اگر اینگونه نباشد این مسئولیت ما به عطسه بزي هم نمی ارزد. 

آصفري عنوان کرد: وظایف مجلس با بی تحرکی سازگاري ندارد. جنس کار مجلس از نوع خلاقیت و ابتکار، رصد کردن آینده، قدرت
پیشتازي و هموار سازي مسیر می باشد. نگذارید مجلس دچار روزمرگی بشود. روزمرگی یعنی فاقد چشم اندازي براي آینده کشور
بودن. اگر می خواهیم پیشتاز باشیم نباید تابع لوایح دولت باشیم چرا که قانونگذاري باید بر مبناي مطالعات علمی باشد که جزئی از

 
ضروریات مجلس است. 

نماینده مردم اراك عنوان کرد: اکنون مردم از شعار خسته شده اند، کاهش ارزش پول ملی، افزایش بی رویه قیمت ها و بی ثباتی
اقتصادي آرامش را از جامعه ربوده است. مردم مسائلی را مطرح می کنند که زیبنده این ملت بزرگ نیست. این دولت با گذشت هفت
سال از دوره مسئولیت خود همچنان از عبارت باید فلان شود استفاده می کند؛ در حالی که مجري این بایدها خود شما هستید. شما
بودید که توافق با غرب را پذیرفتید و هفت سال تمام توان قوه مجریه را وقف این توافق کرده اید و حاصل آن بگو و بخندها یک لگد



ترامپ به برجامی شد که فرجامش نه چرخ سانتریفیوژ را چرخاند و نه چرخ اقتصاد کشور، آقاي رئیس جمهور پیشنهاد می کنم که در
سال آخر فقط به کار پرداخته و از امید به بیگانگان دل بکنید و با استفاده از ظرفیت هاي داخلی براي حل معضلات اقتصادي کشور

 
آستین همت بالا بزنید. 

وي ادعا کرد: مطابق آمار رسمی فساد مالی در هیچ یک از دولت هاي پیشین به گرد پاي این دولت نمی رسد. بر اساس گزارش تفریغ
بودجه سال 97، 1.8 میلیارد دلار ارز دولتی براي کالاهاي ضروري به اشخاصی داده شد که در ازاي آن هیچ کالایی وارد کشور نشد و

 
این دلارها در بازار فردوسی با قیمت 22 هزار تومان به فروش رسید. 

نایب رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها عنوان کرد: امروز باید در جهت تحقق الزامات کشور همچون جهش تولید، رونق
تولید، اشتغال جوانان و همسان سازي حقوق کارکنان و بازنشستگان تلاش کرد. مصوبه هیات وزیران در واگذاري هپکو به سازمان
تامین اجتماعی براي حل مشکل کارگران نبود، بلکه به دنبال پرداخت بدهی خود به تامین اجتماعی بودند و هپکو را قربانی این
تصمیم کرده اند. در جهت رفع مشکل کارخانه هاي آذرآب و واگن پارس اقدام کنید تا سرنوشتی چون کارخانه هپکو پیدا

HDSKH/.نکنند



بازاریابی و فروش مهمترین مشکل تولیدکنندگان صنایع دستی است

منبع: ایسناشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/05/19

مدیرکل میراث فرهنگی و صنایع دستی البرز گفت: بیش از 70 درصد وام مشاغل خانگی میراث فرهنگی به حوزه صنایع
دستی اختصاص می یابد.

فریدون محمدي در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: البرز به
واسطه تنوع قومی ظرفیت قابل توجهی براي تولید صنایع

 
دستی دارد. 

وي ادامه داد: بنا شده با استفاده از این ظرفیت ها، تولید
صنایع دستی در تمامی روستاهاي استان را فعال کنیم و
روستانشینان را با اجراي طرح هاي مختلف به تولید صنایع

 
دستی ترغیب کنیم. 

وي افزود: با رونق تولید صنایع دستی هم از مهاجرت

 
روستانشینان به شهرهاي استان جلوگیري می شود و هم اقتصاد روستایی جان تازه اي می گیرد. 

وي توضیح داد: خوشبختانه روستاییان البرز هم از طرح هاي ویژه تولید صنایع دستی استقبال زیادي کرده اند و به دنبال آموزش و

 
جذب سرمایه براي افزایش تولیدات خود هستند. 

محمدي با اشاره به اینکه میراث فرهنگی البرز در قالب وام هاي اشتغال خانگی از تولید صنایع دستی در روستاها حمایت می کند،

 
توضیح داد: بیش از 70 درصد وام مشاغل خانگی میراث فرهنگی به حوزه صنایع دستی اختصاص می یابد. 

مدیرکل میراث فرهنگی البرز افزود: هیچ برنامه و طرحی به اندازه تولید صنایع دستی خروجی مثبت هم در بحث ارتقاي وضعیت
معیشت روستاییان و هم رونق گردشگري نتیجه بخش نیست به همین دلیل امسال به صورت جدي این فرایند را در پیش گرفته ایم

 
و امیدوارم نتیجه آن در مدت زمان کوتاهی ملموس شود. 

وي توضیح داد: در کنار تولید صنایع دستی باید به فکر بازاریابی و فروش آنها هم باشیم چون در حال حاضر عمده ترین مشکل

 
فعالان این عرصه ناتوانی در فروش تولیداتشان است. 

این مسئول گفت: با فروش مستقیم و بدون واسطه صنایع دستی انگیزه هنرمندان براي تولید آثار متنوع و فاخر بیشتر خواهد شد.



واگذاري 27 بناي تاریخی براي توسعه گردشگري و رونق
اقتصادي

واگذاري 27 بناي تاریخی براي توسعه گردشگري و رونق اقتصادي

منبع: خبرگزاري هنرشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/05/19

27 بناي تاریخی در مناطق روستایی استان خراسان شمالی به منظور واگذاري باهدف اشتغال زایی، رونق اقتصادي و توسعه
گردشگري خبر داد.

به گزارش هنرآنلاین به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان خراسان

شمالی، حبیب یزدان پناه با اعلام این خبر گفت: لیست بناهاي قابل واگذاري در مناطق روستایی استان تهیه شده است که از این
تعداد هفت بنا در شهرستان شیروان، پنج بنا در اسفراین، سه بنا در مانه و سملقان، پنج بنا در جاجرم، سه بنا در گرمه، سه بنا در

 
فاروج و یک بناي تاریخی نیز در بجنورد قرار دارد. 

او افزود: این بناهاي تاریخی در راستاي سیاست هاي توسعه اقتصادي و اشتغال زایی روستایی به منظور بهره برداري بهینه از ظرفیت

 
هاي محلی، ایجاد هم افزایی و تعامل بین دستگاه هاي مربوطه و تعریف کاربري جدید واگذار می شود. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان شمالی جلب مشارکت نهادها و جوامع محلی براي بهره برداري هر چه
بیشتر از ظرفیت هاي منطقه اي را از دیگر اهداف این طرح برشمرد و عنوان کرد: آمادگی داریم تا این بناها را همراه با کمک هاي

 
فنی و مشاوره اي با اولویت دهیاري ها واگذار کنیم. 

او با اشاره به اینکه در طرح واگذاري این بناها، کاربري هایی نظیر فضاهاي فرهنگی و آموزشی، اقامتی، پذیرایی، عرضه صنایع دستی و
محصولات محلی و... پیشنهاد شده است، ابراز امیدواري کرد: با اجراي این طرح، علاوه بر حفظ و احیاي بناهاي ارزشمند تاریخی واقع

 
در روستاها، زمینه توسعه گردشگري و رونق اقتصادي نیز فراهم شود. 

یزدان پناه گفت: این طرح در راستاي تفاهم نامه چهارجانبه همکاري مشترك صندوق توسعه صنایع دستی و فرش دستبافت و احیا و
بهره برداري از اماکن تاریخی و فرهنگی، معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري، سازمان شهرداري ها و دهیاري

هاي کشور و بنیاد مسکن انقلاب اسلامی دنبال می شود.



ورود فولاد صنعت بناب به بورس در سال جهش تولید/ شروع به کار پروژه

بزرگ ذوب و نورد

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/05/19

مدیرعامل مجتمع فولاد صنعت بناب اعلام کرد: پروژه بزرگ ذوب و نورد در مجموع با ظرفیت 2 میلیون تن وهمچنین 5
کارخانه توسعه اي فروآلیاژي با اعتباري بالغ بر یک میلیارد یورو با تامین از محل صندوق توسعه ملی در سال جاري به اجرا

درخواهد آمد.

مدیرعامل مجتمع فولاد صنعت بناب اعلام کرد: پروژه بزرگ ذوب و نورد در مجموع با ظرفیت 2 میلیون تن وهمچنین 5
کارخانه توسعه اي فروآلیاژي با اعتباري بالغ بر یک میلیارد یورو با تامین از محل صندوق توسعه ملی در سال جاري به اجرا درخواهد

 
آمد. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از روابط عمومی گروه مالی
گردشگري، بابک علیزاد شهیر در جمع خبرنگاران گفت: در سال
جهش تولید شاهد یکی از بزرگترین پروژه هاي در حال احداث
کشور خواهیم بود که می تواند سهم بسزایی را در تولید

 
محصولات فولادي و اشتغال واقتصاد منطقه داشته باشد. 

وي از افزایش تولید در سال جاري خبر داد و افزود : در خرداد
ماه امسال توانستیم رکورد تولید در 10 سال اخیر را بهبود داده
و در جهت دستیابی به تولید بالاي یک میلیون تن گام برداریم
که هم در ذوب و هم در نورد رکورد تولید شکسته شد که در

 
چند سال اخیر بی سابقه بود. 

علیزاد شهیر ادامه داد: همچنین به منظور بالا بردن میزان تولید و افزایش بهره وري اقدامات لازم در فرآیند تولید انجام گرفته و بر
اساس پیش بینی و برنامه ریزي انجام شده بیش از 150 هزار تن محصول فولادي به خارج از کشور صادرخواهد شد که می تواند

 
نقش بسزایی در ارزآوري و افزایش صادرات غیرنفتی در کشور داشته باشد. 

عضو هیات مدیره فولاد صنعت بناب از ورود این مجتمع به بورس در سال جهش تولید خبر داد و گفت: تا پایان امسال در بورس
حضور خواهیم داشت و سهام مجتمع فولاد صنعت بناب نیز عرضه خواهد شد که می تواند تاثیر مثبتی در روند پیشبرد اهداف این

 
مجتمع داشته باشد. 

وي امسال را براي فولاد صنعت بناب سال پاك عنوان کرد و افزود : با اصلاح نحوه مصرف مواد اولیه در واحد هاي ذوب شاهد کاهش
چشمگیر آلایندگی بودیم که به این منظور در کوره ي ذوب قوس شارژ آهن اسفنجی به 100 درصد رسیده و در کوره هاي القائی نیز

 
شارژ 85 درصدي آهن اسفنجی را داریم که باعث کاهش محسوس آلایندگی شده است . 

بر اساس این گزارش، مجتمع فولاد صنعت بناب با برخورداري از دو واحد ذوب و ریخته گري و 7 خط نورد توان تولید سالانه به
ظرفیت اسمی 2 میلیون و 450 هزارتن را داراست که براي رسیدن به این ظرفیت گام بر می دارد تا محصولات فولادي خود را با

کیفیت بالا با حضوري پرنگ تر در بازارهاي داخلی و خارجی تجربه کند.



ورود فولاد صنعت بناب به بورس در سال جهش تولید

منبع: ایستانیوزشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/05/19

ایستانیوز:مدیرعامل مجتمع فولاد صنعت بناب اعلام کرد: پروژه بزرگ ذوب و نورد در مجموع با ظرفیت 2 میلیون تن
وهمچنین 5 کارخانه توسعه اي فروآلیاژي با اعتباري بالغ بر یک میلیارد یورو با تامین از محل صندوق توسعه ملی در سال

جاري به اجرا درخواهد آمد.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بازارهاي مالی(ایستانیوز)، بابک علیزاد شهیر در جمع خبرنگاران گفت: در سال جهش تولید شاهد
یکی از بزرگترین پروژه هاي در حال احداث کشور خواهیم بود که می تواند سهم بسزایی را در تولید محصولات فولادي و اشتغال

 
واقتصاد منطقه داشته باشد. 

وي از افزایش تولید در سال جاري خبر داد و افزود : در خرداد ماه امسال توانستیم رکورد تولید در 10 سال اخیر را بهبود داده و در
جهت دستیابی به تولید بالاي یک میلیون تن گام برداریم که هم در ذوب و هم در نورد رکورد تولید شکسته شد که در چند سال

 
اخیر بی سابقه بود. 

علیزاد شهیر ادامه داد: همچنین به منظور بالا بردن میزان تولید و افزایش بهره وري اقدامات لازم در فرآیند تولید انجام گرفته و بر
اساس پیش بینی و برنامه ریزي انجام شده بیش از 150 هزار تن محصول فولادي به خارج از کشور صادرخواهد شد که می تواند

 
نقش بسزایی در ارزآوري و افزایش صادرات غیرنفتی در کشور داشته باشد. 

عضو هیات مدیره فولاد صنعت بناب از ورود این مجتمع به بورس در سال جهش تولید خبر داد و گفت: تا پایان امسال در بورس
حضور خواهیم داشت و سهام مجتمع فولاد صنعت بناب نیز عرضه خواهد شد که می تواند تاثیر مثبتی در روند پیشبرد اهداف این

 
مجتمع داشته باشد. 

وي امسال را براي فولاد صنعت بناب سال پاك عنوان کرد و افزود : با اصلاح نحوه مصرف مواد اولیه در واحد هاي ذوب شاهد کاهش
چشمگیر آلایندگی بودیم که به این منظور در کوره ي ذوب قوس شارژ آهن اسفنجی به 100 درصد رسیده و در کوره هاي القائی نیز

 
شارژ 85 درصدي آهن اسفنجی را داریم که باعث کاهش محسوس آلایندگی شده است . 

بر اساس این گزارش، مجتمع فولاد صنعت بناب با برخورداري از دو واحد ذوب و ریخته گري و 7 خط نورد توان تولید سالانه به
ظرفیت اسمی 2 میلیون و 450 هزارتن را داراست که براي رسیدن به این ظرفیت گام بر می دارد تا محصولات فولادي خود را با

کیفیت بالا با حضوري پرنگ تر در بازارهاي داخلی و خارجی تجربه کند.



ورود فولاد صنعت بناب به بورس در سال جهش تولید/ شروع به کار پروژه

بزرگ ذوب و نورد

منبع: خبر ایرانشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/05/19

خبرایران : مدیرعامل مجتمع فولاد صنعت بناب اعلام کرد: پروژه بزرگ ذوب و نورد در مجموع با ظرفیت 2 میلیون تن
وهمچنین 5 کارخانه توسعه اي فروآلیاژي با اعتباري بالغ بر یک میلیارد یورو با تامین از محل صندوق توسعه ملی در سال

جاري به اجرا درخواهد آمد.

خبرایران : مدیرعامل مجتمع فولاد صنعت بناب اعلام کرد: پروژه بزرگ ذوب و نورد در مجموع با ظرفیت 2 میلیون تن
وهمچنین 5 کارخانه توسعه اي فروآلیاژي با اعتباري بالغ بر یک میلیارد یورو با تامین از محل صندوق توسعه ملی در سال جاري به

 
اجرا درخواهد آمد. 

به گزارش خبرایران از روابط عمومی گروه مالی گردشگري، بابک
علیزاد شهیر در جمع خبرنگاران گفت: در سال جهش تولید
شاهد یکی از بزرگترین پروژه هاي در حال احداث کشور خواهیم
بود که می تواند سهم بسزایی را در تولید محصولات فولادي و

 
اشتغال واقتصاد منطقه داشته باشد. 

وي از افزایش تولید در سال جاري خبر داد و افزود : در خرداد
ماه امسال توانستیم رکورد تولید در 10 سال اخیر را بهبود داده
و در جهت دستیابی به تولید بالاي یک میلیون تن گام برداریم

 
که هم در ذوب و هم در نورد رکورد تولید شکسته شد که در چند سال اخیر بی سابقه بود. 

علیزاد شهیر ادامه داد: همچنین به منظور بالا بردن میزان تولید و افزایش بهره وري اقدامات لازم در فرآیند تولید انجام گرفته و بر
اساس پیش بینی و برنامه ریزي انجام شده بیش از 150 هزار تن محصول فولادي به خارج از کشور صادرخواهد شد که می تواند

 
نقش بسزایی در ارزآوري و افزایش صادرات غیرنفتی در کشور داشته باشد. 

عضو هیات مدیره فولاد صنعت بناب از ورود این مجتمع به بورس در سال جهش تولید خبر داد و گفت: تا پایان امسال در بورس
حضور خواهیم داشت و سهام مجتمع فولاد صنعت بناب نیز عرضه خواهد شد که می تواند تاثیر مثبتی در روند پیشبرد اهداف این

 
مجتمع داشته باشد. 

وي امسال را براي فولاد صنعت بناب سال پاك عنوان کرد و افزود : با اصلاح نحوه مصرف مواد اولیه در واحد هاي ذوب شاهد کاهش
چشمگیر آلایندگی بودیم که به این منظور در کوره ي ذوب قوس شارژ آهن اسفنجی به 100 درصد رسیده و در کوره هاي القائی نیز

 
شارژ 85 درصدي آهن اسفنجی را داریم که باعث کاهش محسوس آلایندگی شده است . 

بر اساس این گزارش، مجتمع فولاد صنعت بناب با برخورداري از دو واحد ذوب و ریخته گري و 7 خط نورد توان تولید سالانه به
ظرفیت اسمی 2 میلیون و 450 هزارتن را داراست که براي رسیدن به این ظرفیت گام بر می دارد تا محصولات فولادي خود را با

کیفیت بالا با حضوري پرنگ تر در بازارهاي داخلی و خارجی تجربه کند.



جلوگیري از خروج ارز براي تامین نیازها از مواهب صنعت
پتروشیمی است

جلوگیري از خروج ارز براي تامین نیازها از مواهب صنعت پتروشیمی است

منبع: اقتصاد تهرانشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/05/19

اقتصادتهران: در حال حاضر یکی از ظرفیت ها و پتانسیل هاي اصلی کشور، مساله توجه به رویکرد صنعت پتروشیمی کشور
است. این صنعت با ظرفیت بالقوه اي که در خود دارد می تواند از طریق خود اشتغالی جوانان در مناطق محروم و کمتر

توسعه یافته، بسترهاي لازم براي کارآفرینی را فراهم کند. به گزارش اقتصادتهران، ...

اقتصادتهران: در حال حاضر یکی از ظرفیت ها و پتانسیل
هاي اصلی کشور، مساله توجه به رویکرد صنعت پتروشیمی کشور است. این صنعت با ظرفیت بالقوه اي که در خود دارد می تواند از

 
طریق خود اشتغالی جوانان در مناطق محروم و کمتر توسعه یافته، بسترهاي لازم براي کارآفرینی را فراهم کند. 

به گزارش اقتصادتهران، مسوولیت اجتماعی یکی از اهداف مهم صنعت پتروشیمی است که این امر به از سال گذشته تاکنون در برخی

 
مناطق جنوبی کشور مورد توجه قرار گرفته است. 

این موارد در حالی است که سهم پتروشیمی در تامین اعتبارات طرح ها 60 درصد و سهم دستگاه هاي اجرایی را 40 درصد در حال

 
حاضر است که با روند اجرایی شدن طرح هاي مختلف، در سال آینده افزایش نیز خواهد یافت. 

در اینجا ذکر این نکته لازم است که در سال 1376کل ارزش تولیدات صنعت پتروشیمی با همه تلاش ها قبل از انقلاب و 20 سال
بعد از انقلاب کمتر از یک میلیارد دلار بود که با جهش در دو دولت اصلاحات این درآمد در سال 1392 به حدود یازده میلیارد دلار
رسید، از سال 92 با جهش دوم صنعت پتروشمی در فاصله سال هاي 92 تا پایان سال 98، 18طرح دیگر به بهره برداري رسید و با به
تولید رسیدن 27 طرح دیگر تا سال 1400 با سرمایه گذاري 17 میلیارد دلار، ارزش تولیدات پتروشیمی به 25 میلیارد دلار و تا سال

 
1403 این عدد با ادامه کار در جهش سوم به 37 میلیارد دلار خواهد رسید. 

بنابراین می توان تنیجه گرفت که تولید پتروشیمی تا پایان دولت نسبت به ابتداي دولت 2 برابر شده است و با پیشرفت هاي فیزیکی

 
طرح هایی که مشخص است و همه آنها منتشر شده است تا سال 1404 به بیش از سه برابر نسبت به ابتداي دولت خواهد رسید. 

روز پنج شنبه گذشته و در مراسم افتتاح طرح هاي ملی وزارت نفت که از طریق ویدئو کنفرانس در دو استان بوشهر و لرستان برگزار
شد، وزیر نفت به نقش پتروشیمی ها در بورس هم اشاره کرد و گفت:  هم اینک 25 درصد ارزش بازار سرمایه اکنون متعلق به شرکت

 
هاي پتروشیمی است و چون از گروه هاي ارزآور و صادرات محور هستند خیلی مورد استقبال مردم هستند. 

به گفته زنگنه در سال هاي گذشته تلاش شد در راستاي سیاست اقتصاد مقاومتی و گسترش مالکیت عمومی و مردمی کردن اقتصاد
تا حد ممکن شرکت هاي پتروشیمی در بورس عرضه شوند به طوري که شرکت هاي پتروشیمی پارس، تندگویان و نوري عرضه شدند

 
و چند مجتمع دیگر با همکاري بورس به زودي عرضه می شوند. 



این موارد در حالی بیان می شود که باید توجه داشت افتتاح پروژه هاي متانول کاوه و پتروشیمی کیمیاي پارس خاورمیانه در استان
بوشهر با دستور رئیس جمهوري، موجب شد تا این دو طرح 4 میلیون تن ظرفیت تولید کشور را افزایش می دهد و یک و شش دهم

 
میلیارد دلار ارزش طرح هایی است  که  افتتاح شد. 

لازم به ذکر است تولید متانول کشور در پایان سال 98 حدود 6.7 میلیون تن بوده است با پایان جهش دوم به 17.5 میلیون تن و در
پایان جهش سوم به 24 میلیون تن می رسد ضمن اینکه یک خبر خوب است، یک هشدار هم هست که ممکن است با اشباع بازار
مواجه شویم و لذا باید تولید کنندگان به پایین دستی متانول بسیار توجه کنند. پروپیلن بیشترین نیاز را در صنایع پایان دستی دارد و
کمبود هم در کشور وجود دارد. اکنون  طرح هاي زنجیره پیشران را بر اولویت پروپیلن قرار گرفته که به زودي به دولت تقدیم خواهد

 
شد. 

گفتنی است30 طرح توسعه اي صنعت پتروشیمی در ماهشهر با اشتغال زایی پنج تا 6 هزار نفر در چهار سال آینده اجرایی خواهد شد

در آخر باید به این نکته توجه داشت که یکی از مهمترین وظایف صنعت پتروشیمی این است که با تکمیل زنجیره ارزش صنعت نفت
و گاز از خام فروشی جلوگیري می کند.  تامین خوراك صنایع پایین دستی در صنایع داخلی و جلوگیري از خروج ارز براي تامین
نیازها از دیگر مواهب این صنعت است و مهم ترین تامین کننده نخست ارز کشور در سامانه نیما به عنوان بزرگترین صادر کننده غیر

 
نفتی است. 

با توجه به آن که 25 درصد ارزش بازار سرمایه اکنون متعلق به شرکت هاي پتروشیمی است  ذکر این نکته ضروري است که ارزش
تولیدات پتروشیمی به 25 میلیارد دلار و تا سال 1403 این عدد در جهش سوم به 37 میلیارد دلار خواهد رسید به گونه اي که تا

پایان سال 13 طرح دیگر افتتاح خواهد شد که موجب افزایش 25 میلیون تنی ظرفیت تولید پتروشیمی کشور می شود.



5 ایده در رویداد ملی مجازي «مسئله پردازي و کارآفرینی مسائل کرونا و

پساکرونا» برتر شدند

منبع: آناشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/05/19

مسئول اجرایی نخستین رویداد ملی مجازي مسئله پردازي و کارآفرینی مسائل کرونا و پساکرونا از معرفی برترین هاي این
رویداد خبر داد.

 
 

مسئول اجرایی نخستین رویداد ملی مجازي مسئله پردازي و کارآفرینی مسائل کرونا و پساکرونا از معرفی برترین هاي این رویداد خبر
داد. به گزارش خبرنگار خبرگزاري آنا از اردبیل، نخستین رویداد ملی مجازي با عنوان مسئله پردازي و کارآفرینی مسائل کرونا و

 
پساکرونا در دانشگاه آزاد اسلامی واحد اردبیل برگزار شد. 

مسئول اجرایی نخستین رویداد ملی مجازي مسئله پردازي و کارآفرینی مسائل کرونا و پساکرونا در این رویداد گفت: این رویداد از
سوي باشگاه پژوهشگران جوان و نخبگان دانشگاه آزاد اسلامی واحد اردبیل و مؤسسه کارآفرینان نوین آرتا و با مشارکت پارك علم و

 
فناوري و اداره کل ورزش و جوانان استان اردبیل برگزار شد. 

حسن حسین زاده اضافه کرد: محورهاي رویداد مسائل کرونا و پساکرونا پیشگیري و کنترل، شیوه هاي تشخیص و درمان، پیامدهاي
منفی و مثبت بهداشتی، درمانی، اجتماعی، فرهنگی، سیاسی، اقتصادي و راهکارهاي مدیریت پیامدهاي مثبت و منفی کرونا در جهان

 
پساکرونا بودند. 

رئیس باشگاه پژوهشگران جوان و نخبگان دانشگاه آزاد اسلامیاستان اردبیل ادامه داد: این رویداد از اول اردبیهشت آغاز شد و 90 نفر

 
به صورت مجازي در بخش هاي مختلف آن کارگاه هاي آموزشی و وبینارها به صورت هم تیمی یا ایده پرداز شرکت کردند. 



 
 

وي یادآور شد: 39 ایده از مجموع شرکت کننده ها به دبیرخانه رویداد رسید و این ایده ها بعد از منتورینگ حضوري و مجازي به

 
مدت یک هفته از تاریخ دوم مرداد داوري و بعد از داوري پنج ایده برتر انتخاب شد. 

حسین زاده متذکر شد: صاحبان ایده هاي معرفی شده در صورت تمایل می توانند براي ادامه کار در مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی

 
مستقر شده و از مزایاي در نظر گرفته استفاده کنند. 

انتهاي پیام/4078/4062/



دانش آموزان آموزش مجازي را اثربخش تر می دانند/ افزایش امکانات

"شاد" به بیش از 30 ویژگی

منبع: جاهد خبرشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/05/19

معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش معتقد است که 70 درصد دانش آموزان به آموزش هاي مجازي دسترسی
داشتند و دانش آموزان آموزش مجازي را اثربخش تر می دانند.

کیفیت آموزش هاي مجازي ارائه شده به دانش آموزان در بستر شبکه
شاد در مقابل آموزش هاي تلویزیونی که قطعاً دربرگیري بیشتري دارد
و در نهایت این موضوع که آیا آموزشهاي مجازي در یادگیري دانش
آموزان موثرتر بوده است یا آموزش هاي تلویزیونی؛ گلوگاه ها و
مشکلات آموزش مجازي و اینکه کدام گروه از دهک هاي جامعه از
دسترسی به شاد و آموزش مجازي محروم ماندند، برنامه ها و تدابیر
آموزش و پرورش در سال تحصیلی جدید براي شناسایی و رفع
مشکلات و گستراندن چتر آموزش بر سر تمام دانش آموزان دو محور

 
اصلی این مصاحبه بود. 

موضوع آموزش مهارت به دانش آموزان دبیرستانی که سالهاست از سوي مسئولان تراز کشور از جمله رهبر معظم انقلاب و رئیس
جمهوري به عنوان یک انتظار از آموزش و پرورش مطرح  می شود و اینکه چرا با تمام این تأکیدات همچنان شاهد غفلت از موضوع
مهارت و کارآفرینی در مدارس و تمرکز بر ارائه دروس تئوري هستیم که در نهایت پس از فارغ التحصیلی ردي از آن را نه در زندگی

 
روزمره و نه در حافظه ذهنی دانش آموزان خواهیم یافت! 

مسئله جمعیت و ضرورت توجه آموزش و پرورش به عنوان یک نهاد فرهنگ ساز به مسئله بحران جمعیت ایران در آینده نه چندان
دور و ضرورت توجه به این موضوع در کتاب هاي درسی دانش آموزان و فرهنگ سازي براي جامعه دانش آموزان کشور، دو موضوع

 
دیگري بود که در این مجال به آنها پرداختیم. 

با شروع کرونا در اواخر سال98 آموزش و پرورش تصمیم گرفت از وقفه اي که در آموزش ایجاد شده است، ممانعت و جریان آموزش و
تربیت را  پیگیري کند و اجازه ندهد فاصله اي در یادگیري دانش آموزان ایجاد شود بنابراین بلافاصله ورود پیدا کرده و با همراهی

 
صداوسیما آموزش هاي تلویزیونی را ارائه کردیم. 

آموزش هاي تلویزیونی چند کارکرد مهم داشت و نشان  می داد حاکمیت به موضوع تعلیم و تربیت و آموزش و پرورش بها می دهد و
در این شرایط بلاتکلیفی دانش آموزان و نگرانی خانواده ها، آموزش وپرورش مسیري را براي ادامه آموزش ها طراحی کرده است و از
این طریق تلاش می کند یادگیري دانش آموزان را استمراربخشد . آموزش هاي تلویزیونی علاوه بر کارکرد آموزش و یادگیري، نگاه
حاکمیت به مسئله تعلیم و تربیت را نشان داد و باعث شد خانواده ها از نگرانی خارج شوند و این احساس را داشته باشند، نظام

 
آموزشی سعی دارد از طریق آموزش هاي تلویزیونی وقفه اي در یادگیري دانش آموزان اتفاق نیفتد و در کنار آنهاست. 



تقریبا تمام دروس را در آموزش هاي تلویزیونی پوشش دادیم. 185 عنوان درسی در دوره متوسطه دوم، 36 عنوان درسی در متوسطه
اول و شایستگی هاي غیرفنی شاخه کاردانش و فنی و حرفه اي و بخشی از دروس مهارتی دانش آموزان را از طریق تلویزیون آموزش

 
دادیم، در دروس هنرستانی که نیاز به کارگاه نداشت مانند حسابداري و مباحث کامپیوتر کار آموزش از طریق تلویزیون جریان یافت. 

بخش دوم آموزشها از طریق فضاي مجازي ارائه شد که ابتدا به صورت خودجوش از جانب معلمان رقم خورد و در دهه دوم اسفندماه
شاهد آن بودیم که معلمان براساس تعهدي که به آموزش و یادگیري دانش آموزان داشتند آموزش ها را در فضاي مجازي ارائه دادند
البته به دلیل فراهم نبودن زیرساخت ها در آموزش و پرورش، استقرار یک شبکه آموزشی مستقل براي این وزارتخانه چند ماه طول
کشید و نهایتا اردیبهشت ماه شبکه آموزشی دانش آموزان "شاد" راه اندازي و از آن طریق تلاش شد که همه دانش آموزان علاوه بر

 
آموزش هاي تلویزیونی در فضاي مجازي هم حضور داشته و آموزش را از معلم خود دریافت کنند. 

 
دانش آموز خود را ملزم به دریافت آموزش هاي تلویزیونی نمی داند! 

فضاي مجازي از نظر اثربخشی با آموزش تلویزیونی تفاوت هایی دارد، آموزش هاي تلویزیون ماهیت تعامل ندارد و گاهی دانش آموز
الزام هم نمی بیند تا آموزش را دریافت کند همچنین نقش تسهیل گري معلم در کلاس درس و فضاي مجازي که جریان یادگیري را
هدایت می کند در آموزش تلویزیونی وجود ندارد به همین دلیل براي ما اهمیت داشت که ارتباط دانش آموز با معلم خود و در محیط

 
نسبتاً تعاملی که البته تعامل مبتنی بر متن، فیلم و عکس بود رخ دهد و به تدریج امکانات شاد را بهینه می کنیم. 

درصد بالایی از دانش آموزان اپلیکیشن شاد را نصب کردند بیش از 99 درصد مدارس این اپلیکیشن را نصب کردند به جهت اینکه
سال تحصیلی رو به پایان بود، یک ماه فرصت داشتیم که از این امکان جدید براي دانش آموزان سراسر کشور که اینترنت و ابزار مورد

 
نیاز را در اختیار داشتند بهره ببریم. 

 
دانش آموزان آموزش مجازي را اثربخش تر دانستند 

در نهایت آموزش هاي مجازي را ارائه دادیم و دانش آموزان در شبکه شاد فعال شدند، بخشی از مدارس و دانش آموزان به جهت اینکه
چند ماه قبل از آن با پیام رسان هاي دیگر مأنوس شده بودند در شبکه شاد حضور پیدا کردند و پذیرفتند در یک سامانه اختصاصی
آموزش وپرورش ورود پیدا کنند که همه جهات ایمنی براي دانش آموزان و جریان تربیت لحاظ شده است و نظارت صورت می گیرد
البته شاد در برخی مواقع مشکلاتی هم داشت، با این وجود مدارس در این بستر قرار گرفتند و آموزش ها کامل شد، ارزیابی نهایی از
آموزش ها این بود که دانش آموزان آموزش مبتنی بر فضاي مجازي را که به اضطرار پذیرفتند و جنبه تعاملی دارد را سودمندتر و

 
اثربخش تر می دانند.این ارزیابی در همه پژوهش هایی که انجام دادیم نسبت به سایر روش ها محسوس بود. 

سعی کردیم براي دانش آموزانی که به شاد دسترسی نداشتند از طریق "درس نامه ها" شرایطی را فراهم کنیم تا درس نامه هایی که
ماهیت خودآموز براي آنها دارد دریافت کنند، در هر صورت سال پرتنش و دشواري را پیش رو داشتیم اما شرایط اضطرار ما را به این
سمت کشاند و طبیعی است اقناع مخاطبانی که تمایل داشتند آموزش باکیفیت بالاتر دریافت کنند دشوار است البته همه جامعه و
رسانه ها کمک کردند پیام رسان اختصاصی آموزش و پرورش (شاد) به عنوان یک محیط امن براي دانش آموزان مستقر و معرفی شود
و امروز با آمادگی بیشتري به سال تحصیلی 1400-1399 ورود خواهیم کرد مخصوصا زیرساخت هاي بهتري را آماده کردیم که از

 
جمله در شبکه شاد قابلیت هاي جدیدي فراهم شده است تا معلم راحت تر بتواند با آن کار کند. 

 
امکانات شاد براي تدریس معلمان افزایش می یابد 



چند عامل ما را به سمت فضاي مجازي می کشاند؛ نخست اینکه در سند تحول بنیادین استفاده از فضاي مجازي مورد تاکید قرار
گرفت و در حوزه سیاست گذاري هاي آموزش و پرورش از موضوعاتی بود که همواره درباره آن صحبت می شد، حتی در حوزه
بزرگسالان آموزش از راه دور را داریم که بخشی از آن در بستر مجازي ارائه می شود اما اینها در شرایطی بود که به صورت محدود،

 
گزینشی و هدفمند انجام می شد تا موضوع آموزش مجازي را وارد سیستم آموزش و پرورش کنیم. 

با آمدن کرونا در تمام دنیا در بحث آموزش دچار غافلگیري شدند و آموزش وپرورش باید پاسخ مناسب و درخوري به این شرایط می
داد ما در گذشته آموزش مجازي را تجربه کرده بودیم و زمانی که آلودگی هوا بود در تهران 9 تا 10 روز تعطیلات مستمر داشتیم یا
استان هایی که دچار سیل و زلزله شدند روش هایی را براي ارائه خدمات غیرحضوري و البته کمتر در فضاي وب و به صورت مجازي

 
تجربه کرده بودند. 

در بهمن ماه که اوضاع کرونا حادتر شد یک نوع آمادگی نسبی در بعضی از استان ها وجود داشت چون در ماه هاي قبل از آن به دلیل
تعطیلات ناشی از آلودگی هوا یا سیل با موضوع آموزش مجازي در بستر پیام رسان ها مأنوس شده بودند اما کاملا خودجوش بود و در

 
برنامه آموزش و پرورش وجود نداشت. 

 
کرونا باعث تسریع توجه به آموزش هاي مجازي شد 

اما آموزش وپرورش همیشه به آموزش مجازي فکر می کرد و آن را در دستور کار قرار داده بود، کرونا باعث شد حرکت به سمت بستر
آموزش مجازي تسهیل شود و در اسفند ماه آمادگی براي گفتگوها شکل گرفته بود حتی براي دعوت از افرادي که در بخش هاي
مختلف بودند اقدام شد اما کار دشواري بود و طبیعی است که استقرار آن به زمان نیاز داشت،  آموزش وپرورش به فکر استفاده از
فضاي مجازي بود اما ماجراي کرونا سبب تسریع کار شد و سعی کردیم کاري که باید در دراز مدت انجام می دادیم در همین ایام که

 
استقبال خوبی از آن می شود و پذیرش جامعه بالاست انجام دهیم. 

 
آموزش هاي تلویزیونی اثربخش تر بود یا مجازي 

بحث در اختیار گذاشتن آموزش یک موضوع است و بحث استفاده مخاطبان موضوع دیگري است، رسانه شاید دقیقتر از ما بتواند
بگوید چه میزان از دانش آموزان از آموزش تلویزیونی استفاده کردند، ارزیابی که ما   از حیث اثربخشی و فرایندي داشتیم نشان می
دهد به جهت اینکه در فضاي مجازي الزام وجود داشت که دانش آموزان باید در این محیط یاد بگیرند و ما هم تشویق می کردیم تا

 
دانش آموز و معلم حتما در کلاس درس مجازي در شاد حضور داشته باشند بنابراین وسعت و فراگیري بیشتري داشت. 

امکانات در اختیار 30 درصد دانش آموزان براي حضور در شبکه شاد نبود البته شاید این آمار خیلی دقیق نباشد چرا که در ضمن کار
تلاش شد عده اي از دانش آموزان به شبکه شاد بپیوندند و به تدریج استفاده از شاد رسمیت پیدا کرد مخصوصا اینکه مشخص شد
سال بعد نیز در این شرایط خواهیم بود بنابراین مورد پذیرش قرار گرفت، از زمانی که بهمن ماه آموزش از راه دور را آغاز کردیم حتی
خانواده ها استفاده از تلویزیون را الزام نمی دیدند به جهت اینکه تصور می کردند تعطیلات کوتاه مدت است و دانش آموز به زودي به

 
مدرسه باز می گردد. 

 
نمی توان اثربخشی آموزش مجازي را با آموزش حضوري مقایسه کرد 



خود ما هم در همین شرایط بودیم و تصور می کردیم مدارس زودتر باز خواهند شد اما بعد از 15 فروردین متوجه شدیم ما باید به
عدم بازگشت به مدارس در سال تحصیلی فکر کنیم و سناریوها را بر روي تعمیق یادگیري و جبران برخی فرصت هاي از دست رفته
همینطور نگاه به نحوه ارزشیابی از 70 درصد آموزشهایی که تا بهمن ماه ارائه شده بود قرار دهیم؛ امتحانات نهایی در پایه دوازدهم و
پایه نهم به صورت حضوري برگزار شد میزان غیبت دانش آموزان بسیار کم بود؛ به نظر آموزش هاي فضاي مجازي اثربخشی خوبی را

 
داشت اما قطعاً نباید آن را با آموزش حضوري مبتنی بر تعامل معلم و دانش آموز مقایسه کنیم. 

69 تا70 درصد دانش آموزان براساس ارزیابی هایی که داشتیم از آموزش مجازي استفاده کردند.



جهاد کشاورزي زنجیره تولید تا عرضه محصولات را بازتعریف کند

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/05/19

یک عضو مجمع نمایندگان استان اصفهان با بیان این که یک روز قیمت پیاز به 15 هزار تومان می رسد و خرید این محصول
از کشاورز 500 تومان بوده است خواستار بازتعریف زنجیره تولید تا عرضه از سوي وزارت جهاد کشاورزي شد.

اقتصادگردان- حسین محمد صالحی دارانی در جلسه علنی امروز (یکشنبه) مجلس شوراي اسلامی در نطق میان دستور خود
گفت: میلیون ها متر مکعب آب از جلوي چشمان مردم فریدن، فریدون شهر و چادگان خارج می شود. این در حالی است که بیشتر
شهرها و بخش هاي حوزه انتخابیه آب آلوده به نیترات مصرف کرده و برخی روستاها با تانگر آبرسانی می شود. این عضو مجمع
نمایندگان استان اصفهان خواستار اجرایی شدن پروژه هاي تامین آب شرب حوزه انتخابیه شد و گفت: زاینده رود هر ساله براي تامین

 
آب کشاورزي پایین دست جاري می شود و این در حالی است که روستاهاي اطراف زاینده رود با تانکر آب رسانی می شوند. 

وي در خصوص وضعیت کشاورزان و زمین هاي کشاورزي گفت: زمین هاي دیم آب و اجدادي مردم منطقه در محاصره منابع طبیعی
درآمده است. سازمان منابع طبیعی به دلال بزرگی براي تامین آب و زمین تبدیل شده است تا بستر مناسب براي ویلاسازي مرفهین را

 
فراهم کند. 

صالحی دارانی ادامه داد: کشاورزان محروم چیزي از دولت نمی خواهند جز آن که آب زمین هایشان قطع نشود بیشتر این مردم به
کشاورزي مشغول و عمده محصول تولیدي آنها سیب زمینی، پیاز، گندم، جو، چغندر قند و علوفه هستند. این کشاورزان هنگام

 
برداشت محصول به خاطر بی برنامگی وزارت جهاد کشاورزي خاکسترنشین می شوند. 

صالحی دارانی با بیان این که «همیشه بیشترین زیان نصیب کشاورز و بیشترین سود نصیب دلالان می شود» گفت: هیچ نظارت و
حمایتی در عرضه و تقاضا نیست. یک روز قیمت پیاز به 15 هزار تومان می رسد و خرید همین محصول از کشاورزان به 500 تومان
تنزل می یابد. هم اکنون کشاورزي، این حداقل اشتغال موجود در منطقه در حال نابودي است. وزارت جهاد کشاورزي باید زنجیره
تولید تا عرضه محصولات را بازتعریف کند. ورود تعاونی ها و ایجاد پایانه بار کشاورزي و راه اندازي کارگاه هاي بسته بندي محصولات

می تواند بخشی از مشکلات را حل کند.



دوره دوم ذخیره سازي میگو در سایت هاي پرورش میگوي هرمزگان آغاز شد

منبع: روزنامه صبح ساحلشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/05/19

رئیس گروه توسعه میگوي شیلات هرمزگان از آغاز دوره
دوم ذخیره سازي میگو در سایت هاي پرورش میگوي

 
هرمزگان خبر داد. 

به گزارش صبح ساحل، علی اکبر مجاز با اشاره به
دستاوردهاي صنعت تکثیر و پرورش میگو براي استان
هرمزگان از جمله رونق و جهش تولید، ارز آوري، اشتغال
زایی و ... گفت: براي تداوم این مسیر و همچنین ارتقاي
بیش از پیش دست آورده اي آبزي پروري به ویژه در حوزه

 
میگو نیازمند حمایت و یاري همه مسئولان استان و همت مضاعف بخش خصوصی هستیم. 

مجاز آغاز دوره دوم ذخیره سازي در در سایت هاي پرورش میگو استان را ملزم به رعایت دستورالعمل ها ي ابلاغی و استحصال
شرایط فنی لازم خواند و گفت: احراز این شرایط بسیار حائز اهمیت است چراکه می تواند در صورت عدم تحقق منجر به خسارت شود.

رئیس اداره توسعه میگو گفت: خوشبختانه با توجه به وجود لارو مورد نیاز در استان هرمزگان، در سال جاري نیازي به واردات بچه

 
میگو از دیگر استان ها نخواهیم داشت. 

مجاز مجتمع هاي پرورش میگوي تیاب جنوبی و شمالی، سایه خوش، مقام، هنگام، دوستکو، کولغان، شور اول و دوم سیریک و یکدار

 
شرقی و غربی، گزي میانی و غربی را از اهم مجتمع هاي پرورش میگو استان خواند. 

رئیس گروه توسعه میگو شیلات استان گفت: اهمیت آبزي پروري در حفاظت از زیست دریایی براي نسل آینده، ارز آوري، رونق تولید
و اشتغال زایی به خوبی مشخص است به طوري که در حال حاضر استان را با همت صورت گرفته توانسته به قطب تولیدات شیلاتی

 
کشور تبدیل کند. 

مجاز افزود: با توجه به ساحل و دریاي گسترده و همچنین شرایط آب و هوایی استان هرمزگان، شرایط براي کشت و پرورش انواع
آبزیان بویژه ماهی و میگو از سال هاي قبل فراهم شده است و هر سال بر این ظرفیت براي رونق تولید و تحقق اقتصاد مقاومتی افزوده

 
می شود. 

 
منبع:مهر 



 
نظر کاربران ثبت نظر شما 

 
براي این مطلب تا کنون نظري ثبت نشده است. 

 
 200 / 0

 
ثبت نظر 

 
- نظر شما پس از بررسی و تایید منتشر خواهد شد. 

- لطفا از بکاربردن الفاظ رکیک، توهین و تهمت به اشخاص حقیقی و حقوقی خودداري کنید.



در کاخ مرمر سونا و جکوزي ساخته اند/سپاه ملک 200 میلیاردي در جماران

را پس نمی دهد/ احمدي نژاد باید زمین ولنجک را برگرداند

منبع: مردمی هاشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/05/19

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: آقاي احمدي نژاد رئیس جمهور سابق با مجوز در ملک مربوط به بنیاد مستضعفان با مساحت
حدود هزار و 800 متر مربع در منطقه ولنجک براي چند سال مستقر است. البته پیامی داده که آماده است به مرکز شهر

منتقل شود، اما ملکی را با آن شرایط نداشتیم که تحویل دهیم، اما این موضوع هم باید مدت ...

به گزارش پایگاه خبري تیترنیوز، سید پرویز فتاح با حضور در برنامه
"نگاه یک" شبکه سیما افزود: عملکرد بنیاد مستضعفان نسبت به سال
1397 حدود 35 تا 37 درصد رشد داشته است و توانستیم به همه

 
اهداف خود برسیم. 

رئیس بنیاد مستضعفان تاکید کرد در مسیر شفافیت، بورس و
محرومیت زدایی، پایداریم و در سال 98، همه اهداف و برنامه ها

 
محقق شده است. 

پرویز فتاح در استودیو نگاه یک شبکه اول سیما افزود: تحقق برنامه هاي تدوین شده بنیاد مستضعفان در سال 98 حدوداً 11 درصد

 
نسبت به برنامه مصوب بالاتر بوده و 37 درصد نسبت به برنامه هاي سال 97 رشد داشته است. 

او در خصوص وضعیت خرید و فروش هاي بنیاد مستضعفان در سال 98 گفت: بنیاد به صورت شرکتی اداره می شود این در حالی
است که بنیاد داراي 169 شرکت یا زیر مجموعه می باشد طبیعتاً جمع بندي و حسابرسی این تعداد شرکت در پایان سال انجام می

 
شود و آن وقت می توان آمار خرید و فروش و تولیدات زیر مجموعه هاي بنیاد را اعلام کرد. 

فتاح افزود: آنچه در پایان سال و پس از حسابرسی هاي 169 شرکت اعلام می شود نتیجه عملکرد تلفیقی تجمیعی بنیاد خواهد بود
البته در حال حاضر هنوز مجمع بنیاد مستضعفان به دلیل مقوله کرونا برگزار نشده، اما تا این لحظه بنا بر تخمین هاي اولیه، کل

 
میزان فروش بنیاد در سال 98 حدود 36 هزار میلیارد تومان برآورد شده این رقم حاصله از فروش ملک، کالا یا خدمات است. 

او ادامه داد: با تفریق هزینه هاي بنیاد از 36 هزار میلیارد تومان، حدود هفت هزار میلیارد تومان سود ناخالص بنیاد محسوب می شود،
البته طبق سنوات گذشته احتمال می رود باید حدود هزار میلیارد تومان مالیات پرداخت کنیم و 6 هزار میلیارد تومان باقیمانده به
طور 60 درصد و 40 درصد میان ما و سایر سهام داران تقسیم خواهد شد پس از تقسیم سود سهم بنیاد حدود سه هزار و 600

 
میلیارد تومان می شود. 

رئیس بنیاد مستضعفان در خصوص ادعاي عدم شفافیت این بنیاد گفت: طبق سنوات گذشته، نتایج تمامی مجمع هاي 169 شرکت
زیر مجموعه بنیاد پس از بررسی و پایان کار، چاپ می شود و در دسترس همگان قرار می گیرد علاوه بر آن تمامی صورت هاي مالی
سال گذشته و جاري در سایت بنیاد به نمایش گذاشته می شود علاوه بر آن حتی سازمان بازرسی کل کشور هم براي بررسی هاي



 
تکمیلی ورود پیدا می کند و حضور 33 شرکت از زیر مجموعه هاي بنیاد در بورس، بیانگر شفافیت عملکرد بنیاد مستضعفان است. 

فتاح با بیان اینکه، اولویت اول ما، تامین نیاز جامعه و مردم است، افزود: در برخی از موارد پس از تولید مازاد، اقدام به صادرات مازاد

 
تولیدمی شود مثلا در بحث فولاد و سیمان و برخی از نهاد هاي کشاورزي مجاز به صادرات هستیم. 

او تصریح کرد:  صادرات بنیاد در سال قبل چیزي حدود 500 تا 600 میلیون دلار بوده که البته این میزان از طریق سامانه نیما به

 
کشور بازگشت داشته است. 

رئیس بنیاد مستضعفان با اشاره به پرداخت شدن مالیات 670 میلیارد تومان سال 97 بنیاد مستضعفان ادامه داد: بنیاد جزء خوش
حساب هاي مالیاتی محسوب می شود، چنانچه شرکتی از زیر مجموعه هاي بنیاد مستضعفان، مالیات پرداخت نکرده باشد، ما تاوان

 
آن را می پردازیم. 

 
وي گفت: سهم بنیاد از سود حاصله از در آمد شرکت هاي متبوع صرف محرومیت زدایی در کشور می شود. 

 
فتاح تصریح کرد: امسال بیش از سه هزار و 600 میلیارد تومان صرف محرومیت زدایی و مناطق هدف در کشور خواهیم کرد. 

رئیس بنیاد مستضعفان با بیان اینکه در حال حاضر در سال اول از برنامه مدون پنج ساله هستیم، افزود: یکی از راهبرد هاي ما کاهش
تعداد شرکت هاي زیر مجموعه بنیاد می باشد روند کاهش ها یا به صورت فروش بلوکی در بورس، واگذاري سهام ها در بورس یا

 
منحل شدن شرکت ها خواهد بود. 

او ادامه داد: قصد و هدف از واگذاري شرکت ها، فراهم کردن عرصه براي فعالیت بخش خصوصی بوده و از سوي بنیاد باید در پروژه
هاي کلان فعالیت خود را گسترش دهد که براي مثال می توان به رسیدگی به پروژه هاي نفتی به جا مانده از جا زدن پیمانکاران

 
خارجی اشاره کرد. 

در حال حاضر سخت ترین کار ها که خارجی ها فکر می کردند فقط در انحصار و مونوپول آن هاست در میادین نفتی جنوب کشور
توسط نیرو هاي ایرانی در حال انجام است و بنیاد مستضعفان در موقعیت هایی حضور می یابد که خلاء نیرو هاي خارجی محسوس

 
باشد البته در این راستا طعنه اي هم به دولت نخواهیم زد. 

فتاح در خصوص واگذاري شرکت ها افزود: بنیاد، واگذاري هایش را به درستی و دقیق انجام می دهد و نمی گذارد شرکت هاي

 
واگذاري شده به سرنوشت هفت تپه و هپکو دچار شوند. 

او ادامه داد: تا سال 97، سی و یک شرکت از شرکت هاي زیر مجموعه بنیاد ضرر ده بودند که البته این تعداد به مرور زمان کم شد در

 
ضمن یکی از شرایط بورسی شدن شرکت هاي بنیاد، سود ده بودن شرکت ها به مدت سه سال متمادي است. 

فتاح با بیان اینکه در حال حاضر 33 شرکت بنیاد، بورسی هستند، افزود:  امسال حدود 20 شرکت دیگر وارد بورس خواهند شد البته

 
امیدواریم تا پایان سال بیش از 50 شرکت بورسی داشته باشیم. 

او تصریح کرد:  در صورت مشاهده هر گونه تخلف در حوزه حسابرسی و مفاصا حساب از سمت شرکت هاي تابع، برخورد شدید و بعضاً



 
قضایی با آن ها صورت خواهد گرفت. 

فتاح ، گفتگو و پاسخ دهی به مردم را یکی از ابزار شفاف سازي بیان کرد و افزود:  در مورد شرکت بنیاد در بورس املاك و مستغلات،
حضور پررنگی خواهیم داشت زیرا، بورس قبل از راه اندازي این بخش با ما مذاکرات تکمیلی و دقیقی صورت داده و گفتنی است دولت
و بنیاد املاك بسیاري دارند که راه اندازي بورس املاك و مستغلات فرصت مناسبی براي جریان یافتن نقدینگی مردم در این حوزه

 
است. 

رئیس بنیاد مستضعفان در خصوص بازپس گیري و مستغلات تحت تملک افراد خاص گفت: در روز معارفه بنده در این سمت گفته
بودم که براي بازپس گیري این املاك و مستغلات اقدام خواهم کرد و به طرق قانونی، در این باره قبل از آنکه ما وارد مراحل قانونی
شویم برخی مانند خبرگزاري ایرنا و دانشکده خبر خودجوش اقدام به واگذاري املاك نمودند، اما برخی هم از راه و روند همکاري

 
فاصله گرفته اند. 

فتاح در خصوص باز پس گیري کاخ مرمر بیان کرد:  این بنا سال ها در تملک آقاي هاشمی رفسنجانی و سپس در دست تشخیص
مصلحت بود و زمانی که دولت قصد بهره برداري دیگري از این ملک را داشت با همکاري آقاي روحانی کاخ مرمر باز پس گرفته و با

 
همکاري سازمان میراث فرهنگی قرار شد این بنا تبدیل به موزه گردد. 

بازسازي هاي لازم انجام شد، اما هنوز هم آثار دردناکی در این کاخ خود نمایی می کند، زیرا در این کاخ آسانسور نصب کرده اند،
حمام و جکوزي برقرار کرده اند و ...، حال سوال اینجاست زمانی که این اتفاق می افتاده چرا خبري از میراث فرهنگی نبوده و اقدامی

 
صورت نپذیرفته است؟ 

رئیس بنیاد مستضعفان به بازپس گیري مدرسه آقاي حداد عادل اشاره کرد و افزود: ایشان براي احداث مدرسه فرهنگ در خیابان
فرشته بنایی را اجاره نمودند و این اجاره چندین نوبت تمدید شد البته این اجاره بها با ملاحظات بوده و مشمول نرخ روز نمی شد، در
حال حاضر موعد اجاره به سر رسیده است و باید تخلیه شود یا اجاره بها به نرخ روز تنظیم گردد که البته با توجه به گرانی آن منطقه

 
احتمالاً تمدید اجاره بانرخ روز براي ایشان به صرفه نخواهد بود. 

او با بیان اینکه ارزش ریالی ملک مدرسه فرهنگ در حال حاضر 200 میلیارد تومان برآورده می شود، افزود: قطعاً پس از باز پس

 
گیري این ملک به فروش می رسد و پول حاصله، صرف محرومیت زدایی خواهد شد. 

رئیس بنیاد مستضعفان ادامه داد: آقاي حداد عادل علاوه بر مدرسه فرهنگ، زمین دیگري براي ساخت مدرسه دریافت کرده بود که
البته موفق به دریافت مجوز نشد، زیرا این زمین به متراژ 8 هزار متر و منطقه هروي و بر روي گسل قرار دارد به همین دلیل آقاي
حداد عادل این ملک 400 میلیارد تومانی را به ما تحویل داد و بدون شک هزینه این ملک هم پس از فروخته شدن، صرف محرومان و

 
محرومیت زدایی خواهد شد. 

 
صرف 1800 میلیارد تومان براي خدمت رسانی کرونایی محرومان 

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: تاکنون هزار و 800 میلیارد تومان صرف خدمت رسانی و ارائه تسهیلات کرونایی به محرومان شده است

 
و این روند ادامه دارد. 



سید پرویز فتاح در ادامه برنامه «نگاه یک» افزود:  ساختمان مرکز مطالعات و تحقیقات زنان سال ها و با مجوز در اختیار عده اي از
بانوان از جمله خانم ابتکار، مولاوردي و بقیه بود که پیش از تصدي مسئولیت بنده در بنیاد، آن را تخلیه کردند و مدعی بودند که
همچنان باید این ساختمان در اختیار آن ها باشد، اما از نظر حقوقی، بنیاد مستضعفان توانست آن ها را قانع و ساختمان را تخلیه کند.

وي ادامه داد: آن ها بابت تخلیه با توافق بنیاد در همان زمان، پنج میلیارد تومان می گیرند و پس از بررسی ها مشخص بود خلاف بود
و کسی که ملک بنیاد مستضعفان در اختیار او بوده است باید اجرت المثل هم بپردازد و امیدواریم این مبلغ برگردد و مشکل حقوقی و

 
قضایی پیدا نکند. 

فتاح افزود: ملکی هم در اختیار رئیس جمهور اسبق براي موسسه باران بوده است که پیش از تصدي مسئولیت بنده در بنیاد، تخلیه
شده بود و در ایام کرونا با هماهنگی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، آن جا را به محل قرنطینه بیماران تبدیل کردیم و

 
اکنون هم در اختیار آن هاست، اما پس از این مرحله، آن جا را می فروشیم. 

رئیس بنیاد مستضعفان اضافه کرد: در کشور ما ضابطه اي وجود ندارد که رئیس جمهور ها پس از پایان کار خود، کجا مستقر شوند و
باید چاره اي براي این منظور اندیشیده شود، زیرا اکنون همین مسئله را با آقاي احمدي نژاد رئیس جمهور سابق داریم و با مجوز در

 
ملک مربوط به بنیاد مستضعفان با مساحت حدود هزار و 800 متر مربع در منطقه ولنجک براي چند سال مستقر است. 

وي گفت: البته پیامی داده که آماده است به مرکز شهر منتقل شود، اما ملکی را با آن شرایط نداشتیم که تحویل دهیم، اما این

 
موضوع هم باید مدت دار و محدود به زمان باشد. 

فتاح افزود: از روحیه مردمی آقاي احمدي نژاد انتظار داریم تا این مال بیت المال به بنیاد برگردد و آن را بفروشیم که بیش از 200

 
میلیارد تومان ارزش دارد. 

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: یکی از ملک هاي بسیار خوب و ارزشمند ما در ضلع جنوبی کاخ نیاوران است که در اختیار مجمع
تشخیص مصلحت نظام و زمین آن متعلق به بنیاد بوده است و 12 طبقه در آن ساخته شد و مجمع آن را تخلیه کرد و اکنون مرکز

 
پژوهش هاي مجلس در آن جا مستقر است. 

وي افزود: حتما سراغ آقاي زاکانی رئیس جدید این مرکز می رویم و باید اجاره بپردازد. با توجه به شخصیت ارزشی و بسیجی آقاي

 
زاکانی انتظار داریم که نخستین کار انقلابی او، تخلیه این مکان باشد تا آن جا را بفروشیم و خرج محرومان و مستضعفان کنیم. 

فتاح اضافه کرد : در کنار آن زمین دیگري متعلق به بنیاد مستضعفان بود که مجمع تشخیص مصلحت نظام، مرکز تحقیقات
استراتژیک را در آن جا در 9 طبقه ساخته است. آن جا را تحویل گرفتیم، اما ساختمان آن، مجوز، پایان کار و پروانه ساخت از

 
شهرداري ندارد و حتی حریم یک مالک خصوصی هم تصرف و اشغال شده است. 

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: آن جا را تحویل گرفتیم و به کسی اجازه نمی دهیم آن جا برود و نسبت به آن ادعا داریم و اگر لازم شد

 
مرجع قضایی باید درباره آن حکم صادر کند. 

وي با بیان اینکه  ده ها پرونده تشکیل دادیم که در قوه قضاییه در حال رسیدگی است، افزود: اگر با این روش ها به نتیجه نرسیم،

 
کوتاه نخواهیم آمد مگر بنده از بنیاد مستضعفان بروم، زیرا این اموال متعلق به مستضعفان است. 



فتاح اضافه کرد: یکی از جا هایی که حریف او نمی شویم نیرو هاي مسلح هستند، زیرا قانوناً نمی توانیم علیه آن ها شکایت کنیم
اکنون یک جاي خوب بنیاد در کوهک در اختیار نیروي دریاي ارتش است و مقام معظم رهبري فرمانده کل قوا هم فرموده است، آقاي

 
سرلشکر باقري فرمانده ارتش هم امضا کرده است، اما نمی روند و پیگیري هاي ما به در بسته خورده است. 

رئیس بنیاد مستضعفان با تاکید بر اینکه این مکان ها مال مردم است و باید به مستضعفان برگردد، افزود: حتی یکی از املاك خوب ما
در منطقه جماران در دست سپاه، ولی امر است، اما آن را به بنیاد پس نمی دهند و بنده را در این ملک راه ندادند. ارزش این ملک

 
بیش از 200 میلیارد تومان است و از آن استفاده هم نمی شود، اما به کجا شکایت ببریم؟ 

وي با بیان اینکه بنده در بنیاد، حافظ منافع مستضعفان هستم و کوتاه نخواهم آمد، اضافه کرد: برخی ها مرا متهم به اقدامات

 
پوپولیستی براي انتخابات 1400 می کنند. این ها را بگویند، اما ملک ما را محترمانه تخلیه کنند و پس بدهند. 

 
فتاح با اشاره به اینکه علیه این بنیاد فضا سازي می کنند از مردم و رسانه ها خواست، حمایت کنند. 

رئیس بنیاد مستضعفان افزود: آقاي رئیسی رئیس قوه قضاییه، همه ظرفیت هاي این قوه را به کار گرفته است و شعبه خاصی براي
بنیاد در نظر گرفت و آراي خوبی صادر شده است و محکم ترین پشتوانه ما هم رهبر معظم انقلاب است، زیرا مطمئن هستم ایشان از

 
پیگیري هاي ما حمایت می کنند. 

وي گفت: محل فعلی بنیاد که در آن مستقر هستیم جاي خیلی خوبی است و 19 هکتار وسعت دارد که خدمت آقاي جهانگیري
معاون اول رئیس جمهور رفتم و از او خواستم این جا را از ما براي دولت بخرد و شهردار تهران را هم دعوت کردیم، اما نتوانستیم به

 
توافق برسیم. 

فتاح افزود: اکنون هم اعلام می کنیم هر کسی که خریدار این ملک است به قیمت روز آن را می فروشیم و قول می دهیم همه پول

 
آن را خرج محرومان و مستضعفان می کنیم. 

رئیس بنیاد مستضعفان اضافه کرد: در دهه فجر براي نخستین بار چندین کتاب شامل دفاتر اسناد املاك رضا خان را رونمایی کردم
که دستنویس و شامل چندین هزار روستا و قنات است که اکنون با اذن مقام معظم رهبري، عزم راسخ داریم تا این اموال به مردم

 
برگردد. 

وي ادامه داد: قبلاً حدود 81 هزار فقره به مردم برگردانده شد و 11 هزار فقره را هم در طول یک سال گذشته به مردم برگرداندیم و

 
10 هزار فقره را نیز آماده کردیم که برگردانیم و به نام مردم کنیم. 

 
فتاح گفت: این مردم جزو محرومان و نیازمندان هستند که تقریباً رایگان در اختیار آن ها قرار دادیم. 

وي افزود: حدود 11 هزار پرونده داریم که در 60 درصد آن، بنیاد شاکی است و در بقیه موارد، طرف مقابل شاکی است و ما تابع حکم

 
قطعی قضایی هستیم و آن را اجرا می کنیم. 

رئیس بنیاد مستضعفان در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به اینکه بنیاد، مالک 100 درصد بانک سینا بود، گفت: بر اساس



قوانین بانک مرکزي، یک مالک نمی تواند بیش از 33 درصد سهم را در بانک داشته باشد و با توجه به اینکه سهم ما اکنون در بانک
سینا 72 درصد است پس متخلف هستیم و در مدت 20 روز آینده در دو مرحله هر کدام 9 درصد را در بورس عرضه می کنیم که

 
سهم ما کاهش می یابد و دوباره بخشی از آن ها را می فروشیم تا سهم بنیاد در بانک سینا به 33 درصد برسد. 

وي افزود: در زمانی که مالک 33 درصد این بانک شدیم از کجا معلوم که بقیه شرکاي ما حاضر باشند که ما به صورت قرض الحسنه

 
عمل کنیم، زیرا بانکداري خصوصی در پی سود است، اما قرض الحسنه سودي ندارد. 

فتاح اضافه کرد: توصیه بانک مرکزي این بود که بخشی از سرمایه بانک سینا را در حسابی به عنوان قرض الحسنه اختصاص دهیم، اما

 
بررسی کارشناسان ما نشان داد پاسخ لازم را از این راهکار نمی گیریم. 

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: ما می خواهیم پول خودمان را در قرض الحسنه مختص خود قرار دهیم و از این محل به مردم

 
تسهیلات قرض الحسنه بدهیم. 

وي افزود: براي حمایت از مستضعفان در شرایط کرونایی، حدود 600 میلیارد تومان تسهیلات دادیم که 150 میلیارد تومان آن براي
تامین ودیعه مسکن افراد تحت پوشش کمیته امداد و سازمان بهزیستی بود و 450 میلیارد تومان هم براي وام قرض الحسنه اقشار

 
مختلف بوده است. 

فتاح ادامه داد: هزار و 200 میلیارد تومان هم به صورت نقد و کالایی به محرومان اختصاص داده شد یعنی تاکنون هزار و 800 میلیارد

 
تومان از منابع مالی این بنیاد صرف خدمت رسانی و تسهیلات کرونایی محرومان شده است و این روند ادامه دارد. 

 
وي اضافه کرد: این منابع از طریق فروش سهام، ملک و سود هاي بانکی و سود شرکت هاي بنیاد مستضعفان تامین شده است. 

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: راه ما راه سردار شهید سلیمانی است و حاضریم جان خود را در راه مردم بدهیم و این روند خدمت

 
رسانی را با قدرت و سرعت و بی محابا انجام می دهیم و به حرف هایی که درباره ما می زنند توجه نمی کنیم. 

فتاح افزود: کار محرومیت زدایی و انتخاب محدوده هدف در «قلعه گنج» استان سیستان و بلوچستان آغاز شده است و رهبر معظم
انقلاب، رئیس جمهور و وزیر کشور به اقدامات بنیاد در این منطقه نظر مثبت دارند و اکنون این منطقه به الگو تبدیل شده است و نرخ

 
بیکاري در آن جا کاهش و مسائل اجتماعی، بهبود یافته است. 

وي گفت: الگوي «قلعه گنج» با بررسی ضعف ها و نقاط قوت توسعه یافته است و در جنوب سیستان و بلوچستان و منطقه زابل و بقیه
مناطق هدف نیز اقدامات محرومیت زدایی را انجام دادیم که به 25 مورد رسیده است و در هر استان حداقل یک مورد را انجام

 
خواهیم داد و براي مناطق محروم ایجاد اشتغال می کنیم. 

 
رئیس بنیاد مستضعفان اضافه کرد: پس از رد شدن از مرحله کرونا، به مسائل زیر ساختی و زیر بنایی توسعه هم خواهیم پرداخت. 

فتاح در بخش دیگري از سخنان خود درباره ساختمان پلاسکو گفت: در ساخت این ساختمان, 64 درصد پیشرفت داشتیم و به حدود

 
300 نفر کسبه این ساختمان قول دادیم که تا پایال سال بهره برداري شود. 



وي ادامه داد: مطلبی نقل می شد که بنیاد در زمینه ساختمان پلاسکو با شهرداري اختلاف دارد. مسائل پلاسکو در سال هاي 96 و
97 در سطح ملی از جمله معاون اول و شوراي عالی امنیت ملی مطرح و موضوع آن به مسئله ملی و مردمی تبدیل شد. اکنون تفاهم
کردیم و کار به شوراي عالی شهر سازي و معماري کشید و در آن جا حد وسط را گرفتند، زیرا پلاسکو نمی توانست پارکینگ داشته

 
باشد، چون مغازه ها کم می شد. 

فتاح تاکید کرد:  همه مغازه هاي پلاسکو را می سازیم و تحویل می دهیم و شهرداري و شوراي عالی شهرسازي هم تایید کردند و

 
موظف شدیم پارکینگی را که در آن نزدیکی قرار دارد مقاوم و بازسازي کنیم. 

وي ادامه داد: بر اساس اعلام شهردار منطقه 12، در مدت یک ماه، پروانه آن جا صادر می شود و امیدواریم تا پایان سال به تعهدات

 
خود در پلاسکو عمل کنیم. 

رئیس بنیاد مستضعفان افزود: قطعه 2 آزاد راه تهران - شمال هم تا پایان سال آینده به بهره برداري می رسد.



عضو هیأت مدیره بانک سپه خبر داد؛ حمایت بانک سپه از بنگاه هاي آسیب

دیده ناشی از کرونا

منبع: سرمد نیوزشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/05/19

عضو هیأت مدیره بانک سپه از کلیه فعالان کسب و کارهاي آسیب دیده ناشی از کرونا که در سامانه کارا ثبت نام کرده و
تاکنون موفق به اخذ تسهیلات نشده اند خواست تا به شعبه معرفی شده مراجعه کنند

به گزارش سرمدنیوز، به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک
سپه، مصطفی پرتوافکنان گفت: بانک سپه در جهت
همراهی با سیاست هاي اقتصادي و اجتماعی دولت و
ابلاغیه بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران و نیز
مسئولیتهاي اجتماعی خود و همچنین با هدف حمایت از
واحدهاي اقتصادي و اشتغال پایدار، از کسب و کارها و
فعالیتهاي اقتصادي آسیب دیده ناشی از ویروس کرونا

 
حمایت می کند. 

وي از کلیه اشخاص فعال در کسب و کارهاي مذکور که در
سامانه کارا وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ثبت نام کرده
اند و تاکنون موفق به اخذ تسهیلات نشده اند، خواست تا با
مراجعه به شعبه معرفی شده نسبت به دریافت تسهیلات

 
مربوطه اقدام کنند. 

پرتوافکنان یادآور شد: به منظور تسهیل در پرداخت تسهیلات یادشده، اختیارات ویژه اي به شعب بانک تفویض شده است.



پرداخت 11 هزار فقره تسهیلات کرونایی توسط بانک صادرات

منبع: سرمد نیوزشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/05/19

تعداد تسهیلات پرداخت شده بانک صادرات ایران به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا در چهار ماه اول سال 99 به 11
هزار و 787 فقره رسید

به گزارش سرمدنیوز به نقل از روابط عمومی بانک صادرات
ایران، بیش از 11 هزار و 787 کسب و کار آسیب دیده از
کرونا تا پایان تیرماه سال 99 بالغ بر هزار و 454 میلیارد
ریال از بانک صادرات ایران تسهیلات حمایتی دریافت

 
کردند. 

این بانک با هدف کمک به صاحبان کسب و کارهاي آسیب دیده از شیوع بیماري کرونا و به منظور حفظ اشتغال و تامین هزینه هاي
عملیاتی واحدهاي تولیدي کشور، پرداخت تسهیلات حمایتی را در دستور کار دارد. علاوه بر کسب و کارهاي آسیب دیده، سرپرستان

 
خانوارهاي آسیب دیده از این بیماري نیز از تسهیلات حمایتی این بانک بهره مند شده اند. 

بر اساس دستورالعمل هاي بانک مرکزي، اشخاص حقیقی و حقوقی فعال داراي مجوز کسب یا تولید در بخش ها و رسته هاي تعیین
شده از سوي وزارت خانه هاي صنعت، معدن و تجارت، میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، ورزش و جوانان، آموزش و
پرورش، فرهنگ و ارشاد اسلامی، تحقیقات و فناوري اطلاعات، بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، راه و شهرسازي، کشور و جهاد
کشاورزي که فعالیت هاي آنها در دوره شیوع کرونا با اختلال مواجه شد، مشمول این تسهیلات می شوند. این تسهیلات تنها به

 
متقاضیانی تخصیص می یابد که در سامانه «کارا»ي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ثبت نام کرده و به بانک معرفی شده باشند. 

این تسهیلات براي واحدهاي کسب و کار به ازاي هر شاغل 120 میلیون ریال، براي کسب و کارهایی که از شیوع این بیماري بر
اساس مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا تعطیل شده اند، به ازاي هر شاغل 160 میلیون ریال و براي رانندگان مسافري درون و برون

 
شهري خویش فرماي بیمه پرداز، 60 میلیون ریال در نظر گرفته شده است. 

تسهیلات حمایت از مشاغل آسیب دیده از شیوع کرونا بر اساس فهرست شاغلین داراي پرونده بیمه تامین اجتماعی با تعهد
بازپرداخت در اختیار صاحبان کسب و کار قرار خواهد گرفت. مهلت تشکیل پرونده در سامانه «کارا» تا پنجم مردادماه سال جاري

 
اعلام شده است. 

نرخ سود این تسهیلات 12 درصد و زمان بازپرداخت آن 24 ماهه است که با سه ماه تنفس در اختیار متقاضیان و واجدان شرایط قرار
می گیرد



حمایت بانک سپه از بنگاه هاي آسیب دیده ناشی از کرونا

منبع: سرمد نیوزشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/05/19

عضو هیأت مدیره بانک سپه از کلیه فعالان کسب و کارهاي آسیب دیده ناشی از کرونا که در سامانه کارا ثبت نام کرده و
تاکنون موفق به اخذ تسهیلات نشده اند خواست تا به شعبه معرفی شده مراجعه کنند

به گزارش سرمدنیوز، به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک
سپه، مصطفی پرتوافکنان گفت: بانک سپه در جهت
همراهی با سیاستهاي اقتصادي و اجتماعی دولت و ابلاغیه
بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران و نیز مسئولیتهاي
اجتماعی خود و همچنین با هدف حمایت از واحدهاي
اقتصادي و اشتغال پایدار، از کسب و کارها و فعالیتهاي
اقتصادي آسیب دیده ناشی از ویروس کرونا حمایت می

 
کند. 

وي از کلیه اشخاص فعال در کسب و کارهاي مذکور که در
سامانه کارا وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ثبت نام کرده
اند و تاکنون موفق به اخذ تسهیلات نشده اند، خواست تا با
مراجعه به شعبه معرفی شده نسبت به دریافت تسهیلات

 
مربوطه اقدام کنند. 

پرتوافکنان یادآور شد: به منظور تسهیل در پرداخت تسهیلات یادشده، اختیارات ویژه اي به شعب بانک تفویض شده است.



تبدیل لکه هاي صنعتی استان البرز به شهرك و ناحیه

منبع: روزنامه جملهشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/05/19

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري البرز گفت: تبدیل لکه هاي
صنعتی استان البرز به شهرك و ناحیه به منظور رونق تولید در دستور

 
کار است. 

جهانگیر شاهمرادي  در خصوص تبدیل لکه هاي صنعتی استان البرز
به ناحیه صنعتی ضمن اشاره به اینکه محور اختیارات و تصمیم گیري

ها در این خصوص تنها در سطح استان خلاصه نمی شود، اظهار کرد: یکی از سیاست هاي محوري که در استان البرز دنبال می شود

 
توسعه تولید و اشتغال است براي تحقق این مهم توجه به لکه هاي صنعتی در دستور کار قرار دارد. 

وي با اشاره به اینکه ساماندهی لکه هاي صنعتی تأثیر بسزایی در توسعه تولید و اشتغال دارد، افزود: سال گذشته براي ساماندهی لکه
هاي صنعتی استان اقدامات جدي انجام شد که پیرو این اقدامات تا دو ماه دیگر می توانیم پروانه ناحیه صنعتی داشلیجه (زیبادشت)

 
را دریافت کنیم. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري البرز با اشاره به اینکه دریافت پروانه براي لکه هاي صنعتی «نور» و «مرغک» استان جزو
گزینه بعدي است، گفت: پارامترهاي زیادي براي ساماندهی یک لکه صنعتی و تبدیل آن به شهرك یا ناحیه صنعتی مدنظر است اما

 
برخی از این موارد در خارج از استان باید پیگیري شود که کمی زمان بر است. 

شاهمرادي با بیان اینکه مکاتبات زیادي در خصوص لکه هاي صنعتی استان البرز با رئیس جمهور دنبال شده است، گفت: در راستاي
این تعاملات به دنبال این هستیم که با اخذ اختیارات بیشتر بتوانیم ساماندهی این لکه هاي صنعتی و تبدیل آن به شهرك یا ناحیه

 
صنعتی را عملیاتی کنیم. 

وي با تاکید بر اینکه در بحث ساماندهی لکه هاي صنعتی توسعه فضایی مدنظر نیست، بیان کرد: هدف مهم این است که تولید و
فعالیت واحدهاي فعال در لکه هاي صنعتی در درون شهرك هاي صنعتی مستقر شود و بارگذاري جدیدي در زمینه فعالیت صنایع در

 
داخل شهرها نداشته باشیم. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري البرز گفت: واحدهاي تولیدي در لکه هاي صنعتی مشغول کار هستند که به دنبال افزایش
ظرفیت تولید و یا تغییر خط تولید هستند، اما در فضاي کاري که اکنون در اختیار دارند امکان انجام آن براي این تولید کنندگان و

 
صنعتگران فراهم نیست. 



 
مدیرکل صدا و سیماي یزد:  

 
بندرخشک پیشگامان الگوي موفق اقتصاد تعاونی است 

در بازدید مدیرکل و معاونین صدا و سیماي مرکز یزد از بندرخشک پیشگامان بر ضرورت آگاهی بخشی درباره خدمات بندرخشک

 
تاکید شد. 

پهلوانیان مدیرکل صدا و سیماي یزد ضمن بازدید از بخش هاي مختلف بندرخشک پیشگامان ازجمله گمرك 8 هکتاري، شانتینگ
یارد و سردخانه 15 هزارتنی، اهمیت تعاونی بودن این بندر تجاري را یادآور گردید و افزود: یزد به لحاظ قرارگیري در مرکز کشور از
اهمیت خاصی برخوردار است وبندرخشک پیشگامان نیز در مرکز استان یزد از نظر پدافند غیرعامل و امنیت اقتصادي بسیار حایز

 
اهمیت است. 

پهلوانیان وجود سردخانه و انبارهاي مجهز در بندرخشک پیشگامان را قابل تقدیر دانست و بر ضرورت آگاهی بخشی و اطلاع رسانی به

 
شهروندان و جامعه هدف بندرخشک درباره امکانات موجود و خدمات قابل ارایه در این مجموعه تعاونی تاکید کرد. 

مدیرکل صدا و سیماي یزد بهره گیري بندرخشک و گروه تعاونی پیشگامان از سرمایه هاي خرد مردم را ارزشمند دانست و گفت :
بندرخشک پیشگامان الگوي موفق اقتصاد تعاونی در استان یزد و سطح کشور است. شهسواري مدیرعامل بندرخشک پیشگامان نیز در
این بازدید ضمن معرفی قسمت هاي مختلف فاز نخست، به امکانات و خدمات ارایه شده در بندرخشک اشاره کرد و استقرار گمرك و

اتصال ریلی را از مزایاي بندرخشک پیشگامان براي حضور بازرگانان در این مجموعه دانست.



عضو هیات مدیره بانک قرض الحسنه مهر ایران اعلام کرد: رشد 300 درصدي

منابع بانک مهر ایران در 3 سال

منبع: روزنامه جملهشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/05/19

عضو هیات مدیره بانک قرض الحسنه مهر ایران اظهار کرد: منابع بانک
در انتهاي سال 1398 نسبت به انتهاي سال 1395 نزدیک به 300
درصد رشد داشته است. عیسی امامی گفت: هنگامی که بانک مهر
ایران کار خود را آغاز کرد، زمان قابل توجهی سپري شد تا بانک
معرفی شود. تیم جدید مدیریتی که از انتهاي سال 1395 فعالیت
خود را آغاز کرد، در معرفی بانک قدري متفاوت ظاهر شد و بانک را به

سرعت به جامعه هدف خود معرفی کرد. این موضوع باعث شد بانک با حجم زیادي از افتتاح حساب و تقاضا مواجه شود. وي اظهار
کرد: امروزه همه متوجه خدمات بانک مهر ایران شده اند و اکنون در مناطق خیلی محروم نیز خدمات ارائه می کند. این کار هم از
طریق نهادهاي حاکمیتی که در حوزه اشتغال زایی فعالیت می کنند ارائه می شود و هم مستقیم به خود مردم که این حق انتخاب را
داشته اند تا خدمت آسان تر و ارزان تر دریافت کنند و نیازهاي خود را از این بانک تأمین کنند. بانک از این جهت کارنامه مطلوبی
دارد. امامی گفت: متوسط رشد سه سال گذشته منابع بانک نزدیک به 70 درصد در هر سال بوده است. به طور کلی منابع بانک در
انتهاي سال 1398 نسبت به انتهاي سال 1395 نزدیک به 300 درصد رشد داشته است. قدر مطلق منابع بانک که امروز به بیش از
330هزار میلیارد ریال رسیده، نشات گرفته از تفکر جدید مدیریتی بوده که حاکم شده است. عضو هیات مدیره بانک مهر ایران
همچنین گفت: اصول حرفه اي باعث شده در این بانک نسبت هاي مختلف نیز رعایت شود. بانک رویکرد پرداخت تسهیلات را بر

مناطق محروم متمرکز کرده و تسهیلات خود را با رویکرد اشتغال زایی پرداخت کرده است.



مدیرعامل بانک توسعه تعاون عنوان کرد: آمار عملکرد 11 ساله بانک،

نویددهنده آینده اي درخشان

منبع: روزنامه جملهشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/05/19

نشست مشترك مدیران ستادي و استانی به مناسبت یازدهمین

 
سالروز تأسیس بانک برگزار شد. 

حجت االله مهدیان در این جلسه با اشاره به اینکه بانک توسعه تعاون
در سال هاي فعالیت خود مسیر رو به رشدي را پیموده است افزود:
بانک ضمن رعایت تکالیف توسعه اي، به لحاظ رعایت استانداردها و
شاخص هاي مالی و همچنین ارتقاي سطح کارآیی روند رو به رشدي

را طی نموده است. وي با اشاره به رشد روزافزون منابع بانک توسعه تعاون در سال هاي اخیر افزود: منابع بانک از 6650 میلیارد ریال
در بدو تأسیس در سال 88 به بیش از 220 هزار میلیارد ریال در سال جاري رسیده است. همچنین در سال تأسیس میزان مصارف
بانک در حدود 9900 میلیارد ریال بوده که در یازدهمین سالگرد فعالیت این میزان به بیش از 210 هزار میلیارد ریال افزایش یافته
است. مهدیان همچنین افزود: بانک با رعایت قواعد صحیح ارزیابی مشتریان، راهنمایی آن ها و همچنین تعامل مثبت با تسهیلات
گیرندگان، شرایطی را ایجاد نموده تا به لحاظ شاخص NPL نسبت به متوسط نظام بانکی از جایگاه قابل قبولی برخوردار گردد تا با
رعایت انضباط نقدینگی و روان سازي چرخه منابع و مصارف، بستر عملیات توسعه اي مهیا گردد و این واقعیت ها نشان از عملکرد
قابل قبول، بلوغ عملکردي و رشد پرشتاب دستاوردهاي بانکی در بانک جوان توسعه تعاون است. مدیرعامل بانک توسعه تعاون در
ادامه با اشاره به عاملیت موفق این بانک در طرح هاي بزرگ ملی ازجمله طرح اشتغال روستایی، تسهیلات موضوع بند الف تبصره 18
قانون بودجه و ارائه تسهیلات به نهادهاي حمایتی تأکید کرد: جدیت در انجام و پیگیري این امور باید همچنان به عنوان اولویت

همکاران در شبکه شعب بانک موردتوجه قرار گیرد.



پیام مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران به مناسبت روز خبرنگار

منبع: روزنامه جملهشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/05/19

 
 

دکتر علی صالح آبادي مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران با ارسال پیامی به مناسبت هفدهم مردادماه، روز خبرنگار را به اهالی

 
رسانه تبریک گفت. 

 
متن پیام دکتر صالح آبادي به این شرح است: 

 
خبرنگار گرامی 

هفدهم مردادماه یادآور تلاش سترگ خبرنگاران متعهد و مسوولیت پذیري است که با آگاهی بخشی به جامعه در کمال صداقت و

 
وجدان، مسیر حرکت جامعه به سوي پیشرفت و آبادانی را نورانی می سازند. 

روز خبرنگار فرصت مناسبی است تا بار دیگر حضور شما را در همراهی با بانک توسعه صادرات ایران مغتنم شمرده و تلاشتان را در

 
انعکاس خدمات وفعالیت هاي این مجموعه در حوزه صادرات ارج نهیم. 

توفیق روز افزون خبرنگاران عزیز در معرفی ارزشهاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی کشور، آرزوي ماست و براي به اشتراك گذاردن

 
اطلاعات دقیق و موثق چون همیشه همراهتان خواهیم بود. 

 
دکتر علی صالح آبادي 

 
مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران 

 
 



 
توضیحات بانک ملت درباره واریز وجوه فروش سهام عدالت 

بانک ملت در پاسخ به برخی اخبار منتشر شده در رسانه ها و پیام هاي مشتریان در سامانه هاي ارتباطی، توضیحاتی را براي آگاهی

 
متقاضیان فروش سهام عدالت از روند واریز وجوه حاصل از فروش سهام ارایه کرد. 

به گزارش روابط عمومی بانک ملت، به استناد وظایف تکلیف شده توسط نهادهاي حاکمیتی، بانک ملت در طرح آزادسازي سهام

 
عدالت صرفاً مسئولیت جمع آوري درخواست فروش را عهده دار است. 

بر این اساس در دستورالعمل هاي ابلاغی به بانک ها، درخواست فروش سهام عدالت مشتریان باید به صورت روزانه توسط بانک ها
جمع آوري شده و از طریق کارگزاري هاي طرف قرارداد جهت طی مراحل قانونی و فروش سهام به شرکت سپرده گذاري مرکزي

 
اوراق بهادار و تسویه وجوه ارسال و وجوه مربوطه نیز پس از فروش مستقیماً به حساب ذینفعان واریز شود. 

شایان گفتن است، بانک به عنوان تجمیع کننده درخواست هاي فروش سهام عدالت، در هیچ یک از مراحل فروش و واریز وجوه
دخالتی نداشته و از جزییات فرآیند مانند تعداد سهام عدالت هر فرد، مبلغ سهام فروش رفته هر فرد، زمان واریز وجه به حساب

 
ذینفعان و ..اطلاعی ندارد. 

طراحی و ایجاد سامانه اي به منظور رفع ابهامات مشتریان و متقاضیان فروش سهام عدالت از جمله درخواست هاي این بانک از

 
نهادهاي ذیربط نیز بوده و یادآور می شود، بانک منفعتی از مبالغ مربوط به فروش سهام عدالت هم وطنان ندارد. 

همچنین شماره تلفن 1569-021 شرکت سپرده گذاري مرکزي اوراق بهادار و تسویه وجوه براي کسب اطلاعات بیشتر از وضعیت

 
سهام عدالت به سهام داران و متقاضیان فروش این سهام معرفی شده است. 

 
 

 
پرداخت روزانه 3میلیارد ریال تسهیلات رفع احتیاجات ضروري دربانک ملی 

بانک ملی ایران روزانه بیش از سه میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه رفع احتیاجات ضروري از محل منابع قرض الحسنه خود در

 
چهار ماه نخست امسال به متقاضیان پرداخت کرده است. 

این بانک با هدف تقویت سنت پسندیده قرض الحسنه و همچنین رفع احتیاجات ضروري مشتریان در مدت مذکور هشت هزار و 675

 
فقره از این تسهیلات به ارزش 411 میلیارد و 801 میلیون ریال اعطا کرده است. 

سهم تسهیلات رفع احتیاجات ضروري این بانک از مجموع تسهیلات پرداختی قرض الحسنه در سال گذشته بالغ بر دو هزار و 595

 
میلیارد و 808 میلیون ریال بوده است. 

تسهیلات قرض الحسنه رفع احتیاجات ضروري با کارمزد 4 درصد و عموما براي تامین هزینه درمانی، کمک هزینه تحصیلی، تعمیر و



 
تأمین مسکن و... به متقاضیان پرداخت می شود. 

همچنین در چهار ماه ابتداي امسال همچنین مبلغ هشت میلیارد و 530 میلیون ریال وام قرض الحسنه تعمیر مسکن از سوي بانک

 
ملی ایران پرداخت شده است. 

 
بانک آینده، حامی کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا 

بانک آینده از کسب وکارهایی که به دلیل شرایط ناشی از شیوع ویروس کرونا در فعالیت اقتصادي خود، آسیب دیده اند، با اعطاي

 
تسهیلات، از آن ها حمایت کرد. 

بانک آینده از کسب وکارهایی که به دلیل شرایط ناشی از شیوع ویروس کرونا در فعالیت اقتصادي خود، آسیب دیده اند، با اعطاي

 
تسهیلات، از آن ها حمایت کرد. 

بانک آینده با هدف کمک به صاحبان کسب وکارهاي آسیب دیده ناشی از همه گیري کرونا و به منظور حفظ رونق اشتغال و جبران
بخشی از خسارات عملیاتی واحدهاي تولیدي کشور تا 14/05/1399، 2388 فقره تسهیلات به ارزش 653 میلیارد ریال، معرفی شده

 
به بانک را در دستور کار خود دارد. 

گفتنی است از 2388 فقره تسهیلات معرفی شده به بانک آینده، 473 فقره، تسهیلات خود را دریافت کرده اند که ارزش کل پرداختی

 
این تسهیلات، 69 میلیارد ریال است. 

پرونده هاي سایر واحدهاي تولیدي معرفی شده به بانک نیز در حال بررسی است که پس از طی مراحل قانونی، پرداخت می شود.



اشتغال 7 هزار و 600 نفر در واحدهاي صنعتی احیا شده/ اولویت گذاري براي

راه اندازي مجدد 1500 واحد صنعتی در شهرك هاي صنعتی در سال 99

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/05/19

معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران گفت: در 4 ماه نخست امسال هفت هزار و 600 نفر
در 432 واحد صنعتی احیاء شده کوچک و متوسط جذب شدند.

معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي
صنعتی ایران خبر داد؛ اشتغال 7 هزار و 600 نفر در
واحدهاي صنعتی احیا شده/ اولویت گذاري براي راه اندازي
مجدد 1500 واحد صنعتی در شهرك هاي صنعتی در سال
99 معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك
هاي صنعتی ایران گفت: در 4 ماه نخست امسال هفت هزار
و 600 نفر در 432 واحد صنعتی احیاء شده کوچک و

 
متوسط جذب شدند. 

به گزارش گروه خبر خبرگزاري برنا، به نقل از شاتا، اصغر مصاحب درباره ایجاد اشتغال در صنایع کوچک و متوسط گفت: در هفته
صنایع کوچک یک روز به عنوان ""صنایع کوچک، کارآفرینی و اشتغال"" نامگذاري شده که نشان از اهمیت موضوع اشتغال در این

 
بخش است. 

وي اضافه کرد: برخی به دلیل همپوشانی کارآفرینی و اشتغال، آن ها را یک موضوع درنظر می گیرند، درحالی که مقوله جدایی

 
هستند و در صنایع کوچک پکیج کارآفرینی داریم و در این مجموعه فعالیت هاي متفاوتی انجام می شود. 

عضو هیأت مدیره و معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران ادامه داد: سال گذشته چهار هزار و 62
دوره آموزشی براي 92 هزار نفر از شاغلان واحدهاي صنعتی برگزار شد. همچنین 302 تور صنعتی براي بازدید 6 هزار و 400 نفر
برگزار شد تا از این طریق واحدهاي صنعتی با واحدهاي موفق آشنا شوند و انتقال تجارب واحدهاي مختلف فعال در یک رسته فراهم

 
شود. 

مصاحب یادآور شد: از سال 91 تا پایان سال گذشته 8 هزار و 636 واحد صنعتی غیرفعال، مجدداً راه اندازي و براي 123 هزار و 514

 
نفر شغل ایجاد شد. 

وي اضافه کرد: در سال 1398 تجارب موفق کارآفرینی در سطح کشور احصاء شد و 25 تجربه موفق کارآفرینی در رشته هاي مختلف

 
مستندسازي شد و در اختیار دیگران قرار گرفت. 

عضو هیأت مدیره و معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران در خصوص برنامه هاي این سازمان براي



ایجاد اشتغال بیان کرد: یکی از اقدامات این سازمان، بازفعال سازي و راه اندازي مجدد واحدهاي صنعتی غیرفعال است. بر این اساس

 
مشاوران کلینیک هاي کسب و کار به واحدهاي صنعتی مشاوره می دهند. 

مصاحب افزود: در این کلینیک ها سه مقوله مشاوره، طرح هاي عارضه یابی و پروژه بهبود دنبال می شود و ماحصل آن افزایش

 
ظرفیت و ارتقاء فنآوري است که منجر به اشتغال می شود و در هر سه مرحله از واحدهاي تولیدي حمایت می کنیم. 

وي اضافه کرد: بر اساس اقدامات انجام شده، از ابتداي سال 1399 تا پایان هشتم مرداد جاري، 432 واحد مجدداً احیاء شد که تعداد

 
هفت هزار و 600 نفر اشتغال را دربر می گیرد که در استان هاي تهران، قم و اصفهان بیشترین واحدهاي اقتصادي احیاء شده اند. 

عضو هیأت مدیره و معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران تصریح کرد: برنامه ما براي امسال این
است که 1200 تا 1500 واحد احیاء شود، که با توجه به شرایط شیوع بیماري کرونا، احیاء 432 واحد در چهار ماه نخست عملکرد

قابل قبولی بوده است.



طلب 1800 میلیارد تومانی بانک توسعه تعاون از خزانه/ پرداخت 19 میلیارد

تومان براي رونق تعاونی ها

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/05/19

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري فارس، حجت االله
مهدیان مدیرعامل بانک توسعه تعاون امروز به مناسبت روز
خبرنگار و یازدهمین سالگرد تأسیس بانک توسعه تعاون،
گفت: در حال حاضر سرمایه این بانک هزار میلیارد تومان
است و قرار است از محل تجدید ارزیابی دارایی 1500
میلیارد تومان نیز به سرمایه آن به زودي اضافه شود، اما در
قانون بودجه 98 و 99 دولت هر سال 900 میلیارد تومان
تعهد کرده بود که براي افزایش سرمایه بانک اختصاص

دهد که اگر این رقم اختصاص یابد، جمعا 1800 میلیارد تومان جدید به سرمایه بانک اضافه و این رقم به 4 هزار و 300 میلیارد

 
تومان افزایش خواهد یافت. 

مهدیان همچنین در مورد گلایه اتاق تعاون مبنی بر تسهیلات گرانقیمت در بخش تعاون گفت: این اعتراض وارد است به خاطر اینکه
بانک توسعه تعاون 100درصد دولتی است و چون بانک توسعه اي است باید متکی به منابع ارزان دولتی و صندوق توسعه ملی باشد

 
اما چون عمده منابع آن از سپرده هاي مردمی تأمین می شود بنابر این نمی توانیم تسهیلات ارزان تر براي بخش تعاون تهیه کنیم. 

وي همچنین گفت: بانک توسعه تعاون در 15 مرداد 88 تأسیس شد در حال حاضر 400 شعبه و 48 باجه در کشور دارد و کارکنان
رسمی، قراردادي و شرکتی آن به 5 هزار نفر می رسد طبق اساسنامه باید 70 درصد تسهیلات این بانک به بخش تعاون و 30 درصد

 
به سایر مشتریان اختصاص یابد. 

مهدیان همچنین در مورد نقش بانک توسعه تعاون در طرح اشتغال روستایی و عشایري گفت: این طرح از بهمن 96 شروع شده و 4
بانک و مؤسسه به عنوان عامل طرح شامل بانک توسعه تعاون، بانک کشاورزي، پست بانک و صندوق کارآفرینی امید معرفی شدند که
کل تسهیلات در این قالب باید به 20 هزار میلیارد تومان برسد. از این رقم 4 هزار میلیارد تومان سهم بانک توسعه تعاون است که تا
کنون در 4 مرحله 2500 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی و عشایر پرداخت کردیم و در مرحله پنجم باید 1500 میلیارد

 
تومان دیگر بپردازیم.  

مدیرعامل بانک توسعه تعاون همچنین گفت: براي تأمین این تسهیلات 750 میلیارد تومان از منابع ریالی صندوق توسعه ملی به

 
علاوه 750 میلیارد تومان از منابع داخلی بانک و جمعا 1500میلیارد تومان باید تهیه کرده و در اختیار اشتغال اختصاص دهیم.  

وي همچنین گفت: تا کنون با پرداخت 2500میلیارد تومان تسهیلات براي اشتغال حدود 36 هزار شغل جدید در بخش تعاون با

 
تسهیلات بانک توسعه تعاون ایجاد شده است. 



 
4 اقدام براي حمایت از کسب وکارهاي تعاونی 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون همچنین در مورد حمایت از کسب و کارهاي تعاونی در ایام کرونا گفت: در این زمینه 4 اقدام مهم انجام
دادیم یکی تفاهم نامه جامع بانک توسعه تعاون و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و صندوق ضمانت تعاون و صندوق کارآفرینی امید
با حجم تسهیلات 100میلیارد تومان امضاء شد که تا کنون 263 شرکت تعاونی به بانک توسعه تعاون معرفی شده و حجم تسهیلات
درخواستی آنها 119 میلیارد تومان است که تا کنون 19 میلیارد تومان پرداخت شده و تا آخر سال 80 میلیارد تومان دیگر در قالب

 
جنبش بخش تعاون علیه کرونا پرداخت می شود. 

وي همچنین اقدام دوم را یک بسته حمایتی هزار میلیارد تومانی از محل منابع داخلی بانک توسعه تعاون با نرخ 14 تا 18 درصد

 
عنوان کرد و گفت: حداکثر بازپرداخت این تسهیلات دو ساله است که تا امروز 50 میلیارد تومان آن پرداخت شده است. 

مهدیان تکلیف سوم بانک توسعه تعاون را در مورد تسهیلات قرض الحسنه ازدواج دانست که 48 هزار فقره تسهیلات تعهد این بانک
است و تا کنون 55 میلیارد تومان از اقساط تسهیلات قرض الحسنه مربوط به اسفند، فروردین و اردیبهشت امحال شده و سررسید
آنها سه ماه اضافه شده است. تضمین چهارم نیز در مورد اعطاي تسهیلات یک میلیون تومانی به سرپرستان خانوار یارانه بگیر بود که

 
35 میلیارد تومان در این زمینه پرداخت شده است. 

مهدیان همچنین مطالبات غیرجاري بانک توسعه تعاون را 8 درصد  عنوان کرد که کمتر از رقم 11 درصد میانگین مطالبات غیرجاري

 
شبکه بانکی است و این را هم گفت قرار است این رقم در سال جاري به 5 درصد کاهش پیدا کند.  

وي همچنین در مورد واگذاري تصدي هاي بانک توسعه تعاون گفت: پارسال 63 مزایده برگزار شد و 419 ملک توسط مدیریت شعب
استان ها به مزایده گذاشته شد. میزان واگذاري 72 میلیارد تومان بوده و سال جاري 106 فقره مزایده شامل 24 فقره اموال به مبلغ 7

 
میلیارد تومان به فروش رسید و 24 فقره دیگر به مبلغ 24 میلیارد تومان در فرآیند تشریفات اداري قرار دارد. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون در مورد پرداخت وام ازدواج گفت: یکی از تسهیلات تکلیفی و حمایتی بانک توسعه تعاون است که
عملکرد این بانک بالاي 85 درصد بوده پارسال 300 میلیارد تومان تکلیف بانک بود امسال به 600 میلیارد تومان رسیده که در 4

 
ماهه امسال 96 میلیارد تومان تسهیلات ازدواج پرداخت کرده ایم.  

 
آخرین وضعیت پیگیري مساله موسسات مالی و اعتباري 

در این نشست سیدباقر فتاحی عضو هیأت مدیره بانک در پاسخ به پرسش خبرنگار فارس مبنی بر حل مشکل تعاونی هاي اعتبار و
تعاونی هاي مسکن گفت: در دو سال اخیر سلسله نشست هایی قبل از کرونا با معاون تعاون وزارت کار داشته ایم و براي حل مشکل
تعاونی هاي مشکل دار اقدام شده است و بعد از کرونا از طریق ویدئو  کنفرانس این نشست ها برگزار می شود و مشکلاتی مانند مهلت

 
دادن به وام ها، بخشودگی جرائم، در این جلسات با کمترین بروکراسی تصمیم گیري می شود.  

فتاحی در مورد فروش سهام عدالت گفت: بانک توسعه تعاون تقاضایی براي فروش سهام عدالت مردم نداشته است اما در عین حال
برخی از مردم در سفارش براي فروش بخشی از سهام عدالت خود به بانک ها این گلایه را داشتند که سهام آنها به قیمت پایین تر به

 
فروش رسیده است.  



مهدیان همچنین در بخش دیگري از سخنان خود در مورد تکالیف اجتماعی بانک توسعه تعاون گفت: در مورد سیل، زلزله، خرید
تضمینی گندم و حمایت از مددجویان نهادهاي حمایتی مانند کمیته امداد و بهزیستی و سرپرستان خانوارها هر سال اقدامات مهمی
انجام می دهد در بخش خرید تضمینی گندم 500 میلیارد تومان تکلیف این بانک است سال قبل هم همین رقم تکلیف بانک بود.
همچنین در مورد پرداخت وام ازدواج امسال 600 میلیارد تومان تکلیف بانک است که تا کنون 96 میلیارد تومان تسهیلات ازدواج

 
پرداخت شده است.  

در مورد اقساط تحت پوشش کمیته امداد 25 میلیارد تومان پرداخت شد براي سل 350 میلیارد تومان در سال گذشته تسهیلات

 
پرداخت کردیم.  

انتهاي پیام/



قالیشویی خوب شمال تهران

منبع: فراروشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/05/19

تا به حال شده است که فرشی نفیس و زیبا داشته باشید و ندانید چطور آن را تمیز کنید؟ یا اتفاق افتاده است که هنگام شستن
فرش ها بخشی جا مانده یا کف روي آن باقی مانده باشد؟ قطعاً شستن فرش در خانه کاري زمان بر است و اگر در انتها فرش به خوبی
تمیز نشده باشد، تنها خستگی اش به جاي می ماند. امّا انتخاب یک قالیشویی خوب و حرفه اي نیز به نظر کار سختی می رسد. در
اینجا قصد داریم تا به شما بگویم چه چیز باعث معتبر بودن یک قالیشویی است. قالیشویی توحید با محبوبیت بالاي خود در میان
مشتریان نشان داده است که یکی از قالیشویی هاي معتبر و فعال است. با خواندن این محتوا، با سر آغاز کار این مجموعه و خدمات

 
آن بیشتر آشنا شوید. 

 
انتخاب یک قالیشویی معتبر 

همه ما در مواقعی در انتخاب یک قالیشویی حرفه اي به درهاي بسته خورده ایم. امّا انتخاب یک قالیشویی حرفه اي و نام آشنا می
تواند با توجه به چند نکته ساده، کاري آسان باشد. میزان تخصصی بودن و سطح اعتماد و محبوبیت میان مشتریان قبلی نشانه اي

 
است براي انتخاب یک قالیشویی حرفه اي. 

کارخانه قالیشویی توحید عضو رسمی اتحادیه قالیشویان است که از سال 1367 کار خود را در شهر تهران آغاز نمود. با ارائه خدماتی
حرفه اي و دقیق موفق شد تا در میان مشتریان خود به محبوبیتی دست پیدا کند که تا امروز ادامه داشته است. با استفاده از دستگاه
هاي پیشرفته و به روز قالیشویی، خدمات قالیشویی خود را به بهترین نحوه انجام داد. پس دیگر نیازي نیست نگران آن باشید که بعد
از شستشویی قالی، بخشی از آن تمیز نشده باشد یا روي آن کف مانده باشد! چرا که دستگاه ها به طور خودکار و یکدست قالی هاي
زیباي شما را تمیز خواهند کرد. نظارت کامل بر دستگاه ها توسط گروهی متخصص و آموزش دیده انجام می شود تا فرش هاي شما

 
مانند روز اول تمیز شوند. 

فرش هاي نفیس و عتیقه نیز تحت نظر کارشناسان ابتدا رفوگري خواهند شد و سپس، به پاك کردن آن خواهند پرداخت. به قولی
کار را باید به کاردان سپرد. اگر از مواد شوینده اي استفاده کنیم که به فرش هایمان ضرر بزنند هیچ راه بازگشتی نخواهد بود! پس

 
بهتر است شستن آن ها را به افرادي با تجربه بسپاریم. 

 
خدمات ارائه شده در قالیشویی توحید: 

 
- مبل شویی 

 
- قالیشویی 

 
- موکت شویی ضمانت و خدمات ارائه شده را در نظر بگیرید 

تمامی قالی ها از مراحل لکه گیري، شستشو، غبار روبی عبور می کنند. امروز دیگر مثل قدیم همه صاحب خانه هاي بزرگ حیاط دار



نیستیم. بعلاوه، شسته شوي سنتی هم اشکالات خاص خودش را داشت. به خصوص اینکه در روزهاي ابري و بارانی نمی توانستیم
فرش ها را بشوییم یا خشک شدن آن ها بسیار طول می کشید. امّا دیگر امروز در هر زمان که بخواهیم می توانیم قالی هاي خود را به
قالیشویی توحید بفرستیم تا با بالاترین تکنولوژي ها و ماشین هاي مخصوص فرش ها تمیز و در کوره ها خشک شوند. دستگاه هاي
پیشرفته آن ها را لول می کنند و بدون تا خوردگی دوباره به خانه ي ما باز می گردند. تمامی مراحل نیز به صورت سیستماتیک و
شفاف در فاکتور ارائه می شوند. ضمانت خدمات نیز تأییدي است براي اعتماد به خدمات آن ها، در صورت ناراضی بودن مشتري،

 
شستشوي مجدد فرش و مبلمان به صورت رایگان انجام می گیرد! 

مجموعه قالیشویی توحید در حال حاضر به سراسر تهران، کرج،
لواسانات و ... خدمات خود را ارائه می دهد. در تهران نیز علاوه بر
سرویس دهی در مناطق مخلتف تهران شامل چهار شعبه
قالشویی شمال تهران در قالیشویی کامرانیه، قالیشویی الهیه،
قالیشویی فرمانیه است. هر چهار شعبه بالاترین سطح خدمات
خود را ارائه می دهند و مشتریان می توانند با توجه به فاصله

 
خود شعبه مد نظر خود را انتخاب کنند. 

البته! قالیشویی توحید در حال حاضر به صورت آنلاین نیز
سفارشات مشتریان را می پذیرد. با ثبت سفارش به صورت آنلاین
عضو باشگاه مشتریان خواهید شد و تخفیف هاي ویژه اي در

انتظارتان خواهد بود. در تمامی مراحل از تحویل فرش براي شستشو، انجام خدمات و باز گرداندن آن به دست شما، همگی با رعایت

 
بهداشت صورت میگیرد. 

علاوه بر خدمات قالیشویی، مجموعه توحید شستشوي مبلمان و موکت شویی را نیز انجام می دهند. تمامی خدمات نیز با گارانتی و

 
ضمانت نامه است! 

 
دیگر عوامل تاثیر گذار 

محبوبیت میان مشتریان، ارائه خدمات با کیفیت، ارائه ضمانت نامه و گارانتی، کارآفرینی و آموزش نسل هاي آینده در زمینه قالیشویی
و ... همه این موارد باعث شده است تا قالیشویی توحید طی سال هاي 96، 97 و 98 به عنوان واحد نمونه سال از طرف اتحادیه قالی

 
شویان قرار گیرد. 

قالیشویی توحید با این هدف بلند مدت تأسیس شده است تا علاوه بر ارائه متعهدانه خدمات خود، به تقویت و آموزش کادر مجرب
خود بپردازد. در جهت تحقق این اهداف ارزشمند این شرکت، همواره مشتري محوري مد نظر قرار گرفت. توجه به کیفیت ارائه
خدمات و از طرف دیگر ارائه پشتیبانی و پاسخگو بودن به مشتریان، باعث شد تا این مجموعه تبدیل به واحدي نمونه گردد. این واحد
با تجربیات خود از گذشته ها تا به امروز و رویکردهاي نوین مدیریتی، موجب آن شده است که مشتریان این شرکت را به عنوان

 
مجري کارها و پروژهاي خود انتخاب نمایند. 



 
به طور خلاصه در انتخاب یک مجموعه قالیشویی حرفه اي به نکات زیر توجه کنید: 

 
- میزان رضایت مشتریان سابق 

 
- محبوبیت آن میان افراد 

 
- ضمانت و انواع خدمات 

 
- نحوه ارائه خدمات و پشتیبانی 

 
- عضویت آن ها در اتحادیه قالیشویی 

- گواهی نامه ها پس با بررسی چند ویژگی و توجه به عملکرد یک مجموعه می توانیم تصمیم بگیریم که آیا قالیشویی حرفه اي است
یا خیر! انتخاب یک قالیشویی حرفه اي باعث می شود که هزینه هاي منصفانه و مناسبی را پرداخت کنیم و خدماتی حرفه اي و دقیق
را دریافت کنیم. فرش هاي زیباي لایق آن هستند که به بهترین نحوه تمیز شوند و خانه ي شما را زیبا کنند. امیدواریم با انتخاب

یکی از چهار شعبه این مجموعه قالیشویی حرفه اي، فرش هاي زیباي خود را تمیزتر از همیشه تحویل گیرید.



33 میلیارد ریال تسهیلات کارآفرینی در سبزوار پرداخت شد

منبع: ایرناشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/05/19

سبزوار- ایرنا- رییس صندوق کارآفرینی امید سبزوار گفت: با پرداخت 33میلیارد ریال تسهیلات کارآفرینی در این شهرستان
طی سالجاري 200 فرصت شغلی ایجاد شده است.

سبزوار- ایرنا- رییس صندوق کارآفرینی امید سبزوار گفت:
با پرداخت 33میلیارد ریال تسهیلات کارآفرینی در این
شهرستان طی سالجاري 200 فرصت شغلی ایجاد شده

 
است. 

قاسم کیقبادي روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
افزود: این میزان تسهیلات اشتغال به 105 طرح در بخش
هاي تولیدي، خدماتی، قالیبافی، تابلوفرش، گردشگري،

 
پوشاك و گیاهان دارویی به متقاضیان پرداخت شده است. 
وي ادامه داد: افزون بر 90 درصد تسهیلات اشتغال صندوق

 
کارآفرینی امید در سبزوار به متقاضیان کار و کارآفرینان مناطق روستایی پرداخت شده است. 

رییس صندوق کارآفرینی امید سبزوار گفت: تسهیلات این صندوق با کارمزد چهار درصد و با هدف ایجاد اشتغال پایدار در بخش هاي

 
خوداشتغالی، کارآفرینی و کارفرمایی به متقاضیان پرداخت می شود. 

وي افزود: همچنین طی دو سال گذشته تاکنون 283 میلیارد ریال تسهیلات براي اجراي 500 طرح با اشتغال زایی براي یک هزار و

 
800 نفر در این شهرستان پرداخت شده است. 

مرکز شهرستان 306 هزار نفري سبزوار در 230 کیلومتري غرب مشهد واقع است و 78 هزار نفر از جمعیت سبزوار در 160 روستاي

 
این شهرستان سکونت دارند. 

 
برچسب ها 

 
- روستائیان 

 
- سبزوار 

 
- اشتغال زایی 

- کارآفرینی



استیضاح «زنگنه» در مجلس کلید خورد

منبع: صراط نیوزشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/05/19

 
نماینده مردم دشستان از جمع آوري امضا براي استیضاح وزیر نفت در مجلس خبر داد. 

 
صراط: نماینده مردم دشستان از جمع آوري امضا براي استیضاح وزیر نفت در مجلس خبر داد. 

 
به گزارش مهر، ابراهیم رضایی، از جمع آوري امضاء در مجلس شوراي اسلامی براي استیضاح «بیژن زنگنه» وزیر نفت خبر داد. 

وي با اشاره به محور هاي این استیضاح، گفت: مشکلات بسیار زیادي در صنعت نفت وجود دارد که عملکرد وزیر نفت هم نشان می

 
دهد که وي نمی تواند این مشکلات را حل و فصل کند. 

نماینده مردم دشستان در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: خام فروشی نفت یکی از محور هاي اصلی استیضاح وزیر نفت است چرا
که معتقدیم جلوگیري از خام فروشی و توسعه صنایع پائین دستی نفت باعث رشد اقتصادي و ایجاد اشتغال و در نهایت جهش تولید

 
می شود، اما این مسئله مطابق با انتظار تاکنون پیش نرفته است. 

رضایی بیان کرد: همچنین ما شاهد بر زمین ماندن اسناد کلان نظام، چون سند اقتصاد مقاومتی و سیاست هاي کلی ابلاغی مقام
معظم رهبري در صنعت نفت هستیم و از سوي دیگر زنگنه نتوانسته از نفت و گاز به عنوان یک ثروت ملی و فرصتی براي سرمایه

 
گذاري مولد در سطح ملی و بین المللی در جهت منافع کشور و رفاه مردم استفاده کند. 

وي متذکر شد: ارتقاء جایگاه ایران در تولید نفت اوپک جز برنامه هاي وزیر نفت در سال هاي 92 و 96 بود، اما وي عملکرد موفق

 
آمیزي در این زمینه نداشته است و به همین دلیل شاهد جایگزینی بازار نفت و گاز ایران در منطقه توسط کشور هاي رقیب هستیم. 

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با بیان اینکه ضعف عملکرد زنگنه در دیپلماسی انرژي از دیگر محور هاي
استیضاح وي است، افزود: این مسئله منجر به افت جایگاه ایران در حوزه اقتصاد انرژي شده است و از سوي دیگر ما شاهد عدم توجه
به ظرفیت هاي پالایشگاهی و پتروپالایشگاهی هستیم و عملکرد وزارت نفت در این زمینه مطابق با انتظار نبوده است و بسیاري از

 
ظرفیت ها در این حیطه روي زمین مانده است. 

رضایی تأکید کرد: در زمینه فروش نفت هم امروز با مشکلات زیادي مواجه هستیم و متأسفانه تدبیر لازم براي فروش نفت از سوي

 
زنگنه وجود ندارد. 

وي با اشاره به عدم اتخاذ دیپلماسی انرژي فعال، گفت: این مسئله باعث شده است که ما در دادگاه هاي بین المللی محکوم شویم و
همچنین بسیاري از قرارداد هاي بین المللی مانند انتقال گاز به پاکستان و قرارداد با کشورهایی، چون هند و ترکیه در این دوره روي

 
زمین مانده و به نتیجه مطلوب نرسیده است. 



نماینده مردم دشستان در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اینکه مسائلی، چون کرسنت هم هنوز حل و فصل نشده است، تصریح
کرد: عدم بهره گیري و استفاده از ظرفیت هاي داخلی در اجراي پروژه هاي کلان صنعت نفت از دیگر محور هاي استیضاح زنگنه است
و اعتماد لازم به توان داخلی را در این وزارتخانه شاهد نیستیم و اعتماد اشتباهی به بیگانگان شده است که باعث شده ما در برخی از

 
زمینه ها متضرر شویم. 

رضایی یادآور شد: انتظار داشتیم مخازن بزرگی براي ذخیره سازي نفت احداث شود که متأسفانه در این زمینه هم عقب ماندیم و

 
علاوه بر این در زمینه صنایع پائین دستی نفت و تولید فرآورده هاي نفتی هم به جایگاه مطلوبی نرسیدیم. 

وي با بیان اینکه در توسعه میدان استراتژي که پارس جنوبی هم متأسفانه عقب ماندیم، اظهار داشت: حذف کارت سوخت که در سال

 
94 اتفاق افتاد و دوباره در سال 98 و با یک هزینه کلان از جیب ملت بازگردانده شد، از محور هاي دیگر استیضاح وزیر نفت است. 

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس خاطرنشان کرد: مجموعه این عوامل باعث شد که جمعی از نمایندگان مجلس
شوراي اسلامی طرح استیضاح وزیر نفت را کلید بزنند چرا که ما معتقدیم لازم است در رأس وزارت نفت تغییراتی به وجود بیاید که

این تغییر قطعاً به نفع منافع ملی است.



نیکوکار دهلرانی 4 میلیارد ریال به نیازمندان این شهرستان کمک کرد

منبع: تابناكشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/05/19

 
نیکوکار دهلرانی 4 میلیارد ریال به نیازمندان این شهرستان کمک کرد 

مدیر کل کمیته امداد استان ایلام، گفت: یکی از حامیان ایتام شهرستان دهلران، بالغ بر 4 میلیارد ریال به نیازمندان این شهرستان

 
کمک کرد. 

به گزارش تابناك ایلام؛ قنبر موسی نژاد مدیر کل کمیته امداد استان ایلام، گفت: با تلاش و رایزنی رئیس و
تعدادي از همکاران کمیته امداد دهلران یکی از حامیان ایتام این شهرستان بالغ بر 4 میلیارد ریال به نیازمندان

 
این شهرستان کمک کرد. 

وي افزود: این کمک ها شامل 10 سري جهیزیه، کمک هزینه مسکن، کمک نقدي به 147 یتیم و کمک نقدي به 82 بیمار نیازمند

 
در شهرستان دهلران بوده است. 

مدیرکل کمیته امداد استان بیان داشت: خانواده هاي مددجو و نیازمند مورد حمایت این نهاد این ظرفیت را دارند که از قشري مصرف

 
کننده به افرادي توانمند و تولید کننده تبدیل شوند. 

وي بیان کرد: در این زمینه باید تلاش کنیم تفکر غالب و حاکم بر جامعه و این نگاه که مددجویان قشري مصرف کننده هستند را
تغییر دهیم و مددجویان را به عنوان قشري مولد معرفی و با شناسایی داشته ها و قابلیت هاي آنان و با تدبیر و برنامه ریزي این

 
ظرفیت ها را به توانمندي و فرصت تبدیل کنیم. 

موسی نژاد تصریح کرد: در کنار برنامه هاي توانمندسازي مددجویان این نهاد در زمینه هاي اشتغال و مسکن، توانمندسازي فرهنگی

 
نیز یکی از برنامه هاي مهم کمیته امداد براي خانواده هاي مددجو است./ح 

فارس



بیکاري مشکل اصلی شهرستان محروم ملکشاهی/ بیمارستان 22 تختخوابی

ملکشاهی 60 درصد پیشرفت فیزیکی دارد

منبع: شبستانشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/05/19

کرمی با بیان اینکه حاد ترین مشکل شهرستان ملکشاهی را تامین آب شرب این شهرستان است، گفت: بیمارستان 22
تختخوابی به عنوان یکی از پروژه هاي مهم شهرستان ملکشاهی در حال حاضر نزدیک به 60 درصد پیشرفت فیزیکی دارد.

کرمی با بیان اینکه حاد ترین مشکل شهرستان ملکشاهی را تامین آب شرب این شهرستان است، گفت: بیمارستان 22

 
تختخوابی به عنوان یکی از پروژه هاي مهم شهرستان ملکشاهی در حال حاضر نزدیک به 60 درصد پیشرفت فیزیکی دارد. 

 
 

به گزارش خبرگزاري شبستان از ایلام، معاون هماهنگی عمرانی استاندار ایلام در ویدئو کنفرانس با جمالی نژاد، معاون وزیر و رئیس
سازمان شهرداري ها در خصوص 31 شهرستان محروم کشور گفت: بیکاري مشکل اصلی شهرستان محروم ملکشاهی است که با ورود

 
نهادها و شرکت هایی همچون ایدرو و ایمیدرو و ایجاد صنایع تبدیلی و کارخانجات سیمان و گچ تا حدود زیادي قابل حل است. 

«احمد کرمی» در این نشست افزود: سال گذشته بیش از 30 میلیارد تومان از محل اعتبارات توسعه روستایی، طرح فراگیر و مشاغل

 
تسهیلات براي طرح هاي اشتغالزایی در شهرستان ملکشاهی اختصاص یافت، که منجر به اشتغال 953 نفر شد. 

وي حاد ترین مشکل شهرستان ملکشاهی را تامین آب شرب این شهرستان بیان کرد و خاطرنشان کرد: علیرغم اینکه سد چم گردلان
که در جغرافیاي شهرستان ملکشاهی قرار داره و محل تامین بخشی از آب شرب شهر ایران است ولی خود شهرستان ملکشاهی به
خاطر کیفیت نامطلوب آبی که داره خوب در مضیقه هستم و از سال هاي گذشته ما طرح انتقال آب از سد چم گردلان به شهرستان
ملکشاهی را در دستور کار قرار دادیم که 75 درصد پیشرفت فیزیکی دارد و 28 میلیارد هزینه شده و براي تکمیل نیاز دارد که در

 
سال جاري از محل ردیف ملی 17 میلیارد تومان اعتبار اختصاص پیدا کرده است. 



 
 

معاون عمرانی استاندار یکی دیگر از پروژه هاي مهم ملکشاهی بحث تکمیل بیمارستان 22 تختخوابی این شهرستان است که با
مشارکت بنیاد مستضعفان، استانداري و وزارت بهداشت به صورت یک سوم در دستور کار قرار گرفته این پروژه الان نزدیک به 60
درصد پیشرفت فیزیکی دارد و یکی از برنامه هاي دولت هاي در منطقه استست که باید حتماً برنامه ریزي شده و تا پایان سال این

 
پروژه به بهره برداري برسد. 

کرمی با تاکید بر ضرورت احداث ایستگاه هاي پمپاژ جهت استفاده از ظرفیت هاي بالاي کشاورزي و دامپروري شهرستان ملکشاهی
ابزار داشت: ایستگاه پمپاژ خوشادول و گنبد پیر محمد در دست اقدام هستند که به خاطر مسائل مربوط به اعتبارات و وضعیت مالی

 
پیشرفت پروژه ها 20 درصد است که اگر این پمپاژ ها تکمیل شود، حرکت خوب و قوي در منطقه به وجود خواهد آمد. 

وي همچنین از اقدامات محرومیت زدایی قرارگاه سپاه در شهرستان ملکشاهی خبر داد و گفت: بیش از 7 میلیارد تومان در این زمینه

 
در بخش هاي مختلف براي توسعه کشاورزي و راه هاي روستایی و بهداشت مناطق محروم شهرستان ملکشاهی هزینه شده است. 

معاون عمرانی استاندار به بزرگترین مشکل شهرستان ملکشاهی که بیکاري است اشاره داشت و افزود: در منطقه ما هر چقدر هم پروژه

 
هاي عمرانی انجام بدهیم ولی به اشتغال جوانان و بیکاري در این شهرستان ها توجه نکنیم، اثربخشی بالا نخواهد داشت. 

وي در پایان با تشکر از برگزاري جلسه مناطق محروم پیشنهاد داده براي هر یک از این 31 شهرستان محروم در سطح کشور جلسه
اختصاصی با حضور مسئولین شهرستان و معاون عمرانی و مسئول این وزارتخانه برگزار شده و مسائل و مشکلات هر شهرستان به

صورت تخصصی مورد بررسی قرار گیرد.



خداحافظی صنعت خودرو با موتورهاي پرمصرف

منبع: خودروکارشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/05/19

شرکت توسعه قواي محرکه تیوان حاصل سرمایه گذاري مشترك گروه بهمن و شرکت دانش بنیان توسعه فناوري پارس
رایزن است که با استفاده از توانمندي هاي داخل و همکاري و مشارکت قطعه سازان بزرگ کشور، به دنبال اجراي طرح کلان

ملی طراحی و تولید خانواده موتورهاي کم مصرف در بازه قدرتی 75 تا 143 اسب بخار و مصرف سوخت ...

به گزارش خودروکار، مرحله اول این طرح کلان ملی در نیمه دوم
سال جاري به بهره برداري خواهد رسید. نخستین بار فناوري
Downsizing & Down speeding براي کاهش قابل توجه
مصرف سوخت در موتور خودرو در سال 2012 در خودروهاي شرکت
فورد به کار گرفته شد و طی سال هاي بعد سایر خودروسازان مطرح
دنیا از جمله بی ام دبلیو، فولکس واگن، رنو و پژو نیز از این فناوري

 
هاي جدید در موتورهاي نسل جدید خود استفاده کردند. 

به عنوان مثال، شرکت فولکس واگن موتورهاي با حجم 1800-1600 سی سی خود را با موتور هزار سی سی جدید که توان و گشتاور
بالاتر و مصرف سوخت و آلایندگی کمتري داشت یا شرکت پژو موتورهاي چهار سیلندر 1800 سی سی و 1600 سی سی خود را با
موتور سه سیلندر 1200 سی سی پرقدرت جدید که مصرف سوخت و آلایندگی به مراتب کمتري دارد جایگزین کرد. بخشی از
فناوري موتورهاي تولیدي در صنعت خودروي کشور به دو تا سه دهه قبل برمی گردد. موتورهاي فعلی در داخل کشور معمولا پیشرانه

 
هاي 6/ 1 یا 8/ 1 لیتري هستند که حجم موتور تولیدي تیوان پایین تر و باقدرت بسیار بالاتري است. 

 
مجتبی میرسهیل، مدیرعامل شرکت توسعه قواي محرکه تیوان به تشریح بیشتر این طرح پرداخت. 

وي در پاسخ به این سوال که ایده اولیه این طرح بزرگ از کجا آغاز شد گفت: ایده استفاده از موتورهاي کم مصرف روي خودروهاي
ساخت داخل در سال اول فعالیت دولت روحانی شکل گرفت. در فصل پاییز و زمستان که به دلیل پدیده وارونگی و آلودگی هوا
پایتخت و کلان شهرها تعطیل می شدند، مقرر شد به عنوان یکی از راهکارهاي کاهش آلایندگی ناشی از خودروها، نسبت به ارتقا و
جهش فناوري قواي محرکه خودرو و رفع فاصله دو، سه دهه اي فناوري خودروهاي تولیدي با خودروهاي روز دنیا نسبت به واردات

 
موتورهاي کم مصرف یورو 6 اقدام شود. 

در آن برهه معاون اول رئیس جمهور و معاون وي که تجربیات فراوانی در حوزه صنعت و خودرو داشتند تصمیم گرفتند به جاي
واردات، دولت از بخش خصوصی دانش بنیان حمایت کند تا با انتقال فناوري این نوع موتورهاي کم مصرف به داخل کشور، ساخت
موتور در داخل کشور انجام شود و علاوه بر رفع یکی از مشکلات اساسی کشور در حوزه مصرف سوخت و آلاینده ها، بتوان به صورت
مستقیم و غیرمستقیم چندین هزار شغل ایجاد کرد. با توجه به اهمیت طرح در سطح دولت، ارگان هاي مختلف براي کمک به اجراي
طرح و رفع موانع و مشکلات اجراي آن ماموریت یافتند. معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري مامور حمایت از شرکت دانش بنیان

 
براي انتقال فناوري و ایجاد زیرساخت هاي مربوطه شد. 



وزارت صمت وظیفه سیاست گذاري و فراهم کردن شرایط انعقاد قرارداد با خودروسازان داخلی را بر عهده گرفت و وزارت نفت نیز
مکلف شد از محل صرفه جویی مصرف سوخت ناشی از اجراي این طرح، یارانه کاهش مصرف سوخت را در اجراي ماده 12 قانون رفع
موانع تولید و مصوبه شوراي اقتصاد پرداخت کند. از ابتداي سال 95 هم مقام معظم رهبري به این موضوع بااهمیت ورود کردند و طی
این چند سال بارها بر اهمیت اجراي این طرح و تحقق خودرو با مصرف 5 لیتر بر 100 کیلومتر تاکید داشتند. تاکیدات مقام معظم
رهبري در این خصوص موجب شد معاون اول رئیس جمهور نیز با توان مضاعف مسائل و مشکلات این طرح را در ارگان هاي دولتی

 
ذي ربط دنبال کند و در راستاي رفع موانع اجرایی آن برآید. 

میرسهیل در پاسخ به سوالی درباره نحوه انتقال فناوري گفت: براي آنکه طرح ما موفق و قوي باشد فناوري روز دنیا از سوي 15
شرکت خودروساز معتبر مورد بررسی قرار گرفت و قرار شد طی یک برنامه زمان بندي مشخص خانواده موتوري را که بتواند کل

 
صنعت خودروي ایران را در حوزه سواري پوشش دهد، طراحی و ساخته شود و در داخل کشور به تولید برسد. 

وي گفت: با توجه به فناوري بالاي این نوع موتورها، یکی از بزرگ ترین و معتبرترین شرکت هاي طراحی موتور دنیا به عنوان مشاور
طراحی و انتقال فناوري به بخش خصوصی دانش بنیان در داخل کشور متصل شد. قرارداد انتقال فناوري و طراحی این خانواده موتور
در مردادماه 94 در حاشیه کنفرانس ایران و اروپا در وین اتریش در حضور دو تن از اعضاي دولت به امضاي شرکت مشاور آلمانی-

 
اتریشی و شرکت دانش بنیان داخلی رسید و به این ترتیب فرآیند طراحی و انتقال فناوري این نوع موتورها به داخل کشور آغاز شد. 

مدیرعامل شرکت توسعه قواي محرکه تیوان درباره چالش هاي طرح گفت: یکی از مهم ترین چالش هاي اجراي این طرح، افزایش
قیمت تمام شده موتور به دلیل جهش فناوري در مقایسه با موتورهاي با فناوري قدیمی تولید داخل بود. هرچند براي مصرف کننده
نهایی خودرو مصرف سوخت به صورت چشمگیري کاهش می یافت و میزان آلایندگی هم کمتر می شد، اما دولت به دنبال راهکاري
براي عدم تحمیل افزایش قیمت ناشی از ارتقاي فناوري موتور به مصرف کننده نهایی خودرو بود. در این راستا ماده 12 قانون رفع
موانع تولید به کمک اجراي این طرح آمد به گونه اي که دولت با نصب موتورهاي کم مصرف روي خودروهاي داخلی مابه التفاوت
کاهش مصرف سوخت خودرو را نسبت به موتورهاي با فناوري قدیمی (تا سقف 2 لیتر در 100 کیلومتر) به صورت یارانه کاهش
مصرف سوخت به مدت 5 سال به شرکت سازنده موتور کم مصرف پرداخت می کند. مبلغ یارانه مذکور به شرط تحقق کاهش 2 لیتر
در 100 کیلومتر و طی 5 سال (100 هزار کیلومتر پیمایش خودرو جمعا به میزان 2هزار لیتر صرفه جویی مصرف سوخت) برابر 656
دلار به ازاي هر موتوري است که روي خودرو نصب می شود. طی مصوبه شوراي اقتصاد که براي این طرح اخذ شده است، در قبال به
کارگیري 500 هزار دستگاه موتور کم مصرف در خودروهاي داخل و اندازه گیري و تحقق کاهش مصرف سوخت جمعا 328 میلیون

 
دلار یارانه کاهش مصرف سوخت پرداخت خواهد شد تا به کارگیري این فناوري جدید سبب افزایش قیمت در خودرو نشود. 

 
راه اندازي فاز نخست کارخانه موتورهاي کم مصرف تیوان در نیمه دوم امسال 

وي درخصوص میزان پیشرفت ساخت کارخانه تولید موتور در تیوان گفت: خطوط تولید پیشرفته براي این محصول وارد کشور شده
که در حال نصب و راه اندازي است و فاز نخست آن در نیمه دوم سال جاري آماده بهره برداري خواهد بود همچنین فاز دوم این طرح
در سال آینده راه اندازي خواهد شد. مدیرعامل شرکت توسعه قواي محرکه تیوان با تاکید بر اینکه تامین نیاز خودروسازان به
موتورهاي پرقدرت توسط تیوان محقق خواهد شد گفت: خطوط تولید این شرکت مدرن ترین و بزرگ ترین خطوط داخل کشور
محسوب می شوند که با ظرفیت تولید 500 هزار دستگاه در سال، نیازهاي داخلی را تا حد زیادي تامین خواهد کرد. در صورت
همراهی صنعت خودرو و طی فازهاي بعدي توسعه ظرفیت تولید این کارخانه طی فرآیند پنج ساله به یک میلیون دستگاه در سال

 
قابل افزایش خواهد بود. 



وي افزود: خانواده موتور تیوان شامل سه نوع موتور سه سیلندر است؛ در این خانواده موتور به گونه اي طراحی شده است که بتواند از
لحاظ توان و گشتاور نیاز تمامی خودروهاي سواري از کلاس A تا C، کراس اوور و SUV را پوشش دهد. محدوده توان این موتورها
143-75 اسب بخار و گشتاور آنها در محدوده 105 تا 220 نیوتن متر است. به گفته وي، یک نوع از موتورهاي تیوان باقدرت 75
اسب بخار و گشتاور 105 نیوتن متر براي خودروهاي کوچک کلاس A قابل استفاده هستند. نوع دیگر با توان 120 اسب و گشتاور
175 نیوتن متر براي خودروهاي کلاس C مانند شاهین و IK132 قابلیت به کارگیري دارد و موتور سوم با قدرت 143 اسب بخار و
گشتاور 220 نیوتن متر قابلیت به کارگیري در خودروهاي کراس اوور و SUV مانند SP Cross و IK125 را خواهد داشت.
میرسهیل تاکید کرد: حجم موتورهاي کم مصرف طراحی شده که مراحل آماده سازي براي تولید انبوه را طی می کند 1200 سی سی

 
است. 

 
ظرفیت تولید سالانه 500 هزار دستگاه تیوان 

مدیرعامل شرکت توسعه قواي محرکه تیوان با بیان اینکه خطوط تولید خریداري شده ظرفیت تولید 500 هزار موتور در سال را دارد،
ادامه داد: از این بابت بزرگ ترین خط تولید موتور در داخل کشور خواهد بود که قابلیت تولید توامان موتورهاي سه و چهار سیلندر از
انواع مختلف را دارا است. با توجه به میانگین تولید سالانه یک میلیون و 200 هزار دستگاه خودرو، سرمایه گذاري انجام شده در

 
خطوط تولید می تواند پاسخگوي نیمی از نیاز خودروسازان داخلی به موتورهاي کم مصرف یورو 6 باشد. 

به گفته وي، پیش از این بزرگ ترین خط تولید موتور موجود در کشور خط تولید موتورهاي خانواده TU ایران خودرو با ظرفیت 250

 
هزار دستگاه در سال بوده است. 

مدیرعامل شرکت توسعه قواي محرکه تیوان تصریح کرد: خطوط تولید این خانواده موتور علاوه بر ظرفیت تولید دو برابري نسبت به
خط تولید موتور TU و براي نخستین بار در کشور به دلیل سطح اتوماسیون و فناوري ویژه، قابلیت تولید همزمان چند نوع موتور سه
و چهار سیلندر را دارد. به گفته میرسهیل، همچنین موتور کم مصرف و پرقدرت تیوان داراي وجه تمایز برجسته اي با انواع موتورهاي

 
تولیدي در صنعت خودرو است و مشابه آن تاکنون در هیچ یک از خودروهاي تولید داخل کشور تولید و استفاده نشده است. 

با توجه به جدید بودن فناوري خانواده موتور یادشده در حین فرآیند طراحی استفاده از آن در خودروهاي هیبرید الکتریکی مدنظر
قرار گرفته و با ایجاد زمینه تولید خودروهاي هیبرید الکتریکی در داخل کشور، زیرساخت هاي به کارگیري از قواي محرکه مربوط به
آن در شرکت تیوان ایجاد شده است. با توجه به سطح آلایندگی موتور یورو 6، به کارگیري این موتور نقشی اساسی در کاهش آلاینده
هاي زیست محیطی و بهبود کیفیت هوا در کلان شهرها خواهد داشت. میرسهیل افزود: در ابتداي طرح قرار بود 65 درصد از قطعات
این موتور در داخل کشور تولید شود، اما با تحریم هاي آمریکا و نقض برجام و ایجاد محدودیت ها، بخشی از سازندگان اروپایی قطعات
از ادامه همکاري انصراف دادند که در این راستا نسبت به جایگزینی این بخش از قطعه سازان خارجی و افزایش ساخت داخل اقدام

 
شد. 

به گفته وي بر این اساس، ریخته گري و ماشین کاري تمامی قطعات اصلی موتور مانند بلوك، سرسیلندر، میل لنگ و ... توسط
سازندگان داخلی انجام می شود و تولید موتور در سال اول که مقرر بود با 65 درصد ساخت داخل آغاز شود، با سرمایه گذاري مضاعف

 
در توانمندسازي و ارتقاي فناوري قطعه سازان داخلی، با 85 درصد خودکفایی همراه است. 

مدیرعامل شرکت توسعه قواي محرکه تیوان خاطرنشان کرد: از قطعات کلیدي موتور، قطعات ریخته گري توسط هلدینگ دانش بنیان
پارس رایزن، قطعات الکترونیک و EMS توسط گروه شرکت هاي کروز و قطعات پلاستیکی، سیستم سوخت و کاتالیست توسط



هلدینگ رایزکو که تاکنون سرمایه گذاري فراوانی را براي ارتقاي فناوري و کیفی براي تولید قطعات فوق کرده اند، تولید خواهد شد.

 
براي تامین سایر قطعات موتور نیز در حال استفاده از توانمندي هاي سایر قطعه سازان داخلی هستیم. 

 
دستیابی به سهم 50 درصدي بازار 

به گفته وي، ما در تیوان با ایجاد توانمندي هاي ساخت داخل در طراحی و همچنین افزایش سطح توانمندي و عمق داخلی سازي می

 
توانیم بسیاري از نیازمندي هاي خودروسازان را تامین کنیم. 

میرسهیل تصریح کرد: هم اکنون ظرفیت تولید سالانه 500 هزار تن دستگاه، نیمی از تولید صنعت خودروي کشور را پوشش خواهد
داد و در صورت افزایش ظرفیت تولید از سوي خودروسازان به 2 میلیون دستگاه در سال، به طور حتم ظرفیت تولید تیوان نیز به یک
میلیون تن خواهد رسید. وي افزود: سرمایه موردنیاز طرح مذکور از دو منبع مالی تامین می شود، یک بخش از محل منابع مالی بخش
خصوصی و دیگري از محل تسهیلات صندوق توسعه ملی است که در مجموع 1500 میلیارد تومان تا زمان بهره برداري براي این

 
طرح سرمایه گذاري خواهد شد. 

 
برنامه صادرات 50 هزار دستگاه موتورهاي تیوان 

میرسهیل تاکید کرد: در این مجموعه بومی سازي قطعات را از اهداف خود قرار داده ایم، چراکه مصرف سوخت و آلودگی هوا از
مشکلات اساسی کشور محسوب می شود و با توجه به مزیت هاي تولیدي که در کشور نسبت به کشورهاي اروپایی داریم و با داخلی
سازي محصولات خود که منجر به کاهش آلاینده ها می شوند، می توان به صادرات دست یافت و حتی به قطب صادرات موتور در

 
منطقه هم تبدیل شد. 

وي افزود: با توجه به مزیت هاي تولیدي موجود در شرکت تیوان موفق شده ایم با خودروسازان خارجی براي تامین نیازشان به این
موتور پیشرفته قراردادي براي صادرات منعقد کنیم. براي 2 سال آتی هدف گذاري صادرات محصول شرکت تیوان 50 هزار دستگاه

 
موتور در سال خواهد بود و رقم صادرات در آینده به 20 درصد تولیدات شرکت تیوان خواهد رسید. 

 
ایجاد 600 هزار اشتغال زایی مستقیم 

مدیرعامل شرکت توسعه قواي محرکه تیوان با اشاره به تاثیرات تولید موتور به عنوان قلب خودرو در صنعت خودرو افزود: با شروع کار،
نیروي هاي متخصصی فراوانی به این شرکت می پیوندند، علاوه بر آن به صورت غیرمستقیم نیز تاثیرات فراوانی در ایجاد اشتغال در
بخش قطعه سازي خواهد داشت. به گفته وي، پیش بینی می شود همزمان با بهره برداري فازهاي 1 و 2 براي 600 نفر در شرکت

 
تیوان به طور مستقیم اشتغال زایی ایجاد شود. 

میرسهیل تصریح کرد: ازآنجایی که موتور از حدود 250 قطعه تشکیل شده و هر قطعه توسط سازنده هاي مختلف تامین می شود
ازاین رو براي حدود چهار هزار نفر نیز به طور غیرمستقیم اشتغال زایی صورت می گیرد. وي افزود: با احتساب قیمت واردات
موتورهایی با فناوري موتور تیوان و در نظر گرفتن تولید سالانه 500 هزار دستگاه و خودکفایی 85 درصدي این محصول، سالانه از

 
خروج 637 میلیون و 500 هزار دلار ارز از کشور جلوگیري خواهد شد. 

 
صرفه جویی سالانه 400 لیتري مصرف سوخت براي هر دستگاه خودرو 



مدیرعامل شرکت توسعه قواي محرکه تیوان ادامه داد: در خودروهاي مشابه سواري حداقل 2 لیتر در هر 100 کیلومتر براي هر خودرو
20 هزار کیلومتر به طور متوسط پیمایش محاسبه می شود که در این صورت براي هر خودرو در سال 400 لیتر صرفه جویی در
مصرف سوخت به دنبال خواهد داشت. وي تاکید کرد: چنانچه تمامی 2/ 1 میلیون دستگاه خودروي تولیدي در کشور به سمت

 
استفاده از موتورهاي کم مصرف سوق داده شوند، در این صورت حجم بالایی از صرفه جویی سوخت را در کشور شاهد خواهیم بود. 

 
سعی کردیم از تجربه هاي قبلی درس بگیریم 

میر سهیل در مورد تجربه هاي گذشته طراحی و ساخت موتور در کشور از جمله موتور ملی تاکید کرد: مطمئنا هر پروژه توسعه اي و
ملی در این سطح نقاط قوت و ضعفی خواهد داشت که ما باید از آنها درس بگیریم و ضمن عارضه یابی از بروز مشکلات طرح هاي

 
قبلی جلوگیري کنیم. 

به عنوان مثال موتور ملی EF7 که توسط شرکت آلمانی معتبري طراحی شد موتور بسیار خوبی بود، ولی در طراحی آن قابلیت ها،
زیرساخت ها و فرآیند کیفی قطعه سازان آلمانی مدنظر قرار گرفت و نه توانمندي هاي قطعه سازان ایرانی. نمونه هایی که در آلمان
ساخته شدند بسیار خوب بودند، ولی وقتی قطعه سازان ایرانی شروع به ساخت قطعات کردند مشخص شد تلورانس ها و محدوده هاي
پذیرش ساخت قطعات که توسط طراح مدنظر بوده است با تجهیزات و سطح کیفی و دانش فنی قطعه سازان ایرانی تطابق ندارد.
تلاش هاي زیادي صورت گرفت تا مشکلات یکی پس از دیگري حل شود، اما با انتشار فراخوان زمینه نارضایتی مشتریان ایجاد شد. ما

 
در این طرح تلاش کرده ایم در حد امکان از تمام تجربیات قبلی استفاده کنیم. 

وي افزود: در این راستا بسیار حساس بودیم تا طراحی موتور حتی الامکان به گونه اي صورت گیرد که قطعه سازان داخلی براساس

 
زیرساخت ها و امکانات و تجهیزات داخل کشور بتوانند قطعه موردنظر را باکیفیت مناسب تولید و ارائه کنند. 

 
منبع: دنیاي اقتصاد 

انتهاي پیام/



مرکز نیکوکاري مدیریت شهري محمدشهر راه اندازي می شود

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/05/19

رئیس کمیسیون فرهنگی اجتماعی ورزشی و سخنگوي شوراي اسلامی شهر محمدشهر از راه اندازي مرکز نیکوکاري مدیریت
شهري محمدشهر با مشارکت کمیته امداد امام خمینی (ره) خبر داد.

سخنگوي شوراي شهر خبرداد: مرکز نیکوکاري مدیریت
شهري محمدشهر راه اندازي می شود رئیس کمیسیون
فرهنگی اجتماعی ورزشی و سخنگوي شوراي اسلامی شهر
محمدشهر از راه اندازي مرکز نیکوکاري مدیریت شهري
محمدشهر با مشارکت کمیته امداد امام خمینی (ره) خبر

 
داد. 

به گزارش خبرگزاري برنا استان البرز، محمد احمدوند
اظهار کرد:با توجه به شرایط سخت اقتصادي حاکم بر
جامعه و به منظور حمایت از اقشار آسیب پذیر، مدیریت

شهري محمدشهر هر ساله مبلغ قابل توجهی در در بودجه پیش بینی و مصوب می کند و همواره در امور خیریه از جمله کمک به
سیل زدگان، زلزله زدگان، رزمایش کمک موئمنانه، جشنهاي گلریزان و مشارکت در همایش سراسري و بین المللی اربعین حسینی

 
پیش قدم بوده است. 

وي افزود: از این رو با توجه به تمامی این فعالیتهاي خیرخواهانه و در جلسه اي که با حضور مدیر جدید کمیته امداد امام خمینی
(ره) برگزار شد، به منظور یکپارچه سازي، پرهیز از موازي کاري و ایجاد بانک جامع اطلاعاتی مددجویان براي توزیع عادلانه پوشش
حمایتی، موضوع راه اندازي مرکز خیریه مدیریت شهري محمدشهر مطرح ومقرر شد کمیته امداد امام خمینی (ره) با بررسی و مطالعه

 
دقیق، شیوه نامه هاي اجرایی را در اختیار مدیریت شهري محمدشهر براي راه اندازي این مرکز نیکوکاري قرار دهد. 

عضو شوراي شهر محمدشهر در پایان با اشاره به اینکه تاسیس و راه اندازي مرکز یاد شده پس از بررسی هاي دقیق کارشناسی
بایستی به تصویب نمایندگان مردم در پارلمان شهري برسد تا از پشتوانه قانونی بهره مند شود گفت: مهمترین اهداف این مرکز را
میتوان، توانمند سازي محرومان، اشتغال و کارآفرینی، جمع آوري تکدي گري و پوشش حمایتی از کودکان کار و دانش آموزانی که به

علت فقر از تحصیل بازمانده اند عنوان کرد..



واکنش روحانی به نامه پزشکان به مراجع درباره محرم

منبع: انصاف نیوزشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/05/19

رئیس جمهور روحانی با اشاره به نامه ي برخی پزشکان به مراجع تقلید درباره عزاداري محرم گفت: عده اي نامه می نویسند
اظهار نظر می کنند چرا محدودیت ها را می خواهید اینقدر زیاد کنید ماه محرم و عزاداري است. از طرف دیگر عده اي می

نویسند امسال محرم معنا ندارد. عده اي براي من نامه نوشته بودند حج که واجب ...

 
 

رئیس جمهور روحانی با اشاره به نامه ي برخی پزشکان به مراجع تقلید درباره عزاداري محرم گفت: عده اي نامه می نویسند اظهار
نظر می کنند چرا محدودیت ها را می خواهید اینقدر زیاد کنید ماه محرم و عزاداري است. از طرف دیگر عده اي می نویسند امسال
محرم معنا ندارد. عده اي براي من نامه نوشته بودند حج که واجب بود امسال برگزار نشد عزاداري امام حسین (ع) که مستحب است
که شما اصرار می کنید.   باید مسیر اعتدالی را انتخاب کنیم. عده اي هم بودند می گفتند مغازه ها نباید باز شود باید بسته باشد،
مردم از خانه نباید بیرون بیایند، البته شاید براي مدتی لازم بود ولی این کار براي طولانی مدت نمی شود. نمی توانیم فعالیت هاي
اقتصادي، آموزشی، فرهنگی و اجتماعی را به طور کامل تعطیل کنیم این کار امکانپذیر نیست،  ادامه کار به شکل سابق هم امکانپذیر
نیست. بنابراین یک حد وسط را نیازمندیم که آن حد را مورد مراعات قرار دهیم.  ادامه محدودیت هاي شدید امکان پذیر نیست چرا
که محدودیت هاي شدید جامعه را دچار التهاب، اضطراب و افسردگی می کند. سلامتی فقط سلامت جسم نیست، هم سلامت جسم و

 
هم سلامت روح است و مردم باید از لحاظ روحی و روانی داراي آرامش باشد. 

به گزارش ایرنا حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز یکشنبه در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا با قدردانی از انفاق مومنانه
مردم در سراسر کشور اظهارداشت: یکی از ویژگی هاي امیرالمومنین دستگیري از فقرا و انفاق است، مردم هم همان راه امیرالمومنین

 
را رفتند. 

وي با اشاره به  در پیش بودن ایام محرم افزود: ممکن است در ایام محرم شکل نذورات مردم  مقداري تغییر کند. حتما از نظر

 
بهداشتی این موضوع باید رعایت شود. هم تبرك است و هم کمک به کسانی است که از آنها دستگیري می شود. 

رییس جمهوري با تشکر از مردم استان ها براي رعایت محدودیت هاي بهداشتی در مرحله اول شیوع کرونا گفت: در مرحله دوم کادر



پزشکی و درمانی ما مجاهدت شبانه روزي انجام داد و فداکاري کرد و در مرحله سوم همه مسوولین در رده هاي مختلف و آنهایی که
امر نظارت را بر عهده دارند، این بار را بر دوش گرفتند.  الحمداالله وقتی آدم در این نمودارها استان ها را می بیند که از پیک پایین

 
می آید و شیب به سمت پایین است، خیلی خوشحال کننده است. 

وي با بیان اینکه در آماري که امروز دیدیم تقریبا از اوایل مرداد ماه تغییر محسوسی شروع شده تا الان که19 مرداد ماه هستیم، گفت:
ان شاء االله امیدواریم تا پایان مرداد باز شاهد روزهاي بهتري با کمک مردم باشیم. همان طور که در سایه تلاش مردم و مراعات آنان

 
این اتفاق افتاد. 

روحانی اظهارداشت: یک وقتی مراعات مردم 77 درصد بود که در سایه آن ما شاهد این بودیم که  در آمار فوتی ها از سه رقمی به دو
رقمی برسیم.  براي مدتی هم فوتی ها دو رقمی بود از مراعات 77 درصد به 17 درصد رسیدیم. وقتی نزول پیدا کرد و مردم سهل

 
گرفتند و فکر کردند دوران بیماري تمام شده، دومرتبه دچار یک موج شدیم 

رییس دولت تدبیر و امید گفت: البته در کشورهاي دیگر هم این موج دوم را کاملا مشاهده می کنیم آنجا هم دستورالعمل هایی بوده
خوب مراعات کردند. یکی از کشورهاي اروپایی که نخست وزیر آن می خواست اختیار قرنطینه بار دوم را از پارلمان بگیرد، همه چیز

 
را آزاد کرده بود و اعلام کرد که توریست ها بیایند ولی با فشار چند روزه ناچار شد دوباره محدودیت ها را تشدید کند. 

رییس جمهوري یادآورشد: بنابراین تقریبا می بینیم در جاهاي دیگر هم با موج دوم گرفتار شدند. ما هم با موج دوم روبه رو شدیم
شاید این بالا و پایین رفتن مربوط به اعمال خودمان می شود چه ما مسوولان، چه مردم ما، آن جا که همه رعایت کنیم با ثبات مواجه
می شویم. تا وقتی مراعات ها رها و عادي می شود دوباره پیک بالا می رود و ما را گرفتار می کند. هر چه است تخت و پزشک و

 
پرستار ما محدود است 

وي تاکید کرد: این فشار روانی کار بر کادر درمانی فشار خسته کننده اي است وقتی می بینند مرتب تخت ها پر است تا وقتی می

 
بینند 30 درصد تخت ها خالی شد خود این به همه نشاط می دهد و آثار کار خود را می بینند. 

 
حداقل 6 ماه با ویروس کرونا مواجه هستیم 

روحانی در ادامه گفت: در هفته هاي اخیر هم در کشور خودمان و هم در دنیا شاهد افت و خیزي در خصوص شیوع کرونا بودیم.
واقعیت این است که 6 ماه است که با این ویروس مواجه هستیم. شاید در روزهاي اول به مردم می گفتیم این را هفتگی در نظر
نگیرید، ماه و سال معیار است نه روز و هفته، بعضی ها می گفتند چرا  گفته می شود دو هفته، سه هفته یا یک ماه دیگر این ویروس

 
را از پا در می آوریم اما به هر صورت  6 ماه از شیوع این ویروس گذشته است و فراز و نشیب داشته است. 

رییس دولت تدبیر و امید اضافه کرد: به نظر من کار کادر درمانی بسیار خوب بوده است، بخش تولید خوب در صحنه بوده و بخش
علمی کاملا در صحنه فعال بودند و مردم همراهی کردند یعنی آنجایی که گفتیم خطرناك است و دیدند که خطرناك است همراهی

 
کردند. 

روحانی تاکید کرد: حداقل باید در نظر بگیریم که 6 ماه دیگر هم این اوضاع را داریم. البته شاید 6 ماه بیشتر یا حتی یک سال شود
بنابراین باید خودمان را آماده کنیم تا روزي که واکسنی به دست ما برسد و موثر باشد و به اندازه کافی در اختیار باشد و بتوانیم توزیع

 
کنیم و مردم بتوانند استفاده کنند، تا آن زمان خیلی براي ما روشن نیست و باید همه مراعات کنند. 



رییس جمهوري با اشاره به اظهار نظرهایی که این روزها درباره مراسم عزاداري مطرح است، افزود: عده اي نامه می نویسند اظهار نظر
می کنند چرا محدودیت ها را می خواهید اینقدر زیاد کنید ماه محرم و عزاداري است. از طرف دیگر عده اي می نویسند امسال محرم
معنا ندارد. عده اي براي من نامه نوشته بودند حج که واجب بود امسال برگزار نشد عزاداري امام حسین (ع) که مستحب است که شما

 
اصرار می کنید. 

وي تاکید کرد: باید مسیر اعتدالی را انتخاب کنیم. عده اي هم بودند می گفتند مغازه ها نباید باز شود باید بسته باشد، مردم از خانه
نباید بیرون بیایند، البته شاید براي مدتی لازم بود ولی این کار براي طولانی مدت نمی شود. نمی توانیم فعالیت هاي اقتصادي،
آموزشی، فرهنگی و اجتماعی را به طور کامل تعطیل کنیم این کار امکانپذیر نیست،  ادامه کار به شکل سابق هم امکانپذیر نیست.

 
بنابراین یک حد وسط را نیازمندیم که آن حد را مورد مراعات قرار دهیم. 

روحانی خاطرنشان کرد: ادامه محدودیت هاي شدید امکان پذیر نیست چرا که محدودیت هاي شدید جامعه را دچار التهاب، اضطراب
و افسردگی می کند. سلامتی فقط سلامت جسم نیست، هم سلامت جسم و هم سلامت روح است و مردم باید از لحاظ روحی و روانی

 
داراي آرامش باشد. 

رییس جمهوري ادامه داد: اگر افسردگی ایجاد شود، زندگی به مردم تنگ می شود، نفس کشیدن براي آنها سخت می شود. در دنیا
هم هرکس به طرف کار تند رفت جواب نداد و هرکس هم رها کرد و کار انجام نداد آن هم دچار گرفتاري شد. آنهایی که معتدلانه

 
رفتار کردند موفق بودند بنابراین باید معتدلانه رفتار کنیم بدانیم این ویروس براي مدتی هست و خودمان را آماده کنیم. 

رییس دولت تدبیر و امید افزود: یک سال با احتیاط براي زندگی مان، سازگاري و تعامل با این ویروس را برنامه ریزي کنیم چرا که
این ویروس هست، از طرف دیگر زندگی، اشتغال، تولید، کالاهاي اساسی، مواد بهداشتی و ضروري و حمل و نقل  همه باید باشد منتها

 
باید با پروتکل باشد اگر با پروتکل نباشد ما را دچار مشکل می کند. 

وي یادآورشد: اعتدال به این معناست که فعالیت باشد، پروتکل هم دقیقا اجرا شود این دو اگر با هم باشد ما پیش می رویم. اگر رها
کنیم بیماري آنقدر شدید و تند می شود جامعه را فرا می گیرد تخت ها پر می شود اعصاب مردم بهم می ریزد تلفات زیاد می دهیم

 
که این براي جامعه غیرقابل قبول است. بنابراین اعتدال باید رعایت شود. 

 
طرح پیشگیرانه "شفا" براي مقابله با کرونا 

روحانی تاکید کرد: کسی فکر نکند ویروس کرونا تا 2 روز یا یک هفته دیگر تمام می شود و فعلا با ما هست، برنامه ریزي ها باید بلند
مدت، حداقل 6 ماه تا یکسال دیگر باید باشد، باید براي زندگی با نشاط برنامه ریزي باشد، اینکه بگویند ماسک زدن و عدم رفت و آمد
خسته کننده است درست است و همه می دانیم سخت و خسته کننده است، اما چاره اي و راهی وجود ندارد ما با شرایط خاصی در

 
حال زندگی هستیم. 

رییس جمهوري بر ضرورت اقدام پیشگیرانه با تعبیر مخفف «شفا» تاکید کرد و گفت: راه درمان این بیماري را می توان «شفا» نام
گذاري کرد و البته حرف الف در شفا (داراي مد، متعدد و ممتد) شامل سه اقدام است؛ «ش» تاکید بر شست وشوي دست ها و نظافت

 
و بهداشت فردي به عنوان اصل اول مبارزه با کرونا است 



وي ادامه داد: «ف» در شفا ضرورت فاصله گذاري اجتماعی است، نمی توان مانند گذشته کنار هم بنشینیم باید این فاصله گذاري را
مراعات کنیم. «الف» در شفا  استفاده از ماسک است و دومین الف آن اجتناب از ترددهاي غیرضروري است و سومین الف اجتناب از

 
تجمعات بزرگ است. این سه الف «شفا» را با مد درست می کند. 

رییس جمهوري اگر ما شستن دست و فاصله گذاري و ماسک زدن را کاهش تردد و عدم تجمع را در کنار هم قرار دهیم، دستورالعمل
هایی است که می تواند خیلی سخت نباشد و ما را هم تا حد زیادي از مشکلات این بیماري نجات دهد البته پروتکلهاي بهداشتی

 
بسیار زیاد است و براي هر مکانی یک پروتکل خاص تدوین شده که باید مد نظر قرار داده شود. 

 
دستورالعمل هاي مجازاتی کرونا هفته آینده بررسی و تصویب می شود 

روحانی، «بیماریابی» را یکی از مسائل بسیار مهم در روند مقابله با این بیماري عنوان کرد و افزود: باید بیمار مبتلا به کرونا را پیدا
کنیم که به دو صورت انجام می شود، گاهی بیمار مراجعه می کند وعلائم بیماري مانند تنگی نفس و تب را بیان می کند آزمایش می
دهد.  اما  گاهی ما سراغ افراد می رویم و بیمار را پیدا می کنیم، زیرا بیماریابی بسیار مهم است و شاید منشاء آن را نیز در نظر می

 
گیریم از همان بیمار پیدا شده  افرادي که با وي در ارتباط بودند را نیز آزمایش می کنیم. 

رییس جمهوري تاکید کرد: همه مردم باید دستورالعمل ها را را مراعات کنند، وقتی فردي مبتلا شده است باید دو هفته تا 15 روز در
یک اتاق در حصر و قرنطینه قرار گیرد و رعایت کند. در دستورالعمل هاي مجازاتی که هفته آینده وزیر کشور تدوین می کند این
موارد را هم بیاورد که اگر کسی تخلف کرد و 14 روز قرنطینه را رعایت نکرد و فقط 2 روز در خانه ماند و در جامعه حضور پیدا کرد،
باید با بیمار متخلف برخورد شود زیرا دیگران را هم مبتلا خواهد کرد، ممکن است علائم ظاهري زیادي هم نداشته باشد اما دیگران را

 
مبتلا می کند. 

وي در بخش دیگري از سخنانش اعمال قانون را مهم دانست و با بیان اینکه در این جلسه وزارت بهداشت و اعضاي ستاد نیز بر اعمال
قانون تاکید کردند، گفت: البته همیشه با اقناع مردم، نیازي نبوده که از مجازات استفاده کنیم، اما افرادي هستند که نیاز است با تنبیه

 
و مجازاتی در مواردي مانع از تخلفات آنها شویم زیرا برخی  قوانین را مراعات نمی کنند و دیگران را هم گرفتار می کنند. 

روحانی اضافه کرد: امروز در این جلسه مواردي  مورد بحث قرار گرفت که پس از تکمیل در جلسه بعد روز شنبه نهایی کرده هم براي

 
ادارات، هم اصناف و هم براي عموم مردم در جامعه ابلاغ و اجرا می شود. 

 
انتهاي پیام 



قیمت طلا اصلاح می شود

منبع: فرادیدشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/05/19

کسانی که به افزایش قیمت طلا خوش بین هستند، انتظار دارند طلا در هفته جاري تا مرز 2100 دلار صعود کند. اگر این
قیمت با تورم تطبیق داده شود، مطابق با رکورد 1921 دلار سال 2011 خواهد بود.

فضا در بازار طلا همچنان نسبت به روند صعودي قیمت ها
بسیار خوش بین مانده، اما نظرسنجی هفتگی کیتکونیوز
نشان داد شمار کسانی که انتظار دارند طلا در هفته جاري

 
اصلاح قیمت پیدا کند، افزایش یافته است. 

طلا در هفته گذشته در بالاي مرز 2000 دلار چندین

 
رکورد جدید شکست و در معاملات روز جمعه تا مرز 2089 دلار و 20 سنت معامله شد. 

به گفته تحلیلگران، با وجود روند صعودي کلی بازار طلا، اصلاح گاه به گاه قیمت منتفی نیست و در حقیقت اصلاح قیمت ها نشانه

 
این است که بازار طلا در محدوده قیمت فعلی در حال تحکیم است و فرصت هاي خرید جدیدي وجود دارد. 

کالین سیژینسکی، استراتژیست ارشد بازار در شرکت مدیریت سرمایه SIA در این باره به کیتکونیوز گفت: اگرچه عوامل بنیادین موثر
بر قیمت طلا به نفع روند صعودي این فلز ارزشمند باقی مانده اند، اما از نظر فنی طلا وضعیت بیش خرید پیدا کرده و ممکن است در

 
کوتاه مدت در معرض اصلاح قیمت قرار گیرد و تا محدوده 2000 یا 1925 دلار به عقب برگردد. 

در نظرسنجی هفتگی طلاي کیتکونیوز براي هفته جاري شمار تحلیلگران وال استریت که به افزایش و کاهش قیمت طلا راي دادند،
مساوي بودند. در نظرسنجی کیتکونیوز از کارشناسان وال استریت، 17 نفر شرکت کردند که از میان آن ها هفت نفر معادل 41 درصد

 
به افزایش و هفت نفر معادل 41 درصد به کاهش قیمت طلا راي دادند در حالی که سه نفر معادل 18 درصد نظر خنثی داشتند. 

در مقابل سرمایه گذاران بسیار خوش بین بودند و شمار شرکت کنندگان در نظرسنجی به بالاترین سطح در حدود سه سال اخیر
رسید. در نظرسنجی آنلاین کیتکونیوز از سرمایه گذاران، 2430 نفر شرکت کردند که از میان آن ها 1670 نفر معادل 69 درصد به

 
افزایش و 433 نفر معادل 18 درصد به کاهش قیمت طلا راي دادند و 327 نفر معادل 13 درصد نظري نداشتند. 

آدام بوتون، استراتژیست ارزي فارکس لایو گفت: مذاکرات دولتمردان آمریکایی در خصوص بسته جدید کمک مالی نتیجه بخش نبوده
و قیمت ها در بازار فلزات ارزشمند در اوج خود قرار دارد. تصاویر بنیادین طلا از همیشه قویتر است، اما سطوح بهتري وجود خواهند

 
داشت. 



هر دو گروه کارشناسان وال استریت و سرمایه گذاران در پیش بینی افزایش قیمت طلا براي هفته گذشته درست عمل کردند. هر
اونس طلا در معاملات روز جمعه پس از پنج روز معامله متوالی افزایش، همزمان با بهبود ارزش دلار آمریکا، به میزان چشمگیري
کاهش پیدا کرد. هر اونس طلا در معاملات بازار نیویورك 41 دلار و 40 سنت معادل دو درصد سقوط کرد و در 2028 دلار بسته شد،

 
اما همچنان بالاي مرز روانی مهم 2000 دلار ماند و براي کل هفته 2.2 درصد رشد ثبت کرد. 

کسانی که به افزایش قیمت طلا خوش بین هستند، انتظار دارند طلا در هفته جاري تا مرز 2100 دلار صعود کند. اگر این قیمت با

 
تورم تطبیق داده شود، مطابق با رکورد 1921 دلار سال 2011 خواهد بود. 

ریچارد بیکر، دبیر اورکا ماینر ریپورت در این باره اظهار کرد: طلا پس از گزارش اشتغال ژوییه آمریکا که بهتر از حد مطلوب بود، در
معاملات روز جمعه اندکی عقب نشست، اما معتقدم این فلز ارزشمند هفته جاري انرژي براي صعود به مرز 2100 دلار پیدا می کند و

 
نقره تا مرز 30 دلار پیش می رود. 

اکثر عوامل تاثیرگذار در صعود اخیر قیمت طلا شامل تزریق نقدینگی از سوي بانک هاي مرکزي، نرخ هاي بهره اندك، افزایش تنش

 
هاي ژئوپلیتیکی و انتخابات ریاست جمهور آینده آمریکا به قوت خود باقی مانده اند. 

به گفته جیم ویکاف، تحلیلگر ارشد بازار در کیتکو، هر گونه عقب نشینی قیمت طلا در معاملات هفته جاري به معناي پایان روند
صعودي نخواهد بود. نمودار ها همچنان مثبت مانده اند و فضا براي صعود طلا وجود دارد، اما بازار در روند صعودي فعلا آماده اصلاح

 
قیمت است. 

پیش بینی می شود هر گونه کاهش قیمت در هفته جاري اندك باشد، زیرا سرمایه گذاران زیادي در حاشیه بازار منتظر فرصت براي

 
ورود به معاملات هستند. 

فیلیپ استرایبل، استراتژیست ارشد بازار در بلو لاین فیوچرز در این باره گفت: افراد زیادي منتظر اصلاح قیمت براي خرید هستند.
اصلاح قیمت این حقیقت که بانک مرکزي آمریکا قرار است بسته کمک مالی دیگري را عرضه کند را تغییر نمی دهد.
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سرانجام شامگاه بیست ودوم بهمن ماه 1326بود که در زمان نخست وزیري ابراهیم حکیمی، با شلیک دو گلوله در مقابل
چاپخانه مظاهري، خیابان اکباتان فعلی ترور شد. تروري که تا سال ها به دربار و اشرف پهلوي نسبت داده شد، ولی بعد ها

معلوم شد کار توده اي ها بوده است.

 
 

نامش را میرزامحمد گذاشته بودند. از همان ابتدا هم طبعی شاعرانه و خطی خوش و استعداد تصویرگري داشت؛ هر آن چه براي
روزنامه چی بودن نیاز بود. داریم درباره محمد مسعود صحبت می کنیم؛ یکی از معروف ترین روزنامه نگاران تاریخ مطبوعات ایران.
مردي که به روایت سیدفرید قاسمی در کتاب «ترور روزنامه نگار»، سی وپنجمین روزنامه نگاري بود که از ابتداي مطبوعات ترور می

 
شد. 

در سال1280 شمسی بود که در محله ابرقوي قم به دنیا آمد. خانه اي گلی و کوچک داشتند. از همان ابتدا علاقه مند خواندن و
نوشتن بود. چنین بود که به مکتبخانه رفت. بعد ها هم گذرش به حوزه علمیه افتاد و به واسطه علاقه به ادبیات عربی، مقدمات

 
حوزوي را هم گذراند. 

اما ظاهراً قرار بود سرنوشت او، فقر و سختی و گرسنگی و تلاش براي معاش باشد و طبعاً عصیان علیه همه این کاستی هایی که
جامعه و دیگران به او تحمیل کرده بودند. نامش را میرزامحمد گذاشته بودند. از همان ابتدا هم طبعی شاعرانه و خطی خوش و

 
استعداد تصویرگري داشت؛ هر آن چه براي روزنامه چی بودن نیاز بود. 



داریم درباره محمد مسعود صحبت می کنیم؛ یکی از معروف ترین روزنامه نگاران تاریخ مطبوعات ایران. مردي که به روایت سیدفرید

 
قاسمی در کتاب «ترور روزنامه نگار»، سی وپنجمین روزنامه نگاري بود که از ابتداي مطبوعات ترور می شد. 

نظر ها درباره اش نوسان زیادي دارد؛ از روزنامه نگاري شجاع و مردم محور تا فردي دورو و دروغگو و اهل سوءاستفاده. به مناسبت روز
خبرنگار، روایت هایی از این چهره معروف را می خوانیم. در این مسیر، از پژوهش صورت گرفته فرید قاسمی (ترور روزنامه نگار)

 
بیشترین بهره را برده ایم. 

 
آفریده شده براي روزنامه نگاري 

میرزامحمد از آن دست آدم هایی بود که آفریده شده بودند تا روزنامه نگار بشوند. او از همان روزگار کودکی و مدرسه، توانست براي
خودش روزنامه هایی شبیه همین روزنامه دیواري هایی که همه مان می دانیم چیست، منتشر کند. «روزنامه صوراسرافیل بهترین
محرك من بود؛ و مقالات آتشین و شیرینی که تحت عنوان چرند و پرند به امضاي دخو نوشته شده بود، بیش از هر چیز مرا فریفته و

 
مجذوب می نمود. 

روزنامه اي به اسم شفق تقلید نمودم. روزنامه نیم ورقی که با جوهر کپی و منگنه تجارتخانه پدرم از روي آن نسخه هایی چاپ می
کردم ایجاد کردم. تقلیدي کاملاً از روزنامه صوراسرافیل... کلیشه سرلوحه شفق که من درست کرده بودم، منظره طلوع آفتاب و
خواندن خروس بود... نخستین شماره شفق در 50نسخه انتشار یافت. چهار صفحه تقلید خشک و بچگانه از هشت صفحه روزنامه

 
صوراسرافیل شده بود....» 

 
سفر به تهران 

قم براي میرزامحمد یا همان محمد مسعود خودمان، جایی نبود که بتواند در آن به خوبی شنا کند. به همین دلیل بود که تصمیم
گرفت راهی تهران شود تا بخت خود را بیازماید. او با دوستی دیگر به نام لطف االله و به سال1297 راهی تهران شد؛ هرچند که پدرش

 
مخالف این مهاجرت بود. 

 
تولد میم دهاتی 

به تهران که رسید، سروقت انتشاراتی ها و کتابفروشی ها رفت. با توجه به استعدادي که در نقاشی و تصویرگري داشت، شد تصویرگر
بخشی از کتاب هاي ادبی و داستانی و قدیمی. کتاب هایی مثل امیرارسلان، حسین کرد، فوایدالادب و.... بعد ها در این کار به قدري

 
خبره شد که می توانست در یک هشتم زمانی که دیگران براي تصویرگري نیاز داشتند، یک کار را انجام بدهد. 

از سوي دیگر توانست نوشتن روي سنگ هاي چاپ یا چاپ سنگی را هم به خوبی یاد بگیرد و به قول معروف، مزیت نسبی خودش را
به شدت بالا ببرد. نخستین مقاله خودش را هم به طور جدي در سال1306 شمسی بود که منتشر کرد؛ با امضاي م. دهاتی. آن روز ها
عرف بود که نویسندگان مطبوعاتی، لقبی براي خودشان انتخاب می کردند؛ امري که این روز ها کمی برایمان عجیب به نظر می رسد.

 
نوشته هایی با پیرنگ آزادي و عدالت 

معلمی، کیمیاگري، حق العمل کاري، کارگري و اشتغال در نگارخانه از دیگر کار هایی بود که درگیرش شد. در همین سال ها بود که
فیلم دیدن و تهرانگردي و مطالعه فراوان، باعث شد تا به سمت وسوي نوشتن و نویسندگی برود. او هر کتابی که گیر می آورد می
خواند؛ از فلسفه تا رمان، تاریخی، علمی و...؛ وسعت مطالعاتی که بعد ها در روزنامه نگاري به کارش آمد. همین ها باعث شد تا پاورقی

 
هاي «قاتل کیست» را براي هفته نامه افسانه به چاپ برساند. 



همین پاورقی ها باعث شد تا او با عنوان پاورقی نویس به مطبوعات و جامعه فرهنگی آن روزگار معرفی شود. همین شهرت باعث شد
راهی روزنامه شفق سرخ شده و پاورقی هایی تحت عنوان تفریحات شب را قلمی کند؛ اتفاقی که شهرت او را به شدت بالا برد و براي

 
خودش اسم و رسمی پیدا کرد: 

«از سال1306 مرتبا در روزنامه هاي ستاره صبح، قانون، آیینه ایران، تهران مصور، ترقی، شفق سرخ و اطلاعات به امضاي م. دهاتی
مقاله نویسی کرده ام. تا سال 1312 چندین کتاب انتشار داده ام به طبع رسیده و از تمام آثار و نوشته هاي من علاقه شدید به اصول

 
آزادي و عدالت مبرهن و هویدا بوده است.» 

 
مرد منتقد در بلژیک 

محمد مسعود البته با وجود فقر شدیدي که داشت، ولی پایش به اروپا هم باز شد. آن هم البته قصه جالبی داشت. محمدعلی جمالزاده
که مجموعه نوشته هاي پاورقی گونه او را خوانده بود، به استعداد این جوان پی برد. همین باعث شد تا در سال1312 نامه اي به علی

 
اکبر داور، وزیر وقت مالیه بنویسد که کاري براي این جوان انجام بدهند. 

داور هم خطاب به علی اصغر حکمت، وزیر وقت معارف و اوقاف و صنایع مستظرفه سفارشی نوشت. نامه جمالزاده چنین بود: «..
کاغذي نوشتم به علی اکبر داور، وزیر مالیه که با من در ژنو درس خوانده بود. نوشتم که این جوان دارد از گرسنگی می میرد، تو یک
کاري برایش بکن! بنا شد که او را به خرج دولت ایران بفرستند یکی - دو سال در اروپا درس بخواند... در اروپا که بود وزارت فرهنگ

 
ماهی 150تومان برایش می فرستاد. در بلژیک روزنامه نویسی می خواند.» 

 
البته به گفته جمالزاده، قبل از تکمیل تحصیلاتش به تهران بازگشت. 

 
مردي که ممنوع القلم بود 

از سال1317 که محمد مسعود به ایران بازگشت تا 3سال بعدتر بیکار بود. به هر دري هم که می زد فایده اي نداشت. وضعیت
معیشتی وخیمی هم داشت. طوري که به وزارت معارف می رفت و می گفت: یا اجازه کارم بدهید، یا نانم بدهید؛ چرا که با پشتوانه

 
مالی شما رفته ام به اروپا براي خواندن این رشته. با همه هم ملاقات می کرد؛ از فراش تا وزیر. 

اما خبري و خیري در این ملاقات ها نبود. تصمیم گرفت براي روزنامه ها مقاله نویسی کند. براي اطلاعات مقاله اي نوشت که متوجه
شد وي را ممنوع القلم کرده اند. البته وزارت معارف بدش نمی آمد از استعدادي که مسعود دارد، براي سانسور استفاده کند، اما محمد

 
آدم این کار نبود. 



 
 

 
سلام بر «مرد امروز» 

گذشت و گذشت تا این که به آزادي هاي زمان 1320 رسیدیم که البته ناشی از وضعیت بغرنج و بلبشوي مملکت بود تا یک
دموکراسی نهادینه شده. مسعود هم از فرصت استفاده و روزنامه «مرد امروز» را چاپ کرد. تیرماه 1321 مجوز روزنامه او در 2 نوبت
صبح و عصر صادر شد، سپس یک ماه بعد در مرداد همین سال، نخستین شماره آن چاپ شد. به واقع زندگی او را می توان به قبل و

 
بعد از انتشار این روزنامه تقسیم کرد. 

او در این روزنامه 10صفحه اي، توانسته بود نوآوري هاي خوبی به نسبت زمانه خودش داشته باشد. در سرمقاله نخست با تیتر «اول
پیاله و درد» نیز رسالت خود را اصلاح امور اقتصادي عمومی کشور ذکر کرده بود؛ رویکردي که قرار بود مأموریت روزنامه هم باشد. در
صفحه نخست، یک تصویرسازي جالب هم اتفاق افتاده بود: 6تن از رجال وقت کشور، بر بالین بیماري به نام ایران حاضر شده بودند و

 
گوشی پزشکی هم داشتند. 

مرد امروز هم نوشته بود که این بیمار با خاکشیر و گل گاوزبان معالجه نمی شود و نیازمند یک عمل جراحی است. ظاهراً مسعود با

 
مرد امروز، از همان ابتدا با توپ پر و نقد هاي تیز به میدان آمد. 

 
1400 روز توقیف 

توقیف روزنامه مرد امروز خیلی زود از راه رسید؛ چرا که حکومت و دولت هاي وقت نمی خواستند یا نمی توانستند این نقد ها و نگاه
هاي تند و تیز را تاب بیاورند. به همین دلیل او ناچار بود که با مجوز هاي دیگران کار را دنبال کند؛ طوري که باعث شده بود تا به

 
قول سیدحسین فاطمی، او روزنامه هایی «مختلف الاسم، ولی واحدالرسم» داشته باشد. 



مرد امروز در مجموع سال هایی که محمد مسعود مدیریتش را عهده دار بود، 965 روز در حال چاپ و 1400 روز در حال توقیف بوده.
کوتاه ترین توقیف آن 3روز و طولانی ترینش هم 6 ماه بوده. البته به نوشته سیدفرید قاسمی در کتاب «ترور روزنامه نگار» دیگر باید

 
اسم آن را هفته نامه مرد امروز می دانستیم؛ در حالی که مجوز نیم روزنامه داشت؛ یعنی یک چاپ براي صبح و یک چاپ براي عصر. 

 
چرا فحش می دهم؟ 

مرد امروز و محمد مسعود در زمانه خود، متهم به فحاشی بودند. البته از منظر امروز که نگاه می کنیم، می بینیم که هتاکی و فحاشی

 
در تیتر ها و نوشته هاي این جریده موج می زند. اما چرا او دست از این رویه خود برنمی داشت؟ 

او در یکی از مقالات خود به این اتهام پاسخ داده. مدعی است که اکیداً به یک بقال و کاسب جزء اهانتی حتی کوتاه نکرده و کسانی
که او را به فحاشی متهم می کنند، از درد هاي یک توقیف خبر ندارند؛ توقیفی که باعث می شد تا نعره هاي مرد امروز، به ناله ها و
التماس هایی در برابر وزرا و نظامیان و نمایندگان مجلس و... تبدیل شود؛ ناله ها و التماس هایی که کسی از آن ها خبر ندارد و تنها

 
در مقابلش می گویند که مرد امروز فحاش است. 

«فقط تفاوت من با دیگران این است که اگر من دزدي و خیانتی در شخصی سراغ کردم و بر من ثابت شد شخصیت و مقام او مرعوبم
نمی کند؛ و بدون پروا و ملاحظه در هر مقام و وضعیت باشد، او را به جامعه معرفی می نمایم و خیال می کنم این وظیفه من است که

 
مجبورم انجام دهم....» او در واقع اشاره می کند که فحش نداده، بلکه صفت واقعی افراد را دنباله نام شان آورده است! 

 
خطاب به آقاي مسعود دهاتی 

در بلژیک که بود و تحصیل می کرد، مقاله هایی انتقادي براي روزنامه گازت این کشور هم نگاشت. همین باعث شد تا حکمت عذر او
را بخواهد و بگوید که این گونه مقاله نویسی ها با تحصیلات و مطالعاتی که به این منظور محمد مسعود را به اروپا فرستاده اند مغایرت

 
داشته و اساساً دخلی به او ندارد؛ اگر هم دوباره در این زمینه کاري بکند با او برخورد تندتري خواهند کرد. 

هرچند که مسعود هم پاسخ داد که این مقالات براي یکی از درس هاي او که تحلیل وقایع روز بوده نگارش شده است. جالب این که

 
او را در این نامه ها، آقاي مسعود دهاتی خطاب می کردند. 

 
گناه من چیست؟ 

در شش سال پایانی عمر، محمد مسعود هر روز در تنگناي بیشتري قرارمی گرفت. البته خود او هم در این اتفاقات بی اثر نبود. کارش
به جایی رسیده بود که در دفتر روزنامه اش یک سازمان مقاومت منفی ملی راه انداخته بود یا براي قتل قوام یک میلیون ریال جایزه

 
تعیین کرده بود. 

در ماه هاي پایانی، گاهی که تحت توقیف و تعقیب قرار می گرفت، در خانه هاي دوستانش مخفی می شد و به زندگی مخفیانه اش
ادامه می داد. اما در شش ماه پایانی، به گفته خودش دم در خانه همه دوستانش مأمور مخفی گذاشته بودند و بدین وسیله زندگی
برایش خیلی سخت شده بود. خودش در این باره می نویسد: «بیش از سه ماه است که درب منزل تمام دوستان و آشنایان من مأمور

 
گذاشته اند. 

یکی از این پست فطرتان که حقوق شان از مالیات من است... از آن بی شرفی که به این ها فرمان می دهد سؤال نماید: گناه من
چیست و جز گفتن دزد به دزد و بی شرف به بی شرف چه جنایتی مرتکب شده ام؟ این رفتار دولت با من است؛ من که تا حدي می



 
توانم از حقوق خود دفاع کنم و تا اندازه اي مورد علاقه و توجه مردم می باشم. حالا دیگران را خودتان قیاس کنید.» 

 
ترور در شامگاه 

دوستان مسعود به او خیلی گفته بودند که این همه دشمن تراشی، عاقبت خوب و خوشی ندارد. او هم گفته بود ته این قصه آن است
که مرا بکشند و همه ما خواهیم مرد به هر حال؛ چه بهتر که آدم این طوري بمیرد و بداند براي چه مرده. او تکلیف خودش را

 
مشخص کرده بود. 

سرانجام شامگاه بیست ودوم بهمن ماه 1326بود که در زمان نخست وزیري ابراهیم حکیمی، با شلیک دو گلوله در مقابل چاپخانه
مظاهري، خیابان اکباتان فعلی ترور شد. تروري که تا سال ها به دربار و اشرف پهلوي نسبت داده شد، ولی بعد ها معلوم شد کار توده

 
اي ها بوده است. 

 
رکورددار توقیف 

جالب است بدانید که روزنامه مرد امروز، 50بار توسط دولت هاي مختلف ایران و حکومت هاي نظامی توقیف شده بود. 3بار هم توسط
شکایتی که از سوي سفارت روسیه شده بود، 2بار هم با دخالت سفارت انگلیس و یک بار هم توسط آمریکایی ها و با دستور دولت

 
توقیف شد. مرد امروز بدون شک پرتیراژترین روزنامه زمانه خودش بود. 

به قدري مردم برایش سر و دست می شکستند که در غروب روز انتشار، دیگر نسخه هاي آن حتی به چهار، پنج برابر قیمت هم پیدا
نمی شد. عملاً این روزنامه 30هزار شمارگان داشت که در 12صفحه منتشر می شد. چون صنعت چاپ و دستگاه هاي چاپ آن روز ها

 
هم به روز نبودند، عملاً چاپ این نشریه 48 ساعت ادامه پیدامی کرد تا بتواند پاسخگوي بازار باشد. 

مسعود به قدري به این روزنامه علاقه داشت که وقت هاي توقیف آن، تب می کرد و دوره هاي چاپ شده اش را کنار تختش می

 
گذاشت و مدام خوابش را می دید و مدام زیر لب می گفت: اي واي مرد امروز.... 

 
روایت مستقیم 

محمد مسعود: «من اگر امروز از رنج جامعه، از بدبختی مردم، از فقر عمومی و بدبختی و نکبت و مذلت ایرانی صحبت می کنم و ناله و
فریادم جلب توجه می نماید، براي این است که من شخصاً طعم ظلم و درد گرسنگی، رنج، فقر، مذلت و بی سرپرستی را چشیده و

 
کشیده ام. 

من 16ساعت تمام از سن شانزده سالگی کار کرده و با روزي سه ریال اجرت در میان آفتاب تموز و برف زمستان زحمت کشیده و به
اصطلاح قلم به تخم چشم خود زده ام! مدت شانزده ساعت گرسنگی کشیده ام براي این که یک ریال براي سد جوع نداشته و ماه ها

 
تب و لرز نموده ام براي این که فاقد چند تومن براي معالجه خود از تب و لرز مالاریا بوده ام.» 

نصراالله شیفته، یار نزدیک مسعود: «.. وي آن قدر تند قلم می راند که عقربه زمانه از حرکت دنبالش عاجز بود. به طور قطع این مبارزه
آشتی ناپذیر و جهاد اکبر با معایب اجتماع و فساد اداري خاص قلم تند و روح عصبانی و لجوج مسعود بود؛ هر که در این راه قدم

 
برمی داشت، او را استادتر از خود یافت....» 

منبع: روزنامه همشهري



مرحله دوم رزمایش مواسات و همدلی در خراسان رضوي آغاز شد

منبع: ایرناشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/05/19

مشهد- ایرنا- مرحله دوم رزمایش استانی مواسات و همدلی نهضت تعاون و احسان خراسان رضوي با رمز "یا
امیرالمومنین(ع)" روز یکشنبه در مشهد آغاز شد.

مشهد- ایرنا- مرحله دوم رزمایش استانی مواسات و
همدلی نهضت تعاون و احسان خراسان رضوي با رمز ""یا

 
امیرالمومنین(ع)"" روز یکشنبه در مشهد آغاز شد. 

توزیع 200 هزار سبد مواد غذایی ویژه مددجویان کمیته
امداد و سایر اقشار نیازمند، 110 سري جهیزیه، افتتاح
110 طرح اشتغال و 110 واحد مسکونی و کلنگ زنی 24
واحد مسکونی دیگر از جمله برنامه هاي این رزمایش است.
نماینده ولی فقیه در خراسان رضوي در این مراسم گفت:
مرحله نخست رزمایش مواسات در ماه رمضان امسال با
گستره زیاد اجرا شد. در دهه ولایت نیز از عید قربان

تاکنون یک میلیون و 100 هزار فقره اطعام و همچنین 2 هزار قربانی انجام شده است. امروز هم توزیع سبد کمک معیشتی، افتتاح

 
طرح اشتغال و واحد مسکونی و توزیع جهیزیه انجام می شود. 

آیت االله سید احمد علم الهدي با بیان اینکه بزرگترین نشانه شیعه و عالی ترین نوع تشیع و پیروي از ولایت حضرت علی (ع) اقتداي
عملی به آن حضرت است افزود: رزمایش مواسات یک مورد بزرگ و ارزشی در خصوص کمک به افراد آسیب دیده از کرونا و اقشار

 
آسیب دیده جامعه با همکاري نهادهاي مختلف است. 

وي ادامه داد: حسب فرمان رهبر معظم انقلاب رزمایش مواسات به یک و دو مرحله خلاصه نمی شود این قرارگاه در حقیقت یک
پشتوانه قوي براي اقشار آسیب پذیر است که بدون دغدغه و دلواپسی بدانند یک جریان عظیم انقلابی با فرمان مقام معظم رهبري

 
پشتوانه زندگی آنها است. مرحله بعدي این رزمایش نیز در ماه محرم برگزار خواهد شد. 

مراسم آغاز مرحله دوم رزمایش استانی مواسات و همدلی در فضاي باز میدان بسیج به طرف حرم مطهر حضرت امام رضا (ع) و با
مشارکت کمیته امداد امام خمینی(ره)، اداره کل اوقاف و امور خیریه، سپاه امام رضا (ع) و مرکز رسیدگی به امور مساجد خراسان

 
برگزار شد. 

رزمایش مواسات و همدلی در پی سخنان رهبر معظم انقلاب در نیمه شعبان امسال در خصوص کمک به اقشار نیازمند و آسیب دیده

 
از کرونا و پرهیز از موازي کاري دستگاه هاي مربوطه اجرا شده است. 



 
برچسب ها 

 
- ویروس کرونا 

 
- سپاه امام رضا (ع) خراسان رضوي 

 
- سازمان اوقاف و امور خیریه 

 
- سید احمد علم الهدي 

 
- مشهد 

 
- کمیته امداد امام خمینی 

- اقشار حاشیه



ورود فولاد صنعت بناب به بورس در سال جهش تولید

منبع: بانکداري ایرانیشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/05/19

مدیرعامل مجتمع فولاد صنعت بناب اعلام کرد: پروژه بزرگ ذوب و نورد در مجموع با ظرفیت 2 میلیون تن وهمچنین 5
کارخانه توسعه اي فروآلیاژي با اعتباري بالغ بر یک میلیارد یورو با تامین از محل صندوق توسعه ملی در سال جاري به اجرا

درخواهد آمد.

مدیرعامل مجتمع فولاد صنعت بناب اعلام کرد: پروژه بزرگ ذوب و نورد
در مجموع با ظرفیت 2 میلیون تن وهمچنین 5 کارخانه توسعه اي
فروآلیاژي با اعتباري بالغ بر یک میلیارد یورو با تامین از محل صندوق

 
توسعه ملی در سال جاري به اجرا درخواهد آمد. 

به گزارش روابط عمومی گروه مالی گردشگري، بابک علیزاد شهیر در
جمع خبرنگاران گفت: در سال جهش تولید شاهد یکی از بزرگترین پروژه
هاي در حال احداث کشور خواهیم بود که می تواند سهم بسزایی را در

 
تولید محصولات فولادي و اشتغال واقتصاد منطقه داشته باشد. 

وي از افزایش تولید در سال جاري خبر داد و افزود : در خرداد ماه امسال توانستیم رکورد تولید در 10 سال اخیر را بهبود داده و در
جهت دستیابی به تولید بالاي یک میلیون تن گام برداریم که هم در ذوب و هم در نورد رکورد تولید شکسته شد که در چند سال

 
اخیر بی سابقه بود. 

علیزاد شهیر ادامه داد: همچنین به منظور بالا بردن میزان تولید و افزایش بهره وري اقدامات لازم در فرآیند تولید انجام گرفته و بر
اساس پیش بینی و برنامه ریزي انجام شده بیش از 150 هزار تن محصول فولادي به خارج از کشور صادرخواهد شد که می تواند

 
نقش بسزایی در ارزآوري و افزایش صادرات غیرنفتی در کشور داشته باشد. 

عضو هیات مدیره فولاد صنعت بناب از ورود این مجتمع به بورس در سال جهش تولید خبر داد و گفت: تا پایان امسال در بورس
حضور خواهیم داشت و سهام مجتمع فولاد صنعت بناب نیز عرضه خواهد شد که می تواند تاثیر مثبتی در روند پیشبرد اهداف این

 
مجتمع داشته باشد. 

وي امسال را براي فولاد صنعت بناب سال پاك عنوان کرد و افزود : با اصلاح نحوه مصرف مواد اولیه در واحد هاي ذوب شاهد کاهش
چشمگیر آلایندگی بودیم که به این منظور در کوره ي ذوب قوس شارژ آهن اسفنجی به 100 درصد رسیده و در کوره هاي القائی نیز

 
شارژ 85 درصدي آهن اسفنجی را داریم که باعث کاهش محسوس آلایندگی شده است . 

بر اساس این گزارش، مجتمع فولاد صنعت بناب با برخورداري از دو واحد ذوب و ریخته گري و 7 خط نورد توان تولید سالانه به
ظرفیت اسمی 2 میلیون و 450 هزارتن را داراست که براي رسیدن به این ظرفیت گام بر می دارد تا محصولات فولادي خود را با

کیفیت بالا با حضوري پرنگ تر در بازارهاي داخلی و خارجی تجربه کند.





کرمانشاه مقصد گردشگران سلامت از کشور عراق / 4 پروژه بزرگ گردشگري

سلامت در استان اجرا می شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/05/19

گروه استان ها- مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی کرمانشاه گفت: 4 پروژه گردشگري سلامت براي استان
در نظر گرفته شده است که یکی از این پروژه ها بیش از 90 درصد پیشرفت فیزیکی دارد.

گروه استان ها- مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی کرمانشاه گفت: 4 پروژه گردشگري سلامت
براي استان در نظر گرفته شده است که یکی از این پروژه
ها بیش از 90 درصد پیشرفت فیزیکی دارد. - اخبار استانها

 
 -

امید قادري در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در کرمانشاه،
اظهار داشت: یکی از این مراکز گردشگري سلامت شهر
کرمانشاه در شرایط کنونی بیش از 90 درصد پیشرفت
فیزیکی و یکی دیگر از این مراکز با بیش از 60 درصد

 
پیشرفت فیزیکی در دست احداث است و دو مرکز دیگر نیز در مرحله انعقاد تفاهم نامه و شروع عملیات اجرایی است. 

مدیرکل میراث فرهنگی استان کرمانشاه افزود: تکمیل ظرفیت و تجهیز پروژه گردشگري سلامت شهر کرمانشاه ضروري و نیاز به

 
حمایت همه مسئولان دارد. 

قادري خاطرنشان کرد: گردشگري سلامت یکی از مهم ترین بخش هاي صنعت گردشگري است و توسعه زیرساخت هاي این حوزه و

 
همچنین تبلیغ و معرفی ظرفیت هاي کرمانشاه می تواند به تحرك در کسب وکارهاي عرصه سلامت و گردشگري منجر شود. 

وي افزود: گردشگري سلامت به عنوان یکی از بخش هاي رو به رشد حوزه گردشگري، با توجه به شاخص هاي مهمی از جمله
اشتغال، کارآفرینی، رشد اقتصادي، بهبود فضاي کسب،کاهش وابستگی بودجه دولت به نفت و جذب سرمایه هاي داخلی و خارجی،

 
می تواند از زیربناهاي مهم تحقق اقتصاد مقاومتی در کشور باشد. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی کرمانشاه گفت: استان کرمانشاه به دلیل داشتن پزشکان حاذق، بیمارستان هاي
روزآمد و جدید و امکانات آب گرم و معدنی زمینه هاي لازم را براي گردشگري درمانی به وجود آورده است و باید بیش از این به

 
موضوع ورود و جذب گردشگر درمانی و بازاریابی و تبلیغات درزمینه جذب گردشگر به عمل آید. 

وي با اشاره به اینکه کرمانشاه به دلیل همسایه بودن با کشور عراق و دو اقلیم کردي و عربی بهترین ظرفیت ها را براي توسعه توریسم
سلامت دارد عنوان کرد: هنوز در توسعه زیرساخت ها این بخش و همچنین معرفی و تبلیغ آن نتوانستیم آن طور که باید کاري انجام

 
دهیم و از این ظرفیت هاي استان به خوبی بهره ببریم. 



قادري افزود: گردشگري سلامت نوعی سفر افراد براي استفاده از خدمات درمانی یک شهر یا استان دیگر است که با ورود هر نفر براي

 
ما و برخی دیگر از شغل ها درآمد به وجود می آید چراکه افراد براي اقامت خود به یک هتل و رستوران نیاز دارد. 

وي با اشاره به پروژه هاي مرکز گردشگري سلامت شهر کرمانشاه در غرب کشور گفت: با تکمیل و بهره برداري از تعدادي از پروژه

 
هاي در دست بررسی در زمینه گردشگري سلامت به زودي کرمانشاه به قطب گردشگري سلامت در غرب کشور تبدیل خواهد شد. 

مدیرکل میراث فرهنگی, صنایع دستی و گردشگري استان کرمانشاه بیان کرد: با توجه به هم مرز بودن استان کرمانشاه با کشور عراق
سالانه بیماران متعددي از بخش عربی و کردستان عراق براي درمان از طریق مرز هاي استان وارد می شوند و تاکنون بیماران عراقی

 
زیادي در بیمارستانهاي کرمانشاه تحت معالجه و درمان قرار گرفته اند. 

وي با بیان اینکه موضوع توریسم درمانی و توسعه گردشگري سلامت از جمله برنامه هاي محوري میراث فرهنگی است عنوان کرد:
استان کرمانشاه با توجه به پایانه مرزي فوق العاده، فرودگاه مناسب و از همه مهمتر زیرساخت هاي درمانی بسیار خوب در کرمانشاه

 
که در غرب کشور زبانزد است، این قابلیت را دارد که به مرکز گردشگري سلامت غرب کشور تبدیل شود. 

مدیر کل میراث فرهنگی استان کرمانشاه با بیان اینکه اهمیت این پروژه به لحاظ ارز آوري، ایجاد اشتغال و تمرکز زدایی بسیار مهم

 
است گفت: امیدواریم براي اختصاص تسهیلات لازم به این پروژه همراهی و همکاري لازم در سطح استان و کشور صورت بگیرد. 

وي با بیان اینکه صنعت گردشگري در اقتصاد امروز دنیا جایگاه ویژه اي را به خود اختصاص داده است بیان کرد: باید استان کرمانشاه

 
که داراي آثار تاریخی جهانی و جاذبه هاي گردشگري فراوان است، جایگاه واقعی خود را در این بخش پیدا کند. 

قادري با اشاره به اینکه کریدور گردشگري روستاي شالان در حال ساخت است گفت: بیشترین سرمایه گذاري در سال گذشته در
رابطه با بحث بوم گردي بود در سال 97 ما در کل استان 6 پرونده بوم گردي پروانه بهره داري داشتیم و اکنون در عرض یک سال 42

 
پرونده بوم گردي پروانه بهره برداري دارد . 

 
لزوم ارتقاي کیفیت گردشگري در "تخت جمشید"؛ تعریف مسیرهاي جدید به رونق منطقه کمک می کند 

 
تبدیل بارگاه حبقوق نبی(ع) به قطب گردشگري؛ واقعیت یا یک آرزوي محال؟! 

 
70 درصد شهروندان اردبیلی از ماسک استفاده می کنند؛ تعطیلی مراکز گردشگري اردبیل تا شنبه 

وي با اشاره به اینکه اگر به شرایط کرونا نمی رسیدیم اکنون بیش از 100 پرونده بوم گردي پروانه بهره برداري داشتند و باید تا سال
1400 به این تعداد برسیم عنوان کرد: در دوران کرونا تقاضاهاي سرمایه گذاري در حوزه گردشکري کاهش یافته است و در سه ماهه

 
نخست سال 99 نسبت به سه ماهه نخست سال 98، 20 درصد حجم سرمایه گذاري در حوزه گردشگري کاهش داشته است. 

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري استان کرمانشاه با اشاره به اینکه اولویت بعدي ما بعد از گردشگري روستایی به
گردشگري تفریحی و گردشگري آبی باز می گردد که امیدواریم تا پایان سال به هدف خود در این رابطه دست یابیم عنوان کرد: یکی
دیگر از این پروژه ها ساماندهی فاز اول طاق گرا است و به دنبال این هستیم که جشنواره بیستون به صورت مجازي برگزار شود و در

شهریور ماه بازارچه هاي فصلی را به صورت دورهاي برگزار خواهیم کرد.



صنایع کوچک پل مواصلاتی توسعه صنعتی و رونق اقتصادي

منبع: گیل سدادشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/05/19

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی گیلان، گفت: توسعه صنعت باید به سمت ایجاد پارك هاي علم و فناوري، شرکت هاي
دانش بنیان و صنایع هایتک باشد. نوشته صنایع کوچک پل مواصلاتی توسعه صنعتی و رونق اقتصادي اولین بار در پایگاه

خبري تحلیلی گیل سداد گیلان | براي فردایی بهتر. پدیدار شد.

 
 true
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 false

 
 false
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- ایمیل 
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- پرینت 

 
 false

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی گیلان، گفت: توسعه صنعت باید به سمت ایجاد پارك هاي علم و فناوري، شرکت هاي دانش

 
بنیان و صنایع هایتک باشد. 

به گزارش پایگاه خبري-تحلیلی گیل سداد؛ احمد علی شهیدي به مناسبت هفته حمایت از صنایع کوچک به اهمیت نقش صنایع
کوچک در بهبود روند اقتصادي کشور و ایجاد کارآفرینی و اشتغال در جامعه پرداخت و از صنایع کوچک به عنوان پل مواصلاتی

 
توسعه صنعتی و رونق اقتصادي نام برد. 

وي به دغدغه ها و مشکلات صاحبان صنایع پرداخت و گفت: تامین منابع مالی، مالیات، معوقات بانکی، کمبود نقدینگی، ارزش افزوده



و مواردي از این دست از جمله مشکلات صاحبان صنایع می باشد که شرکت شهرك هاي صنعتی گیلان در صدد رفع آنها

 
برآمده  است. 

مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی گیلان در ادامه بیان داشت: مشکلات پیش روي صاحبان صنایع مربوط به زمان حال نمی

 
باشد بلکه از دوره هاي گذشته ایجاد و انباشته شده است و تمام سعی ما حل این موارد می باشد. 

شهیدي افزود: واحد هاي صنعتی با مشکل کمبود نقدینگی مواجه هستند و شرکت شهرك هاي صنعتی گیلان از طریق تامین
نقدینگی از محل پرداخت تسهیلات بانکی اقدام به رفع آن نموده است. امیدواریم با تحرکی که در بانک ها بوجود آمده و حمایتی که

 
دولت می کند؛ این مشکلات برطرف شود. 

رئیس هیئت مدیره شرکت شهرك هاي صنعتی استان گیلان در خصوص حمایت از واحد هاي صنعتی دانش بنیان گفت: توسعه
صنعت باید به سمت ایجاد پارك هاي علم و فناوري، شرکت هاي دانش بنیان و صنایع هایتک باشد تا از نیروهاي تحصیلکرده

دانشگاهی، بیشتر بتوان بهره جست.



جشنواره فرهنگی، هنري و ادبی "آینده روشن من " برگزار می شود

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/05/19

جشنواره فرهنگی، هنري و ادبی '' آینده روشن من'' با رویکرد معرفی مشاغل در استان کهگیلویه و بویراحمد برگزار می شود.

جشنواره فرهنگی، هنري و ادبی ""آینده روشن من ""
برگزار می شود جشنواره فرهنگی، هنري و ادبی "" آینده
روشن من"" با رویکرد معرفی مشاغل در استان کهگیلویه

 
و بویراحمد برگزار می شود. 

به گزارش خبرگزاري برنا از استان کهگیلویه و بویراحمد؛
به همت مدیریت امور شعب بانک کارآفرینی امید و کانون
پرورش فکري کودکان و نوجوانان استان کهگیلویه و
بویراحمد جشنواره فرهنگی ، هنري آینده روشن من برگزار

 
می شود. 

این دو ارگان قصد دارند این جشنواره فرهنگی _ هنري را

 
به رویکرد معرفی مشاغل برگزار کنند. 

آشنایی کودکان و نوجوانان با مشاغل گوناگون ،ایجاد
انگیزه و تقویت حس جستجوگرانه پیرامون دنیاي شغلی ،
اهمیت وجود مشاغل در جامعه، گسترش دامنه اطلاعات
کودکان و نوجوانان درباره مشاغل و هدف گذاري و امید به

 
آینده شغلی در بین کودکان و نوجوانان از محورهاي اصلی این جشنواره می باشد. 

این جشنواره در دو بخش کودك و بزرگسال برگزار می شود و به 3 اثر برگزیده در بخش کودکان و 12 اثر برگزیده در بخش نوجوانان

 
و بزرگسالان جوایز نقدي تعلق می گیرد. 

علاقه مندان می توانند از اول 20 مردادماه لغایت 20 شهریورماه 1399 آثار خود را که می تواند شامل : ( عکس، تولید کلیپ ( معرفی
شخصیت کارآفرینان برتر استانی و بومی ) انیمیشن، نقاشی، دلنوشته ) باشد؛ با ذکر نام و نام خانوادگی، سن و شماره همراه به شماره

واتساپ 09304100561 یا آدرس ایمیل kboyer@kpf.ir ارسال نمایند.



کارآفرین خیالی فضاي مجازي به دام افتاد

منبع: ایرناشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/05/19

تهران- ایرنا- پلیس در اعلام مهم ترین حوادث 24 ساعت گذشته از دستگیري فردي خبر داد که در قالب کارآفرینی در
فضاي مجازي سوژه هاي خود را به دام می انداخت.

تهران- ایرنا- پلیس در اعلام مهم ترین حوادث 24 ساعت
گذشته از دستگیري فردي خبر داد که در قالب کارآفرینی

 
در فضاي مجازي سوژه هاي خود را به دام می انداخت. 

به گزارش روز یکشنبه پایگاه خبري پلیس فتا، سرهنگ
جواد جهانشیري رئیس پلیس فتا استان خراسان رضوي
افزود: با رصد و پایش فضاي سایبري توسط کارشناسان
پلیس فتا استان و همچنین تعدادي از تماس و ارتباطات
مردمی، مشخص شد تبلیغاتی مبنی بر کارآفرینی و کار در
منزل در سایت واسطه گر اینترنتی دیوار درج شده که

داوطلبین جهت عضویت باید مبالغی از 50هزار تومان تا 150هزار تومان به حساب هاي اعلام شده واریز کنند و پس از واریز وجه
دیگر کسی پاسخگو نبوده و سرمایه هاي ریز قربانیان جویاي کار در دستان افراد سودجو تبدیل به رقم هاي وجوه سنگین می شود بر

 
همین اساس رسیدگی به موضوع در دستور کار کارشناسان پلیس فتا استان قرار گرفت. 

سرهنگ جهانشیري ادامه داد: عمده انتشار این تبلیغ در سایت واسطه گر اینترنتی دیوار بود که با بررسی کارشناسان پلیس فتا سرنخ
هایی از هویت کلاهبردار به دست آمد. در ادامه روند شناسایی عامل یا عاملان کلاهبرداري نیز با بررسی هاي پلیسی و اقدامات
میدانی مشخص شد متهم یا متهمان بعد از فریب افراد جویاي کار در سایت واسطه گر اینترنتی وجوه کلاهبرداري شده را در حساب

 
هاي دیگري به گردش درآورده اند. 

این مقام مسئول افزود: با سرنخ هاي به دست آمده از کلاهبرداري موصوف مشخص شد شاکیان و قربانیان این کلاهبرداري به دلیل
ارقام قابل اغماض از ارائه شکایت به مراجع قضایی خودداري کرده که این امر موجب گستاخی بیشتر مجرمین در رسیدن به اهداف

 
سوء و کلاهبردارانه شان خواهد شد. 

رئیس پلیس فتا استان خراسان رضوي گفت: با تلاش کارشناسان پلیس فتا استان متهم به همراه دو همدست وي مورد شناسایی قرار

 
گرفتند و با هماهنگی قضایی به پلیس فتا استان منتقل شدند. 

جهانشیري ادامه داد: در بررسی اولیه از حساب و مدت فعالیت 3 ماهه؛ متهمان با سوء استفاده از سایت هاي واسطه و درج تبلیغات
کاریابی قربانیان زیادي را فریب داده مشخص شد در همین مدت اندك بیش از پانصد میلیارد ریال تراکنش مالی داشته اند که

متهمین با پرونده به همراه مستندات جهت تعیین تکلیف نهایی به دادسرا اعزام شدند. 



این مقام انتظامی یادآور شد: به خاطر داشته باشیم رویت آگهی در سایت هاي واسطه گر دلیلی بر اصالت آن نخواهد بود و همانطور
که در ذیل آگهی درج شده در سایت مشخص می باشد، از هرگونه واریز وجه قبل از احراز اصالت و دریافت کالا و خدمات جداً

 
خودداري شود. 

رییس پلیس فتا خراسان رضوي به دارندگان حسابهاي بانکی اکیداً توصیه کرد: هرگونه واگذاري اطلاعات حساب بانکی و دسترسی به
حساب بانکی مسئولیت حقوقی و کیفري به همراه خواهد داشت بنابراین با حفظ اطلاعات حساب بانکی و عدم واگذاري کارت عابر

 
بانک به همراه رمز هاي اول و دوم به دست افراد ناشناس راه مجرمین را در رسیدن به اهداف سوء شان مسدود کنیم. 

 
کلاهبرداري اسکیمري با ترفند فروش صیفی جات 

سرهنگ مرتضوي رئیس پلیس فتا اصفهان از دستگیري فردي که به وسیله دستگاه "اسکیمر" و با ترفند فروش صیفی جات آن هم
به صورت سیار موفق شده بود کارت عابر بانک 40 نفر از شهروندان اصفهانی را کپی کند، خبر داد و گفت: یکی از روش هاي برداشت
غیر مجاز از حساب بانکی مردم کپی کردن کارت هاي اعتباري آن ها به وسیله دستگاه اسکیمر است، در همین رابطه کارشناسان

 
پلیس فتا استان موفق شدند فردي که به این روش کارت هاي بانکی مردم را کپی می کردند، شناسایی و دستگیر کنند. 

وي افزد: کارشناسان پلیس فتا استان اصفهان طی یک بازه زمانی کوتاه مدت با 60 پرونده شکایت مبنی بر سرقت 400 میلیون ریال
از حساب هاي بانکی آنان مواجه شدند که پس از بررسی هاي تخصصی مشخص شد این اتفاق در محله هاي پر تردد اصفهان رخ داده

 
است. 

ریس فتا استان اصفهان از کشف 60 عدد کارت اعتباري کپی شده از مخفیگاه متهمان خبر داد و گفت: با اقدام سریع و به موقع پلیس
فتا استان نسبت به مسدود کردن کارت هاي کپی شده اقدام و از سرقت رقم بسیار بالایی از اموال مردم جلوگیري به عمل آمد که این

 
اقدام پیش دستانه در نوع خود بی سابقه است. 

سرهنگ مرتضوي، با اشاره به تحویل متهمان به مراجع قضائی گفت: به شهروندان توصیه می کنیم در هنگام هرگونه پرداخت و
خریدي خودشان نسبت به کشیدن کارت عابربانک در دستگاه کارت خوان اقدام کرده و از افشاي رمز کارت در جمع دیگران

 
خودداري کنند. 

 
قدرت نمایی و انتشار تصاویر رعب آور با سلاح در فضاي مجازي 

سرهنگ ابراهیم پرسا رئیس پلیس فتا استان گلستان با اشاره به اینکه هرگونه قدرت نمایی و انتشار تصاویر رعب آور با سلاح در
فضاي مجازي جرم است، گفت: کارشناسان این پلیس در پی رصد فضاي مجازي، با صفحه اي دریکی از شبکه هاي اجتماعی روبرو
شدند که گرداننده آن اقدام به انتشار تصاویر حمل و نگهداري سلاح هاي گرم و سرد غیرمجاز می کرد که موضوع در دستور کار این

 
پلیس قرار گرفت. 

وي افزود: یکی از مهم ترین وظایف و مأموریت هاي پلیس فتا، برخورد با برهم زنندگان آسایش و امنیت شهروندان است که در این
راستا کارشناسان این پلیس بلافاصله با انجام اقدامات پلیسی، گرداننده یک صفحه اینستاگرامی را که اقدام به انتشار تصاویر و

 
نگهداري سلاح هاي گرم و سرد و ایجاد رعب و وحشت در فضاي مجازي می کرد، شناسایی کردند. 



این مقام مسئول ادامه داد: پس از شناسایی گرداننده این صفحه، موضوع به پلیس اطلاعات و امنیت عمومی استان منعکس و متهم
دستگیر شد و در این خصوص تعدادي سلاح گرم و سرد شامل کلت کمري و سلاح شکاري غیرمجاز، کشف و توقیف شد که نهایتاً

 
پرونده مربوطه و متهم جهت سیر مراحل قانونی به مرجع قضایی معرفی شدند. 

سرهنگ پرسا افزود: خرید و فروش سلاح و مهمات در فضاي مجازي جرم بوده و پلیس فتا با رصد و پایش مستمر این فضا با اعمال

 
غیرقانونی و هنجارشکنی ها در این فضا، با قاطعیت برابر قانون رفتار خواهد کرد. 

وي گفت: امنیت و آسایش شهروندان مهم ترین اولویت پلیس است و از کاربران می خواهیم به قوانین و هنجارهاي پذیرفته شده و

 
مقبول جامعه پایبند باشند. 

 
دستگیري هکر درگاه هاي پرداخت الکترونیکی 

رئیس پلیس فتا خوزستان از دستگیري هکري که با سوءاستفاده از آسیب پذیري برخی از درگاه هاي پرداخت، اقدام به خریدهاي

 
میلیونی کرده خبر داد و گفت: متهم با این روش ضرر و زیان فراوانی به فروشگاه هاي اینترنتی وارد کرده است. 

سرهنگ شاهین حسنوند رئیس پلیس فتا استان خوزستان اظهار داشت: حسب دستور قضایی پرونده اي مبنی بر سوءاستفاده از درگاه
هاي پرداخت الکترونیکی به این پلیس ارجاع داده شد که در آن شخصی با استفاده از آسیب پذیري برخی از درگاه هاي پرداخت
الکترونیک، با پرداخت هزینه ناچیز بابت ارزش واقعی اجناس، اقدام به خرید محصولات از شرکت هاي مختلف کرده و آنها را از طریق

 
اداره پست تحویل می گرفت. 

وي افزود: با توجه به حساسیت موضوع پرونده مقدماتی تشکیل و در دستور کار کارشناسان پلیس فتا قرار گرفت. با بررسی هاي فنی
و اقدامات پلیسی مشخص شد کلیه محصولات خریداري شده از فروشگاه هاي اینترنتی، فقط توسط یکی از ماموران اداره پست تحویل

 
داده می شده که ظن مامورین را نسبت به همدستی کارمند پست با متهم ایجاد کرد. 

این مقام انتظامی بیان داشت: در ادامه با هماهنگی مقام قضایی، مامور پست احضار شده و تحقیقات از وي آغاز شد که وي نسبت به
جرم صورت گرفته اظهار بی اطلاعی کرد و گفت در ابتدا بسته هاي پستی را به فردي به هویت (م- ز) تحویل می دادم و پس از آن

 
فرد دیگري بسته ها را تحویل می گرفت. 

رئیس پلیس فتا خوزستان بیان کرد: با توجه به اینکه هکر فعالیت خود را در سطح گسترده اي انجام می داد به دام انداختن وي کاري
بسیار دشوار و زمان بر بود اما در نهایت با هماهنگی مقام قضایی در عملیاتی برنامه ریزي شده، ماموران پلیس فتا این هکر را دستگیر
و بلافاصله هم دست وي را نیز به دام انداختند که در بازرسی از منزل متهم سیستم هاي حاوي داده به همراه دستگاه هاي استخراج

 
رمز ارز کشف و ضبط شد. 

این مقام مسئول گفت: در تحقیقات صورت گرفته، متهم در ابتدا منکر هرگونه بزه انتسابی شد ولی پس از مواجهه با ادله و مستندات
کارشناسان پلیس فتا لب به اعتراف گشوده و اعلام داشت حفره اي(آسیب پذیري) در یکی از درگاه هاي پرداخت الکترونیک پیدا
کردم که می توانستم پس از سفارش کالا در فروشگاه هاي اینترنتی، با پرداخت مبلغ ناچیز، هر نوع کالایی را خریداري کنم و عملیات

 
پرداخت هم به صورت موفقیت آمیز انجام می گرفت. 



سرهنگ حسنوند افزود : در واقع هکر به عنوان مثال یک عدد هارد به قیمت 8000000 ریال خریداري کرده و با جعل مبلغ صرفاً
مبلغ 1000 ریال را پرداخت می کرده است. فروشنده کالا نیز پس از مشاهده موفق آمیز بودن تراکنش، محصول خریداري شده را از

 
طریق پست براي متهم ارسال می کرد. 

رئیس پلیس فتا خوزستان اظهار داشت : پس از تکمیل تحقیقات متهمان به دادسرا ارسال شد و قرار مناسب براي آنها صادر و روانه

 
زندان شدند. 

 
کلاهبرداري 10 میلیاردي با وعده شراکت 

جانشین پایگاه چهارم پلیس آگاهی تهران از دستگیري فردي که با وعده سرمایه گذاري در پرورش مرغ تخم گذار 10 میلیارد ریال

 
کلاهبرداري کرده بود، خبر داد. 

سرهنگ کارآگاه "مسعود برجی" گفت : اوایل امسال پرونده اي با موضوع کلاهبرداري براي رسیدگی تخصصی در اختیار کارآگاهان

 
پایگاه چهارم قرار گرفت. 

جانشین پایگاه چهارم پلیس آگاهی تهران بیان داشت: شاکی با حضور در پلیس آگاهی اظهار کرد، از طریق آگهی روزنامه براي
مشارکت در تولید و پرورش مرغ تخم گذار با مردي میانسال آشنا شدم. وي مدعی بود سال هاست که در این حرفه فعالیت دارد و

 
براي توسعه فعالیتش نیاز به سرمایه گذار دارد. 

این مقام انتظامی ادامه داد: شاکی ادامه داد، قرارداد مشارکت کاري تنظیم کردیم و مقرر شد مبلغ 10 میلیارد ریال به ازاي شراکت
در توسعه سایت تولید در ورامین و دفتر فروشی در تهرانپارس پرداخت کنم و در این مکان ها سهیم شوم و سود حاصله نیز به صورت

 
برابر بین من و او تقسیم شود. 

وي ابزارداشت: شاکی افزود، مبلغ 10 میلیارد ریال طی دو فقره چک رمز دار بانکی به وي تحویل دادم. مدتی به بهانه اخذ مجوز از

 
وزارت بهداشت، دامپزشکی و ... سپري شد تا اینکه متوجه شدم از دفتر کار و منزل مسکونی اش واقع در شرق تهران گریخته است. 

این مقام انتظامی افزود: پس از اخذ اظهارات شاکی قرارداد تنظیمی مال باخته بررسی و در پاسخ استعلام انجام شده به دست آمد

 
متهم مشخصات هویتی خود را جعلی ارائه کرده است. 

سرهنگ برجی اظهار کرد: در شاخه دیگري از تحقیقات پلیسی مشخص شد که متهم با ادعاي بیماري فرزندش مبلغ ودیعه مسکن

 
محل مسکونی اش را از موجر گرفته و بلافاصله محل سکونتش را تخلیه و تحویل موجر داده است. 

رئیس پایگاه چهارم پلیس آگاهی با بیان اینکه در ادامه تحقیقات پلیسی مشخص شد که متهم با مبالغ دریافتی سکه و ارز خریداري

 
کرده است، در ادامه تحقیقات پلیسی هویت واقعی وي شناسایی شد. 

وي با اشاره به اینکه محل هاي تردد متهم در محدوده لویزان و شیان شناسایی شد، گفت: متهم با هماهنگی هاي قضائی در

 
مخفیگاهش دستگیر و به جرم ارتکابی با استفاده از کارت ملی جعلی اعتراف کرد. 



سرهنگ برجی تصریح کرد: متهم پس از تحقیقات تکمیلی در اختیار مرجع قضائی قرار گرفت و با دستور شعبه اول دادیاري دادسراي

 
ناحیه 4 تهران روانه زندان شد. 

 
برچسب ها 

 
- کارآفرینی 

 
- فضاي مجازي 

- پلیس فتا



راه اندازي کارگاه گوهر تراشی براي ایجاد مشاغل خانگی

منبع: بازار کارشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/05/19

معاون پیروان عترت هیأت رزمندگان اسلام استان گفت: به منظور ایجاد کارآفرینی و مشاغل خانگی" کارگاه گوهر تراشی" با
رعایت فاصله گذاري اجتماعی و اصول بهداشتی در شهرکرد مرکز بام ایران راه اندازي شد.

معاون پیروان عترت هیأت رزمندگان اسلام استان گفت: به منظور ایجاد کارآفرینی و مشاغل خانگی"" کارگاه گوهر تراشی"" با

 
رعایت فاصله گذاري اجتماعی و اصول بهداشتی در شهرکرد مرکز بام ایران راه اندازي شد. 

به گزارش خبرگزاري بسیج ازاستان چهارمحال و بختیاري؛ سرکارخانم زهرا ایمانی، به اهداف برگزاري کارگاه گوهر تراشی در شهرکرد
اشاره کردو گفت: با عنایت به لزوم کار آفرینی بیژه مشاغل خانگی و در راستاي فرمایشات مقام معظم رهبري مدظله العالی پیرامون
اکتشاف معادن و پرهیز از خام فروشی، هیأت رزمندگان اسلام با هماهنگی هاي لازم در سطح کشور اقدام به راه اندازي کارگاه هاي
گوهر تراشی نموده است که با پیگیري هاي انجام شده مرحله نخست این کارگاه آموزشی با رعایت فاصله گذاري اجتماعی و اصول

 
بهداشتی در مرکز استان چهارمحال وبختیاري با موفقیت ، به صورت رایگان انجام شد. 

معاون پیروان عترت هیأت رزمندگان اسلام استان به فرصت بوجود آمده در بام ایران اشاره کرد و افزود:براي ایجاد اشتغال پایدار

 
وخانگی،زمینه آموزش و مهارت گوهر تراشی فراهم شده که شایسته است هنرجویان از این ظرفیت استفاده کنند. 

مسئول پایگاه خواهران مسجدجامع شهرکرد ادامه داد: عقیق یاس ،عقیق خرمایی،عقیق شجر فیروزه نیشابوري و کرمانی سنگ هاي
زینتی هستند که با فرآوري ارزش افزوده بالایی پیدا می کنند و با برگزاري کارگاه هاي آموزشی زمینه اشتغال مستقیم و غیر مستقیم

 
براي علاقمندان فراهم می شود. 

ایمانی گفت: گوهر تراشی از جمله کسب و کارهاي کم هزینه و زودبازده و از مشاغل خانگی است که هنرجویان علاقمند در کنار

 
انجام امور منزل و در اوقات فراغت می توانند انجام دهند. 

وي ادامه داد: گوهر تراشی کار خیلی سختی نیست و علاقمندان می توانند در مدت زمانی کوتاه (با کمترین هزینه جهت ودیعه

 
دستگاه) یک گوهر تراش ماهر شوند و به میزان ذوق و سلیقه، ارزش محصول تولیدي بیشتر و درآمد بالاتري کسب کنند. 

ایمانی گفت:هنرجویان درمنازل خود می توانندصاحب یک کارگاه گوهر تراشی باشند و ماهانه به میزان تلاش انجام شده در آمد

 
کسب نموده و محصولات تولیدي را به صورت تضمینی بفروشند. 

معاون پیروان عترت هیأت رزمندگان اسلام استان گفت: در نخستین مرحله از برگزاري کارگاه آموزشی گوهر تراشی 20نفر از
هنرجویان شرکت و آموزش هاي لازم را به صورت رایگان فرا گرفتند، همچنین خواهران علاقمندان می توانند براي شرکت در دومین

مرحله آموزشی ثبت نام کنند.



طرح «هر روستا یک محصول» موجب سوق دادن روستاها به سمت اشتغالزایی

می شود

منبع: بازار کارشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/05/19

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید اجراي طرح "هر روستا یک محصول" را موجب سوق دادن روستاها به سمت اشتغالزایی
دانست و حمایت از زنان سرپرست خانوار و پایداري شغل را اولویت صندوق برشمرد.

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید اجراي طرح ""هر روستا یک محصول"" را موجب سوق دادن روستاها به سمت اشتغالزایی

 
دانست و حمایت از زنان سرپرست خانوار و پایداري شغل را اولویت صندوق برشمرد. 

اصغر نوراله زاده، مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در گفت وگو باخبرنگار اقتصادي خبرگزاري تسنیم، درباره طرح هاي اجرا شده
اشتغالی در صندوق گفت: یکی از راههاي حمایت از توسعه اقتصادي روستاها، حمایت از محصول محوري در روستا و جلب مشارکت

 
اهالی براي گرایش به شغل مشترك به منظور کسب درآمد و ثروت بیشتر و گسترش مزیت هاي روستا است. 

وي ادامه داد:صندوق کارآفرینی امید با حمایت از طرح هر روستا ـ یک محصول در تلاش است اشتغالزایی را به روستاها برده و بر

 
بیکاري در روستاها غلبه و خانوارها را از خدمات صندوق بهره مند کند. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید افزود:امروز در اغلب شهرستانها و بخشها روستاهاي زیادي با محوریت محصول واحد به کار تولید و

 
ارائه خدمت مشغول هستند که بسیاري از این تولیدات کشاورزي و در برخی موارد صنعتی و خدماتی است. 

نوراله زاده با اشاره به حمایت صندوق از زنان سرپرست خانوار گفت: به طور مشخص در صندوق جامعه هدفی از بین مردان و زنان
تعریف نشده است اما زنان سرپرست خانوار به دلیل اینکه گردش مالی و جواز کسب ندارند و بانکها معمولا به آنها وام نمی دهند در

 
اولویت حمایت صندوق قرار دارند تا بتوانند گردش مالی ایجاد کنند. 

وي گفت: فعالیت هاي کارآفرینی در راستاي رونق روستا در صندوق کارآفرینی امید شامل پرداخت 1650میلیارد تومان وام اشتغال
روستایی است که پرداخت بیش از 75درصد تسهیلات روستایی انجام شده است و ایجاد 1000 صندوق خرد محلی در 31استان و
فعالیت در 31استان و 100 روستاي بدون بیکار و اجراي طرح هر روستا, یک محصول در بیش از 200روستاي کشور از جمله فعالیت

هاي این صندوق است.



839 ضمانتنامه سرمایه گذاري صنایع کوچک صادر شد

منبع: میزانشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/05/19

مدیرعامل صندوق ضمانت سرمایه گذاري صنایع کوچک گفت: از ابتداي سال 96 تا پایان تیرماه امسال در مجموع 839 فقره
ضمانتنامه تمدید یا صادر کرده است.

خبرگزاري میزان - بر اساس اعلام وزارت صنعت، معدن و
تجارت؛ محمدرضا مقیسه با اشاره به مبلغ ضمانتنامه
صادره اظهار کرد: مجموع مبلغ ضمانتنامه هاي صادره و
تمدیدي از ابتداي سال 96 تا پایان تیرماه گذشته 6 هزار و

 
176 میلیارد ریال بود. 

وي با بیان اینکه صدور ضمانتنامه به عنوان سرمایه در
گردش بیشترین موضوع ضمانت نامه ها بوده، افزود:
مجموع 361 ضمانتنامه سرمایه در گردش صادر یا تمدید

 
شده که ارزش این ضمانت نامه ها سه هزار و 223 میلیارد ریال است. 

بیشتر بخوانید: خودروسازان همچنان در حاشیه زیان هستند مدیر عامل صندوق ضمانت سرمایه گذاري صنایع کوچک خاطرنشان
کرد: تعداد 183 ضمانت نامه در این مدت در حوزه طرح هاي ایجادي به ارزش یک هزار و 914 میلیارد ریال صادر شده، همچنین
ضمانت نامه در حوزه طرح هاي توسعه اي 70 فقره و به ارزش 531 میلیارد ریال و در حوزه حسن انجام کار 125 فقره به ارزش 225

 
میلیارد ریال بوده است. 

مقیسه با اشاره به دیگر ضمانت نامه هاي صادره گفت: 63 ضمانت نامه به ارزش 149 میلیارد ریال در حوزه پیش پرداخت، همچنین

 
14 فقره ضمانتنامه در حوزه اعتبار خرید به ارزش 98 میلیارد ریال صادر یا تمدید شده است. 

مدیرعامل ضمانت سرمایه گذاري صنایع کوچک گفت: ضمانت نامه ها در حوزه شرکت در مناقصه 23 فقره به ارزش 37 میلیارد ریال

 
بود. 

وي افزود: طرح هاي دانش بنیان داراي مجوز، واحد هاي صادراتی داراي سوابق صادراتی در سه سال گذشته، طرح هاي ایجادي با
پیشرفت فیزیکی حداقل 60 درصد، تامین سرمایه در گردش براي افزایش ظرفیت تولید واحدها، طرح هاي توسعه که با ظرفیت کامل
در حال حاضر فعالیت می کنند و طرح هاي اشتغال زا (طرح هایی که نسبت سرمایه گذاري به اشتغال پایین داشته باشند)، اولویت

 
هاي صدور ضمانتنامه محسوب می شوند. 

مدیرعامل صندوق ضمانت سرمایه گذاري صنایع کوچک گفت: این صندوق در حوزه صدور و تمدید ضمانتنامه در ارتباط با دو راهبرد
«جهش تولید» و اتمام طرح ها و پروژه هاي نیمه تمام، از ابتداي سال 96 تا پایان تیرماه امسال در مجموع 839 فقره ضمانتنامه

تمدید یا صادر کرده است. 



انتهاي پیام/



برنامه ریزي ما در دوره کرونا باید بلندمدت باشد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/05/19

به گزارش خبرنگار خبرگزاري صدا و سیما، آقاي روحانی
در ادامه سخنانش در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا با
تاکید بر اینکه کسی فکر نکند ویروس کرونا تا چند روز
دیگر از بین می رود افزود:  باید بتوانیم براي یک سال با
احتیاط براي زندگی با این ویروس برنامه ریزي کنیم و
مدنظر داشته باشیم که همچنان زندگی، اشتغال و تولید
در جریان است، اما همه این ها باید با دستورالعمل هاي

 
بهداشتی باشد تا دچار مشکل نشویم. 

وي با بیان اینکه اگر همه این اصول و دستورالعمل ها را
رها کنیم بیماري شدید و تخت هاي بیمارستان ها پر می

 
شود و تلفات زیادي می دهیم گفت: این براي جامعه غیر قابل قبول است و باید مراعات کنیم. 

آقاي روحانی افزود : زندگی با ماسک خسته کننده است، اما چاره اي جز زندگی با رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی وجود ندارد.



تبدیل لکه هاي صنعتی استان البرز به شهرك و ناحیه

منبع: حزب االله نیوزشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/05/19

حزب االله:معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري البرز گفت: تبدیل لکه هاي صنعتی استان البرز به شهرك و ناحیه به
منظور رونق تولید در دستور کار است.

به گزارش شبکه خبري تحیلی حزب االله ،جهانگیر شاهمرادیدر خصوص تبدیل لکه هاي صنعتی استان البرز به ناحیه صنعتی
ضمن اشاره به اینکه محور اختیارات و تصمیم گیري ها در این خصوص تنها در سطح استان خلاصه نمی شود، اظهار کرد: یکی از
سیاست هاي محوري که در استان البرز دنبال می شود توسعه تولید و اشتغال است براي تحقق این مهم توجه به لکه هاي صنعتی در

 
دستور کار قرار دارد. 

وي با اشاره به اینکه ساماندهی لکه هاي صنعتی تأثیر بسزایی در توسعه تولید و اشتغال دارد، افزود: سال گذشته براي ساماندهی لکه
هاي صنعتی استان اقدامات جدي انجام شد که پیرو این اقدامات تا دو ماه دیگر می توانیم پروانه ناحیه صنعتی داشلیجه (زیبادشت)

 
را دریافت کنیم. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري البرز با اشاره به اینکه دریافت پروانه براي لکه هاي صنعتی «نور» و «مرغک» استان جزو
گزینه بعدي است، گفت: پارامترهاي زیادي براي ساماندهی یک لکه صنعتی و تبدیل آن به شهرك یا ناحیه صنعتی مدنظر است اما

 
برخی از این موارد در خارج از استان باید پیگیري شود که کمی زمان بر است. 

شاهمرادي با بیان اینکه مکاتبات زیادي در خصوص لکه هاي صنعتی استان البرز با رئیس جمهور دنبال شده است، گفت: در راستاي
این تعاملات به دنبال این هستیم که با اخذ اختیارات بیشتر بتوانیم ساماندهی این لکه هاي صنعتی و تبدیل آن به شهرك یا ناحیه

 
صنعتی را عملیاتی کنیم. 

وي با تاکید بر اینکه در بحث ساماندهی لکه هاي صنعتی توسعه فضایی مدنظر نیست، بیان کرد: هدف مهم این است که تولید و
فعالیت واحدهاي فعال در لکه هاي صنعتی در درون شهرك هاي صنعتی مستقر شود و بارگذاري جدیدي در زمینه فعالیت صنایع در

 
داخل شهرها نداشته باشیم. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري البرز گفت: واحدهاي تولیدي در لکه هاي صنعتی مشغول کار هستند که به دنبال افزایش
ظرفیت تولید و یا تغییر خط تولید هستند، اما در فضاي کاري که اکنون در اختیار دارند امکان انجام آن براي این تولید کنندگان و

صنعتگران فراهم نیست.



صدور و تمدید 839 ضمانتنامه در صنایع کوچک

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/05/19

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري صدا و سیما و به نقل از وزارت صمت؛ آقاي محمدرضا مقیسه با اعلام این مطلب افزود: این
صندوق در حوزه صدور و تمدید ضمانتنامه در راستاي دو راهبرد جهش تولید و اتمام پروژه هاي نیمه تمام از ابتداي سال 96 تا پایان

 
تیر 99, 839 فقره ضمانتنامه تمدید یا صادر کرده است. 

مدیرعامل صندوق ضمانت سرمایه گذاري صنایع کوچک گفت:مجموع مبلغ ضمانتنامه هاي صادره و تمدیدي از ابتداي سال 1396 تا

 
پایان تیرماه 1399 نیز 6 هزار و 176 میلیارد ریال بوده است. 

وي با بیان اینکه صدور ضمانتنامه به عنوان سرمایه در گردش بیشترین موضوع ضمانت نامه ها بوده است، ادامه داد: در مجموع 361

 
ضمانتنامه سرمایه در گردش صادر یا تمدید شد که ارزش این ضمانت نامه ها 3 هزار و 223 میلیارد ریال بوده است. 

مدیر عامل صندوق ضمانت سرمایه گذاري صنایع کوچک با بیان اینکه در این مدت 183 ضمانت نامه در حوزه طرح هاي ایجادي به
ارزش یک هزار و 914 میلیارد ریال صادر شده است، تصریح کرد: ضمانت نامه در حوزه طرح هاي توسعه اي 70 فقره و به ارزش 531

 
میلیارد ریال و در حوزه حسن انجام کار 125 فقره به ارزش 225 میلیارد ریال بوده است. 

مقیسه با اشاره به دیگر ضمانت نامه هاي صادره گفت: 63 ضمانت نامه به ارزش 149 میلیارد ریال در حوزه پیش پرداخت، تمدید یا

 
صادر شده است. 

 
وي اضافه کرد: همچنین 14 فقره ضمانتنامه در حوزه اعتبار خرید به ارزش 98 میلیارد ریال صادر یا تمدید شده است. 

مدیر عامل ضمانت سرمایه گذاري صنایع کوچک همچنین گفت: ضمانت نامه ها در حوزه شرکت در مناقصه 23 فقره به ارزش 37

 
میلیارد ریال بوده است. 

مقیسه به اولویت صدور ضمانتنامه ها اشاره کرد و افزود: طرح هاي دانش بنیان داراي مجوز، واحد هاي صادراتی داراي سوابق
صادراتی در سه سال گذشته، طرح هاي ایجادي با پیشرفت فیزیکی حداقل 60 درصد، تامین سرمایه در گردش جهت افزایش ظرفیت
تولید واحدها، طرح هاي توسعه که با ظرفیت کامل در حال حاضر فعالیت می کنند و طرح هاي اشتغالزا (طرح هایی که نسبت

سرمایه گذاري به اشتغال پایین داشته باشند) اولویت هاي صدور ضمانتنامه هستند.



کرونا چه تاثیري روي بازار کار گذاشت؟/اقتصاد تا پایان 99 درگیر است

منبع: حزب االله نیوزشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/05/19

حزب االله:کرونا علاوه بر تاثیر در بازار کار، موجب نگرانی نسبت به آینده اقتصاد کشور نیز شده است، زیرا طبق برآوردها دست
کم تاپایان سال 99 درگیر تبعات اقتصادي ناشی از این ویروس خواهیم بود.

به گزارش شبکه خبري تحیلی حزب االله ، پس از شیوع ویروس کرونا، اقتصاد اغلب کشورهاي درگیر با چالش هاي بزرگی مواجه
شده است؛ عمده ترین چالش پیش روي کشورها چه توسعه یافته و چه در حال توسعه مساله مربوط به تعطیلی بنگاه ها و رشد

 
روزافزون بیکاري است. 

دولت ها براي جلوگیري از ریزش شدید نیروي کار برنامه هاي مختلفی را در نظر گرفتند که در ایران، وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی با پرداخت تسهیلات به شرط حفظ نیرو به بنگاه هاي آسیب دیده از کرونا، تلاش دارد تا از ریزش خارج از قاعده افراد شاغل

 
جلوگیري کند. 

 
وضعیت بازار کار در بهار 99 

 
با این حال بررسی آخرین آمار مربوط به اشتغال کشور تأثیر محسوس شیوع ویروس کرونا را در بازار کار نشان می دهد. 

بر این اساس در بهار سال جاري اگرچه نرخ بیکاري به 9.8 درصد رسیده است اما کاهش نرخ بیکاري همیشه به معناي بهبود وضعیت
بازار کار نیست زیرا در صورتی که کاهش نرخ بیکاري همراه با افزایش نرخ مشارکت و نسبت اشتغال باشد، وضعیت بهبود یافته که

 
البته در بهار امسال این طور نبوده است. 

به گونه اي که طبق گفته جواد حسین زاده رئیس مرکز آمار ایران، در فصل بهار 2 میلیون و 760 هزار نفر به جمعیت غیرفعال افزوده

 
شده است و همچنین یک میلیون و 500 هزار نفر از جمعیت شاغلین کشور کاسته شده است. 

 
پیش بینی صندوق بین المللی پول از نرخ بیکاري ایران 

بر اساس پیش بینی هاي صندوق بین المللی پول، نرخ بیکاري ایران در سال 2020 به حدود 16.3 درصد افزایش می یابد؛ بررسی

 
هاي صورت گرفته، نرخ بیکاري در ایران همانند سایر کشورها از دو سمت عرضه و تقاضاي بازار کار تحت تأثیر قرار خواهد گرفت. 

از یک طرف تعطیلی و کاهش سطح فعالیت هاي اقتصادي منجر به تعدیل نیرو و کاهش تقاضاي کار خواهد شد و از طرف دیگر،
عرضه کار نیز چه به طور مستقیم با درگیر شدن بخشی از نیروي کار با بیماري و چه غیرمستقیم با اقدامات خود مراقبتی و کاهش

 
تعاملات، کاهش خواهد یافت. از این رو، کاهش نرخ مشارکت و کاهش اشتغال در سال 99 محتمل خواهد بود. 

 
کرونا و تولید ناخالص داخلی 

به گزارش مهر، علاوه بر افزایش بیکاري و کاهش نرخ مشارکت، اضافه شدن بحران اقتصادي ناشی از شیوع کرونا بر پیامدهاي تحریم
موجب نگرانی نسبت به آینده اقتصاد کشور شده است، زیرا آسیب دیدن کسب و کارهاي خرد و فعالان اقتصادي می تواند موجب

 
کاهش بیش از پیش تولید ناخالص داخلی نیز شود. 

در نمودار زیر رشد اقتصادي ایران طی سال هاي 90 تا 98 ذکر شده است؛ طبق اعلام معاونت امور اقتصادي وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی، اقتصاد ایران در حالی با بحران کرونا مواجه شده که دو سال سخت 97 و 98 را پشت سر گذاشته است، هر چند پیش بینی
می شد اقتصاد ایران در سال 99 رشد مثبت غیرنفتی هر چند اندك را تجربه کند، اما کاهش تشکیل سرمایه ثابت در اقتصاد ایران
سبب شده است تا ظرفیت تولید بالقوه اقتصاد کاهش یابد. این وضعیت خود به تنهایی نگران کننده است که بالا بودن نرخ تورم در دو

 
سال 97 و 98 و پیش بینی تورم بالاي 25 درصد در سال 99 شرایط را دشوارتر کرده است. 



 
 

حال به این وضعیت، شیوع کرونا را هم اضافه کنیم متوجه عمق رکود می شویم؛ در واقع کاهش تقاضا براي محصولات صادراتی،
تقاضاي کل را از طرف تجارت خارجی متأثر کرده است. در بخش داخلی نیز تقاضاي کل به دلیل کاهش درآمد خانوار و هم کاهش
تقاضاي برخی کالاها و خدمات که نیازمند تعاملات اجتماعی بیشتري هستند (مانند حمل و نقل، رستوران و هتلداري، فعالیت هاي
آموزشی و...) تحت تأثیر قرار گرفته اند. عرضه کل اقتصاد نیز با یک شوك منفی مواجه شده است. اختلال در شبکه تأمین مواد اولیه و

 
محدودیت فعالیت برخی از واحدهاي صنفی، اقتصاد را با شوك عرضه مواجه کرده است. 

در این بین، باید تاکید شود که طبق اعلام وزارت تعاون، اثرگذاري شیوع کرونا بر فعالیت هاي خدماتی در استان هاي تهران، خراسان
رضوي، اصفهان، خوزستان و فارس می تواند بیشترین تأثیر منفی را بر تولید ناخالص داخلی کشور داشته باشد، از این رو این استان

 
ها توجه بیشتر دولت را می طلبند. 

 
 

مطابق با برآوردهاي انجام شده توسط مرکز پژوهش هاي مجلس، کاهش رشد اقتصادي (غیرنفتی) سالانه ناشی از آسیب به کسب و
کارهاي یادشده براي مدت سه ماه (اسفند، فروردین و اردیبهشت) حدود 1.4 درصد است که به اقتصاد ایران هزینه هاي هنگفتی را
تحمیل خواهد کرد. همچنین پیش بینی شده است به دلیل کمبود تقاضا و عدم فروش کالا و خدمات طی 3 ماه ناشی از رکود شدید

 
در فعالیت هاي آسیب دیده، 64.9 هزار میلیارد تومان به اقتصاد کشور ضرر وارد شود. 

به طور کلی، چه در صورت کنترل بیماري تا چند ماه آینده و چه در صورت عدم کنترل و تداوم آن تا پایان سال، اقتصاد ایران دست

 
کم تا پایان سال 99 درگیر تبعات اقتصادي ناشی از این ویروس خواهد بود. 

 
تعداد شاغلان آسیب پذیر در برابر کرونا 

بر اساس این گزارش، در نمودار زیر که توسط وزارت تعاون تهیه شده، مشاغل آسیب پذیر و تعداد شاغلانی که تحت تأثیر کرونا قرار

 
گرفتند نشان داده شده است. 



 
 

بر این اساس از 24.1 میلیون نفر شاغل در کشور، 2.2 میلیون نفر کسب و کار خرد دارند و یا بدون کسب و کار هستند که آسیب
پذیرترین اقشار جامعه در بحران کرونا محسوب می شوند؛ حدود 6.8 میلیون نفر نیز در بنگاه هاي غیررسمی فعالیت می کنند که به

 
احتمال زیاد آسیب فراوانی دیده اند. 

همچنین حدود 3.4 میلیون نفر در بنگاه ها و شرکت هاي رسمی داراي کد بیمه پردازي مشغول هستند که احتمال آسیب پذیري

 
این قشر کمتر از دو قشر یاد شده است. 

حدود 6.2 میلیون نفر از شاغلان جزو بخش خصوصی و تعاونی محسوب می شوند که 2.6 میلیون نفر بیمه و 3.6 میلیون نفر بدون

 
بیمه هستند، طبق برآورد وزارت تعاون، میزان آسیب پذیري این قشر کمتر از گروه هاي دیگر است. 

حدود 5.4 میلیون نفر نیز در دستگاه هاي دولتی و اجرایی مشغول به کار هستند که با توجه به اینکه این قشر از شاغلان دستمزد و

 
حقوق ماهیانه دریافت می کنند و اشتغالشان از شیوع کرونا تحت تأثیر قرار نمی گیرد، آسیب پذیري کمتري از شیوع کرونا دارند. 

 
کرونا و وضعیت رفاه خانوارها 

با توجه به اینکه وضعیت بازار کار و درآمد افراد تأثیر مستقیم روي وضعیت رفاه خانوارها می گذارد، شیوع ویروس کرونا که منجر به
طرح هایی از جمله فاصله گذاري اجتماعی و همچنین رکود شده، به طور مستقیم رفاه را نشانه رفته است زیرا درآمد بسیاري از

 
شاغلین کاهش یافته و در مواردي حتی با بیکار شدن صفر شده است. 

در این بین بررسی هاي معاونت امور اقتصادي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی حاکی از آن است که رشد حقیقی هزینه خانوار در
دهک هاي هزینه اي در سال 98 نشانگر آن است که تمام دهک هاي هزینه اي با رشد حقیقی منفی روبرو بوده اند یعنی سبد
مصرفی خانوارهاي ایرانی کوچک تر شده است. اما با دقیق تر شدن در دهک هاي هزینه اي، ملاحظه شد دهک اول شهري و
روستایی به ترتیب رشد منفی 16 و منفی 17.2 درصدي و دهک دهم شهري و روستایی به ترتیب رشد حقیقی منفی 6.4 درصد و

 
منفی 13.5 درصد را تجربه کرده اند که گویاي آن است که دهک هاي پایین درآمدي از تورم آسیب بیشتري دیده اند. 

عوامل عمده اثر گذار بر وضعیت رفاه خانوار تورم و رشد اقتصادي است؛ در چنین شرایطی بروز بحران همه گیري ویروس کرونا بی

 
شک منجر به بدتر شدن رفاه خانوار خواهد شد. 

از سویی دیگر با توجه به اینکه درآمدهاي دولت نیز در نتیجه رکود ناشی از بحران و همچنین کاهش درآمدهاي نفتی محدود شده
شاهد ایجاد بار هزینه اي جدیدي بر دوش دولت هستیم، از این رو انتظار شدت گرفتن کسري بودجه دولت دور از ذهن نیست.
بنابراین انتظار می رود در ماه هاي آتی شاهد افزایش تورم باشیم. این دو موضوع در کنار یکدیگر بیش از پیش به افت وضعیت رفاهی

خانوار خواهد انجامید.



کارگروه تسهیل در اجراي تفاهمنامه اشتغال ایثارگران در صنایع و معادن البرز

تشکیل شد

شماره خبر:  117  |  تاریخ: 1399/05/19
منبع: بنیاد شهید و امور

ایثارگران

در نشست هم اندیشی اجراي تفاهمنامه بنیاد شهید و امور ایثارگران با سازمان صنعت، معدن و تجارت البرز، کارگروه هاي
ویژه براي بررسی و تسهیل جذب ایثارگران در صنعت و معدن استان تشکیل شد.

به گزارش ایلنا، نشست هم اندیشی اجراي تفاهمنامه بنیاد شهید و امور ایثارگران استان البرز با سازمان صمت البرز مبنی بر
جذب ایثارگران در صنایع و معادن با حضور سلیمان رستمیان مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان البرز، رامین ربیعی رئیس
سازمان صنعت، معدن و تجارت استان البرز، عالیانی معاون تعاون و عزیزي رئیس اداره اشتغال بنیاد البرز برگزار و در نهایت مقرر شد

 
کارگروه هاي ویژه براي اجرا و تسهیل تفاهم نامه ایجاد و آغاز به کار شود. 

سلیمان رستمیان در این جلسه گفت: انعقاد این تفاهمنامه، حائز اهمیت است و باید در نهایت منجر به اشتغال زایی و خدمت به

 
ایثارگران شود. 

وي تصریح کرد: ایثارگران برخلاف تفکر مردم با مشکل بیکاري به طور جدي مواجه هستند و با توجه به محدود بودن ظرفیت اشتغال

 
دولتی، انعقاد این تفاهمنامه می تواند قدمی مثبت در راستاي اشتغال زایی ایثارگران باشد به شرطی که عملیاتی شود. 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان البرز افزود: اگر ایثارگري و گذشت ایثارگران نبود نظام مقدس جمهوري اسلامی استوار

 
نمی ماند، لذا باید تلاش کرد تا ایثارگران در رفاه و آسایش باشند. 

رستمیان تاکید کرد: امیدواریم با اجراي این تفاهمنامه بتوانیم قدمی در راستاي رفع مشکلات ایثارگران و اشتغال زایی این عزیزان

 
برداریم. 

معرفی ایثارگران فاقد شغل به اداره کل صمت، و استفاده از تسهیلات این اداره کل با اولویت ایثارگران از جمله دیگر مصوبات این

 
جلسه بود. 
انتهاي پیام/



بیکاري یکی از دغدغه هاي اصلی جامعه ایثارگري است

شماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/05/19
منبع: بنیاد شهید و امور

ایثارگران

گروه استان ها- مدیرکل بنیاد شهید استان البرز گفت: علیرغم تفکر حاکم بر جامعه یکی از دغدغه هاي اصلی امروز جامعه
ایثارگري بیکاري است.

به گزارش خبرگزاري تسنیم از کرج، سلیمان رستیمان پیش از ظهر امروز در نشست با مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان
البرز با اشاره به اینکه در حال حاضر دغدغه بسیاري از افراد جامعه اشتغال است، اظهار داشت: این دغدغه شامل جامعه ایثارگري نیز

 
می شود. 

 
وي با بیان اینکه ظرفیت استخدام هاي دولتی محدود است، افزود: باید براي ایجاد اشتغال از ظرفیت صنایع و معادن بهره گیري کرد. 
مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان البرز با بیان اینکه یکی از خدماتی که در بنیاد شهید و امور ایثارگران انجام می دهیم

 
پیگیري بحث اشتغال جامعه هدف است، بیان کرد: در این راستا پیگیري هاي مختلفی صورت گرفته است. 

رستمیان با بیان اینکه یکی از کارهایی که براي بهبود وضعیت جذب جامعه هدف، در صنایع و معادن استان تفاهم نامه اي با این

 
سازمان صورت گرفته است، تصریح کرد: این تفاهم نامه می تواند تاثیر مثبتی در بهبود وضعیت اشتغال جامعه ایثارگري داشته باشد. 

 
وي عنوان کرد: ایثارگران بر خلاف تفکر مردم با مشکل بیکاري به طور جدي مواجه هستند. 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان البرز، گفت: اگر ایثارگري و گذشت ایثارگران نبود نظام مقدس جمهوري اسلامی با چالش

 
روبرو می شد، لذا باید هرگونه تلاشی انجام داد تا ایثارگران در رفاه و آسایش باشند. 

رستمیان تصریح کرد: معرفی ایثارگران فاقد شغل به اداره کل صمت، و استفاده از تسهیلات این اداره کل با اولویت ایثارگران از جمله

 
تصمیم هاي خوبی است که در این تفاهم نامه قرار دارد. 

انتهاي پیام/



استیضاح «زنگنه» در مجلس کلید خورد/ محورهاي استیضاح کنندگان

منبع: حزب االله نیوزشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/05/19

به گزارش شبکه خبري تحیلی حزب االله ، از جمع آوري امضاء در مجلس شوراي اسلامی براي استیضاح «بیژن زنگنه» وزیر

 
نفت خبر داد. 

وي با اشاره به محورهاي این استیضاح، گفت: مشکلات بسیار زیادي در صنعت نفت وجود دارد که عملکرد وزیر نفت هم نشان می

 
دهد که وي نمی تواند این مشکلات را حل و فصل کند. 

نماینده مردم دشستان در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: خام فروشی نفت یکی از محورهاي اصلی استیضاح وزیر نفت است چرا
که معتقدیم جلوگیري از خام فروشی و توسعه صنایع پائین دستی نفت باعث رشد اقتصادي و ایجاد اشتغال و در نهایت جهش تولید

 
می شود اما این مسئله مطابق با انتظار تاکنون پیش نرفته است. 

رضایی بیان کرد: همچنین ما شاهد بر زمین ماندن اسناد کلان نظام چون سند اقتصاد مقاومتی و سیاست هاي کلی ابلاغی مقام
معظم رهبري در صنعت نفت هستیم و از سوي دیگر زنگنه نتوانسته از نفت و گاز به عنوان یک ثروت ملی و فرصتی براي سرمایه

 
گذاري مولد در سطح ملی و بین المللی در جهت منافع کشور و رفاه مردم استفاده کند. 

وي متذکر شد: ارتقاء جایگاه ایران در تولید نفت اوپک جز برنامه هاي وزیر نفت در سال هاي 92 و 96 بود اما وي عملکرد موفق

 
آمیزي در این زمینه نداشته است و به همین دلیل شاهد جایگزینی بازار نفت و گاز ایران در منطقه توسط کشورهاي رقیب هستیم. 

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با بیان اینکه ضعف عملکرد زنگنه در دیپلماسی انرژي از دیگر محورهاي
استیضاح وي است، افزود: این مسئله منجر به افت جایگاه ایران در حوزه اقتصاد انرژي شده است و از سوي دیگر ما شاهد عدم توجه
به ظرفیت هاي پالایشگاهی و پتروپالایشگاهی هستیم و عملکرد وزارت نفت در این زمینه مطابق با انتظار نبوده است و بسیاري از

 
ظرفیت ها در این حیطه روي زمین مانده است. 

رضایی تأکید کرد: در زمینه فروش نفت هم امروز با مشکلات زیادي مواجه هستیم و متأسفانه تدبیر لازم براي فروش نفت از سوي

 
زنگنه وجود ندارد. 

وي با اشاره به عدم اتخاذ دیپلماسی انرژي فعال، گفت: این مسئله باعث شده است که ما در دادگاه هاي بین المللی محکوم شویم و
همچنین بسیاري از قراردادهاي بین المللی مانند انتقال گاز به پاکستان و قرارداد با کشورهایی چون هند و ترکیه در این دوره روي

 
زمین مانده و به نتیجه مطلوب نرسیده است. 

نماینده مردم دشستان در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اینکه مسائلی چون کرسنت هم هنوز حل و فصل نشده است، تصریح
کرد: عدم بهره گیري و استفاده از ظرفیت هاي داخلی در اجراي پروژه هاي کلان صنعت نفت از دیگر محورهاي استیضاح زنگنه است
و اعتماد لازم به توان داخلی را در این وزارتخانه شاهد نیستیم و اعتماد اشتباهی به بیگانگان شده است که باعث شده ما در برخی از

 
زمینه ها متضرر شویم. 

رضایی یادآور شد: انتظار داشتیم مخازن بزرگی براي ذخیره سازي نفت احداث شود که متأسفانه در این زمینه هم عقب ماندیم و

 
علاوه بر این در زمینه صنایع پائین دستی نفت و تولید فرآورده هاي نفتی هم به جایگاه مطلوبی نرسیدیم. 

وي با بیان اینکه در توسعه میدان استراتژي که پارس جنوبی هم متأسفانه عقب ماندیم، اظهار داشت: حذف کارت سوخت که در سال

 
94 اتفاق افتاد و دوباره در سال 98 و با یک هزینه کلان از جیب ملت بازگردانده شد، از محورهاي دیگر استیضاح وزیر نفت است. 

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس خاطرنشان کرد: مجموعه این عوامل باعث شد که جمعی از نمایندگان مجلس



شوراي اسلامی طرح استیضاح وزیر نفت را کلید بزنند چرا که ما معتقدیم لازم است در رأس وزارت نفت تغییراتی به وجود بیاید که
این تغییر قطعاً به نفع منافع ملی است.



افشاگري فتاح علیه مردمی ها!

منبع: خردادشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/05/19

خرداد: رئیس بنیاد مستضعفان گفت: آقاي احمدي نژاد
رئیس جمهور سابق با مجوز در ملک مربوط به بنیاد
مستضعفان با مساحت حدود هزار و 800 متر مربع در
منطقه ولنجک براي چند سال مستقر است. البته پیامی
داده که آماده است به مرکز شهر منتقل شود، اما ملکی را
با آن شرایط نداشتیم که تحویل دهیم، اما این موضوع هم
باید مدت دار و محدود به زمان باشد. فتاح افزود: از روحیه
مردمی آقاي احمدي نژاد انتظار داریم تا این مال بیت
المال به بنیاد برگردد و آن را بفروشیم که بیش از 200

 
میلیارد تومان ارزش دارد. 

به گزارش خرداد به نقل از صداوسیما، ئیس بنیاد مستضعفان گفت: در مسیر شفافیت، بورس و محرومیت زدایی، پایداریم و همه

 
اهداف و برنامه هاي 1398 محقق شده است. 

سید پرویز فتاح با حضور در برنامه "نگاه یک" شبکه سیما افزود: عملکرد بنیاد مستضعفان نسبت به سال 1397 حدود 35 تا 37

 
درصد رشد داشته است و توانستیم به همه اهداف خود برسیم. 

رئیس بنیاد مستضعفان تاکید کرد در مسیر شفافیت، بورس و محرومیت زدایی، پایداریم و در سال 98، همه اهداف و برنامه ها محقق

 
شده است. 

پرویز فتاح در استودیو نگاه یک شبکه اول سیما افزود: تحقق برنامه هاي تدوین شده بنیاد مستضعفان در سال 98 حدوداً 11 درصد

 
نسبت به برنامه مصوب بالاتر بوده و 37 درصد نسبت به برنامه هاي سال 97 رشد داشته است. 

او در خصوص وضعیت خرید و فروش هاي بنیاد مستضعفان در سال 98 گفت: بنیاد به صورت شرکتی اداره می شود این در حالی
است که بنیاد داراي 169 شرکت یا زیر مجموعه می باشد طبیعتاً جمع بندي و حسابرسی این تعداد شرکت در پایان سال انجام می

 
شود و آن وقت می توان آمار خرید و فروش و تولیدات زیر مجموعه هاي بنیاد را اعلام کرد. 

فتاح افزود: آنچه در پایان سال و پس از حسابرسی هاي 169 شرکت اعلام می شود نتیجه عملکرد تلفیقی تجمیعی بنیاد خواهد بود
البته در حال حاضر هنوز مجمع بنیاد مستضعفان به دلیل مقوله کرونا برگزار نشده، اما تا این لحظه بنا بر تخمین هاي اولیه، کل

 
میزان فروش بنیاد در سال 98 حدود 36 هزار میلیارد تومان برآورد شده این رقم حاصله از فروش ملک، کالا یا خدمات است. 



او ادامه داد: با تفریق هزینه هاي بنیاد از 36 هزار میلیارد تومان، حدود هفت هزار میلیارد تومان سود ناخالص بنیاد محسوب می شود،
البته طبق سنوات گذشته احتمال می رود باید حدود هزار میلیارد تومان مالیات پرداخت کنیم و 6 هزار میلیارد تومان باقیمانده به
طور 60 درصد و 40 درصد میان ما و سایر سهام داران تقسیم خواهد شد پس از تقسیم سود سهم بنیاد حدود سه هزار و 600

 
میلیارد تومان می شود. 

رئیس بنیاد مستضعفان در خصوص ادعاي عدم شفافیت این بنیاد گفت: طبق سنوات گذشته، نتایج تمامی مجمع هاي 169 شرکت
زیر مجموعه بنیاد پس از بررسی و پایان کار، چاپ می شود و در دسترس همگان قرار می گیرد علاوه بر آن تمامی صورت هاي مالی
سال گذشته و جاري در سایت بنیاد به نمایش گذاشته می شود علاوه بر آن حتی سازمان بازرسی کل کشور هم براي بررسی هاي

 
تکمیلی ورود پیدا می کند و حضور 33 شرکت از زیر مجموعه هاي بنیاد در بورس، بیانگر شفافیت عملکرد بنیاد مستضعفان است. 

فتاح با بیان اینکه، اولویت اول ما، تامین نیاز جامعه و مردم است، افزود: در برخی از موارد پس از تولید مازاد، اقدام به صادرات مازاد

 
تولیدمی شود مثلا در بحث فولاد و سیمان و برخی از نهاد هاي کشاورزي مجاز به صادرات هستیم. 

او تصریح کرد:  صادرات بنیاد در سال قبل چیزي حدود 500 تا 600 میلیون دلار بوده که البته این میزان از طریق سامانه نیما به

 
کشور بازگشت داشته است. 

رئیس بنیاد مستضعفان با اشاره به پرداخت شدن مالیات 670 میلیارد تومان سال 97 بنیاد مستضعفان ادامه داد: بنیاد جزء خوش
حساب هاي مالیاتی محسوب می شود، چنانچه شرکتی از زیر مجموعه هاي بنیاد مستضعفان، مالیات پرداخت نکرده باشد، ما تاوان

 
آن را می پردازیم. 

 
وي گفت: سهم بنیاد از سود حاصله از در آمد شرکت هاي متبوع صرف محرومیت زدایی در کشور می شود. 

 
فتاح تصریح کرد: امسال بیش از سه هزار و 600 میلیارد تومان صرف محرومیت زدایی و مناطق هدف در کشور خواهیم کرد. 

رئیس بنیاد مستضعفان با بیان اینکه در حال حاضر در سال اول از برنامه مدون پنج ساله هستیم، افزود: یکی از راهبرد هاي ما کاهش
تعداد شرکت هاي زیر مجموعه بنیاد می باشد روند کاهش ها یا به صورت فروش بلوکی در بورس، واگذاري سهام ها در بورس یا

 
منحل شدن شرکت ها خواهد بود. 

او ادامه داد: قصد و هدف از واگذاري شرکت ها، فراهم کردن عرصه براي فعالیت بخش خصوصی بوده و از سوي بنیاد باید در پروژه
هاي کلان فعالیت خود را گسترش دهد که براي مثال می توان به رسیدگی به پروژه هاي نفتی به جا مانده از جا زدن پیمانکاران

 
خارجی اشاره کرد. 

در حال حاضر سخت ترین کار ها که خارجی ها فکر می کردند فقط در انحصار و مونوپول آن هاست در میادین نفتی جنوب کشور
توسط نیرو هاي ایرانی در حال انجام است و بنیاد مستضعفان در موقعیت هایی حضور می یابد که خلاء نیرو هاي خارجی محسوس

 
باشد البته در این راستا طعنه اي هم به دولت نخواهیم زد. 

فتاح در خصوص واگذاري شرکت ها افزود: بنیاد، واگذاري هایش را به درستی و دقیق انجام می دهد و نمی گذارد شرکت هاي

 
واگذاري شده به سرنوشت هفت تپه و هپکو دچار شوند. 



او ادامه داد: تا سال 97، سی و یک شرکت از شرکت هاي زیر مجموعه بنیاد ضرر ده بودند که البته این تعداد به مرور زمان کم شد در

 
ضمن یکی از شرایط بورسی شدن شرکت هاي بنیاد، سود ده بودن شرکت ها به مدت سه سال متمادي است. 

فتاح با بیان اینکه در حال حاضر 33 شرکت بنیاد، بورسی هستند، افزود:  امسال حدود 20 شرکت دیگر وارد بورس خواهند شد البته

 
امیدواریم تا پایان سال بیش از 50 شرکت بورسی داشته باشیم. 

او تصریح کرد:  در صورت مشاهده هر گونه تخلف در حوزه حسابرسی و مفاصا حساب از سمت شرکت هاي تابع، برخورد شدید و بعضاً

 
قضایی با آن ها صورت خواهد گرفت. 

فتاح ، گفتگو و پاسخ دهی به مردم را یکی از ابزار شفاف سازي بیان کرد و افزود:  در مورد شرکت بنیاد در بورس املاك و مستغلات،
حضور پررنگی خواهیم داشت زیرا، بورس قبل از راه اندازي این بخش با ما مذاکرات تکمیلی و دقیقی صورت داده و گفتنی است دولت
و بنیاد املاك بسیاري دارند که راه اندازي بورس املاك و مستغلات فرصت مناسبی براي جریان یافتن نقدینگی مردم در این حوزه

 
است. 

 
بازپس گیري و مستغلات تحت تملک افراد خاص 

رئیس بنیاد مستضعفان در خصوص بازپس گیري و مستغلات تحت تملک افراد خاص گفت: در روز معارفه بنده در این سمت گفته
بودم که براي بازپس گیري این املاك و مستغلات اقدام خواهم کرد و به طرق قانونی، در این باره قبل از آنکه ما وارد مراحل قانونی
شویم برخی مانند خبرگزاري ایرنا و دانشکده خبر خودجوش اقدام به واگذاري املاك نمودند، اما برخی هم از راه و روند همکاري

 
فاصله گرفته اند. 

فتاح در خصوص باز پس گیري کاخ مرمر بیان کرد:  این بنا سال ها در تملک آقاي هاشمی رفسنجانی و سپس در دست تشخیص
مصلحت بود و زمانی که دولت قصد بهره برداري دیگري از این ملک را داشت با همکاري آقاي روحانی کاخ مرمر باز پس گرفته و با

 
همکاري سازمان میراث فرهنگی قرار شد این بنا تبدیل به موزه گردد. 

بازسازي هاي لازم انجام شد، اما هنوز هم آثار دردناکی در این کاخ خود نمایی می کند، زیرا در این کاخ آسانسور نصب کرده اند،
حمام و جکوزي برقرار کرده اند و ...، حال سوال اینجاست زمانی که این اتفاق می افتاده چرا خبري از میراث فرهنگی نبوده و اقدامی

 
صورت نپذیرفته است؟ 

رئیس بنیاد مستضعفان به بازپس گیري مدرسه آقاي حداد عادل اشاره کرد و افزود: ایشان براي احداث مدرسه فرهنگ در خیابان
فرشته بنایی را اجاره نمودند و این اجاره چندین نوبت تمدید شد البته این اجاره بها با ملاحظات بوده و مشمول نرخ روز نمی شد، در
حال حاضر موعد اجاره به سر رسیده است و باید تخلیه شود یا اجاره بها به نرخ روز تنظیم گردد که البته با توجه به گرانی آن منطقه

 
احتمالاً تمدید اجاره بانرخ روز براي ایشان به صرفه نخواهد بود. 

او با بیان اینکه ارزش ریالی ملک مدرسه فرهنگ در حال حاضر 200 میلیارد تومان برآورده می شود، افزود: قطعاً پس از باز پس

 
گیري این ملک به فروش می رسد و پول حاصله، صرف محرومیت زدایی خواهد شد. 

رئیس بنیاد مستضعفان ادامه داد: آقاي حداد عادل علاوه بر مدرسه فرهنگ، زمین دیگري براي ساخت مدرسه دریافت کرده بود که



البته موفق به دریافت مجوز نشد، زیرا این زمین به متراژ 8 هزار متر و منطقه هروي و بر روي گسل قرار دارد به همین دلیل آقاي
حداد عادل این ملک 400 میلیارد تومانی را به ما تحویل داد و بدون شک هزینه این ملک هم پس از فروخته شدن، صرف محرومان و

 
محرومیت زدایی خواهد شد. 

 
صرف 1800 میلیارد تومان براي خدمت رسانی کرونایی محرومان 

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: تاکنون هزار و 800 میلیارد تومان صرف خدمت رسانی و ارائه تسهیلات کرونایی به محرومان شده است

 
و این روند ادامه دارد. 

سید پرویز فتاح در ادامه برنامه «نگاه یک» افزود:  ساختمان مرکز مطالعات و تحقیقات زنان سال ها و با مجوز در اختیار عده اي از
بانوان از جمله خانم ابتکار، مولاوردي و بقیه بود که پیش از تصدي مسئولیت بنده در بنیاد، آن را تخلیه کردند و مدعی بودند که
همچنان باید این ساختمان در اختیار آن ها باشد، اما از نظر حقوقی، بنیاد مستضعفان توانست آن ها را قانع و ساختمان را تخلیه کند.

وي ادامه داد: آن ها بابت تخلیه با توافق بنیاد در همان زمان، پنج میلیارد تومان می گیرند و پس از بررسی ها مشخص بود خلاف بود
و کسی که ملک بنیاد مستضعفان در اختیار او بوده است باید اجرت المثل هم بپردازد و امیدواریم این مبلغ برگردد و مشکل حقوقی و

 
قضایی پیدا نکند. 

فتاح افزود: ملکی هم در اختیار رئیس جمهور اسبق براي موسسه باران بوده است که پیش از تصدي مسئولیت بنده در بنیاد، تخلیه
شده بود و در ایام کرونا با هماهنگی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، آن جا را به محل قرنطینه بیماران تبدیل کردیم و

 
اکنون هم در اختیار آن هاست، اما پس از این مرحله، آن جا را می فروشیم. 

رئیس بنیاد مستضعفان اضافه کرد: در کشور ما ضابطه اي وجود ندارد که رئیس جمهور ها پس از پایان کار خود، کجا مستقر شوند و
باید چاره اي براي این منظور اندیشیده شود، زیرا اکنون همین مسئله را با آقاي احمدي نژاد رئیس جمهور سابق داریم و با مجوز در

 
ملک مربوط به بنیاد مستضعفان با مساحت حدود هزار و 800 متر مربع در منطقه ولنجک براي چند سال مستقر است. 

وي گفت: البته پیامی داده که آماده است به مرکز شهر منتقل شود، اما ملکی را با آن شرایط نداشتیم که تحویل دهیم، اما این

 
موضوع هم باید مدت دار و محدود به زمان باشد. 

فتاح افزود: از روحیه مردمی آقاي احمدي نژاد انتظار داریم تا این مال بیت المال به بنیاد برگردد و آن را بفروشیم که بیش از 200

 
میلیارد تومان ارزش دارد. 

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: یکی از ملک هاي بسیار خوب و ارزشمند ما در ضلع جنوبی کاخ نیاوران است که در اختیار مجمع
تشخیص مصلحت نظام و زمین آن متعلق به بنیاد بوده است و 12 طبقه در آن ساخته شد و مجمع آن را تخلیه کرد و اکنون مرکز

 
پژوهش هاي مجلس در آن جا مستقر است. 

وي افزود: حتما سراغ آقاي زاکانی رئیس جدید این مرکز می رویم و باید اجاره بپردازد. با توجه به شخصیت ارزشی و بسیجی آقاي

 
زاکانی انتظار داریم که نخستین کار انقلابی او، تخلیه این مکان باشد تا آن جا را بفروشیم و خرج محرومان و مستضعفان کنیم. 



فتاح اضافه کرد : در کنار آن زمین دیگري متعلق به بنیاد مستضعفان بود که مجمع تشخیص مصلحت نظام، مرکز تحقیقات
استراتژیک را در آن جا در 9 طبقه ساخته است. آن جا را تحویل گرفتیم، اما ساختمان آن، مجوز، پایان کار و پروانه ساخت از

 
شهرداري ندارد و حتی حریم یک مالک خصوصی هم تصرف و اشغال شده است. 

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: آن جا را تحویل گرفتیم و به کسی اجازه نمی دهیم آن جا برود و نسبت به آن ادعا داریم و اگر لازم شد

 
مرجع قضایی باید درباره آن حکم صادر کند. 

وي با بیان اینکه  ده ها پرونده تشکیل دادیم که در قوه قضاییه در حال رسیدگی است، افزود: اگر با این روش ها به نتیجه نرسیم،

 
کوتاه نخواهیم آمد مگر بنده از بنیاد مستضعفان بروم، زیرا این اموال متعلق به مستضعفان است. 

فتاح اضافه کرد: یکی از جا هایی که حریف او نمی شویم نیرو هاي مسلح هستند، زیرا قانوناً نمی توانیم علیه آن ها شکایت کنیم
اکنون یک جاي خوب بنیاد در کوهک در اختیار نیروي دریاي ارتش است و مقام معظم رهبري فرمانده کل قوا هم فرموده است، آقاي

 
سرلشکر باقري فرمانده ارتش هم امضا کرده است، اما نمی روند و پیگیري هاي ما به در بسته خورده است. 

رئیس بنیاد مستضعفان با تاکید بر اینکه این مکان ها مال مردم است و باید به مستضعفان برگردد، افزود: حتی یکی از املاك خوب ما
در منطقه جماران در دست سپاه، ولی امر است، اما آن را به بنیاد پس نمی دهند و بنده را در این ملک راه ندادند. ارزش این ملک

 
بیش از 200 میلیارد تومان است و از آن استفاده هم نمی شود، اما به کجا شکایت ببریم؟ 

وي با بیان اینکه بنده در بنیاد، حافظ منافع مستضعفان هستم و کوتاه نخواهم آمد، اضافه کرد: برخی ها مرا متهم به اقدامات

 
پوپولیستی براي انتخابات 1400 می کنند. این ها را بگویند، اما ملک ما را محترمانه تخلیه کنند و پس بدهند. 

 
فتاح با اشاره به اینکه علیه این بنیاد فضا سازي می کنند از مردم و رسانه ها خواست، حمایت کنند. 

رئیس بنیاد مستضعفان افزود: آقاي رئیسی رئیس قوه قضاییه، همه ظرفیت هاي این قوه را به کار گرفته است و شعبه خاصی براي
بنیاد در نظر گرفت و آراي خوبی صادر شده است و محکم ترین پشتوانه ما هم رهبر معظم انقلاب است، زیرا مطمئن هستم ایشان از

 
پیگیري هاي ما حمایت می کنند. 

وي گفت: محل فعلی بنیاد که در آن مستقر هستیم جاي خیلی خوبی است و 19 هکتار وسعت دارد که خدمت آقاي جهانگیري
معاون اول رئیس جمهور رفتم و از او خواستم این جا را از ما براي دولت بخرد و شهردار تهران را هم دعوت کردیم، اما نتوانستیم به

 
توافق برسیم. 

فتاح افزود: اکنون هم اعلام می کنیم هر کسی که خریدار این ملک است به قیمت روز آن را می فروشیم و قول می دهیم همه پول

 
آن را خرج محرومان و مستضعفان می کنیم. 

رئیس بنیاد مستضعفان اضافه کرد: در دهه فجر براي نخستین بار چندین کتاب شامل دفاتر اسناد املاك رضا خان را رونمایی کردم
که دستنویس و شامل چندین هزار روستا و قنات است که اکنون با اذن مقام معظم رهبري، عزم راسخ داریم تا این اموال به مردم

 
برگردد. 



وي ادامه داد: قبلاً حدود 81 هزار فقره به مردم برگردانده شد و 11 هزار فقره را هم در طول یک سال گذشته به مردم برگرداندیم و

 
10 هزار فقره را نیز آماده کردیم که برگردانیم و به نام مردم کنیم. 

 
فتاح گفت: این مردم جزو محرومان و نیازمندان هستند که تقریباً رایگان در اختیار آن ها قرار دادیم. 

وي افزود: حدود 11 هزار پرونده داریم که در 60 درصد آن، بنیاد شاکی است و در بقیه موارد، طرف مقابل شاکی است و ما تابع حکم

 
قطعی قضایی هستیم و آن را اجرا می کنیم. 

رئیس بنیاد مستضعفان در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به اینکه بنیاد، مالک 100 درصد بانک سینا بود، گفت: بر اساس
قوانین بانک مرکزي، یک مالک نمی تواند بیش از 33 درصد سهم را در بانک داشته باشد و با توجه به اینکه سهم ما اکنون در بانک
سینا 72 درصد است پس متخلف هستیم و در مدت 20 روز آینده در دو مرحله هر کدام 9 درصد را در بورس عرضه می کنیم که

 
سهم ما کاهش می یابد و دوباره بخشی از آن ها را می فروشیم تا سهم بنیاد در بانک سینا به 33 درصد برسد. 

وي افزود: در زمانی که مالک 33 درصد این بانک شدیم از کجا معلوم که بقیه شرکاي ما حاضر باشند که ما به صورت قرض الحسنه

 
عمل کنیم، زیرا بانکداري خصوصی در پی سود است، اما قرض الحسنه سودي ندارد. 

فتاح اضافه کرد: توصیه بانک مرکزي این بود که بخشی از سرمایه بانک سینا را در حسابی به عنوان قرض الحسنه اختصاص دهیم، اما

 
بررسی کارشناسان ما نشان داد پاسخ لازم را از این راهکار نمی گیریم. 

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: ما می خواهیم پول خودمان را در قرض الحسنه مختص خود قرار دهیم و از این محل به مردم

 
تسهیلات قرض الحسنه بدهیم. 

وي افزود: براي حمایت از مستضعفان در شرایط کرونایی، حدود 600 میلیارد تومان تسهیلات دادیم که 150 میلیارد تومان آن براي
تامین ودیعه مسکن افراد تحت پوشش کمیته امداد و سازمان بهزیستی بود و 450 میلیارد تومان هم براي وام قرض الحسنه اقشار

 
مختلف بوده است. 

فتاح ادامه داد: هزار و 200 میلیارد تومان هم به صورت نقد و کالایی به محرومان اختصاص داده شد یعنی تاکنون هزار و 800 میلیارد

 
تومان از منابع مالی این بنیاد صرف خدمت رسانی و تسهیلات کرونایی محرومان شده است و این روند ادامه دارد. 

 
وي اضافه کرد: این منابع از طریق فروش سهام، ملک و سود هاي بانکی و سود شرکت هاي بنیاد مستضعفان تامین شده است. 

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: راه ما راه سردار شهید سلیمانی است و حاضریم جان خود را در راه مردم بدهیم و این روند خدمت

 
رسانی را با قدرت و سرعت و بی محابا انجام می دهیم و به حرف هایی که درباره ما می زنند توجه نمی کنیم. 

فتاح افزود: کار محرومیت زدایی و انتخاب محدوده هدف در «قلعه گنج» استان سیستان و بلوچستان آغاز شده است و رهبر معظم
انقلاب، رئیس جمهور و وزیر کشور به اقدامات بنیاد در این منطقه نظر مثبت دارند و اکنون این منطقه به الگو تبدیل شده است و نرخ

 
بیکاري در آن جا کاهش و مسائل اجتماعی، بهبود یافته است. 



وي گفت: الگوي «قلعه گنج» با بررسی ضعف ها و نقاط قوت توسعه یافته است و در جنوب سیستان و بلوچستان و منطقه زابل و بقیه
مناطق هدف نیز اقدامات محرومیت زدایی را انجام دادیم که به 25 مورد رسیده است و در هر استان حداقل یک مورد را انجام

 
خواهیم داد و براي مناطق محروم ایجاد اشتغال می کنیم. 

 
رئیس بنیاد مستضعفان اضافه کرد: پس از رد شدن از مرحله کرونا، به مسائل زیر ساختی و زیر بنایی توسعه هم خواهیم پرداخت. 

فتاح در بخش دیگري از سخنان خود درباره ساختمان پلاسکو گفت: در ساخت این ساختمان, 64 درصد پیشرفت داشتیم و به حدود

 
300 نفر کسبه این ساختمان قول دادیم که تا پایال سال بهره برداري شود. 

وي ادامه داد: مطلبی نقل می شد که بنیاد در زمینه ساختمان پلاسکو با شهرداري اختلاف دارد. مسائل پلاسکو در سال هاي 96 و
97 در سطح ملی از جمله معاون اول و شوراي عالی امنیت ملی مطرح و موضوع آن به مسئله ملی و مردمی تبدیل شد. اکنون تفاهم
کردیم و کار به شوراي عالی شهر سازي و معماري کشید و در آن جا حد وسط را گرفتند، زیرا پلاسکو نمی توانست پارکینگ داشته

 
باشد، چون مغازه ها کم می شد. 

فتاح تاکید کرد:  همه مغازه هاي پلاسکو را می سازیم و تحویل می دهیم و شهرداري و شوراي عالی شهرسازي هم تایید کردند و

 
موظف شدیم پارکینگی را که در آن نزدیکی قرار دارد مقاوم و بازسازي کنیم. 

وي ادامه داد: بر اساس اعلام شهردار منطقه 12، در مدت یک ماه، پروانه آن جا صادر می شود و امیدواریم تا پایان سال به تعهدات

 
خود در پلاسکو عمل کنیم. 

رئیس بنیاد مستضعفان افزود: قطعه 2 آزاد راه تهران - شمال هم تا پایان سال آینده به بهره برداري می رسد.



آماده سازي 27 بناي تاریخی خراسان شمالی براي واگذاري

منبع: ایسناشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/05/19

مدیر کل میراث فرهنگی صنایع دستی و گردشگري خراسان شمالی از شناسایی و آماده سازي 27 بناي تاریخی در مناطق
روستایی استان به منظور واگذاري با هدف اشتغال زایی، رونق اقتصادي و توسعه گردشگري خبر داد.

یزدان پناه در گفت و گو با ایسنا، گفت: لیست بناهاي قابل واگذاري در مناطق روستایی استان تهیه شده است که از این تعداد
هفت بنا در شهرستان شیروان، پنج بنا در اسفراین، سه بنا در مانه و سملقان، پنج بنا در جاجرم، سه بنا در گرمه، سه بنا در فاروج و

 
یک بناي تاریخی در بجنورد قرار دارد. 

وي افزود: این بناهاي تاریخی در راستاي سیاست هاي توسعه اقتصادي و اشتغال زایی روستایی به منظور بهره برداري بهینه از

 
ظرفیت هاي محلی، ایجاد هم افزایی و تعامل بین دستگاه هاي مربوطه و تعریف کاربري جدید واگذار می شود. 

یزدان پناه جلب مشارکت نهادها و جوامع محلی براي بهره برداري هر چه بیشتر از ظرفیت هاي منطقه اي را از دیگر اهداف این طرح

 
برشمرد و عنوان کرد: آمادگی داریم تا این بناها را همراه با کمک هاي فنی و مشاوره اي با اولویت دهیاري ها واگذار کنیم. 

وي با اشاره به اینکه در طرح واگذاري این بناها، کاربري هایی نظیر فضاهاي فرهنگی و آموزشی، اقامتی، پذیرایی، عرضه صنایع دستی
و محصولات محلی و ... پیشنهاد شده است، ابراز امیدواري کرد: با اجراي این طرح، علاوه بر حفظ و احیاي بناهاي ارزشمند تاریخی

 
واقع در روستاها، زمینه توسعه گردشگري و رونق اقتصادي نیز فراهم شود. 

یزدان پناه تصریح کرد: این طرح در راستاي تفاهم نامه چهارجانبه همکاري مشترك صندوق توسعه صنایع دستی و فرش دستباف و
احیاء بهره برداري از اماکن تاریخی و فرهنگی، معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري، سازمان شهرداري و

 
دهیاري هاي کشور و بنیاد مسکن انقلاب اسلامی دنبال می شود. 

انتهاي پیام



کاهش 50 درصدي فروش شیرینی/ کرونا کام مردم را تلخ کرد

منبع: بیتوتهشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/05/19

با شیوع ویروس کرونا و کاهش شدید سطح تقاضا از سوي
شهروندان، فروش شیرینی در کاشان تا 50 درصد کاهش

 
یافته است. 

به گزارش فارس از کاشان، با آمدن ویروس کرونا بسیاري
از اصناف ازجمله قنادها ضرر و زیان زیادي را متحمل
شدند که با زحمت بسیار زیاد خودشان را سرپا نگه داشته

 
اند. 

بسیاري از قنادان کاشان که در جغرافیایی شهري در مراکز پر رفت و آمد حضور دارند خودشان را براي فروش شب عید آماده کرده
بودند و با تولید و انباشته کردن شیرینی هاي سنتی کاشان اعم از باقلوا و کلوچه خود را براي ورود مسافر و گردشگر به کاشان و

 
فروش شیرینی ها آماده کرده بودند که به یک باره با آمدن ویروس کرونا همه معادلات را برهم زد و کامشان را تلخ کرد. 

علی بهرام پور در گفت وگو با خبرنگار فارس در کاشان، بابیان اینکه قیمت مواد اولیه براي تولید شیرینی افزایش داشته است، اظهار

 
کرد: به عنوان مثال نارگیل 2 برابر، روغن 35 درصد و شکر 10 درصد افزایش قیمت داشته است. 

مدیر مجتمع شیرینی سراي یاس در کاشان، با اشاره به اینکه قیمت شیرینی حدود 25 درصد افزایش داشته است، گفت: بیماري

 
کرونا و گرانی باعث شده فروش شیرینی کم بشود که همین باعث شده که درآمد و هزینه هایمان با همدیگر هم خوانی نداشته باشد. 

وي با اشاره به اینکه در پخت و توزیع شیرینی تمام پروتکل هاي بهداشتی به صورت جدي رعایت می شود، افزود: در این ایام با وجود

 
اینکه ضرر زیادي دیدیم اما هیچ کارگري را از کار بیکار نکردیم تا به زندگی شان لطمه نخورد. 

بهرام پور با اشاره به اینکه انتظار می رود دولتی ها به کسانی که کارآفرینی و اشتغال ایجاد کرده اند، نگاه ویژه تري داشته باشند،
اذعان داشت: تأمین اجتماعی، شهرداري، دارایی و بازرگانی هواي کسانی که کارآفرین و هستند و اشتغال زایی کرده اند را داشته

 
باشند، در این دوران اگر کسی هواي همدیگر را نداشته باشد ضررش را قشر ضعیف جامعه متحمل می شوند. 

 
با بیکاري زمینه رشد و فساد بیشتر مهیا می شود 

مدیر مجتمع شیرینی سراي یاس در کاشان با اشاره به اینکه، اگر دولت مردان هواي کارفرماها را داشته باشند از به وجود آمدن
سیستم منفی در جامعه جلوگیري می شود، تصریح کرد: کسانی که دلسوز مردم هستند با آسیب شناسی وضعیت معیشتی مردم را

کنترل کنند تا از وضعیت فعلی خارج نشوند. 



وي بابیان اینکه، با تعطیلی 3 هفته اي ضرر سنگین و هنگفتی در عید امسال داشتیم، افزود: از اسفند ماه کرونا در جامعه خودش را
نشان داد کمتر از سال قبل شیرینی تولید کردیم اما مواد اولیه را از قبل خریداري کرده بودیم که همه این مواد روي دستمان مانده

 
است و تاریخ مصرف آن هم در حال تمام شدن است که این خودش ضرر زیادي به ما می زند. 

بهرام پور با بیان اینکه در این شرایط پرداخت حقوق کارگران توسط کارفرما بسیار سخت است، گفت: پرداخت مالیات و حق بیمه

 
تأمین اجتماعی هم در این شرایط فشار مالی بیشتري را به واحدهاي صنفی وارد می کند. 

 
50 درصد کاهش مشتري داشته ایم 

جواد محسنی فاضل در گفت وگو با خبرنگار فارس در کاشان با بیان اینکه قیمت جنس، مواد اولیه و حقوق زیاد شده است، اظهار

 
کرد: با آمدن ویروس کرونا یکی از صنف هایی که بیشترین ضرر و زیان را متحمل شد صنف قنادان بود. 

رئیس اتحادیه تولید و فروش شیرینی کاشان با اشاره به اینکه، در ایام عید خیلی از شیرینی فروشی ها جنس هایشان روي دستشان
مانده است، گفت: شغل ما بستگی به مسافر، گردشگر و توریست دارد که با آمدن ویروس کرونا هیچ مسافر و گردشگري به کاشان

 
سفر نکرده است. 

وي با بیان اینکه 50 درصد کاهش مشتري داشته ایم، افزود: در ایام کرونا به دلیل تعطیل بودن اصناف چندین مغازه قنادي و شیرینی

 
فروشی به حالت نیمه تعطیل درآمدند. 

محسنی فاضل بابیان اینکه پنجاه وپنج قنادي داریم که 10 واحد قنادي از همه بیشتر فعال هستند، تصریح کرد: برخی از اقلام قنادي

 
ها تا صد در صد گران شده است که باعث شده 30 درصد قیمت شیرینی گران شود. 

رئیس اتحادیه تولید و فروش شیرینی کاشان در مورد تعیین قیمت شیرینی گفت: شیرینی رولت، خامه اي، کشمشی، یزدي و گل

 
محمدي قیمت هاي مشخص شده دارند و الباقی شیرینی ها با توجه به کیفیت محصولشان رقابتی است. 

وي در پاسخ به این سؤال که در مورد آینده قنادان با این شرایط چه اقداماتی در دست اجرا دارید گفت: چه کاري می توانیم انجام

 
بدهیم، کاري دستمان نیست وقتی مواد اولیه گران است و شیرینی فروش نمی رود، کاري نمی توانیم انجام بدهیم. 

محسنی در پایان با بیان اینکه از شروع کرونا تا به حال 500 میلیون تومان ضرر کرده ام افزود: همه شیرینی فروش ها در شهرستان
کاشان ضرر و زیان زیادي دیده اند که برخی از آن ها تا یک میلیارد تومان هم ضرر کرده اند.



دانش آموزان آموزش مجازي را اثربخش تر می دانند/ افزایش امکانات

"شاد" به بیش از 30 ویژگی

منبع: ملیتشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/05/19

معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش معتقد است که 70 درصد دانش آموزان به آموزش هاي مجازي دسترسی
داشتند و دانش آموزان آموزش مجازي را اثربخش تر می دانند.

به گزارش ملیت به نقل از تسنیم،ئعلیرضا کمرئی، معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش در این گفت وگو به مسائل و
موضوعاتی که دغدغه خانواده ها براي شروع سال تحصیلی آینده است، وضعیت آموزش هاي مجازي همچنین انتظارات کارشناسان در

 
حوزه آموزش هاي مهارتی و غفلت از مسئله مهارت و کارآفرینی در مدارس پرداخت. 

کیفیت آموزش هاي مجازي ارائه شده به دانش آموزان در بستر شبکه شاد در مقابل آموزش هاي تلویزیونی که قطعاً دربرگیري
بیشتري دارد و در نهایت این موضوع که آیا آموزشهاي مجازي در یادگیري دانش آموزان موثرتر بوده است یا آموزش هاي تلویزیونی؛
گلوگاه ها و مشکلات آموزش مجازي و اینکه کدام گروه از دهک هاي جامعه از دسترسی به شاد و آموزش مجازي محروم ماندند،
برنامه ها و تدابیر آموزش و پرورش در سال تحصیلی جدید براي شناسایی و رفع مشکلات و گستراندن چتر آموزش بر سر تمام دانش

 
آموزان دو محور اصلی این مصاحبه بود. 

موضوع آموزش مهارت به دانش آموزان دبیرستانی که سالهاست از سوي مسئولان تراز کشور از جمله رهبر معظم انقلاب و رئیس
جمهوري به عنوان یک انتظار از آموزش و پرورش مطرح می شود و اینکه چرا با تمام این تأکیدات همچنان شاهد غفلت از موضوع
مهارت و کارآفرینی در مدارس و تمرکز بر ارائه دروس تئوري هستیم که در نهایت پس از فارغ التحصیلی ردي از آن را نه در زندگی

 
روزمره و نه در حافظه ذهنی دانش آموزان خواهیم یافت! 

مسئله جمعیت و ضرورت توجه آموزش و پرورش به عنوان یک نهاد فرهنگ ساز به مسئله بحران جمعیت ایران در آینده نه چندان
دور و ضرورت توجه به این موضوع در کتاب هاي درسی دانش آموزان و فرهنگ سازي براي جامعه دانش آموزان کشور، دو موضوع

 
دیگري بود که در این مجال به آنها پرداختیم. 

مشروح گفتگوي "علیرضا کمرئی؛ معاون وزارت آموزش و پرورش" در دو بخش تهیه و تنظیم شده که بخش نخست آن در ادامه

 
تقدیم مخاطبان تسنیم می شود. 

آیا در سال تحصیلی گذشته برآوردي از وضعیت آموزش مجازي داشتید، می خواهیم ارائه گزارشی در این زمینه داشته باشید و مهم

 
ترین چالش هایی که در بحث آموزش مجازي شناسایی شد، چه مواردي بودند؟ 

با شروع کرونا در اواخر سال98 آموزش و پرورش تصمیم گرفت از وقفه اي که در آموزش ایجاد شده است، ممانعت و جریان آموزش و
تربیت را پیگیري کند و اجازه ندهد فاصله اي در یادگیري دانش آموزان ایجاد شود بنابراین بلافاصله ورود پیدا کرده و با همراهی

 
صداوسیما آموزش هاي تلویزیونی را ارائه کردیم. 



آموزش هاي تلویزیونی چند کارکرد مهم داشت و نشان می داد حاکمیت به موضوع تعلیم و تربیت و آموزش و پرورش بها می دهد و
در این شرایط بلاتکلیفی دانش آموزان و نگرانی خانواده ها، آموزش وپرورش مسیري را براي ادامه آموزش ها طراحی کرده است و از
این طریق تلاش می کند یادگیري دانش آموزان را استمراربخشد . آموزش هاي تلویزیونی علاوه بر کارکرد آموزش و یادگیري، نگاه
حاکمیت به مسئله تعلیم و تربیت را نشان داد و باعث شد خانواده ها از نگرانی خارج شوند و این احساس را داشته باشند، نظام

 
آموزشی سعی دارد از طریق آموزش هاي تلویزیونی وقفه اي در یادگیري دانش آموزان اتفاق نیفتد و در کنار آنهاست. 

تقریبا تمام دروس را در آموزش هاي تلویزیونی پوشش دادیم. 185 عنوان درسی در دوره متوسطه دوم، 36 عنوان درسی در متوسطه
اول و شایستگی هاي غیرفنی شاخه کاردانش و فنی و حرفه اي و بخشی از دروس مهارتی دانش آموزان را از طریق تلویزیون آموزش

 
دادیم، در دروس هنرستانی که نیاز به کارگاه نداشت مانند حسابداري و مباحث کامپیوتر کار آموزش از طریق تلویزیون جریان یافت. 

بخش دوم آموزشها از طریق فضاي مجازي ارائه شد که ابتدا به صورت خودجوش از جانب معلمان رقم خورد و در دهه دوم اسفندماه
شاهد آن بودیم که معلمان براساس تعهدي که به آموزش و یادگیري دانش آموزان داشتند آموزش ها را در فضاي مجازي ارائه دادند
البته به دلیل فراهم نبودن زیرساخت ها در آموزش و پرورش، استقرار یک شبکه آموزشی مستقل براي این وزارتخانه چند ماه طول
کشید و نهایتا اردیبهشت ماه شبکه آموزشی دانش آموزان "شاد" راه اندازي و از آن طریق تلاش شد که همه دانش آموزان علاوه بر

 
آموزش هاي تلویزیونی در فضاي مجازي هم حضور داشته و آموزش را از معلم خود دریافت کنند. 

 
دانش آموز خود را ملزم به دریافت آموزش هاي تلویزیونی نمی داند! 

فضاي مجازي از نظر اثربخشی با آموزش تلویزیونی تفاوت هایی دارد، آموزش هاي تلویزیون ماهیت تعامل ندارد و گاهی دانش آموز
الزام هم نمی بیند تا آموزش را دریافت کند همچنین نقش تسهیل گري معلم در کلاس درس و فضاي مجازي که جریان یادگیري را
هدایت می کند در آموزش تلویزیونی وجود ندارد به همین دلیل براي ما اهمیت داشت که ارتباط دانش آموز با معلم خود و در محیط

 
نسبتاً تعاملی که البته تعامل مبتنی بر متن، فیلم و عکس بود رخ دهد و به تدریج امکانات شاد را بهینه می کنیم. 

درصد بالایی از دانش آموزان اپلیکیشن شاد را نصب کردند بیش از 99 درصد مدارس این اپلیکیشن را نصب کردند به جهت اینکه
سال تحصیلی رو به پایان بود، یک ماه فرصت داشتیم که از این امکان جدید براي دانش آموزان سراسر کشور که اینترنت و ابزار مورد

 
نیاز را در اختیار داشتند بهره ببریم. 

 
دانش آموزان آموزش مجازي را اثربخش تر دانستند 

در نهایت آموزش هاي مجازي را ارائه دادیم و دانش آموزان در شبکه شاد فعال شدند، بخشی از مدارس و دانش آموزان به جهت اینکه
چند ماه قبل از آن با پیام رسان هاي دیگر مأنوس شده بودند در شبکه شاد حضور پیدا کردند و پذیرفتند در یک سامانه اختصاصی
آموزش وپرورش ورود پیدا کنند که همه جهات ایمنی براي دانش آموزان و جریان تربیت لحاظ شده است و نظارت صورت می گیرد
البته شاد در برخی مواقع مشکلاتی هم داشت، با این وجود مدارس در این بستر قرار گرفتند و آموزش ها کامل شد، ارزیابی نهایی از
آموزش ها این بود که دانش آموزان آموزش مبتنی بر فضاي مجازي را که به اضطرار پذیرفتند و جنبه تعاملی دارد را سودمندتر و

 
اثربخش تر می دانند.این ارزیابی در همه پژوهش هایی که انجام دادیم نسبت به سایر روش ها محسوس بود. 

سعی کردیم براي دانش آموزانی که به شاد دسترسی نداشتند از طریق "درس نامه ها" شرایطی را فراهم کنیم تا درس نامه هایی که
ماهیت خودآموز براي آنها دارد دریافت کنند، در هر صورت سال پرتنش و دشواري را پیش رو داشتیم اما شرایط اضطرار ما را به این



سمت کشاند و طبیعی است اقناع مخاطبانی که تمایل داشتند آموزش باکیفیت بالاتر دریافت کنند دشوار است البته همه جامعه و
رسانه ها کمک کردند پیام رسان اختصاصی آموزش و پرورش (شاد) به عنوان یک محیط امن براي دانش آموزان مستقر و معرفی شود
و امروز با آمادگی بیشتري به سال تحصیلی 1400-1399 ورود خواهیم کرد مخصوصا زیرساخت هاي بهتري را آماده کردیم که از

 
جمله در شبکه شاد قابلیت هاي جدیدي فراهم شده است تا معلم راحت تر بتواند با آن کار کند. 

 
امکانات شاد براي تدریس معلمان افزایش می یابد 

 
یعنی قرار است امکانات شاد براي تدریس معلمان افزایش یابد؛ این تغییرات شامل چه مواردي است؟ 

بله؛ فکر می کنم در قراردادهایمان بیش از 30 ویژگی را هدف گذاري کردیم که در شبکه شاد قابلیت ها ایجاد شود و بخش هایی از

 
آن داراي اهمیت است که کار معلمان را ساده تر می کند و امکانات خوبی در اختیار آنها قرار می دهد. 

اشاره داشتید، این ضرورت در فضاي کرونا باعث شد به سمت آموزش هاي مجازي و شبکه شاد برویم؛ آیا قبل از ماجراي کرونا طرح
کلانی داشتید که اگر در وضعیت اضطرار قرار گرفتید بستر آموزش را به فضاي مجازي ببرید مثلا در شهر تهران تعطیلات مکرر براي
آلودگی هوا داشتیم در آن مقطع عملاً بحث آموزش تعطیل می شد و بستر مناسبی وجود نداشت که آموزش دانش آموزان پیگیري
شود؛ این اتفاقات تلنگري براي آموزش و پرورش نبود که جدي به ماجراي آموزش مجازي ورود کند تا وقتی که با کرونا مواجه شد به
این شکل دچار اضطرار نشود! پیش از شیوع کرونا چه تدابیري براي آموزش مجازي اندیشیده شده بود که در نهایت به شبکه شاد

 
رسیدید؟ 

چند عامل ما را به سمت فضاي مجازي می کشاند؛ نخست اینکه در سند تحول بنیادین استفاده از فضاي مجازي مورد تاکید قرار
گرفت و در حوزه سیاست گذاري هاي آموزش و پرورش از موضوعاتی بود که همواره درباره آن صحبت می شد، حتی در حوزه
بزرگسالان آموزش از راه دور را داریم که بخشی از آن در بستر مجازي ارائه می شود اما اینها در شرایطی بود که به صورت محدود،

 
گزینشی و هدفمند انجام می شد تا موضوع آموزش مجازي را وارد سیستم آموزش و پرورش کنیم. 

با آمدن کرونا در تمام دنیا در بحث آموزش دچار غافلگیري شدند و آموزش وپرورش باید پاسخ مناسب و درخوري به این شرایط می
داد ما در گذشته آموزش مجازي را تجربه کرده بودیم و زمانی که آلودگی هوا بود در تهران 9 تا 10 روز تعطیلات مستمر داشتیم یا
استان هایی که دچار سیل و زلزله شدند روش هایی را براي ارائه خدمات غیرحضوري و البته کمتر در فضاي وب و به صورت مجازي

 
تجربه کرده بودند. 

در بهمن ماه که اوضاع کرونا حادتر شد یک نوع آمادگی نسبی در بعضی از استان ها وجود داشت چون در ماه هاي قبل از آن به دلیل
تعطیلات ناشی از آلودگی هوا یا سیل با موضوع آموزش مجازي در بستر پیام رسان ها مأنوس شده بودند اما کاملا خودجوش بود و در

 
برنامه آموزش و پرورش وجود نداشت. 

 
کرونا باعث تسریع توجه به آموزش هاي مجازي شد 

اما آموزش وپرورش همیشه به آموزش مجازي فکر می کرد و آن را در دستور کار قرار داده بود، کرونا باعث شد حرکت به سمت بستر
آموزش مجازي تسهیل شود و در اسفند ماه آمادگی براي گفتگوها شکل گرفته بود حتی براي دعوت از افرادي که در بخش هاي
مختلف بودند اقدام شد اما کار دشواري بود و طبیعی است که استقرار آن به زمان نیاز داشت، آموزش وپرورش به فکر استفاده از



فضاي مجازي بود اما ماجراي کرونا سبب تسریع کار شد و سعی کردیم کاري که باید در دراز مدت انجام می دادیم در همین ایام که

 
استقبال خوبی از آن می شود و پذیرش جامعه بالاست انجام دهیم. 

پس کرونا لااقل محاسنی هم براي آموزش و پرورش داشته! و این وزارتخانه را مجبور به پیگیري و به سرانجام رساندن آموزشهاي

 
مجازي کرد! 

بله قطعاً! سند تحول بنیادین یک بستر براي ما است یعنی روحی دارد که نمی توان آن را نشان داد؛ پیچیدگی تعلیم و تربیت و
تاثیري که بر جامعه می گذارد به جهت اینکه خیلی آرام است و از جنبه سخت نبوده قابل مشاهده نیست مثلا اخباري که رسانه ها
منتشر می کنند، اینکه چگونه بر دل مردم می نشیند، اثر می گذارد و به تدریج جریانی را ایجاد می کند، خیلی آرام و کند است

 
ماهیت فعالیت هاي تعلیم و تربیت نیز از این جنس است به همین دلیل خیلی سخت می شود نتایج تولیدات را نشان داد. 

یکی از موضوعاتی که در آموزش وپرورش در شرایط کرونا با سرعت بالا مستقر شد آموزش مجازي بود و از این فرصت استفاده کردیم

 
و یک بخش آن همسویی با اسناد تحولی آموزش و پرورش است. 

آیا آماري دارید که کدام بخش از دهک هاي مختلف جامعه به شبکه شاد دسترسی داشتند و کدام دهک ها از این شبکه جا ماندند؟

 
به صورت منطقی اینگونه است که مناطق محروم دسترسی به شبکه شاد نداشته باشند آیا آمار تفکیکی در این رابطه دارید؟ 

چندین مطالعه صورت گرفته است که یکی از آنها توسط معاونت آموزش متوسطه انجام شد، در آموزش هاي تلویزیونی ادعا می شد

 
97 درصد پوشش وجود دارد چون از چند شبکه اي استفاده شد که بالاترین پوشش ملی را داشت. 

 
یعنی به پوشش 97 درصدي در آموزش هاي تلویزیونی رسیدید؟ 

بحث در اختیار گذاشتن آموزش یک موضوع است و بحث استفاده مخاطبان موضوع دیگري است، رسانه شاید دقیقتر از ما بتواند
بگوید چه میزان از دانش آموزان از آموزش تلویزیونی استفاده کردند، ارزیابی که ما از حیث اثربخشی و فرایندي داشتیم نشان می
دهد به جهت اینکه در فضاي مجازي الزام وجود داشت که دانش آموزان باید در این محیط یاد بگیرند و ما هم تشویق می کردیم تا

 
دانش آموز و معلم حتما در کلاس درس مجازي در شاد حضور داشته باشند بنابراین وسعت و فراگیري بیشتري داشت. 

امکانات در اختیار 30 درصد دانش آموزان براي حضور در شبکه شاد نبود البته شاید این آمار خیلی دقیق نباشد چرا که در ضمن کار
تلاش شد عده اي از دانش آموزان به شبکه شاد بپیوندند و به تدریج استفاده از شاد رسمیت پیدا کرد مخصوصا اینکه مشخص شد
سال بعد نیز در این شرایط خواهیم بود بنابراین مورد پذیرش قرار گرفت، از زمانی که بهمن ماه آموزش از راه دور را آغاز کردیم حتی
خانواده ها استفاده از تلویزیون را الزام نمی دیدند به جهت اینکه تصور می کردند تعطیلات کوتاه مدت است و دانش آموز به زودي به

 
مدرسه باز می گردد. 

 
نمی توان اثربخشی آموزش مجازي را با آموزش حضوري مقایسه کرد 

خود ما هم در همین شرایط بودیم و تصور می کردیم مدارس زودتر باز خواهند شد اما بعد از 15 فروردین متوجه شدیم ما باید به
عدم بازگشت به مدارس در سال تحصیلی فکر کنیم و سناریوها را بر روي تعمیق یادگیري و جبران برخی فرصت هاي از دست رفته
همینطور نگاه به نحوه ارزشیابی از 70 درصد آموزشهایی که تا بهمن ماه ارائه شده بود قرار دهیم؛ امتحانات نهایی در پایه دوازدهم و



پایه نهم به صورت حضوري برگزار شد میزان غیبت دانش آموزان بسیار کم بود؛ به نظر آموزش هاي فضاي مجازي اثربخشی خوبی را

 
داشت اما قطعاً نباید آن را با آموزش حضوري مبتنی بر تعامل معلم و دانش آموز مقایسه کنیم. 

69 تا70 درصد دانش آموزان براساس ارزیابی هایی که داشتیم از آموزش مجازي استفاده کردند.



استفاده از ظرفیت دریا در راستاي ایجاد اشتغال

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/05/19

به گزارش خبرنگار دفاع پرس از هرمزگان، سردار «حبیب االله
میرزایی» مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش هاي دفاع مقدس هرمزگان
در نشست با مدیرکل شیلات استان اظهار داشت: هدف از برگزاري
این نشست برررسی ایجاد اشتغال براي فرزندان پیشکسوتان جهاد و

 
شهادت در قالب تعاونی ها براساس اقتصاد دریامحور بود. 

وي ادامه داد: پیشکسوتان ولی نعمتان ما هستند و باید در زمینه معیشتی پیشکسوتان دفاع مقدس از جمله نیروهاي ارتش، سپاه،

 
ناجا، خانواده هاي شهداي مدافع حرم، رزمندگان و خانواده هاي جانبازان، آزاده هاي دفاع مقدس و... تدبیري اندیشه شود. 

میرزایی عنوان کرد: براي ایجاد اشتغال براي این قشر در حوزه دریایی می توان ظرفیت هایی زیادي را به وجود آورد که طرح هاي
خوبی نیز ارائه شد، خوشبختانه ظرفیت خوبی در پیشکسوتان دفاع مقدس در حوزه دریا وجود دارد و در این زمینه تخصص قابل

 
قبولی دارند که از جمله آن ها می توان به تعمیرات شناورها و غواصی سطحی و زیرسطحی اشاره کرد. 

وي تصریح کرد: در واقع این تعمیرات شامل تعمیرات تخصصی شناور،فایبرگلاس،تعمیرات موتوري و ... می شود که اگر این تخصص
ها و این ظرفیت ها در قالب یک تعاونی شکل بگیرد هم سبب ایجاد شغل و هم ظرفیتی براي تولید و کارآفرینی در سطح استان می

 
شود. 

مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش هاي دفاع مقدس هرمزگان دستاورد این نشست را تصمیم براي تشکیل کارگروهی متشکل از نماینده
انجمن پیشکسوتان نیروهاي مسلح با هماهنگی اداره کل حفظ آثار دفاع مقدس و اداره کل شیلات براي بررسی ظرفیت ها عنوان کرد.

وي در پایان به تولید اشتغال و لزوم آن اشاره و خاطر نشان کرد: در اولین فرصت براي این دوستان شغل ایجاد خواهد شد، جزایري

 
که تخصص آن ها در راستاي صیدماهی در قفس و پرورش میگو است نیز از ظرفیت خوبی براي تحقق این امر برخوردار هستند. 

انتهاي پیام/



نمایشگاه مجازي دوازدهمین جشنواره بین المللی حرکت آغاز به کار کرد

منبع: دانشجوشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/05/19

به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، دوازدهمین جشنواره بین المللی حرکت که هر ساله به منظور بزرگداشت
فعالیت انجمن ها و اتحادیه هاي علمی دانشجویی دانشگاه هاي سراسر کشور برگزار می شود، به ایستگاه آخر رسید. به دلیل

شیوع ویروس کرونا و با عنایت به دستورالعمل هاي بهداشتی ستاد ملی مبارزه با کرونا ...

به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، دوازدهمین
جشنواره بین المللی حرکت که هر ساله به منظور
بزرگداشت فعالیت انجمن ها و اتحادیه هاي علمی
دانشجویی دانشگاه هاي سراسر کشور برگزار می شود، به
ایستگاه آخر رسید. به دلیل شیوع ویروس کرونا و با عنایت
به دستورالعمل هاي بهداشتی ستاد ملی مبارزه با کرونا با
بهره گیري از تکنولوژي هاي جدید و به صورت مجازي

 
برگزار می شود. 

در این نمایشگاه مجازي دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی فعال در دوازدهمین جشنواره هر یک در غرفه هاي مجازي خود به نمایش
دستاورد هاي انجمن هاي علمی دانشجویی دانشجویان خود پرداخته و در کنار غرفه هاي دانشگاهی، چهار بخش ویژه اتحادیه هاي

 
انجمن علمی دانشجویی، بخش بین الملل، انجمن پویا و بخش ایده شو نیز به نمایش گذاشته شده اند . 

سامانه مجازي نمایشگاه این جشنواره از ساعت 9صبح امروزیکشنبه 19 مرداد ماه به آدرس festival.isic.ir افتتاح شده و پس از دو
روز بازدید از نمایشگاه، روز سه شنبه 21 مرداد ماه مراسم اختتامیه جشنواره به صورت برخط و با حضور مسئولان وزارت علوم،
تحقیقات و فناوري برگزار خواهد شد. همچنین در مراسم اختتامیه، علاوه بر اجراي برنامه هاي مختلف، برگزیدگان جشنواره دوازدهم

 
در بخش بین الملل و دانشگاه هاي داخل معرفی می شوند. 

در این جشنواره آثار انجمن هاي علمی دانشجویی دانشگاه هاي سراسر کشور در 9 حوزه کارآفرینی، کتاب، انجمن برتر، بخش ویژه،

 
مسابقه، نشریه، فعالیت خلاقانه، محتواي دیجیتال و اختراع به رقابت پرداخته اند. 

لازم به ذکر است، در نهایت علاوه بر رونمایی از تندیس جشنواره، دانشگاه برتر در حوزه فعالیت هاي علمی دانشجویی و همچنین
اتحادیه هاي برتر نیز معرفی خواهند شد.



31 مرد اد ، آخرین مهلت ثبت نام د انش آموزان فارس د ر جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و

کارآفرینی

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/05/19

بهمن پگاه راد - «خبرجنوب»/ کارشناس پژوهش سراهاي د انش آموزي فارس گفت: د ر سال تحصیلی جاري نزد یک به 11
هزار د انش آموز از سراسر فارس د ر اولین جشنواره کشوري علمی و پژوهشی ثبت نام کرد ه اند . رضاپور خسروانی افزود : این
جشنواره د ر قالب 9شاخه علمی و 42 گرایش برگزار می شود . وي مخاطبین این جشنواره را د انش آموزان پایه چهارم ابتد ایی تا
پایه د وازد هم متوسطه د وم معرفی کرد و گفت: بیشترین استقبال از این جشنواره توسط د انش پژوهش سراهاي د انش آموزي
نواحی 2و4آموزش و پرورش د ر شیراز و شهرستان هاي جهرم، فیروزآباد و فرگ انجام شد ه است.پور خسروانی افزود : آمارها نشان
می د هد که بیش از 4120 پروژه عملی، 4550 فیلم، انیمیشن و تولید محتوا 1610 مقاله علمی و 350 کتاب توسط د انش آموزان
استان فارس د ر این جشنواره ملی ثبت شد ه و پس از د اوري آثار توسط د اوران متخصص استان و کشور، نتایج نهایی د ر هفته سوم
شهریورماه اعلام خواهد شد . کارشناس پژوهش سراهاي د انش آموزي استان فارس ،جشنواره کشوري علمی پژوهشی و جشنواره ملی
خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی را مهمترین جشنواره هاي پژوهشی مد نظر پژوهش سراهاي د انش آموزي د انست و گفت: 31 مرد اد
آخرین مهلت ثبت نام د ر جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی د ر سه بخش د انش آموز، همکاران فرهنگی و اولیا د انش
آموزان است که از طریق سایت http://stideas-src.medu.ir/ انجام می شود .وي گفت: هم اکنون قطب کشوري انرژي هاي
نوین مستقر د ر پژوهش سراي د انش آموزي اسد اله اسد ي ناحیه 3 شیراز به همراه 15 قطب علمی پژوهشی استانی و 63 پژوهش
سراي د انش آموزي د ر سراسر استان، آماد ه ارائه خد مات آموزشی به د انش آموزان گرامی هستند .پور خسروانی از د انش آموزان
خواست تا با مراجعه به این مراکز و یا کانال پژوهش سراهاي د انش آموزي د ر سامانه شاد به آد رس @PAJOUHESHSARA از

 
آموزش هاي علمی و پژوهش محور این مراکز بهره مند شوند . 

/انتهاي متن/



رشیدپور باز هم خبرساز شد/ از تکذیب عجیب مشاور مدیر شبکه یک تا آغاز

یک «اتفاق» دیگر در شبکه سه

منبع: آناشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/05/19

مشاور مدیرشبکه یک سیما شایعه برنامه سازي و اجراي رضا رشیدپور در این شبکه را تکذیب کرد.

 
 

مشاور مدیرشبکه یک سیما شایعه برنامه سازي و اجراي رضا رشیدپور در این شبکه را تکذیب کرد. به گزارش خبرنگار حوزه رادیوو
تلویزیون گروه فرهنگ و هنر خبرگزاري آنا، محسن سوهانی با انتشار متنی در صفحه شخصی خود به شایعات مربوط به احتمال

 
حضور رضا رشیدپور در برنامه هاي شبکه یک سیما واکنش نشان داد. 

سوهانی در توضیح خود نوشت: «شایعه برخی رسانه ها درباره اجراي آقاي رضا رشیدپور در شبکه یک کاملاً نادرست و در عین حال
عجیب است! مدیران شبکه هیچ گونه گفتگویی با ایشان نداشته اند. خط مشی شبکه ملی منطبق با چارچوب کمیته مجریان معاونت

 
سیما است». 

 
 

رضا رشیدپور اواخر سال گذشته با تبلیغات فراوان برنامه «اتفاق» به تهیه کنندگی محمدرضا رضائیان را روي آنتن شبکه سه سیما



برد. برنامه اي با دکور عظیم و ظرفیت حضور حدود هزار مخاطب در استودیو که اساس خود را بر تعامل با مجري با حاضران قرا داده
بود. «اتفاق» شب هاي پنجشنبه و جمعه و در ساعتی پربیننده پخش می شد، اما با توجه به شیوع ویروس کرونا، این برنامه نیز بعد از

 
پخش چند قسمت از حضور تماشاگران محروم شد. 

در چند قسمت دیگر، رشیدپور برنامه را به سمت یک برنامه گفتگومحور در حوزه کارآفرینی، خلاقیت و کسب و کارهاي جدید برد که
در این زمینه توفیق چندانی نداشت. در نتیجه، سازندگان اتفاق ترجیح دادند تا رفع شرایط کرونایی و بازگشت دوباره تماشاگران به

 
استودیو، تولید و پخش این برنامه را متوقف کنند. 

در چنین شرایطی، شایعه کوچ رشیدپور به شبکه یک و تولید و اجراي برنامه صبحگاهی این شبکه، یکی دو روزي بود که در فضاي

 
مجازي منتشر شد، تا اینکه اظهارنظر سوهانی در واکنش به همین شایعات منتشر شد. 

 
 

البته مشخص نیست که از نظر مشاور مدیرشبکه یک سیما، احتمال حضور یک مجري شناخته شده همچون رشیدپور که اتفاقاً با

 
اجراي برنامه «صبح به خیر ایران» شبکه یک سیما مشهور شد، چرا باید عجیب باشد؟! 

از سوي دیگر مدیر روابط عمومی برنامه «اتفاق» در گفتگویی رسانه اي از آغاز ضبط این برنامه تلویزیونی از هفته آینده خبر داده و
گفته است: این روزها در حال تغییراتی در دکور و حال و هواي برنامه هستیم و تا پایان این هفته این تغییرات صورت گرفته و عوامل
برنامه آماده ضبط برنامه خواهند شد. تلاش سازندگان براي تغییرات برنامه در راستاي حفظ سلامت تماشاچیان و عوامل خواهد بود و

 
پخش مجدد «اتفاق» از شهریورماه آغاز خواهد شد. 

به این ترتیب این مجري خبرساز بار دیگر با برنامه اي گفتگومحور در شبکه سه سیما روي آنتن خواهد رفت و خبري از حضور او در

 
شبکه یک نیست. 

انتهاي پیام/4104/



چطور از شکست درس بگیریم و آن را به موفقیت تبدیل کنیم؟

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/05/19

چطور از شکست درس بگیریم و آن را به موفقیت تبدیل

 
کنیم؟ 

یوکن/ ترس از شکست یک مانع بزرگ براي دست یابی به
موفقیت است. ترس از شکست حتی از خود شکست هم
بدتر است زیرا شما را به داشتن زندگی فعلی تان مجبور
می کند. براي اینکه پاسخ مناسبی به شکست بدهید باید

 
به نحوه ي برخوردتان با آن توجه کنید. با یوکن همراه باشید. 

در این مطلب قصد داریم نگرش شما را نسبت به شکست تغییر دهیم تا بتوانید از آن در جهت رشد و توسعه ي فردي تان استفاده

 
کنید. 

پژوهش جدیدي توسط مجله ي روانشناسی اجتماعی تجربی (Journal of Experimental Social Psychology) منتشر
شده که اعلام می کند موفقیت برخلاف شکست نتیجه ي تمرکز روي نتایج دلخواه است تا تمرکز براي جلوگیري از شکست خوردن.
هرچند تلاش براي اجتناب از شکست وسوسه کننده است، اما افرادي که روي شکست نخوردن تمرکز می کنند خیلی بیشتر شکست

 
می خورند تا آن هایی که به طور خوش بینانِ روي دست یابی به اهدافشان متمرکز می شوند. 

 
وینستون چرچیل: "موفقیت یعنی حرکت آرام و با افت و خیز از یک شکست به شکست دیگر، بدون از دست دادن امید ." 

شاید این نقل قول خیلی آسان به نظر برسد اما اجراي آن وقتی عواقب شکست جدي باشد، بسیار سخت است. محققان ادعا می کنند
گرفتن بازخورد مثبت، احتمال موفقیت فرد را بالا می برد زیرا همان خوش بینی را در فرد ایجاد می کند که هنگام تمرکز روي اهداف

 
ایجاد می شود. 

افرادي که تاریخ ساز بوده اند، از این فراتر رفته و شکست را ابزاري براي رسیدن به موفقیت می دانند. شاید مخترعان بزرگ براي ثبت
یک اختراع هزاران بار شکست خورده باشند اما خودشان به این باور رسیده اند که براي یک اختراع لازم است هزار قدم را بردارند تا به

 
موفقیت برسند. شکست براي افراد بزرگ تنها مسیر به سوي موفقیت به حساب می آید. 

این همان نگرشی است که موفقیت را از شکست متمایز می کند. البته مخترعان تنها کسانی نیستند که با این روش به موفقیت
رسیده اند. داستان هري پاتر از جی.کی. رولینگ بعد از نوشته شدن توسط 12 ناشر رد شد و نهایتاً مورد پذیرش قرار گرفت، البته در
آن زمان پول ناچیزي به او داده شد. اپرا وینفري شغل خود را به عنوان خبرگزار در اخبار بالتیمور از دست داد، زیرا نگاه احساسی به
خبرهایش داشت، همین خصوصیتی که پس از چند سال به برند او تبدیل شد. هنري فورد بعد از اینکه توانست نمونه ي اولیه ي



ماشینی را بسازد که کار کند، دو بار اسپانسرهاي خود را از دست داد. افراد زیادي هستند که پس از شکست هاي متوالی به موفقیت

 
رسیدند، پس این لیست تمامی ندارد. 

 
هنري فورد: "چه فکر کنید می توانید کاري را انجام دهید، چه فکر کنید نمی توانید، در هر صورت حق با شماست." 

به نظر شما تفاوت افرادي که اجازه می دهند شکست آن ها را از اهدافشان دور کند و آن هایی که از شکست به نفع خود استفاده می

 
کنند، چیست؟ 

5 مورد از این موارد به کارهایی مربوط است که باید انجام دهید و 3 مورد دیگر به تفکر و نگرش شما برمی گردد. کاري که در مقابل
شکست انجام می دهید براي برگشت به حالت عادي ضروري است و تأثیر زیادي روي برداشتی که دیگران از شما و اشتباهتان

 
خواهند داشت دارد. 

وقتی دچار شکست شدید به سراغ 5 کار بروید تا در آینده به موفقیت برسید و باعث شوید دیگران نگاه مثبتی به شما داشته باشند.

 
این 5 کار عبارت اند از: 

 
اشتباه خود را به گردن بگیرید 

اگر مرتکب اشتباهی شدید به دنبال این نباشید که کسی متوجه نشود، زیرا بالاخره دیگران متوجه می شوند و این مسئله غیرقابل
انکار است. اگر منتظر بمانید تا دیگري به اشتباه شما اشاره کنند این یعنی دو اشتباه پشت سرهم؛ زیرا اگر سکوت کنید مردم از خود

 
می پرسند چرا چیزي نگفتید و آن را به حساب ترسو بودن یا بی توجهی تان می گذارند. 

 
اشتباه خود را توضیح بدهید اما بهانه نیاورید 

این که مسئولیت اشتباهتان را به عهده بگیرید، وجهه تان را بهتر می کند. این کار نشانه ي اعتماد به نفس و مسئولیت پذیري

 
شخصی شماست. همیشه در توضیحاتتان از واقعیت ها استفاده کنید. 

اینکه بگویید: "اعتبار خود را از دست دادم زیرا نتوانستم کار را در مهلت مشخص انجام دهم."، یک دلیل است؛ اما توضیح دیگر:
"اعتبار خود را از دست دادم چون حیوان خانگی ام مریض بود و این باعث شد نتوانم کار را در مهلت مشخص به انجام برسانم." یک

 
بهانه است و مسئولیت پذیري شما را زیر سؤال می برد. 

 
برنامه اي براي جبران اشتباهاتتان داشته باشید 

پذیرش مسئولیت یک اشتباه کار را به جایی نمی رساند. کاري که بعد از این مرحله انجام می دهید هم ضروري است. به جاي اینکه
صبر کنید کسی پیدا شود و اشتباه شما را اصلاح کند، به دنبال راه حل هاي خودتان باشید. حتی بهتر است مدیر یا هر کسی که نیاز

 
است را نسبت به کارهایی که کرده اید تا همه چیز به روال قبل برگردد مطلع کنید. 

 
جلوي اشتباهات را بگیرید 

به غیر از برنامه اي براي جبران اشتباه، براي جلوگیري از تکرار اشتباه نیز باید برنامه اي داشته باشید. با این کار به اطرافیانتان

 
اطمینان می دهید نتیجه ي خوبی از اشتباهات شما به دست خواهد آمد. 

 
دوباره به مسیرتان برگردید 



خیلی خوب است به شکست اجازه ندهید اعتماد به نفس و شجاعتتان را از بین ببرد. اگر چنین دیدگاهی داشته باشید هر بار که دچار
لغزش می شوید روحتان از درون خرد شده و از پا می افتید. به خودتان فرصت دهید تا درسی که از این شکست گرفته اید را درونی
کنید و به محض اینکه این کار را انجام دادید، دوباره شروع کنید و تلاش خود را از سر بگیرید. دست نگه داشتن تنها باعث ایجاد
احساسات منفی می شود و جرات و جسارت شما را از بین می برد. با این حساب، نگرش شما به اندازه ي کاري که در مقابل شکست
انجام می دهید اهمیت دارد. براي اینکه بتوانید از شکست به نفع خودتان استفاده کنید باید سرسخت و قدرتمند باشید که نشان

 
دهنده هوش هیجانی بالاي شماست. 

 
وقتی دچار شکست می شوید 3 نگرش وجود دارید که باید آن را حفظ کنید. 

 
چشم انداز مناسب مهم ترین فاکتور براي مواجهه با شکست است 

افرادي که بعد از مواجهه با شکست براي ادامه ي مسیر توانایی بیشتري دارند، شکست را با احتمال بیشتري به عملشان (مجموعه اي
عملکردهاي اشتباه یا غفلتی ناشی از بی توجهی) نسبت می دهند تا به شخصیت خودشان. در مقابل افرادي که با شکست می بازند،
بیشتر شکست را نتیجه ي تنبلی، کم هوشی یا دیگر خصوصیات شخصی شان می دانند. آن ها با داشتن چنین نگرشی به شکست،

 
هیچ کنترلی روي خود ندارند و در آینده احتمال کمی وجود دارد که ریسک کنند. 

 
خوش بین بودن 

خوش بینی خصیصه ي دیگري است که باعث می شود افراد بعد از شکست، دوباره به مسیر برگردند. نتایج تحقیقات روي 576
کارآفرین دائمی نشان می دهد آن ها بیشتر انتظار رسیدن به موفقیت دارند نسبت به کارآفرینانی که بعد از اولین شکست از
کارآفرینی دست کشیده اند. این احساس خوش بینی مانع از این می شود که فرد فکر کند شکست همیشگی است و همراه او خواهد

 
بود. بلکه، این افراد هر شکست را آجري براي ساخت بناي موفقیت خود می دانند و همیشه از شکست هایشان درس می گیرند. 

 
داشتن پایداري 

خوش بینی یک احساس مثبت است و پایداري عملی است که با تکیه بر این احساس مثبت انجام می دهید. در واقع، پایداري همان
خوش بینی در مرحله ي عمل است. وقتی همه می گویند باید از کار دست بکشیم و به خانه برویم، افراد پایدار خود را از اشتباهات
آزاد می کنند و به مسیرشان ادامه می دهند. خوش بینی این افراد هیچ وقت از دست نمی رود. این همان خصوصیتی است که باعث

 
می شود بعد از شکست خوردن بلند شوند و به مسیرشان ادامه دهند. 

نتیجه اینکه شکست نتیجه ي نگرش شماست. شاید اتفاقی که براي یک نفر شکستی بزرگ به نظر برسد براي دیگري تنها یک عقب

 
نشینی کوچک باشد. پس می توانید نگاهتان را به شکست تغییر دهید تا از آن در جهت بهتر شدن استفاده کنید. 

 
با این تفاسیر، چطور شکست را مدیریت می کنید؟ آیا با هر شکست عقب می نشینید یا از شکست هایتان درس می گیرید؟ 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



72 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال در خراسان جنوبی پرداخت شد

منبع: ایرناشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/05/19

بیرجند - ایرنا - مدیر شعب صندوق کارآفرینی امید خراسان جنوبی گفت: 72 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال پایدار
روستایی و عشایري براي 890 طرح توسط این صندوق در استان پرداخت شده است.

بیرجند - ایرنا - مدیر شعب صندوق کارآفرینی امید
خراسان جنوبی گفت: 72 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال
پایدار روستایی و عشایري براي 890 طرح توسط این

 
صندوق در استان پرداخت شده است. 

محمد زنگنه روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
افزود: با پرداخت این میزان تسهیلات ایجاد هزار و 490
فرصت شغلی در استان پیش بینی شده است که نظارت بر

 
طرح ها نیز در دستور کار قرار دارد. 

وي بیان کرد: تسهیلات پرداختی به متقاضیان اشتغال در طرح هاي مختلف شامل کشاورزي، صنایع، معادن، صنایع دستی و

 
گردشگري و سایر پرداخت شده است. 

مدیر شعب صندوق کارآفرینی امید خراسان جنوبی اظهار داشت: مرحله پنجم تسهیلات اشتغال روستایی و عشایري در چند روز

 
آینده به بانک ها ابلاغ می شود. 

وي میزان تسهیلات اشتغال روستایی و عشایري ابلاغی مرحله پنجم را 48 میلیارد تومان پیش بینی کرد و گفت: این میزان تسهیلات

 
بایستی تا پایان سال جذب و پرداخت شود. 

زنگنه با بیان اینکه در این مرحله اولویت با طرح هاي نیمه تمام است عنوان کرد: همچنین آندسته از طرح هایی که پرونده آنها

 
تکمیل شده در اولویت پرداخت قرار دارند. 

وي یادآور شد: امسال اولویت استان در پرداخت تسهیلات اشتغال روستایی و عشایري، طرح هاي خدماتی، فناوري و اطلاعات،

 
گردشگري، صنایع دستی و دستبافت ها مانند فرش دستباف در نظر گرفته شده است. 

 
برچسب ها 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- اشتغال زایی 

- خراسان جنوبی





مدیران دستگاه هاي اجرایی در توسعه استان بوشهر موانع را برطرف کنند

منبع: تین نیوزشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/05/19

بوشهر| استاندار بوشهر با تاکید بر تسریع در اجراي پروژه هاي توسعه اي و حیاتی استان بوشهر در حوزه هاي راهسازي،
سدسازي، بزرگراه ها، بنادر و راه آهن گفت: مدیران دستگاه ها در توسعه استان بوشهر ضمن گره گشایی باید موانع اجراي

پروژه ها را برطرف کنند

تین نیوز سید حسین جعفري : بوشهر| استاندار بوشهر با تاکید بر تسریع در اجراي پروژه هاي توسعه اي و حیاتی استان بوشهر
در حوزه هاي راهسازي، سدسازي، بزرگراه ها، بنادر و راه آهن گفت: مدیران دستگاه ها در توسعه استان بوشهر ضمن گره گشایی باید

 
موانع اجراي پروژه ها را برطرف کنند. 

به گزارش خبرنگار تین نیوز، عبدالکریم گراوند در نشست برنامه ریزي و توسعه استان بوشهر با تبریک دهه امامت و ولایت بر اجراي
پروژه پیست قایقرانی بوشهر تاکید کرد و اظهار داشت: این پروژه که از مصوبات سفر استانی رئیس جمهور و اعتبارات آن ابلاغ شده

 
است باید اجرایی شود. 

وي، با تاکیدبر توجه به اجرایی شدن پروژه هاي سفر رئیس قوه قضاییه به استان گفت: در سفر رئیس قوه قضاییه پروژه هایی براي

 
اجرا در شهرستان هاي استان بوشهر مصوب شد که بخشی از اعتبارات آن استانی و بخشی هم از سوي قوه قضاییه تامین می شود. 

استاندار بوشهر با تاکید بر تسریع اجراي پروژه هاي مهم، اساسی و حیاتی استان گفت: پروژه راه آهن استان که از اصلی و مهم ترین
طرح ها محسوب می شود باید اجراي آن سرعت و شتاب بیشتري بگیرد تا یکی از مطالبات مهم و به حق مردم که در توسعه استان

 
بوشهر نقش اساسی دارد محقق شود. 

گراوندبا بیان اینکه گره گشایی در مشکلات اجراي پروژه ها را یکی از رسالت هاي مدیران دستگاه هاي اجرایی دانست و تاکید کرد:
مدیران باید ضمن رفع موانع باید در تسریع اجراي پروژه ها کمک کنند چراکه یکی از وظایف مهم مدیران تسریع در توسعه استان و

 
گره گشایی از مشکلات است. 

وي، یکی از ظرفیت هاي مهم استان بوشهر را بنادر و تجارت دریایی دانست و تصریح کرد: اجراي طرح مجتمع بندري نگین یکی از

 
طرح هاي مهم در توسعه استان است که ظرفیت پهلوگیري شناور ها در اسکله بندر بوشهر تا 50 هزار تن افزایش می دهد. 

استاندار بوشهر اجراي طرح هاي اسکله سازي، راه دسترسی به بندر نگین و لایروبی حوضچه این بندر را از جمله پروژه ها دانست و
افزود: مردم استان بوشهر انتظار دارند این پروژه هرچه زودتر تکمیل و راه اندازي شود چراکه این پروژه در رونق اقتصادي، تجارت و

 
اشتغال زایی بسیار مهم و تاثیرگذار است. 

گراوند با تاکید بر تشکیل کارگروه تخصصی براي رفع مشکلات تسریع در اجراي پروژه مجتمع بندري نگین گفت: پروژه هاي مهم و
حیاتی از جمله اسکله سازي، توسعه بنادر، سدسازي، راهسازي، بزرگراه ها و راه آهن باید با توجه ویژه انجام شود و ایجاد وقفه در

اجراي آن ها از هیچ مدیري پذیرفته نمی شود. 



حالا که اینجا هستید... تین نیوز از مخاطبانش درخواست کوچک اما مهمی دارد. ما در پایگاه خبري صنعت حمل و نقل همواره سعی
داشتیم جامع ترین اخبار، تحلیل ها و گزارش ها را مطابق با واقعیات و توجه به اصل بی طرفی رسانه تهیه و اطلاع رسانی کنیم. اما
حوزه ي حمل و نقل بسیار گسترده است و پوشش دقیق و متمرکز همه ي آن کاري بس دشوار. بنابراین تصمیم براین گرفتیم که
روي بخش هایی از این حوزه بیشتر تمرکز کنیم که اولویت و دغدغه اصلی مخاطبانمان است و مشکلات این حوزه ها را با فوریت
بیشتري از مسئولان پیگیري کنیم. بنابراین پرسشنامه اي تهیه کردیم که اولویت شما در حوزه بزرگ حمل و نقل را مشخص می کند
حال تنها قدمی که مانده این است که با پر کردن این پرسشنامه ما را در این مسیر یاري کنید. «راه روشن است.»؛ اگر شما راهنماي

 
ما باشید. 

آخرین اخبار حمل و نقل را در پربیننده ترین شبکه خبري این
حوزه بخوانید



خطر بزرگ واي فاي رایگان و عمومی در کمین کاربران

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/05/19

امروزه از اینترنت واي فاي و بی سیم در بسیاري از مکان هاي عمومی استفاده می شود، اما خطر بزرگ واي فاي هاي عمومی
این است که اطلاعاتی که فرد رد و بدل می کند، براي تمام کسانی که از آن استفاده می کنند، قابل مشاهده است.

به گزارش شهرآرانیوز، رستوران ها، هتل ها، کافی شاپ ها و فرودگاه ها مجهز به این فناوري هستند و به مشتریان خود اینترنت
رایگان ارائه می دهند. هنگام استفاده از واي فاي عمومی با توجه به ضریب امنیت بسیار پایین و ریسک هاي متعدد، باید احتیاط کرد
و البته کارشناسان توصیه می کنند تا جایی که می شود سعی کنید از شبکه هایی که داراي کلمه عبور اختصاصی هستند، استفاده

 
کنید. 

نکته اي که تقریبا همه کاربران از آن بی اطلاع هستند، ضریب امنیت بسیار پایین و ریسک هاي متعددي است که واي فاي رایگان در
اماکن عمومی براي آن ها به وجود می آورد که ممکن است هرگز از تبعات منفی آن در آینده باخبر نشوند و تنها از حساب هاي

 
کاربري آن ها براي اهداف و انگیزه هاي شوم و غیراخلاقی هکر ها و مجرمان سایبري سوءاستفاده شود. 

اتصال به اینترنت وایرلس یا واي فاي رایگان با اینکه فواید زیادي از جمله اتصال نامحدود به اینترنت در هر لحظه و مکان را دارد، اما،
چون سیستمی عمومی و همگانی است و تمامی کاربران از یک نام کاربري و رمز عبور استفاده می کنند، ناخودآگاه کاربران را به
سمت ناامنی در آن مکان پیش می برد و افزایش کلاهبرداري هاي مختلف نظیر حملات سایبري، بدافزاري، باج افزاري و فیشینگ را

 
براي آن ها در پی خواهد داشت. 

به همین سبب کارشناسان امنیتی همواره به کاربران توصیه می کنند در صورتی که می خواهند در همه جا دسترسی به اینترنت
داشته باشند و از خدمات آن بهره ببرند، بهترین راهکار آن است که از اپراتور مخابراتی مربوطه سیم کارت خود، بسته هاي اینترنتی با
حجم و زمان مورد نیاز خود را تهیه و خریداري کرده و بدین ترتیب علاوه بر عدم نیاز به اتصال به واي فاي اماکن عمومی با ضریب

 
امنیتی پایین، در هر مکانی که خواستند، به اینترنت متصل شده و به انجام کار هاي مورد نظر خود بپردازند. 

 
مراحل محافظت در استفاده از واي فاي عمومی 

قابلیت دسترسی به اینترنت در مکان هاي متعدد، امکان ارتباط و دورکاري (اشتغال از راه دور) را فراهم آورده است، هر چند اتصال به
شبکه هاي عمومی به امنیت و سهولت واي فاي خانگی نیست. به دلیل عدم شناخت از هویت ایجادکننده واي فاي عمومی و عدم

 
آگاهی از هویت کاربران مشترك، این گونه از اتصالات، ضریب امنیتی پایین تري نسبت به نوع خانگی آن دارد. 

براي امنیت سایبري، پلیس فتا نیز به مواردي اشاره کرده که رعایت آن ها ضروري است. به خاطر داشته باشید امنیت در واي فاي
عمومی وجود ندارد، خطر تهدیدات بالقوه از دو ناحیه (صاحب شبکه و کاربران متصل) در کمین است، بنابراین تا جاي ممکن از

 
کمترین تعداد واي فاي عمومی استفاده کنید یعنی به اتصالات قبلی بسنده کنید. 

با استفاده از پروتکل HTTPS به هنگام وب گردي، خود را در برابر سرقت اطلاعات و رصد ترافیک تبادلی بین خود و سرور اصلی
ایمن کنید و هرگز از طریق پروتکل HTTP وارد هیچ سایتی نشوید. همچنین حتی در صفحات معتبر، از وارد کردن اطلاعات



 
شخصی خود مانند آدرس منزل، ایمیل، شماره تماس، گذرواژه و شماره کارت بانکی در بستر واي فاي عمومی خودداري کنید. 

قبل از اتصال به واي فاي عمومی از مسدود کردن تمامی گزینه هاي مربوط به "اشتراك گذاري (file sharing) " در تنظیمات
تبلت، رایانه و گوشی هوشمند خود مطمئن شوید. در صورت وجود هرگونه پیش شرط در استفاده از واي فاي عمومی، حتماً با
هوشیاري مطالعه و از پذیرش عجولانه آن خودداري کنید. گاهی به محض برقراري اتصال، پیغام نصب یک یا چندین نرم افزار

 
(اپلیکشین) روي گوشی مشاهده می شود، اما تحت هیچ عنوان آن ها را نصب نکنید. 

همچنین می توانید هنگام اتصال به اینترنت واي فاي، از وي پی ان استفاده کنید، زیرا وي پی ان قادر به کدگذاري اطلاعات تبادلی
بین دستگاه و سرور بوده و از سرقت ترافیکی جلوگیري می کند. هرچند بهترین روش جلوگیري از هرگونه سوءاستفاده از واي فاي
عمومی، استفاده نکردن از آن است؛ بنابراین اگر به نقاط دورافتاده می روید، قبلاً اطلاعات مورد نیاز خود را دانلود کنید و در صورت

 
اجبار فقط از اینترنت سیم کارت استفاده کنید. 

 
بیشتر بخوانید: 

علی اصغر زارعی، مدرس دانشگاه و کارشناس ارشد مدیریت سیستم هاي اطلاعاتی در این باره نکاتی را ذکر کرده که چنانچه هنگام

 
اتصال به واي فاي عمومی رعایت شود به حفظ امنیت دستگاه کاربران کمک خواهد کرد. 

به گفته او باید پوشه هایی که به اشتراك گذاشتید را از حالت Share خارج کنید چون به محض این که وارد شبکه اي می شوید، به
صورت خودکار پوشه هاي به اشتراك گذاشته شده شما و هم چنین تمام اطلاعات درون آن ها با افرادي که درون شبکه ها هستند،
به اشتراك گذاشته می شود. البته دیگران براي وارد شدن به پوشه هاي کامپیوتر شما نیاز به وارد کردن username و

 
Password سیستم شما دارند. ولی باز هم براي اطمینان بیش تر، بهتر است فایل ها را از این حالت خارج کنید. 

Network and به قسمت Control Panel کافی است در بخش ،Sharing او ادامه داد: در ویندوز براي غیر فعال کردن حالت
Sharing Center بروید. سپس در منوي سمت چپ گزینه Change Advance Sharing Setting را انتخاب کنید و در
بخش Public تمام آیتم هاي این بخش را در حالت Turn Off قرار دهید. در پایان هم دکمه Changes Save در پایین صفحه
Sharing بروید و سپس به بخش System Performance استفاده می کنید، به قسمت Mac book را بزنید. اما اگر از

 
بروید و مطمئن شوید که تمام گزینه ها تیک نخورده باشد. 

به اعتقاد این کارشناس بهتر است از VPN استفاده کنید؛ چرا که در این صورت ترافیک مصرفی شما از یک مسیر امن هدایت می

 
شود، پس استفاده از VPN براي حفاظت اطلاعات شما ضروري است. 

خودداري از اتصال به شبکه هاي ناشناس هم نکته دیگري است چرا که بسیاري از هکرها، شبکه هاي واي فاي عمومی جعلی ایجاد
می کنند و اگر شما حواستان نباشد و به این شبکه هاي جعلی متصل شوید، امنیت سیستم تان به خطر می افتد، پس دقت کنید به
شبکه هاي واي فاي عمومی ناشناس متصل نشوید، مثلاً اگر در فرودگاه هستید، حتماً مطمئن شوید به شبکه واي فاي فرودگاه متصل

 
هستید. 

به گفته این کارشناس ارشد مدیریت سیستم هاي اطلاعاتی، زمانی که قصد اتصال به اینترنت را ندارید حتماً، واي فاي را خاموش
کنید. اگر واي فاي دستگاه همیشه روشن باشد، بدون این که متوجه شوید به شبکه هاي واي فاي عمومی بدون پسورد متصل می
شوید که این موضوع امنیت شما را به خطر می اندازد؛ پس با خاموش کردن واي فاي در مواقع غیر ضروري جلوي این اتصال نا امن را

 
بگیرید، با این کار هم امنیت داده هاي شما حفظ می شود و هم مصرف باتري شما کاهش پیدا می کند. 



او افزود: از فعال بودن فایروال سیستم تان مطمئن شوید، چرا که فایروال تمام ترافیک هاي ورودي و خروجی را بررسی می کند و به
System بروید و روي Control Panel حفظ امنیت کامل سیستم تان کمک می کند. براي فعال سازي فایروال در ویندوز به
Windows Firewall Off Or On کلیک کنید، و به بخش Windows Firewall کلیک کنید. بعد روي and Security
Turn بروید و در نهایت هم در بخش Home و Public را در حالت Turn On قرار داده و OK را بزنید. همچنین اگر هم
سیستم عامل شما Mac است، به بخش System Performance بروید و در قسمت Security and Policy، روي زبانه

 
Firewall کلیک کنید و تیک Turn on Firewall را بزنید. 

توصیه این کارشناس به کاربران این است که همیشه آنتی ویروس مناسب روي سیستم عامل دستگاه تان نصب کنید و از به
روزرسانی آن مطمئن شوید اما هنگام اتصال به شبکه واي فاي عمومی، حتماً چک کنید که آنتی ویروس سیستم شما فعال باشد.
هرچند که یک آنتی ویروس به روز شده هم ممکن نتواند تمام فعالیت هاي غیر مجاز را شناسایی کند اما استفاده از آن راه بسیار

 
خوب براي محافظت در برابر حملات است. 

به گفته او مطمئن باشید که سایت هاي مورد نظرتان از HTTPS استفاده می کنند، چرا که استفاده از پروتکل HTTPS دسترسی
شخصی سوم به اطلاعاتتان را مسدود می کند و شما با خیال راحت می توانید به وب گردي و انتقال اطلاعاتتان بپردازید. همین طور

 
می توانید از افزونه HTTPS Everywhere در مرورگرهاي Google Chrome، Firefox، Opera استفاده کنید. 

به اعتقاد زارعی، براي انجام خرید آنلاین باید اطلاعات حسابتان را وارد کنید. پس حتماً هنگام اتصال به واي فاي عمومی از خرید

 
آنلاین پرهیز کنید. کلاً وقتی که به اینترنت هایی متصل هستید که از امنیتشان مطمئن نیستید، کارهاي بانکی تان را انجام ندهید. 

منبع: ایسنا



کرونا چه تاثیري روي بازار کار گذاشت؟/اقتصاد تا پایان 99 درگیر است

منبع: جمارانشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/05/19

کرونا علاوه بر تاثیر در بازار کار، موجب نگرانی نسبت به آینده اقتصاد کشور نیز شده است، زیرا طبق برآوردها دست کم
تاپایان سال 99 درگیر تبعات اقتصادي ناشی از این ویروس خواهیم بود.

کرونا علاوه بر تاثیر در بازار کار، موجب نگرانی نسبت به آینده اقتصاد کشور نیز شده است، زیرا طبق برآوردها دست کم تاپایان

 
سال 99 درگیر تبعات اقتصادي ناشی از این ویروس خواهیم بود. 

 
 

به گزارش جماران، پس از شیوع ویروس کرونا، اقتصاد اغلب کشورهاي درگیر با چالش هاي بزرگی مواجه شده است؛ عمده ترین

 
چالش پیش روي کشورها چه توسعه یافته و چه در حال توسعه مساله مربوط به تعطیلی بنگاه ها و رشد روزافزون بیکاري است. 

دولت ها براي جلوگیري از ریزش شدید نیروي کار برنامه هاي مختلفی را در نظر گرفتند که در ایران، وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی با پرداخت تسهیلات به شرط حفظ نیرو به بنگاه هاي آسیب دیده از کرونا، تلاش دارد تا از ریزش خارج از قاعده افراد شاغل

 
جلوگیري کند. 

 
وضعیت بازار کار در بهار 99 

 
با این حال بررسی آخرین آمار مربوط به اشتغال کشور تأثیر محسوس شیوع ویروس کرونا را در بازار کار نشان می دهد. 

بر این اساس در بهار سال جاري اگرچه نرخ بیکاري به 9.8 درصد رسیده است اما کاهش نرخ بیکاري همیشه به معناي بهبود وضعیت
بازار کار نیست زیرا در صورتی که کاهش نرخ بیکاري همراه با افزایش نرخ مشارکت و نسبت اشتغال باشد، وضعیت بهبود یافته که

 
البته در بهار امسال این طور نبوده است. 

به گونه اي که طبق گفته جواد حسین زاده رئیس مرکز آمار ایران، در فصل بهار 2 میلیون و 760 هزار نفر به جمعیت غیرفعال افزوده



 
شده است و همچنین یک میلیون و 500 هزار نفر از جمعیت شاغلین کشور کاسته شده است. 

 
پیش بینی صندوق بین المللی پول از نرخ بیکاري ایران 

بر اساس پیش بینی هاي صندوق بین المللی پول، نرخ بیکاري ایران در سال 2020 به حدود 16.3 درصد افزایش می یابد؛ بررسی

 
هاي صورت گرفته، نرخ بیکاري در ایران همانند سایر کشورها از دو سمت عرضه و تقاضاي بازار کار تحت تأثیر قرار خواهد گرفت. 

از یک طرف تعطیلی و کاهش سطح فعالیت هاي اقتصادي منجر به تعدیل نیرو و کاهش تقاضاي کار خواهد شد و از طرف دیگر،
عرضه کار نیز چه به طور مستقیم با درگیر شدن بخشی از نیروي کار با بیماري و چه غیرمستقیم با اقدامات خود مراقبتی و کاهش

 
تعاملات، کاهش خواهد یافت. از این رو، کاهش نرخ مشارکت و کاهش اشتغال در سال 99 محتمل خواهد بود. 

 
کرونا و تولید ناخالص داخلی 

به گزارش مهر، علاوه بر افزایش بیکاري و کاهش نرخ مشارکت، اضافه شدن بحران اقتصادي ناشی از شیوع کرونا بر پیامدهاي تحریم
موجب نگرانی نسبت به آینده اقتصاد کشور شده است، زیرا آسیب دیدن کسب و کارهاي خرد و فعالان اقتصادي می تواند موجب

 
کاهش بیش از پیش تولید ناخالص داخلی نیز شود. 

در نمودار زیر رشد اقتصادي ایران طی سال هاي 90 تا 98 ذکر شده است؛ طبق اعلام معاونت امور اقتصادي وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی، اقتصاد ایران در حالی با بحران کرونا مواجه شده که دو سال سخت 97 و 98 را پشت سر گذاشته است، هر چند پیش بینی
می شد اقتصاد ایران در سال 99 رشد مثبت غیرنفتی هر چند اندك را تجربه کند، اما کاهش تشکیل سرمایه ثابت در اقتصاد ایران
سبب شده است تا ظرفیت تولید بالقوه اقتصاد کاهش یابد. این وضعیت خود به تنهایی نگران کننده است که بالا بودن نرخ تورم در دو

 
سال 97 و 98 و پیش بینی تورم بالاي 25 درصد در سال 99 شرایط را دشوارتر کرده است. 

 
 

حال به این وضعیت، شیوع کرونا را هم اضافه کنیم متوجه عمق رکود می شویم؛ در واقع کاهش تقاضا براي محصولات صادراتی،
تقاضاي کل را از طرف تجارت خارجی متأثر کرده است. در بخش داخلی نیز تقاضاي کل به دلیل کاهش درآمد خانوار و هم کاهش
تقاضاي برخی کالاها و خدمات که نیازمند تعاملات اجتماعی بیشتري هستند (مانند حمل و نقل، رستوران و هتلداري، فعالیت هاي
آموزشی و...) تحت تأثیر قرار گرفته اند. عرضه کل اقتصاد نیز با یک شوك منفی مواجه شده است. اختلال در شبکه تأمین مواد اولیه و

 
محدودیت فعالیت برخی از واحدهاي صنفی، اقتصاد را با شوك عرضه مواجه کرده است. 



در این بین، باید تاکید شود که طبق اعلام وزارت تعاون، اثرگذاري شیوع کرونا بر فعالیت هاي خدماتی در استان هاي تهران، خراسان
رضوي، اصفهان، خوزستان و فارس می تواند بیشترین تأثیر منفی را بر تولید ناخالص داخلی کشور داشته باشد، از این رو این استان

 
ها توجه بیشتر دولت را می طلبند. 

 
 

مطابق با برآوردهاي انجام شده توسط مرکز پژوهش هاي مجلس، کاهش رشد اقتصادي (غیرنفتی) سالانه ناشی از آسیب به کسب و
کارهاي یادشده براي مدت سه ماه (اسفند، فروردین و اردیبهشت) حدود 1.4 درصد است که به اقتصاد ایران هزینه هاي هنگفتی را
تحمیل خواهد کرد. همچنین پیش بینی شده است به دلیل کمبود تقاضا و عدم فروش کالا و خدمات طی 3 ماه ناشی از رکود شدید

 
در فعالیت هاي آسیب دیده، 64.9 هزار میلیارد تومان به اقتصاد کشور ضرر وارد شود. 

به طور کلی، چه در صورت کنترل بیماري تا چند ماه آینده و چه در صورت عدم کنترل و تداوم آن تا پایان سال، اقتصاد ایران دست

 
کم تا پایان سال 99 درگیر تبعات اقتصادي ناشی از این ویروس خواهد بود. 

 
تعداد شاغلان آسیب پذیر در برابر کرونا 

بر اساس این گزارش، در نمودار زیر که توسط وزارت تعاون تهیه شده، مشاغل آسیب پذیر و تعداد شاغلانی که تحت تأثیر کرونا قرار

 
گرفتند نشان داده شده است. 

 
 

بر این اساس از 24.1 میلیون نفر شاغل در کشور، 2.2 میلیون نفر کسب و کار خرد دارند و یا بدون کسب و کار هستند که آسیب
پذیرترین اقشار جامعه در بحران کرونا محسوب می شوند؛ حدود 6.8 میلیون نفر نیز در بنگاه هاي غیررسمی فعالیت می کنند که به

 
احتمال زیاد آسیب فراوانی دیده اند. 



همچنین حدود 3.4 میلیون نفر در بنگاه ها و شرکت هاي رسمی داراي کد بیمه پردازي مشغول هستند که احتمال آسیب پذیري

 
این قشر کمتر از دو قشر یاد شده است. 

حدود 6.2 میلیون نفر از شاغلان جزو بخش خصوصی و تعاونی محسوب می شوند که 2.6 میلیون نفر بیمه و 3.6 میلیون نفر بدون

 
بیمه هستند، طبق برآورد وزارت تعاون، میزان آسیب پذیري این قشر کمتر از گروه هاي دیگر است. 

حدود 5.4 میلیون نفر نیز در دستگاه هاي دولتی و اجرایی مشغول به کار هستند که با توجه به اینکه این قشر از شاغلان دستمزد و

 
حقوق ماهیانه دریافت می کنند و اشتغالشان از شیوع کرونا تحت تأثیر قرار نمی گیرد، آسیب پذیري کمتري از شیوع کرونا دارند. 

 
کرونا و وضعیت رفاه خانوارها 

با توجه به اینکه وضعیت بازار کار و درآمد افراد تأثیر مستقیم روي وضعیت رفاه خانوارها می گذارد، شیوع ویروس کرونا که منجر به
طرح هایی از جمله فاصله گذاري اجتماعی و همچنین رکود شده، به طور مستقیم رفاه را نشانه رفته است زیرا درآمد بسیاري از

 
شاغلین کاهش یافته و در مواردي حتی با بیکار شدن صفر شده است. 

در این بین بررسی هاي معاونت امور اقتصادي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی حاکی از آن است که رشد حقیقی هزینه خانوار در
دهک هاي هزینه اي در سال 98 نشانگر آن است که تمام دهک هاي هزینه اي با رشد حقیقی منفی روبرو بوده اند یعنی سبد
مصرفی خانوارهاي ایرانی کوچک تر شده است. اما با دقیق تر شدن در دهک هاي هزینه اي، ملاحظه شد دهک اول شهري و
روستایی به ترتیب رشد منفی 16 و منفی 17.2 درصدي و دهک دهم شهري و روستایی به ترتیب رشد حقیقی منفی 6.4 درصد و

 
منفی 13.5 درصد را تجربه کرده اند که گویاي آن است که دهک هاي پایین درآمدي از تورم آسیب بیشتري دیده اند. 

عوامل عمده اثر گذار بر وضعیت رفاه خانوار تورم و رشد اقتصادي است؛ در چنین شرایطی بروز بحران همه گیري ویروس کرونا بی

 
شک منجر به بدتر شدن رفاه خانوار خواهد شد. 

از سویی دیگر با توجه به اینکه درآمدهاي دولت نیز در نتیجه رکود ناشی از بحران و همچنین کاهش درآمدهاي نفتی محدود شده
شاهد ایجاد بار هزینه اي جدیدي بر دوش دولت هستیم، از این رو انتظار شدت گرفتن کسري بودجه دولت دور از ذهن نیست.
بنابراین انتظار می رود در ماه هاي آتی شاهد افزایش تورم باشیم. این دو موضوع در کنار یکدیگر بیش از پیش به افت وضعیت رفاهی

 
خانوار خواهد انجامید. 

 
اخبار مرتبط طرح تشخیص ناقلان کرونا با تکثیر ژنوم ویروس در دانشگاه اصفهان در حال اجراست 

 
کوچ عشایر از دزفول ممنوع شد 

 
استاندار اصفهان: بسیج ظرفیت شهرداري ها براي مهار کرونا ضروري است 

 
آژانس هاي هواپیمایی بیشترین ضربه را از آزادسازي بلیت خورده اند 

 
شهرداري اصفهان از استارتاپ ها حمایت می کند 

 
انتهاي پیام 

این مطلب برایم مفید است بلی 0 نفر این پست را پسندیده اند



حمایت بانک سپه از بنگاه هاي آسیب دیده ناشی از کرونا

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/05/19

فصل اقتصاد - عضو هیأت مدیره بانک سپه از کلیه فعالان کسب و کارهاي آسیب دیده ناشی از کرونا که در سامانه کارا ثبت
نام کرده و تاکنون موفق به اخذ تسهیلات نشده اند خواست تا به شعبه معرفی شده مراجعه کنند.

فصل اقتصاد - عضو هیأت مدیره بانک سپه از کلیه فعالان
کسب و کارهاي آسیب دیده ناشی از کرونا که در سامانه
کارا ثبت نام کرده و تاکنون موفق به اخذ تسهیلات نشده

 
اند خواست تا به شعبه معرفی شده مراجعه کنند. 

به گزارش فصل اقتصاد ، به نقل از پایگاه اطلاع رسانی
بانک سپه، مصطفی پرتوافکنان گفت: بانک سپه در جهت

همراهی با سیاستهاي اقتصادي و اجتماعی دولت و ابلاغیه بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران و نیز مسئولیتهاي اجتماعی خود
و همچنین با هدف حمایت از واحدهاي اقتصادي و اشتغال پایدار، از کسب و کارها و فعالیتهاي اقتصادي آسیب دیده ناشی از ویروس

 
کرونا حمایت می کند. 

وي از کلیه اشخاص فعال در کسب و کارهاي مذکور که در سامانه کارا وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ثبت نام کرده اند و تاکنون

 
موفق به اخذ تسهیلات نشده اند، خواست تا با مراجعه به شعبه معرفی شده نسبت به دریافت تسهیلات مربوطه اقدام کنند. 
پرتوافکنان یادآور شد: به منظور تسهیل در پرداخت تسهیلات یادشده، اختیارات ویژه اي به شعب بانک تفویض شده است.



پرداخت 11 هزار فقره تسهیلات کرونایی توسط بانک صادرات

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/05/19

فصل اقتصاد - تعداد تسهیلات پرداخت شده بانک صادرات ایران به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا در چهار ماه اول
سال 99 به 11 هزار و 787 فقره رسید.

 
 

 
فصل اقتصاد -  

تعداد تسهیلات پرداخت شده بانک صادرات ایران به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا در چهار ماه اول سال 99 به 11 هزار و

 
787 فقره رسید. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از روابط عمومی بانک صادرات ایران، بیش از 11 هزار و 787 کسب و کار آسیب دیده از کرونا تا پایان

 
تیرماه سال 99 بالغ بر هزار و 454 میلیارد ریال از بانک صادرات ایران تسهیلات حمایتی دریافت کردند. 

این بانک با هدف کمک به صاحبان کسب و کارهاي آسیب دیده از شیوع بیماري کرونا و به منظور حفظ اشتغال و تامین هزینه هاي
عملیاتی واحدهاي تولیدي کشور، پرداخت تسهیلات حمایتی را در دستور کار دارد. علاوه بر کسب و کارهاي آسیب دیده، سرپرستان

 
خانوارهاي آسیب دیده از این بیماري نیز از تسهیلات حمایتی این بانک بهره مند شده اند. 

بر اساس دستورالعمل هاي بانک مرکزي، اشخاص حقیقی و حقوقی فعال داراي مجوز کسب یا تولید در بخش ها و رسته هاي تعیین
شده از سوي وزارت خانه هاي صنعت، معدن و تجارت، میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، ورزش و جوانان، آموزش و
پرورش، فرهنگ و ارشاد اسلامی، تحقیقات و فناوري اطلاعات، بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، راه و شهرسازي، کشور و جهاد
کشاورزي که فعالیت هاي آنها در دوره شیوع کرونا با اختلال مواجه شد، مشمول این تسهیلات می شوند. این تسهیلات تنها به



 
متقاضیانی تخصیص می یابد که در سامانه «کارا»ي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ثبت نام کرده و به بانک معرفی شده باشند. 

این تسهیلات براي واحدهاي کسب و کار به ازاي هر شاغل 120 میلیون ریال، براي کسب و کارهایی که از شیوع این بیماري بر
اساس مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا تعطیل شده اند، به ازاي هر شاغل 160 میلیون ریال و براي رانندگان مسافري درون و برون

 
شهري خویش فرماي بیمه پرداز، 60 میلیون ریال در نظر گرفته شده است. 

تسهیلات حمایت از مشاغل آسیب دیده از شیوع کرونا بر اساس فهرست شاغلین داراي پرونده بیمه تامین اجتماعی با تعهد
بازپرداخت در اختیار صاحبان کسب و کار قرار خواهد گرفت. مهلت تشکیل پرونده در سامانه «کارا» تا پنجم مردادماه سال جاري

 
اعلام شده است. 

نرخ سود این تسهیلات 12 درصد و زمان بازپرداخت آن 24 ماهه است که با سه ماه تنفس در اختیار متقاضیان و واجدان شرایط قرار
می گیرد



فعالیت 14 فن بازار منطقه اي با عاملیت سازمان صنایع کوچک

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/05/19

فصل اقتصاد - تهران- ایرنا- معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران گفت: در راستاي تأمین
نیازهاي فناوري صنایع، نفوذ فناوري هاي نوین در آنها، بهبود فرآیند مبادلات فناوري و ارتقاي خدمات در این حوزه، 14 فن

بازار منطقه اي با راهبري شرکت شهرك هاي صنعتی 14 استان کشور ایجاد شده و در ...

فصل اقتصاد - معاون صنایع کوچک سازمان صنایع
کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران گفت: در راستاي
تأمین نیازهاي فناوري صنایع، نفوذ فناوري هاي نوین در
آنها، بهبود فرآیند مبادلات فناوري و ارتقاي خدمات در این
حوزه، 14 فن بازار منطقه اي با راهبري شرکت شهرك
هاي صنعتی 14 استان کشور ایجاد شده و در حال فعالیت

 
است. 

"اصغر مصاحب" امروز (یکشنبه) افزود: شناسایی 723 نیاز و رفع 251 نیاز فنآورانه با مجموع فروش 212 میلیارد تومان محصولات
دانش بنیان و انتقال دانش فنی، از جمله دستاوردهاي ایجاد 14 فن بازار منطقه اي توسط سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي

 
صنعتی ایران است. 

وي گفت: "فن بازار" به معناي بازار فناوري، به معناي محلی براي مبادلات تکنولوژي است. در بازار فناوري، فن بازارها نقش واسطه
اي براي رساندن اطلاعات تکنولوژي به عرضه کنندگان، متقاضیان، کارآفرینان و سرمایه گذاران ایفا می کنند و فن بازارها همچنین به

 
ارائه مشاوره در خصوص مراحل انتقال تکنولوژي می پردازند. 

به گفته این مقام مسوول، تولد فن بازارها به دهه 1990 و کشورهاي شرق آسیا برمی گردد. کشورهایی چون ژاپن، چین و هنگ کنگ
که خود تولید کننده تکنولوژي نبودند و بیشتر از استراتژي انتقال تکنولوژي استفاده می کردند، براي ساماندهی به جریان انتقال

 
تکنولوژي در کشورشان دست به ایجاد ساختارهایی زدند که بعدها به نام Technomarket یا technomart معروف شدند. 

مصاحب ادامه داد: ظرایف موجود در انتقال تکنولوژي لزوم ایجاد اطلاع رسانی صحیح، مشاوره و استاندارد سازي مبادلات را به وجود

 
آورد که این نقش توسط فن بازارها ایفا می شود. 

وي بیان داشت: در اصل فن بازار در نقش یک واسطه حرفه اي در سطوح مختلف در کنار عرضه کنندگان (دانشگاه ها، پژوهشگاه ها و
واحدهاي تحقیق و توسعه صنایع) و متقاضیان تکنولوژي (صنایع بزرگ، بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط، سرمایه گذاران و حتی

 
دانشگاه ها) خواهد بود. 

معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی اضافه کرد: با این تعریف می توان گفت فن بازار در اصل یک بنگاه
تخصصی معاملات تکنولوژي است. در این بازار، فروشندگان تکنولوژي فرصت می یابند تا ایده ها و تکنولوژي هاي خود را به معرض

 
نمایش گذاشته و براي آنها اقدام به بازاریابی کنند. 

وي خاطرنشان کرد: از طرفی این امکان نیز وجود دارد که متقاضیان تکنولوژي نیز تقاضاهاي خود را مطرح کرده و به این صورت

 
قدرت انتخاب بالاتري در بین گزینه ها داشته باشد. 

مصاحب تاکید کرد: اهداف اصلی فن بازارها، تقویت و تسهیل تبادل فناوري، حمایت و حفاظت از عرضه فناوري و دانش فنی، تأمین



 
نیازهاي فناوري، بهره گیري از فنون تجاري سازي انتقال و انتشار و تأکید بر فناوري پیشرفته است. 

به گزارش فصل اقتصاد، سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران و شرکت هاي استانی تابعه آن اکنون با دارا بودن 500
شهرك و 322 ناحیه صنعتی و سه منطقه ویژه اقتصادي درحال بهره برداري، 65 شهرك و ناحیه صنعتی تخصصی، 6 شهرك فناوري،
37 مرکز خدمات فناوري و کسب و کار، دو مجتمع فناوري اطلاعات و خدمات نرم افزاري، 85 هزار و 874 قرارداد منعقده و بهره
برداري از 45 هزار و 912 واحد صنعتی و سه هزار و 58 واحد کارگاهی، زمینه اشتغال مستقیم 935 هزار و 868 نفر را در سراسر

کشور فراهم کرده است.



سود لحظه اي یا سرمایه گذاري براي آینده صنعت روانکارها؟

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/05/19

فصل اقتصاد - نگاهی درست به صنعت خودرو بی شک ما را به سمت صنایع وابسته اي سوق خواهد داد که قرار است براي
ادامه حیات خودروهاي درحال حرکت، به آن ها سرویس و خدمات دهند.

فصل اقتصاد - نگاهی درست به صنعت خودرو بی شک ما
را به سمت صنایع وابسته اي سوق خواهد داد که قرار است
براي ادامه حیات خودروهاي درحال حرکت، به آن ها

 
سرویس و خدمات دهند. 

به گزارش فصل اقتصاد،حمایت از تولیدکنندگان خرد یا
کسب درآمدهاي مستقیم ارزي؟ سوالی که براي جواب

دادن به آن باید در جایگاه شرکت هاي بزرگ قرار داشت و درشرایط فعلی نرخ ارزهاي خارجی، فارغ از جهت گیري هاي احساسی به
آن پاسخ داد. نگاهی درست به صنعت خودرو بی شک ما را به سمت صنایع وابسته اي سوق خواهد داد که قرار است براي ادامه حیات

 
خودروهاي درحال حرکت، به آن ها سرویس و خدمات دهند.  

بی شک یکی از مهم ترین صنایع مرتبط با نگهداري خودرو، صنعت روانکارهاست که همواره در دنیا از گردش مالی بسیاري نیز
برخوردار است و در کاهش استهلاك خودروها نقش بسزایی دارد. صنعت روانکارها در ایران اگرچه درطول سالیان گذشته به نوعی در
انحصار دولت و حاکمیت قرار داشته است و بزرگان این صنعت براساس آنچه فعالان بخش خصوصی ادعا دارند، به هرشکل ممکن

 
قصد متوقف کردن پیشرفت رقباي خصوصی را دارند، این روزها بر سر دوراهی بزرگی قرار گرفته است.  

دوراهی حمایت از صنایع خرد داخلی یا کسب درآمدهاي سرشار ارزي و فرار از زیانی که شرایط اقتصادي ممکن است بر بدنه آن ها
تحمیل کند. برخی پالایشگاه هاي بزرگ روغن پایه در کشور با هدف کنترل عرضه مواداولیه تمایل چندانی براي توزیع خوراك به
رقباي خصوصی خود ندارند و به نوعی ترجیح می دهند با خام فروشی ماده اولیه تولیدي خود به خارجی ها، ارزآوري مستقیم و بدون
دردسر را دراولویت کاري خود قرار دهند. تا جایی که دربرخی موارد با ارائه آمارهاي نادرست سعی در به خطا بردن ذهن مسئولان و

 
تصمیم گیران این حوزه نیز دارند.  

این شرکت ها که در دوراهی سختی بین حمایت از بنگاه هاي خرد یا ارزآوري مستقیم براي خود قرار گرفته اند، با نگاهی نادرست به
سیاست هاي کلان این صنعت، سال هاست که کشور را از ورود تکنولوژي هاي روز دنیا در حوزه تولید روغن هاي پایه و حتی تولید
افزودنی هاي شیمیایی محروم کرده و تنها به صادرات و خام فروشی محصول خود بسنده کرده اند. انحصار تولید روغن پایه براي چند
شرکت خاص شاید اصلی ترین پاشنه آشیل این صنعت درکشورمان باشد. درحالی که این شرکت ها می توانند با بهره گیري از توان
بخش خصوصی چه در بحث انتقال تکنولوژي و چه در زمینه سرمایه گذاري دست به تحولات بزرگی در این صنعت بزنند و کشور را از
خام فروشی صرف نجات دهند. از سوي دیگر درشرایط فعلی، کشور بیش از هر اقدامی، حتی اگر آن اقدام منجر به ورود منابع ارزي به
کشور شود، به گسترش صنایع و ایجاد اشتغال پایدار و صدالبته صادرات محصولاتی داراي ارزش افزوده نیاز دارد. موارد مهمی که می
توان با تمرکز برتوان بخش خصوصی و حمایت از این بنگاه ها در زمینه تامین مواداولیه به آن دست یافت و به جاي خام فروشی، نام
و محصول ایرانی را با ارزش افزوده بالاتر در بازارهاي منطقه عرضه کرد. به نظر می رسد پالایشگاه هاي بزرگ می توانند به جاي خام



فروشی هم در داخل براي تولید جهش ایجاد کنند و هم با همکاري بخش خصوصی براي ورود تکنولوژي هاي جدید تولید روغن پایه
و به روزرسانی پالایشگاه هاي خود تلاش و درآینده، خود و دیگر تولیدکنندگان را از واردات روغن هاي پایه باکیفیت از خارج از مرزها
بی نیاز کنند. بنابراین درشرایط حساس کنونی به جاي تمرکز بر سودها و ارزآوري هاي آنی و زودگذر، نگاهی درازمدت در بین بزرگان
این صنعت، می تواند بازار روانکارهاي منطقه و حتی آفریقا را پیش از قرار گرفتن در دست شرکت هاي بزرگ اروپایی، آمریکایی و
چینی، به فروشگاهی براي محصولات ایرانی تبدیل کند. البته به این شرط که خام فروشی و نگاه از بالا به پایین به فعالان بخش

خصوصی از ذهنیت برخی مدیران دولتی این صنعت حذف شود.



تایرهاي تولید داخل چند نرخی شدند!

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/05/19

فصل اقتصاد - قیمت تایرهاي تولید داخل درحالی با تصویب سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان، 25درصد
دیگر افزایش یافت که این بار در اقدامی عجیب، قیمت تعیین شده براي تایرهاي هر کارخانه با دیگر واحدهاي تولیدي

متفاوت است.

 
لطفا جهت مشاهده همه اخبار و مطالب به صفحه اصلی سایت مراجعه نمائید: صفحه اصلی 

 
 

 
اخبار خواندنی مرز تجاري شلمچه بازگشایی شد 

 
سرمایه گذاري یک میلیون دلاري غول هاي نفتی براي انتخاب مجدد ترامپ 

 
کاهش نرخ رسمی یورو و پوند/ قیمت دلار ثابت ماند 

 
بانک ها موظف به پاسخگویی درباره وثیقه شدن سهام عدالت شدند 

 
چشم انداز افزایش قیمت جهانی طلا 

 
آخرین وضعیت کالاهاي دپو شده در بنادر و گمرکات 

 
ناگفته هاي نماینده دادستان درباره سقوط آنتونف 140 

 
نرخ ارز بین بانکی در 19 مرداد؛ قیمت رسمی 10 ارز کاهش یافت 

 
پاسخ قالیباف درباره «گشایش اقتصادي» در زندگی مردم 

 
هجمه به مناطق آزاد سبب از دست رفتن 500 هزار فرصت شغلی خواهد شد 

 
نانو آفت کش هاي که دوستدار محیط زیست هستند 

 
برگزاري دومین نشست تخصصی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي کشور 

 
تحقیق و تفحص از خودروسازان کلید خورد 

 
هیچ بانکی اجازه خرید سهام عدالت کمتر از ارزش بازار را ندارد/ اشتباه در محاسبات ارزش بازار علت واریز دیرهنگام پول سهام 

 
7 دهک مشمول طرح تامین کالاهاي اساسی / اقلام خوراکی از طریق کارت هاي الکترونیکی در اختیار مردم قرار می گیرد 

 
فروش سهام عدالت به روش جدید از امروز 

 
سخنگوي ستاد آزادسازي سهام عدالت:30 شرکت سرمایه گذاري استانی در راه بورس 

 
انتقاد فتاح از ساخت سونا و جکوزي در کاخ مرمر/ پیشنهاد تاسیس بانک قرض الحسنه 

 
نماینده مجلس: مدرس خیابانی تجربه کافی در حوزه صنعت و معدن دارد 

 
30 شرکت سرمایه گذاري استانی در راه بورس 

 
واکنش نادران به طرح عرضه اوراق سلف نفتی؛ فاجعه است 

 
پشت پرده 27 قرارداد افزایش تولید نفت 



 
اگر بتوانیم همین امروز و فردا قیمت ارز را پایین خواهیم آورد 

 
ضوابط ارائه اینترنت ماهواره اي در ایران تصویب شد 

 
پاسخ قالیباف به راه «گشایش اقتصادي» در زندگی مردم 

 
مخالفت مجلس با سلب فوریت از طرح تخصیص قیر رایگان 

 
سازمان ملل متحد: تحریم ها علیه ایران و سایر کشورها در پاندمی مرگبار است 

 
پرداخت 17 درصد خسارت جانی کشور توسط صندوق تامین خسارت هاي بدنی 

 
اردکانیان:تابستان 99 را بدون خاموشی برنامه ریزي شده پشت سر گذاشتیم 

 
ارایه آموزش هاي مهارتی رمز موفقیت سمنان در پیکار با بیکاري 

 
نماد نخستین شرکت سرمایه گذاري سهام عدالت در بورس درج شد 

 
معاون وزیر ورزش وعده خصوصی سازي سرخابی ها را تا ابتداي مهر امسال داد 

 
عرضه هاي اولیه امسال بازار سهام 14 تایی می شود 

 
استخدام حسابدار بخش فروش در یک شرکت معتبر 

 
ساخت سونا و جکوزي در کاخ مرمر+ فیلم 

 
25 درصد از هواپیماهاي داخل کشور با نانو رنگ هاي ایرانی پوشش دهی شدند 

 
تمدید مهلت ثبت نام در 2 چالش نوآوري 

 
مهاجرت معکوس، رهاورد توسعه زیرساخت روستاها 

 
گشودن گلوگاه هاي البرز در بهار راه سازي 

 
تکمیل محور شهرکرد - لردگان، مهر پایانی بر جاده مرگ 

 
نفت دیگر پولساز نیست 

 
شرکت لیزینگ کارآفرین بورسی شد 

 
وضعیت آب و هوا در 19 مرداد؛ باران مهمان نیمه جنوبی کشور 

 
توسعه ي بنادر ایران در حدِ انتظار نیست 

 
پشت پرده قراردادهاي 27 بسته افزایش تولید نفت 

 
نقره هم گران شد 

 
نشاندن «جهش تولید» بر سر سفره هاي مردم با توسعه اشتغال 

 
سهام عدالت وثیقه وام می شود/فروش سهام عدالت به روش جدید 

 
افزایش 45 درصدي سهم صنعت و معدن از تسهیلات بانکی 

 
اسنپ به فروش می رسد 

 
آگهی ها 

 
بانک پارسیان   -

 
بانک آینده   -

 
پخش زنده آخرین اخبار اقتصادي   -

 
بانک صادرات   -

 
موسسه مطبوعاتی اطلاع رسانی فصل اقتصاد و فصل تجارت   -



 
 

 
گروه هاي خبري اقتصاد جامعه بازار بانک و بیمه تولید و تجارت نفت و انرژي گزارش و گفتگو یادداشت و مقاله 

 
همراهان ما ... 

 
- باشگاه نخبگان، خبرنگاران، مدیران روابط عمومی و کارآفرینان 

 
- پخش زنده آخرین اخبار فصل اقتصاد 

 
فصل اقتصاد سایت تخصصی اقتصاد ایران با ما آخرین اخبار اقتصادي را دنبال کنید. 

 
 logo-samandehi

 
- صفحه اصلی 

 
- درباره ما 

 
- ارتباط با ما 

 
- پیوندها 

- سازمان آگهی ها



ناگفته هاي نماینده دادستان درباره سقوط آنتونف 140

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/05/19

فصل اقتصاد - شش سال قبل در همین روز، هواپیماي مونتاژ آنتونف 140 که در قالب یک هواپیماي تولید داخل وارد خط
هوایی شده بود، در همان آغاز پرواز به دلیل ازدست دادن موتور، سقوط کرد.

فصل اقتصاد - شش سال قبل در همین روز، هواپیماي
مونتاژ آنتونف 140 که در قالب یک هواپیماي تولید داخل
وارد خط هوایی شده بود، در همان آغاز پرواز به دلیل

 
ازدست دادن موتور، سقوط کرد. 

«شرق» در ادامه نوشت: مرگ 40 نفر از مسافران به سبب
انفجار موتور و نه سقوط، رقم خورد و مسافران دیگري که

 
جان به در برده بودند، هرگز به زندگی پیشین خود بازنگشتند. 

کارشناسان بارها تأکید کرده اند که این پروژه مونتاژ که ساخت داخل معرفی شد، آثار ناگواري بر پیکره صنعت هوایی ایران به جاي
گذاشت. هرچند گفته می شد تجربه و تمرین ساخت هواپیما و قطعات آن در داخل، می تواند مطلوب ارزیابی شود؛ اگر آزمایش هاي

 
آن در قالب نظامی انجام گیرد و این امتحان با پرواز مسافري، آزموده نشود! اتفاقی که با هواپیماي آنتونف 140 رخ داد. 

در اینجا روایتی داریم از آرزوي سفیري که براي ایجاد یک خط هوایی، بدون تجربه و مدرك مرتبط، راهی سازمان هواپیمایی شد.
حبیب االله صادقی، نماینده دادستان تهران در امور جنایی در این پرونده، در بیان جزئیاتی از آنچه رخ داد، در ششمین سالگرد این

 
سانحه از آخرین بررسی ها روي این پرونده می گوید. 

 
سفیري که رئیس سازمان هواپیمایی کشوري شد 

صادقی با اشاره به پیشینه ورود خط هوایی آنتونف 140 به ایران می گوید: «سفیر وقت ایران در اوکراین با انعقاد قرارداد آنتونف 140
در سال 1377 بدون هیچ سابقه اي، رئیس سازمان هواپیمایی کشوري شد. سفیر سابق و ریاست وقت سازمان براي جبران کاستی ها،
گواهینامه هاي مربوطه را صادر می کرد و کارشناسان سازمان نماینده در شرکت هسا، هرکدام با ارائه گزارش اشکالات، بلافاصله
تعویض می شدند. به همین دلیل هم روي کاغذ ده ها فروند این هواپیما فروخته شد. بااین حال پس از سوانح سریالی، هیچ کسی زیر
بار خرید و حتی بهره برداري رایگان این هواپیماهاي به ظاهر تولید داخل، نمی رود. حوادث شاهین شهر، اراك، اصفهان، باکو،

 
مینودشت، دزفول و چند سانحه گزارش نشده در رشته سوانحی هستند که با تولید این هواپیما در کشور به وقوع پیوستند». 

این مقام قضایی با اشاره به گزارش بررسی سانحه، ادامه می دهد: «مطابق گزارش، افراد و حتی مجموعه هاي مرتبط و وزارت دفاع،
اعلام کرده اند که قابلیت اطمینان هواپیما به شدت پایین است! اما متولی براي توجیه مخارج چند صد میلیون دلاري آن، اقدام به
تأسیس خط هوایی می کند (هسا ایرلاین). مطابق اسناد موجود، متولیان امر در سازمان با گرفتن چندین امتیاز مجوزها را بی درنگ

 
صادر می کنند». 

بنا به اطلاعاتی که به دست ما رسیده، در همان زمان، دو مسئول ارشد سازمان به عنوان اصلی ترین ارکان صادرکننده مجوزها در آبان

 
1391 دستگیر می شوند. 

 
تأکید مکرر بر وجود اشکالات جدي در موتور آنتونف 



به گفته صادقی «تک نویسی هاي افراد دستگیرشده و اعترافات آنها به خط خودشان، مؤید امتیازات دریافتی بوده است. تیم جدید در
سال 1391 به دنبال ارتقاي سطح ایمنی روي مورد خطرآفرین تمرکز می کند. عیوب و کاستی هاي پرونده آنتونف پس از چندین بار
حضور و مکاتبه و جلسات به اطلاع هسا و سپاهان رسانیده می شود. مکاتبات و صورت جلسات به اطلاع وزراي وقت راه و شهرسازي و
دفاع و حتی مقامات ارشد امنیتی رسیده و موارد مکتوب و مستند به شرکت سپاهان و هسا منعکس می شود. برخی افراد حتی در
وزارت دفاع و شرکت سمت (موتورهاي توربین وزارت دفاع) اشکالات موجود را تأیید می کنند. همین امر سبب می شود تا مجوز بهره
برداري شرکت سپاهان که معمولا یک ساله تمدید می شده، با بازه زمانی سه ماهه به شکل محدود تمدید شود. همین طور محدودیت

 
دمایی براي پرواز (حداکثر 35 درجه) اعمال می شود». 

 
لابی براي تأیید 

نماینده دادستان تهران در امور جنایی در این پرونده با بیان اینکه مقرر می شود عیوب قبل از اتمام زمان مجوز یعنی تیر 1393
برطرف شود، می افزاید: «برخی مسئولان در سپاهان و هسا مطمئن هستند تیم موجود، تعویض و حتی در آخرین جلسه حضوري،
جلسه را ترك و از امضاي صورت جلسه خودداري می کنند. موضوع به اطلاع حراست رسیده و نماینده بخش امنیتی که یکی از حضار
جلسه بوده، موارد را مکتوب به استحضار رؤساي خود می رساند. تیم موجود قبل از اتمام فرجه زمانی و ضرب الاجل، تعویض می
شود. مطابق اسناد موجود، اولین جلسه با حضور کارشناسان جدیدالانتصاب در دفتر صنایع هوایی برگزار و افراد قول مساعد می دهند
که همکاري کنند. به دستور مسئولان جدید با وجود تهیه بلیت و رزرو هتل از حضور فرد پیگیر در آخرین تمدید مجوز بهره برداري
شرکت، ممانعت به عمل می آید. در همین زمان، مجوز بهره برداري یک ماه قبل از سانحه بدون کوچک ترین محدودیتی صادر می

 
شود». 

این مقام قضایی با اشاره به جزئیات دقیق تري در این رابطه می گوید: «حتی براي هواپیماي سانحه دیده که در مدارك امحا شده
Air Traffic Watching Log، پنج اشکال در موتور و استنکاف از پرواز گزارش شده است، بااین حال از سوي یکی از متهمان
این پرونده، مجوز صلاحیت پرواز صادر می شود. در این زمان، تیم پیگیر از مدیرکل ها تا معاون مدیرکل و کارشناس مسئول، خلع ید
و برخی بازنشسته و برخی اجبارا به بخش هاي دیگر منتقل می شوند. متأسفانه در روز واقعه یعنی صبح 19/ 5/ 1393، با وجود
محدودیت دماي در نظر گرفته شده، این هواپیما در دماي 38 درجه (با استعلام از هواشناسی) به پرواز درآمده و 40 مسافر آن، جان

 
خود را به دلیل این بی انضباطی ها از دست می دهند». 

بررسی ها در این زمینه از دیگر کارشناسان که نخواستند نامشان فاش شود، صورت می گیرد. چند نکته بسیار جدي در این بین
مطرح می شود؛ بر اساس اسناد موجود، در AOC یا مجوز بهره برداري شرکت، روند امضاي کارشناسان پنج دفتر حذف شده است؛
یعنی فقط مدیرکل وقت دفتر عملیات رأسا و برخلاف تأکید انکس 6 و 8، به تنهایی اقدام به تمدید مجوز کرده است. چرا این اقدام
انجام شده است؟ همچنین آنها می پرسند چرا به مفاد صورت جلسات، مکاتبات و محدودیت هاي اعمال شده از سال 1391 تا خرداد
1393 توجه نشده است و چرا C of A یا مجوز صلاحیت پرواز از هواپیماي سانحه دیده، فاقد پاراف کارشناس (کارشناس مسئول)
معاون مدیرکل و مدیرکل وقت دفتر صلاحیت پرواز است؟ آیا همه افراد هم زمان در آن روز حضور نداشته اند؟ چرا صبر نکردند تا با
حضور آنها، این مجوز با امضاي آنها صادر شود؟ بااین حال، مهم ترین پرسشی که مطرح می شود، آن است که «آیا تداوم صلاحیت

 
پرواز با پنج عیب در موتور در کمتر از 70 روز منتهی به سانحه، معنا دارد یا خیر؟» 

Air Traffic در این زمینه نماینده دادستان تهران در امور جنایی در این پرونده چند سؤال مهم را طرح می کند: «چرا اسناد
Watching Log سال ها مخفی بوده و حتی افراد در روند طولانی بازپرسی به تکرار از وجود آن اظهار بی اطلاعی می کردند؟ اگر

 
بود، چرا بی اطلاعی و اگر نبود، کجا بود و چگونه پس از مکاتبه با اداره مراقبت پرواز به دادرسی واصل شد؟». 

عجیب آنکه به گفته صادقی «کارشناس مربوطه در اصفهان به مدیرکل خود اعلام می کند تمدید 45 روزه یا حداکثر سه ماهه باید
انجام گیرد. مدیرکل مربوطه در جلسه اول اظهار می کند نه چنین نبوده و کارشناس چنین نظري نداده است، اما بعد که در سیستم
اتوماسیون پرینت اظهارنظر او را می بیند، اعتراف می کند تصمیم من یک ساله بوده و اسناد موجود در پرونده نیز مؤید تمدید

 
مجوزهاي هواپیما و شرکت بدون اعمال کمترین محدودیت بوده است». 

 
آزمودن هواپیما با جان مردم 



نکته دردناك ماجرا آنجاست که وقتی صلاحیت این هواپیما بارها زیر سؤال رفته، باز هم اصرار بر آزمودن آن با انسان می کنند.
نماینده دادستان تهران در امور جنایی در این پرونده می گوید: «آیا پس از عدم اقبال ناشی از سوانح هوایی و عدم پذیرش هواپیما،

 
بهتر نبود پروژه به شکل نظامی و بدون مسافر و با وجود توزین غیرانسانی تست شود؟». 

صادقی می پرسد: «آیا هنگام سانحه هواپیماي طبس نوع پمپ سوخت موتورها که همواره یکی از اشکالات بوده، یکسان بوده؟ در
کجاي دنیا و روي کدام هواپیماي غیرنظامی با وجود مسافر و بدون اعمال کمترین محدودیت، نوع پمپ سوخت دو موتور چپ و

 
راست با یک نام و یک Port Number می تواند متفاوت باشد؟». 

درحالی که این هواپیما قبل از سانحه سال 1393، در سانحه اي دیگر، منجر به فوت خلبان شده بود، این سؤال مطرح است که آیا
پس از سانحه اصفهان و مرگ مرحوم خلبان باقر کردان و بقیه خلبانان، ابلاغیه و امریه بخش ایمنی ستاد کل نیروهاي مسلح از سوي

 
متولیان اجرا شده بود؟ 

 
خلبان فرصت اشتباه داشت؟ 

سؤال این است که اگر امریه ها انجام گرفته، پس چرا سیستم RED-2000 (سامانه کامپیوتري پردازش پارامترهاي موتور) باز هم
درست عمل نکرده است؟ نماینده دادستان تهران در امور جنایی در این پرونده درباره عمل نکردن این سیستم می گوید: «مطابق
ضبط FDR، پارامترهاي مربوط به خرابی موتور با تأخیر 19 ثانیه اي به خلبان رسیده؛ درحالی که کل زمان طلایی براي عملکرد

 
خلبان متوفی، 26 ثانیه بوده است». 

او به مدیرکل دفتر بررسی سوانح هوایی سازمان هواپیمایی کشوري که در مصاحبه پیشین خبر داده بود حکم جلب به دادرسی براي
او صادر شده است، می تازد و می گوید: «کل زمان طلایی براي عملکرد مرحوم خلبان ایزدپناهی چقدر بوده که مدیرکل بررسی

 
سوانح هوایی سازمان هواپیمایی کشوري، پس از استعلام، ادعا می کند خلبان مقصر بوده است؟». 

صادقی با اشاره به چند ایراد موتور می پرسد: «چرا موتور شماره یک در شرایط اضطراري قدرت کافی براي خروج هواپیما را نداشته و
چرا ملخ موتور ازدست رفته به حالت خنثی نرفته بود و بیش از نصف قدرت موتور سالم را ضایع کرده بود؟ آیا خوردگی در قسمت
هاي داغ موتور که یکی از موارد موردبحث در جلسات طولانی فیمابین هسا، سپاهان، سمت و کارشناسان معزول شده بوده، قابل

 
چشم پوشی است؟». 

 
انفجار و نه سقوط، عامل مرگ 40 مسافر بود 

او علت مرگ 40 مسافر را این گونه اعلام می کند: «علت مرگ مسافرین هواپیما، انفجار بود و نه سقوط؛ چراکه برخی توانسته اند
بیرون بیایند و سالم مانده اند. سؤال این است که آیا دستورالعمل ایمن سازي مخازن سوخت روي هواپیماي سانحه دیده اجرا شده

 
بود؟». 

ابهاماتی که در مورد این پرونده وجود دارد، کم نیست. یکی از مهم ترین ابهامات درباره شیوه رسیدگی به این پرونده است که
سؤالاتی را به ذهن متبادر می کند. سؤالی که از زبان صادقی این گونه بیان می شود: «چرا روند رسیدگی پس از دو سال با برگزاري
دو جلسه تا این اندازه عجیب برگزار می شود. در جلسه اول در سال 1398، قاضی دادگاه به کارشناس پرونده اجازه حضور در دادگاه
به همراه نماینده دادستان را نمی دهد و دادسرا به جاي متهمین محاکمه می شود! چرا در جلسه دوم در سال 1399 جلسه دادگاه
مبهم و بی نتیجه و فقط مناقشه قاضی دادگاه با نمایندگان دادستان و ترك جلسه توسط قاضی و حتی سناریوي نانوشته عدم حضور

 
خبرنگاران در یک جلسه علنی بوده است؟». 

سؤال هاي پرشماري در این پرونده وجود دارد. اینکه آیا مقصر اصلی این اتفاق، سفیري نیست که بدون مدرکی مرتبط (مهندسی
ساختمان) بر کرسی ریاست سازمان هواپیمایی کشوري نشست و با کمترین اطلاع از صنعت هواپیمایی فقط به دنبال راه اندازي خط
مونتاژ بود و توانست در سال 1377، این برنامه خود را اجرائی کند؟ در آن زمان، سفیر وقت ایران در روسیه، گزارش اشکالات موتور
TV3 این موتور تبدیلی (موتور هلی کوپتري را تبدیل به موتور هواپیما کردند) را تأیید کرد اما کسی به سخن او وقعی ننهاد. به
همین دلیل هم به گفته کارشناسان، ازدیاد وزن نامتعارف ناشی از تبدیل و کاهش محسوس قدرت موتور بر اثر این تبدیل صورت

 
گرفت. 

یک منبع آگاه می پرسد: «راستی چرا آقایانی که چندین ماه موتور را بررسی و تحلیل کرده بودند، از تأیید موتور استنکاف کردند و



 
یک کارشناس رده سه در حد بایگان با مدارك تحصیلی غیرمرتبط، موتور را تأیید کرد؟». 

او می گوید: «آیا گزارش هاي احمد خرم، وزیر راه دولت هشتم درخصوص مشکلات موتور و دستورات وي اجرا شده یا با تعویض وي
به فراموشی سپرده شد؟ آیا می توان در سوانح سریالی پروژه آنتونف از ردپاي موتور علی الخصوص سامانه RED-2000 صرف نظر

 
کرد؟». 

یکی از مهم ترین سؤالاتی که وجود دارد، مربوط به چرایی اشتغال به کار متهمان در سازمان هواپیمایی کشوري است. پس از این
سانحه، شاهد سوانح کوچک و بزرگ دیگري بودیم. آیا وجود افرادي که دقت کافی به خرج نداده اند، خود بستر را براي سوانحی دیگر،

 
فراهم نمی کند؟ 

 
جایگاه ناچیز تخصص در سازمان هواپیمایی کشوري 

جالب آنکه اگر به مدرك تحصیلی مدیران کل وقت عملیات و صلاحیت پرواز نگاهی کنیم، به مسائل عجیبی خواهیم رسید. اکتشاف و
معدن و برق فشار قوي دو رشته اي است که بی مرتبط به فعالیت تخصصی این افراد بود و دقیقا همین افراد صدور مجوزها و تأیید
صلاحیت پرواز، را برعهده داشتند. (بخوانید دارند) پافشاري در انکار عیوب و توسل به سناریوهاي مختلف از جمله اشتباه خلبان، از

 
جمله اقداماتی بوده که توسط افراد ذي نفوذ در خلال هفت سال از وقوع سانحه با آن روبه رو بوده ایم. 

اینجاست که باید نگاهی به تذکر کمیسیون اصل 90 مجلس دهم در گزارش مربوط به سانحه یاسوج داشته باشیم: «از ریاست قوه
قضائیه درخواست می شود تمامی پرونده هاي مرتبط با سوانح هوایی که در دستگاه قضائی مشمول مرور زمان یا اطاله دادرسی شده
است، به سرعت فعال و خارج از نوبت رسیدگی و با افرادي که باعث خروج این پرونده ها از روند بررسی شده اند، برخورد شود.
همچنین پرونده هاي مرتبط با هواپیماهاي وارسی پرواز و پرونده هاي مشابه که دچار اطاله دادرسی شده اند، با قید فوریت مورد

 
رسیدگی قرار گیرد». 

تا باشد دیگر شخصی در مقام معاون وزیر با کمال خونسردي نسبت به ایراد جملاتی کذب و با ژستی کاملا علمی (اشاره به رد برخورد

 
موشک به هواپیماي اوکراینی)، اذهان عمومی را به تمسخر نگیرد. 

انتهاي پیام



حمایت بانک سپه از مشاغل آسیب دیده از کرونا

منبع: بنکرشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/05/19

به گزارش بنکر (Banker)، مصطفی پرتوافکنان گفت: بانک سپه در جهت همراهی با سیاستهاي اقتصادي و اجتماعی دولت و
ابلاغیه بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران و نیز مسئولیتهاي اجتماعی خود و همچنین با هدف حمایت از واحدهاي اقتصادي و

 
اشتغال پایدار، از کسب و کارها و فعالیتهاي اقتصادي آسیب دیده ناشی از ویروس کرونا حمایت می کند. 

وي از کلیه اشخاص فعال در کسب و کارهاي مذکور که در سامانه کارا وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ثبت نام کرده اند و تاکنون

 
موفق به اخذ تسهیلات نشده اند، خواست تا با مراجعه به شعبه معرفی شده نسبت به دریافت تسهیلات مربوطه اقدام کنند. 
پرتوافکنان یادآور شد: به منظور تسهیل در پرداخت تسهیلات یادشده، اختیارات ویژه اي به شعب بانک تفویض شده است.



شناسایی و تعیین کاربرد معادن جدید در پژوهشگاه مواد و انرژي

منبع: روزنامه پیام سپیدارشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/05/19

محققان پژوهشگاه مواد و انرژي معادن جدید را شناسایی و جهت

 
تعیین کاربرد آن، این مواد را مورد بررسی و آزمایش قرار می دهند. 

دکتر حسین نورانیان، عضو هیات علمی پژوهشکده سرامیک
پژوهشگاه مواد و انرژي در جمع خبرنگاران گفت: در پژوهشگاه مواد و انرژي پروژه هاي قراردادي متعددي در مورد شناسایی و تعیین
کاربرد مواد معدنی جدید انجام می شود.عضو هیأت علمی پژوهشکده مواد و انرژي بیان کرد: در این میان اخیراً یک نمونه از مواد
معدنی در حوالی تهران به نام معدن واوند ارجمند فیروزکوه در مقیاس آزمایشگاهی مورد بررسی قرار گرفت.وي افزود: با توجه به
نتایج آزمو ن هاي انجام شده، معدن واوند ارجمند فیروزکوه در صورت فرآوري مناسب می تواند پتانسیل کاربرد به عنوان فیلر در
صنایع پلیمري تیره رنگ، صنایع سیمان، محصولات پایه سیمانی و یا به همراه دیگر مواد معدنی در مصالح ساختمانی سرامیکی را
داشته باشد.به گفته مجري این طرح، با توجه به نزدیکی این معدن به تهران و حجم ذخیره زیاد آن، در صورت سرمایه گذاري و

 
بکارگیري آن در مقیاس نیمه صنعتی و سپس صنعتی می تواند علاوه بر کارآفرینی، ایجاد ارزش افزوده مناسبی داشته باشد. 

منبع فارس



ضرورت اصلاح ساختار حقوقی انجمن هاي علمی – دانشجویی

منبع: ایسناشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/05/19

دبیر انجمن علمی دانشجویی رشته برق دانشگاه ایلام معتقد است: چون این انجمن ها ساختار حقوقی ندارند هیچ اسپانسري
از ایده هاي آنان حمایت نمی کند.

«حسین بلوچی» در گفت و گو با ایسنا، از برگزاري 15
کارگاه و بازدید علمی توسط انجمن علمی دانشجویی برق
و خبر داد و اظهار کرد: اگر دانشگاه را یک منبع برق باشد
دانشجویان به مثابه جریان هاي برق براي وصل شدن به

 
صنعت هستند. 

وي گفت: انجمن هاي علمی می توانند دانشجویان را با کار
جمعی آشنا کرده و آن ها را به سمت کارآفرینی در صنعت
هدایت کنندو ضمن جمع کردن ایده هاي مختلف آن را در
اختیار مجموعه صنعت قرار دهند که این حرکت دو سر
برد خواهد بود و هم شرکت به نیاز خود خواهد رسید و

 
دانشجو نیز داراي یک رزومه خوب خواهد شد و بعدا براي شرکت ها مفید باشند. 

دبیر انجمن علمی دانشجویی رشته برق دانشگاه ایلام تصریح کرد: مهمترین دغدغه دانشجویان شغل آینده شان است و تفکر پشت
میز نشینی موجب سرخوردگی بسیاري از دانشجویان و فارغ التحصیلان شده است که براي رفع این نقیصه می توان با تشکیل کافه

 
هاي کارآفرینی و رویدادهایی در این زمینه به دنبال اصلاح این نگرش هستیم. 

بلوچی تصریح کرد: شرکت در استارتاپ مجازي ایده شو، تلاش براي رایزنی با سارمان برق کشور براي فراهم کردن پکیج جامع

 
آموزشی از نرم افزارها و دوره هاي مورد نیاز دانشجویان این رشته ، ترجمه هاي کتاب زبان اصلی از برنامه هاي انجمن خواهد بود. 

دبیر منطقه 7 انجمن هاي علمی برق و عضد شوراي حمایت بر نشریات سازمان برق کشور گفت: با وجود حمایت هاي معاونت
فرهنگی دانشگاه ،انجمن ها مشکل مالی دارند و خیلی از برنامه ها به خاطر نبودن اسپانسر عقب مانده اند، اما چون انجمن هاي علمی

 
دانشجویی ساختار حقوقی ندارند هیچ اسپانسري حاضر به حمایت از آنان نیست. 

انتهاي پیام



بررسی تأثیر قاچاق منسوجات بر بهره وري در صنعت نساجی و پوشاك ایران

منبع: رادیو اقتصادشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/05/19

(فصلنامه پژوهشنامه اقتصادي)

 
دریافت نسخه الکترونیکی: بررسی تأثیر قاچاق منسوجات بر بهره وري در صنعت نساجی و پوشاك ایران 

 
(فصلنامه پژوهشنامه اقتصادي) 

واردات غیر قانونی (قاچاق) کالا به کشور، از موانع رشد اقتصادي

 
کشور است. 

واردات قاچاق از چالش هاي جدي براي کارآفرینی، افزایش
ظرفیت تولید و توسعه صنعت در کشور به شمار می آید. از جمله
صنایعی که رشد تولید آن از واردات قاچاق بسیار متأثر شده،

 
صنایع نساجی کشور است. 

واردات غیر قانونی محصولات نساجی و پوشاك، بهره وري پایین، فرسوده بودن ماشین آلات، پایین بودن مقیاس تولید و کمبود
نقدینگی از جمله مشکلات موجود در این صنعت است. هدف این مقاله، بررسی اثر قاچاق بر رشد بهره وري در صنایع بافندگی و

 
پوشاك ایران طی دوره 1386-1375 است. 

در همین راستا، پس از برآورد حجم قاچاق پارچه و پوشاك، اثر آن بر رشد بهره وري در قالب الگوي خودتوضیحی با وقفه هاي
گسترده ARDL مورد تحلیل قرار می گیرد و یافته هاي این مطالعه دلالت بر این دارد که قاچاق کالا اثر منفی و معناداري بر رشد

بهره وري این صنایع دارد.



تشکیل 90 پرونده اشتغال روستایی با یک دیدار مردمی در آذربایجان غربی

منبع: ایرناشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/05/19

ارومیه- ایرنا- مدیر صندوق کارآفرینی امید آذربایجان غربی گفت: براي نخستین بار در سطح استان، 90 پرونده اشتغال زایی
با انجام دیدار چهره به چهره با مردم روستاي کلاکین از توابع شهرستان پیرانشهر، تشکیل شد.

ارومیه- ایرنا- مدیر صندوق کارآفرینی امید آذربایجان
غربی گفت: براي نخستین بار در سطح استان، 90 پرونده
اشتغال زایی با انجام دیدار چهره به چهره با مردم روستاي

 
کلاکین از توابع شهرستان پیرانشهر، تشکیل شد. 

علیرضا آخوندزاده روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار
ایرنا افزود: براي حمایت از این طرح ها حدود 35 میلیارد

 
ریال تسهیلات پرداخت می شود. 

وي با اشاره به این پرونده هاي اشتغال در قالب طرح ها
مختلف اجرا می شود، بیان کرد: اجراي طرح هاي روستایی بدون بیکار، یک روستا یک محصول و صندوق هاي خرد محلی از جمله

 
طرح هاي ملی صندوق کارآفرینی امید هستند که در سطح استان در حال اجراست. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید آذربایجان غربی گفت: دیدارهاي مردمی این صندوق در راستاي توسعه اشتغال روستایی در سطح استان

 
ادامه دارد و تاکنون در 6 شهرستان اجرایی شده و همچنان این دیدارها در هر هفته ادامه دارد. 

آخوندزاده با اشاره به تسهیلات پرداختی این صندوق به طرح هاي مختلف اشتغال زایی روستایی افزود: تاکنون 20 میلیارد ریال
تسهیلات در قالب 58 فقره تسهیلات به طرح یک روستا یک محصول و 30 میلیارد ریال در قالب روستاي بدون بیکار براي 12 فقره

 
تسهیلات پرداخت شده است. 

وي اظهار داشت: همچنین تاکنون 118 فقره تسهیلات به مبلغ 34 میلیارد و 400 میلیون ریال براي صندوق هاي خرد محلی زنان

 
روستایی پرداخت شده است. 

وي تاکید کرد: در راستاي اجراي طرح شهر یا روستاي بدون بیکار در آذربایجان غربی نیز شهر "سیمینه بوکان" براي نخستین بار در

 
کشور به عنوان شهر بدون بیکار معرفی شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید آذربایجان غربی ادامه داد: طرح "هر خانه یک گلخانه" نیز طرح جدید استان است که براي اولین بار در

 
سطح صندوق هاي کارآفرینی امید کشور در آذربایجان غربی کلید خورده است. 



 
آخوندزاده گفت: امید است با این طرح بتوان کمک شایانی به اقتصاد خانوارهاي در روستایی کرد. 

صندوق کارآفرینی امید بر اساس رویکرد جدید حمایت از کسب و کارهاي خرد بازارمحور با روش تامین مالی خرد، وظایف مهم و

 
مغفولی را در زنجیره حمایت هاي دولتی از تولید در بخش خصوصی برعهده دارد. 

 
برچسب ها 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- آذربایجان غربی 

 
- ارومیه 

- توسعه روستایی



شناسایی و تعیین کاربرد معادن جدید در پژوهشگاه مواد و انرژي

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/05/19

به گزارش خبرگزاري فارس از کرج، دکتر حسین نورانیان،
عضو هیات علمی پژوهشکده سرامیک پژوهشگاه مواد و
انرژي در جمع خبرنگاران گفت: در پژوهشگاه مواد و انرژي
پروژه هاي قراردادي متعددي در مورد شناسایی و تعیین

 
کاربرد مواد معدنی جدید انجام می شود. 

عضو هیأت علمی پژوهشکده مواد و انرژي بیان کرد: در
این میان اخیراً یک نمونه از مواد معدنی در حوالی تهران به

 
نام معدن واوند ارجمند فیروزکوه در مقیاس آزمایشگاهی مورد بررسی قرار گرفت. 

وي افزود: با توجه به نتایج آزمو ن هاي انجام شده، معدن واوند ارجمند فیروزکوه در صورت فرآوري مناسب می تواند پتانسیل کاربرد
به عنوان فیلر در صنایع پلیمري تیره رنگ، صنایع سیمان، محصولات پایه سیمانی و یا به همراه دیگر مواد معدنی در مصالح

 
ساختمانی سرامیکی را داشته باشد. 

به گفته مجري این طرح، با توجه به نزدیکی این معدن به تهران و حجم ذخیره زیاد آن، در صورت سرمایه گذاري و بکارگیري آن در

 
مقیاس نیمه صنعتی و سپس صنعتی می تواند علاوه بر کارآفرینی، ایجاد ارزش افزوده مناسبی داشته باشد. 

انتهاي پیام/ج



آقا و خانم دانشمند!

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/05/19

شراکت هاي کاري و هم قدم شدن درمسیر کسب وکار چالش هاي زیادي را به همراه دارد. این که دو نفر با دو سلیقه
متفاوت بتوانند با همکاري یکدیگر موجب رشد کسب وکار شوند، موهبتی است که نصیب همه نمی شود.

شراکت هاي کاري و هم قدم شدن درمسیر کسب وکار
چالش هاي زیادي را به همراه دارد. این که دو نفر با دو
سلیقه متفاوت بتوانند با همکاري یکدیگر موجب رشد

 
کسب وکار شوند، موهبتی است که نصیب همه نمی شود. 

به گزارش خبرگزاري مهر، جام جم نوشت: شراکت هاي
کاري و هم قدم شدن در مسیر کسب وکار همیشه چالش
هاي زیادي را به همراه دارد. این که دو نفر با دو سلیقه
متفاوت بتوانند با همکاري یکدیگر موجب هم افزایی و رشد
کسب وکار شوند، موهبتی است که نصیب همه کسب

وکارها نمی شود. قطعاً این داستان میان افرادي که در زندگی نیز با هم همسفر و شریک شده اند شکل و شمایل متفاوتی خواهد
داشت. این روزها بیش از گذشته شاهد این هستیم که همسران با همکاري و پشتیبانی یکدیگر کسب وکارهاي جدیدي را راه اندازي
می کنند و به چالش هاي مسیر کارآفرینی همزمان با چالش هاي زندگی مشترك شان پاسخ می دهند. شاید شنیدن داستان نمونه
هاي واقعی چنین همکاري هایی بتواند دید بهتري از زوایا و ابعاد پوشیده این شراکت ها براي مان ایجاد کند. دکتر علی پورسمر و
مطهره میرزاده نیز مسیر کارآفرینی شان را با شروع زندگی مشترکشان آغاز کرده و با تلاش و پشتکاري که داشته اند موفق به تولید
محصولی دانش بنیان در حوزه چاپگرهاي سه بعُدي در شرکت «آبتین طب فناور» شده اند. داستان زندگی و مسیري که این زوج در

 
حرفه خود در پیش گرفته اند بسیار خواندنی است. 

علی پورسمر، از آن دست جوانان خوش فکري است که به قول خودش روحیه کارمندي ندارد و همیشه دلش می خواسته کسب وکار
خودش را راه اندازي کند. او پس از پایان دوره کارشناسی ارشد در رشته مهندسی پزشکی براي ادامه تحصیل و زندگی تصمیم به
مهاجرت می گیرد و دوره دکتري مهندسی پزشکی را در دانشگاه نورث همپتون انگلستان می گذراند. اما تغییر شرایط زندگی و برخی

 
مسائل خانوادگی تصمیم او را براي زندگی در خارج از کشور تغییر می دهد و پس از پایان تحصیلاتش به کشور بازمی گردد. 

دکتر پورسمر پس از بازگشت با حمایت بنیاد ملی نخبگان براي گذراندن دوره پسادکتري در پژوهشگاه پلیمر مشغول به کار می شود؛

 
جایی که نقطه عطفی در زندگی اش رقم می زند. 

 
فصل جدید زندگی 

دکتر پورسمر از فعالیت هایش در پژوهشگاه پلیمر می گوید: «پس از بازگشتم به ایران در سال 95 از طریق بورسیه تحصیلی که از
بنیاد ملی نخبگان دریافت کرده بودم، در پژوهشگاه پلیمر به عنوان محقق پسادکتري مشغول کار شدم. حدود یک سال پس از آن به
خاطر این که همیشه در پی این بودم که با ایده هایی که دارم کسب وکار خودم را راه اندازي کنم، با کمک بنیاد ملی نخبگان و
شراکت دکتر محمود اعظمی، از دوستان دوران تحصیلم در دانشگاه امیرکبیر، توانستم شرکت آبتین طب فناور را با هدف تولید



ایمپلنت هاي پزشکی راه اندازي کنم.» وي در ادامه درخصوص آشنایی اش با خانم میرزاده می افزاید: «در همان دورانی که پژوهشگاه
پلیمر مشغول به کار بودم خانم میرزاده هم آنجا دانشجوي کارشناسی ارشد مهندسی پلیمر بودند. زمینه آشنایی مان فراهم شد و آذر

 
96 با هم ازدواج کردیم. اما در آن زمان در شرکت با هم همکاري نداشتیم.» 

 
تغییر مسیر با ورود شریک جدید 

مطهره میرزاده درخصوص آغاز همکاري مشترك شان در شرکتی که دکتر پورسمر ثبت کرده بود، می گوید: «من پس از فارغ
التحصیلی ام در شرکتی مشغول به کار شده بودم. اما همیشه دلم می خواست خودم شرکتی داشته باشم تا بتوانم به دنبال ایده هایم
بروم. از آنجا که آن زمان هنوز شرکت ثبت شده دکتر پورسمر و دکتر اعظمی فعالیت منسجمی پیدا نکرده بود و از طرفی براي تولید
ایمپلنت هایی که در نظرشان بود به فردي با تخصص مهندسی پلیمر نیاز بود، تصمیم گرفتیم من هم به عنوان شریک سوم در سال

 
97 وارد شرکت شوم. تقریباً در همان زمان هم توانستیم در مرکز رشد پارك علم و فناوري پردیس مستقر شویم.» 

وي درخصوص تحول فعالیت هاي شرکت از آغاز این همکاري توضیح می دهد: «در آن زمان تولید ایمپلنت ها بیشتر به روش رپلیکا
انجام می شد. این روش در مقایسه با تولید ایمپلنت به روش چاپ سه بعُدي کنترل پذیري کمتري دارد و به همین جهت تولید را با

 
محدودیت هاي زیادي روبه رو می کرد.» 

دکتر پورسمر در تکمیل صحبت هاي میرزاده توضیح می دهد: «یکی از مشکلات عمده اي که در تولید ایمپلنت به این روش وجود
داشت این بود که این روش فقط براي تولید ایمپلنت هاي انسانی کاربرد داشت. از طرفی تولید ایمپلنت انسانی پزشکی نیاز به مراحل
مختلف آزمایش و بررسی دارد به همین خاطر قطعاً در کوتاه مدت نمی توانستیم به هیچ درآمدي دست پیدا کنیم و این موضوع براي
ما مشکل ساز بود.» وي می افزاید: «ورود خانم میرزاده کمک کرد تا کارها با سرعت بیشتري پیش برود و فعالیت هاي شرکت جدي
تر شود. در دوره تحصیلم در انگلستان، در شرکتی کار می کردم که آنجا تجربه کار با چاپگرهاي سه بعُدي را پیدا کردم و بعد از
بازگشت به ایران هم ارتباطاتی با آنجا داشتم و توانستم یک نمونه چاپگر سه بعُدي که تا حدي با ویژگی هاي مورد نظر ما مطابقت

 
داشت را به امانت بگیرم. 

خانم میرزاده نیز با تخصصی که داشتند براي توسعه جوهر مورد نیاز براي کار با این چاپگر سه بعدي فعالیت می کردند تا با مواد
وارداتی کار نکنیم. پس از مدتی به دلیل این که نیاز داشتیم چاپگري داشته باشیم تا بتواند از درصد بالاي پودر استخوانی به عنوان
جز جامد براي چاپ استفاده کند، تصمیم گرفتیم چاپگر سه بعُدي خودمان را تولید کنیم که پاسخگوي نیازمان باشد. پس از موفقیت
در ساخت چاپگري با این ویژگی براي اولین بار در ایران، موفق به اخذ گواهینامه دانش بنیان در سال 97 شدیم و تصمیم گرفتیم
براي دستیابی به درآمدي براي ادامه تحقیق و توسعه محصول اصلی مان، چاپگر خودمان را تولید و بفروشیم و از محل آن براي

 
شرکت درآمد ایجاد کنیم.» 

 
پیشرفت هاي کاري 

به گفته میرزاده مهم ترین مزیتی که شرکت آبتین طب فناور را از سایر هم صنفانش جدا کرده اینکه در تلاش است از مواد اولیه و
جوهرهاي ساخت خودشان با ویژگی هایی منحصربه فرد براي ساخت محصولات ایمپلنتی استفاده کند. وي در این رابطه می افزاید:
«تاکنون موفق به تولید هشت نوع جوهر با ویژگی هاي خاص و پرینت پذیري بالا براي تولید محصولات شده ایم. از این مرحله به بعد
محصولات مان باید وارد مرحله آزمایش و بررسی هاي بالینی و اخذ مجوزهاي مورد نیاز شود تا بتوانیم به مرحله اي برسیم که درآمد
پایداري داشته و جذب نیرو داشته باشیم.» دکتر پورسمر درخصوص فعالیت هاي کنونی شرکت توضیح می دهد: «در حال حاضر نیاز
به جذب سرمایه گذار براي ورود به بخش اخذ مجوز و بررسی هاي بالینی داریم. مذاکراتی نیز در این خصوص با چند مجموعه سرمایه
گذار داشته ایم ولی هنوز به توافق نرسیده ایم. البته حمایت هایی را از معاونت علمی و صندوق نوآوري وشکوفایی دریافت کرده ایم.

 
اما در این مرحله سرمایه و بستري که نیاز داریم از طریق تسهیلات دانش بنیان ها برآورده نمی شود.» 



وي درخصوص ویژگی هاي محصول نهایی شان توضیح می دهد: «مهم ترین ویژگی این ایمپلنت هاي فک و صورت این است که پس
از مدت شش ماه در بدن جذب و با بافت بدن یکی می شود. این ویژگی به خصوص براي جراحی هاي فک و جمجمه کودکان که در
سن رشد قرار دارند بسیار مهم است. زیرا اگر ایمپلنت ثابت باشد پس از مدتی حالت سر یا صورت نامتناسب خواهد شد.» به گفته
مدیرعامل این مجموعه دانش بنیان تولید چنین ایمپلنتی با چاپگر سه بعدي امکان شخصی سازي محصول متناسب با حالت صورت

 
بیمار را فراهم می کند. از طرفی خلل و فرج مورد نیاز در این ساختار در چاپ سه بعدي بسیار دقیق و قابل کنترل خواهد بود. 

 
کسب وکارتان را اصولی پیش ببرید 

میرزاده با اشاره به شکست هایی که در مذاکره با برخی سرمایه گذاران تجربه کرده اند، تصریح می کند: «به نظر من علت اصلی موفق
نبودنمان در جلسات جذب سرمایه این بود که ما محقق هستیم و خیلی از زبان بازار سر درنمی آوریم. به همین خاطر خیلی نمی
توانیم در متقاعد کردن سرمایه گذار موفق عمل کنیم». وي در ادامه می افزاید: «این موضوع موجب شد ما از پارك علم و فناوري
پردیس کمک بخواهیم. اکنون با کمک پارك در حال تنظیم دقیق مدل کسب وکارمان هستیم. احساس می کنم این موضوع می تواند
نقش مؤثري در ارائه درست تر محصول و کسب وکارمان به سرمایه گذاران داشته باشد. برخلاف دکتر پورسمر که معتقد است کیفیت
محصول موجب جذب سرمایه می شود، فکر می کنم کیفیت به تنهایی کافی نیست.» به عقیده این محقق حوزه پلیمر یکی از
مشکلاتی که بسیاري از کسب وکارهاي دانش بنیان با آن روبه رو هستند اینکه خیلی با ادبیات و ملزومات زیست بوم کسب وکار
آشنایی ندارند. در حالی که سرمایه گذاران می خواهند با عدد و رقم بدانند که نتیجه سرمایه گذاري شان در طول زمان به چه صورت

 
پیش خواهد رفت. 

 
نمی خواهم در سایه باشم! 

از این زوج کارآفرین پرسیدم تا به حال از ادامه همکاري منصرف نشده اید و اگر به گذشته برگردید باز هم در کسب وکارتان باهم هم

 
مسیر می شوید؟ 

دکتر پورسمر می گوید: «مساله اي که اکنون با آن روبه رو هستیم این است که خانم میرزاده تمایل دارند کسب وکار مستقلی براي
خودشان داشته باشند و من هم علت این تمایل را درك می کنم و قبول دارم. این که ایشان با ما شراکت دارند موجب شده که در
برخی موارد در سایه قرار بگیرند. خیلی از مواقع از انجام برخی از تصمیمات شان جلوگیري می کنم و احساس می کنم شاید در
بلندمدت تصمیم درستی نباشد. در صورتی که اگر در کسب وکار خودشان باشند آزادي عمل بیشتري خواهند داشت. از طرفی این

 
تداخل در برخی موارد وارد زندگی مشترك مان نیز می شود.» 

میرزاده در این رابطه بیشتر توضیح می دهد: «از آنجا که تجربه دو همکار دیگر از من بیشتر است، خواه ناخواه باعث شده که من به
عنوان عضو اصلی دیده نشوم و در بسیاري از موارد من را بیشتر همسر دکتر پورسمر می شناسند. در حالی که دوست دارم در برخی
از موضوعات خودم نفر اول باشم. به همین خاطر در حال حاضر سعی کرده ام در کنار پروژه هایی که به صورت مشترك در حال
اجراي شان هستیم برخی پروژه هاي مستقل را براي تولید جوهرهاي پلیمري پیش ببرم و شاید در ادامه بتوانم این پروژه هاي

 
مشترك را به سمت شرکتی مستقل پیش ببرم.» 

به عقیده دکتر پورسمر راه اندازي شرکت جدید در شرایطی که هنوز شرکتی که دارند به ثبات کامل نرسیده است خیلی مقدور

 
نیست، به همین جهت احتمالاً در آینده پس از ثبات بیشتر شرکت امکان ایجاد شرکتی مستقل فراهم خواهد شد. 

 
کار باید در محیط کار بماند 

عمر همکاري و زندگی مشترك دکتر پورسمر و مهندس میرزاده از دو سال عبور کرده است. قطعاً در طی دو سال زندگی و کارشان با
چالش ها و فراز و فرودهاي زیادي روبه رو شده است. از آنها درخصوص چگونگی مدیریت تعادل میان کار و زندگی از ابتدا با هم شرط



کرده بودند پرسیدیم. میرزاده در این رابطه به جام جم می گوید: «از آنجایی که ما در تمام طول شبانه روز در کنار هم هستیم،
طبیعی است که وسوسه می شویم اوقاتی که خارج از شرکت و در خانه هستیم نیز در مورد کار صحبت کنیم و برخی از کارها را
پیگیري کنیم. اما در چند ماه اخیر قانون سفت و سختی براي خودمان گذاشته ایم که نباید کار را با خودمان به خانه وارد کنیم.»
پرسیدم چرا از چند ماه اخیر، آیا با چالش یا مشکل خاصی روبه رو شده بودید؟ دکتر پورسمر در پاسخ می گوید: «این موضوع نکته
بسیار مهمی است و اگر به آن توجه نشود می تواند به چالشی فرسایشی تبدیل شود. ما نیز به مرحله اي رسیدیم که این موضوع از
صبر و تحمل هردوي مان خارج شد. بگذارید جور دیگري براي تان بگویم؛ همکاري کاري در زندگی مشترك مثل تیغی دو لبه است.

 
همان گونه که مزایاي بسیار زیادي دارد، اگر به آن دقت نشود می تواند اثر مخربی بر زندگی زناشویی داشته باشد.» 

به عقیده پورسمر زوج هاي کارآفرین به دلیل اشتراکات زیادي که طی کار با یکدیگر پیدا می کنند حرف ها و شرایط یکدیگر را بهتر
درك می کنند. وي در این رابطه توضیح می دهد: «براي مثال در روزهاي پر چالش ابتداي راه اندازي کسب وکار اگر ما با هم همکار
نبودیم، شب که دیروقت به خانه برمی گشتم یا زمان هایی که به دلیل مشکلات کاري خسته و بی حوصله به خانه برمی گشتم و
مشغله هاي ذهنی زیادي داشتم ممکن بود در زندگی با مشکلات و اختلافاتی روبه رو شویم. اما از طرف دیگر خیلی درگیر کار بودن

 
هم واقعاً خوب نیست و قطعاً در بلندمدت مشکل ساز خواهد شد.» 

میرزاده در تکمیل این صحبت ها می گوید: «ما خیلی از شب ها که کارمان طولانی می شد و نمی توانستیم در پارك پردیس بمانیم

 
دستگاه مان را به خانه می آوردیم و تا پاسی از شب همچنان روي آن کار می کردیم.» 

 
با صبوري شراکت کنید! 

از دکتر پورسمر و میرزاده خواستم تا کلید طلایی را که از این تجربه کاري و زندگی مشترك به دست آورده اند در اختیار خوانندگان
جام جم قرار دهند. میرزاده با تأکید گفت: «مهم ترین ویژگی براي زوج هایی که می خواهند شراکت کنند، وجود حس اعتماد است.
از طرف دیگر در حوزه کسب وکارهاي دانش بنیان معمولاً نتیجه گرفتن زمان می برد به همین خاطر زوج ها باید به معناي واقعی

 
صبور باشند و اگر با هم همدل و حامی یکدیگر نباشند، شاید خیلی نتوانند در مقابل چالش هاي پیش رو دوام بیاورند.» 

پورسمر نیز معتقد است که زوج هایی که چنین قصدي دارند باید با آمادگی کامل براي رویارویی با چالش ها وارد کار شوند و تلاش
کنند هنگام بروز خطا به جاي سرزنش کردن، مهارت پذیرش متقابل را داشته باشند. وي ادامه می دهد: «باید هر دو طرف روحیه
جنگنده و خستگی ناپذیر کارآفرینی را داشته باشند. اگر هر دو نفر آمادگی لازم براي راه اندازي کسب وکار را داشته باشند، مسلماً

شراکت با کسی که زندگی را نیز با او شریک هستیم می تواند مزایاي زیادي داشته باشد.»



افتتاح 200 طرح صنعتی پیشران تا پایان سال

منبع: اقتصاد تهرانشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/05/19

اقتصادتهران: سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: تا پایان امسال 200 طرح صنعتی پیشران با سرمایه گذاري بالغ
بر 170 هزار میلیارد تومان و امکان اشتغال زایی مستقیم براي بیش از 41 هزار نفر افتتاح می شود. به گزارش  اقتصادتهران

به نقل از وزارت صنعت، معدن و تجارت، «حسین مدرس خیابانی» افزود: روز یکشنبه ...

اقتصادتهران: سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: تا پایان
امسال 200 طرح صنعتی پیشران با سرمایه گذاري بالغ بر 170 هزار
میلیارد تومان و امکان اشتغال زایی مستقیم براي بیش از 41 هزار نفر

 
افتتاح می شود. 

به گزارش  اقتصادتهران به نقل از وزارت صنعت، معدن و تجارت،
«حسین مدرس خیابانی» افزود: روز یکشنبه در قالب هفته نهم پویش ملی تولید و تداوم امید، تعدادي از طرح هاي صنعتی و معدنی

 
در سه استان خراسان رضوي، کرمان و البرز به بهره برداري می رسد. 

سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت؛ تقویت تولید داخلی، توسعه صادرات، افزایش تولید، اتکا به توان داخل و بومی سازي
تولیدات را از مهمترین برنامه هاي این وزارتخانه برشمرد و با تشریح برنامه هاي محوري وزارت صنعت در سال «جهش تولید» گفت:
امسال 4 برنامه راهبردي در دستور کار این وزارتخانه است که مهمترین آن تحقق اهداف جهش تولید است که به عنوان مهمترین

 
راهبرد در سال 99، با اتکا به توان داخلی،  قطع وابستگی بخش هاي مختلف صنعتی کشور و قطع وابستگی ارزي دنبال خواهد شد. 

وي محور دوم برنامه هاي راهبردي این وزارتخانه در سال جاري را، راه اندازي طرح هاي نیمه تمام در قالب پویش ملی "تولید، تداوم
امید" عنوان کرد و گفت: هم اکنون بیش از 4 هزار طرح صنعتی با پیشرفت فیزیکی بالاي 80 درصد در سطح کشور، مراحل تکمیل و

 
راه اندازي خود را طی می کنند که به مرور تا پایان دولت دوازدهم به بهره برداري خواهند رسید. 

 
2500 ردیف کالایی مشمول ممنوعیت واردات شده است 

مدرس خیابانی با بیان اینکه پویش ملی تولید، تداوم و امید هر هفته پنجشنبه ها با حضور رئیس جمهوري و سایر مسوولان در
سراسر کشور اجرایی می شود، افزود: محور سوم توسعه صادرات، کنترل و مدیریت واردات است که در این راستا واردات را محدود به
کالاهاي اساسی، مواد اولیه و ماشین آلات و تجهیزات مورد نیاز کارخانجات کرده ایم و هم اکنون حدود 2500 ردیف کالایی مشمول

 
ممنوعیت واردات شده و این اقلام با هدف مدیریت واردات کالاهاي غیر ضرور و مشابه ساخت داخل ممنوع شده اند. 

 
داخلی سازي 300 میلیون دلاري انواع قطعات در چهار ماهه نخست سال 



سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: در بخش تعمیق و توسعه ساخت داخل نیز برنامه کاهش ارزبري معادل 3.2 میلیارد
دلار در انواع قطعات و تجهیزات وارداتی را در دستور کار داریم و در 4 ماهه اول سال، حدود 300 میلیون دلار انواع قطعات را داخلی

 
سازي کرده و در هفته پیش رو نیز میز تخصصی ساخت داخلی دیگري برگزار می شود. 

مدرس خیابانی محور چهارم اولویت هاي کاري وزارت صنعت، معدن و تجارت در سال 99 را کنترل و تنظیم بازار اعلام کرد و گفت:
براي تحقق اهداف جهش تولید،  امسال چهار برنامه به صورت ویژه در حال پیگیري است که شامل استفاده از ظرفیت هاي خالی
واحدهاي صنعتی، احیا و راه اندازي واحدهاي صنعتی و معدنی تعطیل، تکمیل طرح هاي نیمه تمام و دستیابی به فناوري هاي نوین

 
است. 

سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت تصریح کرد: در خصوص اقدامات لازم براي تامین معیشت مردم، تامین مناسب کالاهاي

 
اساسی مورد نیاز در دستور کار ویژه این وزارتخانه قرار دارد. 

مدرس خیابانی با بیان اینکه اکنون در حال مقابله با یک جنگ تمام عیار اقتصادي با چاشنی غلیظ تهاجم رسانهاي هستیم،  افزود:
نقش رسانه ها و خبرنگاران از اهمیت فراوانی برخوردار است چرا که وقتی این جنگ اقتصادي تبدیل به یک باور عمومی شود،  همه

 
داشته ها و ابزارهاي خود را براي مقابله با دشمن بهکار می گیریم و اجازه نخواهیم داد نقشه هاي آنها اجرایی شود. 

 
همه محصولات فولادي در بورس عرضه می شود 

سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت در خصوص روند عرضه محصولات فولادي در بورس کالا هم گفت: اصل شفاف سازي نقطه

 
تلاقی عرضه و تقاضا است و کسی سعی بر لغو سازوکار بورس ندارد و همه محصولات فولادي در بورس عرضه خواهد شد. 

مدرس خیابانی افزود: با توجه به تغییر نرخ ارز و اینکه قیمت بورس فلزات تحت تاثیر قیمت جهانی است، طبیعی است که با افزایش
نرخ ارز، مزیت صادراتی کالاها افزایش می یابد و تولیدکنندگان سعی دارند از فرصت صادراتی بهترین استفاده را داشته باشند بنابرین

 
در قالب یک شیوه نامه به جمع بندي ویژه اي در خصوص فولاد رسیده ایم. 

وي ادامه داد: به همان میزان تامین خوراك و مواد اولیه بخش تولید، صادرات محصولات فولادي و ارز آوري مهم است، در این
خصوص به دنبال تعیین کف عرضه براي خوراك تولیدي کامپوزیت نوردي هستیم تا همزمان با تولید بتوانیم از محل مازاد تولید، روند

صادرات محصولات فولادي را هم تداوم بخشیم.



بانک صادرات چقدر تسهیلات کرونایی داد؟

منبع: نفت ماشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/05/19

تعداد تسهیلات پرداخت شده بانک صادرات ایران به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا در چهار ماه اول سال 99 به 11
هزار و 787 فقره رسید.

 
بانک صادرات 

به گزارش آژانس رویدادهاي مهم نفت و انرژي""نفت ما
""، بیش از 11 هزار و 787 کسب و کار آسیب دیده از
کرونا تا پایان تیرماه سال 99 بالغ بر هزار و 454 میلیارد
ریال از بانک صادرات ایران تسهیلات حمایتی دریافت

 
کردند. 

این بانک با هدف کمک به صاحبان کسب و کارهاي آسیب
دیده از شیوع بیماري کرونا و به منظور حفظ اشتغال و
تامین هزینه هاي عملیاتی واحدهاي تولیدي کشور،

پرداخت تسهیلات حمایتی را در دستور کار دارد. علاوه بر کسب و کارهاي آسیب دیده، سرپرستان خانوارهاي آسیب دیده از این

 
بیماري نیز از تسهیلات حمایتی این بانک بهره مند شده اند. 

بر اساس دستورالعمل هاي بانک مرکزي، اشخاص حقیقی و حقوقی فعال داراي مجوز کسب یا تولید در بخش ها و رسته هاي تعیین
شده از سوي وزارت خانه هاي صنعت، معدن و تجارت، میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، ورزش و جوانان، آموزش و
پرورش، فرهنگ و ارشاد اسلامی، تحقیقات و فناوري اطلاعات، بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، راه و شهرسازي، کشور و جهاد
کشاورزي که فعالیت هاي آنها در دوره شیوع کرونا با اختلال مواجه شد، مشمول این تسهیلات می شوند. این تسهیلات تنها به

 
متقاضیانی تخصیص می یابد که در سامانه «کارا»ي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ثبت نام کرده و به بانک معرفی شده باشند. 

این تسهیلات براي واحدهاي کسب و کار به ازاي هر شاغل 120 میلیون ریال، براي کسب و کارهایی که از شیوع این بیماري بر
اساس مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا تعطیل شده اند، به ازاي هر شاغل 160 میلیون ریال و براي رانندگان مسافري درون و برون

 
شهري خویش فرماي بیمه پرداز، 60 میلیون ریال در نظر گرفته شده است. 

تسهیلات حمایت از مشاغل آسیب دیده از شیوع کرونا بر اساس فهرست شاغلین داراي پرونده بیمه تامین اجتماعی با تعهد
بازپرداخت در اختیار صاحبان کسب و کار قرار خواهد گرفت. مهلت تشکیل پرونده در سامانه «کارا» تا پنجم مردادماه سال جاري

 
اعلام شده است. 

نرخ سود این تسهیلات 12 درصد و زمان بازپرداخت آن 24 ماهه است که با سه ماه تنفس در اختیار متقاضیان و واجدان شرایط قرار
می گیرد.



توسعه اشتغال مددجویان با گسترش صنایع روستادوست

منبع: رادیو گفت و گوشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/05/19

خبرگزاري آریا- معاون کمیته امداد امام خمینی(ه): جشنواره صنایع روستادوست؛ صنایع مختلف، تولید ارزان را براي کمک
به روستا ها به نمایش می گذارد تا باعث افزایش اشتغال در روستا شود.

خبرگزاري آریا- معاون کمیته امداد امام خمینی(ه):
جشنواره صنایع روستادوست؛ صنایع مختلف، تولید ارزان را
براي کمک به روستا ها به نمایش می گذارد تا باعث

 
افزایش اشتغال در روستا شود. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از رادیو گفنگو،
عبدالملکی از فراخوان جشنواره صنایع روستا دوست از
ششم مردادماه خبر داد و گفت: کمیته امداد بیش از 60

درصد اشتغال هایی که ایجاد می کند در روستا ها و مناطق محروم است، زیرا بخش عمده اي از جمعیت مخاطب کمیته، در روستا ها

 
قرار دارند. 

وي به چالش هاي حوزه اشتغال روستایی اشاره کرد و افزود: تنوع شغلی در روستا ها اندك است و همین موضوع چالش هاي زیادي

 
براي شغل زایی ایجاد می کند ضمن اینکه درآمد مورد پسند و مطلوب کمیته امداد براي روستاییان ایجاد نمی شود. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی (ره) از ورود شرکت هاي دانش بنیان در سال هاي اخیر به برخی صنایع گفت و
بیان کرد: اسم این صنایع را روستادوست گذاشته ایم. صنایع روستا دوست صنایعی هستند که سه خصوصیت داشته باشند ""نوآورانه
باشند، در مقیاس روستا به صرفه باشند و فناوري آن پیچیده نباشد تا اگر نیاز به تعمیر داشت، با همان امکانات محدود در روستا

 
بتوان آن را تعمیر کرد. 

وي افزود: براي اینکه این صنایع را شناسایی کنیم، یک فراخوان براي یک جشنواره از طریق سایت کمیته امداد اعلام کردیم که از
طریق آن مخترعان، شرکت هاي دانش بنیان و صنعت گران می توانند حضور داشته باشند تا محصولاتی که آن سه خصوصیت را
دارند، معرفی کنند. نتیجه این فعالیت ایجاد اشتغال بیشتر، فناوري بهتر، درآمد بالاتر و پایدارتر در روستاهاست. این فراخوان تا ششم

 
شهریور ماه فعال است. 

عبدالملکی با ذکر نمونه اي از دستگاه هاي روستا دوست بیان کرد: دستگاه دوك که به صورت سنتی خانم ها در روستا پشم گوسفند
را نخ می کردند، امروز به صورت برقی تولید می شود و چهار برابر دستگاه سنتی نخ تولید می کند و یک میلیون و 500 هزار تومان

 
در ماه براي خانواده ها درآمد تولید می کند، قیمت خود دستگاه نیز یک میلیون و 500 هزار تومان است. 



معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی (ره) از خدمات کمیته به نوآوران دستگاه هاي روستا دوست خبر داد و بیان کرد:
این صنعتگران یا شرکت هاي دانش بنیان را به جامعه هدف معرفی می کنیم. کمیته امداد آن دستگاه هایی را که جذابیت داشته
باشد به صورت عمده خریداري می کند. همچنین در نمایشگاهی که قرار است برپا شود، این دستگاه ها به همه معرفی می شوند. در

 
این جشنواره به اختراعات و صنایع برتر جوایز نقدي قابل ملاحظه اي پرداخت می کنیم. 

وي با بیان اینکه عمده طرح هایی که در روستا ها در حال اجراست، طرح هاي دامداري، کشاورزي و صنایع دستی هستند، گفت: در
طرح هاي دامپروري و دامداري مشکل خاصی وجود ندارد و بازار آن نیز نقد است. اصل مسئله در صنایع دستی روستا ها خواهد بود.
شرکت صنعت آفرینان امداد، موظف است فرش، گلیم و دست بافته هایی را که مخاطبان کمیته نتوانند به فروش برسانند، با قیمت

مناسب خریداري کند و به فروش برساند.



حذف "ته لنجی" در سایه اشتغال پایدار میسر است

منبع: رادیو گفت و گوشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/05/19

مدیرکل پیشگیري ونظارت برامور قاچاق کالا وارز سازمان تعزیرات گفت: اگر در مناطق مرزي اشتغال پایدار داشتیم، نیازي به
ارائه راهکارهایی چون ته لنجی نبودیم.

مدیرکل پیشگیري ونظارت برامور قاچاق کالا وارز سازمان
تعزیرات گفت: اگر در مناطق مرزي اشتغال پایدار داشتیم،

 
نیازي به ارائه راهکارهایی چون ته لنجی نبودیم. 

سیدعبدالمجید اجتهادي با بیان اینکه موضوع ته لنجی و
بازار ته لنجی در برخی مناطق جنوبی کشور سابقه دیرینه
دارد، گفت: این نوع بازار در برخی استان هاي جنوبی
کشور مانند قسمتی از استان خوزستان در شهرهاي

 
هندیجان و آبادان و استان بوشهر در شهرهاي گناوه و دیلم از گذشته وجود داشته است. 

وي در مصاحبه با برنامه صبح وگفتگو افزود: در این بازار جاشوها و خدمه لنج طبق رسم و رسوم در بازگشت از سفر دریایی خود

 
اجازه داشتند اجناس مانده ته لنج را براي خود نگه دارند یا اینکه آنها را بفروش برسانند. 

مدیرکل پیشگیري و نظارت بر امور قاچاق کالا و ارز سازمان تعزیرات تاکید کرد: طی سال هاي اخیر این موضوع گسترش پیدا کرد و

 
عده اي به سو استفاده از این موضوع پرداختند. 

اجتهادي عنوان کرد: در سال هاي گذشته قانون ساماندهی معاملات مرزي تدوین شد و براین اساس سهمیه خاصی براي خدمه

 
کشتی درنظر گرفته شد. 

وي عنوان کرد: براساس این قانون خدمه کشتی باید لیست اجناس را به گمرك اعلام می کردند تا مجوزهاي لازم را اخذ کنند چراکه

 
بسیاري از این اجناس نیازمند اخذ مجوزهاي لازم از وزارتخانه هاي بهداشت، صنعت ومعدن و کشاورزي هستند. 

مدیرکل پیشگیري و نظارت بر امور قاچاق کالا و ارز سازمان تعزیرات اظهار داشت: متاسفانه از اواخر دهه 80 هیچ یک از این موارد

 
رعایت نمی شود و این رویه به عنوان راهی براي دور زدن قانون از سوي برخی سودجویان تبدیل شده است. 

 
اجتهادي تاکید کرد: برخی افراد سودجو کالاها از جمله کالاهاي ممنوعه را تحت عنوان ته لنجی به کشور وارد می کنند. 

وي ادامه داد: از سال گذشته دولت آیین نامه اجرایی براي این موضوع تدوین کرده است اما برخی مسئولان سیاسی این استان ها زیر



 
بار اجراي این آیین نامه نمی روند. 

مدیرکل پیشگیري و نظارت بر امور قاچاق کالا و ارز سازمان تعزیرات گفت: در جلسات مختلفی همه استانداران مرزي دعوت و تاکید

 
شد که این مصوبه دولت باید اجرایی شود اما اینگونه نشده است. 

اجتهادي خاطرنشان کرد: متاسفانه درحال حاضر خدمه کشتی از این موضوع بهره نمی برند و درواقع می توان گفت چیزي گیر ملوان

 
نمی آید بلکه افرادي سودجود و متخلف از این راه درحال کسب سود هستند. 

 
وي اظهار داشت: براي جلوگیري از این نوع سودجویی ها لازم است قانون ساماندهی معاملات مرزي به صورت کامل اجرایی شود. 

مدیرکل پیشگیري و نظارت بر امور قاچاق کالا و ارز سازمان تعزیرات با اشاره به وضعیت نابسمان اقتصادي کشور گفت: اگر بتوانیم
خلع هاي موجود اقتصادي مانند رفع مشکلات اقتصادي مردم مناطق مرزي را فراهم کنیم دیگر مجبور به ارائه راهکارهایی تحت

 
عنوان ته لنجی ها نیستیم. 

 
اجتهادي اضافه کرد: قانون مبارزه با قاچاق دولت را مکلف کرده تا براي معیشت مرزنشینان برنامه ها و سیاست هایی را تدوین کنند. 

وي تاکید کرد: قانون اشتغال پایدار براي مناطق مرزنشین تدوین شده است اما تاکنون در مجلس شوراي اسلامی به این موضوع توجه

 
نشده است باید در استان هاي مرزي کشور سراغ اشتغال پایدار برویم. 

 
استفاده سودجویان از موضوع ته لنجی ها 

محمدرضا عبدالرحیمی مدیرعامل سازمان منطقه آزاد تجاري ـ صنعتی ماکو گفت: حوزه مناطق آزاد کشورمشمول قرراتی مانند کوله

 
بري و ته لنجی نیست. 

وي افزود: براي اینکه به قانون ساماندهی معاملات مرزي پایبند باشیم باید این تفکر ایجاد شود که قانون گذار حکیم است و عقلانیتی

 
پشت این قوانین وجود دارد. 

محمدرضا عبدالرحیمی مدیرعامل سازمان منطقه آزاد تجاري ـ صنعتی ماکو اضافه کرد: در بحث ته لنجی درحال حاضر موضوع مورد

 
سوء استفاده قرار گرفته و ملوان و کارکنان کشتی از این قانون بهره اي نمی برند. 

وي تاکید کرد: براي اجراي قانون ساماندهی معاملات مرزي نیازمند نظارت و کنترل دقیق و جدي هستیم در واقع همه این نوع
مصوبات معلولی هستند از علت اساسی که باید نظام اقتصادي در ریل خود تنظیم شود و اگر این امر صورت گیرد دیگر نیازي به

چنین کمک هایی مانند موضوع ته لنجی ها نیستیم.



طرح ممنوعیت صدور و تمدید هر نوع پروانه اشتغال براي شاغلین یا

بازنشستگان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/05/19

ابوالفضل ابوترابی نماینده مردم نجف آباد در مجلس شوراي
اسلامی در گفت وگو با خبرنگار پارلمانی خبرگزاري فارس،
گفت: متن طرح ممنوعیت صدور و تمدید هر نوع پروانه
اشتغال براي شاغلین یا بازنشستگان تهیه و پس از جمع
آوري امضا براي اعلام وصول و رسیدگی به هیأت رئیسه

 
تقدیم شد.  

متن طرح ممنوعیت صدور و تمدید هر نوع پروانه اشتغال

 
براي شاغلین یا بازنشستگان به شرح زیر است: 

 
ماده واحده 

صدور و تمدید هر نوع مجوز یا پروانه اشتغال به کار وکالت، کارشناسی از قبیل کارشناسان رسمی دادگستري، نظام مهندسی، خدمات
مشاوره، ترخیص کاري و  خدمات گمرکی، ازدواج و طلاق، امور اتباع بیگانه، تعویض پلاك، صدور گواهینامه، حج و زیارت، قرارداد
برونسپاري، انواع داروخانه ها و مراکز درمانی، خدمات انتظامی و قضایی و سایر عناوین مشابه براي افراد حقیقی و حقوقی که هریک از

 
اعضاي آن در هریک از صندوق هاي بیمه حقوق و یا مستمري دریافت می کنند یا در هریک از آنها عضو هستند ممنوع است.  

 
تبصره: کسانی که قبلاً مجوز و یا پروانه دریافت کرده اند باید تا یک سال بعد از این قانون، با افراد داراي صلاحیت جایگزین گردند. 

انتهاي پیام/



«کرونا» جمعیت بیکاران کشور را به 7 میلیون نفر رساند/ لزوم حمایت دولت

از کارگران

منبع: صبح الوندشماره خبر:  151  |  تاریخ: 1399/05/19

به گزارش صبح الوند، حمید حاج اسماعیلی در گفت وگو با خبرنگار سفیرافلاك، اظهار داشت: بیش از نیمی از جمعیت کشور
ما کارگران و خانواده آنهاست، به لحاظ کمیت در بازار کار نیز حدود 14 میلیون نفر قبل از مسئله کرونا که بازار دچار  مشکل

شد، تعداد نیروي کار ثبت شده در سازمان تامین اجتماعی کشور است. وي ...

حاج اسماعیلی، کارشناس و فعال بازار کار و کارگري با بیان اینکه «کرونا» جمعیت بیکاران کشور را از 3 به 7 میلیون نفر

 
رسانده است گفت: دولت زمینه حمایت از کارگران را فراهم کند. 

به گزارش صبح الوند، حمید حاج اسماعیلی در گفت وگو با خبرنگار سفیرافلاك، اظهار
داشت: بیش از نیمی از جمعیت کشور ما کارگران و خانواده آنهاست، به لحاظ کمیت در
بازار کار نیز حدود 14 میلیون نفر قبل از مسئله کرونا که بازار دچار  مشکل شد، تعداد

 
نیروي کار ثبت شده در سازمان تامین اجتماعی کشور است. 

وي افزود: کل تعداد نیروهاي کار در حوزه لشکري و کشوري به 95 میلیون می رسد  که سه برابر مستخدمین دولت، نیروهاي
مشمول قانون کار در کشور هستند، جایگاه نیروي کار و کارگران را در کشور بسیار برجسته کرده و آنها می توانند در همه بخش ها

 
تاثیرگذار باشند. 

کارشناس و فعال بازار کار و کارگري عنوان کرد: مسائلی که می شود خیلی جدي در بحث کارگران مد نظر قرار بگیرد، امنیت شغلی و
معیشت کارگران است، این دو موضوع اولویت هاي اساسی در کشور براي کارگران محسوب می شود که دولت و سازمانهاي مسئول در

 
کشور باید به این دو مسئله بیش از بقیه مسائل توجه داشته باشند. 

وي بیان کرد: در راستاي امنیت شغلی، در کشور یک نرخ بیکاري دو رقمی سالهاست در کشور داریم که برآورد نشان می دهد به

 
لحاظ تعداد در قبل از بیماري کرونا حدود سه میلیون برآورد شد که الان نزدیک هفت میلیون برآورد می شود. 

حاج اسماعیلی تصریح کرد: به نظر می رسد توجه به این موضوع و برنامه ریزي و سیاستگذاري براي ایجاد اشتغال و افزایش اشتغال
در کشور موضوع مهمی باشد. وقتی خانواده هاي کارگري بتوانند درآمدهایی که ناشی از فعالیتشان را کسب کنند دغدغه خاطر آنها را
کمتر می کند و امیدواري آنها را به آینده بیشتر می کند، با این حال آنها نقش سازنده خودشان را به لحاظ رضایت و اقناع در اقتصاد

 
و بازار کار کشور بهتر اثبات می کنند. 

وي خاطرنشان کرد: آنچه الان مورد انتظار است اینکه دولت بتواند مشکلات و شرایطی را که هم بعد از تحریم ها و بعد از کرونا براي

 
کشور ایجاد شده را رفع کند و شرایط فعالیت کارگران را در کارگاه ها فراهم کند تا تعداد بیکاران در کشور کاهش پیدا کند. 



کارشناس و فعال بازار کار و کارگري گفت: در بحث معیشت کارگران، این آسیب ها به دلایل متعددي که بخشی به صورت طبیعی

 
اتفاق می افتد دولت باید زمینه هاي حمایت از کارگران را  فراهم کند. 

وي اظهار داشت: اقداماتی را که دولت انجام داده را کافی نمی دانیم، دولت به اندازه کافی از کارگران و خانواده هاي آنها حمایت نکرده
است. بخشی را که دولت در بحث حمایت هاي کرونایی از کارگران داشته همین پنج هزار میلیارد تومانی است که در خصوص بیمه

 
بیکاري تصویب کرده که مقداري کم است. 

حاج اسماعیلی افزود: الان کارجویان و بیکاران زیادي داریم، درست است دولت می گوید بعد از کرونا یک میلیون براي بیمه بیکاري
ثبت نام کردند ولی همه افراد نمی توانند ثبت نام کنند و همه افراد واجد شرایط دریافت بیمه بیکاري نمی شوند چون بعضی از

 
مشاغل شناسنامه ندارد وکارگاه هایی که تعطیل شده و بیکار شدند کد کارگاهی سازمان تامین اجتماعی ندارند. 

وي عنوان کرد: شرط و شروط هایی براي دریافت بیمه بیکاري در کشور وجود دارد که آنها واجد این شرایط نیستند، برآورد این است
که تعداد افرادي که مشمول بیمه بیکاري بعد از شرایط کرونا می شوند حداقل چند برابر این یک میلیونی است که دولت اعلام می

 
کند و برآوردهاي ما الان بیش از چهار میلیون نفر واجد شرایط بیمه بیکاري هستند. 

کارشناس و فعال بازار کار و کارگر  بیان کرد: شرایط دریافت بیمه بیکاري در کشور ما از گذشته  سخت بوده چون بر اساس آنچه که
ما می دانیم در شرایطی که بیش از سه میلیون بیکار در کشور داریم، حداکثر افرادي که توانستند از بیمه بیکاري استفاده کنند 260

 
هزار نفر است. 

وي تصریح کرد: حوزه حمایت هاي دولت از کارگران و خانوده آنها باید گسترش پیدا کند، همین مبلغی که براي بیمه بیکاري است
باید بیشتر شود، بنا است براي سه ماه بیمه بیکاري در شرایط کرونا لحاظ شود که باید مورد بازنگري قرار گیرد و مقداري بیشتر شود.

حاج اسماعیلی خاطرنشان کرد: در قانون بیمه بیکاري  شرایط حمایتی دراز مدت تري را در قانون پیش بینی کرده است که براي
کارگران مجرد تا 36 ماه  و براي کارگران متاهل تا 50 ماه است، اما دولت اختصاصا سه ماه را براي شرایط کرونایی در نظر گرفته که
به نظر خیلی کم است و اگر این مبلغ را بخواهیم در نظر بگیریم حداکثر 800 نفر می توانند براي سه ماه بیمه بیکاري بگیرند که این
عدد خیلی کم است. این در بخش حمایت هاي قانونی و اعتباري است که دولت در نظر گرفته و خیلی کم است و باید حتما مورد

 
بازنگري قرار گیرد. 

وي گفت: باید به صورت غیر نقدي هم از خانواده هاي کارگري حمایت کنیم، ما در گذشته هم به دولت تاکید کردیم که بتواند با سبد
کالاهاي اساسی از خانواده هاي  کارگري حمایت کند ولی این کار را نکردند، طی این مدت در بحث و جلسات دولت هم ندیدیم  که

 
دولت همچین موردي را مد نظر قرار دهد. 

کارشناس و فعال بازار کار و کارگري  اظهار داشت: کالاهاي اساسی در کشور به وفور وجود دارد، در همین شرایط سخت دیدیم که
کالاها را در کشور داریم و می توانند به صورت بسته هاي معیشتی براي خانواده هاي کارگري ببینند که می تواند خیلی کمک کند به

 
کارگران ولی دولت در این خصوص هیچ کاري انجام نداده است. 

انتهاي پیام/





سناریوهاي بازگشایی مدارس از زبان وزیر

منبع: ملیتشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1399/05/19

وزیر آموزش و پرورش اعلام کرد که سال تحصیلی 00-99 قطعا از 15 شهریور آغاز می شود.

به گزارش ملیت به نقل از روزنامه ایران،این روزها یکی از مهمترین دغدغه خانواده ها و دانش آموزان پشت کنکوري برگزاري
آزمو ن سراسري دانشگاه ها است. همان طور که می دانید بسیاري از داوطلبان نگران سلامتشان در هنگام برگزاري این آزمون مهم
علمی هستند و البته چند باري هم به خاطر شرایط حساس کشور کنکور به تعویق افتاد. آقاي وزیر درخواست اصلی داوطلبان این
است که آیا مسئولان برگزارکننده می توانند به نحو شایسته پروتکل هاي بهداشتی را اجرایی کنند و اینکه آیا با رعایت این پروتکل ها

 
می توان تضمین داد که سلامت داوطلبان حفظ شود و نکته مهم تر اینکه می توانیم برگزاري کنکور را به تعویق بیندازیم؟ 

البته من موافق برگزاري کنکور در زمان خودش بودم. علت این موافقت این است که تعداد زیادي از دانش آموزان براي مدت طولانی
خودشان را براي کنکور آماده کرده اند و هر چقدر این زمان با تأخیر مواجه شود ممکن است فشار بیشتري به داوطلبان به لحاظ
روحی و روانی وارد شود. همچنین داوطلبان نمی توانند در یک مدت طولانی درس بخوانند. آنها نیاز به استراحت و آرامش دارند.
موضوع دیگر این است که ما پیش بینی نمی کنیم در دو هفته بعد و یک ماه دیگر وضعیت از این روزهایی که در آن قرار داریم بهتر
شده باشد. بنابراین باید کنکور برگزار شود. موضوع مهم تر رقابت داوطلبان براي رشته هاي خوب دانشگاه است. درست است که 85
درصد از رشته محل هاي دانشگاهی ما بدون کنکور است اما براي آن تعداد دانشگاه هایی که رقابت برایشان وجود دارد نیازمند
برگزاري کنکور هستیم که بتوانیم با یک روشی این رقابت را سازماندهی کنیم. ببینید در اینجا باید تأکید کنم که ما باید زندگی
کردن با کرونا را یاد بگیریم. من و شما در حال کار کردن هستیم و سعی می کنیم پروتکل ها را هم رعایت کنیم. جامعه باید یاد
بگیرد که از خودش مراقبت کند. ما نمی توانیم فارغ از فعالیت، کار و تلاش به انتظار روزي بنشینیم که همه چیز مرتب باشد.
مصلحت این است که افراد پروتکل ها را رعایت کنند. قطعاً مسئولان وزارت علوم و سازمان سنجش حداکثر تلاششان را می کنند که
پروتکل ها رعایت شود. برگزارکنندگان هر کمکی که از ما بخواهند قطعاً مشارکت و همکاري می کنیم. وزارت آموزش و پرورش در
ماه گذشته امتحانات نهایی را به صورت حضوري برگزار کرد. خوشبختانه با رعایت پروتکل ها این امتحان برگزار شد و مشکلی هم
نداشتیم. در کنار این مسائل در اینجا می خواهم به طور خاص درباره کنکور صحبت کنم. اینکه اصولاً پدیده کنکور چه نوع پدیده اي
است و آثارش روي نظام آموزشی ما چیست؟ اعتقادم بر این است که کنکور تأثیر مثبتی روي نظام آموزشی ما ندارد و به نوعی اهداف
نظام آموزش و پرورش را متأثر و به گروگان می گیرد. در پایان 12 سال تحصیل دانش آموزان یک نظام ارزشیابی گذاشته ایم که تنها
توانایی هاي محدودي را آزمایش می کند یعنی بخش مهمی از توانایی هاي دانش آموزان با تست سنجیده می شود این در حالی
است که ما در طی دوره تحصیل از اهداف دیگري صحبت می کنیم که این اهداف ممکن است در کنکور جدي گرفته نشود. ما به
دانش آموزان در پایان تحصیلاتشان دیپلم می دهیم. دیپلم یک مدرك است و افرادي که دیپلم می گیرند باید توانایی مشارکت در
زندگی اجتماعی را داشته باشند. نباید مسیري را در برابر دانش آموزان قرار دهیم که بدست آوردن شغل و یک آینده روشن صرفا با
شرکت در کنکور و قبولی در دانشگاه باشد. نباید نظام منزلت اجتماعی و اشتغال را بر پایه مدارك دانشگاهی استوار کنیم. جامعه به
نیروي کار و نیروي ماهر نیازمند است. بنابراین باید تلاش کنیم که در دوره آموزشی ظرفیت هاي دانش آموزان را توسعه دهیم و در
انتهاي 12 سال در کنار کنکور باید صنعت هم مورد درخواست دانش آموز باشد. در این صورت است که کنکور از این جایگاهی که

 
امروز دارد تنزل می کند. 



البته در این باره خیلی از کارشناسان تعلیم و تربیت گفتند که کرونا فرصتی است براي حذف کنکور. آیا شما هم با آنها هم نظرید و
اینکه اعلام شد کنکور سراسري دانشگاه ها در ورزشگاه ها برگزار می شود برخی از داوطلبان گفتند تکلیف ما که در استان هاي
جنوبی هستیم چیست؟ آنها گفتند چطور ممکن است در آب و هواي شرجی و گرم 4 ساعت روي صندلی بنشینیم و امتحان بدهیم

 
تکلیف این داوطلبان چه می شود؟ 

پدیده کنکور راه حل سریع ندارد. ما باید به تدریج و با افزایش ظرفیت هاي مشاغل دیگر و توسعه مهارت هاي دانش آموزان زمینه
اشتغال آنها را جز از مسیر دانشگاه فراهم کنیم تا متقاضیان کنکور کاهش پیدا کند. اما درباره پروتکل هاي کنکور مسئولیت برگزاري
برعهده وزارت علوم و سازمان سنجش است. وزارت آموزش و پرورش مسئولیتی در برگزاري کنکور ندارد اگر جایی نیاز به کمک باشد
حتماً کمک خواهیم کرد. این را بگویم که ورزشگاه ها تنها جاهایی نیستند که براي آزمون در نظر گرفته شده اند تعداد حوزه هاي
امتحانی افزایش پیدا کرده است تا بتوانیم فاصله اجتماعی را رعایت کنیم. روزهاي برگزاري آزمون بیشتر شده است به جاي اینکه
صبح و بعدازظهر باشد فقط صبح ها برگزار می شود. این اقدام باعث می شود که حوزه هاي امتحانی ضدعفونی شوند. فقط ورزشگاه ها
نیستند در شهرهایی که سالن هاي متعددي وجود دارد و همین طور مدارسی که سالن هاي بزرگی دارند هم به پایگاه هاي برگزاري

 
کنکور تبدیل می شوند. 

موضوع مهم دیگري که این روزها خانواده ها با آن مواجه هستند بحث ثبت نام دانش آموزان است. برخی از خانواده هایی که
فرزندانشان در مدارس غیردولتی تحصیل می کردند پرونده دانش آموزانشان را از این مدارس گرفته اند و براي ثبت نام به مدارس
دولتی بردند دلیل این خانواده ها هم این بود که به خاطر شرایط کرونا ممکن است آموزش ها مجازي باشد با این حال مدارس دولتی

 
هم اعلام کرده اند ظرفیت لازم براي ثبت نام ها را ندارند برنامه شما دراین باره چیست؟ 

کلاً سیاست آموزش و پرورش این است که کلاس ها را به صورت حضوري برگزار کند. در مدارس غیردولتی شاید به دلیل تعداد دانش
آموزان ما بتوانیم فاصله اجتماعی را رعایت کنیم. بنابراین هر جایی که امکان رعایت فاصله وجود داشته باشد ما به صورت حضوري
برگزار می کنیم. به مؤسسان مدارس غیردولتی گفتم اگر شرایط تغییر کند باید گزینه هاي پیشنهادي مدارس غیردولتی هم تغییر
کند. با این حال اگر کلاس ها حضوري بود باید کیفیت به گونه اي عالی باشد. اگر هم مجازي باشد باید کیفیت به گونه اي باشد که
خانواده ها با آرامش بتوانند در مدارس ثبت نام کنند. به خانواده هاي عزیز هم می گویم ما در برگزاري سال تحصیلی جدي هستیم.
ما نمی توانیم منتظر روزهایی باشیم که قابل پیش بینی نیست و نمی دانیم شرایط چگونه می شود. به خانواده ها اطمینان می دهیم
که مراقب سلامت بچه هایشان هستیم و تصمیماتی نخواهیم گرفت که این تصمیمات سلامت دانش آموزان را به خطر بیندازد. قطعاً با
هماهنگی ستاد ملی مبارزه با کرونا تصمیم گیري خواهد شد. ما براي این سال تحصیلی وضعیت هاي متفاوت را پیش بینی کردیم
البته این برنامه در صورت اجازه ستاد اجرایی خواهد شد و ستاد باید اجازه دهد که ما کلاس ها را حضوري یا غیرحضوري برگزار کنیم
و اگر اجازه دهد که با تعداد کمتري برگزار کنیم حتماً این کار را خواهیم کرد. یکی از برنامه ها این است که دانش آموزان را در دو
نوبت زوج و فرد به مدرسه بیاوریم و در جاهایی که اصلاً امکان حضور وجود ندارد از برنامه تلویزیونی و بسته هاي خودآموز استفاده
می کنیم. ما خودمان را متعهد می دانیم که آموزش را براي تک تک دانش آموزان که ثبت نام می کنند ارائه دهیم البته رعایت

 
سلامت آنها براي ما مهم است و اجازه نمی دهیم که سال تحصیلی دانش آموز ما تباه شود. ما آموزش را تعطیل نمی کنیم. 

 
برنامه شما براي آن دسته از خانواده هایی که می خواهند فرزندانشان در مدارس دولتی حاضر شوند و مدرسه ظرفیت ندارد چیست؟ 

ما که نمی توانیم افراد را مجبور کنیم در مدارس دولتی یا در مدارس غیردولتی ثبت نام کنند. این انتخاب خانواده هاست و ما هم
موظفیم که متناسب با مراجعه دانش آموزان از آنها استقبال کنیم و این کار انجام می شود. اگر در برخی از مناطق با تراکم دانش آموز

 
روبه رو شویم باید تدابیر دیگري بیندیشیم. 



 
از صحبت هاي شما این چنین برداشت می شود که سال تحصیلی از 15 شهریورماه شروع می شود. 

بدون شک سال تحصیلی از 15 شهریورماه آغاز می شود. اما کیفیت تحصیل متناسب با شرایطی است که ستاد ملی مقابله با کرونا

 
اعلام می کند. ما وضعیت هاي مختلف را پیش بینی کرده ایم و متناسب با آن وضعیت ها تدبیر اندیشیده ایم. 

آقاي حاجی میرزایی امسال با توجه به وضعیت کرونا و آموزش هاي مجازي مدارس غیردولتی افزایش 15 درصدي شهریه ها را داشته

 
اند خیلی از خانواده ها این افزایش را عادلانه نمی دانند. 

ببینید مدارس غیردولتی یک شورا دارند که در آنجا براي قیمت ها تصمیم گیري می شود. در این شورا هم یک رشدي را متناسب با
رشدي که در سایر بخش ها اتفاق می افتد در نظر می گیرند. عمده هزینه هاي مدارس غیردولتی هزینه هاي مربوط به معلم است و

 
این مدارس ترجیحشان این است که آموزش ها را با کیفیت لازم ارائه دهند. 

یکی از مسائل جدي غیرانتفاعی ها بحث نظارت بر عملکرد آنهاست. باید قبول کنیم نظارت جدي بر عملکرد آنها نمی شود. بسیاري از
مدارس غیرانتفاعی پول هاي کلانی را از خانواده ها می گیرند و در همین بحث نظارت گفته می شود چون مدیران بالایی و میانی

 
آموزش و پرورش مدرسه غیرانتفاعی دارند نظارت ها جدي نیست. 

درباره این موضوع دو کار انجام شده است.گروهی را مأمور کردیم تا مصادیق تعارض منافع در آموزش و پرورش را شناسایی کنند. این
کار انجام شد و بر اساس این دستور کسانی که در حوزه اي تصمیم گیر هستند خودشان نباید ذینفع باشند و هیچ مشارکتی در این
حوزه نباید داشته باشند. براي این اقدام دو ماه زمان تعیین کردیم که این دو ماه در چند روز آینده تمام می شود. بنده قطعاً مراقبت
می کنم که هیچ جایگاهی داراي تعارض منافع نباشد. درباره بررسی مدارس غیرانتفاعی و پول هایی که گرفته می شود شورایی در
مدارس غیردولتی با عنوان شوراي نظارت بر عملکرد مدارس وجود دارد که این شورا نظارت بر مدارس غیردولتی دارد. ما در همین
سال 7 مدرسه متخلف را شناسایی کردیم و اجازه فعالیت به این مدارس را ندادیم. ما حتی مدارسی را داریم که لغو امتیاز شدند.

 
مدارسی که یک، دو و سه سال خدماتشان را تعلیق کردیم. کاملاً بر نظارت مدارس غیردولتی جدي هستیم. 

آقاي وزیر در روزهایی که مدارس به خاطر کرونا تعطیل شدند شما اپلیکیشن شاد را براي آموزش مجازي به دانش آموزان معرفی
کردید در همان روزها انتقادهایی به شبکه شاد شد که این شبکه در مناطق محروم کارایی ندارد حالا بعد از گذشت 5 ماه شما اعلام
کردید که سه میلیون دانش آموز عضو شبکه شاد نیستند. در سال تحصیلی جدید براي این دانش آموزان چه برنامه اي دارید تا از

 
چرخه آموزش خارج نشوند؟ 

ما با وضعیتی مواجه شدیم که یکباره مدارس تعطیل شدند و دانش آموزان امکان حضور در مدرسه را نداشتند. در آن شرایط چه باید
می کردیم؟ هیچ راه حل جامعی وجود نداشت که بتوانیم همه دانش آموزان را بدون مشکل تحت آموزش قرار دهیم. اگر دانش آموزان
می توانستند به مدرسه بروند شاد مطرح نمی شد. وقتی نمی توانند در کلاس حاضر باشند باید با روش هاي دیگر آموزش را ادامه می
دادیم. در فاصله یک ماه شبکه شاد طراحی شد و بیش از 14 میلیون نفر عضو شبکه شدند. این شبکه براي ادامه آموزش یک راه حل
بود و البته 65 تا 70 درصد مسأله ما را حل می کرد. در اینجا لازم است بگویم که نه در ایران، بلکه در هیچ کشور دیگري راه حل
یکسانی براي آموزش همگانی مجازي وجود ندارد که کل دانش آموزان را با آن بتوانیم پوشش دهیم. ایران هم که یک جغرافیاي
پهناوري دارد. بیش از 110 هزار مدرسه داریم که در سراسر ایران پراکنده اند و هر کدام از این مدارس هم شرایط خاص خودشان را
دارند ما از طریق شاد این امکان را فراهم کردیم که ارتباط بین معلمان با دانش آموزانشان برقرار شود. براي آن دسته از دانش آموزانی



که دسترسی ندارند دو اقدام را انجام دادیم اول اینکه تعدادشان را کاهش دهیم. به چه طریق این تعداد کاهش پیدا می کند؟ از این
طریق که ما در مناطق کم جمعیت کلاس ها را به صورت حضوري برگزار می کنیم. 35 درصد از مدارس ما زیر 50 دانش آموز دارند.
بنابراین تعداد دانش آموزانی که در یک کلاس هستند را می توان با رعایت پروتکل ها کنار هم قرار داد بنابراین در سال تحصیلی
جدید کلاس هاي کم جمعیت را تشکیل می دهیم . وقتی کلاس ها حضوري باشد عملاً دانش آموزان از شبکه شاد بی نیاز می شوند.
از سوي دیگر با نهادهاي حمایتی صحبت کردیم که براي دانش آموزان تبلت و یا گوشی تهیه کنند. در برخی از مناطقی که امکان
برگزاري حضوري کلاس ها وجود ندارد تبلت و گوشی ارائه می کنیم. علاوه بر این در مناطقی که اینترنت نباشد ما از طریق تولید
بسته هاي آموزشی به صورت خودآموز آموزش را انجام می دهیم. از آموزش تلویزیونی کمک می گیریم از 15 شهریور همه دوره هاي

 
تحصیلی از طریق تلویزیون پخش خواهد شد. به طریق مختلف تلاش می کنیم حتی یک دانش آموز از آموزش عقب نماند. 

علی رغم تلاش هایی که آموزش و پرورش براي تحصیل دانش آموزان کرده اما زیرساخت هاي آموزش مجازي در سال تحصیلی

 
گذشته فراهم نبود. امسال آیا مشکل زیرساخت ها حل شده است؟ 

مسأله، زیرساخت هاي فنی شبکه شاد بود که مسئولیتش برعهده ما است و سعی کردیم مشکلات را برطرف کنیم. خب در سال
تحصیلی قبل 4 خدمت روي شبکه شاد انجام می شد که براي سال تحصیلی جدید به 11 خدمت رسیده است تا شروع سال تحصیلی
این خدمات متنوع عرضه خواهد شد. مثلاً امکان حضور و غیاب، امکان تکلیف دادن و تکلیف گرفتن، امکان آزمون گرفتن، امکان
ارتباط زنده دانش آموز با معلم و برعکس همه این خدمات برقرار خواهد شد. از نظر فنی شبکه شاد روز به روز و هفته به هفته کامل
تر و کارآمدتر خواهد شد اما بخشی از آن مربوط می شود به بستر اینترنت کشور که وزارت ارتباطات تلاش بسیاري کرده است. تا الان
طبق اعلام وزارت ارتباطات 90 درصد مناطق روستایی ما دسترسی به شبکه ملی ارتباطات را دارند و براي بقیه هم اقدام خواهیم کرد

 
البته خواستیم که سرعت اینترنت مورد نیاز و پهناي باند هم بیشتر شود. 

در بحث دانش آموزي موضوع بسیار مهم افزایش آسیب هاي اجتماعی در مدارس است. در طول سال تحصیلی خبرهاي تلخی از
دانش آموزان می شنویم؛ اینکه ناامیدي بین دانش آموزان هم افزایش پیدا کرده. آقاي وزیر منتقدان می گویند پیشگیري از آسیب
هاي اجتماعی در مدارس رها شده است وکسی هم جرأت ورود به این بحث را ندارد. بفرمایید مدیران شما در این بخش چه کارهایی

 
انجام می دهند؟ 

به نکته بسیار مهمی اشاره کردید واقعیت آسیب هاي اجتماعی واقعیت تلخی است که باید حتماً بررسی شود. آموزش و پرورش با
کمک تعدادي از دستگاه ها یک طرحی را به عنوان نظام مراقبت اجتماعی طراحی کرده است که در این طرح دانش آموزان را تحت
غربالگري قرار می دهد. دانش آموزانی که در معرض آسیب ها هستند شناسایی می شوند و به نهادهاي امدادي معرفی می شوند اگر
دانش آموزي در معرض اعتیاد باشد از طریق مجموعه هاي مسئول پیگیري می شود اگر نیاز به حمایت هاي اجتماعی داشته باشد از
طریق بهزیستی و کمیته امداد کارش پیگیري می شود. برنامه جدي ما در آموزش و پرورش اجراي نظام مراقبت هاي اجتماعی است.
البته این کار آغاز شده و به تدریج به همه مدارس می رسد. اصولاً امید به آینده مهمترین سرمایه جامعه است که براي تحرك و
پویایی، جامعه به آن نیاز دارد و ما هم مسئولیت داریم که امید را در ذهن و فکر دانش آموزان تقویت کنیم و قطعاً برنامه هاي

 
آموزشی و پرورشی و فرهنگی ما چنین مسئولیتی را دنبال می کند. 

در رابطه با رتبه بندي، دولت اقداماتی را انجام داد اما همچنان معلمان انتظار دارند که این لایحه به مجلس برود آیا شما این لایحه را

 
آماده کردید؟ 

ما لایحه رتبه بندي را براي معلمان اجرا کردیم و در قانون هم تأکید شده که دولت مکلف است نظام رتبه بندي را اجرا کند که این



اقدام انجام شد باید بگویم که افزایش حقوق فرهنگیان شاید در 10 سال اخیر بی سابقه بوده است البته نمی خواهم بگویم که این
افزایش ها خیلی زیاد بوده است چون شرایط تورمی است اما در مقایسه با گذشته اتفاق هاي خوبی در ارتباط با حقوق فرهنگیان
افتاده است و دولت کمک هاي خیلی خوبی را به فرهنگیان کرده است البته برخی از نمایندگان مجلس هم متقاضی تدوین لایحه اي

 
جداگانه براي رتبه بندي هستند که پیگیري می شود اگر ما الزام قانونی داشته باشیم حتماً این کار را می کنیم. 

در ارتباط با بحث فرهنگیان مسأله بیمه تسهیلاتی که شما ارائه می دهید بسیار مهم است. همان طور که می دانید معلمان مشکلات
معیشتی بسیاري دارند درست است که افزایش حقوق داشته اند اما با توجه به شرایط اقتصادي این افزایش چندان به چشم نمی آید

 
شما تاکنون براي پرداخت تسهیلات به معلمان چه کردید؟ 

درباره بیمه تکمیلی درمان فرهنگیان یک اقدام مهم و چند تغییر جدي داشتیم مثلاً قبلاً زمانی که افراد هزینه اي را می پرداختند
براي گرفتن هزینه ها زمان طولانی سپري می شد و ما این زمان را به کمتر از یک هفته کاهش دادیم و فکر می کنم هم اکنون هزینه
ها را افراد به روز دریافت می کنند. نکته دوم این است که خدمات پزشکی را افزایش دادیم. تعداد مراکز ارائه خدمات را هم افزایش
دادیم. براي تسهیلات مسکن هم گفتیم اگر هر فرهنگی خانه ندارد و قبلاً از تسهیلات مسکن استفاده نکرده می تواند متقاضی مسکن
باشد. تاکنون 320 هزار نفر ثبت نام کردند که از این تعداد 75 هزار نفر توسط وزارت راه و شهرسازي تأیید شدند که از خدمات
مسکن استفاده نکردند. درباره ساخت مسکن بگویم در مناطقی که زمین داریم خودمان زمین می دهیم و درجایی که زمین نداشته
باشیم وزارت راه و شهرسازي زمین در اختیار ما می گذارد و سعی می کنیم زمین فرهنگیان رایگان باشد تا بتوانند خانه هاي ارزانتري

 
را بسازند زمین حدود 20 هزار نفر از متقاضان معلوم شده است و امیداوریم تا اسفند ماه به این افراد خانه بدهیم. 

سال تحصیلی گذشته موضوع حذف مشاهیر و نویسندگان در کتاب ادبیات واکنش معلمان را به همراه داشته است و البته کتاب تاریخ
هم با تغییرات بسیاري مواجه شد. شما وعده دادید به این موضوع رسیدگی کنید. بفرمایید در سال تحصیلی بعد آیا حذفیات وارد

 
کتاب هاي درسی می شود؟ 

من به طور کامل این موضوع را تکذیب می کنم چون هیچ حذفیاتی در کتاب ها انجام نشده است و عبارت حذف مشاهیر از کتاب
هاي درسی واقعیت ندارد. ببینید ما قبلاً یک نظام جدید آموزشی داشتیم که الان این نظام تغییر کرده است و کتاب ها در این نظام
تغییر پیدا کرده اند. در نظامی که دانش آموزان آموزش می بینند تدوین کتاب ها از اهداف مصوب تبعیت می کند و در اهداف مصوب
مهم این است که محتوایی که تناسب دارد با آن هدف انتخاب شود این چنین نیست که یک نویسنده اي یا یک شاعري یا یک
قهرمانی از تاریخ و ادبیات حذف شود ممکن است از این درس حذف شود و در درس دیگر باشد. از این شعر حذف شود و در شعر
دیگر باشد. اینها هیچ جهت گیري سیاسی ندارد البته این را هم بگویم این اتفاق در زمان من نیفتاده است به طور کلی کتاب هاي

 
درسی در طول این سال ها تغییر کرده است. 

آقاي وزیر با توجه به اینکه امسال آموزش مجازي داریم شرایط ثبت نام اتباع در مدارس به چه صورت است؟ آماري دارید که چه

 
تعداد از اتباع در سال تحصیلی جدید در مدارس ثبت نام کرده اند؟ 

هم اکنون بیش از 500 هزار نفر از اتباع کشورهاي دیگر در مدارس کشور تحصیل می کنند و تمایز مهمش در این است که این دانش
آموزان در کنار بچه هاي ایرانی تحصیل می کنند ما دانش آموزان اتباع را جدا نکردیم در برخی مدارس جنوبی تهران تعداد اتباع
مدرسه بیشتر از دانش آموزان ایرانی بوده است. حتی یکی از مدارسی که خودم سر زدم مدیر مدرسه کارهاي مهمی براي تغذیه
رایگان آنها و کمک هاي معیشتی به خانواده آنها می کرد. یعنی حضور در مدرسه تنها بستري براي آموزش نیست بلکه دانش آموزان
اتباع کمک هایی هم دریافت می کنند. مدیران مدارس براي این دانش آموزان کفش و لباس تهیه می کنند و هر روز هم تغذیه می



دهند. ما بدون هیچ محدودیتی امسال هم آموزش را در اختیار اتباع کشورهاي دیگري که در ایران زندگی می کنند قرار می دهیم.
شاید یکی از گلایه هاي ما این است که کمیساریاي بین المللی باید از این دانش آموزان حمایت کند برخی از کشورها تعداد کمی از
این دانش آموزان را تحت پوشش قرار می دهند اما خدمات بهتري هم دریافت می کنند ما درخواستمان این است که حالا که وارد
فضاي مجازي شده ایم و آموزش ها را مجازي ارائه می دهیم کمیساریاي عالی پناهندگان سازمان ملل بیاید و براي همه این دانش
آموزانی که مربوط به همه کشورها هستند تبلت مناسب تهیه کند ما حتی براي واردات اینها هم دچار مشکل هستیم متأسفانه نه تنها
تحریم مسائل اقتصادي را در برگرفته بلکه بهداشت، سلامت و آموزش ما را هم تحت تأثیر قرار داده است. بنابراین ما این آموزش را به
اتباع می دهیم و در هر شرایطی هم این آموزش ادامه دارد. اما وقتی که آموزش به سمت آموزش هاي غیرحضوري می رود و موضوع
دسترسی به تبلت مطرح می شود محرومترین ها بیشتر آسیب می بینند و اینکه احتمالاً ترك تحصیل در این اقشار بیشتر است براي

محافظت از تحصیل این دانش آموزان درخواست می کنم مجموعه سازمان هاي بین المللی کمک کنند.



 پرداخت 11 هزار فقره تسهیلات بانک صادرات ایران

منبع: بورس نیوزشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1399/05/19

تعداد تسهیلات پرداخت شده بانک صادرات ایران به کسب و کار هاي آسیب دیده از کرونا در چهار ماه اول سال 99 به 11
هزار و 787 فقره رسید.

 
در راستاي حمایت از کسب وکارهاي آسیب دیده از کرونا انجام شد؛ 

 
پرداخت 11 هزار فقره تسهیلات بانک صادرات ایران 

تعداد تسهیلات پرداخت شده بانک صادرات ایران به کسب و کار هاي آسیب دیده از کرونا در چهار ماه اول سال 99 به 11 هزار و

 
787 فقره رسید. 

به گزارش بورس نیوز، بیش از 11 هزار و 787 کسب و کار
آسیب دیده از کرونا تا پایان تیرماه سال 99 بالغ بر هزار و 454
میلیارد ریال از بانک صادرات ایران تسهیلات حمایتی دریافت

 
کردند. 

این بانک با هدف کمک به صاحبان کسب و کار هاي آسیب دیده
از شیوع بیماري کرونا و به منظور حفظ اشتغال و تامین هزینه
هاي عملیاتی واحد هاي تولیدي کشور، پرداخت تسهیلات

حمایتی را در دستور کار دارد. علاوه بر کسب و کار هاي آسیب دیده، سرپرستان خانوار هاي آسیب دیده از این بیماري نیز از

 
تسهیلات حمایتی این بانک بهره مند شده اند. 

بر اساس دستورالعمل هاي بانک مرکزي، اشخاص حقیقی و حقوقی فعال داراي مجوز کسب یا تولید در بخش ها و رشته هاي تعیین
شده از سوي وزارت خانه هاي صنعت، معدن و تجارت، میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، ورزش و جوانان، آموزش و
پرورش، فرهنگ و ارشاد اسلامی، تحقیقات و فناوري اطلاعات، بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، راه و شهرسازي، کشور و جهاد
کشاورزي که فعالیت هاي آن ها در دوره شیوع کرونا با اختلال مواجه شد، مشمول این تسهیلات می شوند. این تسهیلات تنها به

 
متقاضیانی تخصیص می یابد که در سامانه «کارا» ي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ثبت نام کرده و به بانک معرفی شده باشند. 

این تسهیلات براي واحد هاي کسب و کار به ازاي هر شاغل 120 میلیون ریال، براي کسب و کار هایی که از شیوع این بیماري بر
اساس مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا تعطیل شده اند، به ازاي هر شاغل 160 میلیون ریال و براي رانندگان مسافري درون و برون

 
شهري خویش فرماي بیمه پرداز، 60 میلیون ریال در نظر گرفته شده است. 

تسهیلات حمایت از مشاغل آسیب دیده از شیوع کرونا بر اساس فهرست شاغلین داراي پرونده بیمه تامین اجتماعی با تعهد
بازپرداخت در اختیار صاحبان کسب و کار قرار خواهد گرفت. مهلت تشکیل پرونده در سامانه «کارا» تا پنجم مردادماه سال جاري

 
اعلام شده است. 

نرخ سود این تسهیلات 12 درصد و زمان بازپرداخت آن 24 ماهه است که با سه ماه تنفس در اختیار متقاضیان و واجدان شرایط قرار
می گیرد



امروز 19مرداد / دوشنبه 20و سه شنبه 21 مرداد با حضور وزیر امور خارجه در

کمیسیون برنامه وبودجه و محاسبات بررسی استرداد پولهاي بلوك شده ایران

در کشورهاي دیگر/حضور شریعتمداري وزیر تعاون و رفاه ...

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  154  |  تاریخ: 1399/05/19

کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس طی هفته جاري با حضور وزیر امور خارجه موضوع استرداد ارزهاي بلوکه شده
کشورمان را در بانک هاي کشورهاي مختلف بررسی می کند.

به گزارش آرانیوز، دستور کار نشست کمیسیون برنامه،
بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی در روزهاي
(یکشنبه 19 مردادماه)، (دوشنبه 20 مردادماه) و (سه

 
شنبه 21 مردادماه) اعلام شد. 

براساس این گزارش، کمیسیون برنامه و بودجه در روز
یکشنبه و در نوبت عصر از ساعت 14 تا 16 عصر در
خصوص درخواست تعدادي از نمایندگان جهت عضویت در
این کمیسیون را بررسی و تصمیم گیري می کند،
همچنین با حضور ظریف وزیر امور خارجه به بحث و
بررسی درباره دیپلماسی اقتصادي و اقدامات بعمل آمده از
سوي این وزارتخانه جهت استرداد ارزهاي بلوکه شده کشور

 
در بانک هاي کشورهاي مختلف خواهد پرداخت. 

کمیسیون برنامه و بودجه مجلس در نوبت صبح روز دوشنبه هم به بررسی پیشنهادات مطروحه پیرامون طرح تامین کالاهاي اساسی

 
می پردازد. 

این کمیسیون در روز سه شنبه در دو نوبت صبح و عصر، طرح استفساریه تبصره (1) بند(ذ) ماده (87) قانون پنجساله برنامه ششم
اعاده شده از سوي شوراي نگهبان را بررسی و طرح یک فوریتی تامین کالاهاي اساسی را جمعبندي نهایی می کند. همچنین
کمیسیون برنامه و بودجه مجلس در سات 14 تا 16 عصر هم با حضور وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی جلسه اي را جهت ارائه گزارش
عملکرد و اقدامات بعمل آمده در راستاي وظایف این وزارتخانه با محوریت گزارش وضعیت اشتغال کشور و عملکرد تبصره (18) قانون

 
بودجه برگزار می کند. 

همچنین کمیته اصلاح ساختار بودجه این کمیسیون در روز دوشنبه به بررسی موضوع اداره شرکت هاي بخش عمومی در راستاي
احکام اصلاح ساختار بودجه و اصلاح صندوق هاي بازنشستگی در راستاي احکام اصلاح ساختار بودجه خواهد پرداخت. کمیته امور
اجتماعی و فرهنگی هم روز سه شنبه صبح مشکلات و وضعیت اعتبارات وزارت آموزش و پرورش را با حضور مسئولان مربوطه بررسی

 
می کند. 



همچنین کمیته برنامه ریزي، آمایش و آمار یکشنبه عصر جلسه نظارتی را بر تدوین سند ملی آمایش سرزمینی برگزار کرده و کمیته
فناوري اطلاعات، دولت الکترونیک و دیجیتال روز دوشنبه ظهر به بحث و تبادل نظر درباره نحوه راه اندازي سامانه طراحی شده جهت

اعمال تغییرات جداول و ردیف هاي لوایح بودجه سنواتی می پردازد./



سناریوهاي بازگشایی مدارس از زبان وزیر

منبع: حزب االله نیوزشماره خبر:  155  |  تاریخ: 1399/05/19

حزب االله:وزیر آموزش و پرورش اعلام کرد که سال تحصیلی 00-99 قطعا از 15 شهریور آغاز می شود.

 
به گزارش شبکه خبري تحیلی حزب االله ، مشروح گفت وگوي روزنامه «ایران» با محسن حاجی میرزایی را در ادامه می خوانید: 

این روزها یکی از مهمترین دغدغه خانواده ها و دانش آموزان پشت کنکوري برگزاري آزمون سراسري دانشگاه ها است. همان طور که
می دانید بسیاري از داوطلبان نگران سلامتشان در هنگام برگزاري این آزمون مهم علمی هستند و البته چند باري هم به خاطر شرایط
حساس کشور کنکور به تعویق افتاد. آقاي وزیر درخواست اصلی داوطلبان این است که آیا مسئولان برگزارکننده می توانند به نحو
شایسته پروتکل هاي بهداشتی را اجرایی کنند و اینکه آیا با رعایت این پروتکل ها می توان تضمین داد که سلامت داوطلبان حفظ

 
شود و نکته مهم تر اینکه می توانیم برگزاري کنکور را به تعویق بیندازیم؟ 

البته من موافق برگزاري کنکور در زمان خودش بودم. علت این موافقت این است که تعداد زیادي از دانش آموزان براي مدت طولانی
خودشان را براي کنکور آماده کرده اند و هر چقدر این زمان با تأخیر مواجه شود ممکن است فشار بیشتري به داوطلبان به لحاظ
روحی و روانی وارد شود. همچنین داوطلبان نمی توانند در یک مدت طولانی درس بخوانند. آنها نیاز به استراحت و آرامش دارند.
موضوع دیگر این است که ما پیش بینی نمی کنیم در دو هفته بعد و یک ماه دیگر وضعیت از این روزهایی که در آن قرار داریم بهتر
شده باشد. بنابراین باید کنکور برگزار شود. موضوع مهم تر رقابت داوطلبان براي رشته هاي خوب دانشگاه است. درست است که 85
درصد از رشته محل هاي دانشگاهی ما بدون کنکور است اما براي آن تعداد دانشگاه هایی که رقابت برایشان وجود دارد نیازمند
برگزاري کنکور هستیم که بتوانیم با یک روشی این رقابت را سازماندهی کنیم. ببینید در اینجا باید تأکید کنم که ما باید زندگی
کردن با کرونا را یاد بگیریم. من و شما در حال کار کردن هستیم و سعی می کنیم پروتکل ها را هم رعایت کنیم. جامعه باید یاد
بگیرد که از خودش مراقبت کند. ما نمی توانیم فارغ از فعالیت، کار و تلاش به انتظار روزي بنشینیم که همه چیز مرتب باشد.
مصلحت این است که افراد پروتکل ها را رعایت کنند. قطعاً مسئولان وزارت علوم و سازمان سنجش حداکثر تلاششان را می کنند که
پروتکل ها رعایت شود. برگزارکنندگان هر کمکی که از ما بخواهند قطعاً مشارکت و همکاري می کنیم. وزارت آموزش و پرورش در
ماه گذشته امتحانات نهایی را به صورت حضوري برگزار کرد. خوشبختانه با رعایت پروتکل ها این امتحان برگزار شد و مشکلی هم
نداشتیم. در کنار این مسائل در اینجا می خواهم به طور خاص درباره کنکور صحبت کنم. اینکه اصولاً پدیده کنکور چه نوع پدیده اي
است و آثارش روي نظام آموزشی ما چیست؟ اعتقادم بر این است که کنکور تأثیر مثبتی روي نظام آموزشی ما ندارد و به نوعی اهداف
نظام آموزش و پرورش را متأثر و به گروگان می گیرد. در پایان 12 سال تحصیل دانش آموزان یک نظام ارزشیابی گذاشته ایم که تنها
توانایی هاي محدودي را آزمایش می کند یعنی بخش مهمی از توانایی هاي دانش آموزان با تست سنجیده می شود این در حالی
است که ما در طی دوره تحصیل از اهداف دیگري صحبت می کنیم که این اهداف ممکن است در کنکور جدي گرفته نشود. ما به
دانش آموزان در پایان تحصیلاتشان دیپلم می دهیم. دیپلم یک مدرك است و افرادي که دیپلم می گیرند باید توانایی مشارکت در
زندگی اجتماعی را داشته باشند. نباید مسیري را در برابر دانش آموزان قرار دهیم که بدست آوردن شغل و یک آینده روشن صرفا با
شرکت در کنکور و قبولی در دانشگاه باشد. نباید نظام منزلت اجتماعی و اشتغال را بر پایه مدارك دانشگاهی استوار کنیم. جامعه به
نیروي کار و نیروي ماهر نیازمند است. بنابراین باید تلاش کنیم که در دوره آموزشی ظرفیت هاي دانش آموزان را توسعه دهیم و در
انتهاي 12 سال در کنار کنکور باید صنعت هم مورد درخواست دانش آموز باشد. در این صورت است که کنکور از این جایگاهی که

 
امروز دارد تنزل می کند. 

البته در این باره خیلی از کارشناسان تعلیم و تربیت گفتند که کرونا فرصتی است براي حذف کنکور. آیا شما هم با آنها هم نظرید و



اینکه اعلام شد کنکور سراسري دانشگاه ها در ورزشگاه ها برگزار می شود برخی از داوطلبان گفتند تکلیف ما که در استان هاي
جنوبی هستیم چیست؟ آنها گفتند چطور ممکن است در آب و هواي شرجی و گرم 4 ساعت روي صندلی بنشینیم و امتحان بدهیم

 
تکلیف این داوطلبان چه می شود؟ 

پدیده کنکور راه حل سریع ندارد. ما باید به تدریج و با افزایش ظرفیت هاي مشاغل دیگر و توسعه مهارت هاي دانش آموزان زمینه
اشتغال آنها را جز از مسیر دانشگاه فراهم کنیم تا متقاضیان کنکور کاهش پیدا کند. اما درباره پروتکل هاي کنکور مسئولیت برگزاري
برعهده وزارت علوم و سازمان سنجش است. وزارت آموزش و پرورش مسئولیتی در برگزاري کنکور ندارد اگر جایی نیاز به کمک باشد
حتماً کمک خواهیم کرد. این را بگویم که ورزشگاه ها تنها جاهایی نیستند که براي آزمون در نظر گرفته شده اند تعداد حوزه هاي
امتحانی افزایش پیدا کرده است تا بتوانیم فاصله اجتماعی را رعایت کنیم. روزهاي برگزاري آزمون بیشتر شده است به جاي اینکه
صبح و بعدازظهر باشد فقط صبح ها برگزار می شود. این اقدام باعث می شود که حوزه هاي امتحانی ضدعفونی شوند. فقط ورزشگاه ها
نیستند در شهرهایی که سالن هاي متعددي وجود دارد و همین طور مدارسی که سالن هاي بزرگی دارند هم به پایگاه هاي برگزاري

 
کنکور تبدیل می شوند. 

موضوع مهم دیگري که این روزها خانواده ها با آن مواجه هستند بحث ثبت نام دانش آموزان است. برخی از خانواده هایی که
فرزندانشان در مدارس غیردولتی تحصیل می کردند پرونده دانش آموزانشان را از این مدارس گرفته اند و براي ثبت نام به مدارس
دولتی بردند دلیل این خانواده ها هم این بود که به خاطر شرایط کرونا ممکن است آموزش ها مجازي باشد با این حال مدارس دولتی

 
هم اعلام کرده اند ظرفیت لازم براي ثبت نام ها را ندارند برنامه شما دراین باره چیست؟ 

کلاً سیاست آموزش و پرورش این است که کلاس ها را به صورت حضوري برگزار کند. در مدارس غیردولتی شاید به دلیل تعداد دانش
آموزان ما بتوانیم فاصله اجتماعی را رعایت کنیم. بنابراین هر جایی که امکان رعایت فاصله وجود داشته باشد ما به صورت حضوري
برگزار می کنیم. به مؤسسان مدارس غیردولتی گفتم اگر شرایط تغییر کند باید گزینه هاي پیشنهادي مدارس غیردولتی هم تغییر
کند. با این حال اگر کلاس ها حضوري بود باید کیفیت به گونه اي عالی باشد. اگر هم مجازي باشد باید کیفیت به گونه اي باشد که
خانواده ها با آرامش بتوانند در مدارس ثبت نام کنند. به خانواده هاي عزیز هم می گویم ما در برگزاري سال تحصیلی جدي هستیم.
ما نمی توانیم منتظر روزهایی باشیم که قابل پیش بینی نیست و نمی دانیم شرایط چگونه می شود. به خانواده ها اطمینان می دهیم
که مراقب سلامت بچه هایشان هستیم و تصمیماتی نخواهیم گرفت که این تصمیمات سلامت دانش آموزان را به خطر بیندازد. قطعاً با
هماهنگی ستاد ملی مبارزه با کرونا تصمیم گیري خواهد شد. ما براي این سال تحصیلی وضعیت هاي متفاوت را پیش بینی کردیم
البته این برنامه در صورت اجازه ستاد اجرایی خواهد شد و ستاد باید اجازه دهد که ما کلاس ها را حضوري یا غیرحضوري برگزار کنیم
و اگر اجازه دهد که با تعداد کمتري برگزار کنیم حتماً این کار را خواهیم کرد. یکی از برنامه ها این است که دانش آموزان را در دو
نوبت زوج و فرد به مدرسه بیاوریم و در جاهایی که اصلاً امکان حضور وجود ندارد از برنامه تلویزیونی و بسته هاي خودآموز استفاده
می کنیم. ما خودمان را متعهد می دانیم که آموزش را براي تک تک دانش آموزان که ثبت نام می کنند ارائه دهیم البته رعایت

 
سلامت آنها براي ما مهم است و اجازه نمی دهیم که سال تحصیلی دانش آموز ما تباه شود. ما آموزش را تعطیل نمی کنیم. 

 
برنامه شما براي آن دسته از خانواده هایی که می خواهند فرزندانشان در مدارس دولتی حاضر شوند و مدرسه ظرفیت ندارد چیست؟ 

ما که نمی توانیم افراد را مجبور کنیم در مدارس دولتی یا در مدارس غیردولتی ثبت نام کنند. این انتخاب خانواده هاست و ما هم
موظفیم که متناسب با مراجعه دانش آموزان از آنها استقبال کنیم و این کار انجام می شود. اگر در برخی از مناطق با تراکم دانش آموز

 
روبه رو شویم باید تدابیر دیگري بیندیشیم. 

 
از صحبت هاي شما این چنین برداشت می شود که سال تحصیلی از 15 شهریورماه شروع می شود. 

بدون شک سال تحصیلی از 15 شهریورماه آغاز می شود. اما کیفیت تحصیل متناسب با شرایطی است که ستاد ملی مقابله با کرونا

 
اعلام می کند. ما وضعیت هاي مختلف را پیش بینی کرده ایم و متناسب با آن وضعیت ها تدبیر اندیشیده ایم. 

آقاي حاجی میرزایی امسال با توجه به وضعیت کرونا و آموزش هاي مجازي مدارس غیردولتی افزایش 15 درصدي شهریه ها را داشته

 
اند خیلی از خانواده ها این افزایش را عادلانه نمی دانند. 

ببینید مدارس غیردولتی یک شورا دارند که در آنجا براي قیمت ها تصمیم گیري می شود. در این شورا هم یک رشدي را متناسب با



رشدي که در سایر بخش ها اتفاق می افتد در نظر می گیرند. عمده هزینه هاي مدارس غیردولتی هزینه هاي مربوط به معلم است و

 
این مدارس ترجیحشان این است که آموزش ها را با کیفیت لازم ارائه دهند. 

یکی از مسائل جدي غیرانتفاعی ها بحث نظارت بر عملکرد آنهاست. باید قبول کنیم نظارت جدي بر عملکرد آنها نمی شود. بسیاري از
مدارس غیرانتفاعی پول هاي کلانی را از خانواده ها می گیرند و در همین بحث نظارت گفته می شود چون مدیران بالایی و میانی

 
آموزش و پرورش مدرسه غیرانتفاعی دارند نظارت ها جدي نیست. 

درباره این موضوع دو کار انجام شده است.گروهی را مأمور کردیم تا مصادیق تعارض منافع در آموزش و پرورش را شناسایی کنند. این
کار انجام شد و بر اساس این دستور کسانی که در حوزه اي تصمیم گیر هستند خودشان نباید ذینفع باشند و هیچ مشارکتی در این
حوزه نباید داشته باشند. براي این اقدام دو ماه زمان تعیین کردیم که این دو ماه در چند روز آینده تمام می شود. بنده قطعاً مراقبت
می کنم که هیچ جایگاهی داراي تعارض منافع نباشد. درباره بررسی مدارس غیرانتفاعی و پول هایی که گرفته می شود شورایی در
مدارس غیردولتی با عنوان شوراي نظارت بر عملکرد مدارس وجود دارد که این شورا نظارت بر مدارس غیردولتی دارد. ما در همین
سال 7 مدرسه متخلف را شناسایی کردیم و اجازه فعالیت به این مدارس را ندادیم. ما حتی مدارسی را داریم که لغو امتیاز شدند.

 
مدارسی که یک، دو و سه سال خدماتشان را تعلیق کردیم. کاملاً بر نظارت مدارس غیردولتی جدي هستیم. 

آقاي وزیر در روزهایی که مدارس به خاطر کرونا تعطیل شدند شما اپلیکیشن شاد را براي آموزش مجازي به دانش آموزان معرفی
کردید در همان روزها انتقادهایی به شبکه شاد شد که این شبکه در مناطق محروم کارایی ندارد حالا بعد از گذشت 5 ماه شما اعلام
کردید که سه میلیون دانش آموز عضو شبکه شاد نیستند. در سال تحصیلی جدید براي این دانش آموزان چه برنامه اي دارید تا از

 
چرخه آموزش خارج نشوند؟ 

ما با وضعیتی مواجه شدیم که یکباره مدارس تعطیل شدند و دانش آموزان امکان حضور در مدرسه را نداشتند. در آن شرایط چه باید
می کردیم؟ هیچ راه حل جامعی وجود نداشت که بتوانیم همه دانش آموزان را بدون مشکل تحت آموزش قرار دهیم. اگر دانش آموزان
می توانستند به مدرسه بروند شاد مطرح نمی شد. وقتی نمی توانند در کلاس حاضر باشند باید با روش هاي دیگر آموزش را ادامه می
دادیم. در فاصله یک ماه شبکه شاد طراحی شد و بیش از 14 میلیون نفر عضو شبکه شدند. این شبکه براي ادامه آموزش یک راه حل
بود و البته 65 تا 70 درصد مسأله ما را حل می کرد. در اینجا لازم است بگویم که نه در ایران، بلکه در هیچ کشور دیگري راه حل
یکسانی براي آموزش همگانی مجازي وجود ندارد که کل دانش آموزان را با آن بتوانیم پوشش دهیم. ایران هم که یک جغرافیاي
پهناوري دارد. بیش از 110 هزار مدرسه داریم که در سراسر ایران پراکنده اند و هر کدام از این مدارس هم شرایط خاص خودشان را
دارند ما از طریق شاد این امکان را فراهم کردیم که ارتباط بین معلمان با دانش آموزانشان برقرار شود. براي آن دسته از دانش آموزانی
که دسترسی ندارند دو اقدام را انجام دادیم اول اینکه تعدادشان را کاهش دهیم. به چه طریق این تعداد کاهش پیدا می کند؟ از این
طریق که ما در مناطق کم جمعیت کلاس ها را به صورت حضوري برگزار می کنیم. 35 درصد از مدارس ما زیر 50 دانش آموز دارند.
بنابراین تعداد دانش آموزانی که در یک کلاس هستند را می توان با رعایت پروتکل ها کنار هم قرار داد بنابراین در سال تحصیلی
جدید کلاس هاي کم جمعیت را تشکیل می دهیم . وقتی کلاس ها حضوري باشد عملاً دانش آموزان از شبکه شاد بی نیاز می شوند.
از سوي دیگر با نهادهاي حمایتی صحبت کردیم که براي دانش آموزان تبلت و یا گوشی تهیه کنند. در برخی از مناطقی که امکان
برگزاري حضوري کلاس ها وجود ندارد تبلت و گوشی ارائه می کنیم. علاوه بر این در مناطقی که اینترنت نباشد ما از طریق تولید
بسته هاي آموزشی به صورت خودآموز آموزش را انجام می دهیم. از آموزش تلویزیونی کمک می گیریم از 15 شهریور همه دوره هاي

 
تحصیلی از طریق تلویزیون پخش خواهد شد. به طریق مختلف تلاش می کنیم حتی یک دانش آموز از آموزش عقب نماند. 

علی رغم تلاش هایی که آموزش و پرورش براي تحصیل دانش آموزان کرده اما زیرساخت هاي آموزش مجازي در سال تحصیلی

 
گذشته فراهم نبود. امسال آیا مشکل زیرساخت ها حل شده است؟ 

مسأله، زیرساخت هاي فنی شبکه شاد بود که مسئولیتش برعهده ما است و سعی کردیم مشکلات را برطرف کنیم. خب در سال
تحصیلی قبل 4 خدمت روي شبکه شاد انجام می شد که براي سال تحصیلی جدید به 11 خدمت رسیده است تا شروع سال تحصیلی
این خدمات متنوع عرضه خواهد شد. مثلاً امکان حضور و غیاب، امکان تکلیف دادن و تکلیف گرفتن، امکان آزمون گرفتن، امکان
ارتباط زنده دانش آموز با معلم و برعکس همه این خدمات برقرار خواهد شد. از نظر فنی شبکه شاد روز به روز و هفته به هفته کامل



تر و کارآمدتر خواهد شد اما بخشی از آن مربوط می شود به بستر اینترنت کشور که وزارت ارتباطات تلاش بسیاري کرده است. تا الان
طبق اعلام وزارت ارتباطات 90 درصد مناطق روستایی ما دسترسی به شبکه ملی ارتباطات را دارند و براي بقیه هم اقدام خواهیم کرد

 
البته خواستیم که سرعت اینترنت مورد نیاز و پهناي باند هم بیشتر شود. 

در بحث دانش آموزي موضوع بسیار مهم افزایش آسیب هاي اجتماعی در مدارس است. در طول سال تحصیلی خبرهاي تلخی از
دانش آموزان می شنویم؛ اینکه ناامیدي بین دانش آموزان هم افزایش پیدا کرده. آقاي وزیر منتقدان می گویند پیشگیري از آسیب
هاي اجتماعی در مدارس رها شده است وکسی هم جرأت ورود به این بحث را ندارد. بفرمایید مدیران شما در این بخش چه کارهایی

 
انجام می دهند؟ 

به نکته بسیار مهمی اشاره کردید واقعیت آسیب هاي اجتماعی واقعیت تلخی است که باید حتماً بررسی شود. آموزش و پرورش با
کمک تعدادي از دستگاه ها یک طرحی را به عنوان نظام مراقبت اجتماعی طراحی کرده است که در این طرح دانش آموزان را تحت
غربالگري قرار می دهد. دانش آموزانی که در معرض آسیب ها هستند شناسایی می شوند و به نهادهاي امدادي معرفی می شوند اگر
دانش آموزي در معرض اعتیاد باشد از طریق مجموعه هاي مسئول پیگیري می شود اگر نیاز به حمایت هاي اجتماعی داشته باشد از
طریق بهزیستی و کمیته امداد کارش پیگیري می شود. برنامه جدي ما در آموزش و پرورش اجراي نظام مراقبت هاي اجتماعی است.
البته این کار آغاز شده و به تدریج به همه مدارس می رسد. اصولاً امید به آینده مهمترین سرمایه جامعه است که براي تحرك و
پویایی، جامعه به آن نیاز دارد و ما هم مسئولیت داریم که امید را در ذهن و فکر دانش آموزان تقویت کنیم و قطعاً برنامه هاي

 
آموزشی و پرورشی و فرهنگی ما چنین مسئولیتی را دنبال می کند. 

در رابطه با رتبه بندي، دولت اقداماتی را انجام داد اما همچنان معلمان انتظار دارند که این لایحه به مجلس برود آیا شما این لایحه را

 
آماده کردید؟ 

ما لایحه رتبه بندي را براي معلمان اجرا کردیم و در قانون هم تأکید شده که دولت مکلف است نظام رتبه بندي را اجرا کند که این
اقدام انجام شد باید بگویم که افزایش حقوق فرهنگیان شاید در 10 سال اخیر بی سابقه بوده است البته نمی خواهم بگویم که این
افزایش ها خیلی زیاد بوده است چون شرایط تورمی است اما در مقایسه با گذشته اتفاق هاي خوبی در ارتباط با حقوق فرهنگیان
افتاده است و دولت کمک هاي خیلی خوبی را به فرهنگیان کرده است البته برخی از نمایندگان مجلس هم متقاضی تدوین لایحه اي

 
جداگانه براي رتبه بندي هستند که پیگیري می شود اگر ما الزام قانونی داشته باشیم حتماً این کار را می کنیم. 

در ارتباط با بحث فرهنگیان مسأله بیمه تسهیلاتی که شما ارائه می دهید بسیار مهم است. همان طور که می دانید معلمان مشکلات
معیشتی بسیاري دارند درست است که افزایش حقوق داشته اند اما با توجه به شرایط اقتصادي این افزایش چندان به چشم نمی آید

 
شما تاکنون براي پرداخت تسهیلات به معلمان چه کردید؟ 

درباره بیمه تکمیلی درمان فرهنگیان یک اقدام مهم و چند تغییر جدي داشتیم مثلاً قبلاً زمانی که افراد هزینه اي را می پرداختند
براي گرفتن هزینه ها زمان طولانی سپري می شد و ما این زمان را به کمتر از یک هفته کاهش دادیم و فکر می کنم هم اکنون هزینه
ها را افراد به روز دریافت می کنند. نکته دوم این است که خدمات پزشکی را افزایش دادیم. تعداد مراکز ارائه خدمات را هم افزایش
دادیم. براي تسهیلات مسکن هم گفتیم اگر هر فرهنگی خانه ندارد و قبلاً از تسهیلات مسکن استفاده نکرده می تواند متقاضی مسکن
باشد. تاکنون 320 هزار نفر ثبت نام کردند که از این تعداد 75 هزار نفر توسط وزارت راه و شهرسازي تأیید شدند که از خدمات
مسکن استفاده نکردند. درباره ساخت مسکن بگویم در مناطقی که زمین داریم خودمان زمین می دهیم و درجایی که زمین نداشته
باشیم وزارت راه و شهرسازي زمین در اختیار ما می گذارد و سعی می کنیم زمین فرهنگیان رایگان باشد تا بتوانند خانه هاي ارزانتري

 
را بسازند زمین حدود 20 هزار نفر از متقاضان معلوم شده است و امیداوریم تا اسفند ماه به این افراد خانه بدهیم. 

سال تحصیلی گذشته موضوع حذف مشاهیر و نویسندگان در کتاب ادبیات واکنش معلمان را به همراه داشته است و البته کتاب تاریخ
هم با تغییرات بسیاري مواجه شد. شما وعده دادید به این موضوع رسیدگی کنید. بفرمایید در سال تحصیلی بعد آیا حذفیات وارد

 
کتاب هاي درسی می شود؟ 

من به طور کامل این موضوع را تکذیب می کنم چون هیچ حذفیاتی در کتاب ها انجام نشده است و عبارت حذف مشاهیر از کتاب
هاي درسی واقعیت ندارد. ببینید ما قبلاً یک نظام جدید آموزشی داشتیم که الان این نظام تغییر کرده است و کتاب ها در این نظام



تغییر پیدا کرده اند. در نظامی که دانش آموزان آموزش می بینند تدوین کتاب ها از اهداف مصوب تبعیت می کند و در اهداف مصوب
مهم این است که محتوایی که تناسب دارد با آن هدف انتخاب شود این چنین نیست که یک نویسنده اي یا یک شاعري یا یک
قهرمانی از تاریخ و ادبیات حذف شود ممکن است از این درس حذف شود و در درس دیگر باشد. از این شعر حذف شود و در شعر
دیگر باشد. اینها هیچ جهت گیري سیاسی ندارد البته این را هم بگویم این اتفاق در زمان من نیفتاده است به طور کلی کتاب هاي

 
درسی در طول این سال ها تغییر کرده است. 

آقاي وزیر با توجه به اینکه امسال آموزش مجازي داریم شرایط ثبت نام اتباع در مدارس به چه صورت است؟ آماري دارید که چه

 
تعداد از اتباع در سال تحصیلی جدید در مدارس ثبت نام کرده اند؟ 

هم اکنون بیش از 500 هزار نفر از اتباع کشورهاي دیگر در مدارس کشور تحصیل می کنند و تمایز مهمش در این است که این دانش
آموزان در کنار بچه هاي ایرانی تحصیل می کنند ما دانش آموزان اتباع را جدا نکردیم در برخی مدارس جنوبی تهران تعداد اتباع
مدرسه بیشتر از دانش آموزان ایرانی بوده است. حتی یکی از مدارسی که خودم سر زدم مدیر مدرسه کارهاي مهمی براي تغذیه
رایگان آنها و کمک هاي معیشتی به خانواده آنها می کرد. یعنی حضور در مدرسه تنها بستري براي آموزش نیست بلکه دانش آموزان
اتباع کمک هایی هم دریافت می کنند. مدیران مدارس براي این دانش آموزان کفش و لباس تهیه می کنند و هر روز هم تغذیه می
دهند. ما بدون هیچ محدودیتی امسال هم آموزش را در اختیار اتباع کشورهاي دیگري که در ایران زندگی می کنند قرار می دهیم.
شاید یکی از گلایه هاي ما این است که کمیساریاي بین المللی باید از این دانش آموزان حمایت کند برخی از کشورها تعداد کمی از
این دانش آموزان را تحت پوشش قرار می دهند اما خدمات بهتري هم دریافت می کنند ما درخواستمان این است که حالا که وارد
فضاي مجازي شده ایم و آموزش ها را مجازي ارائه می دهیم کمیساریاي عالی پناهندگان سازمان ملل بیاید و براي همه این دانش
آموزانی که مربوط به همه کشورها هستند تبلت مناسب تهیه کند ما حتی براي واردات اینها هم دچار مشکل هستیم متأسفانه نه تنها
تحریم مسائل اقتصادي را در برگرفته بلکه بهداشت، سلامت و آموزش ما را هم تحت تأثیر قرار داده است. بنابراین ما این آموزش را به
اتباع می دهیم و در هر شرایطی هم این آموزش ادامه دارد. اما وقتی که آموزش به سمت آموزش هاي غیرحضوري می رود و موضوع
دسترسی به تبلت مطرح می شود محرومترین ها بیشتر آسیب می بینند و اینکه احتمالاً ترك تحصیل در این اقشار بیشتر است براي

محافظت از تحصیل این دانش آموزان درخواست می کنم مجموعه سازمان هاي بین المللی کمک کنند.



نحوه فعالیت مجازي نمایشگاه جشنواره حرکت اعلام شد

منبع: ایرناشماره خبر:  156  |  تاریخ: 1399/05/19

تهران- ایرنا- مدیرکل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري، چگونگی فعالیت مجازي نمایشگاه جشنواره بین
المللی حرکت را تشریح کرد.

تهران- ایرنا- مدیرکل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم،
تحقیقات و فناوري، چگونگی فعالیت مجازي نمایشگاه

 
جشنواره بین المللی حرکت را تشریح کرد. 

محمدهادي عسکري روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار
دانشگاه و آموزش ایرنا با اشاره به آغاز مراسم آنلاین
نمایشگاه جشنواره بین المللی حرکت، اظهار داشت:
نمایشگاه جشنواره بین المللی حرکت که فرایند دریافت

آثار آن در سال گذشته انجام شد، به دلیل شیوع ویروس کووید 19 و با توجه به دستورالعمل هاي بهداشتی ستاد ملی مبارزه با کرونا

 
با بهره گیري از تکنولوژي هاي جدید و به صورت مجازي از امروز آغاز شد. 

وي با اشاره به بخش هاي مختلف این نمایشگاه، خاطرنشان کرد: در این نمایشگاه مجازي، دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی فعال در
دوازدهمین جشنواره هر یک در غرفه هاي مجازي خود به نمایش دستاوردهاي انجمن هاي علمی دانشجویی دانشجویان خود
پرداختند. در کنار غرفه هاي دانشگاهی، چهار بخش ویژه اتحادیه هاي انجمن علمی دانشجویی، بخش بین الملل، انجمن پویا و بخش

 
ایده شو نیز به نمایش گذاشته می شود. 

مدیرکل فرهنگی وزارت علوم افزود: سامانه مجازي نمایشگاه این جشنواره به آدرس اینترنتی festival.isic.ir افتتاح شد و پس از 2
روز بازدید از نمایشگاه، سه شنبه 21 مرداد ماه مراسم اختتامیه جشنواره به صورت برخط و با حضور مسوولان وزارت علوم، تحقیقات
و فناوري برگزار خواهد شد. در مراسم اختتامیه، علاوه بر اجراي برنامه هاي مختلف، برگزیدگان جشنواره دوازدهم در بخش بین الملل

 
و دانشگاه هاي داخل معرفی می شوند. 

عسکري گفت: در این جشنواره آثار انجمن هاي علمی دانشجویی دانشگاه هاي سراسر کشور که در 9 حوزه کارآفرینی، کتاب، انجمن
برتر، بخش ویژه، مسابقه، نشریه، فعالیت خلاقانه، محتواي دیجیتال و اختراع به رقابت پرداخته اند، معرفی می شود. همچنین علاوه بر

 
رونمایی از تندیس جشنواره، دانشگاه برتر در حوزه فعالیت هاي علمی دانشجویی و همچنین اتحادیه هاي برتر نیز معرفی خواهد شد. 

وي درباره آثار راه یافته به جشنواره بین المللی حرکت، گفت: این جشنواره در مجموع هزار و 548 اثر از 104 دانشگاه دریافت کرد.
مجموعه آثار دریافتی در این جشنواره به تفکیک 29 درصد علوم مهندسی، 27 درصد علوم انسانی، 15 درصد علوم پایه، 17 درصد

 
علوم کشاورزي، همچنین 8 درصد هنر و معماري است. 



مدیرکل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم درباره بخش بین الملل جشنواره ملی حرکت، اظهار داشت: در بخش بین المللی نزدیک به

 
30 هزار دانشجو از 127 کشور جهان ثبت نام کردند که 165 اثر براي بخش نمایشگاهی ثبت شده است. 

 
برچسب ها 

 
- جشنواره حرکت 

 
- معاونت فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم تحقیقات و فناوري 

 
- دانشجو 

 
- فضاي مجازي 

 
پروندهٔ خبري 

- آموزش مجازي ؛ تجربه اي نو در سایه کرونا



72 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی در خراسان جنوبی پرداخت شد

منبع: ایرناشماره خبر:  157  |  تاریخ: 1399/05/19

بیرجند - ایرنا - مدیر شعب صندوق کارآفرینی امید خراسان جنوبی گفت: 72 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال پایدار
روستایی و عشایري براي 890 طرح توسط این صندوق در استان پرداخت شده است.

بیرجند - ایرنا - مدیر شعب صندوق کارآفرینی امید
خراسان جنوبی گفت: 72 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال
پایدار روستایی و عشایري براي 890 طرح توسط این

 
صندوق در استان پرداخت شده است. 

محمد زنگنه روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
افزود: با پرداخت این میزان تسهیلات ایجاد هزار و 490
فرصت شغلی در استان پیش بینی شده است که نظارت بر

 
طرح ها نیز در دستور کار قرار دارد. 

وي بیان کرد: تسهیلات پرداختی به متقاضیان اشتغال در طرح هاي مختلف شامل کشاورزي، صنایع، معادن، صنایع دستی و

 
گردشگري و سایر پرداخت شده است. 

مدیر شعب صندوق کارآفرینی امید خراسان جنوبی اظهار داشت: مرحله پنجم تسهیلات اشتغال روستایی و عشایري در چند روز

 
آینده به بانک ها ابلاغ می شود. 

وي میزان تسهیلات اشتغال روستایی و عشایري ابلاغی مرحله پنجم را 48 میلیارد تومان پیش بینی کرد و گفت: این میزان تسهیلات

 
بایستی تا پایان سال جذب و پرداخت شود. 

زنگنه با بیان اینکه در این مرحله اولویت با طرح هاي نیمه تمام است عنوان کرد: همچنین آندسته از طرح هایی که پرونده آنها

 
تکمیل شده در اولویت پرداخت قرار دارند. 

وي یادآور شد: امسال اولویت استان در پرداخت تسهیلات اشتغال روستایی و عشایري، طرح هاي خدماتی، فناوري و اطلاعات،

 
گردشگري، صنایع دستی و دستبافت ها مانند فرش دستباف در نظر گرفته شده است. 

 
برچسب ها 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- اشتغال زایی 

- خراسان جنوبی





قرض الحسنه نقش مهمی در رشد تولید ایفا می کند/ بانک ملی با اخذ پایین

ترین سود بهترین نقش را داشته است

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  158  |  تاریخ: 1399/05/19

بانک ملی ایران تعاملات خوبی را با صندوق کارآفرینی ، کمیته امداد و بهزیستی و معاونت روستایی ریاست جمهوري داشته و
با نقش کارگزاري توانسته با پایین ترین سود بهترین نقش را داشته باشد.

روح االله عباسپور نماینده مردم بویین زهرا در مجلس شوراي اسلامی در گفتگو با خبرنگار اقتصادي خبرگزاري بسیج گفت:
همانگونه که مستحضرید وام قرض الحسنه مورد تایید نظام اسلامی است و سودهاي بانکی که جنبه ربا پیدا کند جنگ با خدا بوده

 
است این در حالی است که ربا در دین مبین اسلام بسیار مورد مذمت واقع شده است . 

وي با بیان اینکه وام قرض الحسنه تاثیرات مثبتی را در اقتصاد داشته است افزود: این وام نقش مهمی در تولید دارد. لذا در سالی که
جهش تولید نامگذاري شده است باید وام قرض الحسنه مورد توجه مسولان و دولتمردان قرار بگیرد چراکه اینگونه تسهیلات از مولفه

 
هاي اصلی در جهش تولید محسوب می شود. . 

عباسپور به نقش بانک ملی ایران در ارایه تسهیلات قرض الحسنه در حوزه اشتغال، ازدواج، گره گشایی از نیازهاي فوري مردم و تولید
در کشور پرداخت و خاطرنشان کرد: بانک ملی ایران تعاملات خوبی را با صندوق کارآفرینی ، کمیته امداد و بهزیستی و معاونت
روستایی ریاست جمهوري داشته و با نقش کارگزاري توانسته با پایین ترین سود بهترین نقش را داشته باشد در این راستا می توان به
نقش خود اشتغالی و طرح هاي زودبازده در روستاها اشاره کرد این در حالی است که ارایه تسهیلات با نرخ سود پایین در حفظ
اشتغال روستاها و اشتغالزایی جوانان روستایی موثر بوده است لذا جامعه وسیعی از جوانان روستا با بهره گیري از وام قرض الحسنه از

 
سوي بانک ملی به تولید ثروت و اشتغال پرداخته اند و این باعث شده تا از مهاجرت به شهر ممانعت به عمل آید. 

نماینده مردم بویین زهرا در خاتمه اظهار داشت: بانک ملی ایران تسهیلات حمایتی خوبی در قالب وام قرض الحسنه به مشاغل خانگی
و کارگاه هاي کوچک ارائه داده است لذا جا دارد از زحمات کارکنان و مدیران بانک ملی تشکر کنم که توانستند فرصت خوبی را براي
مردم به نحو خوبی ارایه دهند. همچنین شایان ذکر است که بانک ملی یکی از بانک هاي امین کشورمان است که خیل گسترده اي از
مردم به امین بودن بانک ملی باور داشته و بانک ملی به عنوان بانک همه ایرانیان به خوبی در امورات مختلف براي آنان کارایی داشته

 
است.. 

گفتنی است یکی از انواع تسهیلات قرض الحسنه بانک ملی، وام هاي این بانک براي رفع نیازهاي ضروري و احتیاجات فوري مردم از

 
قبیل درمان، نیازهاي تحصیلی، مسکن، شغل ، خرید لوازم و ...است که از سوي این بانک اعطا شده است. 

چنانچه براساس آمار اعلامی از سوي بانک، در طول دو ماهه ابتدایی سال جاري بیش از دو هزار و 600 فقره تسهیلات از محل منابع

 
قرض الحسنه پرداخت شده است. که ارزش آن بالغ بر 131 میلیارد و 816 میلیون ریال بوده است. 

براساس آمار ارائه شده، سهم تسهیلات رفع احتیاجات ضروري بانک ملی از مجموع تسهیلات پرداختی قرض الحسنه در سال 98 نیز

 
بالغ بر دو هزار و 595 میلیارد و 808 میلیون ریال بوده است. 

این بانک همچنین در سال 97 نیز بیش از 67 هزار فقره وام قرض الحسنه رفع احتیاجات ضروري تخصیص داده که ارزش ریالی آن



 
به یک هزار و 987 میلیارد و 283 ریال می رسد. 

بانک ملی ایران در دو ماهه ابتدایی سال جاري نیز مبلغ سه میلیارد و 390 میلیون ریال وام قرض الحسنه تعمیر مسکن از سوي بانک
ملی ایران پرداخت کرده است.



تامین تبلت براي دانش آموزان مناطق کم برخوردار توسط دستگاه ها

منبع: ایلناشماره خبر:  159  |  تاریخ: 1399/05/19

مدیرکل دفتر توسعه عدالت آموزشی و آموزش عشایر درباره نقش دستگاه ها در کمک به دانش آموزان مناطق کم برخوردار
گفت: دستگاه ها می توانند تبلت هایی که خودشان تامین کرده اند را به مناطق محروم به خصوص استان هاي هرمزگان،

سیستان و بلوچستان، آذربایجان غربی و جنوب کرمان هدیه کنند.

مدیرکل دفتر توسعه عدالت آموزشی و آموزش عشایر
درباره نقش دستگاه ها در کمک به دانش آموزان مناطق
کم برخوردار گفت: دستگاه ها می توانند تبلت هایی که
خودشان تامین کرده اند را به مناطق محروم به خصوص
استان هاي هرمزگان، سیستان و بلوچستان، آذربایجان

 
غربی و جنوب کرمان هدیه کنند. 

«محمدرضا سیفی» مدیرکل دفتر توسعه عدالت آموزشی و
آموزش عشایر در گفت وگو با خبرنگار ایلنا درباره تهیه
تبلت توسط دستگاه ها براي دانش آموزان مناطق کم

برخوردار گفت: با توجه به جلساتی که در زمینه رسیدگی به دانش آموزان مناطق کم برخوردار برگزار شد، بنا شد دستگاه ها،

 
وزارتخانه ها و نهادهاي مختلف هر کدام در طرح ""با هر تبلت یک مدرسه می سازیم"" مشارکت کنند. 

او افزود: یکی از مصوبات این جلساتی که داشتیم، این بود که تمام دستگاه ها و وزارتخانه هاي مختلفی که در این جلسه شرکت
کردند، اعم از وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات، ستاد اجرایی فرمان حضرت امام، بنیاد مستضعفان، سازمان برنامه و بودجه، بانک
مرکزي، شوراي عالی مناطق آزاد تجاري، شرکت ملی صنایع پتروشیمی، شرکت ارتباطات زیرساخت، گمرك، جامعه خیرین مدرسه
ساز، وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی، صندوق کارآفرینی امید، اتاق بازرگانی ایران، بانک سینا، بنیاد برکت، بنیاد علوي، همراه اول و

 
ایرانسل در طرح"" با هر تبلت یک مدرسه می سازیم"" مشارکت داشته باشند. 

سیفی اضافه کرد: قرار شد براي کمک به این دسته از دانش آموزان تبلیغات گسترده اي صورت بگیرد و حتی یک سري تبلیغات در
تلویزیون پخش شود که حاوي پیام هاي اخلاقی بوده و جمع آوري تبلت براي دانش آموزان مناطق کم برخوردار را به به صورت

 
فراگیر به مخاطبان تلویزیونی خود بگویند. 

مدیرکل دفتر توسعه عدالت آموزشی و آموزش عشایر گفت: باید با مشارکت در طرح ""با هر تبلت یک مدرسه می سازیم"" فرصت
تحصیل براي کودکان محروم کشورمان را ایجاد کنیم و این گونه آینده سرزمین کودکانمان را زیباتر سازیم. مبلغ هر تبلت یک

 
میلیون و500 هزار تومان است و مردم هم می توانند در این پویش ملی شرکت کنند. 

وي درباره نقش دستگاه ها در کمک به دانش آموزان مناطق کم برخوردار گفت: این اقدام کاملا مشارکتی است و دستگاه هاي
مختلف و یا هر شخصی می تواند به آن بپیوندد. دستگاه ها می توانند تبلت هایی که خودشان تامین کرده اند را به مناطق محروم به



 
خصوص استان هاي هرمزگان، سیستان و بلوچستان، آذربایجان غربی و جنوب کرمان هدیه کنند. 

سیفی با اشاره به دانش آموزان اتباع و تهیه تبلت براي آنها گفت: هدف این است که هر کسی طبق مسئولیت اجتماعی و مشارکتی

 
که دارد سهم خود را در این زمینه ایفا کند. البته در این موضوع دانش آموزان اتباع خارجی دیده شده اند. 

مدیرکل دفتر توسعه عدالت آموزشی و آموزش عشایر گفت: قرار بر این شد که طی هفته آینده میزان مشارکت هر کدام از دستگاه ها
مشخص شود. قول هایی داده شده که امیدوارم به محض این که عملی شدند، آن را رسانه اي کنیم. همچنین امیدواریم این پویش

 
ملی وقتی شروع شود در کنار تبلیغات تلویزیونی به صورت یک موضوع ملی درآید. 

او افزود: ما یک زمانی براي مناطق محروم مدرسه می ساختیم، اما اکنون بهتر است ساخت مدرسه را به تهیه تبلت تبدیل کنیم.
همچنین پول و هزینه اي که بانک ها و موسسات صرف مدرسه سازي می کردند و سالانه 100 مدرسه می ساختند امسال به جاي

ساخت مدرسه هزار تبلت هدیه دهند.



کارآفرینی که صف مدافعان سلامت را طولانی کرد/ فعالیت جهادي براي

سلامت شهروندان گناباد

منبع: تسنیمشماره خبر:  160  |  تاریخ: 1399/05/19

گروه استان ها- این روزها کارآفرینان با توجه به شیوع ویروس کرونا حوزه هایی خاص را انتخاب می کنند تا از این طریق به
مدافعان سلامت نیز کمک کنند.

 
 

گروه استان ها- این روزها کارآفرینان با توجه به شیوع ویروس کرونا حوزه هایی خاص را انتخاب می کنند تا از این طریق به مدافعان

 
سلامت نیز کمک کنند. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از گناباد، با شروع کرونا در کشور در همان ابتداي کار مردم با کمبود ماسک، دستکش و مواد ضدعفونی
کننده مواجه بودند و از سویی به دلیل شیوع کرونا، برخی کارخانجات تعطیل شدند اما بودند افرادي که از جان خود گذشتند و در

 
کنار مدافعان سلامت ایستادند و کار کردند تا مردم با مشکلی روبه رو نشوند. 

یکی از حوزه هایی که در ایام کرونا با حجم بالاي کار مواجه شد کارخانه هاي تولید مواد شوینده بود که سریع با تغییر خط تولید به
سمت تولید مواد ضدعفونی کننده رفتند؛ در شهرستان گناباد نیز تنها کارخانه تولیدکننده مواد شوینده از این قاعده مستثنی نبود و

 
براي کم کردن استرس و نگرانی مردم وارد میدان شد. 

به سراغ کارخانه اي می رویم که توانست با تغییر خط و تولید به موقع خود صف هاي جلوي داروخانه ها که براي دریافت مواد

 
ضدعفونی کننده تشکیل شده بود را بشکند و آرامشی به این شهرستان تزریق کند. 

وارد شهرك صنعتی گناباد که می شویم شاهد تعطیلی برخی کارخانه ها هستیم که در این ایام کرونا با مشکل مواجه شده اند و یا به
دلایل دیگر کار نمی کنند اما در این بین، کارخانه مواد شوینده و ضدعفونی کننده اي وجود دارد که چراغ آن تا دیر وقت روشن است

 
تا سفارش ها را به دست مردم برساند. 

 
فرمانده سپاه کربلاي مازندران: نهضت احسان روحیه کارآمدي نظام را در جامعه افزایش می دهد 

 
شناسایی نیروهاي جوان و کارآمد از مهمترین اقدامات شوراي ائتلاف استان مرکزي است 



 
ستاري: جهت گیري دانشگاه ها باید به سمت کارآفرینی و توسعه باشد 

حسین نوروزي مدیرعامل این کارخانه مواد شوینده در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در گناباد اظهار داشت: سال 98 بود که به فکر راه
اندازي یک کار تولیدي افتادیم و کارهاي مطالعاتی خود را شروع کردیم و به این نتیجه رسیدیم که در حوزه مواد شوینده وارد کار

 
شویم؛ به پیشنهاد اداره صمت گناباد این مجموعه غیرفعال را مجددا راه اندازي کردیم. 

این دکتري عالی مدیریت کسب و کار در زمینه سختی کار تولید بیان می کند: کار تولیدي یک کار عاشقانه است و تولیدکننده
عاشق، آگاهانه رنج ها و کمبودها، فراز و نشیب ها را به جان می خرد و تلاش می کند که دستاوردي متفاوت تر از دیگران داشته

 
باشد. 

وي ادامه می دهد: در برنامه اي که پیش بینی کرده بودیم راه اندازي مجموعه در اردیبهشت ماه بود اما در شرایط ویژه ناشی از بحران
شیوع کرونا، جاي خالی کردن میدان نبود! تولید مواد ضدعفونی کننده در برنامه کاري ما نبود اما با شروع کرونا مشکلاتی در شهر
ایجاد شد که به درخواست فرمانداري و دانشگاه علوم پزشکی سریع خط تولید را تغییر و تولید مواد ضدعفونی کننده را در مدار قرار

 
دادیم. 

کمبود مواد اولیه، نبود نیروي انسانی کارآمد، سختی تغییر خط تولید، بازسازي خط تولید 15 سال خوابیده هیچکدام مانع از عزم
همکاران خوبم در شرکت نشد، در شرایطی که اکثر افراد جامعه براي حفظ سلامتی خود و خانواده، فعالیت هاي اجتماعی و کاري
خود را به حداقل رسانده بودند، نیروهاي شرکت به تولید محلول هاي ضد عفونی کننده کمر همت گماردند تا جامعه را از ترس

 
گرفتاري به بیماري عاري کنند و در کنار پزشکان و پرستاران ، صف ِ "مدافعان سلامت" را طولانی تر کنند. 

این تولید کننده گنابادي خاطرنشان کرد: تولیدکننده مشکلات را نمی شناسد و در موقعیت هاي حساس باید کار کند و ادامه دهد؛
براي مثال در اوج دوران شیوع کرونا با مشکل تامین نیروي کار مواجه شدیم و کسی جرات نمی کرد براي کار بیاید که برخی روزها

 
مجبور شدیم به صورت خانوادگی کار را ادامه دهیم تا تولید متوقف نشود. 

وي افزود: در مرحله اول 1000 لیتر الکل در اختیار ما قرار گرفت که با تولیدي که انجام دادیم توانستیم صف هاي جلوي داروخانه ها

 
را بشکنیم و به مردم اطمینان خاطر بدهیم مواد ضدعفونی کننده به میزان کافی وجود دارد. 

این تولید کننده بیان داشت: در روزهایی که همه در خانه بودند و به دلیل شیوع کرونا ترس داشتند از خانه خارج شوند، 8 فروردین
ما مواد ضدعفونی کننده را در شهر توزیع می کردیم به صورتی که دیگر بازارشهر گناباد اشباع شد و محصول خود را به شهرستان

 
هاي همجوار ارسال کردیم. 

نوروزي تصریح کرد: خدا را شاکریم که شرکت توسط " ستاد ویژه کرونا" به عنوان یکی از دو شرکت تولید کننده محلول هاي
ضدعفونی کننده شرق کشور انتخاب شد. و هم اکنون با همکاري دو شرکت بزرگ پخش سراسري دارو، امکان توزیع محصولاتمان به

 
اقصا نقاط کشور فراهم آمده است. 

وي در زمینه طرح توسعه این واحد تولیدي اظهار داشت: یک تولیدِ خوب و با کیفیت نیاز به تجهیز خطوط تولید به ماشین آلات و
دستگاه هاي جدید، بروز و توسعه فضاهاي کاري دارد، با تهیه یک دستگاه پرکن اتومات با توان تولید 500 لیتر در ساعت، دو دستگاه

 
لیبل چسبان و نیز منبع هاي ذخیره الکل، امکان افزایش ظرفیت تولید کارخانه، بیش از 5 برابر وجود دارد. 



وي در ادامه افزود: این تولیدي پس از دریافت پروانه و مجوزهاي لازم براي تولید محصولات شوینده و بهداشتی آماده به سازي
خطوط تولید خود است؛ در شرایط فعلی 30 نفر نیرو در کارخانه و دفاتر شرکت در تهران و مشهد به صورت مستقیم مشغول به کار
هستند و 20 نیرو نیز به صورت غیرمستقیم در دفاتر نمایندگی و فروش مشغول می باشند که در صورت رفع مشکلات در تامین الکل

 
و مواد اولیه می توانیم میزان تولید را به 7 هزار لیتر رسانده و میزان اشتغال مستقیم و غیر مستقیم را نیزحداقل دو برابر کنیم. 

این تولید کننده عنوان داشت: در سال جهش تولید ، مدیران و سرمایه گذاران شرکت، آمادگی لازم براي توسعه فضاي کارخانه را تا 5
برابر وضعیت فعلی را دارند تا هدف ایجاد اشتغال براي حداقل 150نفر به طور مستقیم مسیر گردد در شرایط فعلی کشور ، ایجاد

 
اشتغال کمتر از عبادت نیست. 

جواد باذلی رئیس دانشگاه علوم پزشکی گناباد نیز با اشاره به نیاز کشور به مواد ضدعفونی کننده به ویژه در ابتداي شیوع ویروس کرونا
در گفتگو با خبرنگار تسنیم در گناباد اظهار داشت: در آن زمان کشور با تقاضاي زیاد مردم و کمبود مواد ضدعفونی کننده روبرو بود

 
که این موضوع در مقطعی از زمان منطقه تحت پوشش دانشگاه را هم تحت تاثیر قرار داده بود. 

وي افزود: با اعلام آمادگی این شرکت در شهرستان براي تولید مواد ضدعفونی کننده در گناباد و نیازي که به این محصولات وجود
داشت، دانشگاه علوم پزشکی گناباد نهایت مساعدت و همکاري لازم در حوزه اختیارات خود را براي راه اندازي خط تولید این کارخانه

 
انجام داد که خوشبختانه راه اندازي این مجموعه کمک خوبی در تامین مواد ضدعفونی کننده منطقه داشت. 

حامد قربانی فرماندار گناباد نیز در گفتگو با خبرنگار تسنیم در گناباد اظهار داشت: در ابتداي شروع کرونا و حجوم مردم براي خرید
مواد ضدعفونی کننده کمبودهایی در شهرستان داشتیم که با توجه به وجود این مجموعه در شهرستان هماهنگی هاي لازم بین

 
دستگاه هاي مختلف را سریع انجام دادیم تا تولید شروع شود. 

وي ادامه داد: فعالیت این شرکت باعث شد تا کمبودها در شهرستان جبران شود و حتی شهرستان هاي همجوار را پوشش دهیم که

 
نشان از توانایی هاي این شهرستان بود. 

محمد صفایی نماینده مردم گناباد و بجستان در مجلس شوراي اسلامی نیز در گفتگو با خبرنگار تسنیم در گناباد اظهار داشت: در
شرایط کرونا تولید مواد ضدعفونی از اهمیت ویژه اي برخوردار بود که طی درخواستی که از تولیدکننده گنابادي داشتیم این شرکت

 
وارد کار شد و در زمانی که همه کمبود مواد ضدعفونی داشتند ولی ما در گناباد مشکلی نداشتیم. 

وي ادامه داد: کار تولیدي کردن در شرایط امروز جهاد است و این مجموعه تولید توانست با عملکرد خود رضایت مسئولین را کسب

 
کند و با پیگیري هاي صورت گرفته سهمیه الکل آنها نیز افزایش یافته است. 





 
 

گزارش از یاسرسالاري گناباد



ایجاد چهار شهرك جدید صنعتی در شهرستان آران و بیدگل امکان سنجی می

شود
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فرماندار شهرستان آران و بیدگل با اشاره به رویکرد دولت در توسعه و اشتغال پایدار، گفت: ایجاد چهار شهرك جدید در
زمینه هاي مختلف صنعتی در این شهرستان در مرحله امکان سنجی قرار دارد.

فرماندار شهرستان آران و بیدگل با اشاره به رویکرد دولت در توسعه و اشتغال پایدار، گفت: ایجاد چهار شهرك جدید در زمینه

 
هاي مختلف صنعتی در این شهرستان در مرحله امکان سنجی قرار دارد. 

به گزارش روابط عمومی فرمانداري شهرستان آران و بیدگل، دکتر اسماعیل بایبوردي در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: این شهرك
ها شامل شهرك صنعتی نمک و مواد معدنی، شهرك پرورش دام هاي سبک و سنگین، شهرك کشاورزي- گلخانه اي و شهرك

 
پوشاك و پارچه خواهد بود که برنامه ریزي در این زمینه در جریان است. 

وي بیان کرد: طرح ساخت شهرك صنعتی نمک و مواد معدنی حاصل از دریاچه نمک و کویر در این شهرستان از سوي سازمان

 
مدیریت و برنامه ریزي استان اصفهان تایید شده و از سوي شرکت شهرك هاي صنعتی استان اصفهان در حال پیگیري است. 

فرماندار شهرستان آران و بیدگل اضافه کرد: طرح ساخت این شهرك با هدف جذب سرمایه گذاران بخش خصوصی، اشتغال زایی،
کارآفرینی و جلوگیري از مهاجرت جوانان و دانش آموختگان دانشگاهی در شهرستان کویري و نمکی آران و بیدگل امکان سنجی می

 
شود. 

وي با اشاره به وجود یک هزار و 200 کیلومتر مربع از دریاچه نمک و تعلق 41 درصد از مساحت این دریاچه به شهرستان آران و
بیدگل، اظهار داشت: دریاچه داراي ظرفیت هاي بالقوه منابع طبیعی نمک و مشتقات آن مانند کلرید سدیم، کلرید منیزیم، سولفات
منیزیم و سایر فرآورده هاي نمکی است که می توان با ایجاد شهرك صنعتی- معدنی و تخصصی نمک، تولیداتی نظیر کود شیمیایی،

 
کاغذ عایق کاري، ضدیخ، مواد آرایشی، شیشه و سرامیک، شوینده ها، لاستیک، داروسازي و صنایع فولاد تولیداتی را داشته باشیم. 

بایبوردي، دریاچه نمک را منبع بزرگ و سرشاري از انواع املاح معدنی با ارزش تخمینی ذخایر افزون بر 20 میلیارد دلاري عنوان کرد
و ادامه داد: 41 درصد دریاچه نمک متعلق به شهرستان آران و بیدگل، 28 درصد متعلق به استان قم و 31 درصد باقی مانده متعلق

 
به استان سمنان است. 

وي همچنین از امکان سنجی براي راه اندازي شهرك پرورش دام هاي سنگین (شهرك لبن) و شهرك کشاورزي-گلخانه اي با رویکرد
اشتغال زایی و کارآفرینی در این شهرستان خبر داد و گفت: امکان سنجی راه اندازي این شهرك به منظور استفاده بهینه از منابع آبی
منطقه و به پیشنهاد شرکت هاي دانش بنیان فعال بخش کشاورزي و وفق سند طرح ها و طرح   هاي اولویت دار این شهرستان مطرح

 
شده است. 

فرماندار آران و بیدگل با اشاره به وجود 20 هزار راس دام سنگین، 80 هزار راس دام سبک و 2 هزار دامدار در این شهرستان، بیان
کرد: می توان با ساخت شهرك پرورش دام هاي سنگین (شهرك لبن) در تولید فرآورده هاي مربوط به شیر، گوشت و چرم ضمن

 
اشتغال زایی و کارآفرینی براي جوانان، از محصولات لبنی و گوشتی برندسازي کرد. 

وي تشریح کرد: بخش کشاورزي شهرستان آران و بیدگل هم اکنون 87 درصد، صنعت 6 درصد، خانگی 6 درصد و فضاي سبز یک



درصد مصرف منابع آبی این شهرستان را به خود اختصاص داده است که بر این اساس باید مصرف آب در بخش کشاورزي مدیریت

 
شود. 

بایبوردي به امکان سنجی راه اندازي شهرك کشاورزي- گلخانه اي با هدف مدیریت بهینه مصرف آب کشاورزي و اجرایی کردن مدل
هاي مختلف کشت گلخانه اي مانند هیدروپونیک (آب کشت) و آیروپونیک (هوا کشت) براي کشت محصولاتی مانند زعفران، گیاهان
دارویی و صیفی جات اشاره کرد و یادآور شد: شهرستان آران و بیدگل در بخش تولیدات زراعی و باغی، سالانه 86 هزار تن محصول
شامل 81 هزار تن گندم، جو، سبزي، صیفی جات و پنبه در بخش زراعی و پنج هزار تن محصول در بخش باغی شامل پسته، انار، گل

 
محمدي، زعفران، خرما و محصولات گلخانه اي روانه بازار می کند. 

وي اضافه کرد: سالانه بیش از 40 هزار تن تولیدات دامی و پروتئینی شامل پنج هزار تن تخم مرغ، چهار هزارتن گوشت مرغ، 60 تن
گوشت ماهی، یک هزار و 500 تن گوشت قرمز، 30 هزار تن شیر، 7.5 تن عسل و 13 کیلو خاویار از شهرستان آران و بیدگل روانه

 
بازار می شود. 

فرماندار آران و بیدگل از امکان سنجی ایجاد شهرك پوشاك در این شهرستان نیز خبر داد و گفت: راه اندازي چنین شهرکی با توجه

 
به وجود افزون بر 600 واحد تولید فرش ماشینی و ریسندگی می تواند منطقه را به قطب تولید فرش و پوشاك در کشور تبدیل کند. 

افزون بر 800 واحد تولیدي کوچک و بزرگ در حال حاضر در شهرستان آران و بیدگل فعالیت دارند.



کاهش 50 درصدي فروش شیرینی/ کرونا کام مردم را تلخ کرد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1399/05/19

 به گزارش خبرگزاري فارس از کاشان، با آمدن ویروس

 
کرونا بسیاري از اصناف ازجمله قنادها ضرر و زیان زیادي را متحمل شدند که با زحمت بسیار زیاد خودشان را سرپا نگه داشته اند. 

بسیاري از قنادان کاشان که در جغرافیایی شهري در مراکز پر رفت و آمد حضور دارند خودشان را براي فروش شب عید آماده کرده
بودند و با تولید و انباشته کردن شیرینی هاي سنتی کاشان اعم از باقلوا و کلوچه  خود را براي ورود مسافر و گردشگر به کاشان و

 
فروش شیرینی ها آماده کرده بودند که به یک باره با آمدن ویروس کرونا همه معادلات را برهم زد و کامشان را تلخ کرد. 

علی بهرام پور در گفت وگو با خبرنگار فارس در کاشان، بابیان اینکه قیمت مواد اولیه براي تولید شیرینی افزایش داشته است، اظهار

 
کرد: به عنوان مثال نارگیل 2 برابر، روغن 35 درصد و شکر 10 درصد افزایش قیمت داشته است. 

مدیر مجتمع شیرینی سراي یاس در کاشان، با اشاره به اینکه قیمت شیرینی حدود 25 درصد افزایش داشته است، گفت: بیماري

 
کرونا و گرانی باعث شده فروش شیرینی کم بشود که همین باعث شده که درآمد و هزینه هایمان با همدیگر هم خوانی نداشته باشد. 

وي با اشاره به اینکه در پخت و توزیع شیرینی تمام پروتکل هاي بهداشتی به صورت جدي رعایت می شود، افزود: در این ایام با وجود

 
اینکه ضرر زیادي دیدیم اما هیچ کارگري را از کار بیکار نکردیم تا به زندگی شان لطمه نخورد. 

 
 



 
  

بهرام پور با اشاره به اینکه انتظار می رود دولتی ها به کسانی که کارآفرینی و اشتغال ایجاد کرده اند، نگاه ویژه تري داشته باشند،
اذعان داشت: تأمین اجتماعی، شهرداري، دارایی و بازرگانی هواي کسانی که کارآفرین و هستند و اشتغال زایی کرده اند را داشته

 
باشند، در این دوران اگر کسی هواي همدیگر را نداشته باشد ضررش را قشر ضعیف جامعه متحمل می شوند. 

 
با بیکاري زمینه رشد و فساد بیشتر مهیا می شود 

مدیر مجتمع شیرینی سراي یاس در کاشان با اشاره به اینکه، اگر دولت مردان هواي کارفرماها را داشته باشند از به وجود آمدن
سیستم منفی در جامعه جلوگیري می شود، تصریح کرد: کسانی که دلسوز مردم هستند با آسیب شناسی وضعیت معیشتی مردم را

 
کنترل کنند تا از وضعیت فعلی خارج نشوند. 

وي بابیان اینکه، با تعطیلی 3 هفته اي ضرر سنگین و هنگفتی در عید امسال داشتیم، افزود: از اسفند ماه کرونا در جامعه خودش را
نشان داد کمتر از سال قبل شیرینی تولید کردیم اما مواد اولیه را از قبل خریداري کرده بودیم که همه این مواد روي دستمان مانده

 
است و تاریخ مصرف آن هم در حال تمام شدن است که این خودش ضرر زیادي به ما می زند. 

بهرام پور با بیان اینکه در این شرایط پرداخت حقوق کارگران توسط کارفرما بسیار سخت است، گفت: پرداخت مالیات و حق بیمه

 
تأمین اجتماعی هم در این شرایط فشار مالی بیشتري را به واحدهاي صنفی وارد می کند. 

 
50 درصد کاهش مشتري داشته ایم 

جواد محسنی فاضل در گفت وگو با خبرنگار فارس در کاشان با بیان اینکه قیمت جنس، مواد اولیه و حقوق زیاد شده است، اظهار

 
کرد: با آمدن ویروس کرونا یکی از صنف هایی که بیشترین ضرر و زیان را متحمل شد صنف قنادان بود. 

 
 

 
  

رئیس اتحادیه تولید و فروش شیرینی کاشان با اشاره به اینکه، در ایام عید خیلی از شیرینی فروشی ها جنس هایشان روي دستشان
مانده است، گفت: شغل ما بستگی به مسافر، گردشگر و توریست دارد که با آمدن ویروس کرونا هیچ مسافر و گردشگري به کاشان

 
سفر نکرده است. 



وي با بیان اینکه 50 درصد کاهش مشتري داشته ایم، افزود: در ایام کرونا به دلیل تعطیل بودن اصناف چندین مغازه قنادي و شیرینی

 
فروشی به حالت نیمه تعطیل درآمدند. 

محسنی فاضل بابیان اینکه پنجاه وپنج قنادي داریم که 10 واحد قنادي از همه بیشتر فعال هستند، تصریح کرد: برخی از اقلام قنادي

 
ها تا صد در صد گران شده است که باعث شده 30 درصد قیمت شیرینی گران شود. 

رئیس اتحادیه تولید و فروش شیرینی کاشان در مورد تعیین قیمت شیرینی گفت: شیرینی رولت، خامه اي، کشمشی، یزدي و گل

 
محمدي قیمت هاي مشخص شده دارند و الباقی شیرینی ها با توجه به کیفیت محصولشان  رقابتی است. 

وي در پاسخ به این سؤال که در مورد آینده قنادان با این شرایط چه اقداماتی در دست اجرا دارید گفت: چه کاري  می توانیم انجام

 
بدهیم، کاري دستمان نیست وقتی مواد اولیه گران است و شیرینی فروش نمی رود، کاري نمی توانیم انجام بدهیم. 

محسنی در پایان با بیان اینکه از شروع کرونا تا به حال 500 میلیون تومان ضرر کرده ام افزود: همه شیرینی فروش ها در شهرستان

 
کاشان ضرر و زیان زیادي دیده اند که برخی از آن ها تا یک میلیارد تومان هم ضرر کرده اند. 

انتهاي پیام/63018/ص10/



نان کارآفرینی در سفره بانوان/ سرپرستان خانواري که کاربلد می شوند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  163  |  تاریخ: 1399/05/19

 به گزارش خبرگزاري فارس از اصفهان، به دلیل آن که
زنان نیمی از جمعیت فعال اقتصادي کشور به شمار می روند، افزایش نرخ اشتغال و به تبع آن کاهش نرخ بیکاري در بین آن ها از

 
یک طرف به معناي توانمندسازي زنان و از طرف دیگر به معناي افزایش رشد اقتصادي و توانمندسازي اقتصاد کشور است. 

از سوي دیگر، زنان به دلایلی مانند هرگز ازدواج نکردن، فوت همسر و به ویژه طلاق در حیطه زنان سرپرست خانوار قرار می گیرند؛ بر
اساس آمار ارائه شده نزدیک به 3 میلیون و 200 هزار زن سرپرست خانوار در کشور وجود دارد که  افزون بر 50 درصد این جمعیت،

 
زیر 40 سال هستند و احتمال افزایش مداوم تعداد آن ها همواره وجود دارد. 

از این رو رسیدگی به موضوع اشتغال زنان به خودي خود به معناي رسیدگی به اشتغال زنان سرپرست خانوار نیز خواهد بود، آمارها
حاکی از آن است 30 درصد کارآفرینان کشورهاي توسعه یافته را زنان تشکیل می دهند؛ زنان توانسته اند با ورود به عرصه کسب و
کار تحولات شگرفی را در توسعه اجتماعی و اقتصادي کشورها ایجاد کنند، کارآفرینی زنان اگر چه نیمی از بدنه جامعه را در بهبود

 
اقتصاد کشور به تحرك وا می دارد، اما همواره با چالش ها و مسائل خاص خود روبه رو بوده است. 

 
 

 
  



تاریخ نصف جهان گواه آن است که زنان بسیاري در این سرزمین با به کارگیري هنرشان در گوشه و کنار خانه ها پا به پاي مردان
چرخ زندگی را می چرخاندند، زنانی که هنرشان زبانزد همه است، آنجا که خوشه هاي انگور را براي کشمش شب یلدا بند می کردند،
نان می پختند و از شیر تازه دوشیده شده صدها ارمغان خوشمزه به دست می آوردند، آنجا که تار و پود قالی هاي دستباف با پینه
ها شعري رمزآلود و عاشقانه بود و زمان هایی که عطر نان و شیرینی سنتی هوش از سر رهگذران کوچه ها می پراکند، همه و همه

 
نمونه هایی از کارآفرینی بانوان است. 

کارآفرینی زنان به عقیده بسیاري از صاحب نظران می تواند سکوي پرش بلندي به سمت توسعه و رونق اقتصادي اصفهان باشد،
دستگاه هاي حمایتی از جمله بسیج سازندگی، کمیته امداد امام خمینی(ره) و بهزیستی با پرداخت تسهیلات و پشتیبانی از
مددجویان خود موفق شده اند بخشی از افراد تحت پوشش را خودکفا و از چرخه حمایت خارج و به تعهد خروج 10 درصدي مددجو

 
از حمایت جامعه عمل بپوشانند. 

 
تسهیلات ویژه اداره بهزیستی براي کارآفرینان 

علی اصغر شاه زیدي، معاون امور مشارکت هاي مردمی اداره بهزیستی استان اصفهان در گفت وگو با خبرنگار فارس با بیان این که
اداره بهزیستی به ازاي به کارگیري هر نفر از مددجوها 50 میلیون تومان تسهیلات قرض الحسنه پرداخت می کند، اظهار داشت: اداره
بهزیستی از کارفرمایانی که مددجوهاي بهزیستی را به کار بگیرند و طبق قانون کار به آن ها حقوق دهند و آن ها را بیمه کنند به

 
ازاي به کارگیري هر نفر 50 میلیون تومان تسهیلات قرض الحسنه با بازپرداخت 7 ساله پرداخت می کند. 

معاون امور مشارکت هاي مردمی اداره کل بهزیستی استان اصفهان با بیان این که سقف این وام تا 2 میلیارد تومان و براي به
کارگیري 40 تن از مددجوهاي بهزیستی است، افزود: باید شرایط اعمال قانون کار و بیمه تأمین اجتماعی براي مددجو فراهم باشد و
کارآفرین باید تعهد دهد که حداقل تا پایان بازپرداخت وام مددجوي بهزیستی را ابقا کند و یا اگر مددجو ترك کار کرد و به هر دلیلی

 
نتوانستند با یکدیگر کار کنند، کارفرما بلافاصله باید شخص دیگري را جایگزین کند. 

 
 

 
  

وي با اشاره به این که بخش دیگري از حمایت هاي بهزیستی به این صورت است که اگر کارفرمایی معلولان شدید و خیلی شدید را به
کار گیرد که زمینه هاي اشتغال براي آن ها کمتر فراهم است، بهزیستی می تواند نصف حقوق قانون کار را به کارفرما پرداخت کند،



بیان کرد: طبق قانون کار معلول باید قرارداد ببندد و بیمه تأمین اجتماعی براي او اجباري است، براي 5 سال می توانیم طبق حقوقی

 
که کارفرما به مددجوي ما پرداخت می کند تا 50 درصد براي مددجوي خیلی شدید و 30 درصد معلولان شدید را به او برگردانیم. 

شاه زیدي با اشاره به مشوق دیگري که اداره بهزیستى در اختیار کارآفرین هاي استان قرار داده است، عنوان کرد: اگر کارفرما یکی از
مددجوهاي بهزیستی را به کار گیرد، حال چه معلول و چه غیرمعلول و حقوق قانون کار پرداخت و او را بیمه کند، ما می توانیم هر

 
سال حق بیمه کارفرما را که طبق قانون کار گفته شده است را  تا 5 سال به کارفرما بازگردانیم. 

معاون امور مشارکت هاي مردمی اداره بهزیستی استان اصفهان با اشاره به این که این مشوق ها براي زنان و مردان یکسان است،
تصریح کرد: اداره بهزیستی براي مددجوهاي خود که از این سازمان وام دریافت کرده و ایجاد اشتغال کرده اند و یا اصلاً وامی دریافت
نکرده و از دارایی خود شغلی ایجاد کرده اند و هم اکنون نیاز به ارتقا و تقویت آن شغل دارند براي کمک به توسعه آن تا سقف 50

 
میلیون تومان وام قرض الحسنه با بازپرداخت 7 ساله پرداخت می کند. 

 
 

 
  

 
حدود 10 هزار زن سرپرست خانوار تحت پوشش بهزیستی اصفهان 

وي اضافه کرد: در بین مددجوهاي ما زنان سرپرست خانوار، معلولان و یا معتادان بهبودیافته اي هستند که از ما تسهیلات دریافت

 
کرده اند و توانسته اند به خودکفایی و بازتوانی برسند و از چرخه حمایت بهزیستی خارج شوند. 

شاه زیدي گفت: حدود 10 هزار زن سرپرست خانوار تحت پوشش بهزیستی اصفهان هستند که مرد خانواده یا از کار افتاده است یا به
دلیل معلولیت و بیماري صعب العلاج کار نمی کند، یا مطلقه است، یا مرد مفقودالأثر است و یا مرد فوت کرده و به هر دلیلی

 
سرپرستی به زن واگذار شده است. 

معاون امور مشارکت مردمی اداره بهزیستی استان اصفهان خاطرنشان کرد: از همه نیکوکاران و کسانی که دست به خیر دارند و
صاحب بنگاه هاي اقتصادي هستند درخواست داریم که نیروي شاغل خود را از بین مددجوهاي بهزیستی چه معلولان و چه غیرمعلول

 
که داراي شرایط شغلی هستند به عنوان نیروي کار استفاده کنند و از مشوق هاي سازمان بهزیستی برخوردار شوند. 



 
 

 
  

 
دریافت تسهیلات اولیه از بهزیستی آغازگر فعالیت کارگاه فرش شد 

یکی از مددجویان بهزیستی که با دریافت تسهیلات از چرخه حمایت خارج شده است، گفت: 300 میلیون ریال تسهیلات اشتغال از

 
بهزیستی دریافت و کارگاه تولید فرش را راه اندازي کردم. 

خانم محمدي با بیان این که بهزیستی با پرداخت تسهیلات اشتغال سبب شد تا از گردونه حمایت این نهاد خارج شده و اکنون به
عنوان بانوي کارآفرین چرخ اقتصاد خانواده را به گردش درآوردم، بیان کرد: همسرم به علت بیماري توان اداره خانواده 4 نفره ما را از

 
دست داد و مستمري بهزیستی جوابگوي هزینه ها نبود، بنابراین با دریافت 300 میلیون ریال کارگاه تولید را راه اندازي کردم. 

وي افزود: براي 6 نفر در کارگاه بافت فرش و 20 نفر بافنده فرش در خانه اشتغال ایجاد کرده ام که با استقلال مالی هزینه زندگی

 
خود را تأمین می کنند. 

وي عنوان کرد: دریافت تسهیلات اولیه از بهزیستی آغازگر فعالیت کارگاه فرش شد و با حمایت این مجموعه اکنون علاوه بر استقلال

 
مالی براي زنان سرپرست خانوار نیز شغل ایجاد شده است. 

 
توانمندسازي زنان سرپرست خانوار، گامی براي زدون فقر 

محمدرضا کیانی، معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی(ره) اصفهان با بیان این که هدف کمیته امداد از ارائه خدمت به
جامعه هدف توانمندسازي خانواده هاي تحت پوشش است و مهم ترین راهبرد توانمندسازي ایجاد اشتغال پایدار است، عنوان کرد:

 
براي تحقق این هدف فرآیندهایی مشخص شده است که بر اساس آن جلو می رویم. 

وي با اشاره به این که در بخش مددکاري هر مددکار تعدادي پرونده در اختیار دارد، افزود: وظیفه این بخش ایجاد انگیزه اولیه براي
افرادي است که توانمندي اولیه را براي ایجاد شغل دارند و می توانند طرحی را اجرا کنند، بعد از آن به قسمت اشتغال ارجاع داده می

 
شوند. 

کیانی با بیان این که کارشناسان فنی اشتغال مددجویان را بر اساس دستورالعمل هاي مشخص مشاوره شغلی می دهند و بر اساس



توانمندي، مهارت و انگیزه، فرد راهنمایی می شود که چه شغلی انتخاب کند، گفت: ایجاد شغل را بر اساس شرایط اقتصادي و ویژگی

 
هاي هر منطقه مشخص می کنیم. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی(ره) اصفهان با اشاره به این که فرد بعد از آن به قسمت آموزش معرفی می شود
تا از آنجا به آموزشگاه هاي فنی و حرفه اي معرفی شود، بیان کرد: در ابتدا آموزش مقدماتی و در ادامه مهارتی و آموزش هاي پایدار

 
براي ثبات شغل را فرا می گیرند. 

وي با بیان این که 114 هزار خانوار تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی(ره) اصفهان هستند که این تعداد 225 هزار نفر را شامل

 
می شود، عنوان کرد: 57 درصد این افراد زنان سرپرست خانوار هستند که حدود 65 هزار می شوند. 

 
 

 
  

 
اجراي 2 هزار 830 طرح اشتغال براي زنان سرپرست خانوار 

کیانی با بیان این که نزدیک به 70 درصد جامعه هدف افراد سالمند هستند که در روستاها زندگی می کنند، خاطرنشان کرد: در سال
گذشته نزدیک به 2 هزار 830 طرح اشتغال براي زنان سرپرست خانوار با اعتبار بیش از 70 میلیارد تومان اجرا شد که از این تعداد
حدود 854 طرح روستایی با اعتبار بیش از 20 میلیارد تومان و هزار و 976 طرح شهري با اعتباري بالغ بر 50 میلیارد تومان اجرا شد.

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی(ره) اصفهان ادامه داد: بیشترین طرح هایی که اجرا شده صنایع دستی،

 
آرایشگري، خیاطی و حمل و نقل است و با توجه به وقوع کرونا بسیاري از این طرح ها به ویژه آرایشگري و حمل و نقل آسیب دیدند. 

وي اضافه کرد: تعدادي از مددجویان خودشان کارآفرین هستند، بعد از شروع کار وام مکمل به آن ها پرداخت کرده ایم و کار خود را
توسعه داده اند و در حال حاضر به عنوان یک کارآفرین حرفه اي تعداد دیگري از مددجویان را به کارگیري کرده اند؛ بسیاري از آن ها
تحت عنوان کارفرما با ما همکاري می کنند که تعدادي از مددجویان را به کارگیري کرده و آن ها را بیمه می کنند و در ازاي به
کارگیري هر نفر به آن ها تسهیلات می دهیم تا کار خود را توسعه دهند یا این که سهم بیمه کارفرما را ما پرداخت می کنیم تا

 
کمکی به ایجاد اشتغال کرده باشیم. 



کیانی با اشاره به طرح راهبري شغلی گفت: تعدادي از افرادي که کارآفرین حرفه اي شدند تحت عنوان راهبر شغلی با کمیته امداد
همکاري می کنند، نظام راهبري شغلی یک الگوي کارآفرین محور است، می خواهیم این را توسعه دهیم؛ به این معنا که به جاي
اینکه تعدادي بیکار مددجو را به کارشناس دهیم تا براي آن ها شغل ایجاد کند این ها را به یک کارآفرین بیرونی می دهیم تا فرصت

 
شغلی و طرح ایجاد کند. 

 
 

 
  

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی(ره) اصفهان با اشاره به ایجاد کارگاه تولید ماسک در طرح راهبر شغلی با اشتغال
70 زن سرپرست خانوار خاطرنشان کرد: ما کارآفرین هاي موفق را شناسایی می کنیم و می خواهیم براي مددجویان امداد فرصت
شغلی طراحی کنند، در این شرایط خود کارآفرین نیز منتفع می شود؛ مثلاً بخشی از این افراد مواد اولیه را تأمین می کنند، برخی در

 
حین کار، کار مشاوره اي می دهند و بابت آن کارمزد می گیرند و برخی در آخر، بازار یابی می کنند و سود می برند. 

 
طرح هاي کارآفرینی تا 2 میلیارد تومان تسهیلات می گیرند 

 وي با بیان این که براي همه افراد جامعه هدف برنامه طراحی کرده ایم تا به یک درآمد نسبی برسند و با ایجاد اشتغال پایدار خودکفا
شوند، تصریح کرد: سقف وام از 8 میلیون تا 50 میلیون تومان متغیر است تا طرح هاي کارآفرینی که به ازاي هر نفر 50 میلیون تومان

 
وام می دهیم و تا 2 میلیارد تومان می توانیم براي طرح هاي کارآفرینی وام پرداخت کنیم. 

کیانی با بیان این که در این شرایط اقتصادي سخت با وام هاي خرد بسیاري از مددجویان به یک درآمد نسبی رسیده اند، افزود:
کمیته امداد از مددجویان خود حمایت می کند تا زمانی که به یک سطح پایداري برسند و توانمند شوند و افراد جدید را جایگزین

 
افراد توانمند می کنیم. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی(ره) اصفهان افزود: مددجوي کمیته امداد شهرستان فریدن با مشاوره و نظارت
کارشناس اشتغال اداره و دریافت تسهیلات اشتغال موفق به ایجاد کارگاه قالی بافی و اشتغالزایی براي 15 نفر که شامل 12 مددجو و

 
3 نفر غیرمددجو شده است. 



 
 

 
  

 
وقتی وام 20 میلیونی اشتغال، سکوي پرتاب موفقیت می شود 

 
بانو طاهري که تا چند سال پیش مستمري بگیر کمیته امداد بود حالا خود در نقش کارآفرین، 5 نفر را بهکارگیري کرده است. 

وي به افراد تأثیرگذار در زندگی اش اشاره می کند و می گوید: کمیته امداد پشتوانه من بوده و پدر و مادرم در موفقیت من تأثیرگذار

 
بوده اند. 

خانم طاهري در مورد نحوه شروع کار تولیدي و مبلغ تسهیلات اشتغال تصریح می کند: در آبان سال97، 200 میلیون ریال تسهیلات

 
با نرخ سود 4 درصدي از کمیته امداد دریافت کردم و سپس با تلاش و پشتکار خودم کارگاه تولیدي لباس را راه اندازي کردم. 

این تولیدکننده لباس ادامه می دهد: در حال حاضر 6 نفر کارگر دارم و با 300 میلیون ریال به خودکفائی رسیده و روي پاي خودم

 
ایستاده ام. 

این تولیدکننده موفق در پاسخ به این سؤال که چرا حرفه خیاطی را انتخاب کردید، بیان می کند: به این کار علاقه دارم و با میل و
اشتیاق این شغل را انتخاب کردم، مدرك خیاطی را از سازمان فنی و حرفه اي گرفتم و پس از مدتی هم پروانه کسب را از اتحادیه

 
اخذ کردم. 

خانم طاهري ایمان و توکل به خدا را پشتوانه کار و زندگی اش قرار داده و به تنهایی در برابر مشکلات ایستاده است، خودش تأکید

 
می کند: معجزه و دست نامرئی خدا را در زندگی خودم بارها دیده ام. 



 
 

 
  

 
تسهیلات بسیج سازندگی فرصتی براي کارآفرینی 

فاطمه باباسالاري، مسؤول بسیج جامعه زنان استان اصفهان با بیان این که جزو سیاست هاي کلی بسیج جامعه زنان بحث زن و
خانواده است، گفت: یکی از مشکلات خانواده ها اشتغال است که در راستاي توانمندسازي خانواده ها و بانوان کارهایی در دست اقدام

 
است. 

وي با بیان این که امکان دارد بعضی از خانواده ها بدون سرپرست باشند، بنابراین در دو بعُد بسیج کار می کند، افزود: بسیج در درجه

 
نخست افراد را در بخش هاي مختلف توانمند می کند و مهارت لازم را به آن ها آموزش می دهد. 

باباسالاري با تأکید بر این که بسیج در دو بعد مهارت افزایی و ایجاد اشتغال خانگی به بانوان کمک می کند، بیان کرد: بسیج در
راستاي تسهیل گري براي بانوانی که مهارت یاد گرفتند و می توانند از کنار آن ایجاد اشتغال کنند به آن ها در قالب وام هاي قرض

 
الحسنه و اشتغال کمک می کند. 

 مسؤول بسیج جامعه زنان استان اصفهان با اشاره به این که جزو طرح هاي اعتلاي بسیج ایجاد قرض الحسنه محله محور است که با
مشارکت مردم ایجاد می شود، تصریح کرد: هدف از ایجاد قرض الحسنه محله محور، ایجاد اشتغال هاي خانگی است، بانوان می توانند

 
با سرمایه گذاري در صندوق هاي قرض الحسنه تسهیلات بگیرند. 

وي با اشاره به این که سپاه در بخش کارآفرینی در حال فعالیت است، عنوان کرد: ممکن است خانمی فقط بتواند براي خود ایجاد
اشتغال کند اما بعضی از بانوان توانمندتر هستند و می توانند براي چند نفر ایجاد اشتغال کنند، بنابراین سپاه از ایجاد کارگاه هایی

 
مانند قالی بافی حمایت می کند و به آن ها وام قرض الحسنه می دهد. 



 
 

 
  

 
بانوان را توصیه به ایجاد اشتغال خانگی می کنیم 

باباسالاري با بیان این که در بحث قالی بافی در شهرستان هاي مختلف هم توانسته ایم در احیاي آن کمک کنیم و هم در زمینه قالی
بافی براي بانوان اشتغال خوبی ایجاد شده است، خاطرنشان کرد: در بخش صنایع دستی و پارچه هاي دستباف مانند کرباس بافی در
خوروبیابانک بانوان توانسته اند، کارآفرینی کنند و محصولات بسیار زیبا و با کیفیتی را تولید کنند؛ در بحث خیاطی کارگاه هاي خوبی

 
در شهر اصفهان و شهرستان هاي آن در حال فعالیت هستند. 

 مسؤول بسیج جامعه زنان استان اصفهان با اشاره به موفقیت بانوان در کیف دوزي، کفش دوزي و هنرهاي تجسمی بیان کرد:
تسهیلات بسیج به نوع مشاغل بستگی دارد، بانوان می توانند در سامانه جامع بسیج سازندگی ثبت نام کنند و از طریق بسیج

 
سازندگی سپاه به آن ها وام تعلق می گیرد. 

وي ادامه داد: بانوان با توجه به مهارتی که دارند می توانند کمک حال خانواده باشند، خانم ها می توانند در فضاي خانه ظرفیتی را
ایجاد کنند و حین اینکه به کانون خانواده می رسند در خانه ایجاد اشتغال کنند و هم براي خود سرمایه اي را ایجاد کنند و هم کمک

 
خرج خانواده باشند، بنابراین بانوان را توصیه به ایجاد اشتغال خانگی می کنیم. 

باباسالاري با بیان این که بانوان می توانند در فضاي مجازي اشتغال ایجاد کنند و هم سنت هایی که مغفول مانده را مانند قالی بافی و
کرباس بافی احیا کنند، تصریح کرد: بانوان در بحث کارآفرینی می توانند کار کنند، سپاه به اندازه بضاعت خود کار می کند و در این
زمینه هم مجلس شوراي اسلامی باید یک حرکت جدي تر داشته باشد و هم مسؤولانی که در استان هستند و وظیفه ذاتی آن ها
ایجاد اشتغال براي خانواده ها است باید بحث بانوان را جدي تر بگیرند به ویژه بانوانی که سرپرست خانواده هستند و بار اقتصادي

 
خانواده را به دوش می کشند. 

مسؤول بسیج جامعه زنان استان اصفهان با تأکید بر این که اشتغال هاي خانوادگی بسیار مهم است، خاطرنشان کرد: ممکن است مرد
خانه بیکار باشد، بنابراین خانواده ها به سمت اشتغال هاي خانوادگی پیش بروند، خانواده اي در قهجاورستان تولید کفش دارند، کل

 
خانواده تلاش می کنند تا اقتصاد خانواده را بچرخانند. 



انتهاي پیام/63101/ح30/



سناریوهاي آموزشی مدارس در سال تحصیلی جدید

منبع: جمارانشماره خبر:  164  |  تاریخ: 1399/05/19

وزیر آموزش و پرورش گفت: ما براي این سال تحصیلی وضعیت هاي متفاوت را پیش بینی کردیم البته این برنامه در صورت
اجازه ستاد اجرایی خواهد شد و ستاد باید اجازه دهد که ما کلاس ها را حضوري یا غیر حضوري برگزار کنیم و اگر اجازه دهد

که با تعداد کمتري برگزار کنیم حتماً این کار را خواهیم کرد.

وزیر آموزش و پرورش گفت: ما براي این سال تحصیلی وضعیت هاي متفاوت را پیش بینی کردیم البته این برنامه در صورت
اجازه ستاد اجرایی خواهد شد و ستاد باید اجازه دهد که ما کلاس ها را حضوري یا غیر حضوري برگزار کنیم و اگر اجازه دهد که با

 
تعداد کمتري برگزار کنیم حتماً این کار را خواهیم کرد. 

به گزارش جماران، روزنامه ایران مصاحبه اي داشته است با
محسن حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش که در ادامه می

 
آید: 

این روزها یکى از مهمترین دغدغه خانواده ها و دانش آموزان
پشت کنکوري برگزاري آزمون سراسري دانشگاه ها است. همان
طور که می دانید بسیاري از داوطلبان نگران سلامتشان در
هنگام برگزاري این آزمون مهم علمی هستند و البته چند باري

هم به خاطر شرایط حساس کشور کنکور به تعویق افتاد آقاي وزیر درخواست اصلی داوطلبان این است که آیا مسئولان برگزار کننده
می توانند به نحوه شایسته پروتکل هاي بهداشتی را اجرایی کنند و اینکه آیا با رعایت این پروتکل ها می توان تضمین داد که سلامت

 
داوطلبان حفظ شود و نکته مهمتر اینکه می توانیم برگزاري کنکور را به تعویق بیندازیم؟ 

البته من موافق برگزاري کنکور در زمان خودش بودم. علت این موافقت این است که تعداد زیادي از دانش آموزان براي مدت طولانی
خودشان را براي کنکور آماده کرده اند و هر چقدر این زمان با تأخیر مواجه شود ممکن است فشار بیشتري به داوطلبان به لحاظ
روحی و روانی وارد شود. همچنین داوطلبان نمی توانند در یک مدت طولانی درس بخوانند. آنها نیاز به استراحت و آرامش دارند.
موضوع دیگر این است که ما پیش بینی نمی کنیم در دو هفته بعد و یک ماه دیگر وضعیت از این روزهایی که در آن قرار داریم بهتر

 
شده باشد. بنابراین باید کنکور برگزار شود. موضوع مهمتر رقابت داوطلبان براي رشته هاي خوب دانشگاه است. 

درست است که 85 درصد از رشته محل هاي دانشگاهی ما بدون کنکور است اما براي آن تعداد دانشگاه هایی که رقابت براي شان
وجود دارد نیازمند برگزاري کنکور هستیم که بتوانیم با یک روشی این رقابت را سازماندهی کنیم. ببینید در اینجا باید تأکید کنم که
ما باید زندگی کردن با کرونا را یاد بگیریم. من و شما در حال کار کردن هستیم و سعی می کنیم پروتکل ها را هم رعایت کنیم
جامعه باید یاد بگیرد که از خودش مراقبت کند ما نمی توانیم فارغ از فعالیت، کار و تلاش به انتظار روزي بنشینیم که همه چیز مرتب

باشد. 



مصلحت این است که افراد پروتکل ها را رعایت کنند قطعاً مسئولان وزارت علوم و سازمان سنجش حداکثر تلاششان را می کنند که
پروتکل ها رعایت شود. برگزار کنندگان هر کمکی که از ما بخواهند قطعاً مشارکت و همکاري می کنیم. وزارت آموزش و پرورش در
ماه گذشته امتحانات نهایی را به صورت حضوري برگزار کرد. خوشبختانه با رعایت پروتکل ها این امتحان برگزار شد و مشکلی هم
نداشتیم. در کنار این مسائل در اینجا می خواهم به طور خاص درباره کنکور صحبت کنم. اینکه اصولاً پدیده کنکور چه نوع پدیده اي
است و آثارش روي نظام آموزشى ما چیست؟ اعتقادم بر این است که کنکور تأثیر مثبتی روي نظام آموزشی ما ندارد و به نوعی اهداف
نظام آموزش و پرورش را متأثر و به گروگان می گیرد. در پایان 12 سال تحصیل دانش آموزان یک نظام ارزشیابی گذاشته ایم که تنها
توانایی هاي محدودي را آزمایش می کند یعنی بخش مهمی از توانایی هاي دانش آموزان با تست سنجیده می شود این در حالی

 
است که ما در طی دوره تحصیل از اهداف دیگري صحبت می کنیم که این اهداف ممکن است در کنکور جدي گرفته نشود. 

ما به دانش آموزان در پایان تحصیلاتشان دیپلم می دهیم. دیپلم یک مدرك است و افرادي که دیپلم می گیرند باید توانایی مشارکت
در زندگی اجتماعی را داشته باشند نباید مسیري را دربرابر دانش آموزان قرار دهیم که براي بدست آوردن شغل و یک آینده روشن
صرفا با شرکت در کنکور و قبولی در دانشگاه باشد. نباید نظام منزلت اجتماعی و اشتغال را بر پایه مدارك دانشگاهی استوار کنیم.
جامعه به نیروي کار و نیروي ماهر نیازمند است. بنابراین باید تلاش کنیم که در دوره آموزشی ظرفیت هاي دانش آموزان را توسعه
دهیم و در انتهاي 12 سال در کنار کنکور باید صنعت هم مورد درخواست دانش آموز باشد. در این صورت است که کنکور از این

 
جایگاهی که امروز دارد تنزل می کند. 

البته در این باره خیلی از کارشناسان تعلیم و تربیت گفتند که کرونا فرصتی است براي حذف کنکور. آیا شما هم با آنها هم نظرید و
اینکه اعلام شد کنکور سراسري دانشگاه ها در ورزشگاه ها برگزار می شود برخی از داوطلبان گفتند تکلیف ما که در استان هاي
جنوبی هستیم چیست؟ آنها گفتند چطور ممکن است در آب و هواي شرجی و گرم 4 ساعت روي صندلی بنشینیم و امتحان بدهیم

 
تکلیف این داوطلبان چه می شود؟ 

پدیده کنکور راه حل سریع ندارد. ما باید به تدریج و با افزایش ظرفیت هاي مشاغل دیگر و توسعه مهارت هاي دانش آموزان زمینه
اشتغال آنها را جز از مسیر دانشگاه فراهم کنیم تا متقاضیان کنکور کاهش پیدا کند. اما درباره پروتکل هاي کنکور مسئولیت برگزاري
برعهده وزارت علوم و سازمان سنجش است. وزارت آموزش و پرورش مسئولیتی در برگزاري کنکور ندارد اگر جایی نیاز به کمک باشد
حتماً کمک خواهیم کرد. این را بگویم که ورزشگاه ها تنها جاهایی نیستند که براي آزمون در نظر گرفته شده اند تعداد حوزه هاي
امتحانی افزایش پیدا کرده است تا بتوانیم فاصله اجتماعی را رعایت کنیم. روزهاي برگزاري آزمون بیشتر شده است به جاي اینکه
صبح و بعدازظهر باشد فقط صبح ها برگزار می شود. این اقدام باعث می شود که حوزه هاي امتحانی ضدعفونی شوند. فقط ورزشگاه ها
نیستند در شهرهایی که سالن هاي متعددي وجود دارد و همین طور مدارسی که سالن هاي بزرگی دارند هم به پایگاه هاي برگزاري

 
کنکور تبدیل می شوند. 

موضوع مهم دیگري که این روزها خانواده ها با آن مواجه هستند بحث ثبت نام دانش آموزان است. برخی از خانواده هایی که
فرزندانشان در مدارس غیردولتی تحصیل می کردند پرونده دانش آموزانشان را از این مدارس گرفته اند و براي ثبت نام به مدارس
دولتی بردند دلیل این خانواده ها هم این بود که به خاطر شرایط کرونا ممکن است آموزش ها مجازي باشد با این حال مدارس دولتی

 
هم اعلام کرده اند ظرفیت لازم براي ثبت نام ها را ندارند برنامه شما در این باره چیست؟ 

کلاً سیاست آموزش و پرورش این است که کلاس ها را به صورت حضوري برگزار کند. در مدارس غیردولتی شاید به دلیل تعداد دانش
آموزان ما بتوانیم فاصله اجتماعی را در این مدارس رعایت کنیم. بنابراین هر جایی که امکان رعایت فاصله وجود داشته باشد ما به



صورت حضوري برگزار می کنیم. به مؤسسان مدارس غیردولتی گفتم اگر شرایط تغییر کند باید گزینه هاي پیشنهادي مدارس
غیردولتی هم تغییر کند. با این حال اگر کلاس ها حضوري بود باید کیفیت به گونه اي عالی باشد اگر هم مجازي باید کیفیت به گونه
اي باشد که خانواده ها با آرامش بتوانند در مدارس ثبت نام کنند. به خانواده هاي عزیز هم می گویم ما در برگزاري سال تحصیلی
جدي هستیم. ما نمی توانیم منتظر روزهایی باشیم که قابل پیش بینی نیست و نمی دانیم شرایط چگونه می شود. به خانواده ها
اطمینان می دهیم که مراقب سلامت بچه هایشان هستیم و تصمیماتی نخواهیم گرفت که این تصمیمات سلامت دانش آموزان را به

 
خطر بیندازد. 

قطعاً با هماهنگی ستاد ملی مبارزه با کرونا تصمیم گیري خواهد شد.ما براي این سال تحصیلی وضعیت هاي متفاوت را پیش بینی
کردیم البته این برنامه در صورت اجازه ستاد اجرایی خواهد شد و ستاد باید اجازه دهد که ما کلاس ها را حضوري یا غیر حضوري
برگزار کنیم و اگر اجازه دهد که با تعداد کمتري برگزار کنیم حتماً این کار را خواهیم کرد. یکی از برنامه ها این است که دانش
آموزان را در دو نوبت زوج و فرد به مدرسه بیاوریم و در جاهایی که اصلاً امکان حضور وجود ندارد از برنامه تلویزیونی و بسته هاي
خودآموز استفاده می کنیم. ما خودمان را متعهد می دانیم که آموزش را براي تک تک دانش آموزان که ثبت نام می کنند ارائه دهیم
البته رعایت سلامت آنها براي ما مهم است و اجازه نمی دهیم که سال تحصیلی دانش آموز ما تباه شود ما آموزش را تعطیل نمی

 
کنیم. 

 
برنامه شما براي آن دسته از خانواده هایی که می خواهند فرزندانشان در مدارس دولتی حاضر شوند و مدرسه ظرفیت ندارد چیست؟ 

ما که نمی توانیم افراد را مجبور کنیم در مدارس دولتی یا در مدارس غیردولتی ثبت نام کنند. این انتخاب خانواده ها است و ما هم
موظف هستیم که متناسب با مراجعه دانش آموزان از آنها استقبال کنیم این کار انجام می شود اگر در برخی از مناطق با تراکم دانش

 
آموز روبه رو شویم باید تدابیر دیگري بیندیشیم. 

 
از صحبت هاي شما این چنین برداشت می شود که سال تحصیلی از 15 شهریور ماه شروع می شود؟ 

بدون شک سال تحصیلی از 15 شهریور ماه آغاز می شود. اما کیفیت تحصیل متناسب با شرایطی است که ستاد ملی مقابله با کرونا

 
اعلام می کند ما وضعیت هاي مختلف را پیش بینی کرده ایم و متناسب با آن وضعیت ها تدبیر اندیشیده ایم. 

آقاي حاجی میرزایی امسال با توجه به وضعیت کرونا و آموزش هاي مجازي مدارس غیردولتی افزایش 15 درصدي شهریه ها را داشته

 
اند خیلی از خانواده ها این افزایش را عادلانه نمی دانند. 

ببینید مدارس غیر دولتی یک شورا دارند که در آنجا براي قیمت ها تصمیم گیري می شود در این شورا هم یک رشدي را متناسب با
رشدي که در سایر بخش ها اتفاق می افتد در نظر می گیرند. عمده هزینه هاي مدارس غیردولتی هزینه هاي مربوط به معلم است و

 
این مدارس ترجیحشان این است که آموزش ها را با کیفیت لازم ارائه دهند. 

یکی از مسائل جدي غیرانتفاعی ها بحث نظارت بر عملکرد آنها است. باید قبول کنیم نظارت جدي بر عملکرد آنها نمی شود بسیاري
از مدارس غیرانتفاعی پول هاي کلانی را از خانواده ها می گیرند و در همین بحث نظارت گفته می شود چون مدیران بالایی و میانی

 
آموزش و پرورش مدرسه غیرانتفاعی دارند نظارت ها جدي نیست. 

درباره این موضوع دو کار انجام شده است.گروهی را مأمور کردیم تا مصادیق تعارض منافع در آموزش و پرورش را شناسایی کنند این



کار انجام شد و بر اساس این دستور کسانی که در حوزه اي تصمیم گیر هستند خودشان نباید ذینفع باشند و هیچ مشارکتی در این
حوزه نباید داشته باشند براي این اقدام دو ماه زمان تعیین کردیم که این دو ماه در چند روز آینده تمام می شود. بنده قطعاً مراقبت
می کنم که هیچ جایگاهی داراي تعارض منافع نباشد. درباره بررسی مدارس غیرانتفاعی و پول هایی که گرفته می شود شورایی در
مدارس غیر دولتی با عنوان شوراي نظارت که بر عملکرد مدارس وجود دارد که این شورا نظارت بر مدارس غیردولتی دارد. ما در
همین سال 7 مدرسه متخلف را شناسایی کردیم و اجازه فعالیت به این مدارس را ندادیم. ما حتی مدارسی را داریم که لغو امتیاز

 
شدند مدارسی که یک ، دو و سه سال خدماتشان را تعدیل کردیم کاملاً بر نظارت مدارس غیر دولتی جدي هستیم. 

آقاي وزیر در روزهایی که مدارس به خاطر کرونا تعطیل شدند شما اپلیکیشن شاد را براي آموزش مجازي به دانش آموزان معرفی
کردید در همان روزها انتقادهایی به شبکه شاد شد که این شبکه در مناطق محروم کارایی ندارد حالا بعد از گذشت 5 ماه شما اعلام
کردید که سه میلیون دانش آموز عضو شبکه شاد نیستند. در سال تحصیلی جدید براي این دانش آموزان چه برنامه اي دارید تا از

 
چرخه آموزش خارج نشوند؟ 

ما با وضعیتی مواجه شدیم که یکباره مدارس تعطیل شدند و دانش آموزان امکان حضور در مدرسه را نداشتند در آن شرایط چه باید
می کردیم؟ هیچ راه حل جامعی وجود نداشت که بتوانیم همه دانش آموزان را بدون مشکل تحت آموزش قرار دهیم. اگر دانش آموزان
می توانستند به مدرسه بروند شاد مطرح نمی شد. وقتی نمی توانند در کلاس حاضر باشند باید با روش هاي دیگر آموزش را ادامه می

 
دادیم. 

در فاصله یک ماه شبکه شاد طراحی شد و بیش از 14 میلیون نفر عضو شبکه شدند این شبکه براي ادامه آموزش یک راه حل بود و
البته 65 تا 70 درصد مسأله ما را حل می کرد. در اینجا لازم است بگویم که نه در ایران، بلکه در هیچ کشور دیگري راه حل یکسانی
براي آموزش همگانی مجازي وجود ندارد که کل دانش آموزان را با آن بتوانیم پوشش دهیم. ایران هم که یک جغرافیاي پهناوري
دارد. بیش از 110 هزار مدرسه داریم که در سراسر ایران پراکنده هستند و هر کدام از این مدارس هم شرایط خاص خودشان را دارند
ما از طریق شاد این امکان را فراهم کردیم که ارتباط بین معلمان با دانش آموزانشان برقرار شود. براي آن دسته از دانش آموزانی که
دسترسی ندارند دو اقدام را انجام دادیم اول اینکه تعدادشان را کاهش دهیم. به چه طریق این تعداد کاهش پیدا می کند؟ از این
طریق که ما در مناطق کم جمعیت کلاس ها را به صورت حضوري برگزار می کنیم. 35 درصد از مدارس ما زیر 50 دانش آموز دارند.
بنابراین تعداد دانش آموزانی که در یک کلاس هستند را می توان با رعایت پروتکل ها کنار هم قرار داد بنابراین در سال تحصیلی

 
جدید کلاس هاي کم جمعیت را تشکیل می دهیم . وقتی کلاس ها حضوري باشد عملاً دانش آموزان از شبکه شاد بی نیاز می شوند. 

از سوي دیگر با نهادهاي حمایتی صحبت کردیم که براي دانش آموزان تبلت و یا گوشی تهیه کنند. در برخی از مناطقی که امکان
برگزاري حضوري کلاس ها وجود ندارد تبلت و گوشی ارائه می کنیم. علاوه بر این در مناطقی که اینترنت نباشد ما از طریق تولید
بسته هاي آموزشی به صورت خودآموز آموزش را انجام می دهیم. از آموزش تلویزیونی کمک می گیریم از 15 شهریور همه دوره هاي

 
تحصیلی از طریق تلویزیون پخش خواهد شد. به طریق مختلف تلاش می کنیم حتی یک دانش آموز از آموزش عقب نماند. 

علی رغم تلاش هایی که آموزش و پرورش براي تحصیل دانش آموزان کرده اما زیرساخت هاي آموزش مجازي در سال تحصیلی

 
گذشته فراهم نبود. امسال آیا مشکل زیرساخت ها حل شده است؟ 

مسأله، زیرساخت هاي فنی شبکه شاد بود که مسئولیتش برعهده ما است و سعی کردیم مشکلات را برطرف کنیم. خب در سال
تحصیلی قبل 4 خدمت روي شبکه شاد انجام می شد که براي سال تحصیلی جدید به 11 خدمت رسیده است تا شروع سال تحصیلی
این خدمات متنوع عرضه خواهد شد. مثلاً امکان حضور و غیاب، امکان تکلیف دادن و تکلیف گرفتن، امکان آزمون گرفتن، امکان



ارتباط زنده دانش آموز با معلم و برعکس همه این خدمات برقرار خواهد شد. از نظر فنی شبکه شاد روز به روز و هفته به هفته کامل
تر و کارآمدتر خواهد شد اما بخشی از آن مربوط می شود به بستر اینترنت کشور که وزارت ارتباطات تلاش بسیاري کرده است. تا الان
طبق اعلام وزارت ارتباطات 90 درصد مناطق روستایی ما دسترسی به شبکه ملی ارتباطات را دارند و براي بقیه هم اقدام خواهیم کرد

 
البته خواستیم که سرعت اینترنت مورد نیاز و پهناي باند هم بیشتر شود. 

در بحث دانش آموزي موضوع بسیار مهم افزایش آسیب هاي اجتماعی در مدارس است. در طول سال تحصیلی خبرهاي تلخی از
دانش آموزان می شنویم؛ اینکه ناامیدي بین دانش آموزان هم افزایش پیدا کرده. آقاي وزیر منتقدان می گویند پیشگیري از آسیب
هاي اجتماعی در مدارس رها شده است وکسی هم جرأت ورود به این بحث را ندارد. بفرمایید مدیران شما در این بخش چه کارهایی

 
انجام می دهند؟ 

به نکته بسیار مهمی اشاره کردید واقعیت آسیب هاي اجتماعی واقعیت تلخی است که باید حتماً بررسی شود. آموزش و پرورش با
کمک تعدادي از دستگاه ها یک طرحی را به عنوان نظام مراقبت اجتماعی طراحی کرده است که در این طرح دانش آموزان را تحت
غربالگري قرار می دهد. دانش آموزانی که در معرض آسیب ها هستند شناسایی می شوند و به نهادهاي امدادي معرفی می شوند اگر
دانش آموزي در معرض اعتیاد باشد از طریق مجموعه هاي مسئول پیگیري می شود اگر نیاز به حمایت هاي اجتماعی داشته باشد از
طریق بهزیستی و کمیته امداد کارش پیگیري می شود. برنامه جدي ما در آموزش و پرورش اجراي نظام مراقبت هاي اجتماعی است.
البته این کار آغاز شده و به تدریج به همه مدارس می رسد. اصولاً امید به آینده مهمترین سرمایه جامعه است که براي تحرك و
پویایی، جامعه به آن نیاز دارد و ما هم مسئولیت داریم که امید را در ذهن و فکر دانش آموزان تقویت کنیم و قطعاً برنامه هاي

 
آموزشی و پرورشی و فرهنگی ما چنین مسئولیتی را دنبال می کند. 

در رابطه با رتبه بندي، دولت اقداماتی را انجام داد اما همچنان معلمان انتظار دارند که این لایحه به مجلس برود آیا شما این لایحه را

 
آماده کردید؟ 

ما لایحه رتبه بندي را براي معلمان اجرا کردیم و در قانون هم تأکید شده که دولت مکلف است نظام رتبه بندي را اجرا کند که این
اقدام انجام شد باید بگویم که افزایش حقوق فرهنگیان شاید در 10 سال اخیر بی سابقه بوده است البته نمی خواهم بگویم که این
افزایش ها خیلی زیاد بوده است چون شرایط تورمی است اما در مقایسه با گذشته اتفاق هاي خوبی در ارتباط با حقوق فرهنگیان
افتاده است و دولت کمک هاي خیلی خوبی را به فرهنگیان کرده است البته برخی از نمایندگان مجلس هم متقاضی تدوین لایحه اي

 
جداگانه براي رتبه بندي هستند که پیگیري می شود اگر ما الزام قانونی داشته باشیم حتماً این کار را می کنیم. 

در ارتباط با بحث فرهنگیان مسأله بیمه تسهیلاتی که شما ارائه می دهید بسیار مهم است. همان طور که می دانید معلمان مشکلات
معیشتی بسیاري دارند درست است که افزایش حقوق داشته اند اما با توجه به شرایط اقتصادي این افزایش چندان به چشم نمی آید

 
شما تاکنون براي پرداخت تسهیلات به معلمان چه کردید؟ 

درباره بیمه تکمیلی درمان فرهنگیان یک اقدام مهم و چند تغییر جدي داشتیم مثلاً قبلاً زمانی که افراد هزینه اي را می پرداختند
براي گرفتن هزینه ها زمان طولانی سپري می شد و ما این زمان را به کمتر از یک هفته کاهش دادیم و فکر می کنم هم اکنون هزینه
ها را افراد به روز دریافت می کنند. نکته دوم این است که خدمات پزشکی را افزایش دادیم. تعداد مراکز ارائه خدمات را هم افزایش
دادیم. براي تسهیلات مسکن هم گفتیم اگر هر فرهنگی خانه ندارد و قبلاً از تسهیلات مسکن استفاده نکرده می تواند متقاضی مسکن

 
باشد. 



تاکنون 320 هزار نفر ثبت نام کردند که از این تعداد 75 هزار نفر توسط وزارت راه و شهرسازي تأیید شدند که از خدمات مسکن
استفاده نکردند. درباره ساخت مسکن بگویم در مناطقی که زمین داریم خودمان زمین می دهیم و درجایی که زمین نداشته باشیم
وزارت راه و شهرسازي زمین در اختیار ما می گذارد و سعی می کنیم زمین فرهنگیان رایگان باشد تا بتوانند خانه هاي ارزانتري را

 
بسازند زمین حدود 20 هزار نفر از متقاضان معلوم شده است و امیداوریم تا اسفند ماه به این افراد خانه بدهیم. 

سال تحصیلی گذشته موضوع حذف مشاهیر و نویسندگان در کتاب ادبیات واکنش معلمان را به همراه داشته است و البته کتاب تاریخ
هم با تغییرات بسیاري مواجه شد. شما وعده دادید به این موضوع رسیدگی کنید. بفرمایید در سال تحصیلی بعد آیا حذفیات وارد

 
کتاب هاي درسی می شود؟ 

من به طور کامل این موضوع را تکذیب می کنم چون هیچ حذفیاتی در کتاب ها انجام نشده است و عبارت حذف مشاهیر از کتاب
هاي درسی واقعیت ندارد. ببینید ما قبلاً یک نظام جدید آموزشی داشتیم که الان این نظام تغییر کرده است و کتاب ها در این نظام
تغییر پیدا کرده اند. در نظامی که دانش آموزان آموزش می بینند تدوین کتاب ها از اهداف مصوب تبعیت می کند و در اهداف مصوب
مهم این است که محتوایی که تناسب دارد با آن هدف انتخاب شود این چنین نیست که یک نویسنده اي یا یک شاعري یا یک
قهرمانی از تاریخ و ادبیات حذف شود ممکن است از این درس حذف شود و در درس دیگر باشد. از این شعر حذف شود و در شعر
دیگر باشد. اینها هیچ جهت گیري سیاسی ندارد البته این را هم بگویم این اتفاق در زمان من نیفتاده است به طور کلی کتاب هاي

 
درسی در طول این سال ها تغییر کرده است. 

آقاي وزیر با توجه به اینکه امسال آموزش مجازي داریم شرایط ثبت نام اتباع در مدارس به چه صورت است؟ آماري دارید که چه

 
تعداد از اتباع در سال تحصیلی جدید در مدارس ثبت نام کرده اند؟ 

هم اکنون بیش از 500 هزار نفر از اتباع کشورهاي دیگر در مدارس کشور تحصیل می کنند و تمایز مهمش در این است که این دانش
آموزان در کنار بچه هاي ایرانی تحصیل می کنند ما دانش آموزان اتباع را جدا نکردیم در برخی مدارس جنوبی تهران تعداد اتباع
مدرسه بیشتر از دانش آموزان ایرانی بوده است. حتی یکی از مدارسی که خودم سر زدم مدیر مدرسه کارهاي مهمی براي تغذیه
رایگان آنها و کمک هاي معیشتی به خانواده آنها می کرد. یعنی حضور در مدرسه تنها بستري براي آموزش نیست بلکه دانش آموزان
اتباع کمک هایی هم دریافت می کنند. مدیران مدارس براي این دانش آموزان کفش و لباس تهیه می کنند و هر روز هم تغذیه می
دهند. ما بدون هیچ محدودیتی امسال هم آموزش را در اختیار اتباع کشورهاي دیگري که در ایران زندگی می کنند قرار می دهیم.
شاید یکی از گلایه هاي ما این است که کمیساریاي بین المللی باید از این دانش آموزان حمایت کند برخی از کشورها تعداد کمی از
این دانش آموزان را تحت پوشش قرار می دهند اما خدمات بهتري هم دریافت می کنند ما درخواستمان این است که حالا که وارد
فضاي مجازي شده ایم و آموزش ها را مجازي ارائه می دهیم کمیساریاي عالی پناهندگان سازمان ملل بیاید و براي همه این دانش
آموزانی که مربوط به همه کشورها هستند تبلت مناسب تهیه کند ما حتی براي واردات اینها هم دچار مشکل هستیم متأسفانه نه تنها

 
تحریم مسائل اقتصادي را در برگرفته بلکه بهداشت، سلامت و آموزش ما را هم تحت تأثیر قرار داده است. 

بنابراین ما این آموزش را به اتباع می دهیم و در هر شرایطی هم این آموزش ادامه دارد. اما وقتی که آموزش به سمت آموزش هاي
غیرحضوري می رود و موضوع دسترسی به تبلت مطرح می شود محرومترین ها بیشتر آسیب می بینند و اینکه احتمالاً ترك تحصیل
در این اقشار بیشتر است براي محافظت از تحصیل این دانش آموزان درخواست می کنم مجموعه سازمان هاي بین المللی کمک

 
کنند. 

 
اخبار مرتبط نحوه بازگشایی مدارس و برگزاري امتحانات از زبان وزیر 



 
احتمال بازگشایی مدارس از اواخر اردیبهشت ماه 

 
آخرین اخبار از سرنوشت تحصیلی دانش آموزان در دوران کرونایی از زبان وزیر 

 
امکان برگزاري کلاس حضوري در30 درصد مدارس وجود دارد 

 
روایت وزیر آموزش و پرورش از رایگان شدن اینترنت «شبکه شاد» تا افزایش ترك تحصیلی ها در پی شیوع کرونا 

 
انتهاي پیام 

این مطلب برایم مفید است بلی 0 نفر این پست را پسندیده اند



آخرین اخبار از سرنوشت تحصیلی دانش آموزان در دوران کرونایی از زبان

وزیر

منبع: جمارانشماره خبر:  165  |  تاریخ: 1399/05/19

وزیر آموزش و پرورش تاکید کرد که مدارس از 15 شهریور حتما آغاز خواهد شد.

 
وزیر آموزش و پرورش تاکید کرد که مدارس از 15 شهریور حتما آغاز خواهد شد. 

جی پلاس، گفت و گویی با وزیر آموزش و پرورش در خصوص

 
بازگشایی مدارس را در ادامه می خوانید: 

این روزها یکی از مهمترین دغدغه خانواده ها و دانش آموزان
پشت کنکوري برگزاري آزمون سراسري دانشگاه ها است. همان
طور که می دانید بسیاري از داوطلبان نگران سلامتشان در

هنگام برگزاري این آزمون مهم علمی هستند و البته چند باري هم به خاطر شرایط حساس کشور کنکور به تعویق افتاد. آقاي وزیر
درخواست اصلی داوطلبان این است که آیا مسئولان برگزارکننده می توانند به نحو شایسته پروتکل هاي بهداشتی را اجرایی کنند و
اینکه آیا با رعایت این پروتکل ها می توان تضمین داد که سلامت داوطلبان حفظ شود و نکته مهم تر اینکه می توانیم برگزاري کنکور

 
را به تعویق بیندازیم؟ 

البته من موافق برگزاري کنکور در زمان خودش بودم. علت این موافقت این است که تعداد زیادي از دانش آموزان براي مدت طولانی
خودشان را براي کنکور آماده کرده اند و هر چقدر این زمان با تأخیر مواجه شود ممکن است فشار بیشتري به داوطلبان به لحاظ
روحی و روانی وارد شود. همچنین داوطلبان نمی توانند در یک مدت طولانی درس بخوانند. آنها نیاز به استراحت و آرامش دارند.
موضوع دیگر این است که ما پیش بینی نمی کنیم در دو هفته بعد و یک ماه دیگر وضعیت از این روزهایی که در آن قرار داریم بهتر
شده باشد. بنابراین باید کنکور برگزار شود. موضوع مهم تر رقابت داوطلبان براي رشته هاي خوب دانشگاه است. درست است که 85
درصد از رشته محل هاي دانشگاهی ما بدون کنکور است اما براي آن تعداد دانشگاه هایی که رقابت برایشان وجود دارد نیازمند
برگزاري کنکور هستیم که بتوانیم با یک روشی این رقابت را سازماندهی کنیم. ببینید در اینجا باید تأکید کنم که ما باید زندگی
کردن با کرونا را یاد بگیریم. من و شما در حال کار کردن هستیم و سعی می کنیم پروتکل ها را هم رعایت کنیم. جامعه باید یاد
بگیرد که از خودش مراقبت کند. ما نمی توانیم فارغ از فعالیت، کار و تلاش به انتظار روزي بنشینیم که همه چیز مرتب باشد.
مصلحت این است که افراد پروتکل ها را رعایت کنند. قطعاً مسئولان وزارت علوم و سازمان سنجش حداکثر تلاششان را می کنند که
پروتکل ها رعایت شود. برگزارکنندگان هر کمکی که از ما بخواهند قطعاً مشارکت و همکاري می کنیم. وزارت آموزش و پرورش در
ماه گذشته امتحانات نهایی را به صورت حضوري برگزار کرد. خوشبختانه با رعایت پروتکل ها این امتحان برگزار شد و مشکلی هم
نداشتیم. در کنار این مسائل در اینجا می خواهم به طور خاص درباره کنکور صحبت کنم. اینکه اصولاً پدیده کنکور چه نوع پدیده اي
است و آثارش روي نظام آموزشی ما چیست؟ اعتقادم بر این است که کنکور تأثیر مثبتی روي نظام آموزشی ما ندارد و به نوعی اهداف
نظام آموزش و پرورش را متأثر و به گروگان می گیرد. در پایان 12 سال تحصیل دانش آموزان یک نظام ارزشیابی گذاشته ایم که تنها



توانایی هاي محدودي را آزمایش می کند یعنی بخش مهمی از توانایی هاي دانش آموزان با تست سنجیده می شود این در حالی
است که ما در طی دوره تحصیل از اهداف دیگري صحبت می کنیم که این اهداف ممکن است در کنکور جدي گرفته نشود. ما به
دانش آموزان در پایان تحصیلاتشان دیپلم می دهیم. دیپلم یک مدرك است و افرادي که دیپلم می گیرند باید توانایی مشارکت در
زندگی اجتماعی را داشته باشند. نباید مسیري را در برابر دانش آموزان قرار دهیم که بدست آوردن شغل و یک آینده روشن صرفا با
شرکت در کنکور و قبولی در دانشگاه باشد. نباید نظام منزلت اجتماعی و اشتغال را بر پایه مدارك دانشگاهی استوار کنیم. جامعه به
نیروي کار و نیروي ماهر نیازمند است. بنابراین باید تلاش کنیم که در دوره آموزشی ظرفیت هاي دانش آموزان را توسعه دهیم و در
انتهاي 12 سال در کنار کنکور باید صنعت هم مورد درخواست دانش آموز باشد. در این صورت است که کنکور از این جایگاهی که

 
امروز دارد تنزل می کند. 

البته در این باره خیلی از کارشناسان تعلیم و تربیت گفتند که کرونا فرصتی است براي حذف کنکور. آیا شما هم با آنها هم نظرید و
اینکه اعلام شد کنکور سراسري دانشگاه ها در ورزشگاه ها برگزار می شود برخی از داوطلبان گفتند تکلیف ما که در استان هاي
جنوبی هستیم چیست؟ آنها گفتند چطور ممکن است در آب و هواي شرجی و گرم 4 ساعت روي صندلی بنشینیم و امتحان بدهیم

 
تکلیف این داوطلبان چه می شود؟ 

پدیده کنکور راه حل سریع ندارد. ما باید به تدریج و با افزایش ظرفیت هاي مشاغل دیگر و توسعه مهارت هاي دانش آموزان زمینه
اشتغال آنها را جز از مسیر دانشگاه فراهم کنیم تا متقاضیان کنکور کاهش پیدا کند. اما درباره پروتکل هاي کنکور مسئولیت برگزاري
برعهده وزارت علوم و سازمان سنجش است. وزارت آموزش و پرورش مسئولیتی در برگزاري کنکور ندارد اگر جایی نیاز به کمک باشد
حتماً کمک خواهیم کرد. این را بگویم که ورزشگاه ها تنها جاهایی نیستند که براي آزمون در نظر گرفته شده اند تعداد حوزه هاي
امتحانی افزایش پیدا کرده است تا بتوانیم فاصله اجتماعی را رعایت کنیم. روزهاي برگزاري آزمون بیشتر شده است به جاي اینکه
صبح و بعدازظهر باشد فقط صبح ها برگزار می شود. این اقدام باعث می شود که حوزه هاي امتحانی ضدعفونی شوند. فقط ورزشگاه ها
نیستند در شهرهایی که سالن هاي متعددي وجود دارد و همین طور مدارسی که سالن هاي بزرگی دارند هم به پایگاه هاي برگزاري

 
کنکور تبدیل می شوند. 

موضوع مهم دیگري که این روزها خانواده ها با آن مواجه هستند بحث ثبت نام دانش آموزان است. برخی از خانواده هایی که
فرزندانشان در مدارس غیردولتی تحصیل می کردند پرونده دانش آموزانشان را از این مدارس گرفته اند و براي ثبت نام به مدارس
دولتی بردند دلیل این خانواده ها هم این بود که به خاطر شرایط کرونا ممکن است آموزش ها مجازي باشد با این حال مدارس دولتی

 
هم اعلام کرده اند ظرفیت لازم براي ثبت نام ها را ندارند برنامه شما دراین باره چیست؟ 

کلاً سیاست آموزش و پرورش این است که کلاس ها را به صورت حضوري برگزار کند. در مدارس غیردولتی شاید به دلیل تعداد دانش
آموزان ما بتوانیم فاصله اجتماعی را رعایت کنیم. بنابراین هر جایی که امکان رعایت فاصله وجود داشته باشد ما به صورت حضوري
برگزار می کنیم. به مؤسسان مدارس غیردولتی گفتم اگر شرایط تغییر کند باید گزینه هاي پیشنهادي مدارس غیردولتی هم تغییر
کند. با این حال اگر کلاس ها حضوري بود باید کیفیت به گونه اي عالی باشد. اگر هم مجازي باشد باید کیفیت به گونه اي باشد که
خانواده ها با آرامش بتوانند در مدارس ثبت نام کنند. به خانواده هاي عزیز هم می گویم ما در برگزاري سال تحصیلی جدي هستیم.
ما نمی توانیم منتظر روزهایی باشیم که قابل پیش بینی نیست و نمی دانیم شرایط چگونه می شود. به خانواده ها اطمینان می دهیم
که مراقب سلامت بچه هایشان هستیم و تصمیماتی نخواهیم گرفت که این تصمیمات سلامت دانش آموزان را به خطر بیندازد. قطعاً با
هماهنگی ستاد ملی مبارزه با کرونا تصمیم گیري خواهد شد. ما براي این سال تحصیلی وضعیت هاي متفاوت را پیش بینی کردیم
البته این برنامه در صورت اجازه ستاد اجرایی خواهد شد و ستاد باید اجازه دهد که ما کلاس ها را حضوري یا غیرحضوري برگزار کنیم
و اگر اجازه دهد که با تعداد کمتري برگزار کنیم حتماً این کار را خواهیم کرد. یکی از برنامه ها این است که دانش آموزان را در دو



نوبت زوج و فرد به مدرسه بیاوریم و در جاهایی که اصلاً امکان حضور وجود ندارد از برنامه تلویزیونی و بسته هاي خودآموز استفاده
می کنیم. ما خودمان را متعهد می دانیم که آموزش را براي تک تک دانش آموزان که ثبت نام می کنند ارائه دهیم البته رعایت

 
سلامت آنها براي ما مهم است و اجازه نمی دهیم که سال تحصیلی دانش آموز ما تباه شود. ما آموزش را تعطیل نمی کنیم. 

 
برنامه شما براي آن دسته از خانواده هایی که می خواهند فرزندانشان در مدارس دولتی حاضر شوند و مدرسه ظرفیت ندارد چیست؟ 

ما که نمی توانیم افراد را مجبور کنیم در مدارس دولتی یا در مدارس غیردولتی ثبت نام کنند. این انتخاب خانواده هاست و ما هم
موظفیم که متناسب با مراجعه دانش آموزان از آنها استقبال کنیم و این کار انجام می شود. اگر در برخی از مناطق با تراکم دانش آموز

 
روبه رو شویم باید تدابیر دیگري بیندیشیم. 

 
از صحبت هاي شما این چنین برداشت می شود که سال تحصیلی از 15 شهریورماه شروع می شود. 

بدون شک سال تحصیلی از 15 شهریورماه آغاز می شود. اما کیفیت تحصیل متناسب با شرایطی است که ستاد ملی مقابله با کرونا

 
اعلام می کند. ما وضعیت هاي مختلف را پیش بینی کرده ایم و متناسب با آن وضعیت ها تدبیر اندیشیده ایم. 

آقاي حاجی میرزایی امسال با توجه به وضعیت کرونا و آموزش هاي مجازي مدارس غیردولتی افزایش 15 درصدي شهریه ها را داشته

 
اند خیلی از خانواده ها این افزایش را عادلانه نمی دانند. 

ببینید مدارس غیردولتی یک شورا دارند که در آنجا براي قیمت ها تصمیم گیري می شود. در این شورا هم یک رشدي را متناسب با
رشدي که در سایر بخش ها اتفاق می افتد در نظر می گیرند. عمده هزینه هاي مدارس غیردولتی هزینه هاي مربوط به معلم است و

 
این مدارس ترجیحشان این است که آموزش ها را با کیفیت لازم ارائه دهند. 

یکی از مسائل جدي غیرانتفاعی ها بحث نظارت بر عملکرد آنهاست. باید قبول کنیم نظارت جدي بر عملکرد آنها نمی شود. بسیاري از
مدارس غیرانتفاعی پول هاي کلانی را از خانواده ها می گیرند و در همین بحث نظارت گفته می شود چون مدیران بالایی و میانی

 
آموزش و پرورش مدرسه غیرانتفاعی دارند نظارت ها جدي نیست. 

درباره این موضوع دو کار انجام شده است.گروهی را مأمور کردیم تا مصادیق تعارض منافع در آموزش و پرورش را شناسایی کنند. این
کار انجام شد و بر اساس این دستور کسانی که در حوزه اي تصمیم گیر هستند خودشان نباید ذینفع باشند و هیچ مشارکتی در این
حوزه نباید داشته باشند. براي این اقدام دو ماه زمان تعیین کردیم که این دو ماه در چند روز آینده تمام می شود. بنده قطعاً مراقبت
می کنم که هیچ جایگاهی داراي تعارض منافع نباشد. درباره بررسی مدارس غیرانتفاعی و پول هایی که گرفته می شود شورایی در
مدارس غیردولتی با عنوان شوراي نظارت بر عملکرد مدارس وجود دارد که این شورا نظارت بر مدارس غیردولتی دارد. ما در همین
سال 7 مدرسه متخلف را شناسایی کردیم و اجازه فعالیت به این مدارس را ندادیم. ما حتی مدارسی را داریم که لغو امتیاز شدند.

 
مدارسی که یک، دو و سه سال خدماتشان را تعلیق کردیم. کاملاً بر نظارت مدارس غیردولتی جدي هستیم. 

آقاي وزیر در روزهایی که مدارس به خاطر کرونا تعطیل شدند شما اپلیکیشن شاد را براي آموزش مجازي به دانش آموزان معرفی
کردید در همان روزها انتقادهایی به شبکه شاد شد که این شبکه در مناطق محروم کارایی ندارد حالا بعد از گذشت 5 ماه شما اعلام
کردید که سه میلیون دانش آموز عضو شبکه شاد نیستند. در سال تحصیلی جدید براي این دانش آموزان چه برنامه اي دارید تا از

 
چرخه آموزش خارج نشوند؟ 



ما با وضعیتی مواجه شدیم که یکباره مدارس تعطیل شدند و دانش آموزان امکان حضور در مدرسه را نداشتند. در آن شرایط چه باید
می کردیم؟ هیچ راه حل جامعی وجود نداشت که بتوانیم همه دانش آموزان را بدون مشکل تحت آموزش قرار دهیم. اگر دانش آموزان
می توانستند به مدرسه بروند شاد مطرح نمی شد. وقتی نمی توانند در کلاس حاضر باشند باید با روش هاي دیگر آموزش را ادامه می
دادیم. در فاصله یک ماه شبکه شاد طراحی شد و بیش از 14 میلیون نفر عضو شبکه شدند. این شبکه براي ادامه آموزش یک راه حل
بود و البته 65 تا 70 درصد مسأله ما را حل می کرد. در اینجا لازم است بگویم که نه در ایران، بلکه در هیچ کشور دیگري راه حل
یکسانی براي آموزش همگانی مجازي وجود ندارد که کل دانش آموزان را با آن بتوانیم پوشش دهیم. ایران هم که یک جغرافیاي
پهناوري دارد. بیش از 110 هزار مدرسه داریم که در سراسر ایران پراکنده اند و هر کدام از این مدارس هم شرایط خاص خودشان را
دارند ما از طریق شاد این امکان را فراهم کردیم که ارتباط بین معلمان با دانش آموزانشان برقرار شود. براي آن دسته از دانش آموزانی
که دسترسی ندارند دو اقدام را انجام دادیم اول اینکه تعدادشان را کاهش دهیم. به چه طریق این تعداد کاهش پیدا می کند؟ از این
طریق که ما در مناطق کم جمعیت کلاس ها را به صورت حضوري برگزار می کنیم. 35 درصد از مدارس ما زیر 50 دانش آموز دارند.
بنابراین تعداد دانش آموزانی که در یک کلاس هستند را می توان با رعایت پروتکل ها کنار هم قرار داد بنابراین در سال تحصیلی
جدید کلاس هاي کم جمعیت را تشکیل می دهیم . وقتی کلاس ها حضوري باشد عملاً دانش آموزان از شبکه شاد بی نیاز می شوند.
از سوي دیگر با نهادهاي حمایتی صحبت کردیم که براي دانش آموزان تبلت و یا گوشی تهیه کنند. در برخی از مناطقی که امکان
برگزاري حضوري کلاس ها وجود ندارد تبلت و گوشی ارائه می کنیم. علاوه بر این در مناطقی که اینترنت نباشد ما از طریق تولید
بسته هاي آموزشی به صورت خودآموز آموزش را انجام می دهیم. از آموزش تلویزیونی کمک می گیریم از 15 شهریور همه دوره هاي

 
تحصیلی از طریق تلویزیون پخش خواهد شد. به طریق مختلف تلاش می کنیم حتی یک دانش آموز از آموزش عقب نماند. 

علی رغم تلاش هایی که آموزش و پرورش براي تحصیل دانش آموزان کرده اما زیرساخت هاي آموزش مجازي در سال تحصیلی

 
گذشته فراهم نبود. امسال آیا مشکل زیرساخت ها حل شده است؟ 

مسأله، زیرساخت هاي فنی شبکه شاد بود که مسئولیتش برعهده ما است و سعی کردیم مشکلات را برطرف کنیم. خب در سال
تحصیلی قبل 4 خدمت روي شبکه شاد انجام می شد که براي سال تحصیلی جدید به 11 خدمت رسیده است تا شروع سال تحصیلی
این خدمات متنوع عرضه خواهد شد. مثلاً امکان حضور و غیاب، امکان تکلیف دادن و تکلیف گرفتن، امکان آزمون گرفتن، امکان
ارتباط زنده دانش آموز با معلم و برعکس همه این خدمات برقرار خواهد شد. از نظر فنی شبکه شاد روز به روز و هفته به هفته کامل
تر و کارآمدتر خواهد شد اما بخشی از آن مربوط می شود به بستر اینترنت کشور که وزارت ارتباطات تلاش بسیاري کرده است. تا الان
طبق اعلام وزارت ارتباطات 90 درصد مناطق روستایی ما دسترسی به شبکه ملی ارتباطات را دارند و براي بقیه هم اقدام خواهیم کرد

 
البته خواستیم که سرعت اینترنت مورد نیاز و پهناي باند هم بیشتر شود. 

در بحث دانش آموزي موضوع بسیار مهم افزایش آسیب هاي اجتماعی در مدارس است. در طول سال تحصیلی خبرهاي تلخی از
دانش آموزان می شنویم؛ اینکه ناامیدي بین دانش آموزان هم افزایش پیدا کرده. آقاي وزیر منتقدان می گویند پیشگیري از آسیب
هاي اجتماعی در مدارس رها شده است وکسی هم جرأت ورود به این بحث را ندارد. بفرمایید مدیران شما در این بخش چه کارهایی

 
انجام می دهند؟ 

به نکته بسیار مهمی اشاره کردید واقعیت آسیب هاي اجتماعی واقعیت تلخی است که باید حتماً بررسی شود. آموزش و پرورش با
کمک تعدادي از دستگاه ها یک طرحی را به عنوان نظام مراقبت اجتماعی طراحی کرده است که در این طرح دانش آموزان را تحت
غربالگري قرار می دهد. دانش آموزانی که در معرض آسیب ها هستند شناسایی می شوند و به نهادهاي امدادي معرفی می شوند اگر
دانش آموزي در معرض اعتیاد باشد از طریق مجموعه هاي مسئول پیگیري می شود اگر نیاز به حمایت هاي اجتماعی داشته باشد از



طریق بهزیستی و کمیته امداد کارش پیگیري می شود. برنامه جدي ما در آموزش و پرورش اجراي نظام مراقبت هاي اجتماعی است.
البته این کار آغاز شده و به تدریج به همه مدارس می رسد. اصولاً امید به آینده مهمترین سرمایه جامعه است که براي تحرك و
پویایی، جامعه به آن نیاز دارد و ما هم مسئولیت داریم که امید را در ذهن و فکر دانش آموزان تقویت کنیم و قطعاً برنامه هاي

 
آموزشی و پرورشی و فرهنگی ما چنین مسئولیتی را دنبال می کند. 

در رابطه با رتبه بندي، دولت اقداماتی را انجام داد اما همچنان معلمان انتظار دارند که این لایحه به مجلس برود آیا شما این لایحه را

 
آماده کردید؟ 

ما لایحه رتبه بندي را براي معلمان اجرا کردیم و در قانون هم تأکید شده که دولت مکلف است نظام رتبه بندي را اجرا کند که این
اقدام انجام شد باید بگویم که افزایش حقوق فرهنگیان شاید در 10 سال اخیر بی سابقه بوده است البته نمی خواهم بگویم که این
افزایش ها خیلی زیاد بوده است چون شرایط تورمی است اما در مقایسه با گذشته اتفاق هاي خوبی در ارتباط با حقوق فرهنگیان
افتاده است و دولت کمک هاي خیلی خوبی را به فرهنگیان کرده است البته برخی از نمایندگان مجلس هم متقاضی تدوین لایحه اي

 
جداگانه براي رتبه بندي هستند که پیگیري می شود اگر ما الزام قانونی داشته باشیم حتماً این کار را می کنیم. 

در ارتباط با بحث فرهنگیان مسأله بیمه تسهیلاتی که شما ارائه می دهید بسیار مهم است. همان طور که می دانید معلمان مشکلات
معیشتی بسیاري دارند درست است که افزایش حقوق داشته اند اما با توجه به شرایط اقتصادي این افزایش چندان به چشم نمی آید

 
شما تاکنون براي پرداخت تسهیلات به معلمان چه کردید؟ 

درباره بیمه تکمیلی درمان فرهنگیان یک اقدام مهم و چند تغییر جدي داشتیم مثلاً قبلاً زمانی که افراد هزینه اي را می پرداختند
براي گرفتن هزینه ها زمان طولانی سپري می شد و ما این زمان را به کمتر از یک هفته کاهش دادیم و فکر می کنم هم اکنون هزینه
ها را افراد به روز دریافت می کنند. نکته دوم این است که خدمات پزشکی را افزایش دادیم. تعداد مراکز ارائه خدمات را هم افزایش
دادیم. براي تسهیلات مسکن هم گفتیم اگر هر فرهنگی خانه ندارد و قبلاً از تسهیلات مسکن استفاده نکرده می تواند متقاضی مسکن
باشد. تاکنون 320 هزار نفر ثبت نام کردند که از این تعداد 75 هزار نفر توسط وزارت راه و شهرسازي تأیید شدند که از خدمات
مسکن استفاده نکردند. درباره ساخت مسکن بگویم در مناطقی که زمین داریم خودمان زمین می دهیم و درجایی که زمین نداشته
باشیم وزارت راه و شهرسازي زمین در اختیار ما می گذارد و سعی می کنیم زمین فرهنگیان رایگان باشد تا بتوانند خانه هاي ارزانتري

 
را بسازند زمین حدود 20 هزار نفر از متقاضان معلوم شده است و امیداوریم تا اسفند ماه به این افراد خانه بدهیم. 

سال تحصیلی گذشته موضوع حذف مشاهیر و نویسندگان در کتاب ادبیات واکنش معلمان را به همراه داشته است و البته کتاب تاریخ
هم با تغییرات بسیاري مواجه شد. شما وعده دادید به این موضوع رسیدگی کنید. بفرمایید در سال تحصیلی بعد آیا حذفیات وارد

 
کتاب هاي درسی می شود؟ 

من به طور کامل این موضوع را تکذیب می کنم چون هیچ حذفیاتی در کتاب ها انجام نشده است و عبارت حذف مشاهیر از کتاب
هاي درسی واقعیت ندارد. ببینید ما قبلاً یک نظام جدید آموزشی داشتیم که الان این نظام تغییر کرده است و کتاب ها در این نظام
تغییر پیدا کرده اند. در نظامی که دانش آموزان آموزش می بینند تدوین کتاب ها از اهداف مصوب تبعیت می کند و در اهداف مصوب
مهم این است که محتوایی که تناسب دارد با آن هدف انتخاب شود این چنین نیست که یک نویسنده اي یا یک شاعري یا یک
قهرمانی از تاریخ و ادبیات حذف شود ممکن است از این درس حذف شود و در درس دیگر باشد. از این شعر حذف شود و در شعر
دیگر باشد. اینها هیچ جهت گیري سیاسی ندارد البته این را هم بگویم این اتفاق در زمان من نیفتاده است به طور کلی کتاب هاي

 
درسی در طول این سال ها تغییر کرده است. 



آقاي وزیر با توجه به اینکه امسال آموزش مجازي داریم شرایط ثبت نام اتباع در مدارس به چه صورت است؟ آماري دارید که چه

 
تعداد از اتباع در سال تحصیلی جدید در مدارس ثبت نام کرده اند؟ 

هم اکنون بیش از 500 هزار نفر از اتباع کشورهاي دیگر در مدارس کشور تحصیل می کنند و تمایز مهمش در این است که این دانش
آموزان در کنار بچه هاي ایرانی تحصیل می کنند ما دانش آموزان اتباع را جدا نکردیم در برخی مدارس جنوبی تهران تعداد اتباع
مدرسه بیشتر از دانش آموزان ایرانی بوده است. حتی یکی از مدارسی که خودم سر زدم مدیر مدرسه کارهاي مهمی براي تغذیه
رایگان آنها و کمک هاي معیشتی به خانواده آنها می کرد. یعنی حضور در مدرسه تنها بستري براي آموزش نیست بلکه دانش آموزان
اتباع کمک هایی هم دریافت می کنند. مدیران مدارس براي این دانش آموزان کفش و لباس تهیه می کنند و هر روز هم تغذیه می
دهند. ما بدون هیچ محدودیتی امسال هم آموزش را در اختیار اتباع کشورهاي دیگري که در ایران زندگی می کنند قرار می دهیم.
شاید یکی از گلایه هاي ما این است که کمیساریاي بین المللی باید از این دانش آموزان حمایت کند برخی از کشورها تعداد کمی از
این دانش آموزان را تحت پوشش قرار می دهند اما خدمات بهتري هم دریافت می کنند ما درخواستمان این است که حالا که وارد
فضاي مجازي شده ایم و آموزش ها را مجازي ارائه می دهیم کمیساریاي عالی پناهندگان سازمان ملل بیاید و براي همه این دانش
آموزانی که مربوط به همه کشورها هستند تبلت مناسب تهیه کند ما حتی براي واردات اینها هم دچار مشکل هستیم متأسفانه نه تنها
تحریم مسائل اقتصادي را در برگرفته بلکه بهداشت، سلامت و آموزش ما را هم تحت تأثیر قرار داده است. بنابراین ما این آموزش را به
اتباع می دهیم و در هر شرایطی هم این آموزش ادامه دارد. اما وقتی که آموزش به سمت آموزش هاي غیرحضوري می رود و موضوع
دسترسی به تبلت مطرح می شود محرومترین ها بیشتر آسیب می بینند و اینکه احتمالاً ترك تحصیل در این اقشار بیشتر است براي

محافظت از تحصیل این دانش آموزان درخواست می کنم مجموعه سازمان هاي بین المللی کمک کنند.
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گروه اقتصادي: پس از آنکه رییس جمهوري وعده داد دوشنبه گشایش بزرگ در راه است، دیگر مسئولان نیز سخنانی درباره اتفاق در
راه بیان کردند. حال پرسش اینجاست روحانی از کدام اتفاق مهم سخن می گوید. هفته آینده چه اتفاقی رخ خواهد داد؟ ایران تنها
چهار روز باگشایش اقتصادي فاصله دارد؟ خبر هاي خوش اقتصادي چیست؟ به گزارش عصرایرانیان ، حسن روحانی روز چهارشنبه
15 مرداد در جلسه هیات دولت گفت: "در جلسه دیروز سران قوا تصمیمات و نتایج مهمی گرفته شد که پس از به نتیجه رسیدن در
هفته آینده و موافقت مقام معظم رهبري اعلام می شود که گشایشی اقتصادي در کشور بوجود می آید»هر چند در این اظهارات
سربسته روحانی اشاره اي به جزییات این موضوع نشده بود اما اظهارات رییس مجلس ، در روز بعد مهر تاییدي بود بر خبري که

 
رییس جمهور از دستور کار جلسه اخیر سران قوا داده بود. 

 
مهار کردن شرایطی که امروز واقعا شرایط قابل قبولی نیست 

محمد باقر قالیباف روز پنجشنبه در گفت وگوي زنده تلویزیونی، با اشاره به اولویت مجلس براي بهبود معیشت مردم در ماه هاي
آینده، گفت: ""ما بحث اقتصاد مردمی را به عنوان مهم ترین موضوع در دستور کار داریم و با قواي دیگر این هماهنگی کامل هست
که دست به دست هم دهیم و مشکلات معیشتی و در حوزه مربوط به اشتغال و ثبات اقتصادي که یک ضرورت جدي است را حل و

 
فصل کنیم. 

«وي افزود: "مهار کردن شرایطی که امروز واقعا شرایط قابل قبولی نیست و مردم را به زحمت انداخته و حتی در جاهایی مردم را به
سختی انداخته است، اولویت ماست» قالیباف تصریح کرد : "طرح هایی در دستورکار است که خبرهاي خوبی را در این زمینه در
حوزه سامان بخشی اقتصاد، چه در حوزه بازار بورس، بازار ارز و چه در حوزه ریال و بازار پول، اولویت هایی است که مدنظر است و
مطمئن هستم که آینده خوبی را پیش رو داریم، البته راه سختی هم پیش روي ماست»با این حال در سخنان رییس مجلس هم اشاره
مستقیمی به طرح تدارك دیده شده براي وعده مورد نظر دیده نمی شود و همین امر هم طبیعتا رسانه ها و برخی کارشناسان
اقتصادي را در این زمینه به گمانه زنی واداشت. برخی از برنامه دولت براي دادن سهام عدالت به جاماندگان این سهام گفتند. برخی
هم با استناد به اظهارات رییس دفتر رییس جمهور طبق معمول از گشایش دیپلماتیک در روابط خارجی و حتی پذیرش اف اي تی

 
اف گفتند! 

 
در ماه هاي پایانی تحریم قرار داریم 

رییس دفتر رییس جمهور گفته بود: با علامت هایی که از کشورهاي اروپایی و آسیایی و دیگران دریافت کرده ایم، در ماه هاي پایانی
تحریم قرار داریم.واعظی همچنین با اشاره به تحریم ها نیز گفت: امیدواریم در ماه هاي آینده شرایط تحریمی کشور تغییر کند زیرا
هدف آنهایی که ما را تحریم کردند تسلیم شدن ایران طی 3 الی 4 ماه بود اما الان 2.5 سال گذشته است و ما در این مدت علاوه بر
اینکه تسلیم نشدیم، اتکایمان به خودمان نیز افزایش یافت. با این حال برخی رسانه هاي اقتصادي در این زمینه به فروش اوراق ارزي
با پایه نفت و یا همان پیش فروش نفت ااشاره می کنند که بر اساس آن دولت نفت دو سال آتی را به مردم می فروشد و در تاریخ
سررسید با نرخ دلار روز و قیمت نفت روز اقدام به بازپرداخت به مردم می کند؛ نکته اي که به اعتقاد این رسانه ها هر چند ممکن

 
است اقدام مثبتی تلقی شود اما در اینکه گشایش بزرگی باشد تردید وجود دارد. 



 
گشایش در بازگشت برخی ارزهاي خارج کشور 

عبدالناصر همتی رئیس کل بانک مرکزي در گفت وگوي زنده با برنامه «بدون تعارف» با اشاره به وضعیت اقتصادي کشور اظهار داشت:
تمام تلاش خود را می کنیم تا این فشار حداکثري را کنترل کنیم و فشار کمتري به مردم بیاید.وي درباره مدیریت بازار ارز گفت:
سال 97 التهابات وحشتناکی در بازار ارز ایجاد شد که آن را مدیریت کردیم و شرایط خوبی را تا آبان 98 داشتیم و ثبات خوبی را
شاهد بودیم که در نتیجه آن تورم نزولی شد. اکنون نیز تیم بانک مرکزي همان تیم است و قادریم ثبات را به بازار بازگردانیم.همتی با
بیان اینکه از آبان 98 چند اتفاق افتاد که سیستم را به هم زد، افزود: حوادث آبان ماه انتظارات منفی را در جامعه ایجاد کرد و اگر به
نمودار ارز دقت کنید نمودار ارز از آبان 98 شروع به بالا رفتن می کند.رئیس کل بانک مرکزي ادامه داد: پس از این اتفاق دوباره به
سمت ثبات حرکت می کردیم که با شیوع ویروس کرونا مواجه شدیم و سیستم تجاري و اقتصادي کشور به هم خورد چراکه تجار
نتوانستند تجارت کنند و درآمد ارزي حاصل از صادرات کاهش یافت. همتی تاکید کرد: البته در افزایش نرخ ارز در این اواخر همانطور
که مقام معظم رهبري نیز فرمودند، مسائل سیاسی و امنیتی نیز دخالت داشت و دشمنان اهداف بالاتري داشتند اما ما تلاش کردیم تا
بازار را کنترل کنیم و اقدامات جدي را در این زمینه شروع کرده ایم که نتیجه آن مشخص خواهد شد.وي با بیان اینکه اخلالگران
بازار ارز از کشورهاي حاشیه حمایت می شوند، تصریح کرد: از قوه قضاییه به ما اطلاع دادند که تعدادي از 250 نفري که اسامی آنها را
داده ایم را بازداشت کرده اند و این ها اخلالگرانی حرفه اي هستند که حتی یک دلار ارز وارد کشور نکرده اند. اگر شرایط فعلی نبود
بانک مرکزي کار خود را انجام می داد اما شرایط شرایطی است که آنهایی که می خواهند کشور را به هم بزنند از همه ابزارهایشان
استفاده می کنند.وي با بیان اینکه 27 میلیارد دلار ارز مربوط به دو سال گذشته در اختیار صادرکنندگان است، یادآور شد: 250
نفري که اسامی آنها داده شده تولیدکننده نبودند و یک دلار هم ارز نیاورده بودند اینها کسانی بودند که باید با آنها برخورد می شد.
اما بقیه بخشی تولیدکننده و برخی شرکت هایی هستند که درصدي از ارز خود را آورده اند، بنابراین تلاش کنیم که با آنها مدارا
کنیم، اکنون نیز با آنها در حال مذاکره هستیم و هرکدام آمادگی داشته باشند که ارز خود را بیاورند، استقبال می کنیم.رئیس کل
بانک مرکزي ادامه داد: طی همین 10 روزي که مهلت داده بودیم 2.5 میلیارد دلار ارز وارد سامانه نیما شده و براي واردات از این
طریق تامین ارز شده است که این کار حتماً به آرامش بازار کمک می کند و بخش زیادي از کالاهایی که در گمرك بود، ترخیص
خواهد شد.وي ادامه داد: ثبات در بازار ایجاد شده و هنگامی که وارد ثبات می شویم روند پایین آوردن نرخ ارز را آغاز می کنیم. اگر

 
نرخ ارز پایین بیاید، قیمت کالاها نیز در میان مدت پایین خواهد آمد. 

 
برخی گشایش ها در بازگشت ارزهاي خارج از کشور 

وي با اشاره به تلاش بانک مرکزي براي بازگشت ارزهاي خارج از کشور گفت: کشورهاي دیگر تحت تاثیر آمریکا سنگ اندازي می
کنند اما اقداماتی را انجام داده ایم و در برخی نقاط گشایش هایی صورت گرفته، در برخی موارد نیز در حال تلاش هستیم اما در
مجموع وضعیت خوبی داریم.بر اساس این گزارش با توجه به مجموعه اظهارات رییس جمهور و رییس مجلس و رئیس بانک مرکزي به
نظر می رسد طرح دولت فارغ از جزییات آن مشارکت دادن مردم و سهیم کردن آنان در فعالیت هاي اقتصادي و دارایی هاي دولت
باشد که روند تدریجی آن در قالب عرضه هاي اولیه در بورس آغاز شده است و احتمالا قرار است در طرح جدید شدت بگیرد. موافقان
این گمانه به این بخش از سخنان رییس جمهور استناد می کنند:عرضه هاي اولیه در هفته آتی بسیار مهم است و از وزراي دولت
تقاضا دارم که این مهم را انجام دهند که در یک عرضه 620 و در عرضه دیگر 763 میلیارد عرضه شد. از همه وزرا تقاضا می کنم
عرضه هاي اولیه را انجام دهند و در هفته اي که گذشت در یک عرضه 620 میلیارد و در یک عرضه 763 میلیارد سهام عرضه شده
مردم خریدند و باز هم این کار انجام می گیرد و ان شاءاالله شاهد یک تحول و تحرك بسیار خوب در زمینه مسائل اقتصادي خواهیم
بود.البته نباید از این نکته صحبت هاي همتی رئیس کل بانک مرکزي غافل شد که 2.5 میلیارد از حاصل از صادرات در حال بازگشت
به کشور است و ورود این حجم از ارز به بازار میتوان گشایشی در واردات و صادرات و کاهش قیمت ها داشته باشد. هماهنگی بانک
مرکزي و قوه قضاییه در این موضوع باعث شد روند بازگش ارز ها به کشور تسریع شود. امید است همانگونه که نمایندگان مجلس نیز
خواستار هستند اسامی مابقی متخلفان ارز هرچه سریع تر به قوه قضاییه اعلام شود تا با فشار قوه قضاییه مابقی پول هاي نیز به کشور

باز گردد.
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بازگشت 5/2 میلیارد دلار ارز صادراتی به اقتصاد کشور 

گروه اقتصادي: پس از آنکه رییس جمهوري وعده داد دوشنبه گشایش بزرگ در راه است، دیگر مسئولان نیز سخنانی درباره اتفاق در
راه بیان کردند. حال پرسش اینجاست روحانی از کدام اتفاق مهم سخن می گوید. هفته آینده چه اتفاقی رخ خواهد داد؟ ایران تنها
چهار روز باگشایش اقتصادي فاصله دارد؟ خبر هاي خوش اقتصادي چیست؟ به گزارش عصرایرانیان ، حسن روحانی روز چهارشنبه
15 مرداد در جلسه هیات دولت گفت: "در جلسه دیروز سران قوا تصمیمات و نتایج مهمی گرفته شد که پس از به نتیجه رسیدن در
هفته آینده و موافقت مقام معظم رهبري اعلام می شود که گشایشی اقتصادي در کشور بوجود می آید»هر چند در این اظهارات
سربسته روحانی اشاره اي به جزییات این موضوع نشده بود اما اظهارات رییس مجلس ، در روز بعد مهر تاییدي بود بر خبري که

 
رییس جمهور از دستور کار جلسه اخیر سران قوا داده بود. 

 
مهار کردن شرایطی که امروز واقعا شرایط قابل قبولی نیست 

محمد باقر قالیباف روز پنجشنبه در گفت وگوي زنده تلویزیونی، با اشاره به اولویت مجلس براي بهبود معیشت مردم در ماه هاي
آینده، گفت: ""ما بحث اقتصاد مردمی را به عنوان مهم ترین موضوع در دستور کار داریم و با قواي دیگر این هماهنگی کامل هست
که دست به دست هم دهیم و مشکلات معیشتی و در حوزه مربوط به اشتغال و ثبات اقتصادي که یک ضرورت جدي است را حل و

 
فصل کنیم. 

«وي افزود: "مهار کردن شرایطی که امروز واقعا شرایط قابل قبولی نیست و مردم را به زحمت انداخته و حتی در جاهایی مردم را به
سختی انداخته است، اولویت ماست» قالیباف تصریح کرد : "طرح هایی در دستورکار است که خبرهاي خوبی را در این زمینه در
حوزه سامان بخشی اقتصاد، چه در حوزه بازار بورس، بازار ارز و چه در حوزه ریال و بازار پول، اولویت هایی است که مدنظر است و
مطمئن هستم که آینده خوبی را پیش رو داریم، البته راه سختی هم پیش روي ماست»با این حال در سخنان رییس مجلس هم اشاره
مستقیمی به طرح تدارك دیده شده براي وعده مورد نظر دیده نمی شود و همین امر هم طبیعتا رسانه ها و برخی کارشناسان
اقتصادي را در این زمینه به گمانه زنی واداشت. برخی از برنامه دولت براي دادن سهام عدالت به جاماندگان این سهام گفتند. برخی
هم با استناد به اظهارات رییس دفتر رییس جمهور طبق معمول از گشایش دیپلماتیک در روابط خارجی و حتی پذیرش اف اي تی

 
اف گفتند! 

 
در ماه هاي پایانی تحریم قرار داریم 

رییس دفتر رییس جمهور گفته بود: با علامت هایی که از کشورهاي اروپایی و آسیایی و دیگران دریافت کرده ایم، در ماه هاي پایانی
تحریم قرار داریم.واعظی همچنین با اشاره به تحریم ها نیز گفت: امیدواریم در ماه هاي آینده شرایط تحریمی کشور تغییر کند زیرا
هدف آنهایی که ما را تحریم کردند تسلیم شدن ایران طی 3 الی 4 ماه بود اما الان 2.5 سال گذشته است و ما در این مدت علاوه بر
اینکه تسلیم نشدیم، اتکایمان به خودمان نیز افزایش یافت. با این حال برخی رسانه هاي اقتصادي در این زمینه به فروش اوراق ارزي
با پایه نفت و یا همان پیش فروش نفت ااشاره می کنند که بر اساس آن دولت نفت دو سال آتی را به مردم می فروشد و در تاریخ
سررسید با نرخ دلار روز و قیمت نفت روز اقدام به بازپرداخت به مردم می کند؛ نکته اي که به اعتقاد این رسانه ها هر چند ممکن

 
است اقدام مثبتی تلقی شود اما در اینکه گشایش بزرگی باشد تردید وجود دارد. 



 
گشایش در بازگشت برخی ارزهاي خارج کشور 

عبدالناصر همتی رئیس کل بانک مرکزي در گفت وگوي زنده با برنامه «بدون تعارف» با اشاره به وضعیت اقتصادي کشور اظهار داشت:
تمام تلاش خود را می کنیم تا این فشار حداکثري را کنترل کنیم و فشار کمتري به مردم بیاید.وي درباره مدیریت بازار ارز گفت:
سال 97 التهابات وحشتناکی در بازار ارز ایجاد شد که آن را مدیریت کردیم و شرایط خوبی را تا آبان 98 داشتیم و ثبات خوبی را
شاهد بودیم که در نتیجه آن تورم نزولی شد. اکنون نیز تیم بانک مرکزي همان تیم است و قادریم ثبات را به بازار بازگردانیم.همتی با
بیان اینکه از آبان 98 چند اتفاق افتاد که سیستم را به هم زد، افزود: حوادث آبان ماه انتظارات منفی را در جامعه ایجاد کرد و اگر به
نمودار ارز دقت کنید نمودار ارز از آبان 98 شروع به بالا رفتن می کند.رئیس کل بانک مرکزي ادامه داد: پس از این اتفاق دوباره به
سمت ثبات حرکت می کردیم که با شیوع ویروس کرونا مواجه شدیم و سیستم تجاري و اقتصادي کشور به هم خورد چراکه تجار
نتوانستند تجارت کنند و درآمد ارزي حاصل از صادرات کاهش یافت. همتی تاکید کرد: البته در افزایش نرخ ارز در این اواخر همانطور
که مقام معظم رهبري نیز فرمودند، مسائل سیاسی و امنیتی نیز دخالت داشت و دشمنان اهداف بالاتري داشتند اما ما تلاش کردیم تا
بازار را کنترل کنیم و اقدامات جدي را در این زمینه شروع کرده ایم که نتیجه آن مشخص خواهد شد.وي با بیان اینکه اخلالگران
بازار ارز از کشورهاي حاشیه حمایت می شوند، تصریح کرد: از قوه قضاییه به ما اطلاع دادند که تعدادي از 250 نفري که اسامی آنها را
داده ایم را بازداشت کرده اند و این ها اخلالگرانی حرفه اي هستند که حتی یک دلار ارز وارد کشور نکرده اند. اگر شرایط فعلی نبود
بانک مرکزي کار خود را انجام می داد اما شرایط شرایطی است که آنهایی که می خواهند کشور را به هم بزنند از همه ابزارهایشان
استفاده می کنند.وي با بیان اینکه 27 میلیارد دلار ارز مربوط به دو سال گذشته در اختیار صادرکنندگان است، یادآور شد: 250
نفري که اسامی آنها داده شده تولیدکننده نبودند و یک دلار هم ارز نیاورده بودند اینها کسانی بودند که باید با آنها برخورد می شد.
اما بقیه بخشی تولیدکننده و برخی شرکت هایی هستند که درصدي از ارز خود را آورده اند، بنابراین تلاش کنیم که با آنها مدارا
کنیم، اکنون نیز با آنها در حال مذاکره هستیم و هرکدام آمادگی داشته باشند که ارز خود را بیاورند، استقبال می کنیم.رئیس کل
بانک مرکزي ادامه داد: طی همین 10 روزي که مهلت داده بودیم 2.5 میلیارد دلار ارز وارد سامانه نیما شده و براي واردات از این
طریق تامین ارز شده است که این کار حتماً به آرامش بازار کمک می کند و بخش زیادي از کالاهایی که در گمرك بود، ترخیص
خواهد شد.وي ادامه داد: ثبات در بازار ایجاد شده و هنگامی که وارد ثبات می شویم روند پایین آوردن نرخ ارز را آغاز می کنیم. اگر

 
نرخ ارز پایین بیاید، قیمت کالاها نیز در میان مدت پایین خواهد آمد. 

 
برخی گشایش ها در بازگشت ارزهاي خارج از کشور 

وي با اشاره به تلاش بانک مرکزي براي بازگشت ارزهاي خارج از کشور گفت: کشورهاي دیگر تحت تاثیر آمریکا سنگ اندازي می
کنند اما اقداماتی را انجام داده ایم و در برخی نقاط گشایش هایی صورت گرفته، در برخی موارد نیز در حال تلاش هستیم اما در
مجموع وضعیت خوبی داریم.بر اساس این گزارش با توجه به مجموعه اظهارات رییس جمهور و رییس مجلس و رئیس بانک مرکزي به
نظر می رسد طرح دولت فارغ از جزییات آن مشارکت دادن مردم و سهیم کردن آنان در فعالیت هاي اقتصادي و دارایی هاي دولت
باشد که روند تدریجی آن در قالب عرضه هاي اولیه در بورس آغاز شده است و احتمالا قرار است در طرح جدید شدت بگیرد. موافقان
این گمانه به این بخش از سخنان رییس جمهور استناد می کنند:عرضه هاي اولیه در هفته آتی بسیار مهم است و از وزراي دولت
تقاضا دارم که این مهم را انجام دهند که در یک عرضه 620 و در عرضه دیگر 763 میلیارد عرضه شد. از همه وزرا تقاضا می کنم
عرضه هاي اولیه را انجام دهند و در هفته اي که گذشت در یک عرضه 620 میلیارد و در یک عرضه 763 میلیارد سهام عرضه شده
مردم خریدند و باز هم این کار انجام می گیرد و ان شاءاالله شاهد یک تحول و تحرك بسیار خوب در زمینه مسائل اقتصادي خواهیم
بود.البته نباید از این نکته صحبت هاي همتی رئیس کل بانک مرکزي غافل شد که 2.5 میلیارد از حاصل از صادرات در حال بازگشت
به کشور است و ورود این حجم از ارز به بازار میتوان گشایشی در واردات و صادرات و کاهش قیمت ها داشته باشد. هماهنگی بانک
مرکزي و قوه قضاییه در این موضوع باعث شد روند بازگش ارز ها به کشور تسریع شود. امید است همانگونه که نمایندگان مجلس نیز
خواستار هستند اسامی مابقی متخلفان ارز هرچه سریع تر به قوه قضاییه اعلام شود تا با فشار قوه قضاییه مابقی پول هاي نیز به کشور

باز گردد.



پرداخت 10 هزار میلیارد ریال تسهیلات توسط بانک توسعه تعاون استان اصفهان
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پرداخت 10 هزار میلیارد ریال تسهیلات توسط بانک توسعه تعاون استان اصفهان

 
مدیر شعب بانک توسعه تعاون استان اصفهان خبر داد 

 
پرداخت 10 هزار میلیارد ریال تسهیلات توسط بانک توسعه تعاون استان اصفهان 

عالی محمودي مدیر شعب بانک توسعه تعاون استان اصفهان به مناسبت یازدهمین سالگرد تاسیس بانک توسعه تعاون گفت : بانک
توسعه تعاون در راستاي اجراي سیاست هاي کلی اصل 44 و ابلاغیه مقام معظم رهبري و در جهت تحقق سهم 25 درصدي بخش
تعاون از اقتصاد ملی و به منظور ارتقاء بهره گیري از تمامی ظرفیت هاي بخش تعاون از ابتداي سال 98 تاکنون بیش از 10هزار
میلیارد ریال تسهیلات پرداخت نمود. مدیر شعب استان اصفهان افزود : بانک توسعه تعاون استان اصفهان در سال 98 و 5 ماهه اول
سال جاري بیش از 10هزار و 47 میلیارد ریال تسهیلات به تعداد 14 هزار و پانصد اتحادیه ها ، تعاونی ها و اعضاي تعاونی ها و
مشتریان خود در قالب انواع عقود اسلامی پرداخت نموده است. که از این مجموع ، پرداخت تسهیلات اشتغال پایدار روستایی و فراگیر
به مبلغ بیش از هزار و 180 میلیارد ریال و پرداخت تسهیلات تکلیفی به اشتغالزایی به مبلغ 543 میلیون ریال ، پرداخت تسهیلات
بند الف تبصره 18 قانون بودجه سال 98 ، هزار و 442 میلیارد ریال ریال و همچنین پرداخت تسهیلات از محل منابع داخلی بانک
بیش از 6 هزار 882 میلیارد ریال که از این مبلغ 70 درصد به بخش تعاون اختصاص داده شده.وي در همین راستا گفت : بانک نسبت
به اعطاي تسهیلات از محل منابع صندوق توسعه ملی، منابع داخلی و مصوبات کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید، تسهیلات تبصره
18 قانون بودجه 96 (اشتغال فراگیر)، تسهیلات قانون حمایت از توسعه اشتغال پایدار مناطق روستایی و عشایري با استفاده از منابع
صندوق توسعه ملی (ثبت نام در سامانه کارا) ، تسهیلات تکلیفی اشتغالزایی قرض الحسنه بهزیستی و کمیته امداد امام(ره) و مشاغل
خانگی و، تسهیلات خسارت دیدگان سیل و زلزله سال 97 ، تسهیلات به تولید کنندگان اقلام بهداشتی و تسهیلات تفاهم نامه اي با

سایر دستگاهها و شرکت ها در راستاي حفظ و ایجاد اشتغال همسو با سیاست ها و برنامه هاي دولت تدبیر و امید را دارد.



سند یک سقوط

منبع: تین نیوزشماره خبر:  169  |  تاریخ: 1399/05/19

شش سال قبل در همین روز، هواپیماي مونتاژ آنتونف 140 که در قالب یک هواپیماي تولید داخل وارد خط هوایی شده بود،
در همان آغاز پرواز به دلیل از دست دادن موتور، سقوط کرد.

تین نیوز شش سال قبل در همین روز، هواپیماي مونتاژ آنتونف 140 که در قالب یک هواپیماي تولید داخل وارد خط هوایی
شده بود، در همان آغاز پرواز به دلیل از دست دادن موتور، سقوط کرد. مرگ 40 نفر از مسافران به سبب انفجار موتور و نه سقوط،
رقم خورد و مسافران دیگري که جان به در برده بودند، هرگز به زندگی پیشین خود بازنگشتند. کارشناسان بارها تأکید کرده اند که

 
این پروژه مونتاژ که ساخت داخل معرفی شد، آثار ناگواري بر پیکره صنعت هوایی ایران به جاي گذاشت. 

به گزارش تین نیوز به نقل از روزنامه شرق، هرچند گفته می شد تجربه و تمرین ساخت هواپیما و قطعات آن در داخل، می تواند
مطلوب ارزیابی شود؛ اگر آزمایش هاي آن در قالب نظامی انجام گیرد و این امتحان با پرواز مسافري، آزموده نشود! اتفاقی که با
هواپیماي آنتونف 140 رخ داد. در اینجا روایتی داریم از آرزوي سفیري که براي ایجاد یک خط هوایی، بدون تجربه و مدرك مرتبط،
راهی سازمان هواپیمایی شد. حبیب االله صادقی، نماینده دادستان تهران در امور جنایی در این پرونده، در بیان جزئیاتی از آنچه رخ

 
داد، در ششمین سالگرد این سانحه در گفت وگو با «شرق» از آخرین بررسی ها روي این پرونده می گوید. 

 
سفیري که رئیس سازمان هواپیمایی کشوري شد 

صادقی با اشاره به پیشینه ورود خط هوایی آنتونف 140 به ایران می گوید: «سفیر وقت ایران در اوکراین با انعقاد قرارداد آنتونف 140
در سال 1377 بدون هیچ سابقه اي، رئیس سازمان هواپیمایی کشوري شد. سفیر سابق و ریاست وقت سازمان براي جبران کاستی ها،
گواهینامه هاي مربوطه را صادر می کرد و کارشناسان سازمان نماینده در شرکت هسا، هر کدام با ارائه گزارش اشکالات، بلافاصله
تعویض می شدند. به همین دلیل هم روي کاغذ ده ها فروند این هواپیما فروخته شد. با این حال پس از سوانح سریالی، هیچ کسی

 
زیر بار خرید و حتی بهره برداري رایگان این هواپیماهاي به ظاهر تولید داخل، نمی رود. 

حوادث شاهین شهر، اراك، اصفهان، باکو، مینودشت، دزفول و چند سانحه گزارش نشده در رشته سوانحی هستند که با تولید این
هواپیما در کشور به وقوع پیوستند». این مقام قضائی با اشاره به گزارش بررسی سانحه، ادامه می دهد: «مطابق گزارش، افراد و حتی
مجموعه هاي مرتبط و وزارت دفاع، اعلام کرده اند که قابلیت اطمینان هواپیما به شدت پایین است! اما متولی براي توجیه مخارج
چند صد میلیون دلاري آن، اقدام به تأسیس خط هوایی می کند (هسا ایرلاین). مطابق اسناد موجود، متولیان امر در سازمان با گرفتن
چندین امتیاز مجوزها را بی درنگ صادر می کنند». بنا به اطلاعاتی که به دست «شرق» رسیده، در همان زمان، دو مسئول ارشد

 
سازمان به عنوان اصلی ترین ارکان صادرکننده مجوزها در آبان 1391 دستگیر می شوند. 

 
تأکید مکرر بر وجود اشکالات جدي در موتور آنتونف 

به گفته صادقی: «تک نویسی هاي افراد دستگیرشده و اعترافات آنها به خط خودشان، مؤید امتیازات دریافتی بوده است. تیم جدید در
سال 1391 به دنبال ارتقاي سطح ایمنی روي مورد خطرآفرین تمرکز می کند. عیوب و کاستی هاي پرونده آنتونف پس از چندین بار



حضور و مکاتبه و جلسات به اطلاع هسا و سپاهان رسانیده می شود. مکاتبات و صورت جلسات به اطلاع وزراي وقت راه و شهرسازي و
دفاع و حتی مقامات ارشد امنیتی رسیده و موارد مکتوب و مستند به شرکت سپاهان و هسا منعکس می شود. برخی افراد حتی در
وزارت دفاع و شرکت سمت (موتورهاي توربین وزارت دفاع) اشکالات موجود را تأیید می کنند. همین امر سبب می شود تا مجوز بهره
برداري شرکت سپاهان که معمولا یک ساله تمدید می شده، با بازه زمانی سه ماهه به شکل محدود تمدید شود. همین طور محدودیت

 
دمایی براي پرواز (حداکثر 35 درجه) اعمال می شود». 

 
لابی براي تأیید 

نماینده دادستان تهران در امور جنایی در این پرونده با بیان اینکه مقرر می شود عیوب قبل از اتمام زمان مجوز یعنی تیر 1393
برطرف شود، می افزاید: «برخی مسئولان در سپاهان و هسا مطمئن هستند تیم موجود، تعویض و حتی در آخرین جلسه حضوري،
جلسه را ترك و از امضاي صورت جلسه خودداري می کنند. موضوع به اطلاع حراست رسیده و نماینده بخش امنیتی که یکی از حضار
جلسه بوده، موارد را مکتوب به استحضار رؤساي خود می رساند. تیم موجود قبل از اتمام فرجه زمانی و ضرب الاجل، تعویض می
شود. مطابق اسناد موجود، اولین جلسه با حضور کارشناسان جدیدالانتصاب در دفتر صنایع هوایی برگزار و افراد قول مساعد می دهند
که همکاري کنند. به دستور مسئولان جدید با وجود تهیه بلیت و رزرو هتل از حضور فرد پیگیر در آخرین تمدید مجوز بهره برداري
شرکت، ممانعت به عمل می آید. در همین زمان، مجوز بهره برداري یک ماه قبل از سانحه بدون کوچک ترین محدودیتی صادر می
شود». این مقام قضائی با اشاره به جزئیات دقیق تري در این رابطه می گوید: «حتی براي هواپیماي سانحه دیده که در مدارك امحا
شدهAir Traffic Watching Log، پنج اشکال در موتور و استنکاف از پرواز گزارش شده است، با این حال از سوي یکی از
متهمان این پرونده، مجوز صلاحیت پرواز صادر می شود. در این زمان، تیم پیگیر از مدیرکل ها تا معاون مدیرکل و کارشناس مسئول،
خلع ید و برخی بازنشسته و برخی اجبارا به بخش هاي دیگر منتقل می شوند. متأسفانه در روز واقعه یعنی صبح 19/5/1393، با
وجود محدودیت دماي در نظر گرفته شده، این هواپیما در دماي 38 درجه (با استعلام از هواشناسی) به پرواز درآمده و 40 مسافر آن،
جان خود را به دلیل این بی انضباطی ها از دست می دهند». بررسی ها در این زمینه از دیگر کارشناسان که نخواستند نامشان فاش
شود، صورت می گیرد. چند نکته بسیار جدي در این بین مطرح می شود؛ بر اساس اسناد موجود، در AOC یا مجوز بهره برداري
شرکت، روند امضاي کارشناسان پنج دفتر حذف شده است؛ یعنی فقط مدیرکل وقت دفتر عملیات رأسا و برخلاف تأکید انکس 6 و 8،
به تنهایی اقدام به تمدید مجوز کرده است. چرا این اقدام انجام شده است؟ همچنین آنها می پرسند چرا به مفاد صورت جلسات،
مکاتبات و محدودیت هاي اعمال شده از سال 1391 تا خرداد 1393 توجه نشده است و چرا C of A یا مجوز صلاحیت پرواز از
هواپیماي سانحه دیده، فاقد پاراف کارشناس (کارشناس مسئول) معاون مدیرکل و مدیرکل وقت دفتر صلاحیت پرواز است؟ آیا همه
افراد هم زمان در آن روز حضور نداشته اند؟ چرا صبر نکردند تا با حضور آنها، این مجوز با امضاي آنها صادر شود؟ با این حال، مهم
ترین پرسشی که مطرح می شود، آن است که «آیا تداوم صلاحیت پرواز با پنج عیب در موتور در کمتر از 70 روز منتهی به سانحه،
معنا دارد یا خیر؟» در این زمینه نماینده دادستان تهران در امور جنایی در این پرونده چند سؤال مهم را طرح می کند: «چرا اسناد
Air Traffic Watching Log سال ها مخفی بوده و حتی افراد در روند طولانی بازپرسی به تکرار از وجود آن اظهار بی اطلاعی
می کردند؟ اگر بود، چرا بی اطلاعی و اگر نبود، کجا بود و چگونه پس از مکاتبه با اداره مراقبت پرواز به دادرسی واصل شد؟». عجیب
آنکه به گفته صادقی: «کارشناس مربوطه در اصفهان به مدیرکل خود اعلام می کند تمدید 45 روزه یا حداکثر سه ماهه باید انجام
گیرد. مدیرکل مربوطه در جلسه اول اظهار می کند نه چنین نبوده و کارشناس چنین نظري نداده است، اما بعد که در سیستم
اتوماسیون پرینت اظهارنظر او را می بیند، اعتراف می کند تصمیم من یک ساله بوده و اسناد موجود در پرونده نیز مؤید تمدید

 
مجوزهاي هواپیما و شرکت بدون اعمال کمترین محدودیت بوده است». 

 
آزمودن هواپیما با جان مردم 



نکته دردناك ماجرا آنجاست که وقتی صلاحیت این هواپیما بارها زیر سؤال رفته، باز هم اصرار بر آزمودن آن با انسان می کنند.
نماینده دادستان تهران در امور جنایی در این پرونده می گوید: «آیا پس از عدم اقبال ناشی از سوانح هوایی و عدم پذیرش هواپیما،
بهتر نبود پروژه به شکل نظامی و بدون مسافر و با وجود توزین غیرانسانی تست شود؟». صادقی می پرسد: «آیا هنگام سانحه
هواپیماي طبس نوع پمپ سوخت موتورها که همواره یکی از اشکالات بوده، یکسان بوده؟ در کجاي دنیا و روي کدام هواپیماي
Port غیرنظامی با وجود مسافر و بدون اعمال کمترین محدودیت، نوع پمپ سوخت دو موتور چپ و راست با یک نام و یک
Number می تواند متفاوت باشد؟». درحالی که این هواپیما قبل از سانحه سال 1393، در سانحه اي دیگر، منجر به فوت خلبان
شده بود، این سؤال مطرح است که آیا پس از سانحه اصفهان و مرگ مرحوم خلبان باقر کردان و بقیه خلبانان، ابلاغیه و امریه بخش

 
ایمنی ستاد کل نیروهاي مسلح از سوي متولیان اجرا شده بود؟ 

 
خلبان فرصت اشتباه داشت؟ 

سؤال این است که اگر امریه ها انجام گرفته، پس چرا سیستم RED-2000 (سامانه کامپیوتري پردازش پارامترهاي موتور) باز هم
درست عمل نکرده است؟ نماینده دادستان تهران در امور جنایی در این پرونده درباره عمل نکردن این سیستم می گوید: «مطابق
ضبط FDR، پارامترهاي مربوط به خرابی موتور با تأخیر 19 ثانیه اي به خلبان رسیده؛ درحالی که کل زمان طلایی براي عملکرد
خلبان متوفی، 26 ثانیه بوده است». او به مدیرکل دفتر بررسی سوانح هوایی سازمان هواپیمایی کشوري که در مصاحبه پیشین خبر
داده بود حکم جلب به دادرسی براي او صادر شده است، می تازد و می گوید: «کل زمان طلایی براي عملکرد مرحوم خلبان ایزدپناهی
چقدر بوده که مدیرکل بررسی سوانح هوایی سازمان هواپیمایی کشوري، پس از استعلام، ادعا می کند خلبان مقصر بوده است؟».
صادقی با اشاره به چند ایراد موتور می پرسد: «چرا موتور شماره یک در شرایط اضطراري قدرت کافی براي خروج هواپیما را نداشته و
چرا ملخ موتور از دست رفته به حالت خنثی نرفته بود و بیش از نصف قدرت موتور سالم را ضایع کرده بود؟ آیا خوردگی در قسمت
هاي داغ موتور که یکی از موارد مورد بحث در جلسات طولانی فیمابین هسا، سپاهان، سمت و کارشناسان معزول شده بوده، قابل

 
چشم پوشی است؟». 

 
انفجار و نه سقوط، عامل مرگ 40 مسافر بود 

او علت مرگ 40 مسافر را این گونه اعلام می کند: «علت مرگ مسافرین هواپیما، انفجار بود و نه سقوط؛ چراکه برخی توانسته اند
بیرون بیایند و سالم مانده اند. سؤال این است که آیا دستورالعمل ایمن سازي مخازن سوخت روي هواپیماي سانحه دیده اجرا شده
بود؟». ابهاماتی که در مورد این پرونده وجود دارد، کم نیست. یکی از مهم ترین ابهامات درباره شیوه رسیدگی به این پرونده است که
سؤالاتی را به ذهن متبادر می کند. سؤالی که از زبان صادقی این گونه بیان می شود: «چرا روند رسیدگی پس از دو سال با برگزاري
دو جلسه تا این اندازه عجیب برگزار می شود. در جلسه اول در سال 1398، قاضی دادگاه به کارشناس پرونده اجازه حضور در دادگاه
به همراه نماینده دادستان را نمی دهد و دادسرا به جاي متهمین محاکمه می شود! چرا در جلسه دوم در سال 1399 جلسه دادگاه
مبهم و بی نتیجه و فقط مناقشه قاضی دادگاه با نمایندگان دادستان و ترك جلسه توسط قاضی و حتی سناریوي نانوشته عدم حضور
خبرنگاران در یک جلسه علنی بوده است؟». سؤال هاي پرشماري در این پرونده وجود دارد. اینکه آیا مقصر اصلی این اتفاق، سفیري
نیست که بدون مدرکی مرتبط (مهندسی ساختمان) بر کرسی ریاست سازمان هواپیمایی کشوري نشست و با کمترین اطلاع از صنعت
هواپیمایی فقط به دنبال راه اندازي خط مونتاژ بود و توانست در سال 1377، این برنامه خود را اجرائی کند؟ در آن زمان، سفیر وقت
ایران در روسیه، گزارش اشکالات موتور TV3 این موتور تبدیلی (موتور هلی کوپتري را تبدیل به موتور هواپیما کردند) را تأیید کرد
اما کسی به سخن او وقعی ننهاد. به همین دلیل هم به گفته کارشناسان، ازدیاد وزن نامتعارف ناشی از تبدیل و کاهش محسوس
قدرت موتور بر اثر این تبدیل صورت گرفت. یک منبع آگاه در گفت وگو با «شرق» می پرسد: «راستی چرا آقایانی که چندین ماه
موتور را بررسی و تحلیل کرده بودند، از تأیید موتور استنکاف کردند و یک کارشناس رده سه در حد بایگان با مدارك تحصیلی غیر



مرتبط، موتور را تأیید کرد؟». او می گوید: «آیا گزارش هاي احمد خرم، وزیر راه دولت هشتم درخصوص مشکلات موتور و دستورات
وي اجرا شده یا با تعویض وي به فراموشی سپرده شد؟ آیا می توان در سوانح سریالی پروژه آنتونف از ردپاي موتور علی الخصوص
سامانه RED-2000 صرف نظر کرد؟». یکی از مهم ترین سؤالاتی که وجود دارد، مربوط به چرایی اشتغال به کار متهمان در سازمان
هواپیمایی کشوري است. پس از این سانحه، شاهد سوانح کوچک و بزرگ دیگري بودیم. آیا وجود افرادي که دقت کافی به خرج نداده

 
اند، خود بستر را براي سوانحی دیگر، فراهم نمی کند؟ 

 
جایگاه ناچیز تخصص در سازمان هواپیمایی کشوري 

جالب آنکه اگر به مدرك تحصیلی مدیران کل وقت عملیات و صلاحیت پرواز نگاهی کنیم، به مسائل عجیبی خواهیم رسید. اکتشاف و
معدن و برق فشار قوي دو رشته اي است که بی مرتبط به فعالیت تخصصی این افراد بود و دقیقا همین افراد صدور مجوزها و تأیید
صلاحیت پرواز، را برعهده داشتند. (بخوانید دارند) پافشاري در انکار عیوب و توسل به سناریوهاي مختلف از جمله اشتباه خلبان، از

 
جمله اقداماتی بوده که توسط افراد ذي نفوذ در خلال هفت سال از وقوع سانحه با آن روبه رو بوده ایم. 

اینجاست که باید نگاهی به تذکر کمیسیون اصل 90 مجلس دهم در گزارش مربوط به سانحه یاسوج داشته باشیم: «از ریاست قوه
قضائیه درخواست می شود تمامی پرونده هاي مرتبط با سوانح هوایی که در دستگاه قضائی مشمول مرور زمان یا اطاله دادرسی شده
است، به سرعت فعال و خارج از نوبت رسیدگی و با افرادي که باعث خروج این پرونده ها از روند بررسی شده اند، برخورد شود.
همچنین پرونده هاي مرتبط با هواپیماهاي وارسی پرواز و پرونده هاي مشابه که دچار اطاله دادرسی شده اند، با قید فوریت مورد
رسیدگی قرار گیرد». تا باشد دیگر شخصی در مقام معاون وزیر با کمال خونسردي نسبت به ایراد جملاتی کذب و با ژستی کاملا

 
علمی (اشاره به رد برخورد موشک به هواپیماي اوکراینی)، اذهان عمومی را به تمسخر نگیرد. 

حالا که اینجا هستید... تین نیوز از مخاطبانش درخواست کوچک اما مهمی دارد. ما در پایگاه خبري صنعت حمل و نقل همواره سعی
داشتیم جامع ترین اخبار، تحلیل ها و گزارش ها را مطابق با واقعیات و توجه به اصل بی طرفی رسانه تهیه و اطلاع رسانی کنیم. اما
حوزه ي حمل و نقل بسیار گسترده است و پوشش دقیق و متمرکز همه ي آن کاري بس دشوار. بنابراین تصمیم براین گرفتیم که
روي بخش هایی از این حوزه بیشتر تمرکز کنیم که اولویت و دغدغه اصلی مخاطبانمان است و مشکلات این حوزه ها را با فوریت
بیشتري از مسئولان پیگیري کنیم. بنابراین پرسشنامه اي تهیه کردیم که اولویت شما در حوزه بزرگ حمل و نقل را مشخص می کند
حال تنها قدمی که مانده این است که با پر کردن این پرسشنامه ما را در این مسیر یاري کنید. «راه روشن است.»؛ اگر شما راهنماي

 
ما باشید. 

آخرین اخبار حمل و نقل را در پربیننده ترین شبکه خبري این
حوزه بخوانید



بورس و اثرات مثبت و منفی آن

منبع: تیتر برترشماره خبر:  170  |  تاریخ: 1399/05/19

به گزارش تیتربرتر؛ یکی از مزایاي بورس تجمیع سرمایه هاي سرگردان می باشد به چه منظوري: 1- هدف جمع آوري
نقدینگی: این مسئله منجر به کاهش نقدینگی در جامعه و در نتیجه به کاهش تورم می انجامد. 2- بکار گیري این نقدینگی

در...

به گزارش تیتربرتر؛ یکی از مزایاي بورس تجمیع سرمایه هاي سرگردان می باشد به چه منظوري: 1- هدف جمع آوري

 
نقدینگی: این مسئله منجر به کاهش نقدینگی در جامعه و در نتیجه به کاهش تورم می انجامد. 

 
2- بکار گیري این نقدینگی در بخش تولید  منجر به افزایش تولید و اشتغال خواهد شد. 

3- با افزایش تولید  و انبوهی تولید به عبارتی با مازاد عرضه مواجه خواهیم شد،  در صورتیکه تقاضا تقریباً ثابت باشد قیمتها کاهش

 
خواهند یافت و نهایتا به کاهش تورم منجر خواهد شد. 

و نکته دیگر اینکه چنانچه فروش سهام مربوط به عرضه اولیه و یا پذیره نویسی باشد وجوه حاصل از فروش سهام مستقیمان به
حسابشان واریز و در نتیجه این نقدینگی در رفتار سرمایه درگردش و یا دارایی کارخانه و بنگاه اقتصادي نقش ایفا میکند و الا سهامی
که از قبل واگذار شده تاثیر مستقیمی در گردش مالی ندارد و ضرر یا سود متوجه سهامداران خواهد بود و این افزایش قیمت بیشتر

 
براي سهامداران تاثیر گردش نقدینگی دارد. 

اما سوال اینجاست چرا با وجود خرید بیش از 90 هزار میلیارد تومان سهام و جمع آوري همین مقدار نقدینگی تورم کاهش پیدا

 
نکرد؟ علت کجاست؟ 

الف) با کاهش ارزش پول ملی به میزان تقریباً 4 الی پنج برابر این میزان تجمیع نقدینگی توان کاهش تورم را ندارد و ب) از طرف

 
دیگر از سال 1398 تا سه ماهه اول 1399 ارزش سهام به میزان 4 تا 6 برابر و حتی بیشتر افزایش یافته چرا؟ 

 
1) به دلیل ارزش گزاري مجدد تمام کارخانجات و بنگاههاي اقتصادي به قیمت روز 

 
2) حذف مالیات در ارزش گذاري مجدد کارخانجات و بنگاههاي اقتصادي 

 
3) کاهش ارزش پول ملی، 

ج) با افزایش سهام در بورس خریداران خوشحال که سهامشان چند برابر شده و سود خوبی کردند اما چه عواملی باعث افزایش این
سود بوده؟ مطلع نیستند وقتی ارزش سهام کارخانه اي منفی می شود ناراحت میشوند و این اثر منفی و روانی اش بیشتر از خوشحالی

 
افزایش سود خواهد بود. 



د) بعضی از کارخانجات و بنگاههاي اقتصادي که ارزیابی مجدد شدند ممکنه آنچنان باید و شاید اوضاع مالی خوبی نداشته باشند به

 
همین دلیل دائما سهامشان در نوسان است اگر بورس اثرات روانی مثبت دارد منفی هم دارد 

 
هـ) هدف دولت مردان با تجمیع نقدینگی،  کاهش تورم و افزایش تولید است آیا تورم کاهش یافته؟  آیا تولید افزایش یافته؟  

پاسخ همه این سوالات به کاهش ارزش پول ملی بر میگردد که امیدواریم بانک مرکزي فکر اساسی در این خصوص داشته باشد تا
اقتصاد جامعه به روال عادي برگردد صرفا به فکر جبران کسري بودجه نباشند و جلوي کاهش ارزش پول ملی گرفته شود با کاهش

ارزش پول در واقع دولت براي جبران کسري بودجه دست در جیب مردم کرده است.



سردبیر بهایی اتاق خبر و عاشق سینه چاك رُبع پهلوي!

منبع: شهداي ایرانشماره خبر:  171  |  تاریخ: 1399/05/19

به جهت شغلی که در شبکه منوتو دارد، ناگفته پیداست که فحواي پُست هاي نامبرده در شبکه هاي اجتماعی بیشتر بر محور
موضوعات سیاسی و اجتماعی، ضد نظام جمهوري اسلامی استوار است.

شهداي ایران: «پوریا زراعتی» 34 ساله و متولد بابلسر در
استان مازندران است. بنابر خوداظهاري وي در سایت
لینکدین، تحصیلات ابتدایی را در دبیرستان غیرانتفاعی
معرفت بابلسر گذرانده است و از دانشگاه نوشیروانی بابل
لیسانس مهندسی مکانیک را اخذ نموده است. پس از
مهاجرت به بریتانیا در سال 2007، توانست کارشناسی
Brunel ارشد در مهندسی مکانیک خود را از دانشگاه
دریافت نماید. نامبرده در هنگام ورود به انگلستان تا مدتی

به عنوان مشاور خرید و فروش در زمینه املاك و مستغلات اشتغال داشته و نهایتاً در آگوست 2010 همکاري خود با شبکه منوتو را

 
آغاز نموده که تاکنون نیز در هر دو شغل مذکور فعالیت دارد. 

گفته می شود وي در هنگام فعالیت خرید و فروش املاك، همکاري تنگاتنگ و گسترده اي با «لرُد داود آلیانس» (عضو مجلس اعیان
انگلیس و تاجر یهودي ایرانی الاصل و عضو هیئت رئیسه دانشگاه تل آویو) داشته و پس از مدت کوتاهی و جهت پیشرفت در امور
تجارتی اش، به فرقه ضاله بهائیت تغییر مسلک داده است. نامبرده در ابتدا بعنوان یکی از مجریان اتاق خبر منوتو در صفحه تلویزیون
ظاهر شد اما بعدها و به مرور و پس از کنار رفتن بسیاري از مجریان این برنامه خبري، پله هاي ترقی را یکی پس از دیگري طی نمود

 
و اکنون بعنوان سردبیر جدید اتاق خبر این شبکه به فعالیت می پردازد. 

به جهت شغلی که در شبکه منوتو دارد، ناگفته پیداست که فحواي پُست هاي نامبرده در شبکه هاي اجتماعی بیشتر بر محور
موضوعات سیاسی و اجتماعی، ضد نظام جمهوري اسلامی استوار است. در عین حال نامبرده علاقه بسیاري به ستایش دوران
زمامداري پهلوي هاي اول و دوم داشته و دائماً به قیاس آن بازه زمانی با دوران فعلی می پردازد. بیشتر توئیت هاي نامبرده نیز بر
تحلیل هاي ضد نظام در حوزه هاي سیاسی، اجتماعی و اقتصادي تمرکز دارد و به بازنشر توئیت هاي رضا (ربع) پهلوي و همچنین
مادرش فرح دیبا نیز علاقه به حد و اندازه اي نشان می دهد! عشق زراعتی به خاندان پهلوي اما در توئیتر بحدي است که چندي پیش
نامبرده مطلبی را علیه محمد مصدق (رهبر ملی شدن صنعت نفت) و به نفع شاه معدوم توئیت نمود که با واکنش هاي منفی بسیاري

 
بالاخص در میان سایر اپوزیسیون خارج نشین همراه شد! 

+ نامبرده بعنوان یکی از اصلی ترین ستون هاي سیاسی شبکه منوتو بشمار می رود چه آنکه این شبکه سعی زیادي دارد تا خود را
غیرسیاسی و صرفاً سرگرم کننده جلوه دهد اما حضور فردي چون زراعتی در معدود برنامه هاي سیاسی این شبکه همچون اتاق خبر،
آن هم در کسوت سردبیري نشانگر نقش آفرینی بنیادي نامبرده در خط دهی ایدئولوژیک این شبکه است. از طرفی اقدامات ایذایی و
بعضا تعجب برانگیز نامبرده در موضع گیري هاي سیاسی همچون توئیت علیه مصدق و ملی گرایان که نقطه اشتراك و مورد علاقه



بسیاري از طیف هاي اپوزیسیون جمهوري اسلامی است، نشان می دهد که نامبرده یا از هوشمندي و آینده نگري سیاسی اندکی بهره
مند است و یا به جهت تبعیت محض از سیاستگذاري شبکه (با انگیزه پیشرفت شغلی) و به منظور ابراز دلبستگی افراطی به خاندان

پهلوي، حاضر به اینگونه انتحارهاي سیاسی براي رژیم سابق است!



تولید بذر هیبرید گام بلندي در تأمین امنیت غذایی کشور است

منبع: ایسکاشماره خبر:  172  |  تاریخ: 1399/05/19

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان گفت: دشمنان در جنگ اقتصادي علیه ایران، امنیت غذایی و کشاورزي را نشانه
گرفته اند از این رو تولید بذر هیبرید و توجه به مسائل کشاورزي تأمین کننده امنیت غذایی کشور است.

به گزارش گروه دانشگاه ایسکانیوز از اصفهان، مراسم انعقاد تفاهم نامه سه جانبه بین مرکز تحقیقات کشاورزي استان اصفهان،

 
سازمان جهاد کشاورزي استان و دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان در واحد دانشگاهی اصفهان برگزار شد. 

پیام نجفی رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان در این مراسم گفت: با عقد این تفاهم نامه، فصل نوینی در عرصه فعالیت هاي
کشاورزي استان اصفهان آغاز می شود، به طوري که دانشگاه در رفع مسائل و مشکلات کشاورزي مسئله محور و فعال تر عمل خواهد
کرد و همچنین سازمان جهاد کشاورزي و مرکز تحقیقات کشاورزي استان بسترهاي لازم براي پژوهش هاي دانشجویان، اساتید و

 
محققان کشاورزي را فراهم می کنند. 

وي افزود: دانشگاه آزاد اسلامی واحد اصفهان(خوراسگان) در حوزه کشاورزي سالیان متمادي فعالیت دارد و فارغ التحصیلان و نخبگان
بسیاري را در این حوزه تربیت کرده و هم اکنون با این تفاهم نامه درصدد سازماندهی ظرفیت هاي علمی در خدمت اجرا در عرصه

 
کشاورزي هستیم. 

نجفی با اشاره به توانمندي دانشگاه آزاد اسلامی واحد اصفهان در عرصه تولید بذر هیبرید و ورود این استان به طرح ملی خودکفایی
بذر کشور خاطر نشان کرد: اساتید واحد اصفهان در عرصه تولید بذر هیبرید پس از تحقیقات طولانی مدت، این طرح را با حمایت
مسئولان کشوري و رئیس دانشگاه آزاد اسلامی اجرایی ساخته و در عرصه اشتغال، صادرات، کارآفرینی و درآمدزایی گام بلندي را
برداشتند و هم اکنون با رونمایی از بذر زعفران و تولید سایر محصولات کشاورزي در جهت امنیت پایدار غذایی کشور گام بر می دارند.

نجفی اظهار داشت: دشمنان در جنگ اقتصادي علیه ایران، امنیت غذایی و کشاورزي را نشانه گرفته اند از این رو تولید بذر هیبرید و
توجه به مسائل کشاورزي تأمین کننده امنیت غذایی کشور است و هرگز هیچ تحریمی نمی تواند استقلال کشور در حوزه کشاورزي و

 
تولید مایحتاج غذایی مردم را به مخاطره بیاندازد. 

در ادامه جلسه مهرداد مرادمند رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان اصفهان گفت: امیدوارم با این تفاهم نامه بتوانیم از ظرفیت هاي
گسترده حوزه کشاورزي بهره مند شده و در کنار استفاده از توان علمی دانشگاه شرایط را براي استفاده محققان دانشگاهی از امکانات

 
جهاد کشاورزي فراهم سازیم. 

وي افزود: باید با استفاده از ظرفیت علمی دانشگاه هایی همچون دانشگاه آزاد اسلامی واحد اصفهان، کشاورزي را از حالت سنتی خارج

 
و به روش هاي به روز علمی نزدیک کنیم، زیرا با تکیه بر مباحث علمی می توانید با کمترین هزینه به بیشترین محصول دست یابیم. 

مرادمند تصریح کرد: شناسایی نیازها و دسته بندي اولویت ها سبب می شود که این تعامل به رفع مشکلات کشاورزي استان کمک
شایان توجهی کند. 



انتهاي پیام/



حل مشکل اشتغال ایثارگران نیازمند نگاه ریشه اي است

شماره خبر:  173  |  تاریخ: 1399/05/19
منبع: بنیاد شهید و امور

ایثارگران

مدیرکل بنیاد مرکزي گفت: حل مشکل اشتغال ایثارگران نیازمند نگاه ریشه اي و کار و مدیریت جهادي است .

به گزارش ایثار واحد""استان مرکزي""، مرتضی انصاري فر در جلسه با مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان مرکزي، ضمن
تبریک دهه ولایت، با اشاره به امضاي تفاهم نامه هاي تهیه مسکن و اشتغال ایثارگران ریاست عالی بنیاد با وزارت صنعت، معدن و

 
تجارت ، گفت: این تقاهم نامه در 10 ماده و 24 بند تنظیم شده است. 

انصاري فر گفت: این تفاهم نامه با نگاه به تحقق بخشیدن به قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران تهیه شده است و یکی از بخش

 
هاي مهم آن مربوط به ماده 21 این قانون و موضوع اشتغال ایثارگران است . 

وي با اشاره به ضرورت ساماندهی اشتغال و کارآفرینی ایثارگران گفت: با توجه به وجود مشکلات فراوان در این حوزه تمام تلاش خود
را می کنیم که با استفاده از ظرفیت هاي موجود در استان و با تأسی به منویات رهبر معظم انقلاب و با رویکرد اقتصاد مقاومتی، در

 
جهت تحقق شعار استراتژیک «جهش تولید» گام برداریم. 

انصاري فر به ماده 21 قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران اشاره کرد و گفت: تمام دستگاه هایی که به نحوي از بودجه عمومی

 
استفاده می کنند باید 25 درصد از استخدام ها را به ایثارگران تخصیص دهند. 

وي به روان سازي خدمان اداره صنعت، معدن و تجارت استان به ایثارگران معزز تاکید کرد و افزود:جهت پیشبرد اهداف دو دستگاه

 
هر ماه جلسه اي جهت پیگیري مسائل ایثارگران برگزار شود و و این کار نیازمند کار جهادي است . 

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان مرکزي گفت:خدمت به ایثارگران یک وظیفه ملی و عقیدتی و ایمانی است و همانگونه که

 
ایثارگران معزز در فکر ما داراي اولویت هستند در عمل نیز اینگونه است . 

جعفري با اشاره به اینکه باید در استان نیازسنجی نیروي انسانی را انجام دهیم ، گفت:با مشارکت و همدلی سایر دستگاه ها و تهیه
آماري از تخصص ایثارگران معزز و نیاز سنجی دستگاه هایی که نیازمند نیروي انسانی هستند می توانیم قدم هاي موثر و خوبی در

 
این راستا برداریم . 

انتهاي پیام/



یکی براي همه یا همه براي یکی؟!

منبع: روزنامه سایهشماره خبر:  174  |  تاریخ: 1399/05/19

گره خوردن «مسئولیت اجتماعی» به مفهومِ «توسعه» یکی براي همه یا همه براي یکی؟! مهرداد ناظري/یکی از موضوعات مهم
در قرن بیست ویکم، توجه به اولویت بخشی به منافع جمعی نسبت به منافع فردي ست. درواقع، انسان هایی که مزیت و موفقیت خود
را به دیگران گره می زنند، این فلسفه و جهان بینی را مطرح می کنند که مردم براي رسیدن به اهدافشان، بهتر است با یکدیگر رقابت

 
کنند یا همکاري و نتیجه هرکدام از انتخاب ها، تاچه حد آن ها را به مطالبات و خواسته هایشان می رساند؟ 

تجربه نشان داده است که انسان در رسیدن به خواسته ها و مطامع شخصی اش، بعضاً رقبا را حذف و با نادیده انگاشتن آن ها، به
موفقیت دست پیدا می کنند. دراین حالت، هرکس، دیگري را گرگی می بیند که می خواهد به گله او حمله کند؛ درحالی که با فلسفه
توجه به جمع، این مسئله مطرح می شود که اگر در کوتاه مدت منافع شخصی خود را درنظر نگیریم و اگر همه افراد یک جامعه به
این موضوع اعتقاد قلبی داشته باشند، درنهایت، منافع تک تک افراد، بیشتر تأمین می شود. حالا گویا هرکس دیگري را چوپان گله
خود دانسته و همه درکنارهم احساس بهتري از زندگی را تجربه می کنند. به نظر می رسد که اولویت بخشی به خواسته هاي جمع،
می تواند در بلندمدت نقش پررنگی در حداکثرسازي منافع جامعه داشته باشد. براین مبنا؛ امروزه از مفهوم «مسئولیت اجتماعی»
بسیار سخن به میان می آید. به طورکلی مسئولیت را در سه سطح «مسئولیت فردي»، «مسئولیت اجتماعی،فردي» و «مسئولیت
اجتماعی» جمعی تقسیم می کنند. در «مسئولیت فردي»، هر فرد باید درجهت زندگی شخصی خود به اصول و هنجارهایی توجه
داشته باشد؛ مثلاً اینکه فرد براي سلامتی دندان هایش، مسواك می زند یا براي اینکه بتواند حقوق مناسب دریافت کند، سر ساعت در
محل کار خود حاضر می شود؛ اما مقصود از «مسئولیت اجتماعی،فردي» این است که فرد تاچه حد اعتقاد به تفاوت بین عرصه فردي
و خصوصی و اجتماعی دارد و آیا او اساساً عرصه اجتماعی را به رسمیت می شناسد؟ در سال هاي اخیر، تأکید شده که در خانواده و
آموزش وپرورش باید به بچه ها یاد داده شود که هر فرد علاوه بر مسئولیت در حوزه شخصی؛ در حوزه امور عمومی نیز باید احساس
وظیفه کند. اینجا این سؤال مطرح است که آیا شهر ما خانه ما محسوب می شود؟ اما «مسئولیت اجتماعیِ» جامعه یعنی اینکه افراد
یک جامعه به این موضوع فکر کنند که تصمیم گیري هاي شخصی آن ها تاچه حد می تواند در سطح جامعه یا کشور یا حتی کره
زمین مطرح شود. وقتی از مسئولیت اجتماعی سخن به میان می آید، در حوزه هاي گوناگون می توان آن را تعریف کرد؛ مثلاً
مسئولیت اجتماعی یک دولت نسبت به مردم تاچه حد است؟ یا مردم نسبت به محیط زیست تاچه حد باید احساس مسئولیت کنند؟
تولیدکنندگان در یک کشور تاچه حد باید نسبت به حقوق مصرف کنندگان احساس مسئولیت داشته باشند؟ درحال حاضر، مسئولیت
اجتماعی فردي و جمعی را به عنوان بخشی از قواعد زندگی شهروندي به حساب می آورند؛ یعنی گفته می شود یک شهروند براي
آنکه بتواند یک زندگی سالم و بهنجار داشته باشد، باید بتواند خدماتی را به جامعه ارائه دهد و در قبال خدماتی که دریافت می کند،
وظایف و تعهداتی را نسبت به کشور خود عهده دار شود. مسئولیت اجتماعی، نوعی دلسوزي و همدلی تک تک افراد جامعه با مسائلی
ست که در یک جامعه وجود دارد و باید براي آن، راه حل هایی پیدا کرد. براي حل مسائل ریشه اي و بنیادي در یک جامعه مثل فقر،
اعتیاد و بیکاري؛ امروزه ثابت شده که تعهد و مسئولیت مدنی شهروندان می تواند بسیارتأثیرگذار باشد؛ اما درباره میزان پذیرش
مسئولیت اجتماعی و طیف تأثیرگذاري آن، پنج مرحله را می توان مطرح کرد: در مرحله اول، فرد نسبت به یک موضوع احساس تعهد
داشته و آن را وظیفه درونی درراستاي انجام آن می داند. گفته می شود که در دربار یکی از پادشاهان فرانسه، یک صندلی وجود
داشت که سربازان ملزم به نگهداري از آن بودند. روزي پادشاه به طور اتفاقی از کنار آن صندلی عبور می کرد؛ از سرنگهبان سؤال کرد
که این سرباز از چه چیزي مراقبت می کند؟ او پاسخ داد: «از این صندلی قربان!» پادشاه پرسید که صندلی چه نیازي به نگهداري



دارد؟ او در پاسخ گفت: «من نمی دانم؛ دستور از بالا صادر شده است». پادشاه، دستور بررسی هاي بیشتر درخصوص این موضوع را
داد. بعدازمدتی مشخص شد که این صندلی در پنج سال گذشته توسط پادشاه قبلی براي رنگ آمیزي و تعمیرات به این بخش منتقل
و طی این سال ها دستور داده شده بود که از صندلی که روي آن رنگ پاشیده شده، مراقبت شود؛ زیرا رنگ صندلی خشک نشده و
ممکن است کسی رنگی شود؛ اما در سال هاي بعد، این روندِ نگهبانی و مراقبت از صندلی بدون هیچ سؤالی ادامه یافته است؛ یعنی
هیچ کس علت این کار را نپرسیده. این نوع مسئولیت پذیري را مسئولیت پذیري جبري و کور و ناآگاهانه می نامند؛ چراکه فرد بدون
هیچ سؤال یا پرسشی، کاري را جبري انجام می دهد؛ اما در فاز دوم فرد بین عرصه فردي و اجتماعی تفکیک قائل می شود و متوجه
می شود که جامعه وجود خارجی و عینی داشته و بر سرنوشت انسان ها تأثیرگذار است. براین مبنا؛ یک شهروند تلاش می کند کاغذ
باطله را به خیابان نیندازد یا آشغال ها را از خیابان جمع کند. او این کار را دراین راستا انجام می دهد که به خوبی آگاه است که
عرصه اجتماعی، بخش مهمی از زندگی هر انسان است. در مرحله سوم علاوه بر احساس وظیفه و توجه به تفکیک عرصه اجتماعی و
فردي، شخص، حس خوبی از انجام کارهاي اجتماعی خواهد داشت؛ مثلاً از اینکه به دیگران کمک کند یا پولی را در صندوق هاي
قرض الحسنه بریزد یا به کودکان بی سرپرست توجه کند، احساس خوبی در او از زندگی ایجاد می شود. در فاز چهارم، ضمن وجود
همه آیتم هاي قبلی؛ فرد، عشق به دیگران را نیز در خود تقویت می کند. درواقع، او مردم را دوست دارد و کارهایی را بدون توقع براي
آن ها انجام می دهد. دراین مرحله، مسئولیت اجتماعی در فازي عمیق تر و تأثیرگذارتر مطرح می شود و کنشگر اجتماعی بی آنکه
انتظار جبران یا دریافتی از فرد خاصی داشته باشد، درراستاي منافع جمع گام برمی دارد؛ مثل «گاندي» و «ماندلا» که مسئولیت خود
را در قبال بشریت عنوان کردند و هیچ کاري را به خاطر منافع مادي انجام ندادند. بالاترین و متعالی ترین فاز مسئولیت اجتماعی در
فاز پنجم اتفاق می افتد که فرد ضمن توجه به همه مسائل فردي و اجتماعی و فرهنگی، یک احساس عمیق معنوي در خود احساس
می کند؛ یعنی او کاري را انجام می دهد تا منافع جامعه محقق شود و ضمن انجام این کار، خود را به خدا نزدیک تر احساس می کند.
تجربه نشان داده است که این سطح از مسئولیت که در آن هم خلاقیت، هم مهرورزي و هم معنویت وجود دارد، کیفی ترین کنش
اجتماعی بوده که درطول تاریخ به وقوع پیوسته است. درچنین حالتی، فرد از همه وجود خود براي دیگران عبور می کند؛ مثل «شهید
حسین فهمیده» که در 13سالگی براي نجات شهر خود، به زیر تانک می رود یا آن فردي که در هلند، انگشتش را در سوراخ سد می
کند تا شهري را نجات دهد یا سربازان و مردمی که در سن پترزبورگ 900روز بی وقفه در برابر ارتش آلمان هیتلري مقاومت می
کنند. درچنین شرایطی، معناي عمیقی از زندگی در ذهن کنشگر اجتماعی مطرح است. دراین مرحله به نظر علاوه بر انجام شدن کار؛
عشق و ایمان دخیل است. طبیعتاً براي رسیدن و تحقق چنین فازي در هر جامعه، باید تلاش هاي زیادي انجام داد. «جرج برنارد
شاو» دراین خصوص اشاره جالبی دارد؛ او می گوید: «من اعتقاد دارم که زندگی من متعلق به کل جامعه است و تازمانی که زندگی
می کنم، وظیفه من است که هرکاري از دستم برمی آید، براي آن انجام دهم. دوست دارم وقتی می میرم، همه تلاشم را درجهت
بهبود جامعه کرده باشم؛ چون هرچه سخت تر تلاش کرده باشم؛ یعنی زندگی بهتري داشته ام». براي ساختن یک جامعه و حرکت به
سوي توسعه باید به این موضوع آگاه باشیم که زندگی تک تک انسان ها به زندگی میلیون ها انسان دیگر وابسته است و اگر این
چرخه هاي ارتباطی درراستاي نفع همگانی شکل نگیرد، ما درنهایت، با ضرر اکثریت جامعه مواجه خواهیم شد. درحال حاضر، به دلیل
فاصله گرفتن از فرهنگ عدالت اجتماعی و تقویت روحیه سوداگري، جامعه براي رسیدن به پیشرفت، راه هاي سخت و پرتلاش را
انتخاب نمی کند؛ درحالی که کارآفرینی و خوداشتغالی و دگراشتغالی، زمانی رشد می کند که یک فرد در وهله اول به سرمایه
دارشدن فکر نکند و در وهله دوم به این فکر کند که می خواهد سازنده یک اتفاق مناسب براي بشریت باشد. تنها در سایه کارآفرینی
ست که یک کشور رشد می کند؛ چون کارآفرینان خود را نسبت به جامعه خویش مسئول می دانند؛ اما سوداگران چنان در منافع
فردي خود غرق شده اند که زندگی اجتماعی دیگران را به کلی نادیده می گیرند. براي رسیدن به توسعه باید در دانش آموزان این
تفکر را ایجاد کنیم که هریک از انسان ها ضمن وجود یک حوزه فردي؛ داراي یک حوزه اجتماعی،جمعی هستند. ما باید براي مراقبت

 
از خود، از دیگران مراقبت کنیم. جامعه اي که مردم آن از دیگران مراقبت می کنند، جامعه اي موفق تر و منسجم تر خواهد بود. 

جامعه شناس و عضو هیئت علمی دانشگاه آزاد اسلامی واحد یادگار امام(ره)



دانش آموزان آموزش مجازي را اثربخش تر می دانند/ افزایش امکانات

''شاد'' به بیش از 30 ویژگی

منبع: تسنیمشماره خبر:  175  |  تاریخ: 1399/05/19

معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش معتقد است که 70 درصد دانش آموزان به آموزش هاي مجازي دسترسی
داشتند و دانش آموزان آموزش مجازي را اثربخش تر می دانند.

 
 

معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش معتقد است که 70 درصد دانش آموزان به آموزش هاي مجازي دسترسی داشتند و

 
دانش آموزان آموزش مجازي را اثربخش تر می دانند. - اخبار اجتماعی - 

به گزارش خبرنگار اجتماعی خبرگزاري تسنیم؛ علیرضا کمرئی، معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش به مناسبت روز

 
خبرنگار بازدیدي از خبرگزاري تسنیم داشت و به سؤالات خبرنگاران این رسانه پاسخ داد. 

معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش در این گفت وگو به مسائل و موضوعاتی که دغدغه خانواده ها براي شروع سال
تحصیلی آینده است، وضعیت آموزش هاي مجازي همچنین انتظارات کارشناسان در حوزه آموزش هاي مهارتی و غفلت از مسئله

 
مهارت و کارآفرینی در مدارس پرداخت. 

کیفیت آموزش هاي مجازي ارائه شده به دانش آموزان در بستر شبکه شاد در مقابل آموزش هاي تلویزیونی که قطعاً دربرگیري
بیشتري دارد و در نهایت این موضوع که آیا آموزشهاي مجازي در یادگیري دانش آموزان موثرتر بوده است یا آموزش هاي تلویزیونی؛
گلوگاه ها و مشکلات آموزش مجازي و اینکه کدام گروه از دهک هاي جامعه از دسترسی به شاد و آموزش مجازي محروم ماندند،
برنامه ها و تدابیر آموزش و پرورش در سال تحصیلی جدید براي شناسایی و رفع مشکلات و گستراندن چتر آموزش بر سر تمام دانش

 
آموزان دو محور اصلی این مصاحبه بود. 

موضوع آموزش مهارت به دانش آموزان دبیرستانی که سالهاست از سوي مسئولان تراز کشور از جمله رهبر معظم انقلاب و رئیس
جمهوري به عنوان یک انتظار از آموزش و پرورش مطرح می شود و اینکه چرا با تمام این تأکیدات همچنان شاهد غفلت از موضوع
مهارت و کارآفرینی در مدارس و تمرکز بر ارائه دروس تئوري هستیم که در نهایت پس از فارغ التحصیلی ردي از آن را نه در زندگی

 
روزمره و نه در حافظه ذهنی دانش آموزان خواهیم یافت! 



مسئله جمعیت و ضرورت توجه آموزش و پرورش به عنوان یک نهاد فرهنگ ساز به مسئله بحران جمعیت ایران در آینده نه چندان
دور و ضرورت توجه به این موضوع در کتاب هاي درسی دانش آموزان و فرهنگ سازي براي جامعه دانش آموزان کشور، دو موضوع

 
دیگري بود که در این مجال به آنها پرداختیم. 

مشروح گفتگوي "علیرضا کمرئی؛ معاون وزارت آموزش و پرورش" در دو بخش تهیه و تنظیم شده که بخش نخست آن در ادامه

 
تقدیم مخاطبان تسنیم می شود. 

تسنیم: آیا در سال تحصیلی گذشته برآوردي از وضعیت آموزش مجازي داشتید، می خواهیم ارائه گزارشی در این زمینه داشته باشید

 
و مهم ترین چالش هایی که در بحث آموزش مجازي شناسایی شد، چه مواردي بودند؟ 

با شروع کرونا در اواخر سال98 آموزش و پرورش تصمیم گرفت از وقفه اي که در آموزش ایجاد شده است، ممانعت و جریان آموزش و
تربیت را پیگیري کند و اجازه ندهد فاصله اي در یادگیري دانش آموزان ایجاد شود بنابراین بلافاصله ورود پیدا کرده و با همراهی

 
صداوسیما آموزش هاي تلویزیونی را ارائه کردیم. 

آموزش هاي تلویزیونی چند کارکرد مهم داشت و نشان می داد حاکمیت به موضوع تعلیم و تربیت و آموزش و پرورش بها می دهد و
در این شرایط بلاتکلیفی دانش آموزان و نگرانی خانواده ها، آموزش وپرورش مسیري را براي ادامه آموزش ها طراحی کرده است و از
این طریق تلاش می کند یادگیري دانش آموزان را استمراربخشد . آموزش هاي تلویزیونی علاوه بر کارکرد آموزش و یادگیري، نگاه
حاکمیت به مسئله تعلیم و تربیت را نشان داد و باعث شد خانواده ها از نگرانی خارج شوند و این احساس را داشته باشند، نظام

 
آموزشی سعی دارد از طریق آموزش هاي تلویزیونی وقفه اي در یادگیري دانش آموزان اتفاق نیفتد و در کنار آنهاست. 

تقریبا تمام دروس را در آموزش هاي تلویزیونی پوشش دادیم. 185 عنوان درسی در دوره متوسطه دوم، 36 عنوان درسی در متوسطه
اول و شایستگی هاي غیرفنی شاخه کاردانش و فنی و حرفه اي و بخشی از دروس مهارتی دانش آموزان را از طریق تلویزیون آموزش

 
دادیم، در دروس هنرستانی که نیاز به کارگاه نداشت مانند حسابداري و مباحث کامپیوتر کار آموزش از طریق تلویزیون جریان یافت. 

بخش دوم آموزشها از طریق فضاي مجازي ارائه شد که ابتدا به صورت خودجوش از جانب معلمان رقم خورد و در دهه دوم اسفندماه
شاهد آن بودیم که معلمان براساس تعهدي که به آموزش و یادگیري دانش آموزان داشتند آموزش ها را در فضاي مجازي ارائه دادند
البته به دلیل فراهم نبودن زیرساخت ها در آموزش و پرورش، استقرار یک شبکه آموزشی مستقل براي این وزارتخانه چند ماه طول
کشید و نهایتا اردیبهشت ماه شبکه آموزشی دانش آموزان "شاد" راه اندازي و از آن طریق تلاش شد که همه دانش آموزان علاوه بر

 
آموزش هاي تلویزیونی در فضاي مجازي هم حضور داشته و آموزش را از معلم خود دریافت کنند. 

 
دانش آموز خود را ملزم به دریافت آموزش هاي تلویزیونی نمی داند! 

فضاي مجازي از نظر اثربخشی با آموزش تلویزیونی تفاوت هایی دارد، آموزش هاي تلویزیون ماهیت تعامل ندارد و گاهی دانش آموز
الزام هم نمی بیند تا آموزش را دریافت کند همچنین نقش تسهیل گري معلم در کلاس درس و فضاي مجازي که جریان یادگیري را
هدایت می کند در آموزش تلویزیونی وجود ندارد به همین دلیل براي ما اهمیت داشت که ارتباط دانش آموز با معلم خود و در محیط

 
نسبتاً تعاملی که البته تعامل مبتنی بر متن، فیلم و عکس بود رخ دهد و به تدریج امکانات شاد را بهینه می کنیم. 



 
 

درصد بالایی از دانش آموزان اپلیکیشن شاد را نصب کردند بیش از 99 درصد مدارس این اپلیکیشن را نصب کردند به جهت اینکه
سال تحصیلی رو به پایان بود، یک ماه فرصت داشتیم که از این امکان جدید براي دانش آموزان سراسر کشور که اینترنت و ابزار مورد

 
نیاز را در اختیار داشتند بهره ببریم. 

 
دانش آموزان آموزش مجازي را اثربخش تر دانستند 

در نهایت آموزش هاي مجازي را ارائه دادیم و دانش آموزان در شبکه شاد فعال شدند، بخشی از مدارس و دانش آموزان به جهت اینکه
چند ماه قبل از آن با پیام رسان هاي دیگر مأنوس شده بودند در شبکه شاد حضور پیدا کردند و پذیرفتند در یک سامانه اختصاصی
آموزش وپرورش ورود پیدا کنند که همه جهات ایمنی براي دانش آموزان و جریان تربیت لحاظ شده است و نظارت صورت می گیرد
البته شاد در برخی مواقع مشکلاتی هم داشت، با این وجود مدارس در این بستر قرار گرفتند و آموزش ها کامل شد، ارزیابی نهایی از
آموزش ها این بود که دانش آموزان آموزش مبتنی بر فضاي مجازي را که به اضطرار پذیرفتند و جنبه تعاملی دارد را سودمندتر و

 
اثربخش تر می دانند.این ارزیابی در همه پژوهش هایی که انجام دادیم نسبت به سایر روش ها محسوس بود. 

 
آغاز سال تحصیلی از 15 شهریور لزوما به معناي بازگشایی فیزیکی مدارس نیست 

 
تشریح جزئیات آغاز فعالیت مدارس در سال تحصیلی کرونایی دانش آموزان 

 
استانداران براي آغاز سال تحصیلی و ضدعفونی مدارس کمک کنند 

سعی کردیم براي دانش آموزانی که به شاد دسترسی نداشتند از طریق "درس نامه ها" شرایطی را فراهم کنیم تا درس نامه هایی که
ماهیت خودآموز براي آنها دارد دریافت کنند، در هر صورت سال پرتنش و دشواري را پیش رو داشتیم اما شرایط اضطرار ما را به این
سمت کشاند و طبیعی است اقناع مخاطبانی که تمایل داشتند آموزش باکیفیت بالاتر دریافت کنند دشوار است البته همه جامعه و
رسانه ها کمک کردند پیام رسان اختصاصی آموزش و پرورش (شاد) به عنوان یک محیط امن براي دانش آموزان مستقر و معرفی شود
و امروز با آمادگی بیشتري به سال تحصیلی 1400-1399 ورود خواهیم کرد مخصوصا زیرساخت هاي بهتري را آماده کردیم که از

 
جمله در شبکه شاد قابلیت هاي جدیدي فراهم شده است تا معلم راحت تر بتواند با آن کار کند. 

 
امکانات شاد براي تدریس معلمان افزایش می یابد 

 
تسنیم: یعنی قرار است امکانات شاد براي تدریس معلمان افزایش یابد؛ این تغییرات شامل چه مواردي است؟ 



بله؛ فکر می کنم در قراردادهایمان بیش از 30 ویژگی را هدف گذاري کردیم که در شبکه شاد قابلیت ها ایجاد شود و بخش هایی از

 
آن داراي اهمیت است که کار معلمان را ساده تر می کند و امکانات خوبی در اختیار آنها قرار می دهد. 

تسنیم: اشاره داشتید، این ضرورت در فضاي کرونا باعث شد به سمت آموزش هاي مجازي و شبکه شاد برویم؛ آیا قبل از ماجراي کرونا
طرح کلانی داشتید که اگر در وضعیت اضطرار قرار گرفتید بستر آموزش را به فضاي مجازي ببرید مثلا در شهر تهران تعطیلات مکرر
براي آلودگی هوا داشتیم در آن مقطع عملاً بحث آموزش تعطیل می شد و بستر مناسبی وجود نداشت که آموزش دانش آموزان
پیگیري شود؛ این اتفاقات تلنگري براي آموزش و پرورش نبود که جدي به ماجراي آموزش مجازي ورود کند تا وقتی که با کرونا
مواجه شد به این شکل دچار اضطرار نشود! پیش از شیوع کرونا چه تدابیري براي آموزش مجازي اندیشیده شده بود که در نهایت به

 
شبکه شاد رسیدید؟ 

چند عامل ما را به سمت فضاي مجازي می کشاند؛ نخست اینکه در سند تحول بنیادین استفاده از فضاي مجازي مورد تاکید قرار
گرفت و در حوزه سیاست گذاري هاي آموزش و پرورش از موضوعاتی بود که همواره درباره آن صحبت می شد، حتی در حوزه
بزرگسالان آموزش از راه دور را داریم که بخشی از آن در بستر مجازي ارائه می شود اما اینها در شرایطی بود که به صورت محدود،

 
گزینشی و هدفمند انجام می شد تا موضوع آموزش مجازي را وارد سیستم آموزش و پرورش کنیم. 

با آمدن کرونا در تمام دنیا در بحث آموزش دچار غافلگیري شدند و آموزش وپرورش باید پاسخ مناسب و درخوري به این شرایط می
داد ما در گذشته آموزش مجازي را تجربه کرده بودیم و زمانی که آلودگی هوا بود در تهران 9 تا 10 روز تعطیلات مستمر داشتیم یا
استان هایی که دچار سیل و زلزله شدند روش هایی را براي ارائه خدمات غیرحضوري و البته کمتر در فضاي وب و به صورت مجازي

 
تجربه کرده بودند. 

در بهمن ماه که اوضاع کرونا حادتر شد یک نوع آمادگی نسبی در بعضی از استان ها وجود داشت چون در ماه هاي قبل از آن به دلیل
تعطیلات ناشی از آلودگی هوا یا سیل با موضوع آموزش مجازي در بستر پیام رسان ها مأنوس شده بودند اما کاملا خودجوش بود و در

 
برنامه آموزش و پرورش وجود نداشت. 

 
کرونا باعث تسریع توجه به آموزش هاي مجازي شد 

اما آموزش وپرورش همیشه به آموزش مجازي فکر می کرد و آن را در دستور کار قرار داده بود، کرونا باعث شد حرکت به سمت بستر
آموزش مجازي تسهیل شود و در اسفند ماه آمادگی براي گفتگوها شکل گرفته بود حتی براي دعوت از افرادي که در بخش هاي
مختلف بودند اقدام شد اما کار دشواري بود و طبیعی است که استقرار آن به زمان نیاز داشت، آموزش وپرورش به فکر استفاده از
فضاي مجازي بود اما ماجراي کرونا سبب تسریع کار شد و سعی کردیم کاري که باید در دراز مدت انجام می دادیم در همین ایام که

 
استقبال خوبی از آن می شود و پذیرش جامعه بالاست انجام دهیم. 



 
 

تسنیم: پس کرونا لااقل محاسنی هم براي آموزش و پرورش داشته! و این وزارتخانه را مجبور به پیگیري و به سرانجام رساندن

 
آموزشهاي مجازي کرد! 

بله قطعاً! سند تحول بنیادین یک بستر براي ما است یعنی روحی دارد که نمی توان آن را نشان داد؛ پیچیدگی تعلیم و تربیت و
تاثیري که بر جامعه می گذارد به جهت اینکه خیلی آرام است و از جنبه سخت نبوده قابل مشاهده نیست مثلا اخباري که رسانه ها
منتشر می کنند، اینکه چگونه بر دل مردم می نشیند، اثر می گذارد و به تدریج جریانی را ایجاد می کند، خیلی آرام و کند است

 
ماهیت فعالیت هاي تعلیم و تربیت نیز از این جنس است به همین دلیل خیلی سخت می شود نتایج تولیدات را نشان داد. 

یکی از موضوعاتی که در آموزش وپرورش در شرایط کرونا با سرعت بالا مستقر شد آموزش مجازي بود و از این فرصت استفاده کردیم

 
و یک بخش آن همسویی با اسناد تحولی آموزش و پرورش است. 

تسنیم: آیا آماري دارید که کدام بخش از دهک هاي مختلف جامعه به شبکه شاد دسترسی داشتند و کدام دهک ها از این شبکه جا

 
ماندند؟ به صورت منطقی اینگونه است که مناطق محروم دسترسی به شبکه شاد نداشته باشند آیا آمار تفکیکی در این رابطه دارید؟ 

چندین مطالعه صورت گرفته است که یکی از آنها توسط معاونت آموزش متوسطه انجام شد، در آموزش هاي تلویزیونی ادعا می شد

 
97 درصد پوشش وجود دارد چون از چند شبکه اي استفاده شد که بالاترین پوشش ملی را داشت. 

 
آموزش هاي تلویزیونی اثربخش تر بود یا مجازي 

 
تسنیم: یعنی به پوشش 97 درصدي در آموزش هاي تلویزیونی رسیدید؟ 

بحث در اختیار گذاشتن آموزش یک موضوع است و بحث استفاده مخاطبان موضوع دیگري است، رسانه شاید دقیقتر از ما بتواند
بگوید چه میزان از دانش آموزان از آموزش تلویزیونی استفاده کردند، ارزیابی که ما از حیث اثربخشی و فرایندي داشتیم نشان می
دهد به جهت اینکه در فضاي مجازي الزام وجود داشت که دانش آموزان باید در این محیط یاد بگیرند و ما هم تشویق می کردیم تا

 
دانش آموز و معلم حتما در کلاس درس مجازي در شاد حضور داشته باشند بنابراین وسعت و فراگیري بیشتري داشت. 



 
 

امکانات در اختیار 30 درصد دانش آموزان براي حضور در شبکه شاد نبود البته شاید این آمار خیلی دقیق نباشد چرا که در ضمن کار
تلاش شد عده اي از دانش آموزان به شبکه شاد بپیوندند و به تدریج استفاده از شاد رسمیت پیدا کرد مخصوصا اینکه مشخص شد
سال بعد نیز در این شرایط خواهیم بود بنابراین مورد پذیرش قرار گرفت، از زمانی که بهمن ماه آموزش از راه دور را آغاز کردیم حتی
خانواده ها استفاده از تلویزیون را الزام نمی دیدند به جهت اینکه تصور می کردند تعطیلات کوتاه مدت است و دانش آموز به زودي به

 
مدرسه باز می گردد. 

 
نمی توان اثربخشی آموزش مجازي را با آموزش حضوري مقایسه کرد 

خود ما هم در همین شرایط بودیم و تصور می کردیم مدارس زودتر باز خواهند شد اما بعد از 15 فروردین متوجه شدیم ما باید به
عدم بازگشت به مدارس در سال تحصیلی فکر کنیم و سناریوها را بر روي تعمیق یادگیري و جبران برخی فرصت هاي از دست رفته
همینطور نگاه به نحوه ارزشیابی از 70 درصد آموزشهایی که تا بهمن ماه ارائه شده بود قرار دهیم؛ امتحانات نهایی در پایه دوازدهم و
پایه نهم به صورت حضوري برگزار شد میزان غیبت دانش آموزان بسیار کم بود؛ به نظر آموزش هاي فضاي مجازي اثربخشی خوبی را

 
داشت اما قطعاً نباید آن را با آموزش حضوري مبتنی بر تعامل معلم و دانش آموز مقایسه کنیم. 

 
69 تا70 درصد دانش آموزان براساس ارزیابی هایی که داشتیم از آموزش مجازي استفاده کردند. 

پایان بخش نخست ...



وصول 164 میلیارد ریال حقوق دولتی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1399/05/19

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز اراك؛ رئیس سازمان
صنعت، معدن و تجارت استان مرکزي گفت: 196 میلیارد
ریال امسال از سوي بخش خصوصی در معادن استان
سرمایه گذاري شد که 99 فرصت اشتغال مستقیم به همراه

 
داشت. 

جعفري کرهرودي افزود: 12 پروانه اکتشاف، 18 گواهی
کشف و 18 پروانه بهره برداري امسال در حوزه فعالیت

 
هاي معدنی این استان صادر شد. 

وي ظرفیت استخراج پروانه هاي بهره برداري معادن استان در سال جاري را 451 هزار تن عنوان کرد و اظهار داشت: ظرفیت قطعی

 
معادن این استان نیز پنج میلیون و 448 هزار تن ارزیابی می شود. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان مرکزي ارائه فرصت مناسب براي راه اندازي معادن، رفع اختلاف معادن با دستگاه هاي
اجرایی، ابقاي پروانه هاي اکتشاف داراي 50 درصد پیشرفت و تشکیل کارگروه هاي مختلف براي بازدید از معادن را از مهمترین برنامه

 
هاي سازمان صنعت، معدن و تجارت استان در سال جاري عنوان کرد. 

580 معدن داراي پروانه بهره برداري با ظرفیت استخراج 25 میلیون تن و ذخیره قطعی یک هزار و 336 میلیون تن با اشتغال چهار
هزار و 402 نفر در استان مرکزي فعالیت می کنند.



مالیات را به سمت رآمد و سرمایه ها بردیم

منبع: شعار سالشماره خبر:  177  |  تاریخ: 1399/05/19

شعار سال: روابط عمومی و امور بین الملل سازمان برنامه و بودجه کشور، روز خبرنگار امسال؛ حال و هوایی متفاوت از سال
هاي گذشته دارد. هر سال در چنین روزي خبرنگاران به حوزه هاي خبري خود دعوت می شوند و در جمع هایی دوستانه و

صمیمی، از زحمات یکساله آن ها تقدیر می شود. اما شیوع ویروس کرونا که هم بساط دید ...

شعار سال: روابط عمومی و امور بین الملل سازمان برنامه و بودجه کشور، روز خبرنگار امسال؛ حال و هوایی متفاوت از سال هاي
گذشته دارد. هر سال در چنین روزي خبرنگاران به حوزه هاي خبري خود دعوت می شوند و در جمع هایی دوستانه و صمیمی، از
زحمات یکساله آن ها تقدیر می شود. اما شیوع ویروس کرونا که هم بساط دید و بازدید هاي نوروزي را برچید و هم درباره چگونگی

 
برگزاري مراسم هاي عزاداري اباعبداالله، اما و اگر هایی را آفریده؛ مراسم هاي هر ساله روز خبرنگار را هم به محاق برده است. 

با این وجود، مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی سازمان برنامه و بودجه کوشید؛ دست کم به صورت مجازي هم شده باب گفت وگوي
خبرنگاران با رئیس این سازمان را باز نگه دارد. از این رو از خبرنگاران خواسته شد تا با ارسال ویدئو هایی سوالاتشان را با نوبخت
مطرح کنند. 23 سوال از سوي خبرنگاران عنوان شد؛ برخی سوالات ویدئویی، برخی صوتی و برخی مکتوب ارائه شده بود که ماجراي

 
«کسري بودجه 99» و «اصلاح ساختار بودجه» پرتکرارترین آن ها بود. 

معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه ضمن تبریک روز خبرنگار به همکاران پرتلاش عرصه رسانه اي کشور؛ با مشاهده

 
ویدئوي تمامی سوالات، طی یک ساعت به تمامی آن ها پاسخ داد که مشروح آن را در ادامه می خوانید: 

 
«نرگس معززي خبرنگار باشگاه خبرنگاران جوان»: 

رهبر انقلاب بار ها درباره لزوم اصلاح نظام ساختار بودجه و بودجه تاکید کردند و این که قانون بودجه باید مطابق با جنگ اقتصادي
باشد ارائه شود. اما نمایندگان مجلس نوپاي یازدهم مدعی هستند که بودجه نوشته شده، هیچ شباهتی به بودجه اي منطبق با جنگ

 
اقتصادي ندارد. تفاوت بودجه امسال با لایحه بودجه 1400 چه خواهد بود؟ 

درباره اینکه بودجه 1399 پس از ماه ها انتظار در مجلس به جاي اینکه متناسب با فضاي جنگ اقتصادي مورد بررسی قرار گیرد؛ با
چنین سرنوشتی روبرو شده است؛ باید افکار عمومی قضاوت کند. سازمان برنامه و بودجه، لایحه بودجه 1399 را بر اساس پیش بینی
واقع بینانه جنگ اقتصادي به مجلس ارائه کرد. موضوعاتی که امروزه در خصوص کسري بودجه و.. مطرح می شود؛ نشان دهنده شفاف
سازي سازمان برنامه بودجه است که راسا این موضوع را مطرح کرد؛ اما متأسفانه بعضی از عزیزان بدون داشتن اطلاعات کافی در

 
خصوص اعداد و ارقام واقعی، از کسري بودجه صحبت می کنند! 

«اصلاح ساختار بودجه» پس از آنکه از سوي مقام معظم رهبري در سال 97 مطالبه شد، از سوي سازمان برنامه و بودجه کشور در
وقت معین شده، تدوین و به رهبري و شوراي عالی هماهنگی سه قوه ارائه شد. رهبري تصریح فرموده بودند که اصلاح ساختار باید در
همان شوراي عالی مورد تأیید قرار بگیرد و قرار نبود به مجلس راه پیدا کند. حتماً ایشان مصلحتی داشتند که که این موضوع در

 
شوراي عالی تأیید شود. البته ما کوشیدیم از همه ظرفیت هاي کشور براي تدوین آن استفاده کنیم. 



ما روي 4 محور و 10 بسته متمرکز شدیم؛ اینکه «چگونه درآمدهایمان پایدار شود»؛ «چگونه هزینه ها بهینه شوند»؛ «چگونه در
بودجه هاي سنواتی ثبات، عدالت اجتماعی و اقتصادي اعمال شود» و «چگونگی اصلاح روش بودجه ریزي کنونی در دولت و مجلس».
برنامه اصلاح ساختار بودجه را هم به مجلس و هم به همه اعضاي آن شورا (رؤساي سه قوه) تقدیم کردیم و انتظارمان این بود که
اجماعی در میان سران، منطبق با نظر مقام معظم رهبري ایجاد شود. تا این لحظه با وجود آنکه براي بررسی برنامه اصلاح ساختار،
زمان مشخصی تعیین شده بود؛ به جمع بندي بین سه قوه در شوراي عالی، دست پیدا نکرده ایم. البته ما مدعی نیستیم که آنچه ارائه
دادیم؛ بهترین است، اما به هر دلیلی در شوراي عالی تصویب نشد و ما عیناً همان برنامه را به مجلس جدید ارائه دادیم. چون مجلس،
امکان قانون گزاري دارد و می تواند برنامه اصلاح ساختار را بررسی کنند. ما براي تمامی محور ها و پروژه هاي تعیین شده در این
برنامه، تفصیلا پاسخ داریم. البته حرف زدن درباره «اصلاح ساختار بودجه» بسیار آسان است، اما همین که بخواهند این شیر را

 
خالکوبی کنند می بینید که چه شیر بی یال و کوپالی می شود. 

«اصلاح ساختار بودجه» یک عمل جراحی بزرگ است. ما سالانه 134 هزار میلیارد تومان یارانه می دهیم. این عدد چند برابر بودجه
کشور است که در شرایط کنونی پرداخت می شود؟ اما آیا به همین گونه باید پرداخت شود؟ آیا شیوه اخذ مالیات ما صحیح است؟ چرا
هم موعدیان و هم مجریان ناراضی اند... و هم از سوي دیگر مجریان مالیاتی معتقدند که درصد مالیات کشور ما نسبت به شاخص

 
کشور هاي توسعه یافته و صنعتی بسیار پایین تر است که نشان دهنده استفاده اندك از این ظرفیت است. 

این نشان دهنده ضرورت اصلاح است. به جاي آنکه مالیات را عمدتاً متوجه حقوق و مصرف کنیم آن را به سمت درآمد و سرمایه ها
بردیم؛ به عبارتی نظام مالیاتی را با نظام تأمین اجتماعی گره زدیم و مشخص کردیم هر کسی در ماه و در سال چقدر می تواند درآمد

 
داشته باشد و اگر بیشتر از آن درآمد دارد؛ باید مالیات بدهد و اگر درآمد کمتري دارد، باید یارانه بگیرد. 

در خصوص بحث هزینه ها در قوانین بودجه نیز، مراکز تحقیقاتی، فرهنگی و مذهبی مشابهی داریم و می توانیم برخی از این ها را به
جهت کار مشابه، در یک ردیف تجمیع کنیم. اما این کار آسانی نیست. امیدواریم مجلس برنامه اصلاح ساختار بودجه را مصوب کند تا
آن را اجرا کنیم. البته اعمال کوچک ترین تغییر، اعتراضات بسیاري را برخواهد انگیخت. اما لازم است که این جراحی در اقتصاد کشور

 
صورت بگیرد. 

با اصلاح قیمت بنزین؛ منابع حاصل از افزایش نرخ بنزین را به عنوان یارانه به مردم برگرداندیم. اما در ماه هاي اخیر درآمد هاي ناشی
از افزایش قیمت بنزین، به جهت کاهش میزان مصرف بنزین در داخل و کاهش صادرات بنزین؛ کاهش یافته، اما دولت همچنان همان

 
میزان یارانه را به مردم پرداخت می کند. 

در حال حاضر پنجاه هزار میلیارد تومان معافیت مالیاتی داریم؛ کدام بخش آن را اصلاح کنیم که داد کسی در نیاید؟ و خساراتی را به

 
ما تحمیل نکند. 

دولت به لزوم اصلاح ساختار بودجه، معتقد است و منتظر نظر مجلس هستیم تا پس از تصویب آن از سوي نماینده هاي با انگیزه

 
مجلس؛ آن را اجرا کنیم. 

از آنجا که برنامه اصلاح ساختار، در مجلس یا از سوي شوراي عالی سران سه قوه، تصویب نشده بود، بودجه سال 99 در چارچوب آن
تدین نشده است. به عبارت دیگر اصلاح ساختار، نتوانست در بودجه کاملاً اعمال شود حتی بند هایی که به آن مربوط بود را کلاً حذف

 
کردند! 



در پاسخ به اینکه می گوئید آیا بودجه سال 99 متناسب با جنگ اقتصادي و واقعیت امروز کشور نوشته شده است یا نه؟؛ سوالی از
شما می پرسم؛ آیا قانون بودجه اي را در کشورمان سراغ دارید که از بودجه 570 هزار میلیارد تومانی منابع عمومی، کمتر از 48 هزار
میلیارد تومان آن مربوط به درآمد هاي نفتی باشد؟ یعنی کمتر از 10 درصد کل بدجه متکی به درآمد هاي نفتی باشد؟ ما چنین
بودجه اي را براي سال 99 ارائه دادیم. اگر هم درباره کسري بودجه، سخن گفتیم؛ این ناشی از شفافسازي سازمان برنامه و بودجه بود

 
که آن را مطرح کرد، ولی افرادي، بدون اطلاع کافی از آن، به این موضوع می پردازند. 

منابع افزایش حقوق کارمندان و بازنشستگان که اخیراً سازمان برنامه و بودجه در پی آن است، از کجا تأمین می شود؟ آیا ممکن است

 
منجر به این شود که شما دائماً اوراق منتشر کنید و یا بانک مرکزي مجبور به چاپ اسکناس شود و پایه پولی افزایش پیدا کند؟ 

درباره اینکه چطور با وجود قلت منابع مالی، با معضلاتی همچون تورم و گرانی روبرو شویم و حتی حقوق کارمندان و بازنشستگان را
اضافه کنیم؛ باید بگویم که این کار را حتی بدون افزایش سقف بودجه، انجام دادیم. منابع عمومی بودجه 98، تغییري نکرد، ولی
کوشیدیم 50 درصد، حقوق کارکنان را در اسفند ماه اضافه کنیم و بدون افزایش سقف بودجه عمومی در سال 99، 15 درصد هم در
فروردین ماه حقوقو کارکنان دولت را اضافه کردیم. حقوق بازنشستگان را هم 20 درصد اضافه کردیم و همسان سازي حقوق آنان با

 
افراد شاغل هم رده خودشان را هم از اول مهرماه اجرا می کنیم. 

ما از همین میزان بودجه عمومی مصوب در بودجه سال 99، هزینه این افزایش حقوق ها را تأمین می کنیم. از ابتداي سال تا کنون،
فقط 85 درصد از بودجه جاري اي که باید مصرف می شد؛ مصرف شده است. یعنی حتی با وجود افزایش حقوق ها؛ 15 درصد صرفه
جویی داشته ایم. جالب است بدانید که میزان پرداخت هاي بند «و» که مربوط به حقوق است؛ به 152 درصد رسیده است. یعنی 52
درصد نسبت به حقوق هاي سال گذشته کارکنان دولت و 139 درصد نسبت به حقوق بازنشستگان در سال گذشته، اضافه کرده ایم

 
که از مهر ماه هم حقوق بازنشستگان بیشتر می شود. 

چنانکه می دانید «بودجه جاري»، شامل دو بخش «پرسنلی» و «سایر» است. تا کنون فقط 60 درصد از بودجه «سایر» در سال 99 را
پرداخت کرده ایم. یعنی بودجه «پرسنلی» را افزایش داده ایم، اما در بخش بودجه «سایر»، ضمن افزایش بهره وري، صرفه جویی هم
کرده ایم تا در شرایط جنگ اقتصادي و شیوع ویروس کرونا بتوانیم بودجه کشور را مدیریت کنیم. خوب است بدانید که 85 درصد
بودجه عمرانی کشور نیز از ابتدالی سال تا کنون، تخصیص یافته و مبلغی از بودجه عمرانی، در محل بودجه هاي جاري خرج نکرده

 
ایم. 

کل اوراقی که ما فروختیم در حال حاضر 58 هزار میلیارد تومان است در صورتی که درآمد هاي ناشی از مالیات به بیش از 72 هزار

 
میلیارد تومان رسیده و این طور نیست که تأمین بودجه، همه از محل فروش اوراق باشد. 

درباره نظام یارانه اي، سال گذشته یک ردیف با توجه به تغییر نرخ بنزین، اضافه شد. اما بار ها شنیده ایم که پرداخت این یارانه ها
عادلانه نبوده و همه نیازمندان، یارانه معیشتی دریافت نمی کنند. تلاش سازمان برنامه براي عدالت محور بودن یارانه نقدي به مردم با
توجه به همکاري با وزارت کار چگونه است؟ آیا شما خودتان رضایتی از این نحوه پرداخت دارید؟ و آیا مردم را راضی می دانید؟ به

 
نظر می رسد که علی رغم تلاش هاي شما، رضایت عمومی از دریافت یارانه ها وجود ندارد. 

نحوه پرداخت یارانه ها می تواند اصلاح و هدفمند شود. یارانه حمایت معیشتی ناشی از افزایش نرخ بنزین را به 60 میلیون نفري که
فکر می کردیم نیازمندتر هستند تا کنون داده ایم و امیدواریم که هدفمند پرداخت شود. قطعاً 20-22 میلیون نفري که این یارانه را



 
دریافت نمی کنند، قطعاً گلایه دارند. اگر هم یارانه را به همه بدهیم که یعنی آن را هدفمند توزیع نکرده ایم. 

در برنامه اصلاح ساختار بودجه هم موضوع اصلاح پرداخت یارانه ها را گنجانده ایم. انشاالله با تصویب این برنامه از سوي مجلس، حتی
لایحه بودجه 1400 را هم بر مبناي همین اصلاح ساختار، ارائه می دهیم. به میزانی که برنامه اصلاح ساختار بودجه در مجلس،

 
تصویب شود؛ آن را در لایحه بودجه سال بعد لحاظ خواهیم کرد و در جهت اصلاح اعداد و ارقام عمل می کنیم. 

 
«امین معصومی خبرنگار ایرنا»: 

با توجه به این که در شرایط تحریم، درآمد هاي نفتی کشور به شدت کاهش پیدا کرده و بعد از شیوع بیماري کرونا، بسیاري از درآمد
هاي مالیاتی که در قانون بودجه پیش بینی شده بود دیگر امکان تحقق ندارد و دولت با کسري بودجه شدید مواجه است، سازمان

 
برنامه بودجه چه تمهیدات و اقداماتی براي مقابله با این کسري بودجه در نظر گرفته تا با تورم کمتري روبرو باشیم؟ 

در شرایط تحریم و رکود ناشی از کرونا، میزان صادرات نفت تقلیل یافته و درآمد هاي نفتی پایین آمده است. فروش نفت در سال

 
جاري کاهش چشمگیري یافته و فقط 6 درصد از درآمد نفتی مورد انتظار ما تا کنون محقق شده است. 

اما چند منبع درآمدي دیگر نیز وجود دارد؛ مثل مالیات و درآمد هاي گمرك و واگذاري دارایی هاي مالی در دو بخش فروش سهام

 
کارخانجات دولت در بورس و انتشار اوراق مالی. 

اگرچه کمتر از 6 درصد از آنچه که باید از محل درآمد هاي نفتی محقق می شد، محقق شده، اما 75 درصد درآمد هاي مالیاتی سال
جاري تا کنون محقق شده که 20 درصد بیش از سال گذشته در همین تاریخ است. 58 درصد واگذاري هاي مالی نیز محقق شده
است. مطابق اصل 44 قانون اساسی دولت موظف به واگذاري سهام کارخانجات و شرکت هاي دولتی است که منجر به کاهش مالکیت

 
و تصدي گري دولت شده و آن را در جایگاه نظارت قرار می دهد. 

براي کل سال 99، فقط 11 هزار و 900 میلیارد تومان درآمد از این محل، پیش بینی کرده بودیم، اما قریب به 16 هزار میلیارد تومان

 
در چهار ماه گذشته، توانسته ایم سهام واگذار کنیم که تا حدودي کسري عدم تحقق درآمد ناشی از فروش نفت را جبران کرده است. 

جز همان تنخواهی که هر سال از بانک مرکزي می گرفتیم و با آن تسویه هم می کردیم؛ چیز دیگري از بانک مرکزي دریافت نکرده
ایم؛ بنابراین تصور اینکه عدم تحقق منابع باعث استقراض غیر مستقیم دولت از بانک مرکزي شده؛ کاملاً باطل و نوعی توهم است.
دولت نه تنها اجازه استقراض مستقیم که حتی امکان استقراض غیرمستقیم هم از بانک مرکزي نداشته و این کار را نکرده است. آمار و

 
ارقام نشان می دهد که به دولت به میزان درآمدهایش هزینه کرده است. 

در وضعیت فعلی تا جایی که امکان داشت با اصلاح سیاست ها، بودجه جاري کشور را بیشتر معطوف بخش «پرسنلی» کردیم و از
بودجه «سایر» کم کردیم. همچنین بودجه هاي عمرانی کشور را بجاي اینکه به مساوات بین تمامی پروژه ها هزینه کنیم و هیچ
کدامشان به ثمر نرسد؛ طبق اولویت و اهمیت تخصیص داده ایم و می دانیم که تا آخر سال چقدر راه آهن، جاده، مدرسه، بیمارستان

 
و ... خواهیم داشت. به عبارت دیگر تلاش کردیم با مدیریت منابع، بیشترین بهره وري را داشته باشیم. 

علی رغم تلاش هاي دشمنان، حتی یک روز هم حقوق و یارانه اعطایی به مردم به تعویق نیفتاده است؛ تمامی حقوق ها را به موقع

 
پرداخت و سررسید اوراق را نیز در زمان مقرر بازخرید می کنیم. 



آیا اصلاح ساختار نظام بودجه ریزي کشور که در سال هاي گذشته توسط دولت و سازمان برنامه و بودجه پیگیري می شد با وجود

 
مشکلات اقتصادي کنونی، همچنان پیگیري می شود؟ این موضوع در چه وضعیتی است؟ 

برنامه اصلاح ساختار اقتصادي را تقدیم مجلس کرده ایم و انتظارداریم که در مجلس محترم تصویب شود تا لایحه بودجه 1400 را که

 
تا 15 آذر باید به مجلس ارائه دهیم؛ با اصلاحات مورد تأیید مجلس، تقدیم نمایندگان محترم کنیم. 

 
«سارا خالقی خبرنگار خبرگزاري خانه ملت»: 

آیا بودجه سال 99 با شرایط کنونی امکان ادامه دارد یا خیر؟ در صورت نیاز به اصلاح چه مرجعی باید این بودجه را اصلاح کند؟

 
شنیده شده که دولت می خواهد اصلاح بودجه سال 99 را در شوراي عالی هماهنگی سران قوا انجام دهد؛ این صحت دارد؟ 

کمیسیون برنامه و بودجه مجلس اعلام کرده که دولت متن مقدماتی اصلاح ساختار بودجه را به این این کمیسیون ارائه کرده است؛

 
چه زمانی لایحه اصلاح ساختار بودجه را به مجلس ارائه می کنید؟ 

بودجه سال جاري با عدم تحقق منابع در بخش درآمد هاي نفت تا کنون مواجه شده است؛ اما بخش دیگر درآمد ها در حوزه مالیات،
اوراق و حتی واگذاري سهام کارخانجات دولت؛ محقق شده است. کما اینکه پیش بینی کرده بودیم که در کل سال 11 هزار و 900
میلیارد تومان، درآمد ناشی از واگذاري سهام داشته باشیم، اما تا کنون نزدیک به 16 هزار میلیارد تومان، سهام عرضه شده و به همان
تکلیفی که اصل 44 قانون اساسی حکم کرده، عمل شده و کاهش تصدي دولت محقق شده است. مقایسه عملکرد بودجه چهارماهه
امسال با سال گذشته نشان می دهد که تا این مقطع زمانی، در میزان تحقق منابع درآمدي دولت، تفاوت چندانی با بودجه سنوات
سال گذشته نداریم. تحقق درآمد ها به جز حوزه درآمد هاي نفتی، در دیگر بخش ها نه تنها محقق شده بلکه اوضاع امسال بهتر از

 
سال هاي قبل هم هست و ما با اختیارات قانونی اي که داریم در دولت عمل می کنیم. 

مقام معظم رهبري بسیار هوشمندانه و با درك شرایط کشور، شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سه قوه را تشکیل دادند تا از شرایط
جنگ بزرگ اقتصادي با توجه به ظرفیت قانونی این شورا که مصوباتش همچون شوراي عالی امنیت ملی به تأیید و تصویب مقام

 
معظم رهبري می رسد؛ بگذریم و از این ظرفیت استفاده کنیم. 

انشاالله قانون بودجه 99 با همین شرایط قابل اجرا است و مشکلی در ادامه آن نخواهیم داشت. مهم این است که دریافت ها و پرداخت
ها، حقوق و دستمزد و مطالبات کارمندان، ایثارگران و بازنشستگان از دولت را به درستی مدیریت کنیم. امیدوارم برنامه اصلاح ساختار
اقتصادي که تقدیم مجلس محترم شده را هم اگر نمایندگان مقتضی می دانند؛ بررسی کنند و مصوبه اي به دولت بدهند تا لایحه

 
بودجه 1400 را بر آن پایه تنظیم کنیم. 

 
«حسین بردبار خبرنگار روزنامه خراسان»: 

وزارت اقتصاد لایحه اي براي مالیات بر سرمایه و مالیات بر مجموع درآمد؛ تدوین کرد، اما اجرایی نشد. نظر به کاهش منابع نفتی در
بودجه کشور و لزوم استفاده از منابع مالیاتی؛ آیا سازمان برنامه و بودجه برنامه اي براي این منظور و اعمال فشار بر وزارت اقتصاد براي

 
اجراي این دو نوع مالیات دارد یا خیر؟ 



نظرتان درست است و حتماً باید سازوکار هاي حقوقی و تقنینی را براي فعال کردن و بهبود نظام مالیاتی داشته باشیم؛ یکی از
راهکارهایش مالیات بر سرمایه است که آن را پیش بینی کرده ایم. رویکردمان از مالیات بر مصرف به سوي مالیات برکل درآمد خانوار،
تغییر کرده است. اصلاح ساختار نظام مالیاتی را در محور اول برنامه اصلاح ساختار اقتصادي گنجانده ایم و تقدیم مجلس شد. اگر
مجلس اصلاح نظام مالیاتی پیشنهادي ما را تصویب کند؛ با ایرادي از سوي شوراي محترم نگهبان هم مواجه نخواهد شد؛ چون با

 
قانون اساسی در تغایر نیست و می توانیم این برنامه را عملیاتی کنیم. 

خوشبختانه مجلس محترم یازدهم این فرصت را براي سازمان برنامه و بودجه کشور قائل شد و ما جلسات مستمري داریم. سازمان

 
برنامه آمادگی دارد که آن بخش از اصلاح ساختار که به تصویب مجلس برسد را در بودجه سال 1400 اعمال کند. 

 
«علیرضا اصغرزاده خبرنگار روزنامه هاي تماشاگران امروز و کائنات»: 

 
اگر می توانستید به زمان قبل از تصویب بودجه سال 99 برگردید؛ در کدام بخش از آن تجدید نظر می کردید؟ 

باتوجه به کاهش درآمد هاي نفتی برخلاف آنچه که شما در بودجه امسال لحاظ کردید؛ آیا می توان گفت دولت با کسري بودجه

 
مواجه شده است و آیا افزایش قیمت طلا و ارز ربطی به این مسئله دارد؟ 

سه منبع براي تأمین هزینه ها داریم. یکی از طریق مالیات ها که حدود 175 هزار میلیارد تومان براي تأمین درآمد هاي دولت از این
محل در نظر گرفته بودیم. خوشبختانه گزارشی که تا تاریخ 13 مردادماه به بنده ارائه شده، نشان می دهد که 75 درصد از منابع پبش
بینی شده از محل مالیات ها محقق شده و این رقم 20 درصد بیشتر از سال گذشته شده است. این نشان می دهد که پیش بینی ما

 
واقع بینانه بوده است. 

در مورد درآمد هاي نفتی دولت هم ما از ابتدا می دانستیم که صادرات یک میلیون بشکه نفت در روز با نرخ 50 دلار، ممکن است
توأم با مشکلاتی باشد؛ اما بپذیرید که این تصمیم سنجیده اي از سوي شوراي عالی هماهنگی اقتصادي بود؛ بویژه در زمانی که دشمن
می خواهد نشان بدهد که هرچه بخواهد را می تواند محقق کند! اما ما می خواستیم به دشمن نشان دهیم که حتی اگر اراده کند هم
نمی تواند تحریم نفتی ما را اجرا کند و به هر طریقی که هست با روش هاي مختلف، صادرات نفت را ادامه می دهیم. حالا خزانه داري

 
آن ها برود بیابد که ما از چه روشی این کار را می کنیم! صادرات نفت حق قانونی ماست. 

اگرچه درآمد هاي نفتی ما به آن میزان که در بودجه 99 در نظر گرفته بودیم محقق نشده است؛ اما اوضاع درآمد هاي دولت نسبت به
سال گذشته بهتر شده است. درآمد هاي نفتی هم با تأخیر به دست ما می رسد. همانطور که گفتم حدود 58 هزارمیلیارد تومان از

 
درآمد هاي دولت در بخش اوراق حاصل شده. حدود 53-54 هزار میلیارد تومان اوراق منتشره قبلی را هم باید بازخرید می کنیم. 

در مجموع اتفاق غیرقابل پیش بینی اي رخ نداده که بگوییم اگر به قبل از ارائه لایحه بودجه 99 برگردیم؛ جایی را اصلاح می کنیم.
تقریباً درست پیش بینی کرده بودیم. اگرچه وضع موجود، وضع مطلوبی نیست، اما پیش بینی ما این است که تا پایان سال بتوانیم بر

 
این منوال پیش رفته و صرفه جویی را بیشتر کرده و به سمت تأمین معیشت مردم برویم. 

 
«ژوبین صفاري خبرنگار اقتصاد 24»: 

نظرتان درباره بسته اقتصاد مردمی که آقاي قالیباف مطرح کردند؛ چیست؟ دولت واکنشی به این بسته مردمی نشان نداده است؛ یکی



از محور هاي اصلی این بسته، اصلاح ساختار بودجه است؛ آیا مجموعه دولت ضرورتی براي اصلاح ساختار بودجه در شرایط فعلی

 
اقتصادي احساس می کند؟ 

 
دولت هرساله با کسري بودجه روبروست و در بسته اقتصادي مذکور قرار است این اشکال رفع شود؛ نظر شما در این باره چیست؟ 

در خصوص بسته اقتصادي اي که به آن اشاره کردید باید بگویم که از اجزاي آن مطلع نیستم. برنامه اصلاح ساختار اقتصادي را
سازمان برنامه و بودجه تهیه کرده و در اختیار مجلس و ریاست محترم آن قرار داده است. این برنامه در چهار محور «درآمد هاي
پایدار»، «هزینه هاي کارا»، «ثبات بخشی و عدالت» و همچنین «اصلاح نهادي بودجه» تدوین شده و در 10 بسته، موارد زیادي را به
همراه برنامه و پروژه ارائه دادیم که بر اساس ظرفیت علمی کشور تهیه کرده ایم و فکر می کنیم تغییرات چندانی نیاز ندارد و در

 
صورت نیاز، نمایندگان شریف مجلس می تواند کمک کرده و آن را اصلاح کنند. 

از آنجا که هر سال با عدم تحقق منابع نفتی روبرو هستیم؛ برنامه اصلاح ساختار اقتصادي با رویکرد قطع وابستگی به نفت و خروج
نفت از بودجه تدوین شده است. امیدواریم که مجلس این برنامه شفاف و روشن که اجزاي آن قابل دفاع است را تصویب کند. ما

 
آمادگی داریم که لایحه بودجه 1400 را با اصلاح ساختار مصوب مجلس، تهیه کنیم. 

 
«زهرا شکري خبرنگار ایسنا»: 

نظر دولت درباره طرح تأمین کالا هاي اساسی که اخیراً یک فوریت آن در مجلس به تصویب رسید، چیست و آیا در صورت توافق
نهایی براي اجرا، منابع لازم براي اجراي آن از کدام محل تأمین خواهد شد؟ آیا از ما به تفاوت ایجاد شده از حذف ارز 4200 تومانی

 
کالا هاي اساسی، استفاده خواهید کرد یا این که منابع دیگري را پیشنهاد می کنید؟ 

سازوکار الکترونیکی کردن توزیع کالا ها در سطح گسترده در کشور وجود ندارد و مشکلاتی می آفریند؛ در بحث توزیع منابع هم به
دلیل آنکه منابع ارزي ما محقق نشده؛ مثل سال گذشته نمی توانیم 15 هزار میلیارد دلار صرف کالا هاي اساسی با نرخ مصوب

 
4،200 تومان داشته باشیم. 

اما اگر منابعی هم وجود داشته باشد و ما به تفاوت آن را به بخش خاصی ارائه دهیم؛ باز هم افزایش قیمتی رخ خواهد داد که از محل
آن می توان به برخی افراد جامعه یارانه بدهیم؛ چون علی القاعده نمی توانیم چنین پرداختی به همه داشته باشیم. نکات مبهمی در

 
این زمینه براي کارشناسان سازمان برنامه و بودجه وجود دارد و مواردي را که غیرقابل اجرا می دانیم را هم به مجلس اعلام کرده ایم. 

لطفاً رقم کسري بودجه دولت در سال جاري؛ را اعلام بفرمائید. آقاي همتی اعلام کردند که در سال هاي گذشته بانک مرکزي از محل
صندوق توسعه ملی، ارز خریداري کرده و در اختیار دولت براي تأمین کسري بودجه قرار داده، که به نوعی استقراض کوتاه مدت از
بانک مرکزي است و بر پایه پولی و تورم اثرگذار بوده است. با توجه به این که چنین مجوزي امسال هم در اختیار دولت قرار دارد؛ با

 
وجود هشدار هاي تورمی، بازهم دولت از آن منبع استفاده خواهد کرد یا خیر؟ 

راجع به کسري بودجه عرض کردم که تا کنون بیش از 70 درصد از منابع درآمدي دولت محقق شده است. اگرچه فقط 6 درصد از
درآمد هاي نفتی محقق شده؛ اما درآمد هاي مالیاتی دولت 20 درصد بیشتر از سال گذشته محقق شده است و 58 هزارمیلیار تومان
هم از محل اوراق استفاده شده که بخش عمده آن -در حدود 38 هزار میلیارد تومان- صرف طرح هاي عمرانی شده است که بتوانیم

 
تا پایان سال هم اشتغال موجود را حفظ کرده و هم پروژه هاي عمرانی قابل بهره برداري باشند. 



تا کنون ریالی از این ارقام از بانک مرکزي استقراض نشده است. سال 97، ورودي صندوق 5،4 میلیارد دلار از فروش نفت بود. 14.5
درصد سهم شرکت نفت، از این مبلغ کنار رفت و مقام معظم رهبري اجازه دادند که به جاي 32 درصد آن، احتیاطا فقط 20 درصد
درآمد نفتی را به صندوق واگذار کنیم و 12 درصد را کنار بگذاریم براي روز مبادا. از این منبع در سال 97 استفاده نشد، ولی در سال
98 که شرایط سخت تر بود؛ استفاده شد. اگر فروش این 12 درصد، مشکل آفرین بود که فروش مابقی حدود 80 درصد آن نیز باید

 
مشکل ایجاد می کرد! 

ما این ارز را در اختیار داشتیم؛ و بانک مرکزي یا این ارز را فروخته و یا همچنان نزد خود نگه داشته است؛ اگر همچنان آن را نگه

 
داشته که بهتر است همین الان آن را عرضه کرده و بازار را کنترل کند! 

بنابراین اینکه دولت از بانک مرکزي استقراض کرده؛ قطعاً حرف نادرستی است. همه می دانیم که افزایش قیمت ها، ناشی از تغییرات
ناگهانی قیمت ارز است که بیشتر از آنکه دلایل اقتصادي داشته باشد؛ توجیهات سیاسی دارد! با توجه به مسائل مختلف و محدود
بودن ارز، کنترل بازار سخت شده است. این افزایش قیمت هاي جهشی، بیشتر ناشی از انتظارت تورمی و متأثر از قیمت ارز است و
ربطی به استفاده دولت از ذخایر صندوق ندارد. کما اینکه عربستان هم 58 هزار میلیارد دلار از ذخایر صندوقش استفاده کرده و دچار
چنین تورمی نشده است. البته صندوق توسعه ملی هم نوعی صندوق ذخیره اي است که به وقت باید از آن استفاده کنیم، ولی در

 
سال جاري ما چنین کاري نکرده ایم. 

تلاش می کنیم با توجه به محدویت هاي موجود، کشور را مدیریت کنیم؛ همین «علی برکت االله» ي که در افتتاح طرح هاي عمرانی
گفته می شود؛ با پشتیبانی سازمان برنامه و بودجه، عملیاتی می شوند. اگر منابع مالی طرح هاي عمرانی را تأمین نکنیم که طرحی
اجرایی نمی شود! هنرمان این است که به رغم تلاش هاي دشمنان نظام براي کند و ناکارآمد کردن حرکت چرخ اقتصاد کشور؛ هم
طرح هاي عمرانی در حال پیشرفت هستند و هم حقوق ها و یارانه ها در موعد مقرر پرداخت می شوند؛ بدون اینکه بخواهیم ریالی از

 
پول پرفشار بانک مرکزي بخواهیم استفاده کنیم. 

شعارسال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از خبرگزاري مهر، تاریخ انتشار: 19 مرداد 1399، کدخبر: 4993740،
www.mehrnews.com



سرمایه گذاري 900 میلیارد تومانی بخش خصوصی در مجتمع بندري نگین

منبع: اتحاد خبرشماره خبر:  178  |  تاریخ: 1399/05/19

اتحادخبر: مدیرکل بنادر و دریانوردي استان بوشهر گفت: بخش خصوصی افزون بر 900 میلیارد تومان در طرح هاي توسعه
اي مجتمع بندري نگین (بوشهر) سرمایه گذاري می کند.

اتحادخبر: مدیرکل بنادر و دریانوردي استان بوشهر گفت: بخش خصوصی افزون بر 900 میلیارد تومان در طرح هاي توسعه اي

 
مجتمع بندري نگین (بوشهر) سرمایه گذاري می کند. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل بنادر و دریانوردي استان
بوشهر، سیاوش ارجمندزاده در تشریح این خبر اظهار داشت: در
این زمینه برنامه هاي زیست محیطی در اجراي پروژه هاي

 
بندري در اولویت سازمان بنادر و دریانوردي است. 

وي بیان کرد: این مجتمع در زمینی به مساحت 450 هکتار

 
طراحی شده که اکنون عملیات ساخت اسکله، پایانه ها و زیرساخت هاي بندري در 190 هکتار آن اجرا شده است. 

ارجمندزاده ادامه داد: اکنون 5 درصد تخلیه و بارگیري کالا در بنادر کشور از بوشهر انجام می شود که با تکمیل مجتمع بندري نگین

 
این میزان به 16 درصد افزایش خواهد یافت. 

 
وي افزود: با تکمیل مجتمع بندري نگین حجم تخلیه و بارگیري بندر بوشهر به میزان 11 درصد افزایش پیدا می کند. 

ارجمندزاده اظهار داشت: عملیات اجرایی این مجتمع بندري در سال 1393 با حضور رئیس جمهور آغاز و اکنون بخش هاي از آن

 
تکمیل شده است. 

مدیرکل بنادر و دریانوردي استان بوشهر با اشاره به مشارکت بخش خصوصی در اجراي طرح هاي بندري در جزیره نگین بوشهر افزود:

 
تاکنون افزون بر 450 میلیارد تومان در اجراي طرح هاي بندري هزینه شده که تا تکمیل شدن آن اجراي طرح ها ادامه دارد. 

ارجمندزاده همچنین از اجراي طرح هاي زیربنایی در جزیره نگین خبر داد و بیان کرد: تاسیسات زیربنایی مجتمع بندري نگین بوشهر

 
شامل ساخت معابر، شبکه آبرسانی، برق رسانی داراي 60 درصد پیشرفت فیزیکی است. 

وي با تاکید بر نقش مهم مجتمع بندري نگین در افزایش تخلیه بارگیري کالا، رونق اقتصادي و اشتغال زایی تصریح کرد: با تکمیل
پروژه ها در این مجتمع بندري زمینه پهلوگیري کشتی هاي پهن پیکر با ظرفیت 50 هزار تنی فراهم می شود.



6 طرح بزرگ صنعتی استان بوشهر امسال به بهره برداري می رسد

منبع: اتحاد خبرشماره خبر:  179  |  تاریخ: 1399/05/19

اتحادخبر:رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر گفت: تا پایان سال جاري شش طرح بزرگ صنعتی استان
بوشهر به بهره برداري می رسد.

اتحادخبر:رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر گفت: تا پایان سال جاري شش طرح بزرگ صنعتی استان بوشهر

 
به بهره برداري می رسد. 

به گزارش مهر؛ سید حسین حسینی اظهار داشت: در راستاي
توسعه زیرساخت هاي صنعتی که نقش مهمی در تقویت اشتغال
و رفع بیکاري دارد، طرح هاي مهمی در استان در دست اجرا

 
است. 

وي با اشاره به اجراي پویش ملی تولید، تداوم امید در کشور
خاطرنشان کرد: در قالب این پویش 200 طرح بزرگ پیشران

 
ملی در بخش صنعت و معدن کشور تکمیل خواهد شد. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر اضافه کرد: در همین راستا در استان بوشهر نیز تا پایان سال جاري شش طرح

 
صنعتی با پیش بینی سرمایه گذاري 727 میلیارد تومان تکمیل و به بهره برداري می رسد. 

وي ادامه داد: این طرح ها در زمینه ورق و صفحه پلی استایرن و پلی کربنات، آهک هیدراته، مستربچ پلیمري، انواع کیسه و محفظه و

 
ظروف پلی استایرن و پلی اتیلن، انواع رزین کوپلیمراکریلیک و انواع گازهاي صنعتی و تصفیه آب آشامیدنی است. 

حسینی میزان پیشرفت این طرح ها را 60 تا 96 درصد عنوان کرد و افزود: این شش طرح طبق برنامه زمانبندي شده وزارت صمت

 
براي افتتاح و بهره برداري ملی تا پایان سال جاري پیش بینی شده است. 

وي میزان اشتغال زایی این شش طرح را 335 نفر عنوان کرد.



سناریوهاي بازگشایی مدارس

منبع: آفتابشماره خبر:  180  |  تاریخ: 1399/05/19

مدارس در موعد مقرر باز می شوند براي وضعیت هاي مختلف چه حضوري چه غیر حضوري آماده ایم و سال تحصیلی عقب
نمی افتد

مدارس در موعد مقرر باز می شوند براي وضعیت هاي مختلف چه حضوري چه غیر حضوري آماده ایم و سال تحصیلی عقب

 
نمی افتد 

آفتاب نیوز : وزیر آموزش و پرورش روزهاي سخت و دشواري را سپري می کند. محسن حاجی میرزایی در شرایطی باید کمتر از یک
ماه دیگر متفاوت ترین زنگ سال تحصیلی جدید مدارس را به صدا در آورد که خانواده ها سؤال هاي بسیاري از مسئولان آموزش و

 
پرورش دارند. 

آنها از یک سو به خاطر شیوع بیماري کرونا نگران سلامت فرزندانشان در مدارس هستند و از سوي دیگر دغدغه درس و مشق دانش
آموزانشان را دارند. در کنار همه اینها بررسی و تدوین سناریوهاي آموزشی مدارس در سال تحصیلی جدید هم حالا دیگر دغدغه اصلی

 
مسئولان آموزشی کشور شده است. 

البته همه این موضوعات در این گفت و گو با وزیر آموزش و
پرورش مورد بحث قرار گرفت. در فرصتی که براي گفت وگو با او
داشتیم تلاش کردیم تا بخشی از سؤالات و دغدغه هاي خانواده
ها را با وزیر آموزش و پرورش در میان بگذاریم. اینکه زمان
بازگشایی مدارس چه روزي است؟ آیا آموزش ها مجازي است یا
حضوري؟ آیا از مشکلات خانواده براي ثبت نام در مدارس دولتی
آگاه است؟ همین طور از دغدغه دانش آموزان پشت کنکوري
پرسیدیم. از او درباره برنامه وزارت آموزش و پرورش براي دانش

آموزان مناطق محروم سؤال کردیم و اینکه چه برنامه اي براي ساماندهی مدارس غیردولتی دارد که پول هاي کلانی از خانواده ها می

 
گیرند و... در زیر گفت و گو را می خوانید: 

این روزها یکى از مهمترین دغدغه خانواده ها و دانش آموزان پشت کنکوري برگزاري آزمون سراسري دانشگاه ها است. همان طور که
می دانید بسیاري از داوطلبان نگران سلامتشان در هنگام برگزاري این آزمون مهم علمی هستند و البته چند باري هم به خاطر شرایط
حساس کشور کنکور به تعویق افتاد آقاي وزیر درخواست اصلی داوطلبان این است که آیا مسئولان برگزار کننده می توانند به نحوه
شایسته پروتکل هاي بهداشتی را اجرایی کنند و اینکه آیا با رعایت این پروتکل ها می توان تضمین داد که سلامت داوطلبان حفظ

 
شود و نکته مهمتر اینکه می توانیم برگزاري کنکور را به تعویق بیندازیم؟ 



البته من موافق برگزاري کنکور در زمان خودش بودم. علت این موافقت این است که تعداد زیادي از دانش آموزان براي مدت طولانی
خودشان را براي کنکور آماده کرده اند و هر چقدر این زمان با تأخیر مواجه شود ممکن است فشار بیشتري به داوطلبان به لحاظ
روحی و روانی وارد شود. همچنین داوطلبان نمی توانند در یک مدت طولانی درس بخوانند. آنها نیاز به استراحت و آرامش دارند.
موضوع دیگر این است که ما پیش بینی نمی کنیم در دو هفته بعد و یک ماه دیگر وضعیت از این روزهایی که در آن قرار داریم بهتر
شده باشد. بنابراین باید کنکور برگزار شود. موضوع مهمتر رقابت داوطلبان براي رشته هاي خوب دانشگاه است. درست است که 85
درصد از رشته محل هاي دانشگاهی ما بدون کنکور است اما براي آن تعداد دانشگاه هایی که رقابت براي شان وجود دارد نیازمند
برگزاري کنکور هستیم که بتوانیم با یک روشی این رقابت را سازماندهی کنیم. ببینید در اینجا باید تأکید کنم که ما باید زندگی
کردن با کرونا را یاد بگیریم. من و شما در حال کار کردن هستیم و سعی می کنیم پروتکل ها را هم رعایت کنیم جامعه باید یاد
بگیرد که از خودش مراقبت کند ما نمی توانیم فارغ از فعالیت، کار و تلاش به انتظار روزي بنشینیم که همه چیز مرتب باشد. مصلحت
این است که افراد پروتکل ها را رعایت کنند قطعاً مسئولان وزارت علوم و سازمان سنجش حداکثر تلاششان را می کنند که پروتکل
ها رعایت شود. برگزار کنندگان هر کمکی که از ما بخواهند قطعاً مشارکت و همکاري می کنیم. وزارت آموزش و پرورش در ماه
گذشته امتحانات نهایی را به صورت حضوري برگزار کرد. خوشبختانه با رعایت پروتکل ها این امتحان برگزار شد و مشکلی هم
نداشتیم. در کنار این مسائل در اینجا می خواهم به طور خاص درباره کنکور صحبت کنم. اینکه اصولاً پدیده کنکور چه نوع پدیده اي
است و آثارش روي نظام آموزشى ما چیست؟ اعتقادم بر این است که کنکور تأثیر مثبتی روي نظام آموزشی ما ندارد و به نوعی اهداف
نظام آموزش و پرورش را متأثر و به گروگان می گیرد. در پایان 12 سال تحصیل دانش آموزان یک نظام ارزشیابی گذاشته ایم که تنها
توانایی هاي محدودي را آزمایش می کند یعنی بخش مهمی از توانایی هاي دانش آموزان با تست سنجیده می شود این در حالی
است که ما در طی دوره تحصیل از اهداف دیگري صحبت می کنیم که این اهداف ممکن است در کنکور جدي گرفته نشود. ما به
دانش آموزان در پایان تحصیلاتشان دیپلم می دهیم. دیپلم یک مدرك است و افرادي که دیپلم می گیرند باید توانایی مشارکت در
زندگی اجتماعی را داشته باشند نباید مسیري را دربرابر دانش آموزان قرار دهیم که براي بدست آوردن شغل و یک آینده روشن صرفا
با شرکت در کنکور و قبولی در دانشگاه باشد. نباید نظام منزلت اجتماعی و اشتغال را بر پایه مدارك دانشگاهی استوار کنیم. جامعه به
نیروي کار و نیروي ماهر نیازمند است. بنابراین باید تلاش کنیم که در دوره آموزشی ظرفیت هاي دانش آموزان را توسعه دهیم و در
انتهاي 12 سال در کنار کنکور باید صنعت هم مورد درخواست دانش آموز باشد. در این صورت است که کنکور از این جایگاهی که

 
امروز دارد تنزل می کند. 

البته در این باره خیلی از کارشناسان تعلیم و تربیت گفتند که کرونا فرصتی است براي حذف کنکور. آیا شما هم با آنها هم نظرید و
اینکه اعلام شد کنکور سراسري دانشگاه ها در ورزشگاه ها برگزار می شود برخی از داوطلبان گفتند تکلیف ما که در استان هاي
جنوبی هستیم چیست؟ آنها گفتند چطور ممکن است در آب و هواي شرجی و گرم 4 ساعت روي صندلی بنشینیم و امتحان بدهیم

 
تکلیف این داوطلبان چه می شود؟ 

پدیده کنکور راه حل سریع ندارد. ما باید به تدریج و با افزایش ظرفیت هاي مشاغل دیگر و توسعه مهارت هاي دانش آموزان زمینه
اشتغال آنها را جز از مسیر دانشگاه فراهم کنیم تا متقاضیان کنکور کاهش پیدا کند. اما درباره پروتکل هاي کنکور مسئولیت برگزاري
برعهده وزارت علوم و سازمان سنجش است. وزارت آموزش و پرورش مسئولیتی در برگزاري کنکور ندارد اگر جایی نیاز به کمک باشد
حتماً کمک خواهیم کرد. این را بگویم که ورزشگاه ها تنها جاهایی نیستند که براي آزمون در نظر گرفته شده اند تعداد حوزه هاي
امتحانی افزایش پیدا کرده است تا بتوانیم فاصله اجتماعی را رعایت کنیم. روزهاي برگزاري آزمون بیشتر شده است به جاي اینکه
صبح و بعدازظهر باشد فقط صبح ها برگزار می شود. این اقدام باعث می شود که حوزه هاي امتحانی ضدعفونی شوند. فقط ورزشگاه ها
نیستند در شهرهایی که سالن هاي متعددي وجود دارد و همین طور مدارسی که سالن هاي بزرگی دارند هم به پایگاه هاي برگزاري

 
کنکور تبدیل می شوند. 



موضوع مهم دیگري که این روزها خانواده ها با آن مواجه هستند بحث ثبت نام دانش آموزان است. برخی از خانواده هایی که
فرزندانشان در مدارس غیردولتی تحصیل می کردند پرونده دانش آموزانشان را از این مدارس گرفته اند و براي ثبت نام به مدارس
دولتی بردند دلیل این خانواده ها هم این بود که به خاطر شرایط کرونا ممکن است آموزش ها مجازي باشد با این حال مدارس دولتی

 
هم اعلام کرده اند ظرفیت لازم براي ثبت نام ها را ندارند برنامه شما در این باره چیست؟ 

کلاً سیاست آموزش و پرورش این است که کلاس ها را به صورت حضوري برگزار کند. در مدارس غیردولتی شاید به دلیل تعداد دانش
آموزان ما بتوانیم فاصله اجتماعی را در این مدارس رعایت کنیم. بنابراین هر جایی که امکان رعایت فاصله وجود داشته باشد ما به
صورت حضوري برگزار می کنیم. به مؤسسان مدارس غیردولتی گفتم اگر شرایط تغییر کند باید گزینه هاي پیشنهادي مدارس
غیردولتی هم تغییر کند. با این حال اگر کلاس ها حضوري بود باید کیفیت به گونه اي عالی باشد اگر هم مجازي باید کیفیت به گونه
اي باشد که خانواده ها با آرامش بتوانند در مدارس ثبت نام کنند. به خانواده هاي عزیز هم می گویم ما در برگزاري سال تحصیلی
جدي هستیم. ما نمی توانیم منتظر روزهایی باشیم که قابل پیش بینی نیست و نمی دانیم شرایط چگونه می شود. به خانواده ها
اطمینان می دهیم که مراقب سلامت بچه هایشان هستیم و تصمیماتی نخواهیم گرفت که این تصمیمات سلامت دانش آموزان را به
خطر بیندازد. قطعاً با هماهنگی ستاد ملی مبارزه با کرونا تصمیم گیري خواهد شد.ما براي این سال تحصیلی وضعیت هاي متفاوت را
پیش بینی کردیم البته این برنامه در صورت اجازه ستاد اجرایی خواهد شد و ستاد باید اجازه دهد که ما کلاس ها را حضوري یا غیر
حضوري برگزار کنیم و اگر اجازه دهد که با تعداد کمتري برگزار کنیم حتماً این کار را خواهیم کرد. یکی از برنامه ها این است که
دانش آموزان را در دو نوبت زوج و فرد به مدرسه بیاوریم و در جاهایی که اصلاً امکان حضور وجود ندارد از برنامه تلویزیونی و بسته
هاي خودآموز استفاده می کنیم. ما خودمان را متعهد می دانیم که آموزش را براي تک تک دانش آموزان که ثبت نام می کنند ارائه
دهیم البته رعایت سلامت آنها براي ما مهم است و اجازه نمی دهیم که سال تحصیلی دانش آموز ما تباه شود ما آموزش را تعطیل

 
نمی کنیم. 

 
برنامه شما براي آن دسته از خانواده هایی که می خواهند فرزندانشان در مدارس دولتی حاضر شوند و مدرسه ظرفیت ندارد چیست؟ 

ما که نمی توانیم افراد را مجبور کنیم در مدارس دولتی یا در مدارس غیردولتی ثبت نام کنند. این انتخاب خانواده ها است و ما هم
موظف هستیم که متناسب با مراجعه دانش آموزان از آنها استقبال کنیم این کار انجام می شود اگر در برخی از مناطق با تراکم دانش

 
آموز روبه رو شویم باید تدابیر دیگري بیندیشیم. 

 
از صحبت هاي شما این چنین برداشت می شود که سال تحصیلی از 15 شهریور ماه شروع می شود؟ 

بدون شک سال تحصیلی از 15 شهریور ماه آغاز می شود. اما کیفیت تحصیل متناسب با شرایطی است که ستاد ملی مقابله با کرونا

 
اعلام می کند ما وضعیت هاي مختلف را پیش بینی کرده ایم و متناسب با آن وضعیت ها تدبیر اندیشیده ایم. 

آقاي حاجی میرزایی امسال با توجه به وضعیت کرونا و آموزش هاي مجازي مدارس غیردولتی افزایش 15 درصدي شهریه ها را داشته

 
اند خیلی از خانواده ها این افزایش را عادلانه نمی دانند. 

ببینید مدارس غیر دولتی یک شورا دارند که در آنجا براي قیمت ها تصمیم گیري می شود در این شورا هم یک رشدي را متناسب با
رشدي که در سایر بخش ها اتفاق می افتد در نظر می گیرند. عمده هزینه هاي مدارس غیردولتی هزینه هاي مربوط به معلم است و

 
این مدارس ترجیحشان این است که آموزش ها را با کیفیت لازم ارائه دهند. 

یکی از مسائل جدي غیرانتفاعی ها بحث نظارت بر عملکرد آنها است. باید قبول کنیم نظارت جدي بر عملکرد آنها نمی شود بسیاري



از مدارس غیرانتفاعی پول هاي کلانی را از خانواده ها می گیرند و در همین بحث نظارت گفته می شود چون مدیران بالایی و میانی

 
آموزش و پرورش مدرسه غیرانتفاعی دارند نظارت ها جدي نیست. 

درباره این موضوع دو کار انجام شده است.گروهی را مأمور کردیم تا مصادیق تعارض منافع در آموزش و پرورش را شناسایی کنند این
کار انجام شد و بر اساس این دستور کسانی که در حوزه اي تصمیم گیر هستند خودشان نباید ذینفع باشند و هیچ مشارکتی در این
حوزه نباید داشته باشند براي این اقدام دو ماه زمان تعیین کردیم که این دو ماه در چند روز آینده تمام می شود. بنده قطعاً مراقبت
می کنم که هیچ جایگاهی داراي تعارض منافع نباشد. درباره بررسی مدارس غیرانتفاعی و پول هایی که گرفته می شود شورایی در
مدارس غیر دولتی با عنوان شوراي نظارت که بر عملکرد مدارس وجود دارد که این شورا نظارت بر مدارس غیردولتی دارد. ما در
همین سال 7 مدرسه متخلف را شناسایی کردیم و اجازه فعالیت به این مدارس را ندادیم. ما حتی مدارسی را داریم که لغو امتیاز

 
شدند مدارسی که یک ، دو و سه سال خدماتشان را تعدیل کردیم کاملاً بر نظارت مدارس غیر دولتی جدي هستیم. 

آقاي وزیر در روزهایی که مدارس به خاطر کرونا تعطیل شدند شما اپلیکیشن شاد را براي آموزش مجازي به دانش آموزان معرفی
کردید در همان روزها انتقادهایی به شبکه شاد شد که این شبکه در مناطق محروم کارایی ندارد حالا بعد از گذشت 5 ماه شما اعلام
کردید که سه میلیون دانش آموز عضو شبکه شاد نیستند. در سال تحصیلی جدید براي این دانش آموزان چه برنامه اي دارید تا از

 
چرخه آموزش خارج نشوند؟ 

ما با وضعیتی مواجه شدیم که یکباره مدارس تعطیل شدند و دانش آموزان امکان حضور در مدرسه را نداشتند در آن شرایط چه باید
می کردیم؟ هیچ راه حل جامعی وجود نداشت که بتوانیم همه دانش آموزان را بدون مشکل تحت آموزش قرار دهیم. اگر دانش آموزان
می توانستند به مدرسه بروند شاد مطرح نمی شد. وقتی نمی توانند در کلاس حاضر باشند باید با روش هاي دیگر آموزش را ادامه می
دادیم. در فاصله یک ماه شبکه شاد طراحی شد و بیش از 14 میلیون نفر عضو شبکه شدند این شبکه براي ادامه آموزش یک راه حل
بود و البته 65 تا 70 درصد مسأله ما را حل می کرد. در اینجا لازم است بگویم که نه در ایران، بلکه در هیچ کشور دیگري راه حل
یکسانی براي آموزش همگانی مجازي وجود ندارد که کل دانش آموزان را با آن بتوانیم پوشش دهیم. ایران هم که یک جغرافیاي
پهناوري دارد. بیش از 110 هزار مدرسه داریم که در سراسر ایران پراکنده هستند و هر کدام از این مدارس هم شرایط خاص خودشان
را دارند ما از طریق شاد این امکان را فراهم کردیم که ارتباط بین معلمان با دانش آموزانشان برقرار شود. براي آن دسته از دانش
آموزانی که دسترسی ندارند دو اقدام را انجام دادیم اول اینکه تعدادشان را کاهش دهیم. به چه طریق این تعداد کاهش پیدا می کند؟
از این طریق که ما در مناطق کم جمعیت کلاس ها را به صورت حضوري برگزار می کنیم. 35 درصد از مدارس ما زیر 50 دانش آموز
دارند. بنابراین تعداد دانش آموزانی که در یک کلاس هستند را می توان با رعایت پروتکل ها کنار هم قرار داد بنابراین در سال
تحصیلی جدید کلاس هاي کم جمعیت را تشکیل می دهیم . وقتی کلاس ها حضوري باشد عملاً دانش آموزان از شبکه شاد بی نیاز
می شوند. از سوي دیگر با نهادهاي حمایتی صحبت کردیم که براي دانش آموزان تبلت و یا گوشی تهیه کنند. در برخی از مناطقی که
امکان برگزاري حضوري کلاس ها وجود ندارد تبلت و گوشی ارائه می کنیم. علاوه بر این در مناطقی که اینترنت نباشد ما از طریق
تولید بسته هاي آموزشی به صورت خودآموز آموزش را انجام می دهیم. از آموزش تلویزیونی کمک می گیریم از 15 شهریور همه دوره

 
هاي تحصیلی از طریق تلویزیون پخش خواهد شد. به طریق مختلف تلاش می کنیم حتی یک دانش آموز از آموزش عقب نماند. 

علی رغم تلاش هایی که آموزش و پرورش براي تحصیل دانش آموزان کرده اما زیرساخت هاي آموزش مجازي در سال تحصیلی

 
گذشته فراهم نبود. امسال آیا مشکل زیرساخت ها حل شده است؟ 

مسأله، زیرساخت هاي فنی شبکه شاد بود که مسئولیتش برعهده ما است و سعی کردیم مشکلات را برطرف کنیم. خب در سال
تحصیلی قبل 4 خدمت روي شبکه شاد انجام می شد که براي سال تحصیلی جدید به 11 خدمت رسیده است تا شروع سال تحصیلی



این خدمات متنوع عرضه خواهد شد. مثلاً امکان حضور و غیاب، امکان تکلیف دادن و تکلیف گرفتن، امکان آزمون گرفتن، امکان
ارتباط زنده دانش آموز با معلم و برعکس همه این خدمات برقرار خواهد شد. از نظر فنی شبکه شاد روز به روز و هفته به هفته کامل
تر و کارآمدتر خواهد شد اما بخشی از آن مربوط می شود به بستر اینترنت کشور که وزارت ارتباطات تلاش بسیاري کرده است. تا الان
طبق اعلام وزارت ارتباطات 90 درصد مناطق روستایی ما دسترسی به شبکه ملی ارتباطات را دارند و براي بقیه هم اقدام خواهیم کرد

 
البته خواستیم که سرعت اینترنت مورد نیاز و پهناي باند هم بیشتر شود. 

در بحث دانش آموزي موضوع بسیار مهم افزایش آسیب هاي اجتماعی در مدارس است. در طول سال تحصیلی خبرهاي تلخی از
دانش آموزان می شنویم؛ اینکه ناامیدي بین دانش آموزان هم افزایش پیدا کرده. آقاي وزیر منتقدان می گویند پیشگیري از آسیب
هاي اجتماعی در مدارس رها شده است وکسی هم جرأت ورود به این بحث را ندارد. بفرمایید مدیران شما در این بخش چه کارهایی

 
انجام می دهند؟ 

به نکته بسیار مهمی اشاره کردید واقعیت آسیب هاي اجتماعی واقعیت تلخی است که باید حتماً بررسی شود. آموزش و پرورش با
کمک تعدادي از دستگاه ها یک طرحی را به عنوان نظام مراقبت اجتماعی طراحی کرده است که در این طرح دانش آموزان را تحت
غربالگري قرار می دهد. دانش آموزانی که در معرض آسیب ها هستند شناسایی می شوند و به نهادهاي امدادي معرفی می شوند اگر
دانش آموزي در معرض اعتیاد باشد از طریق مجموعه هاي مسئول پیگیري می شود اگر نیاز به حمایت هاي اجتماعی داشته باشد از
طریق بهزیستی و کمیته امداد کارش پیگیري می شود. برنامه جدي ما در آموزش و پرورش اجراي نظام مراقبت هاي اجتماعی است.
البته این کار آغاز شده و به تدریج به همه مدارس می رسد. اصولاً امید به آینده مهمترین سرمایه جامعه است که براي تحرك و
پویایی، جامعه به آن نیاز دارد و ما هم مسئولیت داریم که امید را در ذهن و فکر دانش آموزان تقویت کنیم و قطعاً برنامه هاي

 
آموزشی و پرورشی و فرهنگی ما چنین مسئولیتی را دنبال می کند. 

در رابطه با رتبه بندي، دولت اقداماتی را انجام داد اما همچنان معلمان انتظار دارند که این لایحه به مجلس برود آیا شما این لایحه را

 
آماده کردید؟ 

ما لایحه رتبه بندي را براي معلمان اجرا کردیم و در قانون هم تأکید شده که دولت مکلف است نظام رتبه بندي را اجرا کند که این
اقدام انجام شد باید بگویم که افزایش حقوق فرهنگیان شاید در 10 سال اخیر بی سابقه بوده است البته نمی خواهم بگویم که این
افزایش ها خیلی زیاد بوده است چون شرایط تورمی است اما در مقایسه با گذشته اتفاق هاي خوبی در ارتباط با حقوق فرهنگیان
افتاده است و دولت کمک هاي خیلی خوبی را به فرهنگیان کرده است البته برخی از نمایندگان مجلس هم متقاضی تدوین لایحه اي

 
جداگانه براي رتبه بندي هستند که پیگیري می شود اگر ما الزام قانونی داشته باشیم حتماً این کار را می کنیم. 

در ارتباط با بحث فرهنگیان مسأله بیمه تسهیلاتی که شما ارائه می دهید بسیار مهم است. همان طور که می دانید معلمان مشکلات
معیشتی بسیاري دارند درست است که افزایش حقوق داشته اند اما با توجه به شرایط اقتصادي این افزایش چندان به چشم نمی آید

 
شما تاکنون براي پرداخت تسهیلات به معلمان چه کردید؟ 

درباره بیمه تکمیلی درمان فرهنگیان یک اقدام مهم و چند تغییر جدي داشتیم مثلاً قبلاً زمانی که افراد هزینه اي را می پرداختند
براي گرفتن هزینه ها زمان طولانی سپري می شد و ما این زمان را به کمتر از یک هفته کاهش دادیم و فکر می کنم هم اکنون هزینه
ها را افراد به روز دریافت می کنند. نکته دوم این است که خدمات پزشکی را افزایش دادیم. تعداد مراکز ارائه خدمات را هم افزایش
دادیم. براي تسهیلات مسکن هم گفتیم اگر هر فرهنگی خانه ندارد و قبلاً از تسهیلات مسکن استفاده نکرده می تواند متقاضی مسکن
باشد. تاکنون 320 هزار نفر ثبت نام کردند که از این تعداد 75 هزار نفر توسط وزارت راه و شهرسازي تأیید شدند که از خدمات



مسکن استفاده نکردند. درباره ساخت مسکن بگویم در مناطقی که زمین داریم خودمان زمین می دهیم و درجایی که زمین نداشته
باشیم وزارت راه و شهرسازي زمین در اختیار ما می گذارد و سعی می کنیم زمین فرهنگیان رایگان باشد تا بتوانند خانه هاي ارزانتري

 
را بسازند زمین حدود 20 هزار نفر از متقاضان معلوم شده است و امیداوریم تا اسفند ماه به این افراد خانه بدهیم. 

سال تحصیلی گذشته موضوع حذف مشاهیر و نویسندگان در کتاب ادبیات واکنش معلمان را به همراه داشته است و البته کتاب تاریخ
هم با تغییرات بسیاري مواجه شد. شما وعده دادید به این موضوع رسیدگی کنید. بفرمایید در سال تحصیلی بعد آیا حذفیات وارد

 
کتاب هاي درسی می شود؟ 

من به طور کامل این موضوع را تکذیب می کنم چون هیچ حذفیاتی در کتاب ها انجام نشده است و عبارت حذف مشاهیر از کتاب
هاي درسی واقعیت ندارد. ببینید ما قبلاً یک نظام جدید آموزشی داشتیم که الان این نظام تغییر کرده است و کتاب ها در این نظام
تغییر پیدا کرده اند. در نظامی که دانش آموزان آموزش می بینند تدوین کتاب ها از اهداف مصوب تبعیت می کند و در اهداف مصوب
مهم این است که محتوایی که تناسب دارد با آن هدف انتخاب شود این چنین نیست که یک نویسنده اي یا یک شاعري یا یک
قهرمانی از تاریخ و ادبیات حذف شود ممکن است از این درس حذف شود و در درس دیگر باشد. از این شعر حذف شود و در شعر
دیگر باشد. اینها هیچ جهت گیري سیاسی ندارد البته این را هم بگویم این اتفاق در زمان من نیفتاده است به طور کلی کتاب هاي

 
درسی در طول این سال ها تغییر کرده است. 

آقاي وزیر با توجه به اینکه امسال آموزش مجازي داریم شرایط ثبت نام اتباع در مدارس به چه صورت است؟ آماري دارید که چه

 
تعداد از اتباع در سال تحصیلی جدید در مدارس ثبت نام کرده اند؟ 

هم اکنون بیش از 500 هزار نفر از اتباع کشورهاي دیگر در مدارس کشور تحصیل می کنند و تمایز مهمش در این است که این دانش
آموزان در کنار بچه هاي ایرانی تحصیل می کنند ما دانش آموزان اتباع را جدا نکردیم در برخی مدارس جنوبی تهران تعداد اتباع
مدرسه بیشتر از دانش آموزان ایرانی بوده است. حتی یکی از مدارسی که خودم سر زدم مدیر مدرسه کارهاي مهمی براي تغذیه
رایگان آنها و کمک هاي معیشتی به خانواده آنها می کرد. یعنی حضور در مدرسه تنها بستري براي آموزش نیست بلکه دانش آموزان
اتباع کمک هایی هم دریافت می کنند. مدیران مدارس براي این دانش آموزان کفش و لباس تهیه می کنند و هر روز هم تغذیه می
دهند. ما بدون هیچ محدودیتی امسال هم آموزش را در اختیار اتباع کشورهاي دیگري که در ایران زندگی می کنند قرار می دهیم.
شاید یکی از گلایه هاي ما این است که کمیساریاي بین المللی باید از این دانش آموزان حمایت کند برخی از کشورها تعداد کمی از
این دانش آموزان را تحت پوشش قرار می دهند اما خدمات بهتري هم دریافت می کنند ما درخواستمان این است که حالا که وارد
فضاي مجازي شده ایم و آموزش ها را مجازي ارائه می دهیم کمیساریاي عالی پناهندگان سازمان ملل بیاید و براي همه این دانش
آموزانی که مربوط به همه کشورها هستند تبلت مناسب تهیه کند ما حتی براي واردات اینها هم دچار مشکل هستیم متأسفانه نه تنها
تحریم مسائل اقتصادي را در برگرفته بلکه بهداشت، سلامت و آموزش ما را هم تحت تأثیر قرار داده است. بنابراین ما این آموزش را به
اتباع می دهیم و در هر شرایطی هم این آموزش ادامه دارد. اما وقتی که آموزش به سمت آموزش هاي غیرحضوري می رود و موضوع
دسترسی به تبلت مطرح می شود محرومترین ها بیشتر آسیب می بینند و اینکه احتمالاً ترك تحصیل در این اقشار بیشتر است براي

محافظت از تحصیل این دانش آموزان درخواست می کنم مجموعه سازمان هاي بین المللی کمک کنند.



آخرین جزئیات از پرداخت تسهیلات کرونایی به تعاونی هاي درگیر با کرونا

منبع: خبر داغشماره خبر:  181  |  تاریخ: 1399/05/19

معاون امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره چگونگی پرداخت تسهیلات کرونایی به تعاونی ها و بنگاه ها
توضیحاتی داد.

به گزارش خبرداغ؛ محمد جعفر کبیري معاون امور تعاون
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در گفت وگو با باشگاه
خبرنگاران جوان، درباره آخرین وضعیت پرداخت تسهیلات
کرونایی به تعاونی ها، اظهار کرد: دولت براي تمامی بنگاه
هایی که در ایام کرونا دچار مشکل شدند، تسهیلاتی در
نظر گرفته است که فرآیند پرداخت آن ها اجرا شده و
تعاونی ها هم براي دریافت تسهیلات در سامانه کارا ثبت

 
نام کردند. 

معاون امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی بیان کرد: با همکاري صندوق کارآفرینی امید و بانک توسعه تعاون، اعتبار 110
میلیون تومانی با نرخ 4 درصد براي تولیدکنندگانی که با شبکه بهداشت درگیر هستند، در نظر گرفته شده است، اما این مبلغ بیشتر

 
از پیش بینی ما پرداخت شده است، یعنی براي 257 تعاونی حدود 147 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت کردیم. 

کبیري تصریح کرد: این تسهیلات براي تولیدکنندگان ماسک، گان، البسه بیمارستانی، تولیدکنندگان مواد ضدعفونی کننده و
دستکش است و بیش از دو برابر آنچه در نظر گرفته بودیم به این تعاونی ها تسهیلات پرداخت کردیم و هم اکنون ماسک هایی که در

 
متروي شهر تهران به فروش می رسند براي تعاونی تأمین نیاز است. 

وي افزود: تعاونی هایی که خواستار تسهیلات تا سقف 500 میلیون تومان هستند، می توانند بدون وثیقه و با چک و سفته این رقم را
دریافت کنند. همچنین تعاونی هایی که خواستار دریافت تسهیلات بالاي 500 میلیون تومان هستند، می توانند در جهت افزایش

 
تولید یا تغییر خط تولید با وثیقه این تسهیلات را دریافت کنند. 

معاون امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه داد: تعاونی هایی که با نظارت وزارت بهداشت از تولید پوشاك به تولید

 
ماسک، گان تغییر خط تولید دادند، می توانند از تسهیلات بالاي 500 میلیون تومان استفاده کنند. 

وي با اشاره به اینکه این تسهیلات را در کمترین زمان ممکن پرداخت کردیم، گفت: نرخ این تسهیلات 4 درصد است و یک سال
تنفس دارد. تعاونی هایی که بیش از این یک سال خواستار تنفس هستند می توانند یک سال دیگر تمدید کنند. همچنین مبلغ

بازپرداخت متناسب با میزان تسهیلاتی است که تعاونی دریافت کرده است.



مدیر تعاون روستایی استان:

منبع: روزنامه ولایت قزوینشماره خبر:  182  |  تاریخ: 1399/05/19

تعاون روستایی در تنظیم بازار، بازرگانی و زنجیره تولید نقش موثري ایفا می کند

 
مدیرکل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاري استانداري قزوین: 

 
بانک ها در پرداخت تسهیلات کرونا سخت گیري نکنند 

مدیرکل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاري استانداري قزوین با بیان اینکه بانک ها در پرداخت تسهیلات کرونا نباید سختگیري
کنند، گفت: هیچ تعللی در پرداخت تسهیلات به واحدهاي آسیب دیده از این ویروس در استان پذیرفتنی نیست. به گزارش ایرنا،
مرتضی علیخانی در نشست بررسی وضعیت جذب و پرداخت تسهیلات بانکی به مشاغل آسیب دیده از بیماري کرونا که با حضور
مدیران دستگاه هاي اجرایی در استانداري قزوین برگزار شد، افزود: در شرایط فعلی انتظار از بانک ها این است که در ارائه تسهیلات
کرونا بروکراسی اداري و موانع را کاهش دهند. وي اظهار داشت: با توجه به اینکه اکثر واحدهاي اقتصادي استان کوچک و متوسط
هستند و در جریان شیوع کرونا دچار آسیب جدي شدند، دستگاه هاي اجرایی و نهادهاي صنفی باید براي جذب تمامی اعتبارات
تسهیلات دولتی ویژه واحدهاي خسارت دیده از کرونا تلاش کنند. علیخانی ادامه داد: بنابراین لازم است تا دستگاه هاي اجرایی و
نهادهاي متولی هر چه زودتر و با دقت بیشتر نسبت به معرفی واحدهاي آسیب دیده متقاضی اقدام کرده و کار معرفی آنها را براي
دریافت تسهیلات لازم انجام بدهند. وي با اشاره به اختصاص 731 میلیارد تومان اعتبار براي تسهیلات اشتغال به بنگاه هاي آسیب
دیده قزوین بر اثر شیوع کرونا، افزود: جذب کامل اعتبارات جبران خسارت هاي ناشی از ویروس کرونا در استان به عنوان یک اولویت
است. این مسئول با بیان اینکه 15 بانک دولتی و خصوصی در استان کار پرداخت تسهیلات کرونا را بر عهده دارند، تصریح کرد: بانک
ها نیز باید نهایت همکاري را در پرداخت تسهیلات داشته باشند تا مشکلات افراد آسیب پذیر در کرونا برطرف شود. علیخانی تاکید
کرد: در شرایط فعلی که دولت پرداخت تسهیلات به واحدهاي آسیب پذیر از کرونا را در دستور کار قرار داده باید نهایت استفاده را
براي جذب این اعتبارات داشته باشیم. مدیرکل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاري استانداري قزوین یادآور شد: دستگاه هاي
اجرایی و بانک ها باید تمهیداتی را فراهم کنند تا دریافت این وام ها سرعت بیشتري پیدا کند. تاکنون 11 هزار و 500 پرونده

تسهیلات کمک به جبران خسارات کرونا در استان قزوین تشکیل شده است.



ارایه آموزش هاي مهارتی رمز موفقیت سمنان در پیکار با بیکاري

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  183  |  تاریخ: 1399/05/19

فصل اقتصاد - سمنان- ایرنا- مهارت افزایی متناسب با نیاز بازار همراه با اصل نوآوري گره گشاي کاهش بیکاري محسوب می
شود و استان سمنان در حوزه دولتی و بخش خصوصی مهارت آموزي را به صورت جدي در دستور کار خود قرار داد، اما نگاه

نادرست به فرهنگ کار همچنان ضعف مهم در مهار بیکاري به شمار می رود.

 
 

فصل اقتصاد - مهارت افزایی متناسب با نیاز بازار همراه با اصل نوآوري گره گشاي کاهش بیکاري محسوب می شود و استان سمنان
در حوزه دولتی و بخش خصوصی مهارت آموزي را به صورت جدي در دستور کار خود قرار داد، اما نگاه نادرست به فرهنگ کار

 
همچنان ضعف مهم در مهار بیکاري به شمار می رود. 

اشتغال و بیکاري مقوله و دغدغه مهمی براي تصمیم گیران است که البته این دغدغه فقط مربوط به کشور و استان سمنان نیست

 
بلکه جهان با این چالش دست و پنجه نرم می کند و راهکار حل این معضل در توجه به مهارت آموزي خلاصه می شود. 

در جامعه امروز فردي می تواند موفق باشد و از وحشت بیکاري خود را برهاند که مهارت متناسب با نیاز بازار و صنعت را بلد باشد، در
جامعه امروز فن بیان، فن هنر،فن کشاورزي و فن هاي صنعتی از جمله مهارت هاي کاربردي به شمار می رود که می تواند براي فرد

 
اشتغال و درآمد ایجاد کند. 

60 درصد فارغ التحصیلان دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان جذب بازار کار شدند و همین تجربه موفق نشان می دهد که مهارت
آموزي لازمه اشتغال است و باید دانشگاه هاي فنی و حرفه اي به منظور تامین اشتغال دانش آموختگان بیش از پیش مورد توجه قرار

 
بگیرد. 

امروزه شاهد هستیم جمع زیادي از فارغ التحصیلان دانشگاهی به خیل جمعیت بیکاران در کشور پیوسته اند و در انتظار یک معجزه
براي یافتن فرصت شغلی هستند، توجه بیش از حد جوانان براي اشتغال در مشاغل دولتی یک ضعف اساسی است و با فرهنگ سازي

 
باید مسیر اشتغال در بخش هاي مختلف به بیکاران جامعه یادآوري شود. 

طی دهه هاي گذشته فرهنگ غلط مدرك گرایی موجب شد تا جمع زیادي از جوانان تنها بواسطه فشار اجتماعی و خانواده راهی
دانشگاه ها شده و به تحصیلات آکادمیک و تئوري بپردازند اما به دلیل نبود ظرفیت لازم براي اشتغال زایی دانشگاهیان در رشته هاي
مورد نظر و همچنین فقدان مهارت، این افراد به صف بیکاران پیوسته و به معضلی براي جامعه تبدیل شده اند و از دولت انتظار و توقع

 
دارند که براي آنها اشتغال ایجاد کنند، انتظار و توقعی که در دنیاي امروز به نظر نامعقول به نظر می رسد . 

در کنار ترغیب افراد جویاي کار به مهارت آموزي لازم است ارایه آموزش هاي مهارتی مبتنی بر تولید و بهره وري مورد توجه مسوولان



 
قرار بگیرد. 

براساس آمار نرخ بیکاري در استان سمنان سال گذشته حدود 7.9 بود و سمنان جزو سه استان برتر کشور در زمینه کاهش آمار
بیکاري و اشتغالزایی است و یکی از عوامل مهم در دست یابی به این موفقیت توجه به مهارت آموزي است و به گفته صاحب نظران

 
بالغ بر 600 حرفه در 18 مرکز ثابت و شعبه هاي آموزش فنی و حرفه اي در حال آموزش است. 

 
 

 
ترویج فرهنگ مهارت آموزي نیاز جامعه امروز 

مجید شمسین یکی از کارآفرینان سمنانی که با تکیه بر مهارت آموزي توانسته براي خود شغل ایجاد کند ، ابراز داشت: تحصیلات

 
خود را در هنرستان فنی گذراندم و سپس تحصلات خود را در دانشگاه فنی و حرفه اي ادامه دادم. 

وي با بیان اینکه رشته هاي فنی و حرفه اي در بین خانواده ها مهجور مانده است، اظهار داشت: باید فرهنگ مهارت آموزي در جامعه

 
نهادینه شود و خانواده ها به این باور برسند که آینده اي روشن براي رشته هاي فنی و حرفه اي وجود دارد. 

وي ادامه داد: بعد از فارغ التحصیلی در مقطع کارشناسی در ابتدا به دلیل مهارتی که داشتم در مدت زمان کوتاه موفق به اشتغال در
یک واحد صنعتی در بخش تراشکاري شدم و پس از کسب تجربه در مدت حدود 10 سال کارگاه تراشکاري راه اندازي کردم و اکنون

 
به خاطر کیفیت کارم مشتریان ثابت از واحدهاي صنعتی دارم. 

وي بیان کرد: اعتقاد دارم هر فردي باید یک کارآفرین باشد و براي خودش اشتغال ایجاد کند، اگر افراد مهارت و کمی نوآوري داشته

 
باشند از معضل بیکاري رنج نخواهند برد. 

 
شمسین ابراز داشت: یک پسر 12 ساله دارد و از همین سن و سال او را به کارگاه می برد تا به او حرفه بیاموزد. 

این کارآفرین سمنانی ابراز داشت: تحصیل بدون مهارت در اوضاع فعلی راه به جایی نمی برد و انسان موفق فردي است که در کنار

 
تحصیل فراگیري مهارت هاي کاربردي را جدي بگیرد. 

 
آموزش هاي مهارتی رمزگشاي بیکاري 

معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار سمنان گفت: مهارت آموزي و تقویت آموزش هاي کاربردي و فنی و حرفه اي راهکار مهم

 
کاهش بیکاري است و باید این راهبرد مورد توجه قرار گیرد. 

فاطمه منصوري اظهار داشت: فرهنگ سازي مهارتی باید جزو دغدغه مردم محسوب شود و مهارت آموزي و افزایش آموزش هاي فنی

 
و حرفه اي راهکار مهم کاهش بیکاري در جامعه است. 

وي بیان کرد: مهارت راه بی بدلیل توسعه است و اگر اطلاعات و مطالعه دقیق از نیازهاي بازار کار در دست باشد می توان براساس نیاز

 
برنامه ریزي کرد. 

وي با اشاره به سند راهبردي توسعه آموزش هاي مهارتی استان سمنان گفت: ترویج و توسعه فرهنگ مهارت هاي آموزشی از مهم

 
ترین اهداف این سند است که دانشگاه ها باید از این ظرفیت بهره گیرند . 

منصوري با اشاره به اهمیت و نقش شوراي مهارت، اظهار داشت: شوراي مهارت به دنبال تجمیع امکانات و توانمندي ها است و تمام
دستگاه هاي دولتی و خصوصی در کنار هم با اعلام نیازها و ظرفیت ها اقدامات لازم را انجام دهند. 



 
 

 
خیران به حوزه اشتغال و مهارت آموزي ورود کنند 

مدیرکل دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداري سمنان گفت: ایجاد خیریه در حوزه مهارت آموزي و اشتغال یکی از رویکردهاي
دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداري سمنان براي ترویج مهارت افزایی است و انتظار می رود خیران نیز در این کار خداپسندانه

 
پیش از پیش همراهی کنند. 

امیر بینایی نشاط اجتماعی را رضایت نسبی از زندگی برشمرد و افزود: این احساس در فرد زمانی محقق می شود که فرد نقشی در

 
جامعه ایفا کند و این مساله در گرو مهارت آموزي و اشتغال افراد است. 

مدیرکل دفتر امور فرهنگی و اجتماعی استانداري سمنان تصریح کرد: مهارت آموزي نیروهاي فعال کشور لازمه ایجاد اشتغال و توسعه

 
یافتگی کشور است. 

وي با اشاره به اینکه خاستگاه اکثر آسیب هاي اجتماعی در محله هاي کم برخوردار است، بیان کرد: شکل گیري آسیب هاي اجتماعی
در این مناطق ناشی از فقر آموزشی، مالی و فرهنگی است و یکی از راهکارهاي رفع این مشکلات آموزش و به طور خاص مهارت

 
آموزي است. 

مدیرکل دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداري سمنان یادآور شد: حقوق شهروندي الزام می کند تمام افراد جامعه از آموزش هاي

 
لازم در زمینه مهارت و اشتغال بهره مند شوند. 

 
اشتغال63 درصدي دانش آموختگان دانشگاه فنی و حرفه اي سمنان 

رییس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان گفت: نزدیک به 63 درصد دانش آموختگان این دانشگاه براساس راستی آزمایی اشتغال

 
انجام شده شاغل هستند . 

 
رضا نقدي ، ابراز داشت: آمار اشتغال دانش آموختگان دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان نزدیک به آمار متوسط کشوري است. 

وي اضافه کرد: آمار اشتغال دانش آموختگان نشان می دهد دانشگاه فنی و حرفه اي متناسب با نیاز صنعت رشته هاي تحصیلی را

 
ارایه می دهد تا دانشجو بعد از فارغ التحصیلی دغدغه اشتغال نداشته باشد. 

رییس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان تصریح کرد: 60 درصد درس هاي دانشگاه فنی و حرفه اي به صورت کارگاهی ارائه می

 
شود تا دانشجو در کنار درس تئوري، مهارت انجام کار را فرابگیرد. 

 
وي بیان کرد: دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان داراي چهار هزار دانشجو، چهار دانشکده و آموزشکده و 500 استاد زبده است. 

نقدي اظهار داشت: دانشگاه فنی و حرفه اي با توجه به اشتغالی که ایجاد می کند، پل ارتباطی بین صنعت و نیروي کار محسوب می

 
شود، اما کمتر شناخته شده است و باید با کمک رسانه این دانشگاه براي جامعه بیشتر معرفی شود. 

وي یادآور شد: 58 رشته کاردانی و کارشناسی مهارتی در این دانشگاه به منظور تقویت ارتباط صنعت با دانشگاه ارائه می شود که از

 
این تعداد 38 رشته در مقطع کاردانی و 20 رشته در مقطع کارشناسی است. 

وي ادامه داد: رشته طراحی لباس در مقطع کارشناسی پیوسته، کارشناسی مهندسی مکانیک خودرو و حسابداري به صورت ناپیوسته
و رشته هاي کاردانی مانند انرژي تجدیدپذیر خورشیدي، گرافیک، تربیت بدنی، معماري، هنرهاي تجسمی-نقاشی، تولید و بهره



 
برداري گیاهان دارویی و معطر، از جمله رشته هاي درسی است که در دانشگاه فنی وحرفه اي استان سمنان ارائه می شود. 

رییس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان گفت: دانشگاه فنی وحرفه اي دولتی و تحصیل در مراکز این دانشگاه علمی رایگان
است و دانش آموختگان رشته نظري، هنرستان ها و کار و دانش می توانند با شرکت در آزمون به صورت پیوسته یا ناپیوسته در این

 
دانشگاه به ادامه تحصیل بپردازند. 

 
 

 
مهارت آموزي39 هزار نفر از طریق آموزش هاي فنی و حرفه اي 

سرپرست اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان سمنان گفت: مهارت آموزي و افزایش آموزش هاي کاربردي راهکار مهم کاهش آمار

 
بیکاري در استان سمنان است. 

سید حسین شاهچراغ ، ابراز داشت: 39 هزار و 68 نفر در استان سمنان سال گذشته تحت آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي قرار
گرفتند که از این تعداد 21 هزار و 545 نفر در بخش دولتی و 17 هزار و 523 نفر در آموزشگاه هاي آزاد فنی و حرفه اي آموزش هاي

 
مهارتی را فراگرفتند. 

وي بیان کرد: سه ماهه نخست امسال با وجود شیوع کرونا 32 دوره آموزش مهارتی در بخش دولتی اداره کل فنی و حرفه اي استان

 
به صورت مجازي برگزار شد و دیگر دوره هاي مهارتی تلفیقی از مجازي و حضوري برگزار شد. 

سرپرست اداره کل فنی و حرفه اي استان سمنان گفت: سه ماهه نخست امسال سه هزار و 774 نفر در بخش دولتی استان سمنان

 
آموزش هاي مهارتی را فراگرفتند. 

شاهچراغ اضافه کرد: اواخر فروردین استان سمنان در وضعیت سفید از لحاظ شیوع کرونا قرار گرفت و از همان زمان آموزش هاي

 
حضوري در بخش دولتی اداره کل فنی و حرفه اي استان سمنان آغاز شد 

وي خاطر نشان کرد: خانواده ها نقش غیر قابل انکاري در افزایش رغبت فرزندان به گذراندن طرح هاي مهارتی دارند و والدین با توجه

 
به شرایط اقتصادي جامعه کودکان خود را به فراگیري مهارت هاي مختلف توصیه کنند. 

 
فعالیت 18 آموزشگاه دولتی و 108 آموزشگاه آزاد فنی و حرفه اي 

سرپرست اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان سمنان افزود: بخش دولتی آموزش فنی و حرفه اي استان سمنان، سه هزار و 268
نفر را در بنگاه هاي اقتصادي، سه هزار و 97 نفر را در پادگان ها و یگان هاي نظامی و 974 نفر را در دانشگاه ها تحت آموزش قرار

 
داد. 

وي ادامه داد: همچنین یکهزار و 31 نفر در زندان ها و ندامتگاه ها، 6 هزار و 756 نفر در مراکز ثابت و شعبه هاي آموزش فنی و حرفه

 
اي و 442 نفر در مراکز درمانی تحت پوشش بهزیستی توسط بخش دولتی مهارت هاي فنی و حرفه اي فرا گرفتند. 

شاهچراغ تصریح کرد: بخش دولتی آموزش فنی و حرفه استان یکهزار و 927 نفر را در مناطق روستایی، عشایري و مناطق محروم و

 
چهار هزار و 50 نفر را به صورت سیار در مناطق شهري تحت آموزش قرار داد. 

سرپرست اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان سمنان ابراز داشت: به طور کلی بخش دولتی آموزش فنی و حرفه اي استان سمنان
در سال گذشته 2 میلیون 621 هزار و 363 نفرساعت و آموزشگاه هاي آزاد فنی و حرفه اي یک میلیون و 545 هزار و 323 نفرساعت



 
خدمات آموزشی ارایه کردند. 

 
اشتغال یکهزار و 197 مهارتآموخته در استان سمنان 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان سمنان گفت: یک هزار و 197 نفر از به کار گمارده شده هاي سال گذشته در استان توسط

 
مراکز کاریابی، داراي مهارت بودند. 

اسماعیل غنیان ، افزود: در استان سمنان 16 مرکز کاریابی غیر دولتی زیرنظر اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی فعال است که این

 
اداره کل در قالب کمیته اي مراکزکاریابی را کنترل و پایش می کند.  

وي ابراز داشت: 2 هزار و 659 نفر از طریق مراکز کاریابی استان سال گذشته به کار گمارده شدند که از این تعداد یک هزار و 462 نفر

 
بدون مهارت و یک هزار و 197 نفر داراي مهارت بودند. 

وي بیان کرد: از مجموع 2 هزار و 659 اشتغال یافته توسط مراکز کاریابی استان سمنان در سال گذشته 850 نفر زن و یک هزار و

 
809 نفر مرد بودند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان سمنان خاطر نشان کرد: از مجموع 850 زن به کارگمارده شده در استان سمنان توسط

 
مراکز کاریابی 647 نفر داراي مهارت و 383 نفر فاقد مهارت بودند. 

وي اضافه کرد: از مجموع یک هزار و 809 نفر مرد به کار گمارده شده در سال گذشته توسط مراکز کاریابی استان سمنان، 995 نفر

 
بدون مهارت و 814 نفر داراي مهارت بودند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان سمنان ادامه داد: از 2 هزار و 659 به کار گمارده شده در استان سال گذشته یک هزار و

 
605 نفر داراي مدرك تحصیلی دیپلم و زیر دیپلم و یک هزار و 54 نفر داراي مدرك فوق دیپلم و بالاتر بودند. 

اشتغال یکی از دغدغه هاي مهم جوانان در جامعه است و براي حل این دغدغه باید مهارت آموزي و فرهنگ کار و تلاش بین جوانان و
خانواده هاي آنان نهادینه شود و همپاي فرهنگ سازي مسوولان نیز با استخراج نیاز بازار کار و ارایه آموزش هاي متناسب از مبتدي تا
حرفه اي با شهریه هایی معقول و متناسب با وضعیت مالی یک فرد بیکار که هیچ منبع درآمدي ندارد همراه و پشتیبان جوانان براي

رهایی از مشکل بیکاري باشند.



مهاجرت معکوس، رهاورد توسعه زیرساخت روستاها

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  184  |  تاریخ: 1399/05/19

فصل اقتصاد - اصفهان- ایرنا- توسعه زیرساخت ها و تامین نیازهاي روستاهاي کشور از جمله استان اصفهان در هفت سال
گذشته موجب رونق این مناطق شده است که مهاجرت معکوس، افزایش اشتغالزایی و ارایه خدمات رفاهی و بهداشتی از

جمله رهاورد تلاش و برنامه ریزي در این مدت بوده است.

فصل اقتصاد - توسعه زیرساخت ها و تامین نیازهاي
روستاهاي کشور از جمله استان اصفهان در هفت سال
گذشته موجب رونق این مناطق شده است که مهاجرت
معکوس، افزایش اشتغالزایی و ارایه خدمات رفاهی و
بهداشتی از جمله رهاورد تلاش و برنامه ریزي در این مدت

 
بوده است. 

به گزارش فصل اقتصاد، با توجه به اینکه، روستاها در
توسعه اقتصادي، فرهنگی، سیاسی، اجتماعی و افزایش اقتدار نظام مقدس جمهوري اسلامی، نقش محوري دارند از همین رو به اعتقاد

 
کارشناسان توسعه ملی در گرو توسعه روستاها به شمار می آید. 

این بخش از کشور به عنوان مراکز اصلی تولید قلب تپنده توسعه اقتصادي هر کشوري محسوب می شوند که تلاش هاي گسترده سال

 
هاي اخیر براي احیاي کارکردهاي اقتصادي و اجتماعی این مناطق را در مدار توسعه قرار داده است. 

اگرچه خشکسالی هاي پیاپی و جذابیت هاي شهري باعث مهاجرت روستاییان به شهرها در ادوار گذشته شد اما اتخاذ راهبردها و
توسعه زیرساخت هاي زندگی از جمله آب، برق، گاز، پرداخت تسهیلات اشتغالزایی روستایی و عشایر، تقویت امکانات رفاهی نظیر
طرح هاي هادي و نوسازي خانه هاي روستایی از تدبیر کارساز دولت ها به ویژه دولت تدبیر و امید براي تحقق توسعه پایدار در

 
روستاهاست. 

براساس آمار موجود در سال 1357 اوایل انقلاب اسلامی، 70 درصد جمعیت ایران در روستاها سکونت داشتند اما هم اینک 26 درصد

 
از جمعیت کشور معادل 20 میلیون ایرانی در روستاها زندگی می کنند. 

به اعتقاد کارشناسان برنامه ریزي توسعه روستایی، فرآیندي هدفمند با مشارکت روستاییان بوده که نتیجه آن تحقق توسعه همه

 
جانبه در ابعاد اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی است. 

آنان گفتند ایجاد فرصت هاي اشتغال در روستا، بالا بردن سطح زندگی در روستاها، توجه به عقب ماندگی زندگی اجتماعی و اقتصادي

 
و جلوگیري از تخریب مناظر زیبا و طبیعی روستا و حفظ زیبایی از برنامه هاي دولت در حوزه روستایی است. 

در سال هاي اخیر یک میلیارد و 500 میلیون دلار اعتبار از صندوق توسعه ملی براي ایجاد اشتغال روستایی اختصاص یافته که این

 
مساله در کنار افزایش امکانات رفاهی مسیر توسعه پایدار را هموار کرده است 

استان اصفهان با پنج میلیون و 120 هزار نفر جمعیت داراي بیش از یکهزار و 700 روستا و آبادي با جمعیت افزون بر 610 هزار نفر

 
است که 935 روستاي اصفهان بیش از 20 خانوار جمعیت دارد. 

روستاهاي این استان داراي ظرفیت هاي گردشگري، صنعتی، کشاورزي وفرهنگی هستند که در گذشته کمتر به این موارد توجه شده
و در راستاي سیاست هاي دولت تدبیر و امید، برنامه ریزي هاي جدي براي رونق زندگی روستایی انجام شده که در شمار زیادي از



 
روستاها مهاجرت معکوس اتفاق افتاده و زمینه اشتغال بسیاري از افراد ساکن در شهرها در روستا فراهم شده است. 

 
توزیع 550 میلیارد ریال تسهیلات اشتغالزایی در روستاها 

مدیرکل دفتر امور روستایی استانداري اصفهان گفت: بیش از 550 میلیارد ریال تسهیلات با سود هشت درصد در سه سال گذشته

 
براي فعالیت اشتغالزایی از منابع بانکی در این استان توزیع شده است. 

علی رحمانی با اشاره به اینکه 900 میلیارد ریال سهمیه استان در این خصوص بوده و تاکنون 550 میلیارد ریال آن جذب شد، افزود:
این اعتبار همراه با آورده شخصی سرمایه گذاران در حوزه کشاورزي، دامداري، گردشگري و خدماتی هزینه شده و که البته تسهیلات

 
دیگري از سوي دستگاه هاي اجراي مثل جهاد کشاورزي براي اشتغالزایی روستایی توزیع شده است. 

به گفته وي ایجاد اشتغال روستایی به رونق زندگی در این مناطق و همچنین کاهش مهاجرت کمک کرد و فرصت خوبی براي ارزش

 
گذاري در این مناطق و ایجاد اشتغال براي جوانان بوده است. 

وي به نرخ اشتغال روستایی در استان اشاره و اضافه کرد: آمار دقیقی از میزان ایجاد شغل در این بخش استان در دفتر امور روستایی

 
استانداري وجود ندارد ولی نرخ اشتغال در روستاهاي اصفهان یک درصد کمتر از این شاخص در شهرهاي استان است. 

مدیرکل دفتر امور روستایی استانداري اصفهان با بیان اینکه 100 روستاي این استان داراي ظرفیت گردشگري هستند، تصریح کرد:
20 روستا اکنون در این حوزه هدف گذاري شدند که با همکاري بین اداره کل میراث فرهنگی و بنیاد مسکن اصفهان سیاست گذاري

 
ها در این عرصه مثل طرح هادي روستایی و طراحی آن بر اساس مولفه هاي گردشگري در حال انجام است. 

وي اضافه کرد: یک شرکت گردشگري روستایی به عنوان زیر مجموعه اتحادیه تعاونی دهیاري هاي استان اصفهان تشکیل شد که به

 
دهیاري هاي در حوزه گردشگري مشاوره و خدمات ارائه می کند. 

وي یادآور شد: سرمایه گذاري بر روي ظرفیت گردشگري و تاریخی روستاها به اشتغال سبز و درآمدزایی براي روستاییان کمک کرده

 
و به عنوان یک مولفه ارزشمند در توسعه روستایی محسوب می شود. 

 
99 درصد روستاهاي اصفهان طرح هادي دارند 

رحمانی با بیان اینکه در یک سال گذشته 120 طرح هادي روستایی تدوین و آماده شد، گفت: بیش از 99 درصد از روستاهاي استان

 
داراي طرح هادي هستند و تهیه این طرح براي روستاهاي فاقد دهیاري در دستور کار است. 

وي ادامه داد: دهیاران و مسئولان محلی با بنیاد مسکن استان براي تهیه و بازنگري طرح هادي همکاري و مشارکت دارند که این

 
تعامل موجب فراگیري طرح در تمامی روستاها شده است. 

وي با اشاره به اینکه طرح هادي روستایی چشم انداز روستا و اجراي پروژه ها را مورد توجه قرار داد، خاطرنشان کرد: همه ساخت و

 
ساز و توسعه در روستاهاي استان اصفهان بر اساس این طرح است. 

مدیرکل دفتر امور روستایی استانداري اصفهان از اجراي نهضت آسفالت در روستاهاي این استان خبر داد و گفت: از اعتبارات دهیاري

 
ها و توزیع قیر رایگان بنیاد مسکن، آسفالت معابر روستایی انجام و بهسازي معابر تداوم دارد. 

به گفته وي در هفت ساله گذشته به صورت متوسط اعتبارات دولتی دهیاري هاي استان اصفهان 40 درصد افزایش داشت و امسال

 
اعتبارات کل دهیاري هاي این استان با بیش از 40 درصد افزایش به بیش از 27 هزار و 251 میلیارد ریال رسیده است. 

 
تهیه اطلس گردشگري روستاهاي اصفهان 

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري استان اصفهان گفت: اطلس فرهنگی و گردشگري روستایی استان براي توسعه

 
صنعت گردشگري در این مناطق در حال تدوین است. 

فریدون الهیاري با اشاره به ظرفیت و قابلیت هاي گردشگري در استان اصفهان افزود: این ظرفیت ها در سراسر استان اصفهان فراگیر

 
است و بخش روستایی نیز از این نعمت و ارزش بهره مند بوده اما در گذشته کمترین توجه به این حوزه شده است. 

وي ادامه داد: با حمایت مسئولان محلی و سیاست هاي دولت براي توسعه گردشگري، روستاهاي هدف در این حوزه شناسایی و با

 
حمایت متولیان امر و مشارکت بخش خصوصی این ظرفیت ها در حال توسعه و ایجاد اشتغال زایی است. 

وي با اشاره به راه اندازي ایستگاه هاي نوروزي در روستاهاي استان، گفت: در سال هاي گذشته با راه اندازي این نمایشگاه و ایستگاه

 
ها دستاورد و توانایی روستاها همراه با اجراي برنامه هاي فرهنگی به نمایش گذاشته شده و زمینه جذب مسافر را فراهم کرده است. 



مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري استان اصفهان یادآور شد: در برخی از روستاها امکانات تاریخی و گردشگري به

 
قدري است که امکان ثبت ملی و بین المللی آن ها فراهم شده و روستایی مثل ابیانه در فهرست ثبت جهانی است. 

به گفته وي بیش از 440 اقامتگاه بوم گردي در استان اصفهان طی این سال ها راه اندازي شده که نیمی از آن ها در روستاها قرار

 
دارد. 

 
افزایش سقف تسهیلات مقاوم سازي مسکن روستایی در اصفهان 

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان اصفهان گفت: سقف تسهیلات بانکی براي مقاوم سازي مسکن روستایی در سال گذشته از
400 میلیون ریال به 500 میلیون ریال افزایش یافت که این موضوع باعث رشد تعداد پروژه هاي مقاوم سازي و بهسازي منازل

 
روستایی شده است. 

به گفته غلامعلی خانی از سال 92 تاکنون 23 هزار و 350 واحد مسکونی در روستاها و شهرهاي زیر 20 هزار نفر جمعیت مقاوم

 
سازي شده اند و 52 هزار واحد مسکونی دیگر نیاز به مقاوم سازي و بهسازي هستند 

وي همکاري بانک هاي عامل و همچنین افزایش میزان اعتبار تسهیلات بانکی را از عوامل موثر در رقبت مالکان در مقاوم سازي منازل

 
بیان کرد. 

وي یادآورشد: با اجراي این طرح زمینه اشتغال افراد براي هر 75 مترمربع یک نفر مستقیم و 7 دهم درصد غیرمستقیم را فراهم کرده

 
است. 

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان اصفهان به آسفالت معابر روستایی اشاره کرد و اظهارداشت: از سال 88 تاکنون 78 هزار

 
تن قیر رایگان به این بخش استان اختصاص و موجب آسفالت هفت میلیون 490 هزار متر مربع از معابر روستایی شده است. 

وي اضافه کرد: برخی از دهیاران با کمک و همیاري مردم روستاها و تخصیص بودجه، در اجراي نهضت آسفالت معابر مشارکت که این

 
اقدام مشترك زمینه افزایش سطح بهسازي معابر روستایی را فراهم کرده است. 

وي خاطرنشان کرد: در یک سال گذشته نیز قیر رایگان به ارزش 264 میلیارد ریال براي روستاهاي این استان اختصاص یافته که

 
128 میلیارد ریال آن تاکنون براي 111 روستا جذب شده است. 

 
احداث مجتمع هاي آبرسانی براي تامین آب آشامیدنی روستاییان 

معاون بهره برداري و توسعه شرکت آبفا اصفهان گفت: براي تامین آب آشامیدنی روستاهاي این استان احداث مجتمع هاي آبرسانی در

 
دستور کار قرار گرفته است. 

ناصر اکبري افزود: احداث مجتمع هاي آبرسانی کوهستان بهارستان با ظرفیت 18 روستا، لایسیاه با ظرفیت 51 روستا در نایین،
برزاوند با ظرفیت 18 روستا، همبرات براي 26 روستا در اردستان، کوهپایه براي 29 روستا، وردشت براي 52 روستاي، نخلستان خور
با ظرفیت 10 روستا، چشمه لنگان با ظرفیت 60 روستا، مجتمع آبرسانی روستایی علی عرب در چادگان با ظرفیت پنج روستا در حال

 
مظالعه و اجراست. 

وي اضافه کرد: پروژه احداث مجتمع هاي آبرسانی روستایی از سال 98 آغاز شد و بر اساس پیش بینی ها این پروژه ها در شهرستان

 
هاي چادگان، نطنز و اردستان تا پایان امسال به بهره برداري برسد. 

 
وي یادآور شد: 30 روستاي استان با احداث این مجتمع هاي آبرسانی به شبکه اصلی آب متصل شده اند. 

امینی با بیان اینکه آبرسانی سیار براي روستاهاي فاقد شبکه انجام می شود، تصریح کرد: این خدمت سالانه به بیش از 300 روستاي

 
استان اصفهان با مشارکت دهیاري ها و شرکت آب و فاضلاب ارائه می شود. 

 
برق رسانی به تمامی روستاهاي استان اصفهان 

مدیرعامل شرکت توزیع برق استان اصفهان گفت: برق رسانی به تمامی روستاهاي داراي بیش از پنج خانوار داراي سکنه دائم در دولت

 
تدبیر و امید انجام شده است. 

حمید علاقمندان با اشاره به عملکرد دولت تدبیر و امید در زمینه برق کشور افزود: با گسترش شبکه فشار ضعیف و متوسط، جشن

 
برق داري روستاهاي بالاي 20خانوار تا پایان دولت یازدهم انجام و پس از آن روستاهاي بالاي 10خانوار نیز برق دار شدند. 

وي ادامه داد: کاهش خاموشی ها و استفاده از فن آوري هاي به روز دنیا به ویژه خودکارسازي شبکه، رویت پذیري، تحلیل دینامیک



 
اطلاعات شبکه جز برنامه هاي شرکت برق در این سال ها بوده که در حال انجام است. 

 
برگزري جشن اتمام پروژه گازرسانی به شهرها و روستاهاي بالاي 20 خانوار استان 

مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان گفت: بیشتر روستاهاي بالاي20 خانوار در زمان حاضر از گاز بهره مند هستند و شمار اندکی

 
باقی مانده است که منجمله 2 روستا در شرق استان به زودي به بهره برداري می رسند. 

سید مصطفی علوي با بیان اینکه اصفهان در بخش تامین گاز خانگی به طور تقریبی استانی سبز است، افزود: امسال اتمام پروژه

 
گازرسانی به شهرها و روستاهاي بالاي 20 خانوار جشن گرفته می شود. 

وي با اشاره به گازرسانی سی ان جی در برخی مناطق شرق اصفهان، یادآور شد: تعدادي روستا باقی مانده که به شبکه وصل نیستند،

 
در قالب برنامه زمان بندي شده، شماري امسال و تعدادي نیز در سال آینده گازرسانی خواهد شد. 

وي به شرایط سخت گاز رسانی در روستاهاي منطقه پیشکوه و پشتکوه فریدون شهر، خاطرنشان کرد: براي ایرائه خدمات در این

 
مناطق اعتبار زیادي نیاز است اما این خدمت در ببراي بعضی از روستاها در برنامه گازرسانی امسال قرار گرفته اند. 

استان افزون بر پنج میلیون نفر اصفهان 24 شهرستان دارد.



عدم تامین مواد اولیه موجب ایجاد موج بیکاري خواهد شد

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  185  |  تاریخ: 1399/05/19

رئیس انجمن صنایع فلزي خوزستان در کارگروه تخصصی شوراي گفت وگوي دولت و بخش خصوصی خوزستان که در
سرسراي این شورا برگزار شد، با اشاره به اینکه یکی از مهم ترین مشکلات خطوط واحدهاي مختلف تولیدي استان نبود مواد

اولیه ازجمله ورق هاي فولادي است، گفت: آسیب پذیرترین بخش جامعه یعنی کارگران در این واحدها ...

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین»، ایمان علیرضایی اظهار داشت: صنایع استان خوزستان به واحدهاي کوچک،

 
متوسط و بزرگ تقسیم می شوند و بیشترین میزان اشتغال در حال حاضر در بخش صنایع کوچک است. 

وي افزود: این صنایع در حال حاضر با مشکلات متعددي روبه رو هستند که یکی از مهم ترین آن ها نبود مواد اولیه در زمینه ورق

 
هاي فولادي است. 

رئیس انجمن صنایع فلزي خوزستان با تاکید بر اینکه بخش عمده اي از صنایع کوچک در معرض ورشکستگی قرار دارند، گفت: به

 
همین دلیل اشتغال موجود در این بخش از صنایع در معرض خطر قرار دارد و ممکن است موجی از بیکاري در استان ایجاد شود. 

همچنین محمد جواد امانی، رئیس کمیسیون صنعت اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي اهواز عنوان کرد: در استان خوزستان

 
ظرفیت و استعداد تامین نیاز این صنایع وجود دارد. 

وي افزود: دلال ها و واسطه ها از این شرایط در حال سوء استفاده هستند؛ تا جایی که فروش ورق مورد نیاز صنایع را با 2 برابر قیمت

 
واقعی بفروش می رسانند. 

رئیس کمیسیون صنعت اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي اهواز با تاکید بر اینکه همه واحدهاي تولیدي مرتبط با صنایع فلزي
در خوزستان دچار چنین چالشی هستند، گفت: با وجود اینکه ظرفیت لازم براي عرضه ورق هاي فولادي در خوزستان وجود دارد اما

 
بالاجبار باید به استان هاي دیگر و یا شرکتی مانند فولاد مبارکه اصفهان مراجعه کنیم. 

امانی خواستار رفع هرچه سریع تر این چالش در استان شد و تاکید کرد: در خوزستان امکان انعقاد تفاهم نامه همکاري مشترك بین

 
صنایع و فولاد اکسین خوزستان وجود دارد و لازم است تا ساز و کارهاي آن براي بهبود شرایط تولید فراهم شود. 

 
تفاهم نامه صنایع کوچک با فولاد اکسین احیا شود 

غلامرضا عباسی نورآبادي، رئیس هیئت مدیره شرکت خدماتی شهرك صنعتی شماره چهار اهواز با اشاره به اینکه پیش از این تفاهم
نامه اي بین صنایع کوچک و فولاد اکسین خوزستان در راستاي تامین مواد اولیه مورد نیاز وجود داشت، اظهار کرد: در ابتدا لازم است

 
نیازسنجی دقیقی صورت بگیرد تا در چارچوب مشخصی فولاد اکسین اقدام به عرضه ورق مورد نیاز صنایع کند. 

 
وي تصریح کرد: در صورت اختصاص سهمیه اي ویژه به استان، صنایع کوچک از بحران جدي خارج می شوند. 



بر اساس گزارشی از ایرنا، رئیس هیئت مدیره شرکت خدماتی شهرك صنعتی شماره چهار اهواز اضافه کرد: به عنوان مثال طی پایشی
که از در شهرك صنعتی شماره چهار اهواز صورت گرفت، واحدهاي تولیدي این شهرك سالانه به یک هزار تن ورق تولیدي فولاد

 
اکسین نیاز دارند. 

انتهاي پیام//



فتاح: احمدي نژاد در ملک 1800 متري بنیاد مستضعفان در ولنجک مستقر است

/ این ملک 200 میلیارد تومان ارزش دارد / انتظار داریم این ملک به بنیاد

برگردد تا آن را بفروشیم

منبع: انتخابشماره خبر:  186  |  تاریخ: 1399/05/19

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: آقاي احمدي نژاد رئیس جمهور سابق با مجوز در ملک مربوط به بنیاد مستضعفان با مساحت
حدود هزار و 800 متر مربع در منطقه ولنجک براي چند سال مستقر است. البته پیامی داده که آماده است به مرکز شهر

منتقل شود، اما ملکی را با آن شرایط نداشتیم که تحویل دهیم، اما این موضوع هم باید مدت ...

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: در مسیر شفافیت، بورس و
محرومیت زدایی، پایداریم و همه اهداف و برنامه هاي

 
1398 محقق شده است. 

سید پرویز فتاح با حضور در برنامه "نگاه یک" شبکه سیما
افزود: عملکرد بنیاد مستضعفان نسبت به سال 1397
حدود 35 تا 37 درصد رشد داشته است و توانستیم به

 
همه اهداف خود برسیم. 

 
مطالب و ویدیوهاي بیشتر: 

فتاح: زمینی که حداد عادل در منطقه فرشته براي مدرسه گرفته، اجاره اش به روز نیست / یا اجاره به روز پرداخت کند یا زمین را به

 
بنیاد پس دهد 

 
فتاح: املاك بنیاد مستضعفان در بورس املاك عرضه می شوند 

 
تماشا کنید: پایان احمدي نژاد ثانی؟ / واکنش ها به «از کوره در رفتن پرویز فتاح در تلویزیون» 

رئیس بنیاد مستضعفان تاکید کرد در مسیر شفافیت، بورس و محرومیت زدایی، پایداریم و در سال 98، همه اهداف و برنامه ها محقق

 
شده است. 

پرویز فتاح در استودیو نگاه یک شبکه اول سیما افزود: تحقق برنامه هاي تدوین شده بنیاد مستضعفان در سال 98 حدوداً 11 درصد

 
نسبت به برنامه مصوب بالاتر بوده و 37 درصد نسبت به برنامه هاي سال 97 رشد داشته است. 

او در خصوص وضعیت خرید و فروش هاي بنیاد مستضعفان در سال 98 گفت: بنیاد به صورت شرکتی اداره می شود این در حالی
است که بنیاد داراي 169 شرکت یا زیر مجموعه می باشد طبیعتاً جمع بندي و حسابرسی این تعداد شرکت در پایان سال انجام می

 
شود و آن وقت می توان آمار خرید و فروش و تولیدات زیر مجموعه هاي بنیاد را اعلام کرد. 



فتاح افزود: آنچه در پایان سال و پس از حسابرسی هاي 169 شرکت اعلام می شود نتیجه عملکرد تلفیقی تجمیعی بنیاد خواهد بود
البته در حال حاضر هنوز مجمع بنیاد مستضعفان به دلیل مقوله کرونا برگزار نشده، اما تا این لحظه بنا بر تخمین هاي اولیه، کل

 
میزان فروش بنیاد در سال 98 حدود 36 هزار میلیارد تومان برآورد شده این رقم حاصله از فروش ملک، کالا یا خدمات است. 

او ادامه داد: با تفریق هزینه هاي بنیاد از 36 هزار میلیارد تومان، حدود هفت هزار میلیارد تومان سود ناخالص بنیاد محسوب می شود،
البته طبق سنوات گذشته احتمال می رود باید حدود هزار میلیارد تومان مالیات پرداخت کنیم و 6 هزار میلیارد تومان باقیمانده به
طور 60 درصد و 40 درصد میان ما و سایر سهام داران تقسیم خواهد شد پس از تقسیم سود سهم بنیاد حدود سه هزار و 600

 
میلیارد تومان می شود. 

رئیس بنیاد مستضعفان در خصوص ادعاي عدم شفافیت این بنیاد گفت: طبق سنوات گذشته، نتایج تمامی مجمع هاي 169 شرکت
زیر مجموعه بنیاد پس از بررسی و پایان کار، چاپ می شود و در دسترس همگان قرار می گیرد علاوه بر آن تمامی صورت هاي مالی
سال گذشته و جاري در سایت بنیاد به نمایش گذاشته می شود علاوه بر آن حتی سازمان بازرسی کل کشور هم براي بررسی هاي

 
تکمیلی ورود پیدا می کند و حضور 33 شرکت از زیر مجموعه هاي بنیاد در بورس، بیانگر شفافیت عملکرد بنیاد مستضعفان است. 

فتاح با بیان اینکه، اولویت اول ما، تامین نیاز جامعه و مردم است، افزود: در برخی از موارد پس از تولید مازاد، اقدام به صادرات مازاد

 
تولیدمی شود مثلا در بحث فولاد و سیمان و برخی از نهاد هاي کشاورزي مجاز به صادرات هستیم. 

او تصریح کرد:  صادرات بنیاد در سال قبل چیزي حدود 500 تا 600 میلیون دلار بوده که البته این میزان از طریق سامانه نیما به

 
کشور بازگشت داشته است. 

رئیس بنیاد مستضعفان با اشاره به پرداخت شدن مالیات 670 میلیارد تومان سال 97 بنیاد مستضعفان ادامه داد: بنیاد جزء خوش
حساب هاي مالیاتی محسوب می شود، چنانچه شرکتی از زیر مجموعه هاي بنیاد مستضعفان، مالیات پرداخت نکرده باشد، ما تاوان

 
آن را می پردازیم. 

 
وي گفت: سهم بنیاد از سود حاصله از در آمد شرکت هاي متبوع صرف محرومیت زدایی در کشور می شود. 

 
فتاح تصریح کرد: امسال بیش از سه هزار و 600 میلیارد تومان صرف محرومیت زدایی و مناطق هدف در کشور خواهیم کرد. 

رئیس بنیاد مستضعفان با بیان اینکه در حال حاضر در سال اول از برنامه مدون پنج ساله هستیم، افزود: یکی از راهبرد هاي ما کاهش
تعداد شرکت هاي زیر مجموعه بنیاد می باشد روند کاهش ها یا به صورت فروش بلوکی در بورس، واگذاري سهام ها در بورس یا

 
منحل شدن شرکت ها خواهد بود. 

او ادامه داد: قصد و هدف از واگذاري شرکت ها، فراهم کردن عرصه براي فعالیت بخش خصوصی بوده و از سوي بنیاد باید در پروژه
هاي کلان فعالیت خود را گسترش دهد که براي مثال می توان به رسیدگی به پروژه هاي نفتی به جا مانده از جا زدن پیمانکاران

 
خارجی اشاره کرد. 

در حال حاضر سخت ترین کار ها که خارجی ها فکر می کردند فقط در انحصار و مونوپول آن هاست در میادین نفتی جنوب کشور



توسط نیرو هاي ایرانی در حال انجام است و بنیاد مستضعفان در موقعیت هایی حضور می یابد که خلاء نیرو هاي خارجی محسوس

 
باشد البته در این راستا طعنه اي هم به دولت نخواهیم زد. 

فتاح در خصوص واگذاري شرکت ها افزود: بنیاد، واگذاري هایش را به درستی و دقیق انجام می دهد و نمی گذارد شرکت هاي

 
واگذاري شده به سرنوشت هفت تپه و هپکو دچار شوند. 

او ادامه داد: تا سال 97، سی و یک شرکت از شرکت هاي زیر مجموعه بنیاد ضرر ده بودند که البته این تعداد به مرور زمان کم شد در

 
ضمن یکی از شرایط بورسی شدن شرکت هاي بنیاد، سود ده بودن شرکت ها به مدت سه سال متمادي است. 

فتاح با بیان اینکه در حال حاضر 33 شرکت بنیاد، بورسی هستند، افزود:  امسال حدود 20 شرکت دیگر وارد بورس خواهند شد البته

 
امیدواریم تا پایان سال بیش از 50 شرکت بورسی داشته باشیم. 

او تصریح کرد:  در صورت مشاهده هر گونه تخلف در حوزه حسابرسی و مفاصا حساب از سمت شرکت هاي تابع، برخورد شدید و بعضاً

 
قضایی با آن ها صورت خواهد گرفت. 

فتاح ، گفتگو و پاسخ دهی به مردم را یکی از ابزار شفاف سازي بیان کرد و افزود:  در مورد شرکت بنیاد در بورس املاك و مستغلات،
حضور پررنگی خواهیم داشت زیرا، بورس قبل از راه اندازي این بخش با ما مذاکرات تکمیلی و دقیقی صورت داده و گفتنی است دولت
و بنیاد املاك بسیاري دارند که راه اندازي بورس املاك و مستغلات فرصت مناسبی براي جریان یافتن نقدینگی مردم در این حوزه

 
است. 

رئیس بنیاد مستضعفان در خصوص بازپس گیري و مستغلات تحت تملک افراد خاص گفت: در روز معارفه بنده در این سمت گفته
بودم که براي بازپس گیري این املاك و مستغلات اقدام خواهم کرد و به طرق قانونی، در این باره قبل از آنکه ما وارد مراحل قانونی
شویم برخی مانند خبرگزاري ایرنا و دانشکده خبر خودجوش اقدام به واگذاري املاك نمودند، اما برخی هم از راه و روند همکاري

 
فاصله گرفته اند. 

فتاح در خصوص باز پس گیري کاخ مرمر بیان کرد:  این بنا سال ها در تملک آقاي هاشمی رفسنجانی و سپس در دست تشخیص
مصلحت بود و زمانی که دولت قصد بهره برداري دیگري از این ملک را داشت با همکاري آقاي روحانی کاخ مرمر باز پس گرفته و با

 
همکاري سازمان میراث فرهنگی قرار شد این بنا تبدیل به موزه گردد. 

بازسازي هاي لازم انجام شد، اما هنوز هم آثار دردناکی در این کاخ خود نمایی می کند، زیرا در این کاخ آسانسور نصب کرده اند،
حمام و جکوزي برقرار کرده اند و ...، حال سوال اینجاست زمانی که این اتفاق می افتاده چرا خبري از میراث فرهنگی نبوده و اقدامی

 
صورت نپذیرفته است؟ 

رئیس بنیاد مستضعفان به بازپس گیري مدرسه آقاي حداد عادل اشاره کرد و افزود: ایشان براي احداث مدرسه فرهنگ در خیابان
فرشته بنایی را اجاره نمودند و این اجاره چندین نوبت تمدید شد البته این اجاره بها با ملاحظات بوده و مشمول نرخ روز نمی شد، در
حال حاضر موعد اجاره به سر رسیده است و باید تخلیه شود یا اجاره بها به نرخ روز تنظیم گردد که البته با توجه به گرانی آن منطقه

 
احتمالاً تمدید اجاره بانرخ روز براي ایشان به صرفه نخواهد بود. 



او با بیان اینکه ارزش ریالی ملک مدرسه فرهنگ در حال حاضر 200 میلیارد تومان برآورده می شود، افزود: قطعاً پس از باز پس

 
گیري این ملک به فروش می رسد و پول حاصله، صرف محرومیت زدایی خواهد شد. 

رئیس بنیاد مستضعفان ادامه داد: آقاي حداد عادل علاوه بر مدرسه فرهنگ، زمین دیگري براي ساخت مدرسه دریافت کرده بود که
البته موفق به دریافت مجوز نشد، زیرا این زمین به متراژ 8 هزار متر و منطقه هروي و بر روي گسل قرار دارد به همین دلیل آقاي
حداد عادل این ملک 400 میلیارد تومانی را به ما تحویل داد و بدون شک هزینه این ملک هم پس از فروخته شدن، صرف محرومان و

 
محرومیت زدایی خواهد شد. 

 
صرف 1800 میلیارد تومان براي خدمت رسانی کرونایی محرومان 

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: تاکنون هزار و 800 میلیارد تومان صرف خدمت رسانی و ارائه تسهیلات کرونایی به محرومان شده است

 
و این روند ادامه دارد. 

سید پرویز فتاح در ادامه برنامه «نگاه یک» افزود:  ساختمان مرکز مطالعات و تحقیقات زنان سال ها و با مجوز در اختیار عده اي از
بانوان از جمله خانم ابتکار، مولاوردي و بقیه بود که پیش از تصدي مسئولیت بنده در بنیاد، آن را تخلیه کردند و مدعی بودند که
همچنان باید این ساختمان در اختیار آن ها باشد، اما از نظر حقوقی، بنیاد مستضعفان توانست آن ها را قانع و ساختمان را تخلیه کند.

وي ادامه داد: آن ها بابت تخلیه با توافق بنیاد در همان زمان، پنج میلیارد تومان می گیرند و پس از بررسی ها مشخص بود خلاف بود
و کسی که ملک بنیاد مستضعفان در اختیار او بوده است باید اجرت المثل هم بپردازد و امیدواریم این مبلغ برگردد و مشکل حقوقی و

 
قضایی پیدا نکند. 

فتاح افزود: ملکی هم در اختیار رئیس جمهور اسبق براي موسسه باران بوده است که پیش از تصدي مسئولیت بنده در بنیاد، تخلیه
شده بود و در ایام کرونا با هماهنگی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، آن جا را به محل قرنطینه بیماران تبدیل کردیم و

 
اکنون هم در اختیار آن هاست، اما پس از این مرحله، آن جا را می فروشیم. 

رئیس بنیاد مستضعفان اضافه کرد: در کشور ما ضابطه اي وجود ندارد که رئیس جمهور ها پس از پایان کار خود، کجا مستقر شوند و
باید چاره اي براي این منظور اندیشیده شود، زیرا اکنون همین مسئله را با آقاي احمدي نژاد رئیس جمهور سابق داریم و با مجوز در

 
ملک مربوط به بنیاد مستضعفان با مساحت حدود هزار و 800 متر مربع در منطقه ولنجک براي چند سال مستقر است. 

وي گفت: البته پیامی داده که آماده است به مرکز شهر منتقل شود، اما ملکی را با آن شرایط نداشتیم که تحویل دهیم، اما این

 
موضوع هم باید مدت دار و محدود به زمان باشد. 

فتاح افزود: از روحیه مردمی آقاي احمدي نژاد انتظار داریم تا این مال بیت المال به بنیاد برگردد و آن را بفروشیم که بیش از 200

 
میلیارد تومان ارزش دارد. 

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: یکی از ملک هاي بسیار خوب و ارزشمند ما در ضلع جنوبی کاخ نیاوران است که در اختیار مجمع
تشخیص مصلحت نظام و زمین آن متعلق به بنیاد بوده است و 12 طبقه در آن ساخته شد و مجمع آن را تخلیه کرد و اکنون مرکز

 
پژوهش هاي مجلس در آن جا مستقر است. 



وي افزود: حتما سراغ آقاي زاکانی رئیس جدید این مرکز می رویم و باید اجاره بپردازد. با توجه به شخصیت ارزشی و بسیجی آقاي

 
زاکانی انتظار داریم که نخستین کار انقلابی او، تخلیه این مکان باشد تا آن جا را بفروشیم و خرج محرومان و مستضعفان کنیم. 

فتاح اضافه کرد : در کنار آن زمین دیگري متعلق به بنیاد مستضعفان بود که مجمع تشخیص مصلحت نظام، مرکز تحقیقات
استراتژیک را در آن جا در 9 طبقه ساخته است. آن جا را تحویل گرفتیم، اما ساختمان آن، مجوز، پایان کار و پروانه ساخت از

 
شهرداري ندارد و حتی حریم یک مالک خصوصی هم تصرف و اشغال شده است. 

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: آن جا را تحویل گرفتیم و به کسی اجازه نمی دهیم آن جا برود و نسبت به آن ادعا داریم و اگر لازم شد

 
مرجع قضایی باید درباره آن حکم صادر کند. 

وي با بیان اینکه  ده ها پرونده تشکیل دادیم که در قوه قضاییه در حال رسیدگی است، افزود: اگر با این روش ها به نتیجه نرسیم،

 
کوتاه نخواهیم آمد مگر بنده از بنیاد مستضعفان بروم، زیرا این اموال متعلق به مستضعفان است. 

فتاح اضافه کرد: یکی از جا هایی که حریف او نمی شویم نیرو هاي مسلح هستند، زیرا قانوناً نمی توانیم علیه آن ها شکایت کنیم
اکنون یک جاي خوب بنیاد در کوهک در اختیار نیروي دریاي ارتش است و مقام معظم رهبري فرمانده کل قوا هم فرموده است، آقاي

 
سرلشکر باقري فرمانده ارتش هم امضا کرده است، اما نمی روند و پیگیري هاي ما به در بسته خورده است. 

رئیس بنیاد مستضعفان با تاکید بر اینکه این مکان ها مال مردم است و باید به مستضعفان برگردد، افزود: حتی یکی از املاك خوب ما
در منطقه جماران در دست سپاه، ولی امر است، اما آن را به بنیاد پس نمی دهند و بنده را در این ملک راه ندادند. ارزش این ملک

 
بیش از 200 میلیارد تومان است و از آن استفاده هم نمی شود، اما به کجا شکایت ببریم؟ 

وي با بیان اینکه بنده در بنیاد، حافظ منافع مستضعفان هستم و کوتاه نخواهم آمد، اضافه کرد: برخی ها مرا متهم به اقدامات

 
پوپولیستی براي انتخابات 1400 می کنند. این ها را بگویند، اما ملک ما را محترمانه تخلیه کنند و پس بدهند. 

 
فتاح با اشاره به اینکه علیه این بنیاد فضا سازي می کنند از مردم و رسانه ها خواست، حمایت کنند. 

رئیس بنیاد مستضعفان افزود: آقاي رئیسی رئیس قوه قضاییه، همه ظرفیت هاي این قوه را به کار گرفته است و شعبه خاصی براي
بنیاد در نظر گرفت و آراي خوبی صادر شده است و محکم ترین پشتوانه ما هم رهبر معظم انقلاب است، زیرا مطمئن هستم ایشان از

 
پیگیري هاي ما حمایت می کنند. 

وي گفت: محل فعلی بنیاد که در آن مستقر هستیم جاي خیلی خوبی است و 19 هکتار وسعت دارد که خدمت آقاي جهانگیري
معاون اول رئیس جمهور رفتم و از او خواستم این جا را از ما براي دولت بخرد و شهردار تهران را هم دعوت کردیم، اما نتوانستیم به

 
توافق برسیم. 

فتاح افزود: اکنون هم اعلام می کنیم هر کسی که خریدار این ملک است به قیمت روز آن را می فروشیم و قول می دهیم همه پول

 
آن را خرج محرومان و مستضعفان می کنیم. 



رئیس بنیاد مستضعفان اضافه کرد: در دهه فجر براي نخستین بار چندین کتاب شامل دفاتر اسناد املاك رضا خان را رونمایی کردم
که دستنویس و شامل چندین هزار روستا و قنات است که اکنون با اذن مقام معظم رهبري، عزم راسخ داریم تا این اموال به مردم

 
برگردد. 

وي ادامه داد: قبلاً حدود 81 هزار فقره به مردم برگردانده شد و 11 هزار فقره را هم در طول یک سال گذشته به مردم برگرداندیم و

 
10 هزار فقره را نیز آماده کردیم که برگردانیم و به نام مردم کنیم. 

 
فتاح گفت: این مردم جزو محرومان و نیازمندان هستند که تقریباً رایگان در اختیار آن ها قرار دادیم. 

وي افزود: حدود 11 هزار پرونده داریم که در 60 درصد آن، بنیاد شاکی است و در بقیه موارد، طرف مقابل شاکی است و ما تابع حکم

 
قطعی قضایی هستیم و آن را اجرا می کنیم. 

رئیس بنیاد مستضعفان در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به اینکه بنیاد، مالک 100 درصد بانک سینا بود، گفت: بر اساس
قوانین بانک مرکزي، یک مالک نمی تواند بیش از 33 درصد سهم را در بانک داشته باشد و با توجه به اینکه سهم ما اکنون در بانک
سینا 72 درصد است پس متخلف هستیم و در مدت 20 روز آینده در دو مرحله هر کدام 9 درصد را در بورس عرضه می کنیم که

 
سهم ما کاهش می یابد و دوباره بخشی از آن ها را می فروشیم تا سهم بنیاد در بانک سینا به 33 درصد برسد. 

وي افزود: در زمانی که مالک 33 درصد این بانک شدیم از کجا معلوم که بقیه شرکاي ما حاضر باشند که ما به صورت قرض الحسنه

 
عمل کنیم، زیرا بانکداري خصوصی در پی سود است، اما قرض الحسنه سودي ندارد. 

فتاح اضافه کرد: توصیه بانک مرکزي این بود که بخشی از سرمایه بانک سینا را در حسابی به عنوان قرض الحسنه اختصاص دهیم، اما

 
بررسی کارشناسان ما نشان داد پاسخ لازم را از این راهکار نمی گیریم. 

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: ما می خواهیم پول خودمان را در قرض الحسنه مختص خود قرار دهیم و از این محل به مردم

 
تسهیلات قرض الحسنه بدهیم. 

وي افزود: براي حمایت از مستضعفان در شرایط کرونایی، حدود 600 میلیارد تومان تسهیلات دادیم که 150 میلیارد تومان آن براي
تامین ودیعه مسکن افراد تحت پوشش کمیته امداد و سازمان بهزیستی بود و 450 میلیارد تومان هم براي وام قرض الحسنه اقشار

 
مختلف بوده است. 

فتاح ادامه داد: هزار و 200 میلیارد تومان هم به صورت نقد و کالایی به محرومان اختصاص داده شد یعنی تاکنون هزار و 800 میلیارد

 
تومان از منابع مالی این بنیاد صرف خدمت رسانی و تسهیلات کرونایی محرومان شده است و این روند ادامه دارد. 

 
وي اضافه کرد: این منابع از طریق فروش سهام، ملک و سود هاي بانکی و سود شرکت هاي بنیاد مستضعفان تامین شده است. 

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: راه ما راه سردار شهید سلیمانی است و حاضریم جان خود را در راه مردم بدهیم و این روند خدمت

 
رسانی را با قدرت و سرعت و بی محابا انجام می دهیم و به حرف هایی که درباره ما می زنند توجه نمی کنیم. 



فتاح افزود: کار محرومیت زدایی و انتخاب محدوده هدف در «قلعه گنج» استان سیستان و بلوچستان آغاز شده است و رهبر معظم
انقلاب، رئیس جمهور و وزیر کشور به اقدامات بنیاد در این منطقه نظر مثبت دارند و اکنون این منطقه به الگو تبدیل شده است و نرخ

 
بیکاري در آن جا کاهش و مسائل اجتماعی، بهبود یافته است. 

وي گفت: الگوي «قلعه گنج» با بررسی ضعف ها و نقاط قوت توسعه یافته است و در جنوب سیستان و بلوچستان و منطقه زابل و بقیه
مناطق هدف نیز اقدامات محرومیت زدایی را انجام دادیم که به 25 مورد رسیده است و در هر استان حداقل یک مورد را انجام

 
خواهیم داد و براي مناطق محروم ایجاد اشتغال می کنیم. 

 
رئیس بنیاد مستضعفان اضافه کرد: پس از رد شدن از مرحله کرونا، به مسائل زیر ساختی و زیر بنایی توسعه هم خواهیم پرداخت. 

فتاح در بخش دیگري از سخنان خود درباره ساختمان پلاسکو گفت: در ساخت این ساختمان, 64 درصد پیشرفت داشتیم و به حدود

 
300 نفر کسبه این ساختمان قول دادیم که تا پایال سال بهره برداري شود. 

وي ادامه داد: مطلبی نقل می شد که بنیاد در زمینه ساختمان پلاسکو با شهرداري اختلاف دارد. مسائل پلاسکو در سال هاي 96 و
97 در سطح ملی از جمله معاون اول و شوراي عالی امنیت ملی مطرح و موضوع آن به مسئله ملی و مردمی تبدیل شد. اکنون تفاهم
کردیم و کار به شوراي عالی شهر سازي و معماري کشید و در آن جا حد وسط را گرفتند، زیرا پلاسکو نمی توانست پارکینگ داشته

 
باشد، چون مغازه ها کم می شد. 

فتاح تاکید کرد:  همه مغازه هاي پلاسکو را می سازیم و تحویل می دهیم و شهرداري و شوراي عالی شهرسازي هم تایید کردند و

 
موظف شدیم پارکینگی را که در آن نزدیکی قرار دارد مقاوم و بازسازي کنیم. 

وي ادامه داد: بر اساس اعلام شهردار منطقه 12، در مدت یک ماه، پروانه آن جا صادر می شود و امیدواریم تا پایان سال به تعهدات

 
خود در پلاسکو عمل کنیم. 

 
رئیس بنیاد مستضعفان افزود: قطعه 2 آزاد راه تهران - شمال هم تا پایان سال آینده به بهره برداري می رسد. 

منبع: صداوسیما



تکیه بر فروش نفت و منافع پشت پرده آن براي برخی دولتمردان/ جاي خالی

محصولات کشاورزي استان فارس در بورس

منبع: شیرازهشماره خبر:  187  |  تاریخ: 1399/05/19

استان فارس از جمله استان هاییست که با وجودآب و هواي نسبتا مناسب، منابع طبیعی فراوان و فضاهاي سرسبزي که دارد،
از نعمات خدادادي بی بهره نمانده اما در سایه برخی کم توجهی ها از این نعمات به درستی استفاده نشده است.

استان فارس از جمله استان هاییست که با وجودآب و هواي نسبتا مناسب، منابع طبیعی فراوان و فضاهاي سرسبزي که دارد، از

 
نعمات خدادادي بی بهره نمانده اما در سایه برخی کم توجهی ها از این نعمات به درستی استفاده نشده است. 

به گزارش پایگاه تحلیلی- خبري "شیراز"،با فراهم کردن تجهیزات و امکانات مناسب،استفاده از دانش "روز" و البته اعتماد به تولید

 
محصولات کشاورزي استان فارس نه تنها در استان بلکه در سطح ملی و جهانی حرف هاي تازه اي براي گفتن خواهیم داشت. 

 
 

 
لزوم تمهیدات مناسب براي جلوگیري خام فروشی و ایجاد صنایع تبدیلی 

دکتر« جعفر قادري»، نماینده مردم شیراز در مجلس شواري اسلامی و اقتصاددان با تاکید بر جلوگیري از خام فروشی محصولات
کشاورزي استان گفت:همکاري دو طرفه مردم و دولت در ایجاد اشتغالزایی تاثیر بسزایی در رشد اقتصادي استان فارس خواهد داشت
که البته با ایجاد زمینه سازي و توجه به زیرساخت ها در بخش هاي مختلف صنایع تبدیلی و کشاورزي در جهت جلوگیري از خام

 
فروشی ها محقق می شود چرا که این استان از ظرفیت هاي قابل توجهی برخوردار می باشد که باید حداکثر استفاده را از آن برد. 

وي به همراهی دولت با بخش خصوصی براي اشتغالزایی در حوزه کشاورزي اشاره کرد و ادامه داد:ضروریست تا موانع و محدودیت
هاي کارآفرینی و اشتغال این حوزه در مراحل "کاشت، داشت و برداشت"رفع شود تا با ایجاد انگیزه و حمایت هاي پیوسته از

 
کارآفرینان و کارفرمایان به توسعه اقتصادي دست یابیم. 

 
تجهیز ماشین آلات و فراهم نمودن امکانات لازم و دانش «به روز» 

دکتر قادري به استفاده بهینه از ظرفیت هاي موجود تاکید کرد و افزود:تجهیز ماشین آلات و فراهم نمودن امکانات لازم و دانش«به
روز»،براي افزایش تولید و ارائه محصولات با کیفیت از جمله مواردیست که می بایست در نظر گرفته شود. وي با بیان این که براي
توسعه صنایع تبدیلی باید یک حرکت جدید در سطح کشور شکل بگیرد، گفت: صنایع تبدیلی، به دلیل اهمیت غذا در زندگی ما

 
جایگاه ویژه اي دارد؛در این زمینه نیز باید خودکفا باشیم و وابستگی ها را از دیگر استان ها و کشورها کم کنیم. 



 
 

 
سرنوشت نافرجام کف زدن هاي بی سرانجام 

«سهراب شرفی»، رئیس خانه صنعت، معدن و تجارت استان فارس و رئیس کمیسیون گردشگري و کسب و کارهاي وابسته اتاق
بازرگانی نیز به کم توجهی در تولید محصولات کشاورزي و جلوگیري از خام فروشی اشاره کرد و گفت:متاسفانه از سال ها قبل به ما
نشان داده اند که رتبه اول شدن در تولید گندم اهمیت زیادي دارد غافل از این که هیچ گاه به دخل و خرج آن توجهی نشده؛به خاطر
همین کف زدن هایی که سرانجامی نداشته، ثمر بسیاري از محصولات بر باد رفته و موجب شده که مقداري عظیمی از آب هاي

 
زیرزمینی از دست برود. 

 
جبران ناپذیري آب از دست رفته 

وي با بیان این که آب از جمله منابعی می باشد که در صورت از دست رفتن دیگر جبران پذیر نیست، افزود:برخی مسئولین متوجه
نیستند که چه بلایی بر سر محصولات کشاورزي استان می آید، بیش از 90 درصد آب صرف تولید محصولات کشاورزي می شود،این
درحالیست که در برخی مکان ها دستیابی به آب چاه به عمق 500 متر رسیده، باید در نظر داشت که آب از جمله منابع غیر قابل

 
جایگزین و جبران پذیر است. 

 
عدم دانش مدیریت در حوزه اقتصادي/ با قوه قهریه راه به جایی نمی رسیم 

شرفی گفت:اگر می دانستیم که براي شیرین کردن یک لیتر آب چه هزینه هایی می شود به هیچ وجه این همه آب گرانبها را خرج
محصولاتی نمی کردیم که آن ها را به صورت خام و با قیمت ارزان صادر کنیم. اگر خود آب را صادر کرده بودیم بهتر از این ها بود. از
سال ها پیش معتقد بودم که کاشت برنج و گندم با این روش ها هزینه برداراست و صرفه اقتصادي ندارد؛ این مسائل نشان دهنده عدم

 
دانش مدیریت در حوزه اقتصادي است.مسائلی که با بایدها و نبایدهاي زیادي همراست و با قوه قهریه راه به جایی نمی رسیم. 

رئیس خانه صنعت و معدن فارس به آموزش مناسب در عرصه کشاورزي تاکید کرد وگفت:فرزندان کشاورزانی که هم اکنون در این
حوزه فعالیت می کنند به آموزش مناسب نیاز دارند اما نسبت به آن غفلت شده است.وي با بیان این که حدود 7 میلیون منابع معدنی
اکتشاف نشده در کشور داریم، ادامه داد:از68 نوع معدن مختلف برخوردار بودیم که به تاراج رفت، منابع کشاورزي نادیده گرفته شده
اما اگر این نعمات را به سمت تولید برده بودیم حالا کشاورزان ما محتاج واردات و فروش این محصولات به صورت خام نبودند و با
مسائل ارزي نیز مواجه نمی شدند.رئیس خانه صنعت و معدن فارس با اشاره به این که از نظر کشت دیم استان فارس چهار فصل می
باشد، گفت: انجیرستان ما بهترین نوع انجیر در کل دنیا داشته و منحصر به فرد است؛ چقدر در تولید بنه موفق عمل کرده ایم، آیا در

 
تاکستان هاي ما برگ انگور قابل صدور است؟ 



 
تکیه بر فروش نفت در پشت پرده منافع آن براي برخی دولتمردان 

وي ادامه داد:موز ،کشمش و سماق را می توان به دنیا صادر کرد، تا چه اندازه توانسته ایم این محصولات را توسعه و رتبه شایسته آن
را حفظ کنیم،چقدر در تولید داروهاي گیاهی موفق بوده ایم،چرا در این استان براي محصولات کشاورزي بورس کالا تعریف نمی شود
تا کشاورزان مطمئن شوند و اطمینان یابد که امسال در بورس محصولات آن ها اعلام می شود؟. این ها در حالیست که دو کارخانه
درجه یک در مشهد به خوبی فعالیت دارد، پراکندگی و عدم تعهد در تمام زمینه ها نشانه عدم مدیریت است.این ها درد هاي
اقتصادیست چراکه منافع برخی دولتمردان در فروش نفت است.؛بررسی ها نشان می دهد که درآمدهاي دولتی در بدنه خود دولت

 
هضم می شود. 

 
غفلت از تولید گیاهان دارویی/ عملکرد جزیره اي برخی مسئولان دولتی 

شرفی افزود: محصولات کشاورزي مثل زیره، کنجد و غیره می تواند در قالب بسته هاي خوراکی در بازار عرضه شود تا از خام فروشی
و صادرات آن در استان یا دیگر کشورها جلوگیري شود، گیاهان دارویی و نرم افزارهاي الکترونیکی هستند که درآمد زایی آن ها ده ها
برابر یک بشکه نفت است،متاسفانه برخی مسئولان دولتی هر یک به صورت جزیره اي عمل می کنند،هرچه مالیات داده شده اما بر

 
ثروت کشور افزوده نشده است. 

وي بیان کرد:صاحب و مسئول اقتصاد در وزارت اقتصاد خودش را کنار کشیده، علاوه بر این قوانین دست و پاگیر در جهت تولید کالا
و محصولات کشاورزي ممانعت ایجاد کرده است. نیاز به حذف بسیاري از ماشین آلات فرسوده به خوبی احساس می شود در نگاهی

 
دیگر محیط زیست محکم جلوي جهاد کشاورزي نمی ایستد و الی آخر. 

این مقام مسئول به کیفیت کم محصولات کشاورزي در استان فارس اشاره کرد و گفت:زمین هاي ما تا اندازه زیادي به مواد شیمیایی
آلوده شده،این ها در حالیست که زمین بیمار و آلوده است.مسائلی که موجب می شود، محصولات کشاورزي مثل موز، سیب، انگور و

 
پرتقال کیفیت چندانی نداشته باشد.در حالی که سیب ایرانی به خاطر طبیعی و ارگانیک بودنش در جهان حرف اول را می زد. 

 
وقتی که ربیعی می گوید، حیف که ما نمی توانیم نفت بیشتري بفروشیم!! این خود بدبختی است 

رئیس خانه صنعت، معدن و تجارت استان فارس افزود:در کشور ما 90 درصد مصرف آب در اختیار حوزه کشاورزي می باشد و تنها 8
درصد آن شرب و نوشیدنی است از این روش تولید محصولات کشاورزي به شیوه کم آب بر نیازمند است. متاسفانه مدیران ما ثروت
ساز نیستند، وقتی که ربیعی می گوید " حیف که ما نمی توانیم نفت بیشتري بفروشیم که درآمد مردم را افزایش دهد" این خود

 
بدبختی است چرا که نشان می دهد هنوز ذهنشان درگیر نفت است و هیچ چیز دیگر را براي پیشرفت و توسعه نمی بینند. 

 
کمبود کود«پتاس» و «فسفات» در پستوي هزینه هاي گزاف سموم و دفع آفات 

«حسین پژمان»،معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزي استان فارس هم با اشاره به عدم کیفیت محصولات کشاورزي
گفت: در حال حاضر مهم ترین چالش کمبود کود پتاس و فسفات می باشد که بیش از پنج ماه است در هیچ جاي استان و حتی
کشور یافت نمی شود که البته علت هم در نبود ارز براي ترخیص کود است.وي افزود:دومین مشکل بالا رفتن هزینه هاي تولید

 
درنتیجه افزایش قیمت ها به ویژه قیمت سموم و بذور وارداتی می باشد که سبب می شود حاشیه سود براي کشاورز ناچیز باشد. 



 
 

 
سودهاي گزاف،راهی جیب دلالان 

پژمان ادامه داد: تفاوت قیمت محصول فروش سر مزرعه و فروش در بازار هم، سبب شده که هم کشاورز ناراضی باشد و هم مصرف
کننده چرا که سود چند صد برابري را راهی جیب دلالان می کند.معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزي استان فارس
به برخی راهکارها اشاره کرد و گفت: راه حل در عرضه مستقیم محصولات می باشد که البته باید شهرداري غرفه ها و مغازه هاي

 
فروش این محصولات را در اختیار تعاونی هاي تولید قرار دهد. 

 
حلقه مفقوده آموزش و یادگیري در تولید محصولات کشاورزي 

ناصر طالب بیدختی، عضو هیئت علمی و استاد دانشگاه شیراز در حوزه محیط زیست، نیز در خصوص صنایع تبدیلی کشاورزي استان
فارس گفت: هر چند که جهاد کشاورزي استان فارس گام هاي جدي در خصوص صنایع تبدیلی کشاورزي به خصوص محصولات باغی

 
برداشته اما نقش آموزش و تحقیقات در این حوزه بسیار مهم است. 

 
 

 
لزوم تشکیل کمیسیون صنایع تبدیلی با حضور اساتید برجسته 

وي افزود: توصیه بنده ایجاد یک کمیسیون صنایع تبدیلی در استان فارس با حضوراساتید رشته هاي ماشین الات کشاورزي، مکانیک،
باغبانی، زراعت، ترویج و بازاریابی، سرمایه گذار و اقتصاد کشاورزي می باشد که ضمن بررسی چالش هاي موجود و انجام تحلیل

 
SWOT (نقاط قوت، نقاط ضعف، فرصت ها و تهدید ها) به راه حل ها و راهکار هاي استراتژیک با وجود تحریم ها رسید. 

بیدختی گفت:همکاري با کشورهایی که محصولات باغی و کشاورزي به آن ها صادر می شود نیز می تواند چاره ساز باشد.همچنین

 
انجام مطالعات و تحقیقات جامع در خصوص مکان یابی صنایع تبدیلی کشاورزي استان فارس و استان هاي مجاور هم الزامی است. 



 
در ورود ممنوع خام فروشی 

برپایه این گزارش و به باور برخی کارشناسان،اگر بانک ها نیز مساعدت بیشتري داشته باشند، سال جاري می تواند یکی از سال هاي
رویایی در صنایع تبدیلی و غذایی استان فارس باشد و سرمایه گذاري در این بخش رشد سه برابري خواهد داشت. از این رو نیاز است

 
در خصوص برخی قوانین و بخشنامه ها تجدیدنظر گردد تا ورود محصولات خام کشاورزي به سایر استان ها ممنوع شود. 

به هر روي،اگر تمامی روش هاي ذکر شده با همکاري زنجیره وار دستگاه هاي متولی به اجرا درآید به واردات استان ها و حتی

 
کشورهاي خارجی نیازمند نخواهیم بود. 

انتهاي پیام/



زنان سرپرست خانوار چگونه کارآفرین می شوند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  188  |  تاریخ: 1399/05/19

 به گزارش خبرگزاري فارس از اصفهان، به دلیل آن که
زنان نیمی از جمعیت فعال اقتصادي کشور به شمار می روند، افزایش نرخ اشتغال و به تبع آن کاهش نرخ بیکاري در بین آن ها از

 
یک طرف به معناي توانمندسازي زنان و از طرف دیگر به معناي افزایش رشد اقتصادي و توانمندسازي اقتصاد کشور است. 

از سوي دیگر، زنان به دلایلی مانند هرگز ازدواج نکردن، فوت همسر و به ویژه طلاق در حیطه زنان سرپرست خانوار قرار می گیرند؛ بر
اساس آمار ارائه شده نزدیک به 3 میلیون و 200 هزار زن سرپرست خانوار در کشور وجود دارد که  افزون بر 50 درصد این جمعیت،

 
زیر 40 سال هستند و احتمال افزایش مداوم تعداد آن ها همواره وجود دارد. 

از این رو رسیدگی به موضوع اشتغال زنان به خودي خود به معناي رسیدگی به اشتغال زنان سرپرست خانوار نیز خواهد بود، آمارها
حاکی از آن است 30 درصد کارآفرینان کشورهاي توسعه یافته را زنان تشکیل می دهند؛ زنان توانسته اند با ورود به عرصه کسب و
کار تحولات شگرفی را در توسعه اجتماعی و اقتصادي کشورها ایجاد کنند، کارآفرینی زنان اگر چه نیمی از بدنه جامعه را در بهبود

 
اقتصاد کشور به تحرك وا می دارد، اما همواره با چالش ها و مسائل خاص خود روبه رو بوده است. 

 
 

تاریخ نصف جهان گواه آن است که زنان بسیاري در این سرزمین با به کارگیري هنرشان در گوشه و کنار خانه ها پا به پاي مردان
چرخ زندگی را می چرخاندند، زنانی که هنرشان زبانزد همه است، آنجا که خوشه هاي انگور را براي کشمش شب یلدا بند می کردند،



نان می پختند و از شیر تازه دوشیده شده صدها ارمغان خوشمزه به دست می آوردند، آنجا که تار و پود قالی هاي دستباف با پینه
ها شعري رمزآلود و عاشقانه بود و زمان هایی که عطر نان و شیرینی سنتی هوش از سر رهگذران کوچه ها می پراکند، همه و همه

 
نمونه هایی از کارآفرینی بانوان است. 

کارآفرینی زنان به عقیده بسیاري از صاحب نظران می تواند سکوي پرش بلندي به سمت توسعه و رونق اقتصادي اصفهان باشد،
دستگاه هاي حمایتی از جمله بسیج سازندگی، کمیته امداد امام خمینی(ره) و بهزیستی با پرداخت تسهیلات و پشتیبانی از
مددجویان خود موفق شده اند بخشی از افراد تحت پوشش را خودکفا و از چرخه حمایت خارج و به تعهد خروج 10 درصدي مددجو

 
از حمایت جامعه عمل بپوشانند. 

 
تسهیلات ویژه اداره بهزیستی براي کارآفرینان 

علی اصغر شاه زیدي، معاون امور مشارکت هاي مردمی اداره بهزیستی استان اصفهان در گفت وگو با خبرنگار فارس با بیان این که
اداره بهزیستی به ازاي به کارگیري هر نفر از مددجوها 50 میلیون تومان تسهیلات قرض الحسنه پرداخت می کند، اظهار داشت: اداره
بهزیستی از کارفرمایانی که مددجوهاي بهزیستی را به کار بگیرند و طبق قانون کار به آن ها حقوق دهند و آن ها را بیمه کنند به

 
ازاي به کارگیري هر نفر 50 میلیون تومان تسهیلات قرض الحسنه با بازپرداخت 7 ساله پرداخت می کند. 

معاون امور مشارکت هاي مردمی اداره کل بهزیستی استان اصفهان با بیان این که سقف این وام تا 2 میلیارد تومان و براي به
کارگیري 40 تن از مددجوهاي بهزیستی است، افزود: باید شرایط اعمال قانون کار و بیمه تأمین اجتماعی براي مددجو فراهم باشد و
کارآفرین باید تعهد دهد که حداقل تا پایان بازپرداخت وام مددجوي بهزیستی را ابقا کند و یا اگر مددجو ترك کار کرد و به هر دلیلی

 
نتوانستند با یکدیگر کار کنند، کارفرما بلافاصله باید شخص دیگري را جایگزین کند. 

 
 

وي با اشاره به این که بخش دیگري از حمایت هاي بهزیستی به این صورت است که اگر کارفرمایی معلولان شدید و خیلی شدید را به
کار گیرد که زمینه هاي اشتغال براي آن ها کمتر فراهم است، بهزیستی می تواند نصف حقوق قانون کار را به کارفرما پرداخت کند،
بیان کرد: طبق قانون کار معلول باید قرارداد ببندد و بیمه تأمین اجتماعی براي او اجباري است، براي 5 سال می توانیم طبق حقوقی

 
که کارفرما به مددجوي ما پرداخت می کند تا 50 درصد براي مددجوي خیلی شدید و 30 درصد معلولان شدید را به او برگردانیم. 

شاه زیدي با اشاره به مشوق دیگري که اداره بهزیستى در اختیار کارآفرین هاي استان قرار داده است، عنوان کرد: اگر کارفرما یکی از



مددجوهاي بهزیستی را به کار گیرد، حال چه معلول و چه غیرمعلول و حقوق قانون کار پرداخت و او را بیمه کند، ما می توانیم هر

 
سال حق بیمه کارفرما را که طبق قانون کار گفته شده است را  تا 5 سال به کارفرما بازگردانیم. 

معاون امور مشارکت هاي مردمی اداره بهزیستی استان اصفهان با اشاره به این که این مشوق ها براي زنان و مردان یکسان است،
تصریح کرد: اداره بهزیستی براي مددجوهاي خود که از این سازمان وام دریافت کرده و ایجاد اشتغال کرده اند و یا اصلاً وامی دریافت
نکرده و از دارایی خود شغلی ایجاد کرده اند و هم اکنون نیاز به ارتقا و تقویت آن شغل دارند براي کمک به توسعه آن تا سقف 50

 
میلیون تومان وام قرض الحسنه با بازپرداخت 7 ساله پرداخت می کند. 

 
 

 
حدود 10 هزار زن سرپرست خانوار تحت پوشش بهزیستی اصفهان هستند 

وي اضافه کرد: در بین مددجوهاي ما زنان سرپرست خانوار، معلولان و یا معتادان بهبودیافته اي هستند که از ما تسهیلات دریافت

 
کرده اند و توانسته اند به خودکفایی و بازتوانی برسند و از چرخه حمایت بهزیستی خارج شوند. 

شاه زیدي گفت: حدود 10 هزار زن سرپرست خانوار تحت پوشش بهزیستی اصفهان هستند که مرد خانواده یا از کار افتاده است یا به
دلیل معلولیت و بیماري صعب العلاج کار نمی کند، یا مطلقه است، یا مرد مفقودالأثر است و یا مرد فوت کرده و به هر دلیلی

 
سرپرستی به زن واگذار شده است. 

معاون امور مشارکت مردمی اداره بهزیستی استان اصفهان خاطرنشان کرد: از همه نیکوکاران و کسانی که دست به خیر دارند و
صاحب بنگاه هاي اقتصادي هستند درخواست داریم که نیروي شاغل خود را از بین مددجوهاي بهزیستی چه معلولان و چه غیرمعلول

 
که داراي شرایط شغلی هستند به عنوان نیروي کار استفاده کنند و از مشوق هاي سازمان بهزیستی برخوردار شوند. 



 
 

 
دریافت تسهیلات اولیه از بهزیستی آغازگر فعالیت کارگاه فرش شد 

یکی از مددجویان بهزیستی که با دریافت تسهیلات از چرخه حمایت خارج شده است، گفت: 300 میلیون ریال تسهیلات اشتغال از

 
بهزیستی دریافت و کارگاه تولید فرش را راه اندازي کردم. 

خانم محمدي با بیان این که بهزیستی با پرداخت تسهیلات اشتغال سبب شد تا از گردونه حمایت این نهاد خارج شده و اکنون به
عنوان بانوي کارآفرین چرخ اقتصاد خانواده را به گردش درآوردم، بیان کرد: همسرم به علت بیماري توان اداره خانواده 4 نفره ما را از

 
دست داد و مستمري بهزیستی جوابگوي هزینه ها نبود، بنابراین با دریافت 300 میلیون ریال کارگاه تولید را راه اندازي کردم. 

وي افزود: براي 6 نفر در کارگاه بافت فرش و 20 نفر بافنده فرش در خانه اشتغال ایجاد کرده ام که با استقلال مالی هزینه زندگی

 
خود را تأمین می کنند. 

وي عنوان کرد: دریافت تسهیلات اولیه از بهزیستی آغازگر فعالیت کارگاه فرش شد و با حمایت این مجموعه اکنون علاوه بر استقلال

 
مالی براي زنان سرپرست خانوار نیز شغل ایجاد شده است. 

 
توانمندسازي زنان سرپرست خانوار، گامی براي زدون فقر 

محمدرضا کیانی، معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی(ره) اصفهان با بیان این که هدف کمیته امداد از ارائه خدمت به
جامعه هدف توانمندسازي خانواده هاي تحت پوشش است و مهم ترین راهبرد توانمندسازي ایجاد اشتغال پایدار است، عنوان کرد:

 
براي تحقق این هدف فرآیندهایی مشخص شده است که بر اساس آن جلو می رویم. 

وي با اشاره به این که در بخش مددکاري هر مددکار تعدادي پرونده در اختیار دارد، افزود: وظیفه این بخش ایجاد انگیزه اولیه براي
افرادي است که توانمندي اولیه را براي ایجاد شغل دارند و می توانند طرحی را اجرا کنند، بعد از آن به قسمت اشتغال ارجاع داده می

 
شوند. 

کیانی با بیان این که کارشناسان فنی اشتغال مددجویان را بر اساس دستورالعمل هاي مشخص مشاوره شغلی می دهند و بر اساس
توانمندي، مهارت و انگیزه، فرد راهنمایی می شود که چه شغلی انتخاب کند، گفت: ایجاد شغل را بر اساس شرایط اقتصادي و ویژگی

هاي هر منطقه مشخص می کنیم. 



معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی(ره) اصفهان با اشاره به این که فرد بعد از آن به قسمت آموزش معرفی می شود
تا از آنجا به آموزشگاه هاي فنی و حرفه اي معرفی شود، بیان کرد: در ابتدا آموزش مقدماتی و در ادامه مهارتی و آموزش هاي پایدار

 
براي ثبات شغل را فرا می گیرند. 

وي با بیان این که 114 هزار خانوار تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی(ره) اصفهان هستند که این تعداد 225 هزار نفر را شامل

 
می شود، عنوان کرد: 57 درصد این افراد زنان سرپرست خانوار هستند که حدود 65 هزار می شوند. 

 
 

 
اجراي 2 هزار 830 طرح اشتغال براي زنان سرپرست خانوار 

کیانی با بیان این که نزدیک به 70 درصد جامعه هدف افراد سالمند هستند که در روستاها زندگی می کنند، خاطرنشان کرد: در سال
گذشته نزدیک به 2 هزار 830 طرح اشتغال براي زنان سرپرست خانوار با اعتبار بیش از 70 میلیارد تومان اجرا شد که از این تعداد
حدود 854 طرح روستایی با اعتبار بیش از 20 میلیارد تومان و هزار و 976 طرح شهري با اعتباري بالغ بر 50 میلیارد تومان اجرا شد.

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی(ره) اصفهان ادامه داد: بیشترین طرح هایی که اجرا شده صنایع دستی،

 
آرایشگري، خیاطی و حمل و نقل است و با توجه به وقوع کرونا بسیاري از این طرح ها به ویژه آرایشگري و حمل و نقل آسیب دیدند. 

وي اضافه کرد: تعدادي از مددجویان خودشان کارآفرین هستند، بعد از شروع کار وام مکمل به آن ها پرداخت کرده ایم و کار خود را
توسعه داده اند و در حال حاضر به عنوان یک کارآفرین حرفه اي تعداد دیگري از مددجویان را به کارگیري کرده اند؛ بسیاري از آن ها
تحت عنوان کارفرما با ما همکاري می کنند که تعدادي از مددجویان را به کارگیري کرده و آن ها را بیمه می کنند و در ازاي به
کارگیري هر نفر به آن ها تسهیلات می دهیم تا کار خود را توسعه دهند یا این که سهم بیمه کارفرما را ما پرداخت می کنیم تا

 
کمکی به ایجاد اشتغال کرده باشیم. 

کیانی با اشاره به طرح راهبري شغلی گفت: تعدادي از افرادي که کارآفرین حرفه اي شدند تحت عنوان راهبر شغلی با کمیته امداد
همکاري می کنند، نظام راهبري شغلی یک الگوي کارآفرین محور است، می خواهیم این را توسعه دهیم؛ به این معنا که به جاي
اینکه تعدادي بیکار مددجو را به کارشناس دهیم تا براي آن ها شغل ایجاد کند این ها را به یک کارآفرین بیرونی می دهیم تا فرصت

شغلی و طرح ایجاد کند. 



 
 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی(ره) اصفهان با اشاره به ایجاد کارگاه تولید ماسک در طرح راهبر شغلی با اشتغال
70 زن سرپرست خانوار خاطرنشان کرد: ما کارآفرین هاي موفق را شناسایی می کنیم و می خواهیم براي مددجویان امداد فرصت
شغلی طراحی کنند، در این شرایط خود کارآفرین نیز منتفع می شود؛ مثلاً بخشی از این افراد مواد اولیه را تأمین می کنند، برخی در

 
حین کار، کار مشاوره اي می دهند و بابت آن کارمزد می گیرند و برخی در آخر، بازار یابی می کنند و سود می برند. 

 
طرح هاي کارآفرینی تا 2 میلیارد تومان تسهیلات می گیرند 

 وي با بیان این که براي همه افراد جامعه هدف برنامه طراحی کرده ایم تا به یک درآمد نسبی برسند و با ایجاد اشتغال پایدار خودکفا
شوند، تصریح کرد: سقف وام از 8 میلیون تا 50 میلیون تومان متغیر است تا طرح هاي کارآفرینی که به ازاي هر نفر 50 میلیون تومان

 
وام می دهیم و تا 2 میلیارد تومان می توانیم براي طرح هاي کارآفرینی وام پرداخت کنیم. 

کیانی با بیان این که در این شرایط اقتصادي سخت با وام هاي خرد بسیاري از مددجویان به یک درآمد نسبی رسیده اند، افزود:
کمیته امداد از مددجویان خود حمایت می کند تا زمانی که به یک سطح پایداري برسند و توانمند شوند و افراد جدید را جایگزین

 
افراد توانمند می کنیم. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی(ره) اصفهان افزود: مددجوي کمیته امداد شهرستان فریدن با مشاوره و نظارت
کارشناس اشتغال اداره و دریافت تسهیلات اشتغال موفق به ایجاد کارگاه قالی بافی و اشتغالزایی براي 15 نفر که شامل 12 مددجو و

 
3 نفر غیرمددجو شده است. 



 
 

 
وقتی وام 20 میلیونی اشتغال، سکوي پرتاب موفقیت می شود 

 
بانو طاهري که تا چند سال پیش مستمري بگیر کمیته امداد بود حالا خود در نقش کارآفرین، 5 نفر را بهکارگیري کرده است. 

وي به افراد تأثیرگذار در زندگی اش اشاره می کند و می گوید: کمیته امداد پشتوانه من بوده و پدر و مادرم در موفقیت من تأثیرگذار

 
بوده اند. 

خانم طاهري در مورد نحوه شروع کار تولیدي و مبلغ تسهیلات اشتغال تصریح می کند: در آبان سال97، 200 میلیون ریال تسهیلات

 
با نرخ سود 4 درصدي از کمیته امداد دریافت کردم و سپس با تلاش و پشتکار خودم کارگاه تولیدي لباس را راه اندازي کردم. 

این تولیدکننده لباس ادامه می دهد: در حال حاضر 6 نفر کارگر دارم و با 300 میلیون ریال به خودکفائی رسیده و روي پاي خودم

 
ایستاده ام. 

این تولیدکننده موفق در پاسخ به این سؤال که چرا حرفه خیاطی را انتخاب کردید، بیان می کند: به این کار علاقه دارم و با میل و
اشتیاق این شغل را انتخاب کردم، مدرك خیاطی را از سازمان فنی و حرفه اي گرفتم و پس از مدتی هم پروانه کسب را از اتحادیه

 
اخذ کردم. 

خانم طاهري ایمان و توکل به خدا را پشتوانه کار و زندگی اش قرار داده و به تنهایی در برابر مشکلات ایستاده است، خودش تأکید

 
می کند: معجزه و دست نامرئی خدا را در زندگی خودم بارها دیده ام. 



 
 

 
تسهیلات بسیج سازندگی فرصتی براي کارآفرینی 

فاطمه باباسالاري، مسؤول بسیج جامعه زنان استان اصفهان با بیان این که جزو سیاست هاي کلی بسیج جامعه زنان بحث زن و
خانواده است، گفت: یکی از مشکلات خانواده ها اشتغال است که در راستاي توانمندسازي خانواده ها و بانوان کارهایی در دست اقدام

 
است. 

وي با بیان این که امکان دارد بعضی از خانواده ها بدون سرپرست باشند، بنابراین در دو بعُد بسیج کار می کند، افزود: بسیج در درجه

 
نخست افراد را در بخش هاي مختلف توانمند می کند و مهارت لازم را به آن ها آموزش می دهد. 

باباسالاري با تأکید بر این که بسیج در دو بعد مهارت افزایی و ایجاد اشتغال خانگی به بانوان کمک می کند، بیان کرد: بسیج در
راستاي تسهیل گري براي بانوانی که مهارت یاد گرفتند و می توانند از کنار آن ایجاد اشتغال کنند به آن ها در قالب وام هاي قرض

 
الحسنه و اشتغال کمک می کند. 

 مسؤول بسیج جامعه زنان استان اصفهان با اشاره به این که جزو طرح هاي اعتلاي بسیج ایجاد قرض الحسنه محله محور است که با
مشارکت مردم ایجاد می شود، تصریح کرد: هدف از ایجاد قرض الحسنه محله محور، ایجاد اشتغال هاي خانگی است، بانوان می توانند

 
با سرمایه گذاري در صندوق هاي قرض الحسنه تسهیلات بگیرند. 

وي با اشاره به این که سپاه در بخش کارآفرینی در حال فعالیت است، عنوان کرد: ممکن است خانمی فقط بتواند براي خود ایجاد
اشتغال کند اما بعضی از بانوان توانمندتر هستند و می توانند براي چند نفر ایجاد اشتغال کنند، بنابراین سپاه از ایجاد کارگاه هایی

 
مانند قالی بافی حمایت می کند و به آن ها وام قرض الحسنه می دهد. 



 
 

 
بانوان را توصیه به ایجاد اشتغال خانگی می کنیم 

باباسالاري با بیان این که در بحث قالی بافی در شهرستان هاي مختلف هم توانسته ایم در احیاي آن کمک کنیم و هم در زمینه قالی
بافی براي بانوان اشتغال خوبی ایجاد شده است، خاطرنشان کرد: در بخش صنایع دستی و پارچه هاي دستباف مانند کرباس بافی در
خوروبیابانک بانوان توانسته اند، کارآفرینی کنند و محصولات بسیار زیبا و با کیفیتی را تولید کنند؛ در بحث خیاطی کارگاه هاي خوبی

 
در شهر اصفهان و شهرستان هاي آن در حال فعالیت هستند. 

 مسؤول بسیج جامعه زنان استان اصفهان با اشاره به موفقیت بانوان در کیف دوزي، کفش دوزي و هنرهاي تجسمی بیان کرد:
تسهیلات بسیج به نوع مشاغل بستگی دارد، بانوان می توانند در سامانه جامع بسیج سازندگی ثبت نام کنند و از طریق بسیج

 
سازندگی سپاه به آن ها وام تعلق می گیرد. 

وي ادامه داد: بانوان با توجه به مهارتی که دارند می توانند کمک حال خانواده باشند، خانم ها می توانند در فضاي خانه ظرفیتی را
ایجاد کنند و حین اینکه به کانون خانواده می رسند در خانه ایجاد اشتغال کنند و هم براي خود سرمایه اي را ایجاد کنند و هم کمک

 
خرج خانواده باشند، بنابراین بانوان را توصیه به ایجاد اشتغال خانگی می کنیم. 

باباسالاري با بیان این که بانوان می توانند در فضاي مجازي اشتغال ایجاد کنند و هم سنت هایی که مغفول مانده را مانند قالی بافی و
کرباس بافی احیا کنند، تصریح کرد: بانوان در بحث کارآفرینی می توانند کار کنند، سپاه به اندازه بضاعت خود کار می کند و در این
زمینه هم مجلس شوراي اسلامی باید یک حرکت جدي تر داشته باشد و هم مسؤولانی که در استان هستند و وظیفه ذاتی آن ها
ایجاد اشتغال براي خانواده ها است باید بحث بانوان را جدي تر بگیرند به ویژه بانوانی که سرپرست خانواده هستند و بار اقتصادي

 
خانواده را به دوش می کشند. 

مسؤول بسیج جامعه زنان استان اصفهان با تأکید بر این که اشتغال هاي خانوادگی بسیار مهم است، خاطرنشان کرد: ممکن است مرد
خانه بیکار باشد، بنابراین خانواده ها به سمت اشتغال هاي خانوادگی پیش بروند، خانواده اي در قهجاورستان تولید کفش دارند، کل

 
خانواده تلاش می کنند تا اقتصاد خانواده را بچرخانند. 

انتهاي پیام/63101/ح30/



کرونا کوتاه قامتان را به میدان آورد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  189  |  تاریخ: 1399/05/19

 حوزه اجتماعی، خبرگزاري فارس ـ سودابه رنجبر:نسل
هاي گذشته کوتاه قامتان، بار سنگینی را به دوش کشیدند. بار سنگینِ ناآگاهی مردم؛ فقط کافی است کمی پاي درد دل بزرگ سالان
کوتاه قامت بنشینید؛ آن وقت از خودتان می پرسید: چرا در حق این آدم ها آن قدر جفا شده؟ آدم هایی که فرقشان با دیگران،

 
کوچک بودن جثه شان است، فقط همین! 

از یک پیرمرد کوتاه قامت شنیدم که می گفت: «انگشت هاي اشاره اي که به سمت من نشانه رفت را نمی توانم ببخشم؛ چون باعث
شد دوران کودکی و جوانی ام را در خانه بمانم. آن ها را نمی بخشم چون مادرم همیشه به خاطر من غمگین بود؛ اما از یکجایی
فهمیدم من هم در این جامعه سهمی دارم، آن وقت با همه سختی ها از خانه بیرون زدم؛ آمدم بیرون، بین مردم و گفتم، آي آدم هاي

 
معمولی، تفاوت ما با شماها فقط در این است که تعداد ما آدم کوچولوها کم است، فقط همین!» 

هرچند با همه این اتفاق ها بازهم خیلی از کوتاه قامتان در خانه ماندند و هیچ وقت لذت داشتن یک زندگی عادي را تجربه نکردند؛ اما
حالا خیلی چیزها عوض شده. جامعه کوتاه قامتان چند سالی است که حصار تنهایی شان را شکسته اند و ثابت کرده اند که آن ها هم

 
حق زندگی دارند و فرقی بین آن ها و آدم هاي معمولی نیست. 

مخصوصاً وقتی ویروس کرونا آمد و فرقی نگذاشت بین همه مردم، اما کوتاه قامتان معتقد بودند که چرا؟! کرونا بین آن ها و دیگران
فرق گذاشته است براي یک بار هم که شده این ویروس هزارچهره بین آن ها و افراد معمولی فرق مثبتی قائل شده. وقتی به گفته
خودشان: «کووید 19 با دیدن ما سردرگم شد. ما را با بچه ها اشتباه گرفت، طوري که در موج اول کرونا، هیچ کدام از کوتاه قامتان به

 
ویروس مبتلا نشدند.» البته در موج دوم هم ابتلا به ویروس هیچ کوتاه قامتی گزارش نشده است. 



 
 

 
کوتاه قامتان بلندهمت هستیم 

انجمن کوتاه قامتان در این شرایط سخت و روزهاي کرونایی خیلی خوب ظاهر شدند. در اوایل اردیبهشت به بیمارستان رفتند و براي
روحیه بخشی به کادر درمان و بیماران از هیچ کوششی دریغ نکردند. اعضاي انجمن به اینجا بسنده نکردند و حضورشان در بین
جهادگران و رزمایش هاي مؤمنانه بسیار پررنگ بود. شاید همین اتفاق ها باعث شده بیشتر خودشان را باور کنند و نه تنها خودشان
بلکه جامعه نیز به این آگاهی برسد که توان آن ها از آدم هاي به اصطلاح معمولی کمتر نیست. هرچند کوتاه قامتان قبل از بحران
ویروس کرونا متوجه شده بودند که باید از تجربه نسل هاي گذشته شان درس بگیرند. اصلاً از وقتی اسم انجمنشان را گذاشتند «کوتاه

 
قامتان بلندهمت» به واقع بلندهمت شدند و حالا پابه پاي آدم هایی در قد و قواره معمولی، تلاش می کنند و چه بسا بیشتر. 

 
 

 
کوتاه قامتان در خط مبارزه با کرونا 

نمونه یکی از همین شهروندان کوتاه قامت و بلندهمت خانم «آمنه جهانبخش» است. او متولد سال 1366 و فارغ التحصیل دانشگاه در
رشته فوق لیسانس شیمی است. جهانبخش این روزها پایش را فراتر گذاشته و در بحران ویروس کرونا، مثل همه نیروهاي کادر درمان
و آزمایشگاه هاي تشخیص کووید 19، فعالیتش براي کمک به مردم دوچندان کرده است. جهانبخش در آزمایشگاه تشخیص طبی و
آزمایش هاي ارسالی بخش کووید 19 کار می کند. البته او 3 سالی می شود که به آرزویش رسیده. بعدازاینکه سال ها به دنبال کار
می گشت؛ توانست با پشتکاري که از خودش نشان داده دریکی از آزمایشگاه هاي طبی پزشکی مشغول به کار شود و حالا مدیریت
یکی از بخش هاي آزمایشگاه را بر عهده دارد. شاید باورتان نشود اگر بگویم او از مدیران لایق و بسیار تأثیرگذار در مجموعه آزمایشگاه



طبی پزشکی است. کارمندانی که زیردست او کار می کنند تمام قد با او همکاري می کنند. چنان مدیریت قوي و انعطاف پذیري دارد
که توانسته نماینده بسیار مقتدري از جامعه کوتاه قامتان در آزمایشگاه باشد. این در حالی است که فعالیت هاي این آزمایشگاه در این

 
روزهاي بحران زده کویید 19 بسیار افزایش پیداکرده و کار سخت تر شده است. 

 
 

 
فکر می کردم کرونا هم ایمیل می شود 

آمنه جهانبخش می گوید: «روزهاي سخت و پراضطرابی را می گذرانیم. هرچند روزهاي اول کار بسیار سخت تر بود. سخت تر، چون
این ویروس براي ما بسیار ناشناخته بود. باوجوداینکه پروتکل هاي بهداشتی را هم رعایت می کردم؛ اما بازهم به دلیل ابهامی که
داشتم بسیار وسواس شده بودم. اوایل از شهرستان هایی که شرایط آزمایشگاهی مجهزي نداشتند علاوه بر اینکه نمونه ها به مرکز ما
ارسال می شد بعضی وقت ها نتایج بررسی ها نیز به آزمایشگاه ما ایمیل می شد. من مسؤول آزمایش هاي ارسالی بودم. براي اولین بار
چند تا از آزمایش ها کووید 19 در آزمایشگاه ما مثبت اعلام شده بود و برگه چاپ شده ایمیل به دست من رسید، به دلیل ترس و
اضطراب، آن قدر به کاغذي که ایمیل شده بود مواد ضدعفونی کننده اسپري کرده بودم که کاملاً نوشته هاي روي کاغذ مخدوش شده
بود. مجبور شدم مجدد با مرکز تماس بگیرم و درخواست مجدد ارسال ایمیل بدهم. این قصه باعث خنده و شوخی همکارانم در محل
کارم شده بود. همین خنده ها و شوخی ها باعث شد که بتوانیم اضطرابمان را کنترل کنیم و با آگاهی بیشتري به کارمان ادامه

 
دهیم». 

 
خوشبختی امروزم در گروي اعتماد است 

جهانبخش قبل از اینکه در آزمایشگاه شروع به کار کند درخواست اشتغال به کار خود را به خیلی از ادارات و مجموعه ها داده بود؛ اما
کمتر مدیري به او اعتماد می کرد؛ خودش می گوید: «بعد از مدت ها مدیر این مجموعه آزمایشگاه لطف کرد و به من اجازه داد در
بین نیروهاي عادي کارك نم. اوایل خیلی سخت بود. حالا سختی ها را پشت سر گذاشته ام. اولین روزي که به این مجموعه آمدم را
هیچ گاه فراموش نمی کنم اضطراب داشتم که در این مجموعه و بین همکاران پذیرفته می شوم یا نه! گوشه گیر بودم وقت استراحت
تنهایی پشت میز کارم می ماندم؛ اما همکارها هوایم را داشتند مدیر مجموعه به من اعتماد کرد همین اتفاق باعث شد اعتمادبه نفسم

 
روزبه روز افزایش پیدا کند». 



 
 

 
 از کادر درمان یاد گرفتم 

 «البته همسرم «یوسف صادقی» همیشه در سخت ترین شرایط یار و غمخوار من بوده و هست. اگر کمک هاي او نبود نمی توانستم
در آرامش به کارم ادامه دهم. روزهاي اول خیلی خسته می شدم. به یوسف می گفتم از فردا دیگر نمی روم سرکار و او مرتب مرا
دلداري می داد، تا اینکه کرونا پایش را در جامعه ما هم گذاشت. آزمایشگاه ها هرروز شلوغ تر می شد و ما روزانه بالغ بر 12 ساعت
کار می کردیم. خسته شده بودم وتوانم روزبه روز کمتر می شد. خیلی اتفاقی با اصرار همسرم تصمیم گرفتیم همراه چند نفر از
دوستانمان به بیمارستان و بخش کرونایی ها برویم هدفمان روحیه بخشی به کادر درمان و عیادت از بیماران بود، در حین بازدید از
بیمارستان خیلی شوکه شدم وقتی خستگی کادر درمان را دیدم. پرستارها و پزشکانی که دو ماه خانه نرفته بودند تا کمک حال مردم
باشند با دیدن آنها انگار خستگی هاي خودم را فراموش کردم. از همان روز انگیزه کمک به مردم در وجودم دوچندان شد. حالا خودم
را به واقع جدا از این مردم نمی بینم. در رزمایش هاي مؤمنانه هم شرکت کردیم حضورم بیش از اینکه بخواهد کمکی به دیگران باشد

 
بیشتر به خودم کمک کرد که باور کنم می توانم و قابلیت این را دارم که به مردم کشورم خدمت کنم». 

 
 

 
 می خواستم یک نماینده خوب باشم 

همسرم یوسف همیشه می گفت: «باید طوري کارکنی و طوري خودت را نشان بدهی که جامعه به کوتاه قامتان اعتماد کند و افرادي
که شرایطی مثل خودت دارند بتوانند وارد جامعه شوند و شغل داشته باشند و تو بتوانی معرف افراد دیگر مثل خودمان در جامعه
شوي. خدا را شکر این اتفاق افتاد و بعد اینکه مجموعه درخواست نیروي اپراتور داد یکی از دوستانمان را به آزمایشگاه معرفی کردم



که واقعاً خانمی پرتوان، باانگیزه و بااستعداد است. حالا خانم «آزاده محمدي» هم در همین آزمایشگاه کار می کند حضورش باعث می
شود که مطمئن باشم به تعهد خودم نسبت به انجمن کوتاه قامتان عمل کرده ام.همچنین حضورش براي من هم باعث دلگرمی

 
است.» 

 
 

 
ما می توانیم موفق باشیم 

«آزاده محمدي» از دیگر افراد کوتاه قامت جامعه مان است. او هم در آزمایشگاه تشخیص طبی بیش از یک اپراتور کار می کند: «می
گوید خیلی از کوتاه قامتان در این جامعه مظلوم واقع شده اند و خودشان هم براي عدم حضورشان در جامعه بهانه تراشی می کنند؛
اما من معتقدم تا وقتی که ما در خانه بمانیم، جامعه اصلاً متوجه حضور ما نمی شود. مدت هاست که بین خودم و دیگران هیچ فرقی
نمی بینم. کوتاه قامتان گله هاي زیادي دارند مثل بلند بودن خودپردازها و مشکلات شهري که با ویژگی هاي فیزیکی ما هماهنگ
نیست؛ اما همیشه در روي یک پاشنه نمی چرخد. من از روزي که وارد جامعه شدم و تلاش کردم که خودم باشم می بینم که چطور

 
مشکلاتم یکی پس از دیگري از جلوي پایم برداشته می شوند». 

 «هرچند ما همچنان در حمایت خانواده هایمان هستیم. همسرم که او نیز از جامعه کوتاه قامتان است در تمام این شرایط از من
حمایت کرده است. شاید ما بیش از زوج ها دیگر به حمایت یکدیگر نیاز داریم تا بتوانیم زندگی بهتري داشته باشیم. مدیریت
آزمایشگاه بسیار به ما لطف داشتند در جامعه اي که اعتمادها کم شده است دکتر ما را بسیار تشویق می کند و معتقد است که اگر

 
بازهم نیرویی مرتبط نیاز داشته باشند از انجمن کوتاه قامتان نیرو می گیرد و این یعنی موفقیت ما». 

 
 



 
عروسک هاي آشنایی 

 دکتر «بهزاد پوپک» مدیریت آزمایشگاه، قصه به کارگیري دو نفر از انجمن کوتاه قامتان را در آزمایشگاه این طور روایت می کند:
«حدود 8 سال گذشته مسؤول انجمن دکتراي علوم آزمایشگاهی بودم و مسؤولیت کنگره ارتقاي کیفیت را بر عهده داشتم. یک روز که
در دفتر انجمن حضور داشتم اعلام کردند که خانمی با شما کاري مهم دارد و از انجمن کوتاه قامتان براي دیدار شما آمده است. از این
درخواست و دیدار که چه ربطی می تواند به من داشته باشد، بسیار تعجب کردم اما پذیرفتم. خانمی به داخل اتاق وارد شد که بسیار
کوتاه قامت بود. خودش را به عنوان مسؤول انجمن معرفی کرد و درخواست کرد میزي در محل عبور بازدیدکننده هاي کنگره به
انجمن کوتاه قامتان بدهیم تا بتوانند دست سازهاي خود مثل عروسک و انواع آن را در معرض دید و فروش بگذارند و سود حاصل از
فروش را به نفع انجمن کوتاه قامتان استفاده کنند. ما هم استقبال کردیم و چند سالی که من در کنگره بودم آ ها هم حضور فعالی

 
داشتند». 

 
مدیري مهربان و بسیار جدي 

«چند سالی دیگر در کنگره نبودم و از این انجمن کاملاً بی خبر. یک روز در همین آزمایشگاه مشغول کار بودم که منشی به من اعلام
کرد یک خانم کوتاه قامتی از انجمن کوتاه قامتان می خواهد شما را ببیند. همان خانم 8 سال پیش بود. ابتدا فکر کردم مشکلی دارد
و براي انجام آزمایش به مرکز ما آمده است؛ اما بعدازاینکه درخواست خود را اعلام کرد متوجه شدم بازهم براي حمایت از اعضاي
انجمنشان به دیدار من آمده است. مسؤول انجمن کوتاه قامتان اعلام کرد یکی از اعضاي انجمن، فوق لیسانس شیمی دارد و می
خواهد در آزمایشگاه شما کار کند. بسیار مشتاق بودم او را ببینم. بعد از مصاحبه با خانم جهانبخش متوجه شدم خانم باسواد و بسیار
باانگیزه اي است. حالا مدیریت بخش ارسالی آزمایشگاه ها را بر عهده دارد بیش از 60 مرکز در کشور آزمایش ها و نمونه هایشان را به
مرکز ما ارسال می کنند و علاوه بر آن با شرکت ها و سازمان هاي متعددي نیز تحت قرارداد هستیم، خانم جهانبخش مدیریت همه
آن ها را عهده گرفته است. او به موقع پرسنل خود را توبیخ و تشویق می کند و در این آزمایشگاه به یکی از مدیران بسیار جدي؛ اما

 
مهربان شهرت گرفته است». 

 
هیچ تفاوتی نمی بینم 

دکتر «بهزاد پوپک» توضیح می دهد: «راستش در ابتداي کار فکر می کردم کار خیري انجام داده ام که این خانم ها را پذیرفته ام، اما
گذر زمان نشان داد، اصلاً این طور نیست. آنها هیچ فرقی با دیگر پرسنل آزمایشگاه ندارند حتی گاهی حس می کنم توان و همت آنها
از بلندقامتان هم بیشتر است. انگیزه شان بیشتر است و حتی دقتشان بیشتراست. راستش تجربه این چند سال کار کردن با این دو
نیروي بسیار ماهر به من ثابت کرده آنها هیچ کمبود فیزیکی ندارند. روزهاي اول خودشان هم باورشان نمی شد در این جایگاه این

 
طور ظاهر شوند. اما حالا آنها جزو بهترین نیروهاي من هستند». 



 
 

 
به امید روزي که کووید 19 منفی شود 

آمنه جهانبخش از سخت ترین لحظه هاي کارش می گوید وقتی جواب تست هاي کووید 19 را به شهرستان ها ارسال می کند:
«لحظه هایی است که خیلی سخت می گذرد. به سختی می توانم جلوي اشک هایم را بگیرم. البته خیلی تلاش می کنم دیگران
متوجه این حد احساسات من نشوند. این روزها وقتی جواب تست هاي کووید 19 مثبت اعلام می شود و من جواب آزمایش ها را به
شهرستان ها ارسال می کنم. مرتب با خودم فکر می کنم، این افراد در چه شرایطی هستند؟ اغلب سن و سالشان را بررسی می کنم و
آرزو می کنم به سلامتی دوران سخت بیماري را سپري کنند. نمی توانم بی تفاوت از کنار جواب تست هاي مثبت بگذرم. اي کاش

 
مردم بیشتر رعایت کنند. اي کاش روزي برسد جواب همه تست ها منفی باشد». 

 آنچه امروز باعث موفقیت روزافزون جامعه کوتاه قامتان شده و همچنین پذیرش آنها در جامعه، یکپارچگی و اتحاد بین آنهاست؛
طوري که هر یک از اعضاي موفقیت تک تک افراد انجمن را موفقیت و پیشرفت شخص خودشان می دانند. این حس مهربانی، فقط از
جامعه کوتاه قامتان بلندهمت برمی آید. انگار مهربانی هاي کوتاه قامتان حتی وقتی به سن بزرگسالی هم می رسند، دست نخورده

 
باقی می ماند. 

انتهاي پیام/



فقط 6 درصد از درآمد نفتی مورد انتظار محقق شده است

منبع: تابناك خوزستانشماره خبر:  190  |  تاریخ: 1399/05/19

نوبخت باتاکید بر اینکه استقراض دولت از بانک مرکزي، ادعایی باطل و نوعی توهم است؛ افزود: اگرچه فقط 6درصد از درآمد
نفتی مورد انتظار در سال 9 محقق شده، اما 75 درصد درآمدهاي مالیاتی محقق شده است.

به گزارش خبرگزاري تابناك قزوین ، به نقل از مرکز اطلاع
رسانی، روابط عمومی و امور بین الملل سازمان برنامه و
بودجه کشور، روز خبرنگار امسال؛ حال و هوایی متفاوت از
سال هاي گذشته دارد. هر سال در چنین روزي خبرنگاران
به حوزه هاي خبري خود دعوت می شوند و در جمع هایی
دوستانه و صمیمی، از زحمات یکساله آنها تقدیر می شود.
اما شیوع ویروس کرونا که هم بساط دید و بازدیدهاي
نوروزي را برچید و هم درباره چگونگی برگزاري مراسم

 
هاي عزاداري اباعبداالله، اما و اگرهایی را آفریده؛ مراسم هاي هر ساله روز خبرنگار را هم به محاق برده است. 

با این وجود، مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی سازمان برنامه و بودجه کوشید؛ دست کم به صورت مجازي هم شده باب گفت وگوي
خبرنگاران با رئیس این سازمان را باز نگه دارد. از این رو از خبرنگاران خواسته شد تا با ارسال ویدئوهایی سوالاتشان را با نوبخت مطرح
کنند. 23 سوال از سوي خبرنگاران عنوان شد؛ برخی سوالات ویدئویی، برخی صوتی و برخی مکتوب ارائه شده بود که ماجراي

 
«کسري بودجه 99» و «اصلاح ساختار بودجه» پرتکرارترین آنها بود. 

معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه ضمن تبریک روز خبرنگار به همکاران پرتلاش عرصه رسانه اي کشور؛ با مشاهده

 
ویدئوي تمامی سوالات، طی یک ساعت به تمامی آنها پاسخ داد که مشروح آن را در ادامه می خوانید: 

 
«نرگس معززي خبرنگار باشگاه خبرنگاران جوان»: 

رهبر انقلاب بارها درباره لزوم اصلاح نظام ساختار بودجه و بودجه تاکید کردند و این که قانون بودجه باید مطابق با جنگ اقتصادي
باشد ارائه شود. اما نمایندگان مجلس نوپاي یازدهم مدعی هستند که بودجه نوشته شده، هیچ شباهتی به بودجه اي منطبق با جنگ

 
اقتصادي ندارد. تفاوت بودجه امسال با لایحه بودجه 1400 چه خواهد بود؟ 

درباره اینکه بودجه 1399 پس از ماه ها انتظار در مجلس به جاي اینکه متناسب با فضاي جنگ اقتصادي مورد بررسی قرار گیرد؛ با
چنین سرنوشتی روبرو شده است؛ باید افکار عمومی قضاوت کند. سازمان برنامه و بودجه، لایحه بودجه 1399 را بر اساس پیش بینی
واقع بینانه جنگ اقتصادي به مجلس ارائه کرد. موضوعاتی که امروزه در خصوص کسري بودجه و..... مطرح می شود؛ نشان دهنده
شفاف سازي سازمان برنامه بودجه است که راسا این موضوع را مطرح کرد؛ اما متأسفانه بعضی از عزیزان بدون داشتن اطلاعات کافی



 
در خصوص اعداد و ارقام واقعی، از کسري بودجه صحبت می کنند! 

«اصلاح ساختار بودجه» پس از آنکه از سوي مقام معظم رهبري در سال 97 مطالبه شد، از سوي سازمان برنامه و بودجه کشور در
وقت معین شده، تدوین و به رهبري و شوراي عالی هماهنگی سه قوه ارائه شد. رهبري تصریح فرموده بودند که اصلاح ساختار باید در
همان شوراي عالی مورد تأیید قرار بگیرد و قرار نبود به مجلس راه پیدا کند. حتماً ایشان مصلحتی داشتند که که این موضوع در

 
شوراي عالی تأیید شود. البته ما کوشیدیم از همه ظرفیت هاي کشور براي تدوین آن استفاده کنیم. 

ما روي 4 محور و 10 بسته متمرکز شدیم؛ اینکه «چگونه درآمدهایمان پایدار شود»؛ «چگونه هزینه ها بهینه شوند»؛ «چگونه در
بودجه هاي سنواتی ثبات، عدالت اجتماعی و اقتصادي اعمال شود» و «چگونگی اصلاح روش بودجه ریزي کنونی در دولت و مجلس».
برنامه اصلاح ساختار بودجه را هم به مجلس و هم به همه اعضاي آن شورا (رؤساي سه قوه) تقدیم کردیم و انتظارمان این بود که
اجماعی در میان سران، منطبق با نظر مقام معظم رهبري ایجاد شود. تا این لحظه با وجود آنکه براي بررسی برنامه اصلاح ساختار،
زمان مشخصی تعیین شده بود؛ به جمع بندي بین سه قوه در شوراي عالی، دست پیدا نکرده ایم. البته ما مدعی نیستیم که آنچه ارائه
دادیم؛ بهترین است اما به هر دلیلی در شوراي عالی تصویب نشد و ما عیناً همان برنامه را به مجلس جدید ارائه دادیم. چون مجلس،
امکان قانون گزاري دارد و می تواند برنامه اصلاح ساختار را بررسی کنند. ما براي تمامی محورها و پروژه هاي تعیین شده در این
برنامه، تفصیلا پاسخ داریم. البته حرف زدن درباره «اصلاح ساختار بودجه» بسیار آسان است اما همین که بخواهند این شیر را

 
خالکوبی کنند می بینید که چه شیر بی یال و کوپالی می شود. 

«اصلاح ساختار بودجه» یک عمل جراحی بزرگ است. ما سالانه 134 هزار میلیارد تومان یارانه می دهیم. این عدد چند برابر بودجه
کشور است که در شرایط کنونی پرداخت می شود؟ اما آیا به همین گونه باید پرداخت شود؟ آیا شیوه اخذ مالیات ما صحیح است؟ چرا
هم موعدیان و هم مجریان ناراضی اند... و هم از سوي دیگر مجریان مالیاتی معتقدند که درصد مالیات کشور ما نسبت به شاخص

 
کشورهاي توسعه یافته و صنعتی بسیار پایین تر است که نشان دهنده استفاده اندك از این ظرفیت است. 

این نشان دهنده ضرورت اصلاح است. به جاي آنکه مالیات را عمدتاً متوجه حقوق و مصرف کنیم آن را به سمت درآمد و سرمایه ها
بردیم؛ به عبارتی نظام مالیاتی را با نظام تأمین اجتماعی گره زدیم و مشخص کردیم هر کسی در ماه و در سال چقدر می تواند درآمد

 
داشته باشد و اگر بیشتر از آن درآمد دارد؛ باید مالیات بدهد و اگر درآمد کمتري دارد، باید یارانه بگیرد. 

در خصوص بحث هزینه ها در قوانین بودجه نیز، مراکز تحقیقاتی، فرهنگی و مذهبی مشابهی داریم و می توانیم برخی از اینها را به
جهت کار مشابه، در یک ردیف تجمیع کنیم. اما این کار آسانی نیست. امیدواریم مجلس برنامه اصلاح ساختار بودجه را مصوب کند تا
آن را اجرا کنیم. البته اعمال کوچک ترین تغییر، اعتراضات بسیاري را برخواهد انگیخت. اما لازم است که این جراحی در اقتصاد کشور

 
صورت بگیرد. 

با اصلاح قیمت بنزین؛ منابع حاصل از افزایش نرخ بنزین را به عنوان یارانه به مردم برگرداندیم. اما در ماه هاي اخیر درآمدهاي ناشی
از افزایش قیمت بنزین، به جهت کاهش میزان مصرف بنزین در داخل و کاهش صادرات بنزین؛ کاهش یافته اما دولت همچنان همان

 
میزان یارانه را به مردم پرداخت می کند. 

در حال حاضر پنجاه هزار میلیارد تومان معافیت مالیاتی داریم؛ کدام بخش آن را اصلاح کنیم که داد کسی در نیاید؟ و خساراتی را به

 
ما تحمیل نکند. 



دولت به لزوم اصلاح ساختار بودجه، معتقد است و منتظر نظر مجلس هستیم تا پس از تصویب آن از سوي نماینده هاي با انگیزه

 
مجلس؛ آن را اجرا کنیم. 

از آنجا که برنامه اصلاح ساختار، در مجلس یا از سوي شوراي عالی سران سه قوه، تصویب نشده بود، بودجه سال 99 در چارچوب آن
تدین نشده است. به عبارت دیگر اصلاح ساختار، نتوانست در بودجه کاملاً اعمال شود حتی بندهایی که به آن مربوط بود را کلاً حذف

 
کردند! 

در پاسخ به اینکه می گوئید آیا بودجه سال 99 متناسب با جنگ اقتصادي و واقعیت امروز کشور نوشته شده است یا نه؟؛ سوالی از
شما می پرسم؛ آیا قانون بودجه اي را در کشورمان سراغ دارید که از بودجه 570 هزار میلیارد تومانی منابع عمومی، کمتر از 48 هزار
میلیارد تومان آن مربوط به درآمدهاي نفتی باشد؟ یعنی کمتر از 10 درصد کل بدجه متکی به درآمدهاي نفتی باشد؟ ما چنین بودجه
اي را براي سال 99 ارائه دادیم. اگر هم درباره کسري بودجه، سخن گفتیم؛ این ناشی از شفافسازي سازمان برنامه و بودجه بود که آن

 
را مطرح کرد ولی افرادي، بدون اطلاع کافی از آن، به این موضوع می پردازند. 

منابع افزایش حقوق کارمندان و بازنشستگان که اخیراً سازمان برنامه و بودجه در پی آن است، از کجا تأمین می شود؟ آیا ممکن است

 
منجر به این شود که شما دائماً اوراق منتشر کنید و یا بانک مرکزي مجبور به چاپ اسکناس شود و پایه پولی افزایش پیدا کند؟ 

درباره اینکه چطور با وجود قلت منابع مالی، با معضلاتی همچون تورم و گرانی روبرو شویم و حتی حقوق کارمندان و بازنشستگان را
اضافه کنیم؛ باید بگویم که این کار را حتی بدون افزایش سقف بودجه، انجام دادیم. منابع عمومی بودجه 98، تغییري نکرد ولی
کوشیدیم 50 درصد، حقوق کارکنان را در اسفند ماه اضافه کنیم و بدون افزایش سقف بودجه عمومی در سال 99، 15 درصد هم در
فروردین ماه حقوقو کارکنان دولت را اضافه کردیم. حقوق بازنشستگان را هم 20 درصد اضافه کردیم و همسان سازي حقوق آنان با

 
افراد شاغل هم رده خودشان را هم از اول مهرماه اجرا می کنیم. 

ما از همین میزان بودجه عمومی مصوب در بودجه سال 99، هزینه این افزایش حقوق ها را تأمین می کنیم. از ابتداي سال تا کنون،
فقط 85 درصد از بودجه جاري اي که باید مصرف می شد؛ مصرف شده است. یعنی حتی با وجود افزایش حقوق ها؛ 15 درصد صرفه
جویی داشته ایم. جالب است بدانید که میزان پرداخت هاي بند «و» که مربوط به حقوق است؛ به 152 درصد رسیده است. یعنی 52
درصد نسبت به حقوق هاي سال گذشته کارکنان دولت و 139 درصد نسبت به حقوق بازنشستگان در سال گذشته، اضافه کرده ایم

 
که از مهر ماه هم حقوق بازنشستگان بیشتر می شود. 

چنانکه می دانید «بودجه جاري»، شامل دو بخش «پرسنلی» و «سایر» است. تا کنون فقط 60 درصد از بودجه «سایر» در سال 99 را
پرداخت کرده ایم. یعنی بودجه «پرسنلی» را افزایش داده ایم اما در بخش بودجه «سایر»، ضمن افزایش بهره وري، صرفه جویی هم
کرده ایم تا در شرایط جنگ اقتصادي و شیوع ویروس کرونا بتوانیم بودجه کشور را مدیریت کنیم. خوب است بدانید که 85 درصد
بودجه عمرانی کشور نیز از ابتدالی سال تا کنون، تخصیص یافته و مبلغی از بودجه عمرانی، در محل بودجه هاي جاري خرج نکرده

 
ایم. 

کل اوراقی که ما فروختیم در حال حاضر 58 هزار میلیارد تومان است در صورتی که درآمدهاي ناشی از مالیات به بیش از 72 هزار

 
میلیارد تومان رسیده و اینطور نیست که تأمین بودجه، همه از محل فروش اوراق باشد. 

درباره نظام یارانه اي، سال گذشته یک ردیف با توجه به تغییر نرخ بنزین، اضافه شد. اما بارها شنیده ایم که پرداخت این یارانه ها



عادلانه نبوده و همه نیازمندان، یارانه معیشتی دریافت نمی کنند. تلاش سازمان برنامه براي عدالت محور بودن یارانه نقدي به مردم با
توجه به همکاري با وزارت کار چگونه است؟ آیا شما خودتان رضایتی از این نحوه پرداخت دارید؟ و آیا مردم را راضی می دانید؟ به

 
نظر می رسد که علی رغم تلاش هاي شما، رضایت عمومی از دریافت یارانه ها وجود ندارد. 

نحوه پرداخت یارانه ها می تواند اصلاح و هدفمند شود. یارانه حمایت معیشتی ناشی از افزایش نرخ بنزین را به 60 میلیون نفري که
فکر می کردیم نیازمندتر هستند تا کنون داده ایم و امیدواریم که هدفمند پرداخت شود. قطعاً 20-22 میلیون نفري که این یارانه را

 
دریافت نمی کنند، قطعاً گلایه دارند. اگر هم یارانه را به همه بدهیم که یعنی آن را هدفمند توزیع نکرده ایم. 

در برنامه اصلاح ساختار بودجه هم موضوع اصلاح پرداخت یارانه ها را گنجانده ایم. انشاالله با تصویب این برنامه از سوي مجلس، حتی
لایحه بودجه 1400 را هم بر مبناي همین اصلاح ساختار، ارائه می دهیم. به میزانی که برنامه اصلاح ساختار بودجه در مجلس،

 
تصویب شود؛ آن را در لایحه بودجه سال بعد لحاظ خواهیم کرد و در جهت اصلاح اعداد و ارقام عمل می کنیم. 

 
«امین معصومی خبرنگار ایرنا»: 

با توجه به این که در شرایط تحریم، درآمدهاي نفتی کشور به شدت کاهش پیدا کرده و بعد از شیوع بیماري کرونا، بسیاري از
درآمدهاي مالیاتی که در قانون بودجه پیش بینی شده بود دیگر امکان تحقق ندارد و دولت با کسري بودجه شدید مواجه است،

 
سازمان برنامه بودجه چه تمهیدات و اقداماتی براي مقابله با این کسري بودجه در نظر گرفته تا با تورم کمتري روبرو باشیم؟ 

در شرایط تحریم و رکود ناشی از کرونا، میزان صادرات نفت تقلیل یافته و درآمدهاي نفتی پایین آمده است. فروش نفت در سال

 
جاري کاهش چشمگیري یافته و فقط 6 درصد از درآمد نفتی مورد انتظار ما تا کنون محقق شده است. 

اما چند منبع درآمدي دیگر نیز وجود دارد؛ مثل مالیات و درآمدهاي گمرك و واگذاري دارایی هاي مالی در دو بخش فروش سهام

 
کارخانجات دولت در بورس و انتشار اوراق مالی. 

اگرچه کمتر از 6 درصد از آنچه که باید از محل درآمدهاي نفتی محقق می شد، محقق شده اما 75 درصد درآمدهاي مالیاتی سال
جاري تا کنون محقق شده که 20 درصد بیش از سال گذشته در همین تاریخ است. 58 درصد واگذاري هاي مالی نیز محقق شده
است. مطابق اصل 44 قانون اساسی دولت موظف به واگذاري سهام کارخانجات و شرکت هاي دولتی است که منجر به کاهش مالکیت

 
و تصدي گري دولت شده و آن را در جایگاه نظارت قرار می دهد. 

براي کل سال 99، فقط 11 هزار و 900 میلیارد تومان درآمد از این محل، پیش بینی کرده بودیم اما قریب به 16 هزار میلیارد تومان

 
در چهار ماه گذشته، توانسته ایم سهام واگذار کنیم که تا حدودي کسري عدم تحقق درآمد ناشی از فروش نفت را جبران کرده است. 

جز همان تنخواهی که هر سال از بانک مرکزي می گرفتیم و با آن تسویه هم می کردیم؛ چیز دیگري از بانک مرکزي دریافت نکرده
ایم. بنابراین تصور اینکه عدم تحقق منابع باعث استقراض غیر مستقیم دولت از بانک مرکزي شده؛ کاملاً باطل و نوعی توهم است.
دولت نه تنها اجازه استقراض مستقیم که حتی امکان استقراض غیرمستقیم هم از بانک مرکزي نداشته و این کار را نکرده است. آمار و

 
ارقام نشان می دهد که به دولت به میزان درآمدهایش هزینه کرده است. 

در وضعیت فعلی تا جایی که امکان داشت با اصلاح سیاست ها، بودجه جاري کشور را بیشتر معطوف بخش «پرسنلی» کردیم و از



بودجه «سایر» کم کردیم. همچنین بودجه هاي عمرانی کشور را بجاي اینکه به مساوات بین تمامی پروژه ها هزینه کنیم و هیچ
کدامشان به ثمر نرسد؛ طبق اولویت و اهمیت تخصیص داده ایم و می دانیم که تا آخر سال چقدر راه آهن، جاده، مدرسه، بیمارستان

 
و ... خواهیم داشت. به عبارت دیگر تلاش کردیم با مدیریت منابع، بیشترین بهره وري را داشته باشیم. 

علی رغم تلاش هاي دشمنان، حتی یک روز هم حقوق و یارانه اعطایی به مردم به تعویق نیفتاده است؛ تمامی حقوق ها را به موقع

 
پرداخت و سررسید اوراق را نیز در زمان مقرر بازخرید می کنیم. 

آیا اصلاح ساختار نظام بودجه ریزي کشور که در سال هاي گذشته توسط دولت و سازمان برنامه و بودجه پیگیري می شد با وجود

 
مشکلات اقتصادي کنونی، همچنان پیگیري می شود؟ این موضوع در چه وضعیتی است؟ 

برنامه اصلاح ساختار اقتصادي را تقدیم مجلس کرده ایم و انتظارداریم که در مجلس محترم تصویب شود تا لایحه بودجه 1400 را که

 
تا 15 آذر باید به مجلس ارائه دهیم؛ با اصلاحات مورد تأیید مجلس، تقدیم نمایندگان محترم کنیم. 

 
«سارا خالقی خبرنگار خبرگزاري خانه ملت»: 

آیا بودجه سال 99 با شرایط کنونی امکان ادامه دارد یا خیر؟ در صورت نیاز به اصلاح چه مرجعی باید این بودجه را اصلاح کند؟

 
شنیده شده که دولت می خواهد اصلاح بودجه سال 99 را در شوراي عالی هماهنگی سران قوا انجام دهد؛ این صحت دارد؟ 

کمیسیون برنامه و بودجه مجلس اعلام کرده که دولت متن مقدماتی اصلاح ساختار بودجه را به این این کمیسیون ارائه کرده است؛

 
چه زمانی لایحه اصلاح ساختار بودجه را به مجلس ارائه می کنید؟ 

بودجه سال جاري با عدم تحقق منابع در بخش درآمدهاي نفت تا کنون مواجه شده است؛ اما بخش دیگر درآمدها در حوزه مالیات،
اوراق و حتی واگذاري سهام کارخانجات دولت؛ محقق شده است. کما اینکه پیش بینی کرده بودیم که در کل سال 11 هزار و 900
میلیارد تومان، درآمد ناشی از واگذاري سهام داشته باشیم اما تا کنون نزدیک به 16 هزار میلیارد تومان، سهام عرضه شده و به همان
تکلیفی که اصل 44 قانون اساسی حکم کرده، عمل شده و کاهش تصدي دولت محقق شده است. مقایسه عملکرد بودجه چهارماهه
امسال با سال گذشته نشان می دهد که تا این مقطع زمانی، در میزان تحقق منابع درآمدي دولت، تفاوت چندانی با بودجه سنوات
سال گذشته نداریم. تحقق درآمدها به جز حوزه درآمدهاي نفتی، در دیگر بخش ها نه تنها محقق شده بلکه اوضاع امسال بهتر از سال

 
هاي قبل هم هست و ما با اختیارات قانونی اي که داریم در دولت عمل می کنیم. 

مقام معظم رهبري بسیار هوشمندانه و با درك شرایط کشور، شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سه قوه را تشکیل دادند تا از شرایط
جنگ بزرگ اقتصادي با توجه به ظرفیت قانونی این شورا که مصوباتش همچون شوراي عالی امنیت ملی به تأیید و تصویب مقام

 
معظم رهبري می رسد؛ بگذریم و از این ظرفیت استفاده کنیم. 

انشاالله قانون بودجه 99 با همین شرایط قابل اجرا است و مشکلی در ادامه آن نخواهیم داشت. مهم این است که دریافت ها و پرداخت
ها، حقوق و دستمزد و مطالبات کارمندان، ایثارگران و بازنشستگان از دولت را به درستی مدیریت کنیم. امیدوارم برنامه اصلاح ساختار
اقتصادي که تقدیم مجلس محترم شده را هم اگر نمایندگان مقتضی می دانند؛ بررسی کنند و مصوبه اي به دولت بدهند تا لایحه

 
بودجه 1400 را بر آن پایه تنظیم کنیم. 



 
«حسین بردبار خبرنگار روزنامه خراسان»: 

وزارت اقتصاد لایحه اي براي مالیات بر سرمایه و مالیات بر مجموع درآمد؛ تدوین کرد اما اجرایی نشد. نظر به کاهش منابع نفتی در
بودجه کشور و لزوم استفاده از منابع مالیاتی؛ آیا سازمان برنامه و بودجه برنامه اي براي این منظور و اعمال فشار بر وزارت اقتصاد براي

 
اجراي این دو نوع مالیات دارد یا خیر؟ 

نظرتان درست است و حتماً باید سازوکارهاي حقوقی و تقنینی را براي فعال کردن و بهبود نظام مالیاتی داشته باشیم؛ یکی از
راهکارهایش مالیات بر سرمایه است که آن را پیش بینی کرده ایم. رویکردمان از مالیات بر مصرف به سوي مالیات برکل درآمد خانوار،
تغییر کرده است. اصلاح ساختار نظام مالیاتی را در محور اول برنامه اصلاح ساختار اقتصادي گنجانده ایم و تقدیم مجلس شد. اگر
مجلس اصلاح نظام مالیاتی پیشنهادي ما را تصویب کند؛ با ایرادي از سوي شوراي محترم نگهبان هم مواجه نخواهد شد؛ چون با

 
قانون اساسی در تغایر نیست و می توانیم این برنامه را عملیاتی کنیم. 

خوشبختانه مجلس محترم یازدهم این فرصت را براي سازمان برنامه و بودجه کشور قائل شد و ما جلسات مستمري داریم. سازمان

 
برنامه آمادگی دارد که آن بخش از اصلاح ساختار که به تصویب مجلس برسد را در بودجه سال 1400 اعمال کند. 

 
«علیرضا اصغرزاده خبرنگار روزنامه هاي تماشاگران امروز و کائنات»: 

 
اگر می توانستید به زمان قبل از تصویب بودجه سال 99 برگردید؛ در کدام بخش از آن تجدید نظر می کردید؟ 

باتوجه به کاهش درآمدهاي نفتی برخلاف آنچه که شما در بودجه امسال لحاظ کردید؛ آیا می توان گفت دولت با کسري بودجه مواجه

 
شده است و آیا افزایش قیمت طلا و ارز ربطی به این مسئله دارد؟ 

سه منبع براي تأمین هزینه ها داریم. یکی از طریق مالیات ها که حدود 175 هزار میلیارد تومان براي تأمین درآمدهاي دولت از این
محل در نظر گرفته بودیم. خوشبختانه گزارشی که تا تاریخ 13 مردادماه به بنده ارائه شده، نشان می دهد که 75 درصد از منابع پبش
بینی شده از محل مالیات ها محقق شده و این رقم 20 درصد بیشتر از سال گذشته شده است. این نشان می دهد که پیش بینی ما

 
واقع بینانه بوده است. 

در مورد درآمدهاي نفتی دولت هم ما از ابتدا می دانستیم که صادرات یک میلیون بشکه نفت در روز با نرخ 50 دلار، ممکن است توأم
با مشکلاتی باشد؛ اما بپذیرید که این تصمیم سنجیده اي از سوي شوراي عالی هماهنگی اقتصادي بود؛ بویژه در زمانی که دشمن می
خواهد نشان بدهد که هرچه بخواهد را می تواند محقق کند! اما ما می خواستیم به دشمن نشان دهیم که حتی اگر اراده کند هم نمی
تواند تحریم نفتی ما را اجرا کند و به هر طریقی که هست با روش هاي مختلف، صادرات نفت را ادامه می دهیم. حالا خزانه داري آنها

 
برود بیابد که ما از چه روشی این کار را می کنیم! صادرات نفت حق قانونی ماست. 

اگرچه درآمدهاي نفتی ما به آن میزان که در بودجه 99 در نظر گرفته بودیم محقق نشده است؛ اما اوضاع درآمدهاي دولت نسبت به
سال گذشته بهتر شده است. درآمدهاي نفتی هم با تأخیر به دست ما می رسد. همانطور که گفتم حدود 58 هزارمیلیارد تومان از

 
درآمدهاي دولت در بخش اوراق حاصل شده. حدود 53-54 هزار میلیارد تومان اوراق منتشره قبلی را هم باید بازخرید می کنیم. 

در مجموع اتفاق غیرقابل پیش بینی اي رخ نداده که بگوییم اگر به قبل از ارائه لایحه بودجه 99 برگردیم؛ جایی را اصلاح می کنیم.



تقریباً درست پیش بینی کرده بودیم. اگرچه وضع موجود، وضع مطلوبی نیست اما پیش بینی ما این است که تا پایان سال بتوانیم بر

 
این منوال پیش رفته و صرفه جویی را بیشتر کرده و به سمت تأمین معیشت مردم برویم. 

 
«ژوبین صفاري خبرنگار اقتصاد 24»: 

نظرتان درباره بسته اقتصاد مردمی که آقاي قالیباف مطرح کردند؛ چیست؟ دولت واکنشی به این بسته مردمی نشان نداده است؛ یکی
از محورهاي اصلی این بسته، اصلاح ساختار بودجه است؛ آیا مجموعه دولت ضرورتی براي اصلاح ساختار بودجه در شرایط فعلی

 
اقتصادي احساس می کند؟ 

 
دولت هرساله با کسري بودجه روبروست و در بسته اقتصادي مذکور قرار است این اشکال رفع شود؛ نظر شما در این باره چیست؟ 

در خصوص بسته اقتصادي اي که به آن اشاره کردید باید بگویم که از اجزاي آن مطلع نیستم. برنامه اصلاح ساختار اقتصادي را
سازمان برنامه و بودجه تهیه کرده و در اختیار مجلس و ریاست محترم آن قرار داده است. این برنامه در چهار محور «درآمدهاي
پایدار»، «هزینه هاي کارا»، «ثبات بخشی و عدالت» و همچنین «اصلاح نهادي بودجه» تدوین شده و در 10 بسته، موارد زیادي را به
همراه برنامه و پروژه ارائه دادیم که بر اساس ظرفیت علمی کشور تهیه کرده ایم و فکر می کنیم تغییرات چندانی نیاز ندارد و در

 
صورت نیاز، نمایندگان شریف مجلس می تواند کمک کرده و آن را اصلاح کنند. 

از آنجا که هر سال با عدم تحقق منابع نفتی روبرو هستیم؛ برنامه اصلاح ساختار اقتصادي با رویکرد قطع وابستگی به نفت و خروج
نفت از بودجه تدوین شده است. امیدواریم که مجلس این برنامه شفاف و روشن که اجزاي آن قابل دفاع است را تصویب کند. ما

 
آمادگی داریم که لایحه بودجه 1400 را با اصلاح ساختار مصوب مجلس، تهیه کنیم. 

 
«زهرا شکري خبرنگار ایسنا»: 

نظر دولت درباره طرح تأمین کالاهاي اساسی که اخیراً یک فوریت آن در مجلس به تصویب رسید، چیست و آیا در صورت توافق نهایی
براي اجرا، منابع لازم براي اجراي آن از کدام محل تأمین خواهد شد؟ آیا از ما به تفاوت ایجاد شده از حذف ارز 4200 تومانی کالاهاي

 
اساسی، استفاده خواهید کرد یا این که منابع دیگري را پیشنهاد می کنید؟ 

سازوکار الکترونیکی کردن توزیع کالاها در سطح گسترده در کشور وجود ندارد و مشکلاتی می آفریند؛ در بحث توزیع منابع هم به
دلیل آنکه منابع ارزي ما محقق نشده؛ مثل سال گذشته نمی توانیم 15 هزار میلیارد دلار صرف کالاهاي اساسی با نرخ مصوب 4,200

 
تومان داشته باشیم. 

اما اگر منابعی هم وجود داشته باشد و ما به تفاوت آن را به بخش خاصی ارائه دهیم؛ باز هم افزایش قیمتی رخ خواهد داد که از محل
آن می توان به برخی افراد جامعه یارانه بدهیم؛ چون علی القاعده نمی توانیم چنین پرداختی به همه داشته باشیم. نکات مبهمی در

 
این زمینه براي کارشناسان سازمان برنامه و بودجه وجود دارد و مواردي را که غیرقابل اجرا می دانیم را هم به مجلس اعلام کرده ایم. 

لطفاً رقم کسري بودجه دولت در سال جاري؛ را اعلام بفرمائید. آقاي همتی اعلام کردند که در سال هاي گذشته بانک مرکزي از محل
صندوق توسعه ملی، ارز خریداري کرده و در اختیار دولت براي تأمین کسري بودجه قرار داده، که به نوعی استقراض کوتاه مدت از
بانک مرکزي است و بر پایه پولی و تورم اثرگذار بوده است. با توجه به این که چنین مجوزي امسال هم در اختیار دولت قرار دارد؛ با



 
وجود هشدارهاي تورمی، بازهم دولت از آن منبع استفاده خواهد کرد یا خیر؟ 

راجع به کسري بودجه عرض کردم که تا کنون بیش از 70 درصد از منابع درآمدي دولت محقق شده است. اگرچه فقط 6 درصد از
درآمدهاي نفتی محقق شده؛ اما درآمدهاي مالیاتی دولت 20 درصد بیشتر از سال گذشته محقق شده است و 58 هزارمیلیار تومان
هم از محل اوراق استفاده شده که بخش عمده آن -در حدود 38 هزار میلیارد تومان- صرف طرح هاي عمرانی شده است که بتوانیم

 
تا پایان سال هم اشتغال موجود را حفظ کرده و هم پروژه هاي عمرانی قابل بهره برداري باشند. 

تا کنون ریالی از این ارقام از بانک مرکزي استقراض نشده است. سال 97، ورودي صندوق 5,4 میلیارد دلار از فروش نفت بود. 14.5
درصد سهم شرکت نفت، از این مبلغ کنار رفت و مقام معظم رهبري اجازه دادند که به جاي 32 درصد آن، احتیاطا فقط 20 درصد
درآمد نفتی را به صندوق واگذار کنیم و 12 درصد را کنار بگذاریم براي روز مبادا. از این منبع در سال 97 استفاده نشد ولی در سال
98 که شرایط سخت تر بود؛ استفاده شد. اگر فروش این 12 درصد، مشکل آفرین بود که فروش مابقی حدود 80 درصد آن نیز باید

 
مشکل ایجاد می کرد! 

ما این ارز را در اختیار داشتیم؛ و بانک مرکزي یا این ارز را فروخته و یا همچنان نزد خود نگه داشته است؛ اگر همچنان آن را نگه

 
داشته که بهتر است همین الان آن را عرضه کرده و بازار را کنترل کند! 

بنابراین اینکه دولت از بانک مرکزي استقراض کرده ؛ قطعاً حرف نادرستی است. همه می دانیم که افزایش قیمت ها، ناشی از تغییرات
ناگهانی قیمت ارز است که بیشتر از آنکه دلایل اقتصادي داشته باشد؛ توجیهات سیاسی دارد! با توجه به مسائل مختلف و محدود
بودن ارز، کنترل بازار سخت شده است. این افزایش قیمت هاي جهشی، بیشتر ناشی از انتظارت تورمی و متأثر از قیمت ارز است و
ربطی به استفاده دولت از ذخایر صندوق ندارد. کما اینکه عربستان هم 58 هزار میلیارد دلار از ذخایر صندوقش استفاده کرده و دچار
چنین تورمی نشده است. البته صندوق توسعه ملی هم نوعی صندوق ذخیره اي است که به وقت باید از آن استفاده کنیم ولی در سال

 
جاري ما چنین کاري نکرده ایم. 

تلاش می کنیم با توجه به محدویت هاي موجود، کشور را مدیریت کنیم؛ همین «علی برکت االله» ي که در افتتاح طرح هاي عمرانی
گفته می شود؛ با پشتیبانی سازمان برنامه و بودجه، عملیاتی می شوند. اگر منابع مالی طرح هاي عمرانی را تأمین نکنیم که طرحی
اجرایی نمی شود! هنرمان این است که به رغم تلاش هاي دشمنان نظام براي کند و ناکارآمد کردن حرکت چرخ اقتصاد کشور؛ هم
طرح هاي عمرانی در حال پیشرفت هستند و هم حقوق ها و یارانه ها در موعد مقرر پرداخت می شوند؛ بدون اینکه بخواهیم ریالی از

 
پول پرفشار بانک مرکزي بخواهیم استفاده کنیم.پ 

 
منبع : مهر 

برچسب ها: بانک مرکزي ، نوبخت ، اقتصاد



کشورهاي خاورمیانه با ریسک هاي بالاي حوادث و بلایاي طبیعی مواجه هستند

منبع: ایرناشماره خبر:  191  |  تاریخ: 1399/05/19

(APDIM) تهران - ایرنا - هماهنگ کننده ارشد سازمان ملل متحد براي توسعه مدیریت اطلاعات بلایا در آسیا و اقیانوسیه
با بیان اینکه کشورهاي خاورمیانه و شمال آفریقا با ریسک هاي بالاي حوادث و بلایاي طبیعی، زیرساختی و صنعتی مواجه

اند، گفت: تنها راه حل موجود کاهش ریسک حوادث در این کشورها اصلاح برنامه هاي ...

تهران - ایرنا - هماهنگ کننده ارشد سازمان ملل متحد
براي توسعه مدیریت اطلاعات بلایا در آسیا و اقیانوسیه
(APDIM) با بیان اینکه کشورهاي خاورمیانه و شمال
آفریقا با ریسک هاي بالاي حوادث و بلایاي طبیعی،
زیرساختی و صنعتی مواجه اند، گفت: تنها راه حل موجود
کاهش ریسک حوادث در این کشورها اصلاح برنامه هاي
توسعه، ارتقاي قانونگذاري و حکمرانی کاهش ریسک بلایا و

 
مدیریت بحران و نیز تقویت تاب آوري است. 

مصطفی محقق روز یکشنبه در گفت وگو با خبرنگار
اجتماعی ایرنا به مناسبت وقوع انفجار اخیر در بندر بیروت در پاسخ به این سوال که ریسک حوادث و بلایا در خاورمیانه و شمال
آفریقا را چگونه ارزیابی می کنید، این مطلب را عنوان و اظهار داشت: بحران هاي سیاسی و جنگ و درگیري هاي مسلحانه و تروریسم

 
در دهه هاي اخیر موجب شده تا ریسک دیگر انواع حوادث و بلایا در خاورمیانه و شمال آفریقا تحت الشعاع قرار گیرد. 

وي توضیح داد: بر اساس گزارش هاي بین المللی در حالیکه معدل ریسک انواع حوادث و بلایا در سطح جهانی در سی سال گذشته
دو برابر شده، این مقدار در خاورمیانه و شمال آفریقا سه برابر بوده است. منطقه خاورمیانه و شمال آفریقا از آسیب پذیرترین مناطق
دنیا در برابر مخاطراتی مانند زلزله، سیل، خشکسالی، توفان گرد و غبار، آثار تغییر اقلیم از جمله افزایش گرماي زمین و رفتن سطح
آب دریا و نیز حوادث تکنولوژیک و حملات سایبري و تروریسم و شوك هاي ناشی از تغییر قیمت نفت و بحران هاي اقتصادي و
اجتماعی و امثال آن است. بطور مثال بر اساس آمارهاي بانک جهانی، در 25 سال گذشته نرخ بیکاري در جمعیت جوان در خاورمیانه

 
و شمال آفریقا بالاترین میزان در مقیاس جهانی و معادل 30 درصد بوده است. 

هماهنگ کننده ارشد سازمان ملل متحد براي توسعه مدیریت اطلاعات بلایا در آسیا و اقیانوسیه (APDIM) اضافه کرد: در سال
2019 مجمع جهانی اقتصاد و برخی دیگر مراجع بین المللی، ریسک هاي عمده اي که خاورمیانه و شمال آفریقا با آن مواجه است را
شوك هاي ناشی از تغییر در قیمت انرژي، بیکاري یا اشتغال ناکافی، حملات تروریستی، ناکارآمدي حکمرانی محلی و ملی، بحران
هاي مالی، حملات ساییري، تورم هاي غیر قابل کنترل، بحران آب، تجارت غیر قانونی، عدم موفقیت مکانیسم ها و نهادهاي مالی،

 
حوادث طبیعی، حوادث صنعتی و فناورانه و شیوع اپیدمی ها عنوان و معرفی کرده است. 

محقق ادامه داد: در سال 2018 که براي چهارمین بار گرمترین سال کره زمین اعلام شد، با افزایش گرماي زمین و تسریع آب شدن



یخچال هاي طبیعی و کوه هاي یخی، بانک جهانی هشدار داد که 24 شهر بندري در خاورمیانه و 19 شهر بندري در شمال آفریقا در
معرض تهدید بالارفتن سطح آب دریاها قرار دارد. شاید در نگاه اولیه افزایش چند سانتیمتري آب دریاها خطرات چندانی بدنبال

 
نداشته باشد ولی نتیجه تحقیقات چیز دیگري را نشان می دهد. 

وي گفت: در سال 2008 سازمان ملل متحد و سازمان هاي مسؤول مصري تحقیق مشترکی با همکاري بانک جهانی در مورد آثار
احتمالی بالا رفتن سطح آب دریاها بر منطقه اسکندریه که قطب اقتصادي و کشاورزي کشور مصر است به انجام رساندند. نتایج
تحقیقات انجام شده تکان دهنده بود. در صورت افزایش سطح آب دریاي مدیترانه به میزان 30 سانتی متر نفوذ آب شور دریا به منابع
زیرزمینی آب شیرین بندر اسکندریه موجب نابودي بیش از 80 درصد از اراضی بسیار حاصلخیز دلتاي نیل در اسکندریه و در نتیجه
آوارگی و مهاجرت بیش از 20 میلیون نفر از کشاورزان مصري خواهد شد. بر همین اساس اصطلاح آوارگان و پناهندگان زیست

 
محیطی در سال هاي اخیر کاربرد جدي یافته است. 

این مقام مسئول در سازمان ملل متحد اظهار داشت: اما آثار تغییر اقلیم در خاورمیانه و شمال آفریقا محدود به بالارفتن سطح آب
دریاها نیست. خشکسالی هاي دهه هاي اخیر، بارش هاي نامنظم که با تخریب منابع طبیعی منجر به سیلاب هاي گسترده می شود،
گسترش توفان هاي گرد و غبار و از همه مهمتر بحران کمبود آب از مهمترین خطرات اقلیمی و آب و هوایی است که خاورمیانه و

 
شمال آفریقا را با تهدید جدي مواجه ساخته است. 

محقق اعلام کرد: از نظر خطرات زمین شناختی، ریسک زلزله و زمین لغزش نه تنها در کشورهایی مانند ایران، ترکیه و الجزایر که
زلزله هاي بزرگی را تجربه کرده اند بلکه براساس مطالعات انجام شده حتی در سوریه، اردن، لبنان، مصر، تونس و مراکش نیز بالاست
و مناطق شهري و زیرساخت ها دیگر بخش هاي بسیار آسیب پذیر در خاورمیانه و شمال آفریقا است. متوسط جمعیت مناطق شهري
جهان براي نخستین بار در تاریخ در سال 2006 بیشتر از مناطق روستایی شده و پیش بینی می شود تا سال 2050 بیش از 70

 
درصد جمعیت جهان در مناطق شهري سکونت کنند. 

وي گفت: گسترش سریع و بی برنامه مناطق شهري چالش هاي عمده اي از نظر تامین امنیت، ایمنی و سلامت و مواد غذایی براي
ساکنین مناطق شهري پدید آورده است. در سال 2009 بانکی مون دبیر کل سابق سازمان ملل متحد، تغییرات اقلیمی و گسترش بی
برنامه مناطق شهري را بزرگترین چالش هاي بشریت در قرن بیست و یکم اعلام کرد. روند گسترش سریع و بی برنامه شهرها در

 
خاورمیانه و شمال آفریقا نگران کننده است. 

هماهنگ کننده ارشد سازمان ملل متحد براي توسعه مدیریت اطلاعات بلایا در آسیا و اقیانوسیه افزود: ریسک حوادث و بلایا در کلان
شهرهایی مانند تهران، استانبول، بیروت و قاهره موجب ایجاد نگرانی در سطح بین المللی از نظر میزان تلفات و خسارات احتمالی و

 
نیز چگونگی امداد رسانی بین المللی در صورت وقوع حوادث بزرگ در این شهرها شده است. 

وي اظهار داشت: مخاطرات طبیعی و آسیب پذیري هاي زیرساختی، صنعتی و فناورانه به همراه سوء مدیریت موجب تشدید ریسک
بلایا در برخی شهرهاي بزرگ خاورمیانه و شمال آفریقا شده است. به طور مثال در سال 2009 ساختمان قدیمی و تاریخی پارلمان
مصر در قاهره دچار آتش سوزي شد و بدلیل تاخیر در رسیدن آتش نشانان و ترافیک سنگین و مدیریت ناصحیح حادثه، این بناي
مهمی تاریخی مصر کاملا در آتش سوخت و نابود شد و یا در اثر وقوع زمین لغزش در تپه هاي حاشیه قاهره، صدها خانه که بر خلاف
مقررات بنا شده بودند همراه با ساکنین آن نابود شدند. کشور مصر با 80 میلیون و شهر قاهره با ییش از 20 میلیون نفر جمعیت با

 
شدیدترین تهدیدات ریسک هاي آب و هوایی، زمین شناختی، شهري و زیرساختی مواجه است. 



محقق گفت: توجه به نگرانی هاي موجود در مورد ریسک بالاي حوادث و بلایا در کلان شهرهاي خاورمیانه و شمال آفریقا، در سال
2008 نشست مشترکی میان سازمان ملل متحد و مسؤولین دولت لبنان، شهرداري بیروت و دانشگاههاي آن کشور جهت ارزیابی
میزان خطر بلایا در بیروت برگزار شد که بر اساس گزارش ها و آمارهاي ارائه شده در نشست شدت و عمق ریسک حوادث در بیروت
شد و بر این اساس پیش نویس اجراي برنامه ارزیابی جامع و کاهش ریسک بلایا در بیروت مشترکا تهیه شد. به دلیل پیچیدگی هاي
اداري و قانونی در لبنان و نیز فقدان بودجه کافی متاسفانه این برنامه مهم اجرا نگردید. یکی از موضوعات طرح شده در برنامه
Hazardous Materials) پیشنهادي کاهش ریسک و مدیریت بحران آلودگی هاي صنعتی و آب و هوایی و نیز مواد خطرناك

 
HazMat=)در بیروت بود که متاسفانه عامل اصلی انفجار فاجعه بار اخیر در بیروت شناخته شده است. 

این مقام مسئول در سازمان ملل متحد اظهار داشت: نظر به مشترکات کلان شهرهاي خاورمیانه و شمال آفریقا از نظر ریسک حوادث
و بلایا، در سال 2009 ابتکار همکاري میان چهار شهر تهران، استانبول، بیروت و قاهره براي کاهش ریسک مناطق شهري نیز مطرح

 
گردیدکه با استقبال خوب شهرداري هاي شهرهاي مذکور مواجه شد ولی به دلایل گوناگون پیگیري نشد. 

وي یادآور شد: بر اساس نمونه هاي ذکر شده می توان دریافت که علاوه بر مخاطرات طبیعی و آسیب پذیري هاي فیزیکی،
زیرساختی، اجتماعی، اقتصادي و زیست محیطی دیگر عامل مهم در ایجاد و ریسک حوادث و بلایا همان ضعف حکمرانی و مدیریت
کاهش ریسک و مقابله با بحران و نیز روش هاي ناصحیح توسعه اقتصادي و اجتماعی است که متاسفانه در خاورمیانه و شمال آفریقا
بسیار برجسته است. کشورهاي خاورمیانه و شمال آفریقا با ریسک هاي بالاي حوادث و بلایاي طبیعی، زیرساختی و صنعتی مواجه اند
و تنها راه حل موجود کاهش ریسک حوادث از طریق اصلاح برنامه هاي توسعه، ارتقاء قانونگذاري و حکمرانی کاهش ریسک بلایا و

 
مدیریت بحران و نیز تقویت تاب آوري در این کشورها است. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان ملل متحد 

 
- شهر تهران 

 
- لبنان 

 
- اقیانوسیه 

 
- خاورمیانه 

 
- بانک جهانی 

 
- استانبول 

 
- نرخ بیکاري 

 
- اردن 

 
- تونس 

 
- تروریسم 

 
- سوریه 

 
- مراکش 

 
- مصر 

 
- الجزایر 

- ترکیه



هر خیابان یک موکب علوي/ همسایه هایی که به هم عیدي دادند

منبع: بلاغشماره خبر:  192  |  تاریخ: 1399/05/19

به گزارش بلاغ فرقی نمیکند که یک شیعه کجاي دنیا باشد، چون هرچه به روز عید غدیر نزدیک تر، آشوب دلش هم بیشتر می

 
شود. 

 
ساکنان محله کوي مدرس اهواز نیز از این قاعده مستثنی نبودند و در روز عید هرکس به قدر وسعش به همسایه اش عیدي داد. 

ساکنان این محله هرچند مانند سایر محله هاي اهواز به دلیل وضعیت نامطلوب آب، آب شرب تصفیه را از ماشین هاي سیار تهیه می
کردند اما در روز عید، ماشین ها به عزت این روز بزرگ آب رایگان به خانه ها می بردند؛ نانوایی ها هم در دو شیفت نان رایگان توزیع

 
کردند و همه خانه ها متبرك به غذاي عید ولایت شد. 

 
 

حسین حزبه، مسوول گروه جهادي زینبیون کوي مدرس اهواز در تشریح بیشتر عید متفاوت این محله به خبرنگار فارس گفت: امسال
به لطف خداي متعال و عنایت حضرت امیر (ع) توفیق پیدا کردیم در ایام عید غدیر در 5 مسجد و دو حسینیه منطقه کوي مدرس

 
پخت و توزیع غذا را داشته باشیم. 

 
وي افزود: همچنین در 7 موکب خانگی پخت غذا را داشتیم که در مجموع براي امسال در 14 نقطه پخت و توزیع غذا انجام شد. 

 
حزبه عنوان کرد: این برنامه با مشارکت گروه جهادي شهید حاج اسماعیل فرجوانی و هیئت امنا مسجد جواد الائمه انجام و اجرا شد. 



 
 

وي افزود: گروه جهادي زینبیون الان قریب به 7 سال است که در منطقه کوي مدرس مشغول به فعالیت هست و فعالیت خیریه اي

 
خودش را انجام می دهد. 

او ادامه داد: جمع کمک هایی که از طرف گروه جهادي شهید فرجوانی و مسجد جواد الائمه در این ایام گرداوري شد قریب به 500

 
میلیون ریال بود که به همین میزان مجموعه ها و موکب هاي محله همکاري داشتند. 

مسوول گروه جهادي زینبیون بیان کرد: علاوه بر پخت ویژه غدیر چند برنامه دیگر نیز با مشارکت گروه جهادي زینبیون و شهید
فرجوانی انجام شد از جمله رایگان کردن نان تمام نانوایی هاي محل در روز عید غدیر در دو شیفت صبح و عصر که اقدامی مبتکرانه

 
براي امسال بود. 

 
 

وي افزود: همچنین با توجه به اینکه محله مشکل آب دارد و مردم آب تصفیه تهیه میکنند ماشین هاي فروش آب تصفیه امسال به

 
مناسبت این عید عظیم آب صلواتی به مردم می دادند. 

حزبه گفت: با توجه به شعار سال که جهش تولید است وام هایی را جهت ایجاد اشتغال خانگی در نظر گرفته ایم که انشاالله جهت

 
رسیدن به دستان مستحق در حال برنامه ریزي است. 

مسوول گروه جهادي زینبیون ادامه داد: شوري که امسال در محله بود غیرقابل قیاس با عید غدیر سال هاي گذشته است و مردم علی

 
رغم مشکلات اقتصادي و وجود بیماري و محدودیت تجمع، اقدامات گسترده اي در مساجد و حسینیه هاي کوي مدرس انجام دادند. 

 
 

وي افزود: تمام مساجد، حسینیه ها و مواکب محله پاي کار آمدند تا شعار و طرح هر خیابان یک موکب علوي را محقق کنیم و شور و
حال مردم در عید غدیر وصف ناشدنی بود تا جایی که طرح در اکثر خیابان ها اجرا شد. 



امسال نیز براي اولین بار تمام ساکنین محله به نحوي در اینچنین روز فرخنده و مبارکی اطعام شدند و از نذورات و تبرکی
امیرالمومنین علیه السلام بهره بردند که به صورت غذاي نذري، آب و یا نان بود و قطعا شاهد برکات این حرکت بر محله و ساکنانش

 
خواهیم بود. 

بلاغ: انتشار مطالب و اخبار تحلیلی سایر رسانه هاي داخلی و خارجی لزوما به معناي تایید محتواي آن نیست و صرفا جهت اطلاع
کاربران از فضاي رسانه اي منتشر می شود.



زنجان در هفته اي که گذشت

منبع: ایرناشماره خبر:  193  |  تاریخ: 1399/05/19

زنجان - ایرنا - افتتاح نخستین پایگاه اورژانس ریلی کشور در زنجان و اجراي قانون حدنگاري اراضی زراعی براي اولین بار در
سطح کشور از جمله از مهمترین رویدادهاي خبري این استان در هفته گذشته بود.

زنجان - ایرنا - افتتاح نخستین پایگاه اورژانس ریلی کشور
در زنجان و اجراي قانون حدنگاري اراضی زراعی براي
اولین بار در سطح کشور از جمله از مهمترین رویدادهاي

 
خبري این استان در هفته گذشته بود. 

همزمان با دهه ولایت، نخستین پایگاه اورژانس ریلی کشور
به صورت ویدئو کنفرانس با حضور وزیر بهداشت، درمان و
آموزش پزشکی در شهرستان خرمدره استان زنجان افتتاح

 
شد. 

مدیر شعب بانک مسکن استان زنجان گفت: میزان پرداخت تسهیلات این بانک در استان طی 4 ماهه امسال نسبت به مدت مشابه

 
سال گذشته، 39درصد افزایش داشت و این در حالی است که در بخش منابع بانک فقط 10 درصد رشد داشتیم. 

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه زنجان گفت: زنجان به عنوان پایتخت شور و شعور حسینی در سطح کشور و دنیا شناخته
شده و همه ساله هیات هاي شاخص انقلابی و دسته هاي عزاداري بزرگ مانند حسینیه و زینبیه اعظم با حضور حماسی مردم از نقاط

 
مختلف کشور برگزار می شد اما اقتضائات دیروز با امروز متفاوت بوده و بر این اساس، عزاداري هاي امسال نیز متفاوت خواهد بود. 

سرپرست مدیریت روابط کار اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان زنجان گفت: در نتیجه شیوع کرونا و تحت تاثیر قرار گرفتن

 
فعالیت برخی کارگاه ها و کسب و کارها، حدود 6 هزار نفر در این استان مشمول بهره مندي از بیمه بیکاري شدند. 

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان زنجان گفت: مجموع ارزش اسمی سرمایه گذاري و اعتبارات براي اجراي 27 پروژه جهش

 
تولید این استان در سال جاري، هفت هزارو 50 میلیارد تومان است که از محل هاي مختلف تامین می شود. 

شاعر و مداح اهل بیت(ع) گفت: از مدیران و سیاست گذاران ارشد دعوت می کنیم ضمن استفاده از نظرهاي فعالان هیأت ها در جهت
اقناع افکار عمومی و رفع نگرانی و تشویش خاطر جامعه، از چندصدایی و اتخاذ مواضع متعدد، سلیقه اي و بعضاً متناقض در این زمینه

 
پرهیز شود. 

رییس کل دادگستري استان زنجان گفت: قانون حدنگاري اراضی زراعی براي اولین بار در سطح کشور در این استان اجرا شد و امروز
اجراي طرح کاداستر با جدیت و قوت در حال اجرا است که این طرح در یک روستا کامل شده و 6 روستا نیز در حال نهایی شدن



 
است. 

نماینده تام الاختیار آزمون هاي سنجش در دانشگاه زنجان گفت: طبق برنامه ریزي انجام گرفته هشت هزارو 963 داوطلب کارشناسی

 
ارشد در 12 حوزه امتحانی طی روزهاي 16، 17و 18 مرداد جاري به رقابت می پردازند. 

مسؤول روابط عمومی سازمان صنعت، معدن و تجارت استان زنجان گفت: عملکرد سه ماهه اول سازمان هاي صنعت، معدن و تجارت

 
استانی از سوي وزارت متبوع اعلام شد که بر این اساس، استان زنجان در رتبه چهارم کشور قرار گرفت. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی زنجان گفت: تاکنون 587 نفر که در 420 کارگاه صنایع دستی در این استان
فعالیت دارند جهت دریافت تسهیلات جبران خسارت کرونا به بانک معرفی شده اند و درخواست سایر متقاضیان نیز در حال بررسی

 
است. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان زنجان با بیان اینکه 3.7 هکتار براي طرح جامع بقعه قیدار نبی (ع) در نظر گرفته شده است،

 
گفت: تاکنون بخشی از این محدوده آزادسازي شده است. 

فرماندار شهرستان زنجان گفت: با توجه به تداوم وضعیت قرمز زنجان از نظر شیوع بیماري کرونا، این شهرستان در محرم امسال

 
پذیراي عزاداران حسینی از دیگر مناطق داخل و خارج استان نخواهد بود. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان زنجان گفت: سه هزارو 500 نفر در معادن این استان اشتغال دارند که فقط پاي معادن،

 
کار می کنند. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان اورژانس کشور 

 
- کاداستر 

- زنجان



همدان در چند قدمی تبدیل به شهر خلاق صنایع دستی؟

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  194  |  تاریخ: 1399/05/19

لزوم هم گامی شهرداري با اداره میراث فرهنگی؛ همدان در چند قدمی تبدیل به شهر خلاق صنایع دستی؟ >

 
لزوم هم گامی شهرداري با اداره میراث فرهنگی؛ 

 
همدان در چند قدمی تبدیل به شهر خلاق صنایع دستی؟ 

 
 

سپهرغرب، گروه خبر - شکیبا کولیوند :حال که در مسیر نشست زاگرس نشینان و ایجاد کریدور گردشگري غرب کشور، زمینه براي
قدم برداشتن همدان در مسیر شهر جهانی خلاق صنایع دستی و پروبال دادن هرچه بیشتر به این عرصه مهیا شده، به راستی قرار
است چطور با این موقعیت برخورد شود؟ آیا در این مسیر شاهد هم گامی شهرداري همدان و اداره میراث فرهنگی خواهیم بود تا
فرصتی شود براي مطرح شدن پایتخت تاریخ و تمدن در سطح بین المللی؟ به راستی همدان درحال حاضر در چند قدمی تبدیل

 
شدن به شهر خلاق صنایع دستی قرار دارد؟ 

شبکه شهرهاي خلاق یونسکو در سال 2004 براي ترویج همکاري میان شهرهایی به راه افتاد که از خلاقیت به عنوان عاملی راهبردي
براي پیشرفت پایدار شهري استفاده کرده بودند. 180 شهري که این شبکه را تشکیل داده اند، براي رسیدن به هدف مشترکی باهم
کار می کنند که همانا قرار دادن خلاقیت و صنایع فرهنگی در قلب برنامه هاي توسعه خود در سطح محلی و همکاري فعال در سطح

 
بین المللی است. 

با پیوستن به این شبکه، شهرها متعهد می شوند که فعالیت هاي مثبتشان را باهم به اشتراك بگذارند و میان بخش هاي خصوصی و



عمومی و جامعه مدنی ایجاد همکاري کنند تا آفرینش، تولید و توزیع فعالیت ها، محصولات و خدمات فرهنگی را تقویت کنند؛ توسعه
کانون هاي خلاقیت و نوآوري، گسترش فرصت ها براي افراد آفریننده و حرفه اي در بخش فرهنگی، بهبود دسترسی به زندگی
فرهنگی و شرکت در آن به ویژه براي گروه ها و افراد به حاشیه رانده شده و آسیب پذیر و ادغام کامل فرهنگ و خلاقیت در طرح

 
هاي پیشرفت پایدار را درپیش می گیرند. 

شبکه شهرهاي خلاق یونسکو، هفت حوزه خلاق را پوشش می دهد که شامل صنایع دستی، هنرهاي بوم، هنرهاي رسانه اي، فیلم،

 
طراحی، خوراك شناسی، ادبیات و موسیقی است. 

شبکه شهرهاي خلاق همکار ممتاز یونسکو است و نه تنها سکویی براي تأمل بر نقش خلاقیت به عنوان اهرمی جهت پیشرفت پایدار

 
بوده، بلکه محل پرورش فعالیت و نوآوري است. 

هفته گذشته برنامه اي در راستاي ایجاد کریدور گردشگري غرب کشور در کرمانشاه برگزار و آن طور که در جلسه مطرح شد، این
روند می تواند تأثیر بسزایی در ارتقاي صنعت گردشگري شهري براي همدان به عنوان دروازه داخلی غرب کشور، سنندج و کرمانشاه
به عنوان دروازه هاي برون مرزي اقلیم کردستان و عتبات عالیات داشته باشد و نیز می تواند به اتفاقات خوبی در راستاي احیاي

 
صنعت گردشگري در شرایط کنونی و رفاه همشهریان عزیز منجر شود. 

حال نکته حائز اهمیت این برنامه علاوه بر حضور مدیران میراث فرهنگی استان هاي مذکور، به این موضوع مربوط است که در جلسه
به شبکه شهرهاي خلاق و هدف یونسکو در این راستا با هدف توسعه خوشه هاي فرهنگی اشاره شد؛ به نوعی که در نشست زاگرس
نشینان براي ثبت مسیر گردشگري به عنوان سه شهر خلاق موسیقی، خوراك و صنایع دستی به منظور توسعه گردشگري شهري،

 
تفاهم نامه امضا شد. 

در این راستا گفت وگویی با علی مالمیر که به مناسبت درگذشت مهدي کاشی، جانشین مدیرمسئول روزنامه سپهرغرب در دفتر این

 
تحریریه حضور پیدا کرد، ترتیب داده شد که در ادامه آن را می خوانید: 

 
ظرفیت همدان براي تبدیل شدن به شهر خلاق صنایع دستی 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان همدان با بیان اینکه برنامه اي که طی هفته گذشته در استان کرمانشاه
برگزار شد خوب بود، عنوان کرد: شاید تکمیل یافته برنامه این می شد که مسئولین میراث فرهنگی سه استان کرمانشاه، همدان و
کردستان نیز در آن حضور داشتند، چراکه موضوع گردشگري مطرح شد و به هماهنگی بین مسئولین میراث فرهنگی، شهرداري و

 
شوراي شهرها نیاز بود. 

علی مالمیر با اشاره به اینکه گردشگري نقطه اي نیست و محوري و منطقه اي است؛ خاطرنشان کرد: در چند سال اخیر به ویژه از

 
رویداد 2018 به بعد پرچم دار گردشگري غرب کشور شده ایم و محور گردشگري غرب کشور، استان همدان شده است. 

وي در این راستا ادامه داد: خوشبختانه در امتداد این موضوع، وزیر میراث فرهنگی نیز آن را در سرلوحه برنامه ها و شعارهایش قرار
داد و به وزارتخانه تأکید کرد تا توجه بیشتري به این منطقه داشته باشد؛ به نوعی که در کنار رویداد 2018 همدان براي دو استان

 
کرمانشاه و کردستان نیز رویداد 2020 تعریف شد. 



این مقام مسئول با تأکید بر آنکه هریک از استان هاي همدان، کرمانشاه و کردستان اگر فعالیتی در راستاي جذب گردشگر داشته
باشند بر استان هاي دیگر تأثیرات مثبتی خواهند داشت، افزود: به نظر من هر سه استان ظرفیت هاي خاصی دارند که می تواند

 
تکمیل کننده باشد. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان همدان با بیان اینکه هاب گردشگري غرب کشور را همدان می دانیم، گفت:
در استان همدان وجود راه آهن و نزدیکی به مرکز کشور مطرح است، فرودگاه بسیار فعال استان کرمانشاه و هم مرزي با کشورهاي

 
دیگر در استان هاي کردستان و کرمانشاه نیز ویژگی هایی بوده که در زمینه گردشگري حائز اهمیت است. 

وي با تأکید بر اینکه باید قبول کرد هر اتفاق خوب در زمینه گردشگري که در استان هاي هم جوار ما بیفتد به نفع استان همدان نیز
هست، تصریح کرد: خیلی از برنامه ریزي هایمان تحت تأثیر کرونا قرار گرفته است، اما بااین حال نشست زاگرس نشینان دستاوردهاي

 
مناسبی خواهد داشت. 

مالمیر درخصوص مطرح شدن همدان به عنوان شهر خلاق صنایع دستی در این نشست نیز مطرح کرد: استان همدان در سرفصل
هاي مربوط به شهر خلاق مدنظر یونسکو می تواند در زمینه ادبیات و صنایع دستی مطرح شود، اما این ها را شهرداري ها پیگیري می

 
کنند، یعنی پیشنهاد و پروپوزال آن را شهرداري تهیه و ارسال می کند. 

وي با تأکید بر اینکه استان همدان در زمینه صنایع دستی بسیار پُرظرفیت است، گفت: درست است که تاکنون در این زمینه

 
نمایشگاه دائمی نداشته ایم، اما هنرمندان بسیاري وجود دارند که جوهره اصلی در این زمینه را دارا هستند. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان همدان با بیان اینکه در استان تعداد هشت هزار شاغل در رشته هاي
مختلف صنایع دستی درحال فعالیت هستند، ابراز کرد: در استان اساتید به نامی در این زمینه داریم، از سویی همدان و اصفهان در

 
زمینه تعداد هنرمندان رتبه هاي اول و دوم را به خود اختصاص داده اند. 

 
از پیشنهاد شهرداري استقبال می کنیم 

این مقام مسئول به ظرفیت هاي همدان در زمینه دست یابی به شهر خلاق صنایع دستی اشاره کرد و افزود: حال نیز که شهرداري
می خواهد این موضوع را پیگیري کند، ما از آن استقبال می کنیم؛ اما در این زمینه نیاز نیست که همدان به تمام پختگی ها در
زمینه صنایع دستی رسیده باشد و سپس شهر جهانی خلاق در این عرصه شود، بلکه وجود زمینه هاي مناسب در عرصه صنایع دستی

 
به عنوان یک نقطه عطف در این مسیر مطرح است و می تواند همدان را براي تبدیل شدن به شهر خلاق صنایع دستی مطرح کند. 

مالمیر خاطرنشان کرد: با این روند می توان یک عنوان کسب کرد و آن براي همدان مبنایی می شود تا بتواند به رشد بیشتري نائل

 
آید و نواقص این مسیر را رفع کند. 

وي با تأکید بر اینکه انتخاب همدان به عنوان شهر خلاق می تواند یک نقطه شروع و عطف باشد، تصریح کرد: با این اتفاق می توانیم
گام هاي مناسب تري برداریم، اما نیاز است تا پرونده مذکور تدوین و به یونسکو ارسال شود، چراکه همدان ظرفیت لازم در این بحث

 
را دارا است. 

 
براي پرشین یاقوت تنها یک موافقت اصولی صادر شده است و نه چیز دیگر! 



در ادامه خبرنگار سپهرغرب سؤالی پیرامون سرنوشت پروژه پرشین یاقوت مطرح کرد؛ این پروژه طرحی عظیم در زمینی به مساحت
16.5 هکتار در منطقه حیدره همدان است که پس از گذشت 6 سال، تاکنون به سرانجامی که باید، نرسیده است و در آن نه خبري از
اشتغال زایی پنج هزار نفري بوده و نه خبري از شهر جواهرات آسیا و نگین غرب کشور، بلکه این روزها در سکوتی عجیب فرو رفته
است و اگرچه در این مسیر چندبار خبر از دمیده شدن جان دوباره در آن شنیده شد، اما گویی همچنان داستان آن ناتمام مانده است.

در این راستا مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان همدان با بیان آنکه آغاز پروژه پرشین یاقوت با محوریت
میراث فرهنگی رخ نداده است، افزود: براي شروع این پروژه در ابتدا یک موافقت اصولی از میراث فرهنگی گرفته شده است و

 
تأسیساتی را ایجاد کردند که هریک از آن تأسیسات نیز متولی خاصی داشت. 

وي با بیان اینکه مجموعه به صورتی دیده نشده که تنها یک متولی داشته باشد، تصریح کرد: براي اجراي این پروژه، تنها یک موافقت
اصولی گرفته شده است؛ اما باید استعلامات انجام شود، زمین تعیین تکلیف شده و پروانه ساخت بگیرند و بر مبناي آن یک موافقت
ایجاد گرفته شود و درنهایت براساس آن کار پیش رود؛ بدین سان تا زمانی که موافقت ایجاد صادر نشود، سرمایه گذار هنوز فرآیند

 
شروع کارش کامل نشده است. 

 
موافقت اصولی پروژه پرشین یاقوت منقضی شده است 

مالمیر با تأکید بر اینکه با وضعیت مذکور سرمایه گذار نباید کار اجرایی را روي زمین شروع کند، خاطرنشان کرد: این شرکت نیز تنها
یک موافقت اصولی از ما داشته است و آن موافقت اصولی نیز درحال حاضر منقضی شده است، چراکه باید در یک بازه زمانی تأیید و

 
نهایتاً پس از ایجاد، پروانه بهره برداري صادر شود. 

این مقام مسئول در این زمینه تصریح کرد: موافقت اصولی سه مرتبه تمدید می شود و اگر سرمایه گذار نتواند آن را به موافقت ایجاد

 
برساند، باید فرآیند را از ابتدا آغاز کند. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان همدان در این خصوص بیان کرد: جلساتی را با آقاي گلزاري به عنوان تیم
جدید سرمایه گذاري پروژه پرشین یاقوت تشکیل دادیم تا مشخص شود که می خواهند متولی و تأسیسات را به سمت ما بیاورند یا

 
نه؛ اگر قرار بود که با حوزه ما کار کنند، باید مطابق بندهاي مصوبات و تأسیسات ما فرآیند را به اجرا در آورند. 

 
پرشین یاقوت گوشتِ قربانی نیست! 

مالمیر با بیان اینکه نمی توان پروژه پرشین یاقوت را مثل یک گوشت قربانی کرد که هر تکه آن با دستگاه خاصی سروکار داشته باشد،

 
تصریح کرد: باید تکلیف این پروژه معلوم و متولی آن مشخص شود. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان همدان در ادامه صحبت هاي خود با تأکید بر اینکه اگر طرح در حوزه
میراث فرهنگی قرار می گیرد سرمایه گذاران آن باید درخواست مجدد موافقت اصولی داشته باشند، گفت: در سامانه باید موارد مربوط

 
به آن بارگذاري و استعلامات به روز شوند. 

مالمیر در این زمینه به ضوابط مربوطه از سوي این اداره کل اشاره کرد و افزود: ما توصیه نمی کنیم چیزي که ساخته اند را تخریب



کنند، اما اگر در طرح یک هتل 15 طبقه مدنظر قرار گرفته است، براساس طرح مطالعات سامان دهی دامنه شمالی الوند این امکان

 
وجود ندارد، بدین سان به جاي ساخت هتل در ارتفاع، باید هتل هایی به صورت افقی (با ارتفاع کم) ساخته شود. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان همدان در بخش پایانی گفت وگو با تأکید بر اینکه براي ما زیبایی و منظر
دامنه الوند اهمیت دارد، خاطرنشان کرد: منتظریم که سرمایه گذار طرحش را طبق ضوابط دامنه شمالی الوند به ما ارائه دهد، در
سامانه بارگذاري کند و باقی فرآیند طی شود، اما هنوز طرح کاملی که منطبق با ضوابط اداره کل میراث فرهنگی باشد را به ما ارائه

 
نداده اند. 

 شکیبا کولیوند



راهکار کاربردي امام موسی کاظم (ع) براي زندگی امروز

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  195  |  تاریخ: 1399/05/19

مدیر حوزه علمیه زنگنه همدان مطرح کرد: راهکار کاربردي امام موسی کاظم (ع) براي زندگی امروز تضرع و دعا به درگاه
خداوند دفع بلا می کند>

 
مدیر حوزه علمیه زنگنه همدان مطرح کرد: 

 
راهکار کاربردي امام موسی کاظم (ع) براي زندگی امروز تضرع و دعا به درگاه خداوند دفع بلا می کند 

 
 

سپهرغرب، گروه فرهنگی - سمیرا گمار :مدیر حوزه علمیه زنگنه همدان گفت: با توجه به شرایطی که اکنون کل دنیا درگیر آن است،

 
عمل به راهکار کاربردي امام موسی کاظم (ع) در تضرع و دعا به درگاه خداوند دفع بلا می کند. 

امام موسی کاظم علیه السلام در سال 128 هجري در «ابواء» منزلی بین مکه و مدینه متولد شد. امام صادق (ع) این گونه بشارت
ولادت نور دیده اش را به اصحاب داد که: «خداوند به من پسري عنایت فرموده که بهترین مخلوقش است.» امام کاظم در سایه تربیت
پدر بزرگوارشان دوران کودکی و نوجوانی را سپري کردند تا جایی که هوش و ذکاوت امام (ع) در نوجوانی مشهور و آثار نبوغ از رفتار و
کردار ایشان نمایان بود؛ صفاتی چون بزرگواري، بخشندگی، بردباري، گذشت و علم بیشترین نمود را در سکنات و رفتار حضرت
داشت، حضرت (ع) به مدت 20 سال با پدرش امام صادق (ع) زندگی کرد و در طول دوران امامت و ولایت خود مرارت هاي بسیاري را
متحمل شد. با این وصف و به مناسبت سالروز ولادت حضرت باب الحوائجشان، پاي سخنان حجت الاسلام سیدسعید بطحائیان، مدیر

 
مدرسه علمیه زنگنه همدان درباره سیره حضرت موسی بن جعفر (ع) نشستیم که بخش هایی از آن در ادامه می آید: 



 
چهار علمی که مردم دنیا به آن نیاز دارند 

مدیر مدرسه علمیه زنگنه همدان با اشاره به روایتی از سیره حضرت کاظم علیه السلام، به بیان نکاتی در این خصوص پرداخته و گفت:
در روایتی از حضرت موسی بن جعفر (ع) نقل شده که حضرت فرمودند: «وجدت علم الناس فی اربع، اولها: آن تعرف ربک، والثانیه: آن
تعرف ما صنع بک، والثالثه: آن تعرف مااراد منک، والرابعه: آن تعرف ما یخرجک من دینک؛ علم مردم را در چهار چیز یافته ام، اول:
آن که خدایت را بشناسی دوم: آن که بدانی در تو چه صنایعی را به کار برده سوم: آنکه بدانی در آفرینش تو چه اراده اي داشته

 
چهارم: آنکه بدانی چه چیز تو را از دینت بیرون می برد.» 

حجت الاسلام سیدسعید بطحائیان در ادامه تشریح این روایت افزود: می توان چهار علمی را که امام کاظم (ع) فرموده به این عبارت
بیان کرد؛ اول خداشناسی، دوم خودشناسی، سوم وظیفه شناسی، چهارم آسیب شناسی. به دیگر بیان امام (ع) در این حدیث می
خواهد بگوید علمی که تمام مردم جهان در همه ادوار به آن نیاز دارند و باید آن را فرا گیرند و اساس سعادت مادي و معنوي خویش
را بر آن استوار کنند، این چهار علم است و اگر کسی این حدیث شریف را در زندگی خود به کار ببندد، قطعاً در مسیر حق و صراط

 
اهل بیت قرار می گیرد، چراکه منشأ عمده مشکلات ما در ضعف آگاهی در این چهار بخش است. 

 
دعا در هنگام بلا 

مدیر مدرسه علمیه زنگنه همدان تصریح کرد: در روایتی دیگر از حضرت کاظم علیه السلام درباره دعا و تضرع هنگام گرفتاري نقل
عاءَ، إلاّ کانَ کَشْفُ ذلکَِ البَْلاءِ وَشیکاً، وَ ما مِنْ بلاَء ینَْزِلُ شده که فرمودند: «ما مِنْ بلاَء ینَْزِلُ عَلى عَبْد مُؤْمِن، فَیُلْهِمُهُ االلهُّ عَزَّ وَ جَلَّ الدُّ
؛ بلا و گرفتارى عِ إلىَ االلهِّ عَزَّ وَ جَلَّ ضَرُّ عاءِ، وَ التَّ عاءِ إلاّ کانَ ذلکَِ البَْلاءُ طَویلاً، فَإذا نزََلَ البَْلاءُ فَعَلَیْکُمْ باِلدُّ عَلى عَبْد مُؤْمِن فَیُمْسِکُ عَنِ الدُّ
بر مؤمنى وارد نمى شود مگر آنکه خداوند جلّ و على بر او الهام مى فرستد که به درگاه باري تعالی دعا کند که آن بلا سریع برطرف

 
خواهد شد». 

حجت الاسلام بطحائیان اظهار کرد: نگاهی به این روایت نشان می دهد چنانچه انسان از دعا در کوران حوادث خوددارى کند، آن بلا و

 
گرفتارى طولانى می شود؛ پس امام تأکید می کند هرگاه فتنه و بلائى بر شما وارد شود، به درگاه خداوند مهربان دعا و زارى کنید. 

وي اضافه کرد: درحال حاضر و با توجه به شرایطی که از جهت همه گیري بیماري کرونا داریم، می توان با تمسک به این حدیث از

 
امام کاظم علیه السلام به درگاه خداوند متعال با تضرع دعا کرده و بخواهیم شر این ویروس هرچه زودتر از سر عالم کم شود. 

 
هم نشینی با ضعفا 

مدیر مدرسه علمیه زنگنه همدان با ذکر روایتی به سیره حضرت کاظم علیه السلام درخصوص توجه به ضعفا اشاره کرده و گفت: امام
کاظم علیه السلام بر مرد سیاه پوست و زشت رویی گذر کرد، بر او سلام کرد و نزد او فرود آمد و مدتی طولانی با او گفت وگو کرد.
آنگاه فرمود: اگر حاجتی براي او پیش آمد، آن را برآورده می کند. در این هنگام شخصی گفت: یا بن رسول االلهّ شما با آن منزلتی که
دارید، نزد این مرد فرود می آیید، آنگاه از نیازهایش سؤال می کنید، درحالی که او به شما محتاج تر است. امام علیه السلام فرمود:
بنده اي از بندگان خدا بوده که به حکم قرآن برادر ماست و در زمین خدا حرکت می کند و با او از یک پدریم و او آدم بوده و یک

 
دین داریم که اسلام است. 

حجت الاسلام بطحائیان با تأکید بر اینکه برخورد مذکور حضرت نمونه خوبی براي الگو گیري مدیران نظام اسلامی از سیره امام است،



خاطرنشان کرد: اگر هر شخصی اعم از کارمند، مسئول، مدیر و غیره که در جایی مسئولیتی دارد این مهم را سرلوحه خود قرار داده،
اهتمام بیشتري در راهنمایی و راه انداختن کار مردم داشته باشد و مراجعه کنندگان خویش را برادران خود بداند، خیلی از مشکلات

 
حل می شود، چراکه درحال حاضر جامعه ما بیش از هر زمان دیگري نیاز به سیره اهل بیت دارد. 

 
لطف امام کاظم علیه السلام به کشاورز 

وي به روایت دیگري از سیره حضرت موسی بن جعفر نیز اشاره کرده و یادآور شد: نقل شده که محمد بن مغیث می گوید: یک سال
محصولات کشاورزي کاشته بودم که هنگام چیدن محصولات ملخ تمام آن را از بین برد و من 120 دینار خسارت دیدم. در همین ایام
حضرت امام کاظم علیه السلام (که گویی مراقب احوال یکایک ما شیعیان می بودند) یک روز نزد من آمدند و سلام کردند و حالم را
پرسیدند، عرض کردم: ملخ همه کِشت مرا از بین برد. پرسیدند: چقدر خسارت دیده اي؟ گفتم: با پول شترها 120 دینار. امام علیه
السلام 150 دینار به من دادند. عرض کردم: شما که وجود با برکتی هستید به مزرعه من تشریف بیاورید و دعا کنید. امام آمدند و دعا
کردند و فرمودند: از پیامبر روایت شده است که به باقی مانده هاي ملک و مالی که به آن لطمه وارد آمده است، بچسبید. من همان

 
زمین را آب دادم و خدا به آن برکت داد و چندان محصول آورد که به 10 هزار فروختم. 

مدیر مدرسه علمیه زنگنه همدان با اشاره به شرایط فعلی جامعه که اشتغال و معیشت بسیاري از مردم به دلیل بیماري کرونا دچار
آسیب شده، اذعان کرد: عمل به این روش امام کاظم در ایام تولد آن امام یکی از راه هایی است که ما را به سیره و منش امام بزرگوار
نزدیک می کند، می توان این حدیث را نصب العین قرار داده و به کمک برادران و خواهرانی که نیاز مالی دارند، شتافت؛ کما اینکه

 
مردم تاکنون نیز در عمل به فرمایش رهبري مبنی بر کمک مؤمنانه صحنه هاي کم نظیري خلق کرده اند. 

 
آقا باب الحوائج است 

حجت الاسلام بطحائیان در پایان سخنان خود با اشاره به لقب «باب الحوائج» بودن حضرت موسی بن جعفر، متذکر شد: دستگیري آقا
از نیازمندان خود به حدي است که به باب الحوائج معروف بوده، حتی این طور هم نیست که عنایت آقا فقط شامل حال شیعیان
بشود، هرکس ایشان را صدا بزند و درخواستی داشته باشد، حضرت اجابت می کنند و این را می توان از اهالی کاظمین و بغداد که

 
شیعه نیستند، پرسید. 



 سمیرا گمار
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15 طرح عمرانی و اقتصادي هفته دولت در آبدانان افتتاح می شود 

سپهرغرب، گروه خبر :فرماندار آبدانان گفت: 15 طرح اقتصادي و
عمرانی در هفته دولت در مناطق مختلف این شهرستان به بهره

 
برداري می رسد. 

سیروس مرادحاصلی روز پنجشنبه گذشته در آیین تجلیل از
خبرنگاران در گرامیداشت روز خبرنگار اظهار کرد: براي اجراي
این طرح ها، شامل پست 220 کیلوولت مورموري، گازرسانی به
15 روستاي شهرستان، 12کیلومتر روکش آسفالت مسیر آبدانان
به اندیمشک، طرح هاي خدمات شهري، حذف پیچ هاي
خطرناك و کارخانه تولید آسفالت و بسته بندي خشکبار 700
میلیارد ریال از محل اعتبارهاي عمرانی استانی هزینه شده است.

 
وي افزود: با راه اندازي این طرح ها، زمینه اشتغال 160 نفر از نیروي هاي جویاي کار مهیا می شود. 

فرماندار آبدانان با یاد و تجلیل از شهید محمود صارمی؛ خبرنگار خبرگزاري جمهوري اسلامی گفت: خبرنگاران به عنوان رابط بین

 
مردم و مسئولان، باید در اوج شجاعت و امانتداري، مشکلات و مطالبات مردم را دسته بندي و به متولیان منعکس کنند. 

مرادحاصلی با تبریک 17مرداد روز خبرنگار یادآوري کرد: همه مدیران دستگاه هاي اجرایی وظیفه دارند، در فرایند تهیه و تدوین

 
اخبار با اصحاب رسانه تعامل داشته باشند. 

 
در پایان این نشست که در سالن جلسات فرمانداري تشکیل شد، از خبرنگاران شهرستان تجلیل شد. 

منبع: خبرگزاري ایرنا
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دستاوردهاي ارزشمند دولت علی رغم تنگناهاي اقتصادي 

سپهرغرب، گروه خبر :استاندار کرمانشاه گفت: عملکرد دولت
بسیار قابل دفاع و مطلوب است که با مقایسه درآمدهاي نفتی
نسبت به دولت هاي قبل و ارزیابی دستاوردها، مشخص می شود
که دولت تدبیروامید و نظام مقدس جمهوري اسلامی با وجود

 
تحریم هاي ظالمانه، چندین برابر گذشته کار کرده است. 

هوشنگ بازوند روز پنجشنبه گذشته در نشست شوراي برنامه
ریزي و توسعه استان با اشاره به خدمات شایسته دولت و توجه
ویژه به محرومیت زدایی و ایجاد رونق اقتصادي در مناطق مرزي
و کم برخوردار اظهار کرد: عملکرد دولت با همراهی و همدلی
مردم و همه ارکان نظام به دست آمده و مایه افتخار و مباهات ما
است که با وجود چنین تحریم ها و بحران هایی، مسیر ارائه

خدمات، تکمیل پروژه ها، بهبود شاخص هاي کمی و کیفی و به ویژه جذب سرمایه گذاري براي افزایش اشتغال زایی در استان به

 
صورت مطلوب در حال انجام است. 

نماینده عالی دولت در کرمانشاه، روند تداوم مسیر پیشرفت و توسعه استان را بر اساس شاخص هاي اعلام شده و ارزیابی صورت
گرفته، مطلوب ارزیابی کرد و ادامه داد: نقش بی بدیل رسانه ها در توسعه، قابل تقدیر است و بر این اساس از نقد حرفه اي و بر بال
اندیشه و اخلاق همه تلاشگران جبهه دانایی، استقبال می کنیم و انتظار داریم در عصر کنونی که شهروندان، نقشی مهم و چشمگیر

 
در ایجاد توسعه پایدار دارند، با همدلی و همراهی در فرآیند پیشرفت، نقش آفرینی کنند. 

بازوند به برخی پیشنهادات اصحاب رسانه در نشست هم اندیشی دیروز اشاره و خاطرنشان کرد: مدیران بر اساس چارچوب تعیین شده
در حوزه اطلاع رسانی در پاسخگویی به رسانه، اهتمام داشته باشند و در کار و تلاش براي حل مشکل مردم نیز جدیت و همت والایی

 
از خود نشان دهند. 

وي با بیان اینکه در سال پایانی دولت تلاش ها براي خدمتگزاري به مردم دوچندان خواهد شد، تصریح کرد: تمامی پروژه هاي نیمه



تمام در کمیته تخصصی کنترل پروژه بررسی خواهد شد و با برنامه ریزي و اولویت اتمام پروژها تا شهریور 1400 برنامه ریزي می
شود و سازمان برنامه وبودجه نیز بر اساس ضرورت و اهمیت در تأثیرگذاري در زندگی مردم، نسبت به تخصیص اعتبار لازم و افزایش

 
یا دیگر مساعدت ها اقدام خواهد کرد. 

بازوند در ادامه از تلاش هاي صورت گرفته در کمیته مولدسازي نیز تشکر کرد و بر لزوم سامان دهی برنامه هاي واگذاري املاك مازاد

 
ادارات دولتی تشکر کرد. 

منبع: خبرگزاري ایرنا



شرکت دانش بنیان همدانی؛ موفق در مقابله با کرونا

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  198  |  تاریخ: 1399/05/19

شرکت دانش بنیان همدانی؛ موفق در مقابله با کرونا >

 
شرکت دانش بنیان همدانی؛ موفق در مقابله با کرونا 

 
 

سپهرغرب، گروه کاردانش:اخیراً با افزایش شرکت هاي دانش بنیان، تولیدات آن ها رونق گرفته و علاوه بر بازار کشورمان، در
کشورهاي دیگر نیز برندهاي ایرانی را می بینیم. این روزها با بروز بیماري منحوس کرونا، یکی از سرفصل هاي تولیدات دانش بنیان
که مربوط به تجهیزات پزشکی می شود، در حال رونق گرفتن است. تشخیص، پیشگیري، پایش، تسکین، جبران یا به تعویق انداختن

 
صدمه و... همه و همه به واسطه تجهیزات پزشکی محقق می شوند. 

به طوري که بر طبق مستندات و آمارهاي موجود در حال حاضر از چهار هزار و 616 شرکت دانش بنیان، 178 شرکت در زمینه تولید
وسایل، ملزومات و تجهیزات پزشکی فعالیت می کنند که این مهم، بیانگر جایگاه ویژه این رسته است که توانسته در تلاطم موجود
شرایط حاکم بر جامعه، بخشی از مشکلات کادر درمان را مرتفع کند و یکی از این شرکت هاي فعال، شرکت ساغر فن پارس در
همدان است. بر این اساس با توجه به اهمیت موضوع بر آن شدیم تا درخصوص فعالیت این شرکت دانش بنیان با حمید ساغرچیان؛

 
مدیرعامل این مجموعه گفت وگویی را ترتیب دهیم که متن آن را در ادامه می خوانید: 

مدیرعامل شرکت دانش بنیان ساغر فن پارس با بیان اینکه داراي مدرك کارشناسی ارشد تجهیزات پزشکی از دانشکده دندانپزشکی

 
است، گفت: در سال 93 به عنوان کارآفرین برتر استان همدان انتخاب شده ام. 



حمید ساغرچیان با بیان اینکه سلامت به عنوان یکی از نیازهاي اساسی در توسعه پایدار نقش حیاتی دارد، گفت: براین اساس ارتقاي

 
سلامت جامعه و فراهم آوردن زیرساخت هاي مناسب، براي برخورداري از جامعه پرنشاط و سالم امري ضروري است. 

وي افزود: ازاین رو شرکت ساغر فن پارس، با هدف ارتقاي سطح سلامت جامعه و کمک به ارتقاي روزافزون دانش و تکنولوژي

 
تجهیزات پزشکی در بازار ایران، در مهرماه سال 1391 فعالیت خود را آغاز کرد. 

ساغرچیان تأکید کرد: این شرکت با ارائه محصولات باکیفیت ایرانی، به کارگیري روش هاي خلاقانه، مدیریت دقیق و کارآمد و بهره
گیري از متخصصان مجرب و خلاق که جزء ارزشمندترین منابع شرکت محسوب می شوند، موفق شده در مسیر توسعه محصولات در

 
این صنعت، رشد قابل توجهی را به دست آورد. 

وي با اشاره به اینکه استفاده از کادر تخصصی و مجرب، امکانات سخت افزاري و نرم افزاري روزآمد، روش هاي کاري منسجم و بهره
گیري از دیدگاه مدیریتی درست از ویژگی هاي این شرکت است، گفت: این عوامل منجر شد به اینکه این شرکت از همان ابتدا در

 
سطح استانداردهاي بین المللی با شرکت هاي معتبر داخلی و خارجی رقابت کند. 

ساغرچیان ادامه داد: این شرکت در دي ماه سال 91 در مرکز رشد پارك علم و فناوري همدان مستقر شد و دوره رشد و پیش رشد را

 
پشت سر گذاشت و با پشتکار مضاعف، توانست مردادماه سال 93 از مرکز رشد خارج و شرکت عملاً به یک شرکت فناور تبدیل شد. 

وي ادامه داد: پس از انجام بررسی هاي علمکردي و ارزیابی هاي صورت گرفته توسط کارگروه ارزیابی و تشخیص صلاحیت شرکت

 
هاي دانش بنیان، شرکت ساغر فن پارس در تاریخ تیرماه سال 96 در ردیف شرکت هاي دانش بنیان صنعتی کشور معرفی شد. 

وي با بیان اینکه برخورداري از برنامه هاي تحقیق و توسعه در زمینه فناوري هاي جدید توان بخشی، در کنار توسعه محصولات نرم
افزاري و سخت افزاري نوین در زمینه تجهیزات پزشکی، باعث شد که تا کلیه محصولات تولیدي این شرکت در زمره محصولات دانش
بنیان مورد تأیید کارگروه ارزیابی و تشخیص صلاحیت شرکت هاي دانش بنیان واقع شده و این شرکت موفق به کسب عنوان دانش
بنیان صنعتی شود، خاطرنشان کرد: در واقع شرکت ساغر فن پارس، تولیدکننده تجهیزات تخصصی پزشکی و بیمارستانی از جمله
ساکشن هاي تمام اتوماتیک دندانپزشکی، ساکشن تمام اتوماتیک دندانپزشکی مرکزي، ساکشن هاي جراحی هوشمند پزشکی،
ساکشن هاي جراحی پزشکی مرکزي(سانترال)، ساکشن هاي قابل حمل آمبولانسی، انواع ترولی ها مخصوص حمل ونقل وسایل

 
پزشکی و ورنیک هاي پنوماتیک و دیجیتال، میزهاي لابراتواري دندانپزشکی است. 

ISO وي با بیان اینکه این شرکت، دارنده گواهینامه استانداردهاي محصولات پزشکی، دندانپزشکی و گواهینامه مدیریت کیفیت
13485 از شرکت BRS آمریکا در راستاي ارتقاي سطح سلامت جامعه که هدف اصلی آن بوده، اذعان کرد: همچنین دریافت تندیس
هاي مختلف از همایش هاي ملی کشور و ایجاد کیفیت و تنوع در محصولات و خدمات پس از فروش کارآمد، موجبات ارتقاي

 
روزافزون وجهه تخصصی شرکت را فراهم کرده است. 

ساغرچیان با تأکید بر اینکه تعداد محصولات از یک محصول در سال 91 به 30 محصول در حال حاضر رسیده است، اذعان کرد: نیمی

 
از این محصولات در قالب محصولات دانش بنیان و با به روزترین دانش فنی تولید شده و در بازار عرضه می شوند. 

این مدرس دانشگاه با بیان اینکه طی سال جاري هم زمان با بروز و ظهور بیماري منحوس کرونا، در دو بخش متفاوت نیز اقدام به
ایجاد کارگاه تولیدي کردیم، ابراز کرد: کارگاه تولید البسه بیمارستانی ایزوله، انواع گان و کاروال هاي مختلف از جمله آن ها بوده



 
است. 

 
ساغرچیان افزود: در تولید این محصول، تمام ویژگی لازم براي افزایش کیفیت درنظر گرفته شده است. 

وي اظهار کرد: این محصول با سلامت تلاشگران عرضه بهداشت و درمان در ارتباط است و هرگونه عیب و نقصی در تولید آن، موجب

 
تحمل خسارت جدي در مبارزه با ویروس کرونا می شود. 

ساغرچیان ادامه داد: روزانه یک هزار دست از این نوع لباس، در شرکت تولید می شود که پاسخ گوي بخشی از نیاز مراکز درمانی

 
مبارزه با ویروس کرونا است. 

وي با اشاره به کیفیت ممتاز تولید این محصول بیان کرد: این محصول با مواد اولیه و دستگاه هاي به روز اروپایی، با تکنولوژي بالا و از

 
مرغوب ترین پارچه تولید می شود. 

مدیرعامل شرکت دانش بنیان ساغر فن پارس گفت: در تولید این لباس، از لمینیت براي ضدآب شدن و تطبیق با استانداردهاي تولید

 
روز دنیا استفاده شده و دوخت آن نیز به طور کامل مرغوب و نفوذناپذیر است . 

 
وي ادامه داد: در این مسیر توانستیم نیاز علوم پزشکی استان همدان و حتی غرب کشور را تأمین کنیم. 

ساغرچیان با تأکید بر اینکه در حال رایزنی براي تولید 200 هزار دست لباس براي بازارهاي صادراتی هستیم، خاطرنشان کرد: کارگاه

 
تولید انواع ماسک نیز از دیگر بخش هایی است که امسال راه اندازي شده و در آن از ظرفیت نیروهاي متخصص بهره برده ایم. 

مدیرعامل شرکت دانش بنیان ساغر فن پارس ادامه داد: خوشبختانه ره آورد بهره گیري از این دانش، تولید پانزده نوع ماسک مختلف

 
است. 

وي با تأکید بر اینکه طبق پیش بینی ها و برنامه ریزي هاي انجام شده، در آینده نزدیک تولید ماسک هاي یونی و نانو آغاز خواهد

 
شد، تصریح کرد: درحال حاضر اصلی ترین مشکل ما در مبحث تولید البسه بیمارستانی، گان و ماسک است. 

وي با تأکید بر اینکه مواد اولیه(پارچه) این البسه، تنها در اختیار یک شرکت به صورت انحصاري است، تشریح کرد: در واقع درحال

 
حاضر تأمین پارچه به دشواري صورت می گیرد و براي تهیه مواد اولیه با شرکت هاي رقیب در تقابل هستیم. 

ساغرچیان با اشاره به اینکه یقیناً ظرفیت تولید پارچه در این شرکت انحصاري با محدودیت و تعریف خاصی است، اذعان کرد:

 
متأسفانه در برخی موارد نیز شاهد آن هستیم که شرکت مذکور از فروش مواد اولیه در راستاي کسب سود بیشتر امتناع می کند. 

وي با ابراز تأسف از اینکه شرکت در برخی مواقع، مجبور به خرید مواد اولیه موردنیاز از بازار آزاد به چندبرابر قیمت است، اظهارکرد:
خوشبختانه حمایت هاي استانی از شرکت هاي دانش بنیان مناسب است، اما انتظار می رود که در سال جهش تولید در حوزه تأمین

 
نقدینگی واحدهاي تولید، همراهی بیشتري صورت گیرد. 

این تولیدکننده تجهیزات پزشکی دانش بنیان با تأکید بر اینکه متأسفانه در اغلب موارد بانک براي اعطاي تسهیلات در عرصه تأمین



وثیقه، خواسته هاي نامتعارفی همچون سند املاك چندین میلیارد تومانی و غیره طلب می کنند که از توان تولیدکننده به خصوص
شرکت هاي دانش بنیان خارج است، عنوان کرد: یقیناً در سال جهش تولید با توجه به تأکید رهبري در عرصه تولید، بانک ها می
توانند هم زمان با رعایت ضوابط و قوانین تعریف شده در حوزه اعطاي تسهیلات بر مبناي عملکرد آتش به اختیار، برخی ریسک ها را

 
در حوزه تولید بپذیرند. 

وي با اشاره به اینکه سخت گیري هاي بانکی، یقیناً تولیدکنندگان جوان را دلسرد خواهد خواهد کرد، گفت: وقتی نقدینگی در دست
تولیدکننده تجهیزات پزشکی که این روزها با جان ودل پاي کار آمده قرار نگیرد، مطمئناً دست از کار خواهد کشید و نیاز به تولید

 
تجهیزات لازم که با فرا رسیدن فصل سرما به ویژه در مواجه با ویروس کرونا بیشتر خواهد بود، متوقف می شود. 

ساغرچیان با تأکید بر اینکه در حال حاضر شرکت ساغر فن پارس براي 50 نفر اشتغال ایجاد کرده است، بیان کرد: درصورت تدوام

 
حمایت ها از سوي مدیران ارشد استان، می توانیم ظرفیت تولید را تا اشتغال صدنفري افزایش دهیم. 

وي با اشاره به اینکه اغلب نیروهاي جذب شده در این شرکت، جوان و تحصیل کرده هستند، عنوان کرد: خوشبختانه در بخش هاي
مختلف از آنجایی این شرکت جزء شرکت هاي فناور محسوب می شود، از حمایت ها پارك علم و فناوري استان همدان بهره مند

 
است. 

این تولیدکننده تجهیزات پزشکی دانش بنیان همدانی با بیان اینکه پارك علم و فناوري استان در راستاي حمایت از شرکت هاي
دانش بنیان، اخیراً پیگیر حضور معاون علمی ریاست جمهوري در استان بوده که خوشبختانه این امر محقق شد، گفت: هم زمان با
حضور آقاي سورنا ستاري( معاون علمی رئیس جمهوري)، توانسته ایم شرکت هاي دانش بنیان و محصولات تولیدي را به وي معرفی

 
کرده و مشکلات خود را مطرح کنیم. 

ساغرچیان با تأکید بر اینکه علاوه بر 30 محصول تجهزات پزشکی، همان طور که عنوان شد در عرصه تولید البسه، توانسته ایم 15
مدل و نوع لباس پزشکی تولید کنیم، خاطرنشان کرد: در یک کلام رمز موفقیت ما در به ثمر نشستن تلاش هاي این شرکت به صبر و

 
بردباري ما در مواجه با مشکلات، هم در حوزه تأمین منابع مالی و هم در حوزه اخذ مجوزهاي اداري بازمی گردد. 

وي با اشاره به اینکه امید است این استقامت در عرصه تولید با حمایت مدیران استانی تدوام داشته باشد، عنوان کرد: یقیناً در رسیدن
به این موفقیت ها می بایست از رئیس ستاد مبارزه با کروناي استان (آقاي شاهرخی)، معاون اقتصادي استانداري(آقاي پورمجاهد)،

 
رئیس سازمان صنعت و معدن (آقاي متین) و در نهایت مدیر عامل شرکت شهرك ها (بادامی) تشکر کنم. 



 طاهره ترابی مهوش



رویدادهاي خبري گلستان در هفته گذشته

منبع: ایرناشماره خبر:  199  |  تاریخ: 1399/05/19

گرگان ـ ایرنا ـ پیدا شدن پیکر بی جان دختر کوهنورد مفقودشده اهل کرج در ارتفاعات جهان نماي کردکوي، اختصاص 20
میلیارد ریال براي تکمیل زیرساخت هاي پارك روستایی قُرُق، سفر معاونین وزراي جهاد کشاورزي و صنعت، معدن و تجارت

به استان و اهدا یک دستگاه سی تی اسکن از بهداشت جهانی به بیمارستانی در گنبد از ...

گرگان ـ ایرنا ـ پیدا شدن پیکر بی جان دختر کوهنورد
مفقودشده اهل کرج در ارتفاعات جهان نماي کردکوي،
اختصاص 20 میلیارد ریال براي تکمیل زیرساخت هاي
پارك روستایی قُرُق، سفر معاونین وزراي جهاد کشاورزي و
صنعت، معدن و تجارت به استان و اهدا یک دستگاه سی
تی اسکن از بهداشت جهانی به بیمارستانی در گنبد از

 
جمله رویدادهاي خبري گلستان در هفته گذشته بود. 

همزمان با شامگاه عید غدیر خم و فرارسیدن عید امامت و
ولایت، مردم مناطق مختلف استان گلستان با رعایت

 
پروتکل هاي بهداشتی براي جلوگیري از شیوع کرونا، این عید خجسته را جشن گرفتند. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی گلستان گفت: حدود 400 نفر در این استان فعالیت رسانه اي دارند که از این بین 182 نفر در خانه

 
مطبوعات عضویت داشته و 208 نفر تحت پوشش بیمه خبرنگاري هستند. 

دادستان عمومی و انقلاب کردکوي در غرب استان گلستان از پیدا شدن پیکر بی جان دختر کوهنورد مفقود شده اهل کرج در
ارتفاعات جهان نماي این شهرستان خبر داد و گفت: جسد سها رضانژاد دختر 27 ساله براي یافتن علت و زمان دقیق مرگ به پزشکی

 
قانونی منتقل شد. 

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی گلستان گفت که طرح مطالعه ظرفیت سنجی اشتغال و توسعه پایدار توسط این اداره کل براي

 
595 روستاي استان مطابق برنامه ششم توسعه انجام شد. 

به مناسبت هفته خبرنگار جمعی از مدیران کل دستگاه هاي اجرایی، فرماندهان نظامی و انتظامی استان با حضور در خبرگزاري

 
جمهوري اسلامی مرکز گلستان ضمن تبریک روز خبرنگار با رییس و کارکنان مرکز دیدار کردند. 

فرماندار گرگان با اشاره به ضرورت شتاب بخشی در ایجاد زیرساخت هاي پارك روستایی جنگلی قُرُق این شهر گفت که براي تکمیل

 
این پروژه گردشگري، 20 میلیارد ریال اعتبار اختصاص یافت. 



معاون بازرگانی داخلی وزارت صنعت معدن و تجارت در سفر به گلستان ضمن حضور در جلسه ستاد تنظیم بازار از یک شرکت
تولیدکننده ماسک بازدید و در مراسم بهره برداري از یک واحد تولیدي با سرمایه گذاري 50 میلیارد ریال در شهرك صنعتی آق قلا

 
شرکت کرد. 

مدیرکل امور زنان و خانواده استانداري گلستان گفت: طرح ابتکاري بانویار با هدف توسعه گردشگري، احیاي صنایع دستی، اشتغال

 
زایی و کارآفرینی زنان در معرض مهاجرت در 50 روستاي کم برخوردار استان اجرا می شود. 

هادي حق شناس استاندار گلستان براي دومین مرتبه در 30 روز گذشته با حضور در مرکز ارتباطات مردمی سامد و از طریق تلفن

 
111 به مسائل و مطالبات مردم استان پاسخ گفت. 

معاون بازرسی، نظارت و حمایت از مصرف کنندگان سازمان صنعت، معدن و تجارت گلستان گفت: در راستاي حمایت از حقوق
مصرف کنندگان 4 میلیارد و 336 میلیون ریال وجوه مازاد بر هزینه ثبت نام در مدارس غیردولتی استان به والدین دانش آموزان

 
بازگردانده شد. 

رییس بیمارستان پیامبر اعظم(ص) گنبدکاووس گفت: سازمان بهداشت جهانی یک دستگاه سی تی اسکن 16 اسلایس به ارزش 160

 
میلیارد ریال را براي کمک به درمان بهتر بیماران کرونایی به این بیمارستان اهدا کرد. 

رییس کل دادگستري گلستان گفت: 45 واحد تولیدي بخش کشاورزي استان پس از برگزاري نشست تخصصی با دستگاه هاي مرتبط

 
از جمله جهادکشاورزي و بانک کشاورزي و چاره جویی براي حل مشکلات به مدار تولید انبوه بازمی گردند. 

رییس اداره فنی و زیربنایی مدیریت جهادکشاورزي گنبدکاووس گفت: 20 هزار هکتار از اراضی زراعی و باغی این شهرستان مرزي با

 
اقلیم خشک و نیمه بیابانی معادل 40 درصد کل اراضی به شیوه هاي نوین آبیاري می شود. 

معاون اشتغال کمیته امداد امام خمینی (ره) گلستان گفت که بافندگان زیر پوشش این نهاد در استان امسال 498 متر مربع فرش

 
دستباف به ارزش 3 میلیارد و 373 میلیون ریال تولید کردند. 

معاون امور معادن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت گلستان با بیان اینکه استخراج ید در این استان انحصاري نیست،
گفت: اکنون سه شرکت داراي پروانه بهره برداري، 13 شرکت داراي پروانه و 9 شخص حقیقی، متقاضی استخراج ید در گلستان

 
هستند. 

هومن هادیان روز دوشنبه با بیان اینکه بزرگترین مشکل کارخانجات ید، پسآب آنها است بیان کرد: هنوز راه حل مشخصی براي
تعیین تکلیف پساب 3 کارخانه بهره بردار ید گلستان مشخص نشده اما راه هایی مانند ریختن در دریا و یا تزریق به زمین در دست

 
بررسی است. 

دومین جشنواره ملی ازدواج اقوام ایران زمین به میزبانی استان گلستان شامگاه 12 و 13 مرداد به صورت مجازي و با اجراي آیین

 
هاي سنتی ازدواج اقوام، اجراي موسیقی سنتی اقوام، اجراي استند آپ کمدي و برنامه هاي فرهنگی مختلف در گرگان برگزار شد. 

مدیرکل حفاظت محیط زیست گلستان گفت که با هدف تسهیل در روند تولید و کمک به ایجاد اشتغال پایدار در سال جهش تولید،



 
از ابتداي امسال تاکنون هیچ واحد تولیدي در این استان به دلیل مشکلات زیست محیطی و آلایندگی تعطیل نشد. 

محمدرضا کنعانی اظهار داشت: مشکلات زیست محیطی واحدهاي تولیدي استان در صورت بی توجهی به هشدارها، ابتدا در جلسات

 
شهرستانی و در صورت تداوم مشکلات در جلسه ویژه کارگروه تسهیل بررسی و براي رفع آن چاره جویی خواهد شد. 

استاندار گلستان در آیین صدور اسناد مالکیت بنیاد علوي در آق قلا اظهار داشت: در حال حاضر میزان ثبت سند در این استان 20

 
درصد بالاتر از میانگین کشوري است که تلاش می کنیم صدور اسناد قطعی املاك شهروندان در زمانی کوتاه به سرانجام برسد. 

هادي حق شناس گفت: با اجراي عملیات اجرایی طرح صدور سند املاك بنیاد علوي، مشکل 40 ساله بدون سندبودن برخی منازل

 
واقع در 600 روستا و 17 شهر استان برطرف خواهد شد. 

وي افزود: 128 هزار واحد از مجموع 228 هزار مسکن روستایی گلستان با جمعیت 512 هزار نفر و همچنین 40 هزار واحد مسکونی

 
شهري با جمعیت 160 هزار نفر که اسناد آن متعلق به بنیاد علوي است از مزایاي این طرح برخوردار خواهند شد. 

دبیر مجمع نمایندگان گلستان مدعی شد که بودجه این استان در تناسب با سایر استانها و شاخص هاي موجود کشور کم و در برخی

 
حوزه ها ناچیز در حد عدد صفر است. 

رحمت اله نوروزي در شوراي اداري گلستان اظهار داشت: در حوزه هایی همچون انرژي و نیز طرحهاي توسعه اي قرارگاه خاتم الانبیاء

 
بودجه استان بسیار ناچیز است هرچند براي جبران آن اخیرا اقداماتی انجام شده است. 

نماینده مردم گنبدکاووس در مجلس شوراي اسلامی اعلام کرد: لایحه ایجاد منطقه آزاد تجاري - صنعتی اینچه برون گلستان به
همراه هفت منطقه آزاد دیگر در مجمع تشخیص مصلحت نظام در حال بررسی است و به احتمال زیاد همین هفته در مورد آن راي

 
گیري می شود. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 

 
- بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 

- گلستان



همت جهادگران، آسیب هاي ناشی از کرونا را کاهش می دهد/ بازار کمک

هاي گروه هاي جهادي داغ تر از تب کرونا+ فیلم

منبع: تسنیمشماره خبر:  200  |  تاریخ: 1399/05/19

گروه استان ها -همزمان با صدور فرمان مقام معظم رهبري مبنی بر مواسات و همدلی، گروه جهادي شهید ابراهیم هادي
حضور و فعالیت خود را در میدان کمک و همدلی مومنانه به مردم نیازمند اما آبرودار پررنگ کرد.

 
 

گروه استان ها -همزمان با صدور فرمان مقام معظم رهبري مبنی بر مواسات و همدلی، گروه جهادي شهید ابراهیم هادي حضور و

 
فعالیت خود را در میدان کمک و همدلی مومنانه به مردم نیازمند اما آبرودار پررنگ کرد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از قزوین ، خواهران و برادران بسیجی در گروه جهادي شهید ابراهیم هادي از شهر محمودآباد نمونه

 
استان قزوین، چند ماهی است که همدرد آسیب دیدگان از کرونا و قشر کمتربرخوردار شهر خود شده اند. 

آنها با فعالیت هاي جهادي در زمینه بهداشت و درمان و کمک هاي معیشتی، همشهریان خود را در این شرایط بد اقتصادي تنها

 
نگذاشتند. 

حسین حیدري مسئول گروه جهادي شهید ابراهیم هادي در گفت وگو با خبرگزاري تسنیم در قزوین با بیان اینکه زندگی مردم
محمودآباد از جنبه اقتصادي در سطح پایینی قرار دارد اظهار داشت: این در حالی است که شیوع ویروس کرونا نیز مزید بر علت شده

 
و کارگران فصلی شغل خود را از دست داده اند و برخی از شرکت ها رو به تعطیلی است. 

وي افزود: بسیاري از خانواده ها از لحاظ اقتصادي در وضعیت نامناسبی قرار داشتند و این شرایط ایجاب نمود تا گروه هاي جهادي با

 
قدرت و جدیت بیشتري وارد عمل شده و کمک ها و بسته هاي معیشتی را در اختیار نیازمندان قرار دهند. 

حیدري خاطرنشان کرد:همزمان با صدور فرمان مقام معظم رهبري مبنی بر مواسات و همدلی، گروه جهادي شهید ابراهیم هادي

 
حضور و فعالیت خود را در میدان کمک و همدلی مومنانه پررنگ تر کرد. 

 
بیش از 30 گروه جهادي بسیج مداحان استان مرکزي در ایام کرونا خدمت رسانی می کنند 



 
25 هزار جهادگر در قالب 750 گروه جهادي در استان مرکزي ساماندهی شد 

 
70 میلیون تومان اجاره بهاي عقب افتاده مستاجرین در اختیارموجرین قرار گرفت 

طاهر ملک پور در گفت وگو با خبرنگار تسنیم با بیان اینکه جمعیت خواهران و برادران بسیجی شهر محمودآباد نمونه در قالب گروه
هاي جهادي فعالیت خود را براي کمک به قشر آسیب دیده آغاز کردند اظهار داشت: در ایام ماه مبارك رمضان و در قالب طرح

 
مواسات و همدلی، 70 بیمار که نیاز مبرم به رسیدگی و عمل جراحی داشتند شناسایی و تحت درمان قرار گرفتند. 

وي افزود: در این ایام 10 میلیون تومان از حساب دفتري خانواده هاي نیازمند توسط نیروهاي جهادي تسویه و به مغازه داران و

 
فروشندگان پرداخت شد و در کنار آن نیز بالغ بر 70 میلیون تومان اجاره بهاي عقب افتاده مستاجرین در اختیار موجرین قرار گرفت. 

ملک پور عنوان کرد: بالغ بر 900 بسته غذایی میان خانواده هاي نیازمند و کمتر برخوردار و توزیع و بالغ بر 1000 قطعه مرغ به
دسترس نیازمندان رسید و همچنین در آستانه ماه مبارك رمضان چند راس دام قربانی و گوشت گرم در سبد خانوارهاي کمتر

 
برخوردار شهر محمودآباد قرار گرفت. 

 
کارآفرینی براي زنان سرپرست خانوار در دستور کار گروه جهادي شهید ابراهیم هادي قرار گرفت 

سهیلا حیدري در گفت وگو با خبرگزاري تسنیم در قزوین اظهار داشت: در ایام شیوع ویروس کرونا دو حوزه بسیج خواهران و برادران
شهر محمودآباد نمونه بسته هاي معیشتی را به خانواده هاي بدسرپرست و بی سرپرست به ویژه خانه هایی که توسط مادران اداره می

 
شد تقدیم کردند. 

وي تصریح کرد: این گونه فعالیت ها مقطعی است و باید رویه اي اتخاذ شود تا به جاي کمک هاي مردمی و وابسته کردن اقتصاد این
خانواده ها به تزریق بسته هاي معیشتی، ماهیگیري به این خانواده هاي نیازمند آموزش داده شود تا با کسب درآمد ،عزت واقعی را به

 
خانواده خود بازگردانند. 

حیدري خاطرنشان کرد: کارآفرینی براي زنان سرپرست خانوار در دستور کار آینده گروه جهادي شهید ابراهیم هادي قرار گرفته است

 
تا نه تنها نیاز این خانواده ها به بسته هاي کمک معیشتی مرتفع شود بلکه خود بتوانند یاري گر چند خانواده نیازمند دیگر باشند. 

به گزارش تسنیم، در روزهایی که خیلی ها خانه نشین شده اند و هر کسی به نوعی در حال مبارزه با بیماري کرونا و آسیب هاي ناشی
از آن است و سعی می کند که گلیم خود را از آب بیرون کشد، گروه هاي جهادي در کنار کادر درمان در حال التیام دردهاي معیشتی

 
و مشکلات اقتصادي مردم هستند. 

 
گروه هاي جهادي , استانداري قزوین , یارانه حمایت معیشتی , 

گزارش از سحرعلیخانی




